
      

Bundel van de PS-vergadering van 14 december 2020

 

 

 

Agenda bijlagen 

     Besluitenlijst PS 14 december 2020 

     Notulen PS 14-12-2020 -vastgesteld- 

     Addendum Online Vergaderen RvO 

     Spreektijden PS 14-12-2020 -na onthameren- 

1 Opening en mededelingen.
2 Vaststelling agenda en regeling van werkzaamheden.

agenda PS 14-12-2020 -gewijzigd-

2.a Beëdiging en installatie Statenlid fractie DENK.
3.a Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding.
3.b Lijst geheimhouding PS.

Lijst geheime stukken PS 14-12-2020

4 Vaststelling notulen van de vergaderingen van 9 en 16 november 2020.
Notulen PS 09-11-2020 -vastgesteld-

Notulen PS 16-11-2020 -vastgesteld-

5 Vaststelling Strategische Statenagenda.
StrA commissie RWK voor PS 14-12-2020

StrA commissie EFB december 2020

StrA commissie NLG december 2020

StrA commissie M&B voor PS 14-12-2020

6 Vaststelling lijst ingekomen stukken.
Lijst ingekomen stukken NOVEMBER

7 Voortgangslijst van moties.
memo PS 14-12-2020 -afdoeningsvoorstellen moties-

lijst moties PS 14-12-2020

8 Voorlopig aangemerkt als hamerstuk.
Indien de commissie besluit dat het stuk geen hamerstuk is, dan wordt het als volledig agendapunt aan de
agenda toegevoegd.

8.a Aanwijzen nieuw lid Algemene Vergadering Interprovinciaal Overleg (VD-62).
Voordracht 62-2020 Aanwijzen nieuw lid Algemene Vergadering Interprovinciaal Overleg (IPO)

8.b Vaststelling Legesverordening 2021 en tarieventabel 2021 (VD-59).
Dossier 4798 voorblad

Brief aan PS over Legesverordening 2021 en tarieventabel 2021

Legesverordening 2020

Tarieven 2021 (27 oktober 2020)

Overzicht tarieven 2020-2021(27 oktober 2020)

Voordracht 59-2020 Vaststelling legesverordening en tarieventabel 2021

Advies EFB 30 november 2020 bij Voordracht Legesverordening 2020 en tarieventabel 2021

8.c Agendapunt 8c is behandeld als agendapunt 9.
8.d Vaststelling Verordening op vergoeding voor diverse adviescommissies Detailhandel NH 2020 (VD-61).

Dossier 4681 voorblad

Brief aan PS over verordening op de vergoeding voor diverse adviescommissies Detailhandel Noord-
Holland 2020

Voordracht 61-2020 Vaststelling Verord. vergoeding diverse adviescies Detailhandel NH 2020



 

Advies EFB 30 november 2020 bij Voordracht Verordening op de vergoeding voor commissies
detailhandel 2020

9 Laatste begrotingswijziging 2020 (VD-60)
Dossier 4738 voorblad

Brief aan PS over laatste begrotingswijziging 2020

Laatste begrotingswijziging 2020

Voordracht 60-2020 Laatste begrotingswijziging 2020

Advies EFB 30 november 2020 bij Voordracht Laatste begrotingswijziging 2020

A55-2020 VERWORPEN -CU-CDA-SP-PvdD-OSNH-FvD Breedband Internet

9.a Vragenuur.
Het Statenlid dat tijdens het vragenuur mondelinge vragen wil stellen, dient deze vragen in bij de griffie,
uiterlijk op vrijdag voorafgaand aan de vergadering om 13.00 uur.

Mondelinge vragen SP Afslag A9-Heiloo

Mondelinge vragen PvdA Kleiwig Uitdammerdijk

10 Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming Provinciale Staten).
Het Statenlid dat een verzoek tot het houden van een actualiteit wil doen, dient dit verzoek in bij de griffie,
uiterlijk op vrijdag voorafgaand aan de vergadering om 12.00 uur.

Actualiteit SP Datacenters Hollands Kroon

Bijlage bij actualiteit SP Datacenters in Hollands Kroon

M199-2020 AANGEHOUDEN -SP-OSNH Datacenters - MER

M200-2020 AANGEHOUDEN -SP-FvD-OSNH Datacenters - Archeologie

M201-2020 AANGEHOUDEN -SP-OSNH Datacenters - Regie

M202-2020 AANGEHOUDEN -SP Datacenters - Bouwstop

M203-2020 VERWORPEN -OSNH Rol burgerparticipatie en draagvlak ruimtelijke ordening

11 Indien aan de orde: stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag.
M191-2020 AANGEHOUDEN -PvdD-SP-CU Onafhankelijk onderzoek inzake alternatieven storting

asfaltgranulaat Circuitpark Zandvoort

M192-2020 AANGEHOUDEN -CU-PvdD-SP Waarborgen onafhankelijk onderzoek ter bescherming
kwetsbare waarden

M193-2020 VERWORPEN -CDA-OSNH-50PLUS/PvdO-FvD Ruimte bieden aan onderzoek naar
toekomstige thoriumreactor

M194-2020 INGETROKKEN -OSNH Onderzoek naar toekomstige thoriumreactor

M195-2020 VERWORPEN -PvdD-PVV-SP-OSNH RedTeam Second opinion voor de damherten

M196-2020 VERWORPEN -OSNH Fractie_Bijdragen

M197-2020 VERWORPEN -SP-OSNH Stopzetten zusterrelatie NH met Chinese provincie Shandong

M198-2020 AANGEHOUDEN -GL Damherten

12 Sluiting.



Agenda bijlagen

1 Besluitenlijst PS 14 december 2020 

 Provinciale Staten 

 

1 
 

B e s l u i t e n l i j s t  P S  
     

Datum vergadering :  14 december 2020 

Voorzitter : dhr. A.Th.H. van Dijk 

Griffier : mw. K. Bolt 

Vergaderstukken  : online beschikbaar PS 14-12-2020 
 
In de Statenvergaderingen van 14 december 2020 heeft een peiling van stemmen plaatsgevonden via 

de fractievoorzitters. Na de vergaderingen heeft er een schriftelijke stemming per briefstem 

plaatsgevonden. De uitslag van de schriftelijke stemming is verwerkt in de besluitenlijst. 

 

 

1. Opening en mededelingen. 

 Mw. Bezaan (PVV) is afwezig. 

 Mw. Vastenhouw (FvD) arriveert iets later. 

 Dhr. Vink (D66) verlaat de vergadering eerder. 

 

De heren Kolher, Van den Berg, Jensen, Lelkes en Mantel, maken geen deel meer uit van 

fractie Forum voor Democratie. Zij gaan met ingang van heden verder als de Onafhankelijke 

Statenfractie Noord-Holland, af te korten als OSNH. 

 

  

2.       Vaststelling agenda en regeling werkzaamheden. 

• Agendapunt 2b m.b.t. installatie van een nieuw duo-commissielid bij fractie 

50PLUS/PvdO is komen te vervallen. 

• Met betrekking tot de aanwijzen nieuw lid Algemene Vergadering Interprovinciaal 

Overleg bij Hamerstuk punt 8a, stemt PS in met stemming bij acclamatie. 

Besluitvorming volgt bij Hamerstukken. 

• Hamerstuk punt 8c “Laatste begrotingswijziging 2020” wordt als bespreekpunt 9 

behandeld. Het Vragenuur wordt als punt 9a behandeld. 

• Er zijn een tweetal mondelinge vragen ingediend voor het Vragenuur: 

- fractie SP inzake Afslag A9-Heiloo; 

- fractie PvdA inzake Kleiwig Uitdammerdijk. 

• PS heeft ingestemd met het behandelen van de ingediende actualiteit over Datacenters 

in Hollands Kroon (SP). De actualiteit wordt behandeld bij agendapunt 10. 

• Er zijn 8 moties Vreemd aan de Orde van de Dag ingediend: 

- M191-2020 door PvdD, SP en ChristenUnie inzake “Onafhankelijke onderzoek inzake 

alternatieven storting asfaltgranulaat Circuit Zandvoort”. 

- M192-2020 door ChristenUnie, PvdD en SP inzake “Waarborgen onafhankelijk 

onderzoek ter bescherming kwetsbare waarden”. 

- M193-2020 door CDA, OSNH, 50PLUS/PvdO en FvD inzake “Ruimte bieden aan 

onderzoek naar toekomstige thoriumreactor”. 

- M194-2020 door OSNH inzake “Onderzoek naar toekomstige thoriumreactor”. 
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- M195-2020 door PvdD, PVV, SP en OSNH inzake “RedTeam: Second opinion voor de 

damherten”. 

- M196-2020 door OSNH inzake “Verzoek toepassing artikel 7, derde lid, van de 

Subsidieverordening fractiebijdragen Noord-Holland 2015.1”. 

- M197-2020 door SP en OSNH inzake “Stopzetten zusterrelatie Noord-Holland met 

Chinese provincie Shandong”. 

- 198-2020 door GroenLinks inzake “Damherten”. 

 

Stemming over deze moties vindt plaats bij agendapunt 11. 

 

De gewijzigde agenda wordt vastgesteld. 

 

 

2a.  Beëdiging en installatie Statenlid fractie DENK. 

Dhr. Koyuncu (DENK) wordt voorgedragen en benoemd tot Statenlid van de Provincie Noord-

Holland. Dhr. Koyuncu heeft in handen van de voorzitter de belofte afgelegd. 

 

 

2b. Beëdiging en installatie duo-commissielid fractie 50PLUS/PVdO. 

Dit agendapunt is vervallen. 

 

 

3a. Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding.  

Er is geen geheim stuk ter bekrachtiging ingekomen. 

 

 

3b. Lijst geheimhouding PS. 

De lijst wordt voor kennisgeving aangenomen.  

 

 

4. Vaststelling notulen van de vergaderingen van 9 en 16 november 2020. 

De notulen van de Statenvergaderingen van 9 en 16 november 2020 worden ongewijzigd 

vastgesteld. 

  

 

5.  Vaststelling Strategische Statenagenda. 

De Strategische Statenagenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

 

6.  Vaststelling lijst ingekomen stukken. 

De lijst ingekomen stukken wordt vastgesteld. 

 

 

7.  Voortgangslijst van moties. 

Op verzoek van dhr. Zoon (PvdD) worden moties M68-2019, M106-2019, M107-2019 en 

M111-2019, nog niet afgedaan en eerst besproken in commissie RWK. 

 De gewijzigde lijst moties wordt vastgesteld. 
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8. Hamerstukken. 

Totaal aanwezig 54 leden. 

Mw. Bezaan (PVV) is afwezig. 

 

8a. 

 

Aanwijzen nieuw lid Algemene Vergadering Interprovinciaal Overleg. 
Voordracht 62-2019 

8b. 

 

Vaststelling Legesverordening 2021 en tarieventabel 2021. 
Voordracht 59-2019 

8d. Vaststelling Verordening op vergoeding voor diverse adviescommissies. 
Voordracht 61-2019 

8c. Is behandeld als agendapunt 9. 
 

- Fractie FvD wenst aantekening voor Voordracht 59-2020 (punt 8b) te stemmen; het 

gaat om kostenstijgingen en kostendalingen in de legesverordening, de fractie wil 

graag meegeven om in de verordening de kosten van met name de gevolgen van de 

coronacrisis te koppelen en om bij toekomstige prijswijzigingen rekening te houden 

met de gewenste of ongewenste consequenties van deze kostenveranderingen. 

 

De besluiten behorende bij de punten 8a, 8b en 8d zijn aangenomen en zijn bij het 

betreffende agendapunt op de website gepubliceerd. 

 

 

9. Laatste begrotingswijziging 2020. 

Voordracht 60-2020 

Totaal aanwezig 54 leden  

Mw. Bezaan (PVV) is afwezig. 

 

Er is 1 amendement ingediend:  

 

• A55-2020 door fracties ChristenUnie, CDA, SP, PvdD, OSNH en FvD inzake “Breedband 

internet” is verworpen. Voor 24 en tegen 30 stemmen. Voor stemmen de fracties OSNH, 

CDA, FvD, PvdD, PVV, SP, ChristenUnie, 50PLUS/PvdO, DENK en fractie Baljeu. 

 

Voordracht 60-2020 is aangenomen.  

Voor 51 en tegen 3 stemmen. Tegen stemt de fractie FvD. 

Het besluit 60-2020 behorende bij de voordracht is bij agendapunt 9 van deze vergadering 

op de website gepubliceerd. 

 

- Fractie SP wenst aantekening voor voordracht 60 te stemmen; vindt het jammer dat 

de gelden voor breedband niet gereserveerd kunnen worden, hoopt wel dat GS ziet 

dat hier een volledige oppositie een amendement steunt en hoopt dat GS dat niet 

vergeet. 
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- Fracties OSNH, CDA, PvdD, PVV, ChristenUnie, 50PLUS/PvdO, DENK en fractie Baljeu 

wensen aantekening ook voor voordracht 60 te stemmen; deze fracties sluiten zich 

aan bij de stemverklaring van fractie SP. 

 

 

9a. Vragenuur. 

• De mondelinge vragen ingediend door fractie SP inzake Afslag A9-Heiloo zijn door 

gedeputeerde Olthof beantwoord. 

• De mondelinge vragen ingediend door fractie PvdA inzake Kleiwig Uitdammerdijk zijn 

door gedeputeerde Loggen beantwoord. 

 

 

10. Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming Provinciale Staten). 

Totaal aanwezig 53 leden. 

Mw. Bezaan (PVV) en dhr. Dessing (FvD) zijn afwezig. 

 

De door fractie SP ingediende actualiteit inzake Datacenters in Hollands Kroon is behandeld. 

Er zijn 5 moties ingediend, waarvan er 1 is verworpen en 4 zijn aangehouden. 

 

• M203-2020 door fractie OSNH inzake Rol van burgerparticipatie en draagvlak bij 

ruimtelijke ordening” is verworpen. Voor 6 en tegen 47 stemmen. Voor stemmen de 

fracties OSNH en DENK. 

- Fractie PvdA wenst aantekening tegen motie 203 te stemmen; is ontzettend voor 

goede burgerparticipatie en gaat ervan uit dat de gemeenteraad van Hollands Kroon 

dat ook op zich zal nemen en ziet hier voor PS geen rol in deze casus. 

- Fractie VVD wenst aantekening tegen motie 203 te stemmen; sluit zich aan bij 

fractie PvdA. 

- Fractie PVV wenst aantekening tegen motie 203 te stemmen; vindt dat er hier geen 

bevoegdheden voor de provincie liggen, de fractie is uiteraard wel voor participatie.  

- Fractie FvD wenst stemverklaring tegen motie 203 te stemmen; is het inhoudelijk 

helemaal eens met de bedoeling van deze motie, maar denkt dat er geen rol is voor 

de provincie. 

- Fractie SP wenst aantekening tegen motie 203 te stemmen; vindt de motie 

sympathiek, maar nu niet op zijn plek. 

 

• M199-2020 door fracties SP en OSNH inzake “Datacenters – MER” is aangehouden. 

• M200-2020 door fracties SP, FvD en OSNH inzake “Datacenters – Archeologie” is 

aangehouden. 

• M201-2020 door fracties SP en OSNH inzake “Datacenters – Regie” is aangehouden. 

• M202-2020 door fractie SP inzake “Datacenters – bouwstop” is aangehouden. 
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9b.  Stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag. 

Totaal aanwezig 52 leden  

Mw. Bezaan (PVV), dhr. Dessing (FvD) en dhr. Vink (D66) zijn afwezig. 

 

Er zijn 8 moties Vreemd aan de Orde van de Dag ingediend, waarvan er 4 zijn verworpen,  

3 zijn aangehouden en 1 is ingetrokken. 

 

Verworpen moties: 

• M193-2020 door CDA, OSNH, 50PLUS/PvdO en FvD inzake “Ruimte bieden aan 

onderzoek naar toekomstige thoriumreactor” is verworpen. Voor 16 en tegen 36 

stemmen. Voor stemmen de fracties OSNH, CDA, FvD, PVV, 50PLUS/PvdO, DENK en 

fractie Baljeu. 

- Fractie VVD wenst aantekening tegen motie 193 te stemmen, is heel blij met de 

harde toezegging van de gedeputeerde dat alle mogelijkheden worden bekeken 

en daaronder ook zeker thorium, dat maakt de motie overbodig. 

- Fractie ChristenUnie wenst aantekening tegen motie 193 te stemmen; is voor 

echte duurzame energie, vindt dat de inzet voor hernieuwbare energie niet 

afgeleid moet worden door een discussie over kernenergie, maar vindt het voor 

de lange termijn zinvol om alle opties te onderzoeken, ook thorium; omdat die 

ruimte er al is, ziet de fractie geen toegevoegde waarde. 

- Fractie PVV wenst aantekening voor motie 193 te stemmen; zoals bekend is en 

blijft de fractie voorstander van kernenergie en thorium MSR in het bijzonder; 

ondanks dat zij zich niet kunnen vinden in een deel van de constateringen en 

overwegingen, ondersteunt de fractie wel het dictum. 

 

• M195-2020 door PvdD, PVV, SP en OSNH “RedTeam: Second opinion voor de 

damherten” is met hoofdelijke stemming verworpen. Voor 16 en tegen 36 stemmen: 

Mw. Kocken (GL): tegen  

Mw. Er (GL): tegen. 

Mw. Gielen (GL): tegen 

Mw. Van Wijnen (GL): tegen. 

Dhr. Koerse (GL): tegen. 

Dhr. Cardol (GL): tegen.  

Dhr. Dulfer (GL): tegen.  

Dhr. Zaal (GL): tegen.  

Dhr. Gringhuis (GL): tegen.  

Dhr. Van der Maas (VVD): tegen. 

Mw. Van Meerten (VVD): tegen.  

Mw. Kaamer van Hoegee (VVD): tegen. 

Mw. Van Geffen (VVD): tegen.  

Dhr. Hartog (VVD): tegen. 

Dhr. Van Gilse (VVD): tegen. 

Dhr. Roosendaal (VVD): tegen. 

Dhr. De Wit (VVD): tegen.  

Dhr. Terwal (VVD): tegen.  

Mw. Strens (D66): tegen. 

Dhr. Steeman (D66): tegen.  
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Dhr. Kanik (D66): tegen. 

Mmw. Gonggrijp (D66): tegen. 

Mw. Kapitein (D66): tegen. 

Dhr. Voskuil (PvdA): tegen. 

Mw. De Vries (PvdA): tegen. 

Mw. Jellema (PvdA): tegen. 

Dhr. Carton (PvdA): tegen.  

Dhr. Leerink (PvdA): tegen.  

Mw. Doevendans (PvdA): tegen.  

Dhr. Kohler (OSNH): voor.  

Dhr. Mantel (OSNH): voor.  

Dhr. Lelkes (OSNH): voor.  

Dhr. Jensen (OSNH): voor. 

Dhr. Van den Berg (OSNH): voor. 

Dhr. Heijnen (CDA: tegen. 

Mw. Van Andel (CDA): tegen. 

Mw. Koning (CDA): tegen. 

Mw. Kuiper (CDA): tegen.  

Dhr. Dekker (FvD): voor.  

Mw. Vastenhouw (FvD): voor.   

Dhr. Zoon (PvdD): voor. 

Dhr. Hollebeek (PvdD): voor.  

Mw. Kostic (PvdD): voor.  

Dhr. Deen (PVV): voor.  

Dhr. Kaptheijns (PVV): voor. 

Dhr. Smaling (SP): voor.  

Mw. Alberts (SP): voor.  

Dhr. Hoogervorst (SP): voor.  

Dhr. Klein (ChristenUnie): tegen. 

Mw. Van Soest (50PLUS/PvdO): tegen.  

Dhr. Koyuncu (DENK): voor.  

Dhr. Baljeu (fractie Baljeu): tegen.  

 

- Fractie PvdD (dhr. Zoon) wenst aantekening voor motie 195 te stemmen; kiest altijd 

voor een geweldloze optie, begrijpt uit de antwoorden van de gedeputeerde dat zij 

in gesprek gaat met twee andere partijen; de fractie wil haar verzoeken om nog iets 

breder te kijken.  

Fractie PvdD (Statenlid Kostic) hoort van alle leden dat ze heel graag een 

diervriendelijke oplossing willen en toch stemmen ze tegen deze motie om juist dat 

te doen; vindt het onbegrijpelijk dat zij tegen een second opinion zijn; de fracties 

stemt van harte voor om een eerlijke kans aan de damherten te bieden. 

 

- Fractie PVV wenst aantekening voor motie 195 te stemmen en sluit zich aan bij de 

stemverklaring van Statenlid Kostic (PvdD). 

 

- Fractie OSNH wenst aantekening voor motie 195 te stemmen; vindt dat er voldoende 

andere mogelijkheden zijn dan alleen afschot. 
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- Fractie GroenLinks wenst aantekening tegen motie 195 te stemmen; beschouwt 

anticonceptie op dit moment als enige reële alternatief en de gedeputeerde heeft 

daar iets over toegezegd. 

 

- Fractie VVD wenst aantekening tegen motie 195 te stemmen; heeft heel veel mails 

gehad over deze kwestie en heeft heel veel van die mails proberen te beantwoorden; 

leeft ook mee met de dieren, die gaan hen ook aan het hart; heeft onderzoek gedaan 

en op dit moment ziet de fractie geen andere uitweg dan op dit moment deze 

maatregelen te nemen; geeft aan dat dat ook het beste is voor de andere flora en 

fauna. 

 

- Fractie D66 wenst aantekening tegen motie 195 te stemmen; de biodiversiteit staat 

in het gebied onder druk en daar is op dit moment actie voor nodig. Geeft aan dat er 

helaas op dit moment geen andere mogelijkheden voorhanden zijn dan die zijn 

beschreven in het faunabeheerplan. De fractie is heel blij met de toezeggingen van 

de gedeputeerde dat er te allen tijde gezocht wordt naar eventuele diervriendelijke 

alternatieven, maar op dit moment ziet de fractie geen andere mogelijkheid dan in 

te stemmen met het faunabeheerplan. 

 

- Fractie PvdA wenst stemverklaring tegen motie 195 te stemmen; geeft aan dat 

niemand het leuk vindt om zoveel herten te moeten afschieten, maar voor de fractie 

geldt dat ze op dit moment geen andere methode zien om én de populatie 

beheersbaar te maken én tegelijkertijd onze N2000 doelstellingen te halen, dus 

daarom stemt de fractie tegen; zijn blij met de toezegging van de gedeputeerde dat 

zij in gesprek gaat met de andere terreinbeheerders over de optie van anticonceptie; 

wil hier de vraag aan toevoegen of de gedeputeerde PS op de hoogte wil houden van 

de voortgang. 

 

- Fractie CDA wenst aantekening tegen motie 195 te stemmen; begrijpt dat er mensen 

zijn die er moeite mee hebben, de fractie heeft veel brieven gehad, maar op dit 

moment is er geen andere optie dan beschreven in het faunabeheerplan. 

 

- Fractie ChristenUnie wenst aantekening tegen motie 195 te stemmen; vindt dat wij 

niet anders kunnen dan doorgaan met het terugdringen van het aantal damherten. 

De natuur in de Waterleidingduinen kan het huidige aantal herten niet aan en zonder 

beheer kunnen wij niet voldoen aan onze Europese verplichtingen voor 

natuurbescherming. De fractie vindt ook dat er gezocht moet worden naar 

diervriendelijke manieren, want het schieten van damherten is afschuwelijk. De 

fractie heeft in de commissie de gedeputeerde opgeroepen om alternatieven te 

onderzoeken en is blij dat de gedeputeerde daarover met beheerders in gesprek 

gaat. De motie van de PvdD vraagt echter om het huidige beleid tijdelijk stil te 

leggen en dat is voor de ChristenUnie geen oplossing, want daarmee wordt het 

probleem vergroot.   

 

- Fracties 50PLUS/PvdO en Baljeu wensen aantekening tegen motie 195 te stemmen 

en sluiten zich aan bij de stemverklaring van de ChristenUnie.  
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• M196-2020 door OSNH inzake “Verzoek toepassing artikel 7, derde lid, van de 

Subsidieverordening fractiebijdragen Noord-Holland 2015.1” is verworpen.  

Voor 6 en tegen 41 stemmen. Voor stemmen de fracties PvdD, 50PLUS/PvdO, DENK  

en fractie Baljeu. Fractie OSNH onthoudt zich van stemmen omdat de fractie 

betrokkene is. 

 

- Fractie CDA wenst aantekening tegen motie 196 te stemmen; het was in hun 

optiek sjiek geweest als de oude fractie FvD en de nieuwe fractie OSNH waren 

gekomen tot een onderlinge verdeling van het basisbedrag van de 

fractiebijdrage, maar begrijpt dat dat niet is gebeurd. De fractie CDA heeft de 

uitleg gehoord en is tegen deze motie. 

 

- Fractie SP wenst aantekening tegen motie 196 te stemmen; sluit zich aan bij de 

stemverklaring van fractie CDA. 

 

- Fractie ChristenUnie wenst aantekening tegen motie 196 te stemmen; begrijpt 

dat de splitsing voor de nieuwe fractie ongelukkig uitpakt, maar volgt het 

juridisch advies waaruit blijkt dat er in dit geval geen sprake is van 

onduidelijkheid over de voortzetting van de fractie. 

 

- Fractie 50PLUS/PvdO wenst aantekening voor motie 196 te stemmen; wil graag 

dat in de verordening wordt nagegaan of er toch wat mogelijkheden zijn. 

 

- Fractie Baljeu wenst aantekening voor motie 196 te stemmen; vindt het 

onacceptabel dat er een apartheidsregiem is tussen Statenleden, geeft aan dat 

er blijkbaar eerste en tweederangs Statenleden zijn en vindt dat soort praktijken 

echt regentesk en achterhaald; geeft aan dat de wet het begrip fractie niet eens 

kent en het ook in strijd is met artikel 1 van de Grondwet waarin staat dat 

iedereen in Nederland in gelijke gevallen gelijk wordt behandeld. De fractie 

vindt dat iedereen hetzelfde moet krijgen, zowel geld als spreektijd, meldt dat 

hij zelf met voorkeursstemmen is gekozen en dat het hem bijna onmogelijk 

wordt gemaakt om het woord te voeren; vindt het nu een dictatuur van de 

meerderheid en niet democratisch; vindt ook dat het zaak is om de verordening 

van fractiebudget en spreektijden te herzien, het Reglement van Orde aan te 

passen en desnoods neemt de fractie hiertoe het initiatief.  

 

• M197-2020 door SP en OSNH inzake “Stopzetten zusterrelatie Noord-Holland met 

Chinese provincie Shandong” is verworpen. Voor 18 en tegen 34 stemmen. Voor 

stemmen de fracties OSNH, FvD, PvdD, PVV, SP, ChristenUnie, 50PLUS/PvdO en DENK. 

 

- Fractie D66 wenst aantekening tegen motie 197 te stemmen; alhoewel de 

fractie natuurlijk niks ziet in samenwerking met landen die de mensenrechten 

schenden, kan de fractie op dit moment de implicaties van het stopzetten van 

de samenwerking niet overzien en zou dit ook graag doen in afstemming met 

andere overheden. 
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- Fractie PvdA wenst aantekening tegen motie 197 te stemmen; sluit zich aan bij 

fractie D66, want buitenlands beleid wordt in Den Haag gemaakt, maar je 

vrienden kies je zelf. Vindt het op deze manier met een motie Vreemd iets te 

kort door de bocht waarbij de fractie de implicaties niet kan overzien. Vindt het 

een belangrijk onderwerp, vraagt er alsjeblieft op terug te komen op een 

serieuze manier, zodat het op een goede manier aangepakt kan worden. 

Mensenrechten zijn boven bijna alles verheven. 

 

- Fractie OSNH wenst aantekening voor mote 197 te stemmen; weliswaar om een 

andere reden dan fractie SP, maar vindt dat toch een alibi voor snoepreisjes en 

de fractie houdt niet van dat soort relaties. 

 

- Fractie DENK wenst aantekening voor motie 197 te stemmen; geeft aan dat het 

inmiddels een feit is dat China mensenrechten niet respecteert, hier kunnen zij 

de ogen niet voor sluiten, zo worden onder andere Oeigoeren systematisch 

onderdrukt door de Chinese overheid. Om een stevig signaal af te geven 

richting de provincie Shandong is fractie DENK voorstander van het verbreken 

van de zusterrelatie. 

 

Aangehouden en ingetrokken moties: 

• M191-2020 door PvdD, SP en ChristenUnie inzake “Onafhankelijke onderzoek inzake 

alternatieven storting asfaltgranulaat Circuit Zandvoort” is aangehouden. 

• M192-2020 door ChristenUnie, PvdD en SP inzake “Waarborgen onafhankelijk 

onderzoek ter bescherming kwetsbare waarden” is aangehouden. 

• M194-2020 door OSNH inzake “Onderzoek naar toekomstige thoriumreactor” is 

ingetrokken. 

• 198-2020 door GroenLinks inzake “Damherten” is aangehouden. 

 

 

12. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering van 14 december 2020. 
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1. Opening en mededelingen  

 

De VOORZITTER: Ik open deze online-vergadering en welkom aan de Statenleden en leden van 

Gedeputeerde Staten in deze online vergadering en ook welkom aan alle belangstellenden die 

deze vergadering via de website volgen. Ik verzoek u uw microfoons te dempen en uw mobiele 50 
telefoons tijdens de vergadering op stil te zetten. Houd u er rekening mee dat deze online-

vergadering live wordt uitgezonden. Wees u er ook van bewust dat uw achtergrond in beeld is en 

dat achtergrondgeluiden worden uitgezonden. Gebruik als het kan een headset en beperk 

achtergrondgeluiden zoveel mogelijk. Voorafgaand aan de vergadering heeft de griffier een 

presentiecheck gedaan bij alle deelnemende Statenleden aan deze online-Statenvergadering. Er is 55 
een quorum geconstateerd, derhalve kunnen we met deze vergadering gaan beginnen. Er is er 

bericht van verhindering ontvangen van mevrouw Bezaan (PVV) en mevrouw Vastenhouw (FvD) 

komt iets later, dus wij beginnen met totaal 53 Statenleden aan deze online vergadering. Indien u 

eerder de Statenvergadering moet verlaten, meld u zich dan wel af via het chatsysteem of per 

mail bij de griffie. Er is een bericht van afsplitsing bij de fractie Forum voor Democratie 60 
binnengekomen. De heer Kohler heeft mij schriftelijk laten weten samen met de leden de heer  

Van den Berg, de heer Jensen, de heer Lelkes en de heer Mantel geen deel meer uit te maken van 

fractie Forum voor Democratie. Met ingang van vandaag, 14 december 2020, gaan de genoemde 

5 leden verder als een nieuwe fractie onder de naam Onafhankelijke Statenfractie Noord-Holland, 

af te korten als OSNH. De heer Kohler is de fractievoorzitter van OSNH. Dan zijn er de 65 
mededelingen met betrekking tot het online vergaderen. In mei van dit jaar heeft het presidium 

ingestemd om bij het online vergaderen met PS op een aantal punten het Reglement van Orde 

aan te vullen en op een aantal punten af te wijken van het Reglement, zodat een rechtsgeldige 

online beraadslaging en besluitvorming in de Statenvergadering mogelijk is en blijft. Informatie 

daarover treft u aan in het addendum RvO dat bij de vergaderstukken is gepubliceerd. Wat de 70 
moties en amendementen betreft kunt u vanaf nu en tijdens de hele vergadering tot aan de 

peiling, al uw moties en amendementen per mail indienen bij de griffie, met in de cc de mede-

indieners. De moties en amendementen worden gepubliceerd, zodra u ze officieel heeft 

ingediend tijdens uw bijdrage en het dictum heeft voorgelezen. Dan verschijnen ze in iBabs. De 

Statenleden bevestigen met de ondertekening van de stembrief de correcte weergave van hun 75 
individuele stem. Pas als alle getekende stemformulieren van de Statenleden ontvangen zijn bij 

de Statengriffie, is het besluit definitief genomen. Dit wordt bekend gemaakt via de besluitenlijst. 

Bij ordevoorstellen en stemmen over het houden van een actualiteit worden de fractievoorzitters 

gevraagd of de fractie akkoord is. Daarbij telt dan het aantal zetels van aanwezige Statenleden. 

Het woord voeren. Indien ik u het woord wil voeren bij een van de agendapunten, vraag ik u om 80 
op het groene handje te klikken zodat ik u sneller in beeld kan zetten. Als u het woord wilt 

voeren op een moment in de vergadering waarvoor u zich niet heeft aangemeld, bijvoorbeeld bij 

een ordevoorstel of een interruptie, drukt u op het groene handje, dan kan ik u het woord geven. 

Dan ronden we nu dit agendapunt af en gaan over naar agendapunt 2.  

 85 
2. Vaststellen agenda en regeling van werkzaamheden 
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De VOORZITTER: De installatie van een nieuw duo-commissielid bij fractie 50plus/PvdO komt 

vandaag niet aan de orde. Agendapunt 2b is daarmee komen te vervallen. Fractie CU heeft 

aangekondigd hamerstuk 8c als bespreekstuk op te willen voeren, omdat de fractie een 90 
amendement wenst in te dienen. Het gaat om de laatste begrotingswijziging 2020, voordracht 

60. Indien u daar niet mee akkoord gaat, verzoek ik u om nu op het groene handje te klikken. Ik 

zie geen handjes, dus wordt de laatste begrotingswijziging 2020 behandeld als agendapunt 9 en 

het vragenuur wordt agendapunt 9.a. Er is conform artikel 48 RvO een actualiteit ingediend door 

de fractie SP inzake Datacenters in Hollands Kroon. Het presidium heeft positief geadviseerd op 95 
het houden van de actualiteit. Dan is het nu aan uw Staten om te beslissen of met het verzoek tot 

het houden van deze actualiteit kan worden ingestemd. Daarvoor zijn 11 stemmen ofwel een 

vijfde deel vereist. Dan vraag ik nu per fractievoorzitter of de fractie akkoord is met het houden 

van de actualiteit inzake datacenters in Hollands Kroon. Ik verzoek alle fractievoorzitters op het 

groene handje in het systeem te klikken, zodat de griffier de sprekers alvast klaar kan zetten. 100 
 

Mevrouw KOCKEN (GL): Akkoord.  

De heer VAN DER MAAS (VVD): Akkoord.  

Mevrouw STRENS (D66): Akkoord  

De heer VOSKUIL (PvdA): Akkoord.  105 
De heer KOHLER (OSNH): Akkoord.  

De heer HEIJNEN (CDA): Akkoord.  

De heer DESSING (FvD): Akkoord.  

De heer ZOON (PvdD): Akkoord.  

De heer DEEN (PVV): Akkoord. 110 
De heer SMALING (SP): Akkoord. 

De heer KLEIN (CU): Akkoord.  

Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): Akkoord. 

De heer KOYUNCU (DENK): Akkoord.  

De heer BALJEU (fractie Baljeu): Akkoord.  115 
 

De VOORZITTER: De actualiteit gaat door onder agendapunt 10. Er zijn mondelinge vragen 

ingediend door de fractie SP inzake afslag A9-Heiloo en door de fractie PvdA inzake Kleiwig 

Uitdammerdijk. Deze vragen komen bij het vragenuur aan het einde van de vergadering aan de 

orde. Er is een aantal moties Vreemd aan de orde van de dag aangekondigd. Het CDA inzake 120 
“Onderzoek naar toekomstige thoriumreactor”, de PvdD, PVV en SP inzake “Red Team: Second 

opinion voor de damherten”, de PvdD inzake “Onafhankelijk onderzoek naar alternatieve 

fundering Circuitpark  Zandvoort” en OSNH heeft 2 moties vreemd aangekondigd.  

 

Ines KOSTIÇ (PvdD): Voorzitter, het is goed om eerst drie zaken vast te stellen. 1. Veel burgers 125 
en leden van deze Staten maken zich al lang ernstig zorgen over de gang van zaken rond de 

komst van Formule 1 naar het Circuitpark Zandvoort. 2. We hebben heel ruim van tevoren bij 

verschillende coalitiepartijen om input gevraagd voor deze motie. We hebben ze alle gelegenheid 

gegeven om stukken te wijzigen. Tot op heden hebben wij niets ontvangen. Fijn dat er geen 

opmerkingen zijn. 3. Deze motie is volgens ambtelijke toets uitvoerbaar. Ook dat kan dus geen 130 
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obstakel zijn. Kortom, wij gaan er vanuit dat de motie op comfortabele steun kan rekenen. Toch 

nog even een terugblik op de feiten. Eerder pakten GS hun politieke ruimte en kozen de kant van 

Circuitpark Zandvoort (CZ) door het onafhankelijke juridische advies van de eigen 

adviescommissie niet op te volgen. Niet de bescherming van dieren en natuur, maar economische 

belangen waren daarbij doorslaggevend. Ondertussen bleef het CZ telkens weer de grenzen van 135 
het toelaatbare opzoeken met steun van deze provincie in de rechtszalen. Met een zak geld 

onder de arm wanen zij zich onschendbaar. Het is alleen aan de oplettendheid van 

natuurorganisaties te danken dat we weten dat het CZ illegaal asfaltgranulaat heeft gestort en 

daarmee tegen eerdere afspraken in, leefgebied van beschermde diersoorten heeft vernietigd. Je 

zou zeggen: GS moeten nu echt een streep trekken. Toch handhaven GS via de OD grotendeels 140 
niet en zetten in op legaliseren van de illegale asfaltstorting achteraf. Een belangrijk argument 

van GS daarbij is dat er geen goede alternatieven zouden zijn voor het plaatsen van tribunes. Dat 

zou alleen kunnen door het aanbrengen van asfaltgranulaat in het duingebied. Maar waar 

baseren GS zich daarbij op? Puur op de gegevens die door het CZ zelf zijn aangeleverd. Maar GS 

horen kritisch te kijken naar de door aanvrager aangeleverde gegevens die immers een eigen 145 
belang heeft en moet daar blijk van geven. Daarvan is weinig terug te vinden, terwijl er alle reden 

is om extra kritisch te zijn en wel om minstens twee redenen: 1. Follow the Money heeft in kaart 

gebracht hoe in praktijk juist dit leunen op alleen de gegevens van de aanvrager zoals het CZ, er 

structureel toe leidt dat de natuur het bijna altijd verliest van economische belangen. Daar 

moeten we alert op zijn. 2. Bij natuurorganisaties bestaat een sterk vermoeden dat de 150 
belangrijkste reden waarom er asfaltgranulaat in het duingebied is aangebracht, niet is omdat er 

geen alternatieven zijn, maar omdat er bij het vernieuwen van de racebaan veel asfaltgranulaat 

vrij kwam. Het afvoeren ervan zou veel geld kosten, dus was het voor CZ verleidelijk het in het 

duingebied te storten. Tenslotte nu aan PS de vraag: hoe lang laten we burgers ons werk doen 

om natuur en dieren te beschermen? We vragen u om vandaag weer verantwoordelijkheid te 155 
nemen en GS te verzoeken op zijn minst onafhankelijk onderzoek naar de alternatieven te laten 

uitvoeren. Daarom de volgende motie.  

 

Motie 191/141220 Vreemd aan de orde van de dag 

Onafhankelijk onderzoek inzake alternatieven storting asfaltgranulaat CZ 160 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 

 

Constaterende dat: 

- Het CZ asfaltgranulaat heeft laten storten in een leefgebied van beschermde diersoorten; 165 
- Eerder dit jaar door GS en Omgevingsdienst Noord-Holland Noord (OD) is vastgesteld dat 

ongeveer vier voetbalvelden leefgebied van beschermde diersoorten permanent of 

langdurig zijn aangetast; 

- Volgens natuurorganisaties zelfs bij mogelijkheden tot herstel, dat herstel van leefgebied 

tot 20 jaar kan duren; 170 
- Het CZ hier vooraf geen ontheffing voor heeft aangevraagd; 

- Door de OD in juni is vastgesteld dat met deze handeling van CZ de wet is overtreden; 
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- De storting van asfaltgranulaat al in de periode van januari tot maart 2020 gebeurde, 

maar dat OD er pas achter kwam na oplettendheid van natuurorganisaties; 

- De OD op 17 juni 2020 besloot om over te gaan tot volledige handhaving van de 175 
geconstateerde overtreding van het duingebied; 

- De OD (namens GS) in juli toch besloot om het grootste deel van de overtreding onbestraft 

te laten en er sinds 7 september 2020 een ontwerpbesluit voor een ontheffing is, 

waarmee de storting van asfaltgranulaat achteraf toch gelegaliseerd kan worden; 

- Het al slecht gaat met kwetsbare natuur en diersoorten in Nederland; 180 
- De provincie verantwoordelijk is voor bescherming van de natuur en daarin levende 

dieren en een zorgplicht heeft. 

 

Overwegende dat: 

- Het CZ eerder een ontheffing Wet Natuurbescherming (Wnb) heeft gekregen om tijdelijk 185 
bedreigde diersoorten te verstoren en hun leefgebied aan te tasten voor de bouw van 

extra tribunes; 

- Door het CZ en provincie Noord-Holland daarbij altijd werd gesteld dat de aantasting van 

het leefgebied van deze dieren als tijdelijk moet worden opgevat en dat o.a. daarom de 

ontheffing te verantwoorden was; 190 
- De huidige aantasting door asfaltgranulaat niet tijdelijk is; 

- Een belangrijk argument wat de OD een 180 graden draai deed maken tussen juni en 

- juli/september, is omdat er volgens het CZ geen goede alternatieven zijn voor het 

plaatsen van tribunes en volgens het CZ dit alleen kan door het aanbrengen van 

asfaltgranulaat in het duingebied; 195 
- Er door de natuurorganisaties alternatieven zijn aangedragen op basis van de technische 

rapportage van Inpijn-Blokpoel Ingenieursbureau die door CZ en/of OD niet volledig zijn 

onderzocht en/of technisch uitgewerkt; 

- Op 23 november 2020 natuurorganisaties tijdens hun inspraak helder hun standpunt 

hebben toegelicht over die mogelijke alternatieven en hebben uitgelegd waarom door het 200 
CZ niet serieus gezocht is naar alternatieven die recht doen aan de functie van het 

duingebied als leefgebied van beschermde diersoorten; 

- PvdD, CU en SP in de PS-vergadering van 14 september 2020 aan GS hebben gevraagd 

onafhankelijk onderzoek te laten verrichten naar een alternatieve fundering voor 

asfaltgranulaat; 205 
- GS in hun brief van 3 november 2020 aan PS, besproken in de commissie NLG van 23 

november 2020, desondanks aangeven dat de OD zich namens GS puur heeft gebaseerd 

op informatie van het CZ; 

- Follow the Money in kaart heeft gebracht hoe door o.a. het leunen op alleen de gegevens 

van de aanvrager zoals het CZ, natuur het bijna altijd verliest van economische belangen 210 
en onvoldoende wordt beschermd; 

- Het van groot belang is om bij activiteiten die schadelijk zijn voor de natuur, een degelijk 

en onafhankelijk onderzoek te doen naar meer natuurvriendelijke alternatieven. 

 

Verzoeken Gedeputeerde Staten om: 215 
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- De OD zo snel mogelijk – in ieder geval vóór het definitieve besluit over de Wnb-ontheffing 

– alsnog onafhankelijk onderzoek te laten doen naar de door o.a. natuurorganisaties 

aangedragen alternatieven voor de fundering die minder schadelijk zijn voor de natuur in 

het duingebied; 

- PS te informeren over de resultaten daarvan; 220 
- Deze resultaten te betrekken in het definitieve Wnb-besluit 

 

en gaan over tot de orde van de dag.  

Fracties PvdD, SP, CU 

 225 
De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Het kan soms gebeuren dat de overheid een besluit neemt waar 

je het niet mee eens bent. En dat is prima, zo werkt het in onze samenleving waarin de overheid 

besluit op basis van democratisch vastgestelde regels. Het wordt echter wel een probleem als de 230 
logica achter die besluiten niet te volgen is en dan heeft de overheid een taak om helder te 

maken waarom keuzes zijn gemaakt en om te laten zien dat alle belangrijke factoren 

meegewogen zijn. In het besluit over de ontheffing voor de stort van het asfaltgranulaat op het 

circuit van Zandvoort is de redenering van GS niet te volgen. Daarom hebben wij mede met de 

PvdD en de SP de motie hiervoor ingediend om een onafhankelijk onderzoek in te stellen naar 235 
alternatieven, zodat voor iedereen duidelijk is waarom GS van mening zijn dat het storten van 

asfaltgranulaat minder schadelijk is voor de natuur dan het aanbrengen van tijdelijke 

voorzieningen, zoals betonnen stelconplaten. Het probleem is breder, want het zou niet alleen 

moeten gelden voor dit geval, maar in alle gevallen waarin kwetsbare belangen een rol spelen en 

er grote twijfels zijn bij maatschappelijke organisaties. Wij vinden dat er dan een extern 240 
onderzoek zou moeten worden gedaan om te kijken of de gegevens die de aanvrager indient, 

inderdaad compleet zijn. Volgens de huidige manier van werken is alleen de opdrachtgever 

verantwoordelijk voor het uitvoeren van onderzoek en in een recent artikel van Follow the Money 

is duidelijk aangetoond hoe dit in vrijwel alle gevallen ertoe leidt dat de natuurbelangen het 

onderspit delven. Daarom een motie Vreemd. 245 
 

Motie 192/141220 Vreemd aan de orde van de dag 

Waarborgen onafhankelijk onderzoek ter bescherming kwetsbare waarden 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 250 
 

Constaterende dat: 

- Het CZ asfaltgranulaat heeft laten storten in een leefgebied van beschermde diersoorten; 

- Eerder dit jaar door GS en Omgevingsdienst Noord Holland Noord (OD) is vastgesteld dat 

daardoor ongeveer vier voetbalvelden leefgebied van beschermde diersoorten permanent 255 
of langdurig zijn aangetast; 

- Het CZ hier vooraf geen ontheffing voor heeft aangevraagd; 

- Door de OD in juni is vastgesteld dat met deze handeling van CZ de wet is overtreden; 
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- De OD (namens GS) in juli toch besloot om het grootste deel van de overtreding onbestraft 

te laten en er sinds 7 september ‘20 een ontwerpbesluit voor een ontheffing is, waarmee 260 
de storting van asfaltgranulaat achteraf toch gelegaliseerd kan worden; 

- Een belangrijk argument van de OD/GS daarvoor is dat er volgens informatie 

aangeleverd 

door alleen het CZ geen goede alternatieven zijn voor het plaatsen van tribunes en 

volgens het CZ dit alleen kan door het aanbrengen van asfaltgranulaat in het duingebied; 265 
- Er door de natuurorganisaties serieuze alternatieven zijn aangedragen, maar dat die 

door de OD niet volledig zijn onderzocht en/of technisch uitgewerkt. 

 

Overwegende dat: 

- De OD zich in zulke zaken namens GS steeds baseert op informatie van een aanvrager 270 
zoals het CZ en geen contra-expertise uitvoert; 

- Follow the Money in kaart heeft gebracht hoe door o.a. het leunen op alleen de gegevens 

van de aanvrager zoals het CZ, natuur het bijna altijd verliest van economische belangen 

en onvoldoende wordt beschermd; 

- Het al slecht gaat met kwetsbare natuur en diersoorten in Nederland; 275 
- De provincie verantwoordelijk is voor bescherming van de natuur en daarin levende 

dieren en een zorgplicht heeft; 

- Het van groot belang is om bij activiteiten die schadelijk zijn voor de natuur, een degelijk 

en onafhankelijk onderzoek te doen naar meer natuurvriendelijke alternatieven.  

 280 
Verzoeken Gedeputeerde Staten om: 

- In de eerste helft van 2021 te onderzoeken hoe in toekomstige situaties waarbij 

kwetsbare belangen als natuur en gezondheid in het geding zijn en er grote twijfels zijn 

vanuit maatschappelijke organisaties, er naast de informatie van de aanvrager contra-

expertise ingeschakeld kan worden om tot een volledig geïnformeerd besluit te kunnen 285 
komen; 

- PS te informeren over de resultaten daarvan 

 

en gaan over tot de orde van de dag.  

Fracties CU, PvdD, SP 290 
 

Voor de goede orde, dit is een iets andere tekst dan hoe de motie eerder voor ambtelijk advies is 

ingediend, dus het verzoek aan iedereen om even goed naar de ingediende motie te kijken.  

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 295 
 

Mevrouw VAN ANDEL (CDA): Voorzitter. In de commissie RWK van 23 november is uitgebreid 

gesproken over de rol van kernenergie in de toekomstige energievoorziening in Noord-Holland. 

In 2018 is door PS een motie aangenomen tegen de bouw van kerncentrales in Noord-Holland. 

Deze motie zorgt ervoor dat wij in dit huis – waar wij nu helaas niet zitten – geen enkele vorm 300 
van kernenergie op wat voor manier dan ook willen steunen. Ondertussen heeft de wereld echter 
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niet stilgestaan. Steeds meer deskundigen zeggen dat wij zonder kernenergie de klimaatdoelen 

niet gaan halen. Bovendien zijn er nieuwe kansrijke vormen van kernenergie opgekomen waarbij 

thoriumreactors – ook wel gesmolten zout proefreactors genoemd – kansrijk blijken. Deze vorm 

van kernenergie produceert geen langlevend kernafval en heeft minder nadelen dan reactoren die 305 
uranium gebruiken. In de tussentijd zijn een aantal politieke partijen, waaronder D66 en GL, 

landelijk wat van mening veranderd in het debat over kernenergie. Onderzoek naar nieuwe 

vormen van kernenergie zoals thorium, wordt inmiddels door deze partijen op landelijk niveau 

gesteund. We hebben alleen niet zoveel aan deze ontwikkeling als we in Noord-Holland een motie 

hebben liggen met een totaalverbod op alle soorten en maten kerncentrales. Als we 310 
klimaatverandering echt serieus nemen, hebben we alle technieken nodig en hebben wij al het 

onderzoek nodig. Daarom een motie. 

 

Motie 193/141220 Vreemd aan de orde van de dag 

Onderzoek naar toekomstige thoriumreactor 315 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 

 

Constaterende dat: 

- De energietransitie alleen succesvol kan zijn wanneer er voldoende CO2 vrije stroom 320 
geproduceerd kan worden om de energieproductie uit fossiele bronnen te vervangen; 

- Op dit moment nog onzeker is of dat haalbaar is; 

- De kans op haalbaarheid kleiner wordt, naar mate meer technieken worden uitgesloten; 

 

Overwegende dat: 325 
- Het wenselijk is om nieuwe technieken te ontwikkelen die een bijdrage kunnen leveren 

aan een toekomstige betrouwbare, betaalbare en duurzame energievoorziening; 

- Moderne kernreactoren, zoals kleine, modulaire reactoren, kernfusie-reactoren of 

gesmolten-zout reactoren voordelen kunnen hebben ten opzichte van de meest toegepaste 

bestaande techniek voor kernenergie (de drukwaterreactor of hogedrukreactor); 330 
- Noord-Holland met o.a. het onderzoek in Petten kennis heeft over gesmolten-zout-

reactoren/thoriumreactoren; 

- De TU Delft over dit type kernreactoren het volgende zegt: “De thoriumreactor is inherent 

veilig, produceert veel minder (en minder gevaarlijk) radioactief afval en is daarmee een 

uitstekende technologie om mondiaal de CO2-uitstoot terug te brengen, bijvoorbeeld in 335 
combinatie met zonne- en windenergie.” 

- Het onderzoek in Petten kan leiden tot een proefcentrale waarmee meer duidelijk kan 

worden over haalbaarheid en betaalbaarheid van deze techniek. 

 

Roepen het college op: 340 
Ruimte te bieden aan onderzoek naar de ontwikkeling van een toekomstige gesmolten-zout- 

proefreactor/thoriumproefreactor 

 

en gaan over tot de orde van de dag.  
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Fracties CDA, OSNH, 50plus/PvdO, FvD 345 
 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

De heer VAN DEN BERG (OSNH): Voorzitter. Hartelijk dank voor de mogelijkheid om het woord te 

voeren over deze belangrijke motie. Daarnaast ook een woord van dank voor de constructieve 350 
samenwerking met het CDA en dan vooral met de heer Wijmenga. Het politieke landschap 

rondom de energietransitie verandert voortdurend. Klimaatdoelen worden keer op keer niet 

gehaald. Biomassacentrales zijn geen oplossing gebleken en met enkel zon- en windenergie gaat 

het niet lukken. Er is namelijk geen opslagmogelijkheid om het intermitterende karakter daarvan 

te corrigeren. Wij willen dat het wel lukt en willen inzetten op een schone, betaalbare en 355 
betrouwbare energievoorziening in Noord-Holland. Met zon en wind alleen is het technisch 

onmogelijk en daarnaast onbetaalbaar. Om deze reden hebben wij samen met het CDA een 

discussienota ingediend om samen te werken aan een langetermijnvisie, dank voor de 

constructieve bijdrage van andere partijen in deze discussie. Tot ons genoegen zijn op landelijk 

niveau ook D66 en GL van mening veranderd. Wij hopen dat het ook op provinciaal niveau het 360 
geval zal zijn. Mijn vraag aan u is om samen met ons mee naar voren te gaan. Laten wij met 

elkaar strijden met open vizier en alle mogelijkheden betrekken. Wij kunnen met deze motie 

ruimte bieden aan innovatie, die de leveringszekerheid van duurzame energie voor de toekomst 

garandeert. Ik reken op uw steun.  

 365 
Motie 194/141220 Vreemd aan de orde van de dag 

Onderzoek naar toekomstige thoriumreactor 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 

 370 
Constaterende dat: 

- De energietransitie alleen succesvol kan zijn wanneer er voldoende CO2 vrije stroom 

geproduceerd kan worden om de energieproductie uit fossiele bronnen te vervangen; 

- Op dit moment nog onzeker is of dat haalbaar is; 

- De kans op haalbaarheid kleiner wordt, naar mate meer technieken worden uitgesloten; 375 
 

Overwegende dat 

- Het wenselijk is om nieuwe technieken te ontwikkelen die een bijdrage kunnen leveren 

aan een toekomstige betrouwbare, betaalbare en duurzame energievoorziening; 

- Moderne kernreactoren, zoals kleine, modulaire reactoren, kernfusie-reactoren of 380 
gesmolten-zout reactoren voordelen kunnen hebben ten opzichte van de meest toegepaste 

bestaande techniek voor kernenergie (de drukwaterreactor of hogedrukreactor); 

- Noord-Holland met o.a. het onderzoek in Petten kennis heeft over gesmolten-zout-

reactoren / thoriumreactoren; 

- De TU Delft over dit type kernreactoren het volgende zegt: “De thoriumreactor is inherent 385 
veilig, produceert veel minder (en minder gevaarlijk) radioactief afval en is daarmee een 
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uitstekende technologie om mondiaal de CO2-uitstoot terug te brengen, bijvoorbeeld in 

combinatie met zonne- en windenergie.” 

- Het onderzoek in Petten kan leiden tot een proefcentrale waarmee meer duidelijk kan 

worden over haalbaarheid en betaalbaarheid van deze techniek. 390 
 

Roepen het college op: 

Ruimte te bieden aan onderzoek naar de ontwikkeling van een toekomstige gesmolten-zout- 

proefreactor/thoriumproefreactor 

 395 
en gaan over tot de orde van de dag.  

Fracties OSNH, CDA, 50plus/PvdO 

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 400 
De heer ZOON (PvdD): Voorzitter. Stelt u zich eens voor. Er is iets aan de hand met mijn kozijn, 

maar ik weet niet precies wat. Als ik aan mijn schilder vraag wat ik moet doen, dan zegt die: 

schilderen. Een aannemer zegt: repareren. Mijn glazenwasser? De spons erover. Dit noemen we 

het WC-eend effect. Een bakker bakt brood, een melkboer verkoopt melk en een jager zal 

schieten. Als de provincie aan de FaunaBeheerEenheid vraagt wat te doen, willen ze de fauna 405 
beheren met het geweer. Je kunt het ze bijna niet kwalijk nemen. Het is daarom goed om bij een 

kozijn meerdere meningen te vragen. Zo’n second opinion is heel gebruikelijk. De provincie doet 

dat ook bij aanbestedingen. We maken effectrapportages en vragen contra-expertises. Zeker als 

we zien dat een vorig plan niet de beoogde uitwerking heeft. In dit geval is zo’n contra-expertise 

nogal gewenst. Het oude Faunabeheerplan damherten heeft niet gewerkt en het nieuwe 410 
intensiveringsplan gaat uit van dezelfde uitgangspunten en hetzelfde resultaat. De weg ernaar 

toe is alleen nogal dodelijk. Het nieuwe beheerplan heeft de focus op vrouwelijke damherten, 

waarvan de meeste zwanger zijn. Hun afschot helpt dubbel om de groei omlaag te brengen. De 

barmhartigheid zit erin dat geprobeerd wordt om kinderen eerst en daarna de moeder te doden, 

als dat al lukt. We hebben de tijd, GS hebben vorige maand al besloten om de huidige ontheffing 415 
te verlengen tot 1 november 2021 en die ontheffing is ook afgegeven. Daarnaast is het nieuwe 

beheerplan procedureel niet helemaal rond. Dit schreeuwt om een contra-expertise, een second 

opinion. Kan het niet anders? Minder dodelijk. Niet alleen om het doodschieten van meer dan 

5.000 damherten, zwangere vrouwen en kinderen eerst, maar ook met het jaarlijkse afschot 

daarna van 470 dieren ieder jaar weer. Kan je als mens tegen een second opinion zijn in de 420 
wetenschap dat er tijd voor aanvullend advies is? Maar de beslissing voor extra advies moet 

vanuit PS komen. In de commissie hebben we uitgebreid de discussie gevoerd vanuit 

partijstandpunten. Los van partijpolitiek, als individuele afweging, mag iedereen in de Staten zijn 

eigen mening geven. Daarom een hoofdelijke stemming over de motie die de PvdD, samen met 

de SP, de PVV en OSNH indient.  425 
 

Motie 195/141220 Vreemd aan de orde van de dag 

Red Team: second opinion voor de damherten 
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Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 430 
 

Constaterende dat: 

- Het Faunabeheerplan damherten 2016-2020 niet heeft gebracht wat Gedeputeerde Staten 

voor ogen hadden; 

- Het nieuw opgestelde Faunabeheerplan damherten Duingebieden Noord- en Zuid-Holland 435 
2020-2026 een voorzetting van het huidige beleid is; 

- Vele duizenden damherten tussen 2020 en 2026 doodgeschoten zullen worden; 

- Het plan is om ook daarna elk jaar opnieuw circa 470 damherten te blijven doden. 

 

Overwegende dat: 440 
 

- Er geschoten wordt op zwangere hindes en hindes met kinderen; 

- Bij het opstellen van het Faunabeheerplan damherten dierenbeschermingsorganisaties 

vrijwel geen invloed hebben gehad; 

- Een second opinion buiten de Faunabeheereenheid, nieuwe, innovatieve mogelijkheden 445 
kan bieden; 

- De huidige ontheffing van GS is verlengd tot (uiterlijk) 1 november 2021. 

 

Verzoeken GS om: 

- Om een RedTeam samen te stellen vanuit wetenschappers en dierenwelzijnsorganisaties; 450 
- Het RedTeam de opdracht te geven een second opinion te geven op het vraagstuk 

damherten in de Amsterdamse Waterleidingduinen en Nationaal park Zuid-

Kennemerland, met geweldloze intentie en hierover een advies uit te brengen aan GS; 

- Dit advies te geven binnen 2 maanden na samenstelling; 

- Te wachten met het verlenen van ontheffingen gebaseerd op het Faunabeheerplan 455 
damherten 2020-2026 totdat er een advies ligt van het RedTeam 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fracties PvdD, SP, PVV, OSNH 

 460 
De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen en hier zal een 

hoofdelijke stemming over plaatsvinden.  

 

De heer KOHLER (OSNH): Voorzitter. Ik zal het kort houden, want ik moet in de komende twee 

jaren schipperen met mijn tijd, althans als de subsidieregeling die in 2015 is aangepast over de 465 
gevolgen van de splitsing van een fractie, niet wordt aangepast. Dat heeft namelijk voor ons veel 

consequenties. Vijf mensen die zich hebben afgesplitst en daarmee nog steeds de grootste 

oppositiepartij in de provincie blijven, zullen de komende twee jaar en drie maanden ernstig 

gehandicapt moeten werken in verband met een behoorlijke ingreep in de spreektijd en ook de 

mogelijkheden om fractieondersteuning in te huren, worden aanzienlijk beperkt. Het komt erop 470 
neer zoals we ook in de pers hebben kunnen lezen, dat wij de komende twee jaar en drie 

maanden min of meer voor spek en bonen en als stemvee in PS kunnen functioneren. Daar willen 
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wij iets aan gaan proberen te doen en de collega-Statenleden meenemen in de volgende motie 

Vreemd. 

 475 
Motie 196/141220 Vreemd aan de orde van de dag 

Verzoek toepassing artikel 7, derde lid, van de Subsidieverordening fractie- bijdragen Noord-

Holland 2015.1 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 480 
 

Constaterende dat: 

- Per heden, 14 december 2020, de Onafhankelijke Statenfractie Noord-Holland (OSNH) 

toetreedt tot Provinciale Staten; 

- Deze fractie bestaat uit vijf leden van de Forum voor Democratie Noord-Holland (FVD NH) 485 
fractie; 

- De fractie OSNH qua omvang (5:3) groter is dan de FVD NH-fractie; 

- Poging tot onderlinge minnelijke schikking mislukt is; 

- OSNH als gevolg daarvan Provinciale Staten verzoekt zich uit te spreken over rechtmatige 

opvolging. 490 
 

Overwegende dat: 

- Het wenselijk is om alle gekozen leden van Provinciale Staten optimaal te kunnen laten 

functioneren; 

- Dit door toepassing van artikel 7 lid 1 en 2 de komende twee jaar niet het geval kan zijn; 495 
- Als gevolg daarvan 10% van de Statenleden min of meer voor spek en bonen meedoen; 

- De vijf statenleden van OSNH gezamenlijk minder spreektijd en ondersteuning hebben 

dan een eenmansfractie; 

- Dit nooit de bedoeling geweest kan zijn van de in 2015 aangescherpte 

subsidieverordening, die tot doel had te voorkomen dat elke afsplitsing een volledig vast 500 
budget en spreektijd kreeg; 

- Daarmee de mogelijkheid om naar rato te verdelen onmogelijk is; 

- Lid 3 van het artikel echter wel deze mogelijkheid biedt als PS niet kunnen beoordelen wie 

rechtmatig opvolger is; 

- Er goede argumenten zijn om ook geen rechtmatig opvolger aan te wijzen: 505 
- Twee van de vijf huidige actieve bestuursleden van de Stichting fractieondersteuning FVD 

NH ook nog steeds lid van FVD zijn; 

- De vijf fractieleden van OSNH het provinciale programma van FVD nog altijd steunen en 

ook als eigen OSNH programma gaan voeren; 

- De leden van OSNH juist onder andere titel doorgaan vanwege doorlopende politieke 510 
bemoeienis vanuit het hoofdkantoor met het oorspronkelijke FVD NH-programma; 

- De verwikkelingen binnen FVD het geloofwaardig opereren de FVD NH fractie steeds 

onmogelijker maakten en veel individuele FVD Statenleden ook persoonlijk beschadigde; 

- Dit uiteindelijk de druppel was voor vijf Statenleden om afstand te nemen van de naam 

FVD en noodzakelijkerwijs tot het samengaan in een nieuwe fractie genoodzaakt waren. 515 
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Verzoeken Gedeputeerde Staten: 

Artikel 7.3 van het subsidiereglement toe te passen en daarmee vijf Statenleden tot maart 2022 

normaal te kunnen laten functioneren 520 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie OSNH 

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen.  525 
 

De heer HOOGERVORST (SP): Voorzitter. Een zusterrelatie is een verbintenis met een stad of 

provincie in een ander land ter bevordering van de economische, culturele en/of 

maatschappelijke onderlinge verbanden. Onze provincie heeft sinds mei 1994 een economische 

zusterrelatie met de Chinese provincie Shandong. Wij zijn voorstander van het onderhouden van 530 
vriendschapsbanden met andere steden en provincies, het is belangrijk voor de economische 

relatie maar ook – en daar zou best wat meer aandacht voor mogen zijn – voor culturele en 

sociale uitwisseling. Echter, wanneer een relatie bestaat met gebieden of een gebied in landen 

waar men er andere normen en waarden op het gebied van mensenrechten op nahoudt, dan 

zetten wij en hopelijk ook andere rechtgeaarde fracties, een streep. Wanneer wij in overweging 535 
nemen dat de provincie de mensenrechten van de inwoners respecteert en het hoog in het 

vaandel heeft en het onmogelijk lijkt of is om bij elke bijeenkomst gericht op het versterken van 

de contacten van het Noord-Hollandse bedrijfsleven met de provincie Shandong, de Chinese 

mensenrechtensituatie aan de orde te stellen, dan leidt dat namens ons en OSNH tot het indienen 

van een motie Vreemd.  540 
 

Motie 197/141220 Vreemd aan de orde van de dag 

Stopzetten zusterrelatie Noord-Holland met Chinese provincie Shandong 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 545 
 

Constaterende dat: 

- De provincie Noord-Holland al sedert 10 mei 1994 een economische zusterrelatie heeft 

met de provincie Shandong in China; 

- De opvattingen over mensenrechten in China sterk afwijkend zijn van de opvattingen over 550 
mensenrechten in Nederland; 

- De mensenrechtenorganisatie Amnesty International de opvatting huldigt dat China de 

mensenrechten niet respecteert; 

- Dit blijkt uit de wijze waarop de volksrepubliek China omgaat met de mensenrechten in 

Xinjiang, Tibet en Hongkong. 555 
 

Overwegende dat: 
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- De provincie Noord-Holland de mensenrechten van de inwoners respecteert en hoog in het 

vaandel heeft; 

- Zich dit niet vertaalt in de zusterrelatie met de provincie Shandong in China, omdat de 560 
zusterrelatie louter economisch is en bedoeld om het bedrijfsleven zakelijke verbindingen 

te doen aangaan; 

- Het onmogelijk is om bij elke bijeenkomst, gericht op het versterken van de contacten van 

het Noord-Hollandse bedrijfsleven met de Chinese provincie Shandong, de Chinese 

mensenrechtensituatie aan de orde te stellen; 565 
- Gedeputeerde Staten in deze bestuursperiode niet (meer) voornemens zijn om 

handelsmissies naar Shandong te organiseren; 

- Het daarom wenselijk is om als provincie Noord-Holland ook in de toekomst geen 

contacten meer te hebben met een Chinese provincie. 

 570 
Besluiten het college van GS op te roepen: 

- Met een voorstel te komen waarin wordt toegewerkt naar het opzeggen van de 

de zusterrelatie met de provincie Shandong, dan wel naar het bevriezen van deze 

zusterrelatie totdat de mensenrechten in China weer gerespecteerd zullen worden; 

- Dit als zodanig de Chinese provincie Shandong onder de aandacht te brengen; 575 
- Dit betreffende voorstel aan PS voor te leggen uiterlijk 31-3-2021 

 

en gaan over tot de orde van de dag.  

Fractie SP, OSNH 

 580 
De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

Mevrouw ER (GL): Voorzitter. Eerst wil ik benadrukken dat de jacht op damherten of welke dieren 

dan ook, voor ons nooit een voorkeursmethode is geweest of ooit zal zijn. Gezien de 

toenemende en grote schade aan de natuur in de Amsterdamse Waterleidingduinen, een N2000-585 
gebied, zijn wij van mening dat beheer in dit geval noodzakelijk is. Hoewel wij de wens van de 

PvdD voor een alternatieve methode begrijpen en deze met hen delen, denken wij wel dat een 

onderscheid moet worden gemaakt tussen werkbare en niet werkbare oplossingen. Hoe langer 

wij niet beheren, hoe meer schade de natuur lijdt en dat kunnen en mogen wij niet laten 

gebeuren. Wij zien in een onderzoek naar de toepassing van anticonceptie dat kan lopen naast de 590 
uitvoering van het plan van de FBE en dat past bij de belofte van gedeputeerde Rommel om dit 

nog een keer goed te bekijken, een realistisch alternatief voor de toekomst.   

 

Motie 198/141220 Vreemd aan de orde van de dag 

Onderzoek naar de toepassing van anticonceptie aan damherten 595 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 

 

Constaterende dat: 

- De afgelopen jaren is het aantal damherten toegenomen. Dit zorgt voor schade aan de 600 
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natuur en voor overlast in het verkeer en de omgeving; 

- Ondanks veelvuldig onderzoek naar diervriendelijke alternatieven voor populatiebeheer, 

is tot op heden afschot de best mogelijke oplossing gebleken; 

- Het actief beheer met afschot heeft echter niet tot de gewenste populatie van duizend 

damherten geleid; 605 
- De Faunabeheereenheid Noord-Holland nu voorstelt in haar nieuwe beheerplan om de 

komende twee jaar vierduizend damherten te doden. 

 

Overwegende dat: 

- Afschot de afgelopen jaren niet tot het gewenste resultaat heeft geleid. 610 
- Hoewel afschot momenteel de meest geschikte oplossing lijkt, het mogelijk is dat er in de 

toekomst betere en diervriendelijkere alternatieven beschikbaar worden die de provincie 

kan inzetten en waarvoor de provincie zich in de tussentijd moet blijven inzetten; 

- Het veterinair instituut Utrecht afdeling Voortplanting onder leiding van professor Tom 

Stout al meer dan dertig jaar bezig is met anticonceptie voor grote grazers waaronder 615 
damherten; 

- Uit een rapport van 5 maart 2020 van prof. Stout en vijf hoogleraren blijkt dat 

anticonceptie gegeven kan worden aan herten, paarden en runderen; 

- Hieruit volgt dat anticonceptie in de toekomst een goed alternatief zou kunnen zijn voor 

afschot met betrekking tot het populatiebeheer van damherten in de Amsterdamse 620 
Waterleidingduinen. 

 

Verzoeken het college van GS: 

Te onderzoeken of het toedienen van anticonceptie aan damherten zoals voorgesteld in het 

onderzoek van prof. Stout, toepasbaar is de Amsterdamse Waterleidingduinen 625 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie GL 

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. Zijn er nog andere 630 
fracties die een motie Vreemd willen indienen? Ik zie geen handjes, aan het eind van de 

vergadering wordt gestemd over de moties. Wenst nog iemand het woord over de agenda? Zo 

niet, dan is die conform het voorstel van het presidium vastgesteld.  

 

2.a. Beëdiging en installatie Statenlid fractie DENK  635 
 

De VOORZITTER: Overeenkomstig artikel 10 van het Reglement van Orde, heb ik tot lid van de 

Commissie voor Onderzoek van de Geloofsbrieven benoemd: de heer Cardol (GL), de heer Deen 

(PVV) als voorzitter en mevrouw De Vries (PvdA). Ik geef het woord aan de voorzitter.  

 640 
De heer DEEN (PVV): Voorzitter. Ter voldoening aan uw opdracht hebben wij onderzocht de 

geloofsbrieven en de daarbij behorende bescheiden die het benoemd verklaard lid, de heer 

Suleyman Koyuncu, aan uw vergadering heeft toegezonden. Het onderzoek heeft aangetoond dat 
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de blijkens ingevolge artikel W7 2e lid van de Kieswet aan PS toegezonden afschriften van de 

besluiten van de voorzitter van het centraal stembureau voor verkiezing van de leden van PS van 645 
14 december 2020 tot lid van PS benoemd is verklaard de heer Suleyman Koyuncu (DENK). Wij 

stellen u voor de heer Koyuncu als lid van PS toe te laten. 

 

De VOORZITTER: Dank u wel. De commissie adviseert PS te besluiten de heer Koyuncu toe te 

laten als lid van PS. Verlangt iemand daarover het woord? Dat is niet het geval, dan is unaniem 650 
door u besloten om de heer Koyuncu als lid van PS toe te laten. Dan ontbind ik de Commissie 

voor het Onderzoek van de Geloofsbrieven en ik bedank de commissie voor de verrichte 

werkzaamheden. Dan is nu aan de orde de beëdiging van het Statenlid, de heer Koyuncu. Ik 

verzoek het Statenlid, de heer Koyuncu, nu op het groene handje te klikken, zodat ik u in beeld 

kan zetten. Welkom. De heer Everduim heeft mij verzocht om hem ontslag te verlenen conform 655 
artikel 10.w, tweede lid van de Kieswet. Ik heb dat ontslag inmiddels verleend. Zijn lidmaatschap 

wordt opgevolgd door de heer Koyuncu en zijn installatie is nu aan de orde. Mijnheer Koyuncu, ik 

stel u nu in de gelegenheid om de in artikel 14 van de Provinciewet bedoelde verklaring en 

belofte in mijn handen af te leggen. Ik verzoek u als ik straks uw naam noem, uit te spreken de 

woorden ‘dat verklaar en beloof ik’. Ik zal u eerst de formule van de belofte voorlezen. “Ik 660 
verklaar dat ik om tot lid van PS benoemd te worden, rechtstreeks noch middellijk, onder welke 

naam of voorwendsel ook, enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. Ik verklaar en beloof dat ik 

om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige 

belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik verklaar dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, 

dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als lid van PS naar eer en geweten zal 665 
vervullen.” 

 

De heer KOYUNCU (DENK): Dat verklaar en beloof ik.  

 

De VOORZITTER: Ik wens u alle geluk met uw Statenlidmaatschap. Ik kan u in deze online 670 
vergadering helaas niet fysiek feliciteren, maar namens PS ontvangt u vanmiddag een bos 

bloemen op uw huisadres. Ik zie de felicitaties via de chatfunctie van deze vergadering al 

binnenkomen. Ik wens u veel succes met uw lidmaatschap van PS en geniet er ook van. Voor de 

kijkers, in de chat wordt de heer Koyuncu door alle Statenleden gefeliciteerd. 

        675 
3.a. Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding 

 

De VOORZITTER: Er zijn geen geheime stukken ter bekrachtiging ingekomen.  

 

b. Lijst geheimhouding PS 680 
 

De VOORZITTER: Er zijn tot op heden geen opmerkingen ontvangen door de griffie. Verlangt 

iemand daarover het woord? Zo niet, dan stel ik voor de lijst ter kennisgeving aan te nemen.  

 

4. Vaststelling notulen van de vergaderingen van 9 en 16 november 2020  685 
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De VOORZITTER: Er zijn door de griffie tot op heden geen opmerkingen ontvangen. Verlangt 

iemand over de notulen het woord? Zo niet, dan zijn de notulen van de vergaderingen van 9 en 

16 november 2020 vastgesteld. 

 690 
5. Vaststelling strategische Statenagenda      

 

De VOORZITTER: Verlangt iemand het woord? Zo niet, dan is daarmee de strategische 

Statenagenda vastgesteld.  

 695 
6. Vaststelling lijst ingekomen stukken 

        

De VOORZITTER: De griffie heeft geen opmerkingen ontvangen. Verlangt nog iemand daarover 

het woord? Nee, dan is voor wat betreft de afdoening van de brieven conform het voorstel van het 

presidium besloten.  700 
 

7. Voortgangslijst van moties         

 

De VOORZITTER: Door de griffie zijn tot op heden geen opmerkingen ontvangen. Maar ik zie het 

handje van de heer Zoon. 705 
 

De heer ZOON (PvdD): Het verzoek wordt gedaan om de lijst met moties als afgedaan te 

beschouwen, maar met vier moties hebben wij wat problemen omdat die niet als zodanig zijn 

behandeld in de commissie. Het is gebruikelijk om te vragen aan de commissieleden of moties 

daadwerkelijk zijn afgehandeld en voor vier van onze moties is dat niet het geval en dat betreft 710 
moties 111, 107, 106 en 68, wij zouden deze graag niet als zodanig willen behandelen in PS nu.  

 

De VOORZITTER: Die zullen van de lijst afgehaald worden als zijnde niet afgehandeld. Verlangt 

iemand hierover verder het woord? Nee, dan stel ik voor de lijst als zodanig vast te stellen 

exclusief moties 111, 107, 106 en 68, op de afdoening van deze vier moties komen wij op een 715 
later moment terug.  

 

8. Hamerstukken         

8.a. Statenvoordracht 62 Aanwijzen nieuw lid Algemene Vergadering Interprovinciaal 

Overleg   720 
8.b Statenvoordracht 59 Vaststelling Legesverordening 2021 en tarieventabel 202 

8.c  Statenvoordracht 60 Laatste begrotingswijziging    

8.d Statenvoordracht 61 Vaststelling Verordening op vergoeding voor diverse 

adviescommissies Detailhandel NH 2020       

           725 
De VOORZITTER: Statenvoordracht 8.c zal worden behandeld als bespreekstuk onder 

agendapunt 9. Het presidium adviseert in te stemmen met de agendapunten 8.a, 8.b en 8.d. 

Verlangt iemand hoofdelijke stemming, stemverklaring of aantekening?   
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De heer DESSING (FvD): Voorzitter. Stemverklaring bij agendapunt 8.b. Het gaat om 730 
kostenstijgingen en kostendalingen in de legesverordening. Wij willen graag meegeven om in de 

verordening de kosten van met name de gevolgen van de coronacrisis te koppelen en om bij 

toekomstige prijswijzigingen rekening te houden met de gewenste of ongewenste consequenties 

van deze kostenveranderingen.  

 735 
De VOORZITTER: De besluiten onder 8.a, 8.b en 8.d. zijn aangenomen.  

 

9. 8.c Statenvoordracht 60 Laatste begrotingswijziging  

 

De VOORZITTER: Ik zal proberen interrupties zoveel mogelijk te accommoderen tijdens de 740 
discussie, maar het duurt even om u online in beeld te brengen.  

 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Wij zijn nogal geschrokken van de kaart die de voortgang van de 

aansluiting op breedbandinternet aangeeft, want daaruit blijkt dat een groot gedeelte van Noord-

Holland nog niet is aangesloten op glasvezel of op een andere vorm van breedbandinternet. Dat 745 
is natuurlijk raar, want het wordt steeds belangrijker voor onze inwoners nu steeds meer mensen 

thuiswerken, nu scholieren online lessen volgen en ook veel bedrijven steeds meer zaken online 

moeten regelen. In de vorige periode hebben PS heel stevig ingezet op een ondersteunende rol 

door de provincie bij de aanleg van breedbandinternet in witte gebieden. Er is veel gebeurd 

hebben wij begrepen, er loopt nog een aantal rechtszaken over de rol van de provincie. Wij 750 
kunnen in ieder geval concluderen dat de ambitie om zoveel mogelijk inwoners aan te sluiten op 

snel internet, nog lang niet gehaald is. Wij vinden het om deze reden te vroeg om nu al de € 2 

miljoen die daarvoor beschikbaar is, te laten vrijvallen. Wij willen dat minimaal de rechtszaken 

worden afgewacht, zodat we kunnen bekijken of we andere maatregelen moeten treffen, maar 

ook of wellicht andersoortige inzet nodig is. Wij kunnen toch geen genoegen nemen met de 755 
situatie dat in grote delen van de provincie nog minder dan 20% van de adressen is aangesloten 

op modern internet? Wij moeten er alles aan doen om ervoor te zorgen dat snel internet voor 

zoveel mogelijk inwoners beschikbaar komt. Daarom vragen wij GS om bij ons terug te komen 

met een statusoverzicht en een plan hoe wij snel internet in onze provincie kunnen stimuleren en 

in afwachting daarvan willen wij die € 2 miljoen graag beschikbaar houden. Daarom een 760 
amendement. Het komt erop neer dat de tekst waar staat “een belangrijk deel van het budget (€ 

2 miljoen) voor breedbandinternet kan vrijvallen” wordt verwijderd en de begroting en het 

begrotingsresultaat worden dienovereenkomstig aangepast.  

 

Amendement 55/141220  765 
Breedband internet 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 

 

Besluiten in bovengenoemd ontwerpbesluit “besluit 4” als volgt aan te vullen: met dien verstande 770 
dat in de laatste begrotingswijziging 2020: 
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1. Onder het kopje 5.3.1 "Ruimtelijk vestigingsklimaat verbeteren” op blz. 26 de volgende tekst 

wordt verwijderd: Een belangrijk deel van het budget (€ 2 mln.) kan vrijvallen. 

2. Onder het kopje 2.3.1 "Niet Budgettair Neutrale wijzigingen.” op blz. 5 de volgende tekst wordt 

verwijderd: Ruimte: minder uitgaven breedband -2 V 775 
3. De begroting en het begrotingsresultaat dienovereenkomstig worden aangepast 

 

Fracties CU, CDA, PvdD, SP, OSNH, FvD 

 

Toelichting: Een goede digitale infrastructuur in de gehele provincie is erg belangrijk. Op het 780 
gebied van breedband heeft de provincie de afgelopen jaren veel inspanning geleverd; veel witte 

vlekken zijn inmiddels aangesloten of staan op de nominatie om aangesloten te worden. Er zijn 

echter ook nog steeds veel inwoners c.q. ondernemers voor wie de digitale infrastructuur te 

wensen overlaat. Dit is zichtbaar in de Breedband Atlas (http://www.stratix.nl/glaskaart/). 

Indieners stellen voor om de reserve die voor dit doel is ingericht, in stand te houden zolang het 785 
nog niet duidelijk is hoe de restopgave opgelost gaat worden. Als in een later stadium blijkt dat 

de middelen definitief niet meer nodig zijn om de ambities van Noord-Holland ten aanzien van 

breedbandinternet te realiseren, kunnen deze vrijvallen. 

 

De VOORZITTER: Het amendement maakt onderdeel uit van de beraadslagingen.  790 
 

Mevrouw KAPITEIN (D66): Voorzitter. In de begrotingswijzigingen in het afgelopen jaar en bij de 

jaarrekeningen, is heel veel het begrip ‘onderbesteding’ aan de orde gekomen. Wij hebben iedere 

keer gemeld dat het college hier wat aan zou kunnen gaan doen en onze gedeputeerde Financiën 

heeft goede ideeën over hoe om te gaan met deze onderbesteding. Dat is niet gemakkelijk en 795 
soms kan het pijn doen, maar het is wel een goede zaak dat wij met elkaar iets willen doen aan 

de hele grote onderbesteding. Wat betreft het amendement van de CU, is dit hier een voorbeeld 

van. Voor deze € 2 miljoen zijn op dit moment geen plannen om die te besteden. Dit is een 

voorbeeld van onderbesteding. Daarnaast heeft de gedeputeerde in de commissie aangegeven 

hoe zij denkt de internetaansluitingen, hoe die te realiseren en of zij daar deze € 2 miljoen  nu 800 
voor nodig heeft ja of nee. Wij steunen daarom het amendement van de CU niet en wij steunen 

wel de gedeputeerde in haar aanpak van de internetaansluiting en van de onderbesteding.  

 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Ik ben wel erg verbaasd over de bijdrage van D66, want nu lijkt 

zij te suggereren dat wij een onderbesteding kunnen oplossen door alvast bij de laatste 805 
begrotingswijziging geld te laten vrijvallen. Onderbesteding betekent dat wij niet doen wat wij 

willen en dat is het proces wat hier aan de hand is. Wij hebben geld gereserveerd om 

internetverbindingen in Noord-Holland te realiseren, dat lukt ons niet en nu gaan wij dat geld 

laten vrijvallen, maar dat is niet wat wij willen.  

 810 
Mevrouw KAPITEIN (D66): Dat is niet waar, dat is niet wat ik gezegd en bedoeld heb. Wij willen 

ook de internetverbindingen goed realiseren en de gedeputeerde met de rol die de provincie er 

nu in heeft, heeft aangegeven dat dit goed komt en goed gaat verlopen. Een andere discussie is 

als je internet op een andere manier met een andere rol van de provincie wilt gaan uitvoeren, 
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maar dan moet je hele andere plannen gaan maken. Met de huidige manier van werken door de 815 
provincie rond de internetverbindingen zijn deze € 2 miljoen niet meer nodig om dit te doen en 

vallen ze vrij, dan is het een kwestie van onderbesteding. Dit is niet het einde dat de 

internetverbindingen gerealiseerd gaan worden in de provincie, maar hier kan de gedeputeerde 

veel meer in detail informatie over geven dan ik.  

 820 
De heer KLEIN (CU): Dan wacht ik de reactie van GS af. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Voorzitter. Ik ben mevrouw Kapitein helemaal kwijt in haar 

redenering. D66 vindt het heel belangrijk dat er zo snel mogelijk voor iedereen goed en gedegen 

breedbandinternet aanwezig is, maar dan laat ze deze mogelijkheid schieten? Ik wil mevrouw 825 
Kapitein oproepen het nog eens even helder aan ons allen uit te leggen.  

 

Mevrouw KAPITEIN (D66): Het klopt dat wij de internetverbindingen belangrijk vinden, dat 

iedereen in de provincie een goede verbinding heeft, maar er zijn nu plannen om dit te 

realiseren. Er worden nu acties uitgevoerd en die gaan ertoe leiden met de huidige aanpak, dat 830 
iedereen internet zou kunnen gaan krijgen met de huidige marktpartijen. Zo hebben wij dit 

begrepen van onze gedeputeerde in de commissie EFB. U kunt hierop de notulen teruglezen. De 

laatste € 2 miljoen is daar niet voor nodig om dit te realiseren. Als u zegt, wij vinden dat de 

provincie een hele andere rol moet hebben rondom de samenwerking met marktpartijen om 

internet te realiseren, dan hebben wij veel meer geld nodig dan die € 2 miljoen en dan is er een 835 
hele andere manier van werken nodig. Maar in de huidige afspraken die gemaakt zijn over welke 

rol de provincie heeft om de internetverbindingen te faciliteren en stimuleren en partijen bij 

elkaar te brengen, is deze € 2 miljoen niet nodig, heeft de gedeputeerde aangegeven. Dan is het 

een kwestie van onderbesteding geworden.  

 840 
De heer HOOGERVORST (SP): Mevrouw Kapitein zegt nu eigenlijk hetzelfde als net en dat is 

evenmin helder. Mevrouw Kapitein geeft aan dat er nu gewerkt wordt aan een andere constructie, 

een andere oplossing, maar mevrouw Kapitein kan nu wel al zeggen dat die € 2 miljoen niet 

nodig zijn. Dat valt volgens mij niet met elkaar te rijmen.   

 845 
Mevrouw KAPITEIN (D66): Ik heb niet gezegd dat er nu aan een andere constructie gewerkt 

wordt. Met de huidige manier van werken, de manier waarop de provincie partijen bij elkaar 

probeert te brengen en de manier waarop marktpartijen dit willen gaan realiseren, dat het er nu 

naar uitziet dat het lukt om iedereen op deze wijze een internetverbinding te geven en daar zijn 

de laatste € 2 miljoen niet voor nodig. Als u er niet in gelooft dat op deze manier geheel Noord-850 
Holland aan een goede internetverbinding wordt geholpen en wij geloven dat er een andere 

manier van werken nodig is en dat de provincie zelf de internetverbindingen moet gaan 

aanleggen, dat lukt nooit met de € 2 miljoen, daar is veel meer geld voor nodig.  

 

De heer HEIJNEN (CDA): Voorzitter. Ik deel de verbazing van de heer Klein en de heer 855 
Hoogervorst over het antwoord en vooral over de stelligheid van mevrouw Kapitein. Er zit ook een 

brief bij over de situatie breedband in het buitengebied waarin nog een aantal onzekerheden op 
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dit punt staan. Het enige waartoe het amendement oproept, is even te wachten tot de 

onzekerheden duidelijk zijn, zodat wij echt weten of dat geld inderdaad kan vrijvallen of niet. Ik 

snap niet hoe mevrouw Kapitein kan komen tot zoveel overtuiging dat die € 2 miljoen niet nodig 860 
zijn als wij weten dat er nog zoveel onzekerheid is.  

 

Mevrouw KAPITEIN (D66): 100% zekerheid kan ik inderdaad niet geven. Als ik te stellig overkom, 

is dat misschien een verkeerd beeld. Maar wij hebben dit onderwerp besproken in de commissie 

en toen heeft de gedeputeerde aangegeven dat er plannen zijn die ook uitgevoerd worden, om 865 
overal internettoegang op een goede manier te regelen. Die plannen moeten uitgevoerd worden 

en die € 2 miljoen zijn niet nodig voor die plannen. Als die plannen niet goed uitwerken vanwege 

de onzekerheden die er zijn en wij zouden een hele andere manier willen hebben om internet aan 

te pakken, dan moet daar een nieuw plan voor gemaakt worden. Deze € 2 miljoen zijn voor de 

huidige acties niet nodig. Ik kan mij voorstellen dat u zegt, we weten het nog niet zeker, laten we 870 
even afwachten hoe die onzekerheden uitpakken en laten wij deze € 2 miljoen nu niet vrijvallen, 

maar dat is een consequentie van de financiële regels die wij met elkaar hebben afgesproken en 

die hebben te maken met onderbesteding en de manier waarop wij daarmee om willen gaan.  

 

De heer HEIJNEN (CDA): Voorzitter, waarom wachten wij dan nog? In de brief van 26 november 875 
van de gedeputeerde over de resultaten van onder andere twee pilots voor het op gang brengen 

van de aanleg van glasvezel in witte buitengebieden, als wij al zo zeker zijn dat wij dat geld niet 

nodig hebben. Volgens mij is hier ook geen sprake van, dat is mijn ene vraag. De tweede vraag, 

zij heeft het over regels van onderbesteding, maar het gaat hier gewoon om een reservering van 

een project dat nog niet is afgerond en wij nog helemaal niet kunnen spreken over 880 
onderbesteding, omdat er nog onzekerheden zitten in het project en omdat het nog niet is 

afgerond. Hoe kijkt mevrouw Kapitein daar tegenaan? 

 

Mevrouw KAPITEIN (D66): Ik kijk er niet anders tegenaan dan in de discussie die wij in EFB 

hebben gehad, waarin wij hebben gehoord dat er nog voldoende mogelijkheden zijn om de 885 
projecten en de zaak nu uit te voeren. Ik heb geen aanvullende of andere informatie om dat 

verder uit te leggen. Het wordt een herhaling van zetten.  

 

De heer DULFER (GL): Voorzitter. Grosso modo was ik het eens met het betoog van D66. Ik heb 

begrepen van de gedeputeerde dat wat haar betreft, dit project afgelopen was en dan zijn onze 890 
regels nu eenmaal dat wij dan het geld laten terugvallen naar de algemene reserve en dat 

eventueel nog lopende zaken uit de exploitatie betaald kunnen worden. Ik wil graag van mevrouw 

Zaal horen of mijn beeld correct is dat wat haar betreft, dit project afgelopen is. Mochten er nog 

redenen zijn om het tekort aan breedbandaansluitingen op een andere of nieuwe manier aan te 

pakken, dat wij daarvoor een nieuw initiatief afwachten. Op dit moment is dit project afgesloten.  895 
 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Mijn vraag aan GL is hoe het kan dat een project is afgesloten als 

wij nog wachten op de uitkomst van pilots en de uitspraak van de rechter? Dan is het toch veel 

logischer dat wij eerst wachten tot het project echt definitief als afgesloten beschouwd kan 
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worden en dan pas het geld laten vrijvallen. Heeft u gekeken naar de status van internet in 900 
Noord-Holland op die kaart? Het is dramatisch.  

 

De heer DULFER (GL): Dat laatste ben ik met u eens, want als dat inderdaad minder dan 20% is, 

dan voldoet dat niet aan onze doelstellingen, dat is zo. Daarom herhaal ik de vraag aan de 

gedeputeerde, zij geeft aan dat wat haar betreft het project is afgesloten en dat laat ik mij dan 905 
toch even bevestigen door haar. Op dat moment hebben wij de afspraak met elkaar dat in dat 

geval de reserves in het project terugvallen in de algemene reserve. Daar ben ik heel erg voor, 

net zoals mevrouw Kapitein zei, omdat wij moeten voorkomen dat wij allerlei spokende projecten 

krijgen die eindeloos doorgaan zonder dat daar een duidelijk einde aan komt.  

 910 
De heer HEIJNEN (CDA): Voorzitter. Ik ben het helemaal met de heer Dulfer eens dat als een 

project is afgerond, het geld terugvloeit naar de algemene reserve, maar ik verzoek hem even 

naar de C-stukken van EFB terug te gaan, nr. 13.b., een brief van GS aan PS inzake uitstel stand 

van zaken breedband buitengebied en waarin letterlijk staat dat er nog steeds onduidelijkheid is 

over het project, over de uitspraak van de Raad van State, wij wachten op de pilots. Hoe kan hij 915 
concluderen deze brief lezende, dat dit project is afgerond?  

 

De heer DULFER (GL): Daarin laat ik mij souffleren door de gedeputeerde die dat gesteld heeft. Ik 

herhaal de vraag aan de gedeputeerde om dat nog hier een keer duidelijk te herhalen dat dat het 

geval is. Ik heb mijn betoog afgerond.  920 
 

Mevrouw VAN MEERTEN (VVD): Voorzitter. Ik ga niet de discussie over financiën nog eens over 

doen, maar ik wil wel herhalen dat ik in EFB ook gehoord heb op het inhoudelijke punt dat de 

gedeputeerde heeft aangegeven dat mocht er nog geld noodzakelijk zijn voor een goed 

breedbandinternet in Noord-Holland, dat dat te allen tijde aanwezig zal zijn. Daar vaar ik op. Ik 925 
vind het fijn als de gedeputeerde hier in PS deze toezegging nog een keer kan doen en als zij die 

doet, dan is dat voor ons voldoende en is dit amendement overbodig.   

 

Gedeputeerde ZAAL: Voorzitter. Vandaag toont aan hoe belangrijk goed internet is voor geheel 

Noord-Holland en dat delen GS ook. De ambitie om in de gehele provincie goed glasvezel aan te 930 
leggen, blijft heel hard overeind staan, maar toch ga ik deze motie ontraden om twee redenen, 

een financieel en inhoudelijk argument. Ik begin met het financiële argument. Er wordt 

gesuggereerd dat er een reserve is voor breedband, maar dat is niet het geval. Het was 

incidenteel geld en daarvoor hebben wij intern de regel, die kunnen we een keer meenemen naar 

volgend jaar, het nieuwe jaar waarvoor het gereserveerd wordt en daarna valt het vrij in de 935 
algemene middelen, omdat we dan opnieuw een afweging kunnen maken waar wij dat geld aan 

zullen besteden. Het geld voor breedband is al een keer meegenomen naar het volgende jaar en 

nu besluiten we om dat te laten vrijvallen, omdat wij dat nou eenmaal met elkaar hebben 

afgesproken als financiële regel. Daarnaast schiet u een gat in de begroting van € 2 miljoen als u 

dit amendement aanneemt en in het amendement zie ik daarvoor geen oplossing. U heeft het 940 
budgetrecht, maar GS ontraden dat in dit geval. Dan het tweede argument. Het is ook niet nodig, 

want als wij kijken naar de visie en uitvoeringsstrategie breedband die is opgesteld naar 
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aanleiding van de motie en van het collegeakkoord al van de vorige periode, dan zien wij dat de 

inzet die GS beloofd hebben, is uitgevoerd. Voor twee derde van de provincie hebben wij snel 

internet geregeld en voor een derde hebben wij geconstateerd dat daar knelpunten zijn. Voor die 945 
knelpunten zijn wij gaan kijken naar een clusterbenadering en zijn er wat pilots gestart. U heeft 

in zekere zin gelijk dat het nog loopt, maar als het aankomt op de inzet die wij hebben beloofd 

naar aanleiding van die motie, is die allemaal in werking gesteld en loopt het alleen nog even 

door omdat wij die pilots willen afwachten ten aanzien van een derde witte vlek die nog over is. 

Ten aanzien van twee derde die wel gerealiseerd is, hebben wij nog die ene rechtszaak, dus dat 950 
wachten wij nog af. Die onzekerheden leiden niet tot extra financiële inzet want dat is gewoon al 

geregeld, dus voor de pilot van de clusterbenadering en voor de afwikkeling van de rechtszaken 

is voldoende budget, dus daar is die € 2 miljoen niet voor nodig. Je kunt natuurlijk zeggen, wij 

willen een andere rol van de provincie op het gebied van breedband, omdat wij dit een belangrijk 

thema vinden. Ik kan mij daar goed iets bij voorstellen, maar dan moeten wij eerst samen 955 
discussiëren over welke rol dat gaat zijn en welk financieel plaatje daarbij hoort. Ik kan u wel 

meegeven, dat als wij een grotere rol willen en dat is de enige mogelijkheid om te versnellen, dan 

gaat dat veel meer kosten dan € 2 miljoen en krijgen wij ook te maken met staatssteun, et cetera. 

Dan vind ik dat we echt goed met elkaar de discussie moeten voeren voordat wij daar middelen 

voor reserveren. Ik heb u al aangeboden om daar bij de actualisering van de economische 960 
uitvoeringsagenda nog een keer goed over door te praten en dan denk ik ook als wij dit met 

meerderheid van PS – en ik hoor heel veel enthousiasme voor dit onderwerp – dan komen wij daar 

wel uit, is mijn ervaring. Daarom wil ik voorstellen het nu te doen zoals de begrotingswijziging 

het voorstelt en op een later moment inhoudelijk de discussie te voeren als we ook meer kennis 

hebben over die losse eindjes van het huidige beleid, zo noem ik het maar even.  965 
 

De VOORZITTER: Kunnen de mensen in de chat aangeven of er behoefte is aan een tweede 

termijn? Dat is zo.  

 

Tweede termijn 970 
 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Ik ben blij te horen dat u ook ziet dat het van belang is dat wij 

zoveel mogelijk Noord-Hollanders voorzien van snel internet en dat wij kijken hoe wij dat als 

provincie kunnen ondersteunen, maar ik heb wel wat vragen bij uw reactie op ons amendement. 

Ten eerste geeft u een financieel argument, als het niet meer nodig is, moeten we het laten 975 
vrijvallen want je mag het maar een jaar meenemen. Daar kan ik nog enigszins in meekomen, 

maar dan vraag ik mij af, waarom doet u dat nu en waarom doen we dat niet bij de jaarrekening? 

Dan zijn wij vier maanden verder en weten wij in ieder geval, hebben wij meer kennis over de 

voortgang van het huidige project. U zegt, het geld is niet meer nodig, want onze inzet is 

uitgevoerd, maar gaat het over de inzet of over het resultaat? Als ik naar die kaart kijk, dan zie ik 980 
dat het er belabberd voor staat en wij willen dat het gerealiseerd gaat worden en niet dat wij 

afvinken dat wij onze inzet hebben gepleegd. Hoe kijkt u aan tegen de huidige stand van zaken? 

U biedt aan om hierover bij de economische agenda verder te spreken of we misschien een 

andere rol moeten kiezen, daar sta ik van harte voor open en het lijkt mij heel goed om dat te 

doen.  985 
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Gedeputeerde ZAAL: Om met de eerste vraag te beginnen waarom niet bij de jaarrekening, het is 

gebruikelijk om hiervoor het eerst beschikbare moment te kiezen om dat vrij te laten vallen en 

dat was in dit geval de begrotingswijziging. Dat vinden wij nu ook gerechtvaardigd, omdat de 

dingen die doorlopen, dat wij daar voldoende middelen voor hebben en als wij een andere 990 
besteding willen, wij daar eerst een inhoudelijke afweging voor moeten maken. U zegt, het gaat 

mij om het resultaat, het gaat ons ook om het resultaat, maar wij hebben met PS een bepaalde rol 

voor de provincie vastgesteld en daarmee is deze inzet gekomen. Wij hebben daarmee ook twee 

derde gerealiseerd en voor een derde zijn wij nog hard aan het werk. Dus of we het niet 

realiseren, dat is nog maar de vraag, dat gaan wij juist zien. Ik ben het met u eens, het kan 995 
allemaal sneller, maar dat vraagt om een andere inzet van de provincie. Dat hebben wij eerder al 

onderzocht en dat leidt tot veel hogere kosten, dan hebben wij het over tientallen miljoenen en 

dat leidt ook tot heel veel discussie over staatssteun. Als wij nu zeggen, willen 100% garanderen, 

dan moeten wij die discussie met elkaar aangaan en moeten wij dat goed juridisch onderzoeken. 

Ik herhaal maar, dat vergt een andere afweging en die moeten wij dan goed onderbouwd en met 1000 
goed juridisch advies gaan voeren, en wat mij betreft binnenkort.  

 

De VOORZITTER: Wij gaan over tot het peilen van de stemmen via de fractievoorzitters. Wilt u 

aangeven of u voor of tegen amendement 55 stemt? 

 1005 
Mevrouw KOCKEN (GL): Tegen.  

De heer VAN DER MAAS (VVD): Tegen.  

De heer VOSKUIL (PvdA): Tegen.  

De heer SMALING (SP): Voor.  

Mevrouw STRENS (D66): Tegen. 1010 
De heer DEEN (PVV): Voor.  

De heer ZOON (PvdD): Voor. 

De heer KOYUNCU (DENK): Voor.  

De heer DESSING (FvD): Voor. 

De heer HEIJNEN (CDA): Voor.  1015 
Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): Voor. 

De heer BALJEU (fractie Baljeu): Voor. 

De heer KOHLER (OSNH): Voor. 

De heer KLEIN (CU): Voor.  

 1020 
De VOORZITTER: Amendement 55 is verworpen met 30 stemmen tegen van GL, VVD, D66, PvdA 

en 24 stemmen voor. Dan breng ik nu de voordracht in stemming.  

  

Mevrouw KOCKEN (GL): Voor. 

De heer VOSKUIL (PvdA): Voor.  1025 
Mevrouw STRENS (D66): Voor. 
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De heer SMALING (SP): Voor. Wij vinden het jammer dat de gelden voor breedband niet 

gereserveerd kunnen worden. Wij hopen wel dat GS zien dat hier een volledige oppositie een 

amendement steunt en wij hopen dat ze dat niet vergeten.  

De heer DESSING (FvD): Tegen. 1030 
De heer KOHLER (OSNH): Voor. Wij sluiten ons aan bij de stemverklaring van de SP. 

De heer KLEIN (CU): Met wrevel stemmen wij voor. Wij sluiten ons aan bij de stemverklaring van 

de SP.  

De heer HEIJNEN (CDA): Voor. Ik sluit mij aan bij de stemverklaring van de SP.  

De heer VAN DER MAAS (VVD): Voor.  1035 
De heer DEEN (PVV): Voor. Wij sluiten ons aan bij de stemverklaring van de SP.  

De heer ZOON (PvdD): Voor. Wij sluiten ons aan bij de stemverklaring van de SP.  

Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): Voor. Wij sluiten ons aan bij de stemverklaring van de SP.  

De heer KOYUNCU (DENK): Voor.  

De heer BALJEU (fractie Baljeu): Voor. Ik sluit mij aan bij de stemverklaring van de SP.  1040 
 

De VOORZITTER: De voordracht is aangenomen met 51 stemmen voor en 3 stemmen tegen van 

FvD.  

 

9.a. Vragenuur 1045 
 

De VOORZITTER: Voor alle duidelijkheid wil ik erop wijzen dat conform het gestelde in artikel 46 

RvO tijdens het vragenuur geen interrupties zijn toegestaan en geen moties kunnen worden 

ingediend. De spreektijd bij het vragenuur is voor de eerste termijn PS 3 minuten en voor GS ook 

3 minuten, tweede termijn PS 1 minuut en voor GS ook 1 minuut. Eventuele aanvullende 1050 
vragenstellers in tweede termijn krijgen ook 1 minuut. Er zijn een tweetal mondelinge vragen 

ingediend door de fractie SP inzake afslag A9-Heiloo en door de fractie PvdA inzake Kleiwig 

Uitdammerdijk. Als eerste gaan we over naar de vragen van de fractie SP over afslag A9-Heiloo. Ik 

verzoek de indiener de heer Hoogervorst (SP) alsmede gedeputeerde Olthof om nu op het groene 

handje te klikken, zodat de griffier u in beeld kan zetten. 1055 
 

De heer HOOGERVORST (SP): Voorzitter. Wij vragen uw aandacht voor het volgende. In het kader 

van het infrastructureel mobiliteitsproject afslag A9 Heiloo werden wij enkele weken geleden 

geconfronteerd met het politieke feit dat het college van B&W van de gemeente Heiloo de 

meerderheidssteun in de gemeenteraad kwijt is geraakt. De gemeente Heiloo is trekker van het 1060 
project. Al lange tijd deelt de fractie van de SP – overigens samen met andere fracties in dit huis – 

haar ernstige zorgen met GS over dit project an sich en tevens over de wankele financiering van 

de afslag. Wat ons betreft zijn nut en noodzaak van de afslag nooit daadwerkelijk aangetoond en 

kunnen argumenten die worden aangevoerd, steeds in twijfel worden getrokken. Natuurlijk zijn 

er partijen die graag de afslag willen zien aangelegd, maar argumenten blijven vaag en 1065 
alternatieven blijven in beeld. Intussen steeg het beschikbaar gestelde krediet voor dit project. De 

deelnemende gemeenten tastten steeds dieper in de buidel en de provincie ging daar tot op 

heden steeds in mee. Tot de val van de Heiloose coalitie, sinds enkele weken is de weg naar 

alsmaar stijgende budgetten voor dit project versperd door de bestuurscrisis in deze gemeente. 
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Ons bereikten afgelopen dagen zorgelijke berichten over de stand van zaken. Hierover willen we 1070 
GS de volgende vragen stellen. Hebben GS in de persoon van gedeputeerde Olthof, onlangs – na 

het ontstaan van de bestuurscrisis en na onze vragen tijdens de laatste commissievergadering 

M&B – een gesprek gevoerd met belanghebbende partijen in het plangebied over de ontstane 

situatie rond de financiering van de afslag A9-Heiloo? Zo ja, wanneer heeft dit gesprek 

plaatsgevonden en wie waren hierbij betrokken? De berichten die ons bereikten spreken van 1075 
“Olthof heeft van zijn kant gezegd dat het project de verantwoordelijkheid van alle deelnemende 

partijen is en dat het project robuust en conservatief is begroot en er niet snel nadere 

kostenoverschrijdingen te verwachten zijn. Hij heeft ook enkele handreikingen gedaan”. Waarop 

baseert gedeputeerde Olthof de uitspraak ‘het project is robuust en conservatief begroot’? De 

afgelopen jaren is het krediet alsmaar verhoogd op basis van besluiten in de deelnemende 1080 
gemeenten. Waarop baseert de gedeputeerde de aanname dat ‘er niet snel nadere 

kostenoverschrijdingen te verwachten zijn’? Wat zijn de handreikingen die de gedeputeerde 

volgens de bron heeft gedaan? En welke rol spelen PS in de verantwoording van deze 

handreikingen? 

 1085 
Gedeputeerde OLTHOF: Vraag 1, op verzoek van de fractievoorzitters van Heiloo heb ik een 

gesprek gehad over het project aansluiting A9, Heiloo. Dat is een initiatief van de 

onderhandelende partijen geweest. Dat gesprek heeft op 2 december plaatsgevonden, dus na de 

commissie M&B. Daarbij waren aanwezig fractievoorzitters van verschillende partijen in Heiloo. Ik 

twijfel of ik hier de namen van de partijen moet noemen, want ik weet niet in hoeverre openbaar 1090 
was welke partijen bij het gesprek aanwezig waren en ik vind het niet aan mij om dat te melden. 

Daar ben ik even terughoudend in. De begroting is de afgelopen tijd opnieuw geïndexeerd, de 

risico’s zijn opnieuw geïnventariseerd en daar zijn ook reserveringen voor opgenomen en de 

projectmanagementkosten zijn aangepast aan de opgelopen vertraging. Dat was een belangrijke 

reden, de vertraging die was ontstaan door de stikstofproblematiek en het bestemmingsplan en 1095 
voor de stikstofmaatregelen zijn ook reserveringen opgenomen. Al met al hebben wij dus een 

nieuwe begroting opgesteld die op dit moment degelijk lijkt te zijn, maar de komende tijd zullen 

wij de begroting regelmatig tegen het licht houden over de robuustheid daarvan, dat hebben wij 

ook met ze afgesproken. Het krediet is de afgelopen jaren inderdaad verhoogd, onder andere 

door aanvullende scope, golftunnel, Kapellaan fietsverbinding en het ontwerp is nu volledig 1100 
uitontworpen, dus daar komen geen veranderingen meer in – dat hebben wij met partijen 

afgesproken, ook over mogelijke versoberingen – en er worden geen scopewijzigingen meer 

verwacht, dus ook geen nieuwe kosten. De handreikingen die ik heb gedaan, dat zijn er een 

aantal geweest. Laat ik duidelijk zeggen, wij hebben het gehad over een gezamenlijk project. Er 

werd even de indruk gewekt dat dit een project van de provincie zou zijn, dat is in geen geval, 1105 
want het initiatief kwam van Heiloo en de provincie is bereid gevonden om de uitvoering ter hand 

te nemen en een financiële bijdrage te leveren. In het gesprek heb ik duidelijk aangegeven dat er 

binnen de provincie en binnen PS er toch verschillende geluiden zijn dat hiermee de grens, het 

financiële plafond bereikt is, dus dat ook in PS verschillende partijen heel kritisch kijken naar de 

financiën en het moeilijk te accepteren zal zijn om nog verdere verhogingen te nemen. De 1110 
komende maanden zullen wij de begroting gezamenlijk scherp in de gaten houden. Er was een 

vraag van Heiloo, Heiloo hanteert nu nog een afschrijvingstermijn van 30 jaar en in het NIKG 
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hebben wij net de afschrijvingstermijn verhoogd naar 50 jaar. Dat zou in ieder geval enige 

financiële ruimte kunnen betekenen voor Heiloo, maar dan moet ze wel de eigen verordening 

aanpassen. Er was een vraag van Heiloo voor meer subsidies, ik heb aangeven dat binnen de 1115 
scope van dit project geen andere subsidies mogelijk zijn, maar dat wij wel gezamenlijk kunnen 

kijken of er op andere projecten, andere onderdelen nog wel subsidies zijn, zoals bij groen, 

kleine infra en doorfietsroutes, met elkaar een brede inspanning om te kijken wat daar mogelijk 

is. Ik heb aangegeven dat als er een positief resultaat zou zijn aan het eind van het project, we 

dan de verdeelsleutel hanteren die voor alle partijen geldt. Nu is opgenomen dat een positief 1120 
resultaat volledig naar de provincie gaat, en dat ik bereid ben te kijken of wij dat laatste gewoon 

via de normale verdeelsleutel zoals ook iedereen bijdraagt in de kosten, om daar een mogelijk 

positief resultaat in mee te nemen. Dat laatste en in antwoord op de laatste vraag, dat zal worden 

voorgelegd aan GS en PS en dat heb ik duidelijk aan partijen medegedeeld.  

 1125 
De heer HOOGERVORST (SP): Voorzitter. De antwoorden zijn helder maar niet op alle vlakken, 

natuurlijk jammer, maar voor mij wel prettig want dan kan ik nog aanvullende vragen stellen. Ik 

begrijp dat het gesprek op 2 december heeft plaatsgevonden met enkele fractievoorzitters en 

niet met de voltallige raad of laat ik zeggen, het presidium van de gemeente Heiloo. Welke status 

had dit gesprek dan? Wij weten dat de begroting onlangs is geïndexeerd, er is een flink bedrag 1130 
bijgekomen, zo’n € 7 miljoen. Dat maakt het inderdaad misschien wel tot een robuuste en 

conservatieve begroting, maar als u aangeeft dat risico’s bij de nieuwe begroting zijn 

geïnventariseerd, dan ben ik benieuwd wat u dan verstaat onder risico’s in dit kader? Met wie zijn 

die geïnventariseerd en met wie heeft u dat dan afgesproken? Als u het heeft over het verhogen 

van het krediet, ik ben blij dat u het met mij eens bent dat het financiële plafond zo’n beetje 1135 
bereikt is van dat krediet, overigens heb ik niet gezegd dat het een project van de provincie is. 

Wij spelen daar wel een belangrijke rol in, al is het alleen maar in het kader van het beschikbaar 

stellen van het krediet. U geeft aan dat het ontwerp voor zover u dat kunt bepalen, nu volledig is 

en dat er in de scope van het project niets nieuws wordt verwacht. Bedoelt u daarmee dat er geen 

scopewijzigingen meer zijn toegestaan binnen dit project wat u betreft? U heeft het over 1140 
handreikingen die u heeft gedaan aan de deelnemende gemeente, in dit geval Heiloo. Kan de 

provincie wel de handreiking doen dat de afschrijvingsperiode ook voor Heiloo van 30 naar 50 

jaar gaat? Volgens mij kan dat niet, dus graag nog even helderheid daarover. Tot slot, kunt u 

toezeggen dat u namens GS gaat meekijken met de deelnemende gemeente naar de mogelijkheid 

om op andere vlakken dan het project an sich subsidies los te weken? Volgens mij kunnen GS dat 1145 
niet toezeggen.  

 

Gedeputeerde OLTHOF: Voorzitter. De rol van de provincie bij subsidies, wij zijn niet de 

aanvrager, dat zijn de gemeenten of andere partijen die subsidies aanvragen, maar wij zijn in 

gesprek met Heiloo in regioverband over het regionaal mobiliteitsprogramma, fietsroutes, kleine 1150 
infra, verkeersveiligheid en groen. Wij zijn wel een partij die een mogelijke subsidieregeling heeft 

op verschillende dossiers, daar praten wij met andere partijen over, maar dat betekent niet dat 

wij namens die partij subsidie aanvragen, maar wij zijn wel subsidieverstrekker. Er wordt op 

verschillende dossiers met elkaar gesproken van, hoe gaan wij een aantal projecten financieren? 

Zo moet u dat ook zien als het gaat over de breedte van subsidiemogelijkheden die er zijn. De rol 1155 
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van de provincie, ik heb zeker niet bedoeld dat u dat heeft gezegd, maar er ontstaat soms wel 

het beeld omdat de provincie er vaak financieel in zit en ook de uitvoerende rol op zich neemt, 

dat het daarmee een project van de provincie is geworden en dat ook de extra kosten bij de 

provincie terecht moeten komen. Daarvan heb ik heel nadrukkelijk aangegeven, nee, het project 

is een initiatief van Heiloo en volgens mij in eerste instantie ook van Alkmaar. De provincie is 1160 
aangeschoven, wij willen onze rol pakken en daarmee is het een gezamenlijk project geworden 

en geen project van de provincie, waar een gezamenlijke verantwoordelijkheid ligt en waar 

gezamenlijk besloten wordt of wij wel of niet doorgaan. Dat heb ik nadrukkelijk benoemd. 

Partijen die aan tafel zijn geschoven, ik heb daar zelf geen rol in gehad. Ik ben benaderd oor 

Heiloo of ik bereid zou zijn om een gesprek te hebben met de partijen die met de 1165 
onderhandelingen bezig waren. U zult begrijpen dat de A9 Heiloo toch wel een belangrijk 

onderwerp in die gesprekken zal zijn geweest, is mij gevraagd of ik bereid zou zijn om in 

gesprek te gaan met partijen. Ik heb zelf geen enkele rol gehad in met wie ik wel of niet aan tafel 

zou zitten, dat was aan Heiloo zelf. De provincie heeft geen rol om afschrijvingen af te spreken of 

toe te zeggen aan Heiloo. Heiloo heeft aan ons gevraagd van, wij hanteren nog een 1170 
afschrijvingstermijn van 30 jaar, hoe kijkt de provincie daarnaar? Wij hebben aangeven dat wij 

recent in het NIKG de afschrijvingstermijn verhoogd hebben naar 50 jaar, maar het is aan Heiloo 

om de verordening aan te passen naar 50 jaar. Vaak is er een accountant die advies geeft of de 

afschrijvingstermijn die gehanteerd wordt, wel voldoende is. Dit is onze rol in dit gesprek 

geweest en in de afspraken die ik heb gemaakt.   1175 
 

Mevrouw JELLEMA (PvdA): Voorzitter. De participerende bewoners van Uitdam en ik moet kwijt 

dat ik zelden meer constructief participerende bewoners heb gezien dan in Uitdam, zij hebben op 

9 december jl. een memo vanuit het HHNK (Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier) 

gekregen over het ‘Standpunt Kleiwig Uitdam’. Het tijdstip waarop dit memo aan de bewoners 1180 
werd toegestuurd, heeft mij nogal verrast, immers wij waren in afwachting van de terugkoppeling 

van gedeputeerde Loggen – hetgeen hij in een commissievergadering had toegezegd – over de 

twee expertmeetings die inmiddels over de Uitdammerdijk zijn gehouden. Wij hebben nog niet de 

terugkoppeling van de gedeputeerde gekregen, hij heeft daar wellicht ook nog niet de kans toe 

gehad. Kan de gedeputeerde een toelichting geven op het proces zoals dat nu gelopen is en over 1185 
de inbreng van de provincie daarin? Kan de gedeputeerde aangeven hoe de verdere overleggen 

tussen de verschillende partijen nu verder zullen gaan? 

 

Gedeputeerde LOGGEN: Voorzitter. Fijn dat mevrouw Jellema deze vragen stelt, zodat ik hierop 

kan reageren nog voordat de vergadering van de commissie in januari plaatsvindt, omdat op 1190 
basis van de eerdere ervaringen mijn inschatting was dat wij op dat moment ook een volledig 

overzicht hadden kunnen bieden van wat er allemaal heeft plaatsgevonden en hoe de gesprekken 

zijn verlopen. De snelheid waarmee er gecommuniceerd is, heeft ook de provincie verrast. Zoals 

ik eerder al heb gemeld, is er een expertmeeting geweest onder onafhankelijk voorzitterschap 

van de provincie. Wij hebben daar een volstrekt neutrale positie ingenomen omdat je daar ook zit 1195 
met het vertrouwen van de bewoners, maar je zit ook met andere partijen aan tafel, dat hebben 

wij in een eerste expertmeeting gedaan en daaruit heb ik geconcludeerd dat er voldoende grond 

was en dat werd ook erkend door de andere partijen, dat een tweede expertmeeting op zijn 
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plaats zou zijn en die heeft plaatsgevonden onder het voorzitterschap van het HHNK dat 

uiteindelijk de eerst verantwoordelijke partij is. Zij hebben de noodzaak gezien om zelf het 1200 
voorzitterschap op zich te nemen. Daar heeft de provincie middels ambtelijke 

vertegenwoordiging wel bij gezeten, maar in de rol van observator. Dat heeft ertoe geleid dat in 

dat overleg door een aantal mensen gevraagd is aan HHNK of het niet verstandiger was om eerst 

een fundamentele uitspraak te doen of überhaupt het verder spreken over de Kleiwig gedaan kon 

worden, omdat dan wellicht een aantal parameters wellicht losgelaten zouden moeten worden. 1205 
HHNK heeft op 7 december besloten dat zij niet voornemens waren om de parameters aan te 

passen. Dat heeft ertoe geleid dat men daarover is gaan communiceren en dat heeft inmiddels 

ook plaatsgevonden in het Tweede Kameroverleg en is onder de aandacht van de minister 

gebracht en die heeft in dat overleg de verantwoordelijkheid volledig teruggelegd bij HHNK. Ik 

had het mooi en passend gevonden als wij dat in een mooi feitenrelaas richting PS en de 1210 
commissie hadden kunnen doen toekomen, maar wij zijn ingehaald door de snelheid waarmee 

HHNK hierin heeft geopereerd. Hoe nu verder, dat is de belangrijkste vraag. Ik worstel daar zelf 

ook mee, omdat het niet heel zinvol is om nu nog met deze uitspraak over de Kleiwig-variant te 

spreken, omdat die verantwoordelijkheid ook door de minister maar ook feitelijk bij HHNK 

thuishoort. Ik zou mij willen inspannen om te zorgen dat wij wel met die pilot ecologie waarbij 1215 
we wel een zo groen mogelijke dijk nastreven, te blijven inzetten, zodat we de optimale 

vergroening van de dijk met tussen de stenen groeiende kruiden en gewassen optimaal kunnen 

stimuleren. Ik hoop dat wij over de pilot daar wat meer kunnen zeggen, zodra de eerste 

resultaten bekend zijn. Ja, ik moet eerlijk zeggen en ik denk dat die vraag ongetwijfeld bij 

mevrouw Jellema op de lippen ligt en ik besef dat ik nu een antwoord ga geven op een niet 1220 
gestelde vraag, maar ik betreur het ook dat als je twee expertmeetings hebt, er zo snel een 

standpunt ingenomen wordt. Dat past niet helemaal in het proces dat je met elkaar aan de 

voorkant bent ingegaan. Alleen hebben wij nu ook als provincie de positie om daar iets, daar ben 

ik wat terughoudend in. Daar hebben wij voor de rest geen rol meer in en dat lijkt mij ook heel 

verstandig want die dijken zijn al heel lang afgekeurd, dat wij nu wel zorgen dat het proces dat 1225 
wij met elkaar ingaan, nu wel op een hele ordentelijke manier verder afgemarcheerd wordt.  

 

Tweede termijn 

 

Mevrouw JELLEMA (PvdA): Een aanvullende opmerking, weet u gedeputeerde Loggen, het komt 1230 
mij een beetje voor dat nu die tweede expertmeeting zonder uw aanwezigheid dan wel met een 

ambtelijke vertegenwoordiger maar zonder uw voorzitterschap, een beetje uitkomt op als de kat 

van huis is, dansen de muizen. Ik vergelijk u dan even niet zonder respect met de kat en de 

muizen die op tafel dansen. Dat vind ik zeer teleurstellend en het is natuurlijk ook een 

teleurstellend antwoord wat in het memo gegeven wordt door HHNK. Daar moeten wij mee leren 1235 
leven. Wij vinden het wel fijn dat u actief wilt zijn in wat er nog nodig is om zo groen mogelijk te 

zijn in die dijk. Mijn laatste vraag, ik heb het al een beetje in uw beantwoording gehoord, maar ik 

wil het nogmaals heel duidelijk hebben. Gaat u uw teleurstelling of uw visie op hoe dit project is 

verlopen, dit antwoord of memo verder is verlopen, dan nog terugkoppelen naar HHNK?  

 1240 
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Gedeputeerde LOGGEN: Dat heb ik al aan de verantwoordelijke van het HHNK laten weten dat ik 

wel zorgen heb dat op het moment dat je tot twee expertmeetings komt, dat je daarmee wel een 

beeld creëert waarop er wat meer verdieping uitgewerkt zou worden dan sec de kille boodschap, 

wij denken dat het allemaal niet past, dus wij doen het daar verder niet. Het past niet onder de 

ontwerpinstructie 4, dat standpunt had je ook voor de eerste expertmeeting kunnen innemen. 1245 
Onze gevoelens lopen daar niet heel ver uit elkaar, daarom heb ik het signaal al eerder aan het 

HHNK laten weten.  

 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Ik deel uw teleurstelling en die van mevrouw Jellema heel erg en 

heb erg te doen heb met de mensen in Uitdam, want ze schetsen ons een beeld waarin ze keer 1250 
op keer het gevoel hebben niet serieus genomen te worden en wat er nu weer is gebeurd, draagt 

daar niet aan bij. Ik vind het heel ingewikkeld, want wij hebben als PS een hele kleine rol, dat 

weet ik, en wij hebben aangedrongen op die burgerparticipatie en ook in het vervolg van het 

traject die burgers zo goed mogelijk te betrekken en nu gaat het weer op een manier waarvan wij 

met zijn allen denken, wat is dit toch vervelend. Heeft u het gevoel dat u in de toekomst dit soort 1255 
affaires kunt voorkomen en wat kunt u nog doen om dit zoveel mogelijk bij te sturen dat wij wel 

proberen en dat het ons lukt om de input van de burgers bij dit traject echt serieus te nemen? 

Dat misschien niet alleen te doen, maar het ook uit te stralen, want daar ontbreekt het nu 

volgens mij aan. Ik vind het echt heel naar.  

 1260 
De heer CARDOL (GL): Voorzitter. Nog even een aanvullende vraag. De heer Klein zei zeer terecht 

dat het uiteraard zeer pijnlijk is voor de bewoners van Uitdam hoe dit is gelopen, maar ik zou 

daar nog iets aan toe willen voegen. Het is volgens mij ook zeer teleurstellend voor de 

natuurontwikkeling in dat gebied. Het zou ontzettend belangrijk zijn voor het Markermeer als 

daar echte groene oevers zouden zijn, die ook de mogelijkheden voor de natuur, vissen en vogels 1265 
zouden versterken. Is er vanuit natuuroogpunt nog iets te doen om ervoor te zorgen dat niet 

alleen de oever er straks groen uitziet, maar dat het ook voor de natuur een positieve bijdrage 

heeft? 

 

Gedeputeerde LOGGEN: Voorzitter. De vraag van de CU, hoe zorg je dat het naar de toekomst toe 1270 
dat wij het gevoel krijgen dat iedereen serieus genomen wordt. Dan ga ik nu even het wel een 

stukje opnemen voor HHNK, omdat we hier te maken hebben met een hele lange geschiedenis 

die tot ver voor de vorige bestuursperiode al in gang was gezet en waarin dat hele proces 

gekenmerkt werd door eerst een periode van intensief communiceren, informeren en participeren 

en daarna een enorm lange windstilte is geweest omdat men de luiken dichtgooide en men in die 1275 
periode niet gecommuniceerd heeft en eigenlijk toen met een aantal ontwerpen kwam die ervoor 

zorgden dat gelijk de vlam in de pan sloeg. Ik denk dat wij hier met zijn allen op een rijdende 

trein zijn gesprongen die op onderdelen niet op het juiste wissel stond. Met die leerervaring – en 

zo voel ik het ook en zo vat ik mijn taak ook op – uit het verleden zorgen wij er in een volgend 

vergelijkbaar traject voor dat wij aan de voorkant hele duidelijke afspraken met elkaar moeten 1280 
maken om te zorgen dat dit soort zaken niet meer gaan voorkomen en dat wij ook afspraken 

maken waaraan wij elkaar kunnen houden en elkaar op kunnen aanspreken. Dat is de beste 

garantie richting de toekomst, om dat echt aan de voorkant te doen en niet te proberen te 
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repareren tijdens zo’n proces, want dan zie je dat er zoveel invloeden zijn. Er komt een 

rechtszaak tussendoor, er gebeurt van alles en dat roept een beetje Murphy’s Law over zich uit. 1285 
Met deze wetenschap moeten wij ervoor zorgen dat je er aan de voorkant heel helder over bent, 

dat je er hele reële verwachtingen over schept, als het gaat over participatie, hele heldere kaders 

met elkaar afspreekt. Waar gaat het dan over en tot hoever ga je daarin? Zodat je niet aan de 

achterkant iedere keer dat weer moet bijschaven, omdat je daarmee iedere keer verwachtingen 

wekt die in de praktijk lastig waargemaakt kunnen worden. Over de natuurontwikkeling, wij 1290 
hebben hier wel met een bijzonder stukje dijk te maken en als je kijkt naar de hele lengte van de 

dijk, dan doen wij ontzettend veel aan natuurontwikkeling met vooroevers, met building with 

nature, er wordt serieus aandacht aan besteed. Hier hebben wij te maken met een bijzonder 

stukje dijk waarin je wel heel erg ingekaderd zit met wat er wel en niet kan. Dat heeft ermee te 

maken dat de huizen heel dicht op de dijk staan, dat de dijk al wat smaller is. Zonder heel 1295 
technisch te worden, ik denk dat over de hele dijk natuurontwikkeling prima bediend wordt, meer 

dan je redelijkerwijs verwacht zou mogen hebben en het hier of daar nog wat extra te doen dan 

wij met de Kleiwig voornemens waren, is gewoon heel lastig.  

 

De VOORZITTER: U bent ook door de spreektijd heen, ik zie nog een handje van mevrouw 1300 
Jellema maar wij hebben nu twee rondes gehad en er zijn nog aanvullende vragen gesteld. 

Hiermee rond ik het vragenuur af. Ik ga schorsen tot 15.30 uur en dat is een gelegenheid voor 

degenen die straks nog moeten antwoorden op de moties Vreemd, dat zijn er een aantal, zodat 

wij straks na agendapunt 10 direct door kunnen gaan met het behandelen van de moties Vreemd 

aan de orde van de dag. De vergadering is heropend.  1305 
                 

10. Actualiteiten   

 

Mevrouw ALBERTS (SP): Voorzitter. Opeen is daar het besef wat de plannen van Hollands Kroon 

inhouden toen die plannen zichtbaar werden in het landschap. Alles voor de werkgelegenheid en 1310 
economie, was er gezegd, maar dat bleek een roze strik om een cadeau waarvan steeds meer 

mensen zich afvragen of dit nu wel het cadeau is wat zij dachten te krijgen. En ze hadden ook al 

een woud aan windmolens voor hun neus gekregen. De mensen voelen zich – zacht gezegd – in 

het ootje genomen en dus kwam er opstand, petities, ruim 100 zienswijzen op het 

bestemmingsplan dat de komst van datacenters mogelijk moet maken, heel veel aandacht in de 1315 
media, twee leden van collegepartijen in de raad van Hollands Kroon die opstapten, al dan niet 

gedwongen, extra raadsvergaderingen, Kamervragen, kortom er is iets aan de hand. Nu duidelijk 

is geworden dat het Ministerie van Economische Zaken de Kop van Noord-Holland heeft 

aangewezen, is het de vraag waarom zo’n ingrijpende kwestie door een gemeente als bevoegd 

gezag moet worden afgehandeld. Nu kan het de kwaliteit van het bestuur van Hollands Kroon 1320 
zijn wat er een potje van maakt, maar zou elk gemeentebestuur wel zo’n klus kunnen klaren? Dit 

afdoen als een kwestie van ruimtelijke ordening is namelijk een ernstige versmalling van het 

onderwerp. Het raakt zo enorm veel, de energievoorziening, energietransitie, waterhuishouding, 

invloed op het landschap in brede zin, participatie. Het is bijna eindeloos. Minister Wiebes houdt 

vast aan zijn rol, hij zegt, ik ga er niet over, terwijl wij weten dat het gebied gewoon is 1325 
aangewezen door het Rijk. Daarmee zadelt hij Hollands Kroon op met deze klus. De provincie 
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Noord-Holland – is de stelling van de SP – kan dat niet zo maar over haar kant laten gaan. 

Daarom deze actualiteit. Bij deze de vragen die de SP in ieder geval heeft bij de actualiteit en ik 

heb een viertal moties, aangaande de ontwikkelingen in Hollands Kroon rondom datacenters. 

Eerst de vragen. Wanneer zijn de gesprekken van GS met B&W van Hollands Kroon gestart en wat 1330 
was het verloop/de uitkomst daarvan? Misschien is een uitkomst, mijn volgende vraag. Wat was 

de reden om een zienswijze op de voorgenomen bestemmingsplanwijziging in te dienen? In 

hoeverre heeft deze handeling te maken met de komst van een en mogelijk meerdere 

datacenters, in plaats van “normale” bedrijven naar deze bedrijventerreinen? Was de 

voorgenomen bestemmingsplanwijziging mogelijk onder de PRV? En hoe zit dat nu onder de 1335 
Omgevingsverordening? Zit daar verschil tussen en zo ja, wat? Op het perceel B1 waar het 

datacenter gepland is en waar de commotie over is ontstaan, zijn al werkzaamheden gestart. 

Deelt u de mening dat dit wel heel voorbarig is? Deelt u de mening dat deze werkzaamheden met 

onmiddellijke ingang moeten worden stopgezet, in ieder geval totdat de gehele procedure qua 

papierwinkel e.d. is doorlopen, inclusief mogelijke rechtszaken? Het punt is namelijk, stel je voor 1340 
dat het allemaal niet mag, dan worden voorbereidingen getroffen voor iets wat niet mag en dan 

zou je kunnen concluderen dat die werkzaamheden moeten stoppen, sowieso. B&W heeft laten 

weten, wij gaan gewoon door, want wij zijn goed bezig en nog meer van dat soort mooie praat. 

Welke instrumenten heeft u ter beschikking als Hollands Kroon doorgaat op de ingeslagen weg? 

Daarmee loop ik een beetje vooruit op de beantwoording van de zienswijze, want ik heb het idee 1345 
dat GS straks nul op het rekest gaan krijgen op die zienswijze. Dat zijn mijn vragen en daarop 

vooruitlopend, wil ik ook nog de moties alvast aankondigen en indienen.  

 

Motie 199/141220  

Datacenters MER 1350 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 

 

Constaterende dat: 

- Voor grote projecten altijd een MER moet worden aangevraagd; 1355 
- Dit voor het bestemmingsplan Agriport B1 niet is gedaan; 

- De gemeente Hollands Kroon in eerste instantie daarvoor bevoegd gezag is.  

 

Overwegende dat: 

- Het voornoemde bestemmingsplan de voorbereiding is voor de komst van een datacenter; 1360 
- Datacenters heel groot zijn en er dus gesproken kan worden van een groot project, 

waarvoor een MER moet worden aangevraagd. 

 

Besluiten: 

GS op te roepen zelf een MER-aanvraag in te dienen  1365 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fracties SP, OSNH 
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Motie 200/141220  1370 
Datacenters Archeologie 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 

 

Overwegende dat: 1375 
- De komst van een datacenter een enorme impact heeft op het landschap, niet alleen op 

het maaiveld en daarboven, maar ook in de bodem; 

- De gemeente Hollands Kroon nog niet heeft aangegeven dat er voor de komst van het 

datacenter op het terrein B1 archeologisch onderzoek zal worden gedaan; 

- Archeologie in het recente verleden van de gemeente Hollands Kroon een stiefkindje is 1380 
gebleken. 

 

Constaterende dat: 

De provincie de hoeder is van de archeologie. 

 1385 
Besluiten: 

GS op te roepen zelf opdracht te geven voor het doen van archeologisch onderzoek, indien de 

gemeente Hollands Kroon dit verzuimt 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 1390 
Fracties SP, OSNH, FvD 

 

Enige tijd geleden hebben wij vragen gesteld naar aanleiding van de nogal klungelige manier van 

omgaan met archeologie door de gemeente Hollands Kroon, want die vinden alles maar te duur.  

 1395 
Motie 201/141220  

Datacenters Regie 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 

 1400 
Overwegende dat: 

- Datacenters niet weg te denken zijn uit de ICT-ontwikkelingen; 

- Datacenters altijd in een gemeente worden gebouwd, waardoor die gemeente het bevoegd 

gezag is om voor de benodigde papierwinkel te zorgen; 

- Datacenters niet uitsluitend een lokale functie hebben, maar een functie die dat vele 1405 
malen overstijgt: regionaal, provinciaal, nationaal, internationaal; 

- Het een te grote verantwoordelijkheid is voor een enkele gemeente om een dergelijke klus 

te klaren; 

- Er daarom reden is voor regie. 

 1410 
Besluiten: 
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GS op te roepen deze regierol op zich te nemen en tevens te onderzoeken hoe de besluitvorming 

over de komst van datacenters in handen van de provincie kan komen 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 1415 
Fracties SP, OSNH 

 

Motie 202/141220  

Datacenters bouwstop 

 1420 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 

 

Overwegende dat: 

- Datacenters niet weg te denken zijn uit de ICT-ontwikkelingen; 

- Datacenters een enorme impact hebben op landschap, energievoorziening, 1425 
waterhuishouding, weginfrastructuur; 

- Datacenters nog niet hebben kunnen laten zien wat de positieve gevolgen zijn, zoals 

restwarmtegebruik en werkgelegenheid; 

- Er minstens vijf datacenters gepland staan in de gemeente Hollands Kroon. 

 1430 
Besluiten: 

GS de opdracht te geven deze effecten zorgvuldig in kaart te brengen en daarover te rapporteren 

aan PS en tot die tijd een bouwstop voor datacenters af te kondigen 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 1435 
Fractie SP 

 

De VOORZITTER: De vier moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

De heer LEERINK (PvdA): Voorzitter. De SP vraagt terecht aandacht voor de ontwikkelingen rond 1440 
datacenters in zijn algemeenheid en meer specifiek in Middenmeer, Hollands Kroon. Wij maken 

ons hier ook grote zorgen over en dat is de reden waarom wij 6 november een digitaal 

symposium organiseerden over het onderwerp de toenemende verdozing in Noord-Holland en 

wat de gevolgen daar zijn voor het landschap. Daarbij hebben wij het naast distributiecentra en 

agro-industrie, nadrukkelijk ook gehad over de rol van datacenters daarin en een groot aantal 1445 
partijen van PS waren daarbij gelukkig aanwezig. Onze eigen provinciale adviseur Ruimtelijke 

Kwaliteit, PARK, heeft tijdens dat symposium ook zijn zorgen geuit en aangekondigd op heel 

korte termijn met een advies te komen, volgens mij is dat advies er zelfs al en voor ons is het 

aanleiding geweest om een discussienotitie te schrijven waarin wij deze problematiek wat breder 

in kaart brengen en als het goed is, staat die voor januari op de agenda van NLG. Twee van de 1450 
door de SP ingediende moties gaan niet zozeer in op de actuele situatie in Hollands Kroon en 

Middenmeer, maar meer in zijn algemeenheid over hoe wij om moeten gaan met het fenomeen 

datacenters en hoe je daar regie op zou kunnen nemen. Goed punt, maar wij willen de SP vragen 

om de moties aan te houden totdat we dat punt besproken hebben naar aanleiding van de 
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discussienotitie straks in de commissie NLG, waarbij wij wellicht ook het advies van PARK kunnen 1455 
gebruiken, dan kunnen we met elkaar een betere discussie voeren dan aan de hand van een 

individuele motie mogelijk is, dat kan in januari al, en dan kunnen we richtinggevende zaken aan 

het college meegeven. Dat lijkt ons waardevol. Dan blijven er twee moties over, archeologie en de 

MER. Wij vragen ons af in hoeverre GS daar iets mee zouden kunnen, omdat wij nou eenmaal niet 

het bevoegd gezag zijn. Wij willen graag weten hoe het college hier tegen aankijkt, want als een 1460 
gemeente in gebreke blijft, hebben wij daar wel een toezichthoudende rol en wellicht ook een 

handhavingsrol met handhavingsprocedures, dus hoe werkt dat. Voor de rest sluit ik mij aan bij 

de vragen van de SP met als hoofdvraag, wij hebben uit de media en andere kanalen begrepen 

dat GS zich wel degelijk bezig hebben gehouden met de actuele situatie in Hollands Kroon. Wij 

willen graag weten welke acties tot nu toe zijn ondernomen, waar we zitten in het traject en 1465 
welke acties wellicht nog op de rol staan.  

 

De heer HOLLEBEEK (PvdD): Voorzitter. De digitalisering biedt steeds meer kansen, maar ook 

bedreigingen. We kunnen de tijd die we uitsparen door automatisering, gebruiken voor meer tijd 

voor elkaar, aandacht voor duurzaamheid en zinvol werk. Daar zijn wij altijd een voorstander van 1470 
geweest. Bovendien kunnen we kennis van over de hele wereld met elkaar delen en zo duurzame 

transities versnellen. Datacenters spelen hierbij een belangrijke rol. Als we niet oppassen, is de 

keerzijde echter groot. Vergaande dataverzameling door multinationals en overheid zet de 

privacy van burgers op het spel. Wij staan voor een samenleving waarin het recht op privacy en 

zelfontplooiing wordt gerespecteerd, omdat privacy van onschatbare waarde is in een vrije 1475 
samenleving. Wij zijn van mening dat grote internetbedrijven moeten worden gedwongen meer 

transparantie te geven over opslag en gebruik van data en de werking van algoritmen. En buiten 

dat alles zijn datacenters grootverbruikers van energie en ruimte. Wij zijn van mening dat de 

komst van energie slurpende datacenters en vervuilende industrie naar Nederland of Noord-

Holland niet gestimuleerd moet worden, onder meer door subsidies en lage belastingtarieven 1480 
voor producenten en grootverbruikers van energie af te schaffen. Daarmee wordt het voor 

grootverbruikers veel belangrijker om hun energiegebruik te verminderen. Een datacentrum 

verbruikt evenveel energie als honderdduizenden huishoudens. Groene stroom kan daardoor niet 

meer worden gebruikt om huishoudens van schone energie te voorzien en andere industrieën te 

verduurzamen. En bij de komst van het eerste datacentrum naar de Wieringermeer heeft onze 1485 
fractie zich nog laten overtuigen door de belofte dat de restwarmte voor de kassen van Agriport 

gebruikt zou worden, maar ik begrijp nu dat dit helemaal niet van de grond is gekomen. Dan 

stapelen de nadelen zich toch wel heel erg op. Datacenters zouden op z’n minst hun eigen 

groene energie op moeten kunnen wekken, of in ieder geval zo’n groot mogelijk deel daarvan in 

plaats van een groot deel van de energie van Windpark Wieringermeer op te souperen, energie 1490 
waar vele Noord-Hollandse bedrijven en huishoudens heel lang gebruik van zouden kunnen 

maken. Dit gezegd hebbende vinden wij het echter ook weer jammer dat de inhoudelijke 

discussie over de voor- en nadelen van datacenters en de manier waarop we daarmee in landelijk, 

provinciaal en gemeentelijk beleid om zouden moeten of willen gaan, nu zich toe lijkt te spitsen 

op een ideologische discussie tussen voorstanders van meer provinciale regie versus aanhangers 1495 
van meer eigen verantwoordelijkheid voor de gemeenten. Zelfs LTO probeert deze discussie te 

gebruiken voor eigen gewin. De club die sinds de oorlog ons landschap in rap tempo heeft laten 
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‘grasfalteren’, maakt zich nu opeens zorgen over het datzelfde landschap. Waar datacenters 

staan, is immers geen plaats meer voor grasfalt. Het preken voor eigen parochie bepaalt de 

discussie meer dan de inhoud. Als er zaken aan de gang zijn die illegaal zijn of anderzijds het 1500 
daglicht niet kunnen verdragen, neem ik aan dat daartegen opgetreden gaat worden. Ik hoop van 

harte dat de gedeputeerde dat toe wil zeggen aan mevrouw Alberts en de rest. In principe staan 

we positief tegenover de moties van de SP, maar of er juridische gronden voor een bouwstop zijn, 

vinden we echter op dit moment moeilijk te bepalen. Wel onderschrijven wij de noodzaak van 

gedegen archeologisch onderzoek en een MER, maar dat er nu al bepaald moet worden wie de 1505 
regie moet nemen, is wellicht iets om eens uitgebreid in de commissie RWK in tegenstelling tot 

de heer Leerink die spreekt over NLG – het gaat hier namelijk over energie en ruimte  - te 

bespreken als bouwsteen voor de provinciale datacentrumstrategie. Mijn voorstel zou dan ook 

zijn om dit onderwerp te agenderen voor de commissie RWK en daar inhoudelijk dieper te gaan 

dan deze actualiteit op dit moment mogelijk maakt. Er moet eerst een duidelijk beeld geschetst 1510 
worden van wat er nou wel of niet gewenst is omtrent de vestiging van datacenters in Noord-

Holland. Ik dank de SP voor het agenderen, want dat is op dit moment wel heel erg nodig, maar 

ik vind het wat prematuur om nu met allerlei moties verdere discussie en nuance bij voorbaat 

onmogelijk te maken. Daar is dit onderwerp en de ontstane situatie wellicht ook te belangrijk en 

te gecompliceerd voor. 1515 
 

De heer KAPTHEIJNS (PVV): Voorzitter. De PVV steunt deze actualiteit volledig en we zijn 

benieuwd naar de beantwoording van de vragen die door de SP terecht zijn gesteld. In het 

verlengde van deze vragen heeft onze fractie ook nog een vraag. In een artikel van de NRC op 24 

november jl. viel namelijk te lezen dat Henk Geerligs, vicevoorzitter van de lokale afdeling van 1520 
brancheorganisatie LTO, van mening is dat de gemeente Hollands Kroon niet het bevoegde gezag 

is inzake datacenters, aangezien de noodaggregaten zo zwaar zijn dat het betreffende datacenter 

een ‘IPPC-installatie’ is, waarvoor de provincie verantwoordelijk is. Hoewel de gemeente betoogt 

dat dit niet klopt, wordt de stelling van Geerligs door een woordvoerder van het Ministerie van 

Infrastructuur en Milieu ondersteund en wordt tevens verwezen naar de betrokkenheid van de 1525 
betreffende provincies bij de komst van de hyperscales in de Eemshaven en in Zeewolde. Kan de 

gedeputeerde aangeven of dit klopt en dat dus het papierwerk voor het datacenter waar 

Microsoft alvast aan begonnen is, nog provinciaal getoetst moet worden? Wat zijn dan de 

eventuele gevolgen? Behalve dat het formele traject mogelijk niet goed is verlopen, heeft onze 

fractie grote zorgen over de plannen in Hollands Kroon, die niet alleen veel weerstand oproepen 1530 
van bewoners en boeren, maar ook de lokale politiek heeft verscheurd. Datacenters nemen 

namelijk veel schaarse ruimte in en tasten het landschap aan. Bovendien slurpen ze gigantische 

hoeveelheden stroom die wordt geproduceerd door o.a. met belastinggeld gesubsidieerde 

windenergie. Omdat energie uit zon en wind in vergelijking met aardgas en kernenergie veel 

meer ruimte inneemt, alsmede de energievraag stijgt, is het denkbaar dat bij nog meer 1535 
datacenters problemen gaan ontstaan voor onze energiezekerheid en leefomgeving. Ook is het 

nog maar de vraag of datacenters wel de werkgelegenheid brengen die zij claimen te brengen. 

Waar Google beweert dat voor elke echte baan maar liefst 7 indirecte banen worden gecreëerd, 

stelt professor dr. Ton Wilthagen, hoogleraar Arbeidsrecht, dat dit maar 0,7 is. Alles overziend is 
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de PVV van mening dat het van groot belang is dat alle betrokken overheden een terughoudende 1540 
en kritische opstelling hebben ten aanzien van nog meer datacenters.  

 

De heer VINK (D66): Voorzitter, het is wel belangrijk om het nu met elkaar over datacenters te 

hebben, al was het maar dat die datacenters een ontzettend grote rol spelen in onze digitale 

economie van vandaag de dag en wij hebben daar in Noord-Holland een belangrijk aandeel, niet 1545 
alleen in de regio Amsterdam, maar dus ook in de mainport in Wieringermeer en dat levert 

werkgelegenheid en investeringen op. Daar moeten wij heel blij mee zijn en we hebben ze 

gewoon nodig, de datacenters. Dat die datacenters gebruik maken van onze relatief duurzame 

elektriciteitsnetwerk in Nederland, is eigenlijk winst, want anders gaan ze naar Polen en maken 

ze gebruik van bruin- of steenkool. Dus blij met de datacenters en ook blij dat de gemeente 1550 
Hollands Kroon daar een serieuze democratische afweging gemaakt heeft in 2019, een 

bestemmingsplan heeft vastgesteld waarin ook ruimte niet alleen voor kassen maar ook voor 

datacenters is opgenomen. In dat gebied komen nu de meeste nieuwe datacenters. En pal naast 

dat gebied worden keten neergezet om dat mogelijk te maken. Dat is niet zoals mevrouw Alberts 

zei, vooruitlopen op een bestemmingsplan buiten het gebied B1, maar dat lijkt gewoon bedoeld 1555 
te zijn om de datacenters te bouwen in het gebied waar ze ook in het bestemmingsplan al zijn 

geregeld. Ik wil graag horen van het college of wij dat goed hebben begrepen, of het klopt dat ze 

zich inderdaad netjes houden aan de ruimtelijke regels en het bestemmingsplan dat zij zelf 

hebben vastgesteld. Is de democratische besluitvorming in Hollands Kroon voldoende goed 

verlopen? Dat hoor ik graag. Bovenop dat bestemmingsplan vindt dus de uitbreiding plaats en 1560 
daarover spreekt de gemeenteraad van Hollands Kroon in januari. Wij hebben een zienswijze 

ingediend om ze te wijzen op verkeer en vervoer, duurzaamheid, een goede ruimtelijke inpassing 

en ja, dat is voor ons allemaal heel belangrijk en er is op dit moment nog niet in alle opzichten 

voldoende aan voldaan. Mijn vraag is, hoe kan het eigenlijk dat wij daar een zienswijze over 

moeten indienen, hadden wij dat niet samen met Hollands Kroon van tevoren goed kunnen 1565 
regelen? Dan hoort er natuurlijk bij dat wij willen dat die datacenters zo duurzaam mogelijk zijn. 

Op de daken kun je prachtig zonnepanelen leggen, je kunt de warmte die overblijft van de 

kassen, benutten en volgens mij vroeg de heer Hollebeek of dat al gebeurt. Met andere woorden, 

zouden wij niet die eisen kunnen meegeven bij het opstellen van datacenters? Dat zou volgens 

ons heel goed zijn en dat zou onderdeel kunnen zijn van een algehele strategie voor geheel 1570 
Noord-Holland, want die ontbreekt op dit moment nog. Wij hebben een nationale strategie, dat is 

geen aanwijzing van Middenmeer of de Wieringermeer, maar dat is een nationale strategie 

waarbij deze datacenters passen. Er is ook een datacenterstrategie voor de MRA, zou het niet een 

goed idee zijn om zo’n soort strategie te maken voor geheel Noord-Holland? Dan hoeft niet 

iedereen het wiel opnieuw uit te vinden, kunnen wij een aantal eisen voor duurzaamheid en 1575 
energievoorziening meegeven en kunnen wij helderheid bieden over waar de datacenters wel of 

niet passen. Dat is mijn vraag aan het college, zou het niet een goed idee zijn om zo’n strategie 

te maken? Daarmee nemen wij het niet over als provincie, maar geven wij wel enige richting en 

zorgen dat niet iedereen opnieuw het wiel hoeft uit te vinden. Ik hoor graag de reactie van het 

college.  1580 
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De VOORZITTER: Ik zag uw handje niet mevrouw Alberts! U heeft niet zoveel spreektijd meer, 

moet ik u wel melden, u bent eigenlijk al door uw spreektijd heen, maar u heeft een interruptie.  

 

Mevrouw ALBERTS (SP): Voorzitter. Laat ik nou begrepen hebben in deze provincie dat 1585 
interrupties niet bij de spreektijd tellen, anders had ik gewoon mijn mond gehouden.  

 

De VOORZITTER: Even voor de duidelijkheid, dat is wel zo bij een actualiteit.  

 

Mevrouw ALBERTS (SP): Dan wacht ik op de beantwoording van het college en ik plaats geen 1590 
interruptie.  

 

De heer MANTEL (OSNH): Voorzitter. Allereerst een woord van dank aan de ambtsgenoten van de 

SP voor het indienen van deze actualiteit. Om een duidelijk beeld te krijgen van hetgeen er nu 

speelt in de Wieringermeer, is het goed om alle feiten op tafel te krijgen. Er lijkt sprake te zijn 1595 
van een rookgordijn rondom de besluitvorming, maar daar zal ik straks verder op ingaan. Toen 

de eerste datacenters in voorbereiding waren, werden er gouden bergen voorgehouden aan de 

inwoners van Hollands Kroon. De inwoners zouden profiteren van de komst van de windturbines, 

bijvoorbeeld door het financieel ondersteunen van toneelverenigingen. Zie daarvoor de eerste 

schrikbarende reportage van de Hofbar. Inwoners werden met een kluitje in het riet gestuurd en 1600 
zien tot op de dag van vandaag niet of nauwelijks iets terug van deze voordelen. De vraag is nu, 

waarom Hollands Kroon in het coalitieakkoord heeft opgenomen dat er vanuit de gebiedsdelen 

datacenters zullen worden gefaciliteerd. Het antwoord op deze vraag is vrij simpel. Voor de 

gemeente betekende dit een flinke financiële injectie door de leges. De gemeente heeft sinds de 

bouw van Agriport tientallen miljoenen euro’s aan eenmalige leges opgehaald. Het betekende een 1605 
stimulans voor het bedrijfsleven en voor de portemonnee van Hollands Kroon, waar de inwoners 

vervolgens weer van zouden profiteren. Het bedrijfsleven bleek in dit geval vooral de 

multinational, maar voor de lokale ondernemer zat er niets of nauwelijks iets in het vat. Maar ook 

van andere voordelen is niets terecht gekomen. Zo blijkt dat restwarmte van de datacenters niet 

voldoende is voor de glastuinbouw en ook onvoldoende om woningen te verwarmen. Intussen 1610 
schoten de windturbines als paddenstoelen uit de grond. Wat enkele jaren geleden een mooi en 

weids landschap was, maakte van de Wieringermeer een industrieel landschap. Rij tijdens 

duisternis de Wieringermeer binnen, en het is alsof je een openluchtbordeel binnenrijdt. In de 

tussentijd begon het rookgordijn zich te ontwikkelen. Critici in de gemeenteraad werden buiten 

spel gezet of uit de fractie gewerkt. Een heikel punt was het grijze gedeelte van de lopende 1615 
initiatieven. Wie wist op welk moment wat de lopende initiatieven precies inhielden? In een memo 

van 27 oktober 2020 kwam daar enige duidelijkheid over. Er staat een oppervlakte van maar 

liefst 110 ha extra datacenters in het vooruitzicht. Voor de gemeenteraad kwam dit als een 

donderslag bij heldere hemel. Was dit eerder bekend geweest, had men hier eerder een stokje 

voor kunnen steken. En dan het plangebied B1 ten westen van de A7, dat is op dit moment nog 1620 
agrarisch grondgebied, maar is wel ingekleurd als mogelijk nieuwe locatie voor datacenters. Het 

bebouwen van dit stuk brengt veel lokale weerstand met zich mee. Wij willen GS oproepen er 

alles aan te doen wat binnen de mogelijkheden ligt om bebouwing van plangebied B1 tegen te 

gaan. Welke mogelijkheden hebben GS om bebouwing van plangebied B1 tegen te gaan en wilt u 
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zich daarvoor inzetten? Als wij kijken naar de omliggende gemeenten, dan is al snel duidelijk dat 1625 
zij tegenstander zijn van verdere ontwikkeling van datacenters. De zeven West-Friese gemeenten 

hebben ook duidelijk stelling genomen tegen nieuwe datacenters. Dan als laatste het 

belangrijkste, het energieverbruik. Bij normaal gebruik van de datacenters zullen er minimaal 500 

extra mega windturbines moeten worden geplaatst. Voor de afname van energie zullen de 

multinationals dan ook nog eens miljoenen euro’s subsidies ontvangen, want de energie die zij 1630 
gebruiken, is dan immers groen. Wie voor deze kosten opdraait, is al snel duidelijk. Dat is de 

belastingbetaler, maar dat is niet het enige. Mijn oud-fractiegenoot, de heer Dekker, heeft ons er 

al vaker op gewezen. Energie van windturbines is alles behalve constant, het is wiebelstroom. Het 

uitvallen van de energievoorziening kan voor de datacenters worden opgevangen met 

dieselgeneratoren. Ter illustratie, mochten er straks daadwerkelijk 230 ha aan datacenters staan 1635 
en de stroom valt uit, dan staan er op Agriport in totaal 4,5 x diesel gestookte Hemweg-centrales. 

Voor de klimaatfanaten onder ons moet dat toch een vreselijk scenario zijn. Onlangs hebben PS 

de concept-RES 1.0 vastgesteld, daarin hebben wij gezien dat onze provincie voor Noord-Holland-

Noord een bod van 4,2 Terrawattuur heeft gedaan, terwijl ons berekeningen onder ogen zijn 

gekomen waaruit blijkt dat de totale energiebehoefte zal stijgen tot 7 Terrawattuur in 2030 en de 1640 
helft daarvan wordt opgeslokt door de datacenters. Ik wil afsluiten met vijf vragen aan GS. 

Kunnen GS bevestigen dat de energiebehoefte in NHN in 2030 zal stijgen tot 7 Terrawattuur en 

dat de datacenters daarvan de helft zullen verbruiken? Hoe verhoudt het bod van 4,2 

Terrawattuur zich tot de opgave van 7 Terrawattuur die ons onder ogen is gekomen? Is de 

uitbreiding van datacenters voorzien en zien GS hierin een obstakel, gelet op het bod uit de RES? 1645 
Op 28 januari 2020 is in de Eerste Kamer een motie aangenomen van de PvdA die overheden 

verplicht om participatiebeleid op te stellen, waarin vastgelegd wordt hoe participatie wordt 

vormgegeven en welke eisen daarbij gelden. Is er in Hollands Kroon gehoor gegeven aan de 

uitvoering van deze motie en zo ja, op welke manier? Wat vinden GS ervan dat voor het 

bestemmingsplan een MER aangevraagd had moeten worden, maar dit niet is gebeurd. Het 1650 
bestuurlijk toezicht hierop valt namelijk onder de bevoegdheid van de boven gestelde 

bestuurslaag en dat is de provincie. Hoe beoordelen GS het duurzaamheidgehalte van deze 

datacenters gelet op het grote waterverbruik en het lozen van zout in de 

waterzuiveringsinstallatie, die daar niet op gebouwd is.  

 1655 
De VOORZITTER: U bent al door uw spreektijd heen, dus dat wordt een korte tweede termijn.  

 

Mevrouw VAN WIJNEN (GL): Voorzitter. Er is al veel gezegd, in die zin herhaal ik misschien een 

beetje, maar dan moet dat maar gewoon. Dank aan de SP voor de vragen. De situatie in Hollands 

Kroon verdient tijd in PS. Het gaat erover hoe gemeenten bestemmingsplannen formuleren, hoe 1660 
zij omgaan met grootschalige nieuwe activiteiten en in hoeverre wij de milieubelasting daarvan 

kunnen inschatten. Dat zijn gewoon allemaal belangrijke punten. Wij zijn niet gelukkig met hoe 

dat in Hollands Kroon is gelopen. De aanwijzing van de provincie op het bestemmingsplan dat de 

bouw van grootschalige datacenters mogelijk maakt, is wat ons betreft een goede start om het 

gesprek te gaan voeren, maar ook om verder te kijken hoe wij om moeten gaan met dit soort 1665 
initiatieven, dus wij kijken vandaar uit naar de beantwoording door GS van de vragen van de SP. 

Zelf hebben wij er ook een aantal. Namelijk in het algemeen hoe dit precies werkt. De locatie in 
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Hollands Kroon staat in de nationale datacentervisie genoemd, maar is er dan alleen maar een 

bestemmingsplanwijziging nodig om dat allemaal te faciliteren? Dat lijkt een beetje kort door de 

bocht, ook in relatie tot zaken als de MER, die net is genoemd, of de precieze faciliteiten die daar 1670 
gaan ontstaan. Een andere vraag gaat over de afspraken over datacenters die in MRA-verband zijn 

gemaakt. Wij hebben het er vaker over gehad en dat is misschien een zijdelings onderwerp, maar 

dat de positie van de provincie in de MRA bijzondere aandacht vraagt. In principe zijn wij een 

overheid en geldt ons beleid voor de hele provincie, tenzij dat expliciet anders vermeld is. Voor 

woningbouw en windmolens hebben wij nadrukkelijk vastgelegd dat er verschillende regels zijn 1675 
voor binnen en buiten MRA en het is mij niet bekend of dit ook gedaan is voor de MRA-afspraken 

voor het bouwen van datacenters. Kunnen wij daar iets meer over horen? Als ergens staat dat de 

provincie afspraken heeft gemaakt, dan vind ik niet dat de burgers zelf uit moeten gaan zoeken 

of dat binnen of buiten de MRA geldig is. Ze moeten ervan kunnen uitgaan dat dat helder is. Hoe 

houden GS ons verder op de hoogte van dit dossier, als we hier klaar zijn met de bespreking? In 1680 
reactie op de moties van de SP, ik sluit mij er een beetje bij aan dat wij als provincie niet zo maar 

zaken van de gemeenten over moeten nemen, ook als ze het niet netjes doen. Wij moeten ze 

erop aanspreken dat ze het uit moeten voeren. Regie in handen van de provincie is misschien wat 

sterk gezegd, wij zijn wel benieuwd wie wat moet doen in dit onderwerp. Wij kijken uit naar de 

notitie van de PvdA. Ik zou hem zelf ook in RWK hebben verwacht en niet in NLG.  1685 
 

Mevrouw VAN MEERTEN (VVD): Voorzitter. De SP vraagt terecht aandacht voor de ontwikkelingen 

rondom de datacenters en in die discussie hebben wij uiteraard ook oog voor de impact van die 

datacenters op ons prachtige Noord-Hollandse landschap, voor het effect op de 

waterhuishouding en energievoorziening. Het is terecht dat de SP stelt dat de ontwikkelingen 1690 
rond de datacenters niet weg te denken zijn uit de ICT-ontwikkeling. Ontzettend belangrijk ook 

voor ons bedrijfsleven en ondernemers dat alles goed wordt opgeslagen en dat dat op die manier 

gebeurt in kleine gedeelten, dus wij kunnen daar niet meer omheen. Dat hebben wij ook als 

coalitie onderkend op het moment dat wij ons coalitieakkoord hebben gesloten en daarin hebben 

wij aangegeven dat we een grotere strategie willen hebben rondom de datacenters en ik ga ervan 1695 
uit dat GS daar druk mee bezig zijn en dat ook Hollands Kroon daaronder valt en niet alleen maar 

de MRA. Dat hoor ik graag van GS. Wij zijn het eens met de PvdA over de moties over regie en de 

bouwstop. De regie lijkt mij overbodig in deze zin, aangezien wij een strategie aan het 

ontwikkelen zijn. Een bouwstop lijkt mij sowieso lastig en ligt ook niet in lijn met het 

coalitieakkoord. De motie Archeologie, dan ligt in eerste instantie bij de gemeente, dat zegt 1700 
mevrouw Alberts terecht. Ik denk dat wij uit onze rol treden als wij deze motie aannemen en daar 

waak ik voor, dat gaat ons echt te ver. Ik vermoed dat wij bij de MER als provincie niet helemaal 

bevoegd zijn en daarom kunnen wij niet voor deze motie stemmen.  

 

Mevrouw VAN ANDEL (CDA): Voorzitter. Wij vinden dat dit vraagstuk genuanceerd bekeken moet 1705 
worden. Een aantal jaren geleden leek het nog een en een is twee, er is opslagcapaciteit nodig, 

ook zeker voor Nederland, en een nieuwe industrie is welkom in een gemeente waar ook 

werkgelegenheid van een paar honderd structurele banen welkom is. Er komen natuurlijk wel 

nadelen aan het licht, ze zijn lelijk of best wel erg lelijk. Er moet dus iets aan landschappelijke 

inpassing gedaan worden en wij hopen dat dat ook in Hollands Kroon gaat gebeuren, dat er 1710 
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dingen gebeuren met bomenrijen of wat dan ook en wij gaan daarbij vooralsnog uit van de goede 

wil van de gemeente en bedrijven tot het tegendeel bewezen is. Op het gebied van duurzame 

energie en het gebruik van restwarmte zijn er terechte zorgen en het is goed dat er nu een pas 

op de plaats wordt gemaakt en dat er niet nog veel datacenters bij gaan komen. Wij denken dat 

gemeenten waar zich nieuwe initiatieven aandienen, vanwege de kritiek nu waarschijnlijk zichzelf 1715 
twee keer bedenken dat wij niet iets van een bouwstop of wat dan ook daarvoor hoeven af te 

kondigen. Volgens het Rijksbeleid is het goed als ze geclusterd worden. Wij vinden het wel goed 

dat in de toekomst bij eventuele datacenters er hogere eisen worden gesteld aan duurzaamheid, 

biodiversiteit en landschappelijke inpassing. Ik kan mij ook wel vinden in het idee van de heer 

Vink als er een soort leidraad van de provincie voor zou kunnen komen, dan zouden gemeenten – 1720 
het bevoegd gezag hierop – daar gebruik van kunnen maken. In Hollands Kroon liggen er 

afspraken, daar mag gedaan worden wat is afgesproken, maar wij vinden het nog wel belangrijk 

om stil te staan bij deze discussie, dat wij natuurlijk veel gebruik maken in Nederland van 

bedrijven als Google en Microsoft en we slaan met zijn allen veel data op. Digitale meetings als 

deze kosten al heel veel data en opslagcapaciteit. Laten wij ons er meer bewust van worden dat 1725 
het gebruik en opslag van data eigenlijk ook milieuonvriendelijk gedrag is. Het kost allemaal 

stroom, want het begint als zo vaak, bij de consument. Wij zouden in deze discussie deze kant 

graag meer belicht willen zien.  

 

Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): Voorzitter. Ik ga meteen naar de vragen. Wordt er subsidie 1730 
gegeven aan de datacenters? Hoeveel windmolens zijn er nodig om een datacentrum van stroom 

te voorzien? Ik wil graag dat de controle meer bij de provincie komt te liggen, maar dan voor de 

hele provincie.  

 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Het is goed om te spreken over datacenters en ik wil de SP 1735 
bedanken voor de agendering. Wij kunnen constateren dat er geen problemen zijn met de 

breedbandverbinding op Agriport, in tegenstelling tot de rest van de provincie waar het 

misschien nog niet allemaal zo goed is. Het is goed om vast te stellen dat de huidige 

ontwikkelingen in Hollands Kroon een gevolg zijn van een democratisch besluit van de 

gemeenteraad en wat al vergund is, kunnen wij niet meer tegenhouden. Wij zien wel dat deze 1740 
ontwikkelingen niet eindeloos door kunnen gaan. Er zijn grenzen aan wat kan, qua hoeveelheid 

aanslag op het landschap, qua mogelijkheden voor het elektriciteitsnet en qua draagvlak in de 

omgeving. Wij zien dat de gewenste verduurzaming nog nauwelijks van de grond is gekomen. De 

restwarmte wordt niet gebruikt en volgens ons liggen er ook nog geen zonnepanelen op de 

daken, ondanks de eerdere toezeggingen van de vorige gedeputeerde Economie om zich 1745 
daarvoor in te zetten naar aanleiding van een oproep van de CU. Hoe denkt de provincie dit te 

kunnen stimuleren? Een groter probleem is dat de initiatiefnemers van datacenters altijd 

megagrote partijen zijn met heel veel geld en grote capaciteit om juristen in te zetten. Dit werpt 

de vraag op of het wel wenselijk is dat een gemeente of provincie over dit onderwerp moet gaan. 

Naar onze mening is hier regie nodig, maar dan regie op Rijksniveau, want deze problematiek 1750 
speelt niet alleen in Noord-Holland, ook in Groningen en Flevoland hebben wij daarmee te maken. 

Wij willen pleiten voor een stop op de realisatie van datacenters waarvoor nog geen 

onomkeerbare besluiten zijn genomen in afwachting van de resultaten van een landelijk 
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masterplan datacenters. Bijvoorbeeld de gemeente Haarlemmermeer heeft besloten om voorlopig 

pas op de plaats te maken. In dit masterplan zouden Rijk, provincies en gemeenten samen een 1755 
soort integrale afweging kunnen maken, waarin aspecten als stroomvoorziening, verduurzaming, 

hergebruik van restwarmte en impact op het landschap meegenomen worden, zo voorkomen we 

dat we straks weer voor voldongen feiten staan.  

 

De heer VINK (D66): De heer Klein verwijst naar een nationaal masterplan, maar er bestaat een 1760 
nationale strategie datacenters, die is vastgesteld door het kabinet en die is opgenomen in de 

nationale Omgevingsvisie. Wat wil mijnheer Klein nog meer? 

 

De heer KLEIN (CU): Wij willen dat er meer regie komt en als wij nu kijken naar de situatie in 

Hollands Kroon, dat dit masterplan blijkbaar nog niet zijn effect heeft, zoals wij dat wensen.  1765 
 

De heer VINK (D66): Maar dan zou het toch zo moeten zijn dat de hoofdlijnen door het kabinet 

worden vastgesteld en dat wij als provincie onze verantwoordelijkheid pakken om regie te nemen 

op provinciaal niveau. Dat was ook mijn oproep. Is dat niet een beter idee dan om weer naar Den 

Haag te kijken?  1770 
 

De heer KLEIN (CU): Ik pleit in mijn bijdrage vooral voor het gezamenlijk aanpakken van dit 

thema en dat wij daar als provincie niet alleen voor gaan staan. Dat wij aansluiten op wat door 

het Rijk wordt besloten en daar een eigen rol in kiezen op de punten waar wij onze invloed 

kunnen aanwenden, lijkt mij een prima invulling daarvan. Ik ga door met mijn bijdrage. Wij zien 1775 
nu eigenlijk dat die stormachtige ontwikkelingen van datacenters velen verrast heeft en dat 

vraagt om een steviger regierol waarin Rijk, provincie en gemeenten samen optrekken, ieder op 

basis van de eigen bevoegdheden. Wij vragen aan de SP of zij ook denken dat we dit met het Rijk 

samen zouden willen doen. Wij vragen aan GS, wilt u zich inzetten voor zo’n regie waarin wij 

gezamenlijk met Rijk en gemeenten optrekken?  1780 
 

Mevrouw ALBERTS (SP): Voorzitter. De heer Klein vraagt, wat vind je van gezamenlijk optrekken? 

Daar ben ik op zich best positief over, maar mijn ervaring met het Rijk was en dat leg ik dan weer 

even terug bij de heer Klein, die heeft gezegd, we doen het gewoon in de kop van Noord-Holland. 

Punt. Hoeveel wordt er dan nog opgetrokken?  1785 
 

Gedeputeerde STIGTER: Voorzitter. Een groot aantal vragen over datacenters, het houdt ons 

bezig en het raakt ook meerdere portefeuilles, maar we hebben afgesproken dat ik in eerste 

instantie de beantwoording van de vragen voor mijn rekening neem. Ik denk dat ik op basis van 

deze vragen een heel eind kan komen. De samenleving is steeds meer data gedreven, zowel door 1790 
digitalisering als onze economie, is een toenemend aantal afhankelijk van die data en daar 

hebben we allemaal heel veel baat bij. Mevrouw Van Andel gaf al aan, die datacenters zijn er niet 

voor henzelf maar voor ons. Met corona hebben wij nogmaals meegemaakt, het belang van 

thuiswerken en dat wij daar goede verbindingen en goede datavoorzieningen voor nodig hebben. 

Dat kost heel veel stroom. Ik heb ooit het voorbeeld gehoord van de bekende hit, Kingdom Style, 1795 
niet per se mijn nummer maar het is wel een nummer dat ongeveer 4 miljard keer is gedownload 
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en alleen al het downloaden van dat nummer vraagt stroom van zo’n 200.000 Nederlandse 

huishoudens per jaar, dus dan kunt u nagaan wat wij vragen voor ons dagelijkse dataverkeer. De 

verwachting is dat het alleen maar gaat toenemen de komende jaren, de beelden die wij nu 

hebben dat het dataverkeer tot 2030 ongeveer zal vertwintigvoudigen en we weten ook dat als 1800 
ieder bedrijf of bedrijventerrein dat zelf gaat oplossen, dat het vele malen catastrofaler is voor 

het energieverbruik. Die datacenters bundelen dat en kunnen dat uiteindelijk veel efficiënter 

doen. Dat past bij het uitgangspunt van dit college dat wij in beginsel positief staan tegenover 

datacenters en het belang van die datacenters voor de economie en omwille van duurzaamheid. 

Niettemin zien wij ook de discussie over datacenters en mensen maken zich zorgen over de 1805 
ruimtelijke kwaliteit, het energieverbruik en andere duurzaamheidsaspecten, zoals water. Daar 

zullen wij met elkaar een goede balans in moeten gaan vinden. Daarom zijn wij begonnen in het 

MRA-gebied en met de gemeenten die het in eerste instantie primair aanging, Amsterdam, 

Haarlemmermeer, om te komen tot een datacenterstrategie en daarin kijken wij welke typen 

datacenters zijn waar wenselijk en gepast en welke vestigingseisen kunnen wij stellen. Dat is 1810 
begonnen als initiatief binnen de MRA, maar wij hebben gezien dat de wens om te komen tot 

kaders en regie breder strekte en daarom hebben wij het voornemen verbreed naar de hele 

provincie Noord-Holland en ook delen van Flevoland – Zeewolde is ook in beeld voor een 

datacenter – zodat wij met elkaar toewerken naar dezelfde set van strategie, waarbij het element 

van, is het de juiste plek en is het het juiste type en welke eisen kunnen wij stellen, dat wij daar 1815 
in gezamenlijkheid optrekken. Het voornemen is dat de datastrategie begin januari in concept 

gereed is en dat wij die in het voorjaar van 2021 ter beschikking kunnen stellen en dan zal het 

ook aan PS worden voorgelegd. Ik heb een heel groot aantal vragen gehad, die zal ik kort 

beantwoorden en daarna aansluitend reageren op de moties. Eerst de vraag van mevrouw Alberts 

feitelijk over het proces. Op 17 september jl. hebben wij voor het eerst bestuurlijk contact gehad 1820 
met Hollands Kroon over het bestemmingsplan – daarvoor waren er wel een aantal ambtelijke 

contacten geweest – en in dat overleg is vooral gewisseld over het voornemen van de gemeenten 

en hebben wij als provincie kenbaar gemaakt dat het in beginsel past binnen de geldende 

verordening, maar dat het nog wel getoetst gaat worden aan de overige provinciale regels. Dat 

heeft geleid tot een nieuw contact op 24 november waarin wij hebben aangegeven dat op 1825 
onderdelen het bestemmingsplan niet overeenkomstig onze provinciale regels was en dat heeft 

ertoe geleid dat wij op 26 november een zienswijze hebben ingediend. U hebt kunnen lezen op 

welke onderwerpen dat is gebeurd, dat ging over het advies van de ARO, over duurzaamheid, 

over water en verkeer. Het feit dat wij die zienswijze hebben ingediend – dat was een andere 

vraag van mevrouw Alberts  – staat los van mogelijke andere plannen in de Wieringermeer. Wij 1830 
bekijken ieder plan op zichzelf en op basis van dit plan zagen wij een aantal onderdelen die 

strijdig waren met onze regels en dat was de reden voor onze zienswijze. Wij weten dat er al 

voorbereidende werkzaamheden zijn gestart – de heer Vink vroeg daar ook naar – maar die 

passen binnen het bedrijventerrein waarvoor nu al ruimte is gegeven, en die passen binnen de 

regels. Mocht om wat voor reden dan ook de planuitvoering niet van de grond komen, dan is dat 1835 
uiteraard altijd voor het risico van de ontwikkelaar. Ik heb net al aangegeven dat de 

planontwikkeling zoals die nu plaatsvindt, ruim passend is binnen de oude en de nieuwe 

verordening. Dat is een-op-een doorgetrokken. De mogelijkheden die wij als provincie hebben om 

hier verdere stappen te nemen, naast de zienswijze – mocht die uiteindelijk onvoldoende 
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verwerkt zijn – dan is een reactieve aanwijzing mogelijk als er een bestemmingsplan ligt. Dat zou 1840 
een volgende stap zijn, maar wij zijn nu in goed overleg met Hollands Kroon en laten wij even 

afwachten op wat voor wijze de gemeente hier verder invulling aan geeft. De PvdA vroeg welke 

acties wij nu mogelijk inzetten. Dat is op de eerste plaats een zienswijze, daar heb ik al iets over 

gezegd. Wij zijn ook gestart met bestuurlijk overleg met Hollands Kroon. Het college heeft zelfs 

een coördinerend portefeuillehouder aangewezen om Hollands Kroon hierbij te ondersteunen, 1845 
zodat de portefeuilles die hier nauw aan raken vanuit het college, gecoördineerd met Hollands 

Kroon kunnen worden besproken, dat ben ik. Wij zijn bezig met het kader rondom de 

datacenterstrategie in MRA-verband, en daar doet Hollands Kroon ook aan mee. Dat is een 

gezamenlijk kader dat ook van toepassing is op Hollands Kroon. En ook niet onbelangrijk, wij zijn 

ook in overleg met het datacenter zelf. Ook de datacenters zien en horen de discussie en willen 1850 
graag hun bijdrage leveren aan het verduurzamen van die datacenters.  

 

De VOORZITTER: Mijnheer Stigter, ik moet ook tegen u zeggen dat de tijd heel snel gaat, dus ik 

wil u verzoeken om een beetje tempo te maken zodat u nog iets kunt zeggen over de moties.  

 1855 
Gedeputeerde STIGTER: Ja, ik heb heel veel vragen, maar ik zal proberen nog sneller te 

antwoorden. In antwoord op vragen van de PvdD zullen wij onverminderd inzetten op het 

verminderen van de energie en daar waar sprake is van energie, hebben de datacenters zelf 

aangegeven dat zij 100% gebruik willen maken van duurzame energie. Ik kan dat alleen maar 

toejuichen. Het gebruik van restwarmte is tot nu toe niet van de grond gekomen, dat vinden wij 1860 
teleurstellend en dat is de reden dat wij dat nogmaals onder de aandacht hebben gebracht bij de 

datacenters en ook richting Hollands Kroon. Wij zullen altijd optreden bij ontwikkelingen die 

strijdig zijn met de provinciale regels, maar wij hebben dat tot nu toe in de ruimtelijke 

procesgang niet gezien, naast de inhoudelijke opmerkingen die wij daarop hebben gemaakt. De 

PVV vroeg terecht aandacht voor de bevoegdheidsverdeling aan de milieukant. De vraag was, zijn 1865 
rondom de dieselaggregaten, is er bij de noodaggregaten dusdanig sprake van een verandering 

waardoor de provincie het bevoegd gezag is. Wij kijken daarnaar, want het lijkt misschien een 

eenvoudige vraag, maar die is niet zo eenvoudig te beantwoorden, omdat hier sprake lijkt te zijn 

van strijdige regelgeving. Wij zijn met de betrokken OD’s en inmiddels ook met de landsadvocaat 

bezig om dat in kaart te brengen en op het moment dat dat helder is, zal ik u daarover uiteraard 1870 
berichten. De vragen en opmerkingen van D66 heb ik al beantwoord. De zienswijze is het 

sluitstuk, wij waren daar al langere tijd in overleg. FvD heeft een groot aantal vragen gesteld of er 

mogelijkheden zijn om dat tegen te houden. Wij hebben net een zienswijze ingediend waarna 

ook nog een aanwijzing mogelijk is en dat kan effect hebben op de mogelijkheden, maar 

ruimtelijk gezien bestond die ruimte er in de oude en daarmee ook in de nieuwe verordening. De 1875 
energiebehoefte, ze gebruiken veel energie, afhankelijk van de vormgeving van de datacenters is 

dat meer of minder, maar het is in ieder geval heel veel energie. Het is wel goed om te zien dat 

dat losstaat van de RES. In het kader van de RES hebben wij afgesproken op landelijk niveau om 

te komen tot 35 Terrawattuur en dat verandert niet voor Nederland of de RES NHN met de komst 

van de datacenters. De motie die is aangenomen in de Eerste Kamer, die gaat over participatie, 1880 
dat is een verantwoordelijkheid voor het bevoegd gezag – in dit geval van Hollands Kroon – om 

daar invulling aan te geven. GS beoordelen het punt van duurzaamheid, er gebeurt veel maar er 
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moet nog een schepje bovenop, gezien ook onze zienswijze op dit vlak. Mevrouw Van Wijnen 

vroeg of het ruimtelijk past, kan dat zo maar op basis van een nationale strategie. Niet 

automatisch, op basis van een nationale datacenterstrategie wil niet zeggen dat daarmee ook 1885 
automatisch in de specifieke gebieden alles kan. Daar is een provinciaal ruimtelijk kader voor 

nodig en dat was de verordening. De heer Klein stelde de regievraag centraal en dat heb ik 

afdoende beantwoord, dat wel degelijk sprake is van regievoering en dat met name de nieuwe 

datastrategie in ontwikkeling waar het Rijk aan tafel zit overigens – we doen het decentraal maar 

het Rijk zit gewoon aan tafel en kijkt ook mee – ook toegepast zou kunnen worden op andere 1890 
gebieden in Nederland waar het aan de orde is. Daarmee heb ik de vragen van de VVD en het 

CDA beantwoord. De laatste vraag was van mevrouw Van Soest, er wordt geen subsidie gegeven 

aan de datacenters. Ik kan geen antwoord geven op hoeveel windmolens zijn er nodig voor de 

datacenters. Dat is ook niet helemaal fair, want die windmolens produceren gewoon duurzame 

energie voor het net. Op de controle door de provincie ben ik ingegaan bij de regievoering. Dan 1895 
ben ik gekomen bij het oordeel over de moties, maar ik heb helaas niet de nummers van de 

moties. Die stonden nog niet in mijn iBabs.  

 

De heer HOLLEBEEK (PvdD): Voorzitter. Wellicht ter voorkoming van een tweede termijn. De term 

datacenterstrategie is heel vaak gevallen – en misschien gat de heer Vink daar ook iets over 1900 
vragen want ik heb genoteerd dat wij daar wel een beetje op een lijn zitten – en ik hoor hierin de 

nuance terugkomen die mevrouw Van Andel noemt, de balans in de regie van GL, samenwerking 

met andere overheden bij de heer Klein. Vanuit PS komen er dus best veel vragen om informatie, 

maar ook wel wat suggesties. Hoe kunnen wij als PS in dit proces van de totstandkoming van de 

datacenterstrategie een bijdrage leveren? Is dat nu even afwachten tot er een concreet voorstel 1905 
komt of is er een mogelijkheid om middels een BOT of iets anders om alvast wat input te leveren? 

Dat is even mijn vraag als ik de rest van de Statenleden hoor over dit onderwerp.  

 

Gedeputeerde STIGTER: Wij hebben eerder gesproken over de datacenters en PS hebben al in 

meerdere overleggen hun zorgen aangegeven. Die zorgen worden meegenomen bij onze input 1910 
voor de datacenterstrategie en u zult straks zien dat alle elementen die ook vandaag de revue 

zijn gepasseerd, terug gaan komen in de datacenterstrategie. Daarom pleit ik ervoor om nu op 

basis van de input die u eerder heeft gegeven, eerst de datacenterstrategie af te wachten en op 

basis daarvan het gesprek verder te voeren.  

 1915 
De heer VINK (D66): Voorzitter, een beetje in het verlengde van de inbreng van de heer Hollebeek 

en de reactie van de gedeputeerde. Mijn vraag is, er ligt een nationale strategie en een MRA-

strategie, wij zouden toch op vrij korte termijn een dergelijke strategie voor Noord-Holland 

moeten kunnen maken. Aan welke termijn denken GS? 

 1920 
Gedeputeerde STIGTER: Voorzitter. Er ligt een nationale strategie wat toch echt wel van een 

ander karakter is en vooral aangeeft welke kansen dit biedt voor de economie, heel waardevol, 

maar wij zijn begonnen met de datacenterstrategie voor het MRA-gebied waaraan wij als 

provincie samen met de betreffende gemeenten en de netbeheerders hebben gewerkt, dat is een 

datastrategie en dan gaat het specifiek over welke type datacenters zijn waar wenselijk. Het 1925 
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tweede element is, welke vestigingseisen zouden wij ten aanzien van watergebruik, 

duurzaamheid aan willen toevoegen. Daar zijn wij mee gestart, dat is er nog niet, daar zijn wij 

druk mee bezig op dit moment. Tijdens dat proces hebben wij gezegd, het is eigenlijk zonde dat 

wij de kennis en ervaring die wij opdoen in MRA, alleen voor dit gebied van toepassing verklaren, 

wetende dat er ook in Hollands Kroon en Zeewolde vergelijkbare trajecten bezig zijn. Gedurende 1930 
dat proces zijn Hollands Kroon en Zeewolde daarbij aangehaakt en uiteindelijk is er sprake van 

een datacenterstrategie voor Noord-Holland en een groot deel van Flevoland. Ik heb de termijn 

genoemd, in januari/februari komt de concept-datastrategie ter beschikking en de planning is nu 

om die het eerste kwartaal 2021 als GS vast te stellen en aan u toe te sturen.  

 1935 
De VOORZITTER: Mijnheer Stigter, zou u nu verder willen gaan met uw commentaar op de 

moties? 

 

Gedeputeerde STIGTER: Ik heb geen nummers van de moties en ik weet dat u daar zoveel waarde 

aan hecht.  1940 
 

De VOORZITTER: Motie 199, datacenters MER.  

 

Gedeputeerde STIGTER: Deze ontraad ik met als belangrijkste argument dat de gemeente in deze 

het bevoegd gezag is, ook voor het ruimtelijke spoor en dat zij in die zin al de weging hebben 1945 
gemaakt.  

 

De VOORZITTER: Motie 200, datacenters Archeologie.  

 

Gedeputeerde STIGTER: Ook deze motie ontraad ik met dezelfde argumenten. De gemeente is 1950 
het bevoegd gezag voor archeologie en wij weten dat ze dat punt hebben meegenomen in het 

proces.  

 

De VOORZITTER: M201, datacenters Regie. 

 1955 
Gedeputeerde STIGTER: Ook deze motie ontraad ik, ik snap de zorg, maar wij zijn op dit moment 

bezig met de strategie en daarmee wordt invulling gegeven aan wat met de geest van de motie 

bedoeld wordt. In deze vorm moet ik de motie echt ontraden.  

 

De VOORZITTER: M202, datacenters Bouwstop. 1960 
 

Gedeputeerde STIGTER: Deze motie ontraad ik omdat deze overbodig is, omdat wij momenteel 

werken aan die…. 

 

Tweede termijn 1965 
 

De heer KAPTHEIJNS (PVV): Voorzitter. Ik gaf in de chat aan dat ik geen behoefte heb aan een 

tweede termijn.  
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Mevrouw ALBERTS (SP): Voorzitter. Dank voor de beantwoording door GS. Ik ga geen betoog 1970 
houden, ik kijk uit naar de datastrategie die eraan komt, want het betoog van GS is aanleiding om 

nog veel langer en dieper door te gaan op dit onderwerp. Ik wil vragen of in de datastrategie 

wordt meegenomen wat er vandaag is besproken, omdat ik aan de beantwoording van de heer 

Stigter hoor dat er wat licht zit tussen het gros van PS en wat hij beantwoordt, maar daar ga ik nu 

maar niet op in. Ik wil daarom de moties aanhouden en dan kunnen ze terugkomen als wij de 1975 
datastrategie in februari gaan bespreken. Ik weet niet of dat voor de terinzagelegging geweest is 

of tegelijk of erna, maar het valt ongeveer gelijk volgens mijn informatie. Nog een ding, die 

archeologie vind ik toch wel een dingetje. Dan kun je wel zeggen, Hollands Kroon is het bevoegd 

gezag, maar wij zijn de hoeder van de archeologie en bij een vorige gelegenheid gingen ze dwars 

door onze archeologische strategie heen, dus doe daar iets mee en tik ze op de vingers.  1980 
 

De VOORZITTER: De vier moties 199, 200, 201 en 202 zijn aangehouden.  

 

De heer LEERINK (PvdA): Voorzitter. Helder dat de moties zijn aangehouden. Ik gaf in eerste 

termijn al aan dat wij een discussienotitie hebben gemaakt over het fenomeen verdozing die in 1985 
januari besproken zal worden. Of het overigens NLG wordt of RWK, daar gaat de 

agendacommissie morgen iets over zeggen. Dat is overigens een goed moment om het college 

nog wat mee te geven over onze gedachten over hoe het zou moeten met de datacenters en de 

landschappelijke inpassing daarvan. Mijn vraag is nog wel, er is aangekondigd dat er nog een 

advies komt en volgens mij er al is, van de PARK, specifiek over verdozing en datacenters. Wij 1990 
zouden heel graag zien dat dat onderwerp wordt meegenomen in de strategie die het college 

gaat ontwikkelen, omdat de ruimtelijke inpassing en de gevolgen voor het landschap enorm 

belangrijk zijn om mee te wegen.  

 

De heer HOLLEBEEK (PvdD): Voorzitter. De heer Leerink heeft mijn zorgen nog even gedeeld. Het 1995 
symposium van de PvdA over verdozing sloot ook wel aan bij vragen die wij eerder hebben 

gesteld over bedrijventerreinen en verdozing. De heer Stigter gaf aan dat de punten die eerder 

benoemd zijn door PS, meegenomen zouden worden in de datastrategie en ik zou hem expliciet 

willen vragen om dingen die hier vandaag te berde zijn gekomen, graag mee te nemen en het 

advies van de PARK mee te nemen en misschien nog een mogelijkheid te geven via een extra 2000 
ronde om dingen in te brengen, want zoals meerdere Statenleden aangeven, de manier waarop 

wij tegen datacenters aankijken is nu al iets genuanceerder geworden. Het zou fijn zijn om de 

manier waarop er nu tegenaan gekeken wordt, mee te nemen bij de op te stellen datastrategie.  

 

Mevrouw VAN ANDEL (CDA): Voorzitter. Dank aan de gedeputeerde voor de antwoorden en hoe 2005 
hij aankijkt tegen de rol van de provincie en de gemeente, dat hij niet spreekt in termen van, we 

gaan overnemen of op de vingers tikken of anderszins, maar het vertrouwen bij gemeenten legt 

en daar geen dingen van gaat overnemen. Ik hoop dat de strategie die er komt, niet gaat over 

dingen over te nemen van gemeenten, maar dat die hen een handvat biedt voor hoe zij met dit 

vraagstuk om kunnen gaan.  2010 
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De heer MANTEL (OSNH): Voorzitter. Klopt het dat de gedeputeerde zei over de MER dat GS niet 

het bevoegd gezag zijn om toezicht te houden of er een MER wordt aangevraagd? Over het 

participatietraject hebben wij de gedeputeerde horen zeggen dat….. 

 2015 
De VOORZITTER: Mijnheer Mantel, u wilde een motie indienen want u bent door uw spreektijd 

heen. Ik wil u verzoeken om nu de motie in te dienen, dat hebben we net afgesproken, dus daar 

wil ik u aan houden  

 

De heer MANTEL (OSNH): Als het goed is, is de motie intussen verzonden.  2020 
 

Motie 203/141220 

Rol van burgerparticipatie en draagvlak bij ruimtelijke ordening 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 14 december 2020 2025 
 

Constaterende dat: 

- Er op 28 januari 2020 een motie is aangenomen in de Eerste Kamer bij de behandeling 

van de Omgevingswet die overheden verplicht om participatiebeleid op te stellen waarin 

vastgelegd wordt hoe participatie wordt vormgegeven en welke eisen daarbij gelden; 2030 
- Dit participatiebeleid moet worden vastgesteld door respectievelijk de gemeenteraad, 

Provinciale Staten en het algemene bestuur van het waterschap. 

 

Overwegende dat: 

Er grote vraagtekens kunnen worden gezet bij het draagvlak omtrent de komst van datacenters 2035 
en windturbines in Noord-Holland Noord. 

 

Verzoeken GS: 

Erop toe te zien dat de gemeente Hollands Kroon de eisen die aan burgerparticipatie worden 

gesteld, naleeft 2040 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie OSNH 

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen.  2045 
 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Dank aan de gedeputeerde voor de uitleg over het proces richting 

de datacenterstrategie, dat is precies wat nodig is. U gaf ook een antwoord op de vraag die de 

heer Vink aan mij stelde, het landelijke plan gaat vooral over de landelijke verdeling, maar zegt 

nog niks over dingen als, welke voorwaarden stellen wij aan de vestiging van datacenters over 2050 
duurzaamheid en inpassing. Dat gaan wij hopelijk krijgen vanuit de strategie en het lijkt mij goed 

om de discussienotitie van de PvdA over verdozing hierin mee te nemen, want dat gaat ook over 

een aspect van datacenters.  
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De VOORZITTER: Dan ga ik nog even terug naar gedeputeerde Stigter. Ik weet niet of u de motie 2055 
al heeft ontvangen, motie 203, de rol van burgerparticipatie en draagvlak bij ruimtelijke 

ordening. 

 

Gedeputeerde STIGTER: Voorzitter. Ik kan het heel beperkt houden. Er zijn veel opmerkingen 

gemaakt en zorgen geuit over de datacenters. Op basis van de conceptversie van de 2060 
datacenterstrategie zie ik daar veel herkenbaarheid in. Ik heb vandaag geen onderwerpen 

gehoord waarvan je zegt, er wordt geen attentie gegeven in de datastrategie, maar uiteindelijk 

zien is geloven. Ik wil u uitnodigen om straks te beoordelen of al uw zorgen op een afdoende 

manier zijn behandeld in de strategie en ik zal bij de aanbieding nogmaals een aantal 

onderwerpen benoemen, zoals ik die vanmiddag uit de bespreking met u heb gehaald, zodat wij 2065 
precies weten wat de focuspunten zijn voor de strategie. Het advies van de PARK is hierin 

meegenomen, zowel in de zienswijze naar Hollands Kroon, maar ook als input voor de 

datastrategie. Het Rijk zit aan tafel vanuit meerdere invalshoeken, maar ook het punt van 

regelgeving, want de datacenters zijn een relatief nieuwe ontwikkeling waarbij ook de 

regelgeving in beweging is. De ervaringen die wij lokaal opdoen en de afspraken die wij maken, 2070 
zullen voor een deel moeten neerslaan in regelgeving die er nu nog niet volledig is. Dus wij 

trekken samen op, net zoals de manier waarop EZK is betrokken vanwege het beslag op de 

energie-infrastructuur waarvoor het Rijk voor een deel aan de lat staat, dat is de rol van het Rijk 

in dat proces. Niet om het over te nemen, maar wel dat zij het belang en het oplossend vermogen 

hebben in dit vraagstuk. De motie van OSNH moet ik ontraden, het is een verantwoordelijkheid 2075 
van Hollands Kroon om dat toe te passen. Wij zijn niet in de positie om dat te beoordelen en wij 

hebben ook geen bevoegdheden om dat te kunnen beoordelen, dat geldt in dit specifieke geval 

maar dat geldt ook in algemene zin dat wij die mogelijkheden niet hebben. De motie in dit kader 

had ook een andere strekking, roept op om te zorgen dat dat gebeurt, maar wij hebben de 

mogelijkheden niet als provincie om dat daadwerkelijk te doen en om die reden ontraad ik de 2080 
motie.  

 

De VOORZITTER: Daarmee is een einde gekomen aan de discussie. Wij komen bij de stemming 

over motie 203. Ik concludeer dat er geen hoofdelijke stemming wordt gevraagd.  

 2085 
Mevrouw KOCKEN (GL): Tegen.  

De heer VOSKUIL (PvdA): Met stemverklaring, wij zijn ontzettend voor goede burgerparticipatie 

en gaan ervan uit dat de gemeenteraad van Hollands Kroon dat ook op zich zal nemen en wij zien 

hier voor ons geen rol in deze casus, dus wij stemmen tegen.  

De heer VAN DER MAAS (VVD): Wij sluiten ons aan bij de PvdA en zijn tegen.  2090 
Mevrouw STRENS (D66): Tegen.  

De heer KOHLER (OSNH): Voor.  

De heer DEEN (PVV): Stemverklaring, omdat hier gewoon geen bevoegdheden voor de provincie 

zijn, stemmen wij tegen. Wij zijn uiteraard wel voor participatie.  

De heer DEKKER (FvD): Stemverklaring: Wij zijn het inhoudelijk helemaal eens met de bedoeling 2095 
van deze motie, maar wij denken dat er geen rol is voor de provincie, dus wij zijn tegen.  

De heer HEIJNEN (CDA): Tegen. 
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De heer KLEIN (CU): Tegen. 

De heer ZOON (PvdD): Tegen. 

De heer KOYUNCU (DENK): Voor.  2100 
De heer BALJEU (fractie Baljeu): Tegen.  

Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): Tegen. 

De heer SMALING (SP): Tegen. Wij vinden de motie sympathiek, maar niet nu op zijn plek.  

 

De VOORZITTER: De uitslag is als volgt. M203 is verworpen met 47 stemmen tegen en 6 2105 
stemmen voor van OSNH en fractie DENK.  

 

11. Indien aan de orde, stemming moties Vreemd aan de orde van de dag   

 

De VOORZITTER: Ik zal namens het college op twee moties reageren en dan zal mevrouw Kocken 2110 
mij als vicevoorzitter vervangen. Ik ga zo meteen de vergadering kort schorsen om van stoel te 

verwisselen en daarna komen de andere gedeputeerden aan het woord. De vergadering is 

geschorst.  

 

De VOORZITTER (Mevrouw Kocken): De vergadering wordt heropend. Ik geef de heer Van Dijk 2115 
het woord om moties 196 en 197 te becommentariëren.  

 

De heer VAN DIJK (CdK): Ik begin met de motie van OSNH die verzoekt om toepassing te geven 

aan artikel 7, 3e lid van de Subsidieverordening over fractiebijdragen. Deze motie moet ik 

ontraden. Wij hebben het vanochtend in het presidium besproken, er is een juridisch advies 2120 
gevraagd over de toepassing van artikel 7.3. Het fractiebudget bestaat uit de subsidie, er zit een 

vaste bijdrage in per aanvrager, per subsidiejaar. Dat wordt vermeerderd met een aanvullende 

bijdrage per lid van de fractie. Bij een afsplitsing van een of meer leden van de fractie blijft de 

vaste bijdrage bij de oorspronkelijke fractie en artikel 7.3 ziet erop dat er binnen de fractie 

onduidelijkheid ontstaat over wie nu eigenlijk gaat over het gedachtengoed, maar daar is hier 2125 
geen sprake van. Dat is beoordeeld. Dat betekent dat de regels van ons reglement van toepassing 

zijn en dat betekent dat er wel naar de afgesplitste fractie per fractielid een vaste bijdrage zal 

worden overgemaakt en dat bedrag wordt in mindering gebracht op de totale bijdrage van de 

oorspronkelijke fractie. In het kader van de fractiebijdrage, dat blijft bij de oorspronkelijke 

fractie. Dus ik moet deze motie ontraden. De tweede motie, stopzetten zusterrelatie Noord-2130 
Holland met de Chinese provincie Shandong. Wij hebben niet zo lang geleden in de commissie 

gesproken over de leidraad voor internationale zaken. Ik kon toen niet bedenken dat daar deze 

vraag uit voort zou komen, omdat de leidraad juist was bedoeld om als Noord-Holland weer 

actiever aan het gesprek over internationale relaties te gaan deelnemen, en hij is dus ook niet 

opgesteld om fundamentele keuzes te maken over bijvoorbeeld diplomatieke relaties die de 2135 
provincie heeft of zusterrelaties. Daarbij komt dat het buitenlands beleid niet door de provincie 

zelf wordt gemaakt, want dat is een Rijksaangelegenheid. Als u in Nederland kijkt naar het 

internationale cultuurbeleid als voorbeeld, dan ziet u dat China ook daar genoemd staat, zeker 

als een land waarmee Nederland op het gebied van uitwisseling van cultuur en op sociale zaken, 

zaken wil blijven doen. Daarmee is natuurlijk niet gezegd dat wij niet iets geven over 2140 
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mensenrechten, laat dat heel erg duidelijk zijn, dat is daarmee niet gezegd, maar het zou op dit 

moment een verkeerd signaal zijn als Noord-Holland als enige provincie – van de 12 hebben er 

11 een relatie met China en 10 van die provincies zijn vorig jaar nog op missiereis geweest – lijkt 

het op dit moment een zeer onverstandige keuze om op basis van deze motie het stop te zetten. 

Wat ik wel wil toezeggen, ik ontraad de motie, maar juist vanuit de leidraad die wij hebben 2145 
opgesteld waardoor wij aan tafel willen komen bij de partijen die in Nederland bezig zijn met 

onze internationale relaties, om ook bij buitenlandse zaken de geuite zorgen mee te nemen.   

 

De VOORZITTER: Ik schors de vergadering, zodat de CdK weer op deze stoel kan plaatsnemen.  

 2150 
De VOORZITTER (CdK): De vergadering is heropend. Dank aan mevrouw Kocken die net als ik 

ook weer is aangesloten op het systeem. Wij gaan verder met de beantwoording van GS van de 

moties Vreemd.  

 

Gedeputeerde OLTHOF: Voorzitter. Ik begin met motie 192, mevrouw Rommel zal motie 191 2155 
beantwoorden. M192, ik begrijp de onrust en de vele vragen over het VTH-stelsel, ik merk dat 

niet alleen bij PS, maar ook bij bewoners en maatschappelijke organisaties. Toch zou ik deze 

motie ten stelligste willen ontraden. De OD’s zijn heel bewust in 2014, 2015 op afstand gezet, 

juist om de besluitvorming over het VTH-stelsel en de onafhankelijkheid daarvan ook te kunnen 

borgen. Ze werken weliswaar in mandaat van de provincie, maar moeten uiteindelijk wel een 2160 
zelfstandige afweging kunnen maken. In de motie wordt gesproken over contraexpertise en die 

stelt eigenlijk de deskundigheid van de mensen van de OD ter discussie, want je vraagt juist een 

andere partij om de expertise te leveren. De OD investeert veel in expertise, en daar waar die niet 

aanwezig is, zullen ze de expertise of bij andere OD’s of externe partijen halen. Daarnaast 

maatschappelijke organisaties, als daar vragen of twijfels zijn, u moet zich voorstellen dat heel 2165 
vaak maatschappelijke organisaties juist een zienswijze indienen of moeite hebben met een 

besluit van de OD, zowel in het handhavings- als vergunningentraject. Als we dan naar een 

contraexpertise moeten gaan, u kunt zich voorstellen wat dat met zich mee gaat brengen. Op dit 

moment speelt ook dat de commissie Van Aartsen juist naar de werking van het VTH-stelsel gaat 

kijken en de rol van de OD ook in relatie tot de overheid, dat onderzoek loopt nu en dat zal in de 2170 
loop van 2021 naar buiten komen. Ik wil met u afspreken, want ik begrijp uw onrust, dat het 

goed is om een keer met elkaar nader te praten over het VTH-stelsel, hoe dat in elkaar zit en hoe 

worden de besluiten genomen en hoe komt de OD tot een bepaalde afweging. Op welke manier 

worden alternatieven meegenomen in afwegingen die een OD maakt en hoe gaat dat in zijn werk? 

Ik denk dat dat goed is voor het overzicht wat wij hebben, voor de transparantie is dat goed en 2175 
aan de hand daarvan zouden wij altijd kunnen kijken, wat betekent dat voor het mandaat wat wij 

geven en wat voor aanvullende vragen of opmerkingen zou je de OD mee willen geven. Dus deze 

motie zou ik ten stelligste willen afraden, maar ik stel u voor om in het eerste kwartaal 2021 een 

technische sessie te organiseren over het VTH-stelsel.  

 2180 
De VOORZITTER: Ik zie een handje van de heer Klein, maar u kunt niet interrumperen.  
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Gedeputeerde ROMMEL: Voorzitter. Motie 191, om mee te beginnen. Ik begrijp heel goed de 

emotie op dit dossier. Wij hebben hier natuurlijk al vaker over gesproken. Het is ook goed dat 

gedeputeerde Olthof u aangeboden heeft om in het algemeen te spreken over het VTH-stelsel en 2185 
de rol van de OD daarin. Vooropgesteld, de OD NHN is gemandateerd om namens GS 

vergunningen en ontheffingen te verlenen op grond van de Wet natuurbescherming. Hiervoor 

hebben zij de noodzakelijke kennis en expertise in huis en dat heb ik al eerder genoemd en 

wanneer dat niet het geval is, zal de OD NHN externen inhuren voor de specialistische kennis. In 

de situatie van het asfaltgranulaat heeft de OD besloten dat het storten van het asfaltgranulaat 2190 
gelegaliseerd kan worden en dat is ook onder meer op basis van een onafhankelijk ecologisch 

rapport dat door Econsultancy op 30 juni 2020 is afgegeven. Econsultancy is een onafhankelijk 

ingenieursbureau. Aanvullende informatie vond de OD daarna niet nodig, maar mocht u zeggen, 

ik vind het in de toekomst toch wel goed dat de OD NHN meer en vaker extra expertise inzet, dan 

zou ik zeggen, dat kunt u dan inbrengen voorafgaand aan de bijeenkomst die gedeputeerde 2195 
Olthof heeft aangegeven over het VTH-stelsel. Van belang is dat u dan het benodigde budget 

beschikbaar stelt. Wij ontraden dan ook deze motie, maar wat ik wel wil doen en misschien dat u 

dat helpt, is dat ik de OD wil verzoeken om nog voordat zij het legalisatiebesluit zal nemen, eens 

goed naar het proces te kijken en een reconstructie te maken van hoe zij de afweging van de 

alternatieven hebben gemaakt. Ook zal ik vragen – ook als is daar niet om gevraagd maar ik heb 2200 
wel iets gehoord over het HAC-advies – of de OD het legalisatiebesluit zal nemen nadat het HAC-

advies er is, mits de OD niet in de problemen komt met de termijnen. Van belang is dat wij ons 

wel realiseren dat de OD een onafhankelijke positie heeft. Dat neemt niet weg dat het goed is om 

samen in alle transparantie goed te kijken of en zo ja, waar het systeem goed gaat en waar niet. 

Dan motie 195, second opinion damherten. Ik begin graag wel met te benadrukken dat het 2205 
vreselijk moeilijk is om afwegingen te maken als het gaat om dieren beheren, zodat andere 

dieren en planten kunnen leven. Alle bestaande alternatieven voor het beheer zijn afgewogen in 

deze en u kunt het nalezen in het Faunabeheerplan van de FBE, bladzijde 60 en 61, wat de 

afwegingen zijn geweest. Om uiteenlopende redenen die wetenschappelijk zijn getoetst, waren 

die niet geschikt. Wij begrijpen echt wel de zorg om het dierenwelzijn, die heb ik ook, maar wij 2210 
hebben ook een verantwoordelijkheid van de provincies voor de natuur en daar hebben wij 

afspraken over gemaakt met betrekking tot de Europese doelen die wij moeten halen voor 

N2000. Vooral in de Amsterdamse Waterleidingduinen zien wij dat het gewoon niet lukt – en dat 

heb ik al eerder benadrukt – doordat die begrazing daar aanwezig is. Alle plantjes worden 

opgegeten en daardoor hebben veel diertjes zoals vlinders en hommels en vogelsoorten en bijen 2215 
gewoon geen kans. Dus wij zullen hier het beheer moeten volhouden en wij kijken natuurlijk wel 

naar de proeven die in Zeeland worden gedaan. Die houden wij nauw in de gaten. De groei van de 

damhertenpopulatie is in de afgelopen periode gestopt, maar de streefstand is nog niet bereikt. 

Als je kijkt naar de inspraak van dierenwelzijnsorganisaties, de Dierenbescherming, die hebben 

voldoende meegedacht. In het besluit van 20 oktober 2020 hebben wij het besluit genomen om 2220 
nogmaals te kijken of bijvoorbeeld de Dierenbescherming en faunabeheerders en 

dierenbeheerders, meegenomen kunnen worden en de portefeuillehouder dierenwelzijn zal in 

gesprek gaan met de organisaties om goed te kijken of zij daadwerkelijk die zetel in willen 

nemen, maar ze hebben zelf aangegeven dat ze dat niet wilden maar gewoon van advies 

voorzien. Dat is aan deze organisaties, maar wij zullen nog een keer vragen of ze dat wel willen 2225 
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doen. De FBE is onze expertisegroep en dat is meer dan alleen de jacht, dat wil ik wel van mij 

afwerpen, want dat is een groep die breder samengesteld is dan dat en ik denk dat als we de 

andere organisaties, zoals de Vogel- en faunabescherming, Dierenbescherming nogmaals vragen 

of ze die zetel willen nemen, buiten het feit dat ze altijd om advies gevraagd worden en dat ook 

echt doen, wij daarmee de expertise voldoende geborgd hebben. Dan motie 198, anticonceptie. 2230 
Ook hier geldt dat de FBE verantwoordelijk is voor het onderzoek naar alternatieven, dat hebben 

ze ook gedaan. Ik heb het net al genoemd, in het faunabeheerplan 2020-2026 staat een extra 

passage over anticonceptie. Daar is ook het onderzoek van Stouten in betrokken en ook andere 

onderzoeken en een quick scan. Er wordt gezegd, momenteel is het geen realistisch alternatief. 

Er is dan nog de vraag of het in dit gebied wenselijk zal zijn om anticonceptie in ons 2235 
drinkwaterleidinggebied te krijgen. Daar wordt ook wel aangegeven, wij hebben drie methodes 

voor anticonceptie en bij de ene zou dat wel een probleem kunnen zijn en bij de andere zijn er 

ook nog ethische en ecologische, biologische en praktische redenen die een rol spelen. FBE heeft 

een afweging gemaakt, maar wat ik wel wil doen en die handreiking wil ik doen, wie wij nog niet 

benaderd hebben hierover, zijn Waternet en PWN, de beheerders in deze gebieden. Die wil ik 2240 
vragen om schriftelijk mee te geven wat zij ervan vinden en dan ben ik bereid om in het gehele 

pakket – want er zijn mensen die zeggen, ik weet niet precies wat er in het Stouten advies 

gegeven wordt – in een notitie als wij ons besluit rond hebben, aan u toe te sturen.  

 

Gedeputeerde STIGTER: Voorzitter, ik heb moties 193 en 194 over het onderzoek naar thorium. 2245 
Deze moties wil ik ontraden omdat die overbodig zijn. Wij hebben eerder aangegeven als GS dat 

wij niet uitsluiten, dus ook niet eventueel steun voor thoriumonderzoek als er een serieus 

onderzoek ligt. In die zin is hij overbodig.  

 

De VOORZITTER: Ik denk dat alle moties nu besproken zijn. Er is een verzoek van een aantal 2250 
Statenleden om voordat wij deze moties in stemming brengen, even kort te schorsen. Wellicht dat 

een aantal moties wordt aangehouden of niet, dat zullen wij zien. Ik schors de vergadering tot 

17.40 uur. De vergadering is heropend. Er werd verzocht om een langere schorsing, maar dat is 

weer ingetrokken, vandaar dat ik iets later ben dan wij hadden afgesproken. Als ik verder geen 

verzoeken meer voor schorsing zie, dan is de vergadering heropend. Is er naar aanleiding van de 2255 
schorsing behoefte bij indieners van moties om daar nog iets over te zeggen?  

 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Ik wil even reageren op motie 192. Wij danken de gedeputeerde 

voor de toezegging voor een bijeenkomst over het VTH-stelsel. Het is duidelijk dat er een 

probleem is met de manier waarop er gecommuniceerd wordt over de besluiten van de OD en 2260 
welke expertise is gebruikt en hoe de verschillende belangen zijn gewogen. Het kan wat ons 

betreft niet zo zijn dat de Noord-Hollandse inwoner alleen maar te horen krijgt dat ze moeten 

vertrouwen op de expertise van de OD. Als wij het zo mogen interpreteren dat wij tijdens die 

bijeenkomst niet alleen een uitleg krijgen, maar ook kunnen overleggen over de manier waarop 

besluiten worden beargumenteerd en hoe erover wordt gecommuniceerd, dan wil ik deze motie 2265 
graag aanhouden.  

 

De VOORZITTER: Motie 192 wordt aangehouden.  
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Mevrouw VAN ANDEL (CDA): Nog even onze motie over de thoriumreactor. De gedeputeerde 2270 
noemt hem overbodig. Ik wil verduidelijking vragen waarom het dan precies overbodig is, want 

de motie uit 2018 ligt er ook. Het lijkt ons voor de duidelijkheid wat deze Staten er nu van 

vinden, heel goed om deze motie in ieder geval naast die van 2018 te leggen en dat het echt aan 

PS is om deze uitspraak wel te doen.  

 2275 
De VOORZITTER: Ik zie nu heel veel handjes, maar het is niet de bedoeling dat wij allemaal gaan 

reageren. Zijn dat allemaal handjes van Statenleden die willen reageren op moties die zijn 

ingediend? 

 

Ines KOSTIÇ (PvdD): Voorzitter. Over motie 191 over F1 en contra-expertise, het is een beetje 2280 
lastig want enerzijds zegt de gedeputeerde dat zij wil wachten op het HAC-advies, totdat het 

besluit door de OD over de ontheffing wordt genomen, dat is akkoord. Maar vervolgens is er 

onduidelijkheid, wij willen de motie aanhouden mits en met de kanttekening dat wij ervan 

uitgaan dat de gedeputeerde heeft toegezegd dat de OD komt met meer informatie hoe ze alle 

alternatieven hebben onderzocht en afgewogen, dat wij dat straks in de commissie krijgen en 2285 
dan willen wij expliciet dat de OD niet over de ontheffing besluit totdat wij dat in de commissie 

hebben besproken. Daarmee houden wij dan de motie aan.  

 

De VOORZITTER: Ik heb de gedeputeerde horen zeggen dat zij het verzoek gaat doen aan de 

OD. De OD is een zelfstandige uitvoeringsorganisatie, dat is ook door de heer Olthof 2290 
aangegeven, die staat los van de politiek. Zij heeft aangegeven dat zij het verzoek gaat doen of 

ze dat zouden willen doen.  

 

Ines KOSTIÇ (PvdD): Voorzitter. En dus ook het verzoek om te wachten met het besluit, verdere 

besluitvorming totdat alles in de commissie is besproken.  2295 
 

De VOORZITTER: Dat verzoek gaat de gedeputeerde doen, maar de OD heeft een eigenstandige 

verantwoordelijkheid. Dat hebben beide gedeputeerden aangegeven. Houdt u hem aan of niet? 

 

Ines KOSTIÇ (PvdD): Voorzitter. Ja, dan houden we hem maar aan.  2300 
 

De VOORZITTER: Motie 191 is aangehouden. Ik zie dat verzocht is om een verdere schorsing. 

Moties 191 en 192 zijn aangehouden. Ik wil zeker in deze online situatie ruimhartig omgaan met 

aanvragen voor schorsing. Ik schors de vergadering voor 10 minuten en dan hoop ik dat u 

allemaal voldoende tijd hebt gehad om alle openstaande vragen te bespreken. Ik schors tot 18.00 2305 
uur. De vergadering is heropend. Ik zie dat de heer Hoogervorst (SP) nog iets over de ingediende 

moties wil melden. De heer Van den Berg (OSNH) heeft nogmaals bevestigd dat motie 194 is 

ingetrokken.  

 

De heer HOOGERVORST (SP): Voorzitter, van een aantal mensen hebben wij het verzoek gehad 2310 
om onze motie over onze zusterrelatie met de Chinese provincie Shandong aan te houden. Dat 
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gaan wij niet doen en ik zal uitleggen waarom. U gaf in uw antwoord namens GS aan dat wij min 

of meer toch afhankelijk zijn van wat het landelijk beleid zegt over zusterrelaties en 

vriendschapsbanden.  

 2315 
De VOORZITTER: U mag straks een stemverklaring afleggen bij de stemming over deze motie.  

 

De heer HOOGERVORST (SP): Nog een zin, wij vinden dat wij als provincie ook wel zelf een keuze 

hebben.  

 2320 
Mevrouw ER (GL): Voorzitter, wij willen motie 198 aanhouden met de toezegging van de 

gedeputeerde dat zij nog in gesprek gaat met PWN en Waternet over de mogelijkheden van 

anticonceptie.  

 

De VOORZITTER: Motie 198 is aangehouden. Dan gaan wij over tot het peilen van de stemmen 2325 
over moties 193, 196, 197 en over motie 195 is hoofdelijke stemming gevraagd. Die zal ik als 

laatste in stemming brengen en de griffier zal alle Statenleden apart in beeld brengen, zodat u 

uw stem digitaal kunt uitbrengen. Ik ga over tot het in stemming brengen van de eerste drie 

genoemde moties.  

 2330 
Mevrouw KOCKEN (GL): M193: tegen, M196: tegen, M197: tegen. 

Mevrouw STRENS (D66): M193: tegen, M196: tegen, M197: tegen, stemverklaring, alhoewel wij 

natuurlijk niks zien in samenwerking met landen die de mensenrechten schenden, kunnen wij op 

dit moment de implicaties van het stopzetten van de samenwerking niet overzien en zouden wij 

dit ook graag doen in afstemming met andere overheden.  2335 
De heer VAN DER MAAS (VVD): M193: stemverklaring, wij zijn heel blij met de harde toezegging 

van de gedeputeerde dat alle mogelijkheden worden bekeken en daaronder ook zeker thorium, 

dat maakt hem overbodig en stemmen wij tegen; M196: tegen, M197: tegen. 

De heer HEIJNEN (CDA): M193: voor, M196: stemverklaring, het was in onze optiek sjiek geweest 

als de oude fractie FvD en de nieuwe fractie OSNH waren gekomen tot een onderlinge verdeling 2340 
van het basisbedrag van de fractiebijdrage, maar ik begrijp dat dat niet is gebeurd. Wij hebben 

uw uitleg gehoord en wij zijn tegen deze motie; M197: tegen.  

De heer ZOON (PvdD): M193: tegen, M196: voor, M197: voor.  

De heer SMALING (SP): M193: tegen, M196: tegen, wij sluiten aan bij de stemverklaring van de 

heer Heijnen; M197: voor.  2345 
De heer VOSKUIL (PvdA): M193: tegen, M196: tegen, M197: stemverklaring: tegen, ik sluit mij 

aan bij D66, want buitenlands beleid wordt in Den Haag gemaakt, maar je vrienden kies je zelf. 

Het is ons op deze manier met een motie Vreemd iets te kort door de bocht waarbij wij de 

implicaties niet kunnen overzien. Een belangrijk onderwerp, laten wij er alsjeblieft op 

terugkomen op een serieuze manier, zodat wij het op een goede manier kunnen aanpakken. 2350 
Mensenrechten zijn boven bijna alles verheven.  

De heer DEKKER (FvD): M193: voor, M196: tegen, M197: voor, weliswaar om een andere reden 

dan de SP, maar wij vinden dat toch een alibi voor snoepreisjes en wij houden niet van dat soort 

relaties.  
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De heer KOYUNCU (DENK): M193: voor, M196: voor, M197: stemverklaring: het is inmiddels een 2355 
feit dat China mensenrechten niet respecteert. Hier kunnen wij onze ogen niet voor sluiten. Zo 

worden onder andere Oeigoeren systematisch onderdrukt door de Chinese overheid. Om een 

stevig signaal af te geven richting de provincie Shandong, zijn wij voorstander van het verbreken 

van de zusterrelatie. Wij stemmen voor.  

De heer DEEN (PVV): M193: stemverklaring: zoals bekend zijn en blijven wij voorstander van 2360 
kernenergie en thorium MSR in het bijzonder. Ondanks dat wij ons niet kunnen vinden in een 

deel van de constateringen en overwegingen, ondersteunen wij wel het dictum, dus stemmen wij 

voor, M196: tegen, M197: voor.  

De heer KOHLER (OSNH): M193: voor, M196: wij onthouden ons van stemming omdat wij 

betrokkenen zijn; M197: voor.  2365 
De heer KLEIN (CU): M193: stemverklaring: wij zijn voor echte duurzame energie en wij moeten 

onze inzet voor hernieuwbare energie niet laten afleiden door een discussie over kernenergie, 

maar voor de lange termijn is het zinvol om alle opties te onderzoeken, ook thorium kan wat ons 

betreft onderzocht worden. Die ruimte is er al, wij zien dus geen toegevoegde waarde en zullen 

tegen stemmen, M196: tegen, stemverklaring: wij begrijpen dat de splitsing voor de nieuwe 2370 
fractie ongelukkig uitpakt, maar wij volgen het juridisch advies waaruit blijkt dat er in dit geval 

geen sprake is van onduidelijkheid over de voortzetting van de fractie, M197: voor.  

Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): M193: voor, M196: voor, stemverklaring: ik wil graag de 

verordening nakijken of er toch wat mogelijkheden zijn; M197: voor.  

De heer BALJEU (fractie Baljeu): M193: voor, M196: stemverklaring: ik vind het onacceptabel dat 2375 
er een apartheidsregiem is tussen Statenleden. Er zijn blijkbaar eerste en tweederangs 

Statenleden en ik vind dat soort praktijken echt regentesk en achterhaald. De wet kent namelijk 

het begrip fractie niet eens en het is ook in strijd met artikel 1 van de Grondwet waarin staat dat 

iedereen in Nederland in gelijke gevallen gelijk wordt behandeld. Ik vind dat iedereen hetzelfde 

moet krijgen, zowel geld als spreektijd. Ik ben zelf met voorkeursstemmen gekozen – en dat 2380 
kunnen niet veel Statenleden zeggen – en het wordt mij bijna onmogelijk gemaakt om het woord 

te voeren. Ik vind het nu een dictatuur van de meerderheid en dat vind ik niet democratisch. Ik 

vind ook dat het zaak is om de verordening van fractiebudget en spreektijden te herzien. Het 

reglement van orde dient te worden aangepast en desnoods nemen wij hiertoe het initiatief, dus 

wij stemmen voor, M197: tegen.  2385 
 

De VOORZITTER: De uitslag is als volgt:  

M193: verworpen met 36 stemmen tegen en 16 stemmen voor van OSNH, CDA, FvD, PVV, 

50plus/PvdO, DENK en fractie Baljeu. 

M196: verworpen met 41 stemmen tegen, 6 stemmen voor van de PvdD, 50plus/PvdO, DENK en 2390 
fractie Baljeu en 5 stemonthoudingen van OSNH. 

M197: verworpen met 34 stemmen tegen en 18 stemmen voor van OSNH, FvD, PvdD, PVV, SP, 

CU, 50plus/PvdO en DENK.  

 

Nu komt M195 in stemming en dat wordt een hoofdelijke stemming conform ons addendum van 2395 
het presidium van 11 mei. Dat doen wij op volgorde van coalitie en oppositie en op volgorde van 
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plaats op de lijst. Uiteraard start ik met de fractievoorzitters die aangeven of zij voor of tegen 

motie 195 zijn.  

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Tegen. Stemverklaring: wij beschouwen anticonceptie op dit moment als 2400 
enig reële alternatief. De gedeputeerde heeft daarover een toezegging gedaan. Wij stemmen 

tegen deze motie.  

Mevrouw ER: Tegen. 

Mevrouw GIELEN: Tegen 

Mevrouw VAN WIJNEN: Tegen. 2405 
De heer KOERSE: Tegen. 

De heer CARDOL: Tegen.  

De heer DULFER: Tegen.  

De heer ZAAL: Tegen.  

De heer GRINGHUIS: Tegen.  2410 
 

De heer VAN DER MAAS (VVD): Stemverklaring: Wij hebben allemaal heel veel mails gehad over 

deze kwestie en wij hebben heel veel van die mails proberen te beantwoorden. Wij leven ook mee 

met de dieren, die gaan ons ook aan het hart, maar het is zo dat wij onderzoek hebben gedaan 

en dat wij op dit moment geen andere uitweg zien dan op dit moment deze maatregelen te 2415 
nemen. Dat is ook het beste voor de andere flora en fauna, vandaar dat wij tegen zullen 

stemmen.  

Mevrouw VAN MEERTEN: Tegen.  

Mevrouw KAAMER VAN HOEGEE: Tegen. 

Mevrouw VAN GEFFEN: Tegen.  2420 
De heer HARTOG: Tegen. 

De heer VAN GILSE: Tegen. 

De heer ROOSENDAAL: Tegen. 

De heer DE WIT: Tegen.  

De heer TERWAL: Tegen.  2425 
 

Mevrouw STRENS (D66): Tegen. Stemverklaring: ook wij zullen tegen stemmen, de biodiversiteit 

staat in het gebied onder druk en daar is op dit moment actie voor nodig. Helaas zijn er op dit 

moment geen andere mogelijkheden voorhanden dan die zijn beschreven in het 

faunabeheerplan. Wij zijn heel blij met de toezeggingen van de gedeputeerde dat er te allen tijde 2430 
gezocht zal worden naar eventuele diervriendelijke alternatieven, maar op dit moment zien wij 

geen andere mogelijkheid dan in te stemmen met het faunabeheerplan, dus stemmen wij tegen.  

De heer STEEMAN: Tegen.  

De heer KANIK: Tegen. 

Mevrouw GONGGRIJP: Tegen. 2435 
De heer VINK: Niet meer aanwezig. 

Mevrouw KAPITEIN: Tegen. 
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De heer VOSKUIL (PvdA): Stemverklaring. Niemand vindt het leuk om zoveel herten te moeten 

afschieten, maar voor ons geldt dat wij op dit moment geen andere methode zien om en de 2440 
populatie beheersbaar te maken en tegelijkertijd onze N2000-doelstellingen te halen, dus 

daarom zullen wij tegen stemmen. Wij zijn blij met de toezegging van de gedeputeerde dat zij in 

gesprek gaat met de andere terreinbeheerders over de optie van anticonceptie. Wij willen hier de 

vraag aan toevoegen of zij ons op de hoogte wil houden van de voortgang, zodat wij weten waar 

wij ongeveer staan in dit proces.  2445 
Mevrouw DE VRIES: Tegen. 

Mevrouw JELLEMA: Tegen. 

De heer CARTON: Tegen.  

De heer LEERINK: Tegen.  

Mevrouw DOEVENDANS: Tegen.  2450 
 

De heer KOHLER (OSNH): Voor. Er zijn voldoende andere mogelijkheden dan alleen afschot. 

De heer MANTEL: Voor.  

De heer LELKES: Voor.  

De heer JENSEN: Voor. 2455 
De heer VAN DEN BERG: Voor. 

 

De heer HEIJNEN (CDA): Stemverklaring. Wij begrijpen dat er mensen zijn die er moeite mee 

hebben. Wij hebben veel brieven gehad, maar op dit moment is er geen andere optie dan 

beschreven in het faunabeheerplan. Daarom stemmen wij tegen. 2460 
Mevrouw VAN ANDEL: Tegen. 

Mevrouw KONING: Tegen. 

Mevrouw KUIPER: Tegen.  

 

De heer DEKKER (FvD): Voor.  2465 
De heer DESSING: Niet meer aanwezig.  

Mevrouw VASTENHOUW: Voor.   

 

De heer ZOON (PvdD): Stemverklaring. Wij kiezen altijd voor een geweldloze optie. Wij begrijpen 

uit de antwoorden van de gedeputeerde dat zij in gesprek gaat met twee andere partijen. Wij 2470 
zouden haar willen verzoeken om nog iets breder te kijken, en uiteraard stemmen wij voor. 

De heer HOLLEBEEK: Voor.  

Mevrouw KOSTIÇ: Stemverklaring. Ik hoor hier van alle leden dat ze heel graag een 

diervriendelijke oplossing willen en toch stemmen ze tegen onze motie om juist dat te doen. Ik 

vind onbegrijpelijk dat zij tegen een second opinion zijn. Ik stem van harte voor een eerlijke kans 2475 
voor onze damherten.  

 

De heer DEEN (PVV): Voor. Wij sluiten ons aan bij de stemverklaring van mevrouw Kostiç.  

De heer KAPTHEIJNS: Voor. 

Mevrouw BEZAAN: Vandaag afwezig.  2480 
 



Pagina 59 
 

 59 

De heer SMALING (SP): Voor.  

Mevrouw ALBERTS: Voor.  

De heer HOOGERVORST: Voor.  

 2485 
De heer KLEIN (CU): Stemverklaring, wij vinden dat wij niet anders kunnen dan doorgaan met het 

terugdringen van het aantal damherten. De natuur in de Waterleidingduinen kan het huidige 

aantal herten niet aan en zonder beheer kunnen wij niet voldoen aan onze Europese 

verplichtingen voor natuurbescherming. Wij vinden ook dat we moeten zoeken naar 

diervriendelijke manieren, want het schieten van damherten is afschuwelijk. Wij hebben in de 2490 
commissie de gedeputeerde opgeroepen om alternatieven te onderzoeken en wij zijn blij dat de 

gedeputeerde daarover met beheerders in gesprek gaat. De motie van de PvdD echter vraagt om 

het huidige beleid tijdelijk stil te leggen en dat is voor ons geen oplossing, want daarmee 

vergroten wij het probleem, dus wij stemmen tegen.   

 2495 
Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): Tegen. Ik sluit mij geheel aan bij de verklaring van de CU.  

 

De heer KOYUNCU (DENK): Voor.  

 

De heer BALJEU (fractie Baljeu): Tegen. Ik sluit mij aan bij de stemverklaring van de CU.  2500 
 

De VOORZITTER: M195 is verworpen met 36 stemmen tegen en 16 stemmen voor van OSNH, 

FvD, PVV, SP en DENK.  

         

12. Sluiting 2505 
 

De VOORZITTER: Dit was de uitsmijter van onze laatste vergadering. De briefstemming wordt 

woensdag 16 december per koerier bij u in de brievenbus bezorgd en als het goed is, als u dat 

contact nog niet gemaakt heeft of er komt iets tussen, dan kunt u contact opnemen met de 

griffie. Voor alle Statenleden die behoefte hebben aan een koptelefoon, verzoek ik dat bij de 2510 
griffie aan te geven. Veel belangrijker nog is dat ik u ontzettend fijne feestdagen wil wensen. Het 

is nu 18.45 uur en vanaf 19.00 uur zal de minister-president ons toespreken vanuit het Torentje. 

Desalniettemin wens ik u ontzettend fijne feestdagen toe met name in deze tijd van online 

vergaderen, want het vraagt van ons allemaal een extra inspanning. Blijf gezond en ik zie u op de 

eerstvolgende Statenvergadering terug. Ik sluit de vergadering om 18.45 uur.  2515 
 

 

*** 

  

 2520 
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Addendum voor de online PS-vergadering bij het Reglement van Orde voor PS van Noord-
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Inleiding 

De “Tijdelijke wet digitale beraadslaging en besluitvorming provincies,(…)” maakt het mogelijk 
dat de Staten van Noord-Holland online vergaderen en rechtsgeldige besluiten nemen.  

Het voeren van online beraadslagingen in het verband van de Statenvergadering vergt een andere 
orde en discipline van de Staten. In dat kader is dit addendum bij het Reglement van Orde voor de 
vergaderingen en andere werkzaamheden van Provinciale Staten opgesteld.  

In het addendum is een aantal aanvullingen en een enkele afwijking van het Reglement van Orde 
opgenomen, waarmee een ordelijk en rechtsgeldig verloop van de beraadslaging en 
besluitvorming mogelijk gemaakt wordt. Na afloop van de eerste online Statenvergadering zal 
met het Presidium worden geëvalueerd.  

Voorafgaand aan de Statenvergadering: 

1. Als u geen test heeft uitgevoerd op één van de aangegeven momenten vooraf, kunt u 
mogelijk niet meedoen aan de digitale Statenvergadering.  

Als vlak voor de vergadering blijkt dat u niet kunt inloggen, kan het noodzakelijk zijn dat 
u naar het Provinciehuis komt om te zorgen dat u daar gebruik kunt maken van de daar 
beschikbaar gestelde apparatuur. Eventueel wordt tot dat moment de vergadering 
geschorst, in afwachting van uw aankomst op het Provinciehuis.  

Zorg er dus voor dat u uw aansluiting, camera en microfoon opstelling getest heeft op 
een van de in de Nieuwsmail aangeboden testmomenten van de griffie, zodat u nog de 
tijd heeft om te kiezen voor een andere locatie of met andere apparatuur deel te nemen 
aan de vergadering.  

Zorg voor een rustige plek en maak gebruik van een koptelefoon met eventueel een 
aparte microfoon.  

2. Geef uw afwezigheid tijdig van tevoren aan bij de Statengriffie via 
statengriffie@noord-holland.nl  

In het geval dat u niet uw afwezigheid doorgeeft en u bent niet aanwezig in de online 
vergadering, kan het zijn dat de vergadering wordt geschorst tot het moment dat we u 
bereikt hebben en vastgesteld hebben wat de reden van uw afwezigheid in de vergadering 
is.  

3. Geef ook tijdens de vergadering bij de Statengriffie aan wanneer u niet meer deelneemt 
aan de vergadering. 
 
Dit kan via het chatscherm en uiteraard via de mail statengriffie@noord-holland.nl  
 

4. Leden melden voorafgaand aan de vergadering per mail bij de Statengriffie aan een 
bijdrage te willen doen bij een agendapunt.  

U kunt tot vrijdagmiddag 13.00u per mail via statengriffie@noord-holland.nl aangeven dat 
u een bijdrage wilt doen op een agendapunt.  
 

5. Zorg ervoor dat u zich 30 minuten voor aanvangstijd aanmeldt in de online 
vergaderomgeving, met de token voor de vergadering.  

Tijdens het half uur voorafgaand aan de vergadering wordt uw presentie door de 
statengriffier vastgesteld, daarvan wordt verslag gedaan in de notulen van de 
vergadering.  
Eventueel hoort u dan van de voorzitter de laatste mededelingen voordat de vergadering 
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live wordt uitgezonden en kunt u de overige deelnemers aan de vergadering begroeten. U 
kunt dan zelf ook controleren of uw beeld en geluid goed is. 

[Hierbij wordt afgeweken van artikel 15 Reglement van Orde] 

Na aanvang van de Statenvergadering 

Openbaarheid van de vergadering 

De online Statenvergadering is openbaar. Het is niet mogelijk om online in beslotenheid te 
vergaderen. Beraadslagingen die in beslotenheid moeten worden gevoerd, dienen op een ander 
moment en in een fysieke vergadering te worden geagendeerd.  

6. De vergadering wordt live-gestreamd vanaf de aanvangstijd en is te volgen voor het 
publiek en de pers via de website.  

Houdt er rekening mee dat u zelf en de omgeving waarin u deelneemt aan de 
onlinevergadering zichtbaar is voor het publiek. 

Opening van de vergadering 

7. Aan het begin van de vergadering stelt de voorzitter vast dat het quorum gehaald is op 
basis van de vooraf door de statengriffier bijgehouden presentielijst, en noemt de 
afwezige leden op. Vervolgens opent de voorzitter de vergadering.  

Als het minimumaantal dat benodigd is voor het quorum niet meer deelneemt aan de 
Statenvergadering door een technische storing, kan de vergadering door de voorzitter 
geschorst worden tot het moment dat het quorum hersteld is. 

8. De primus wordt niet vastgesteld in de online Statenvergadering. Als er een hoofdelijke 
stemming wordt aangevraagd dan geschiedt stemming op volgorde van fractiegrootte en 
volgorde van de plaats op de lijst.  
 
[Hierbij wordt afgeweken van artikel 18 van het Reglement van Orde]  
 

Spreekregels tijdens de vergadering 

9. In het chatscherm worden zoveel mogelijk vaste vergadertermen gehanteerd. 
 
Naast het groene handje, is het chatscherm een belangrijke informatiebron voor de 
voorzitter voor wat er leeft in de vergadering. Om het voor de voorzitter mogelijk te 
maken de teksten in het chatscherm snel te lezen, wordt gevraagd u zakelijk en beknopt 
uit te drukken.  Daarom wordt een aantal vaste woorden gebruikt, niet heel anders dan in 
een normale fysieke vergadering:  
 
- Ja/Nee 
 
- Interruptie (Groen Handje)  
 
- Verhelderende vraag 
 
- Van de orde 
 
- Nieuw (discussie)punt 
 
- (Erg) eens 
 
- (Erg) oneens 
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- Neutraal 
 
 

10. Op een ordevoorstel van de voorzitter reageren in de eerste plaats de woordvoerders 
danwel de fractievoorzitters via het chatscherm, met de bovengenoemde termen.  
 
De voorzitter vraagt bijvoorbeeld of er behoefte is aan een tweede termijn. Daarop 
reageert u als woordvoerder zoveel mogelijk door in het chatscherm ja of nee aan te 
geven.  
 

11. In het geval dat de voorzitter schorst, geeft hij het precieze tijdstip aan waarop de 
vergadering weer wordt geopend.  
 
In plaats van “we schorsen voor 10 minuten” wordt er aangegeven dat de vergadering 
weer verder gaat om 14:10u.  
 

12. U kunt een bijdrage doen zodra de voorzitter u het woord geeft. U spreekt de 
vergadering toe via de voorzitter.  
 
U heeft voorafgaand aan de vergadering aangegeven via de mail bij de Statengriffie op 
welke punten u een bijdrage wilt doen in de eerste termijn. De voorzitter noemt alle 
aangemelde sprekers voor de eerste termijn. 
 
Tijdens de vergadering kunt u in het chatscherm aangeven dat u graag in de tweede 
termijn nog een bijdrage wilt doen. 
Aan het begin van de tweede termijn noemt de voorzitter de namen van alle aangemelde 
sprekers in tweede termijn. 
 

13. De spreektijdenregeling is van toepassing en u wordt gevraagd uw bijdrage bondig te 
houden.  
 

14. Interrupties hebben de vorm van een korte vraag zonder inleiding. Interrupties worden 
zeer summier en slechts aan het eind van de bijdrage van de spreker toegestaan.  
 
Interrupties kunnen het debat in een online digitale vergadering voor derden minder 
duidelijk te volgen maken. Daarom is het raadzaam deze slechts in bescheiden mate toe 
te laten. Reacties op andere bijdragen worden zoveel mogelijk verwerkt in een bijdrage in 
tweede termijn.  
Derde termijn –In afwijking van het reglement van orde kan de voorzitter voorstellen om 
een derde termijn toe te staan. Een bijdrage in de derde termijn gaat niet van de 
spreektijd af.  
 
[Hierbij wordt enigszins afgeweken van artikel 22 van het Reglement van Orde] 
 

15. Aan het eind van de behandeling van een agendapunt wordt duidelijk door de voorzitter 
vastgesteld dat de beraadslaging over het punt is afgerond. In het chatscherm wordt door 
de Statengriffie ook dat agendapunt afgesloten en het volgende genoemd.  
 

Moties en amendementen 

 
16. A. Moties en amendementen worden vanaf een half uur voor en ook tijdens de 

vergadering ingediend per mail aan statengriffie@noord-holland.nl  
In de onderwerp regel staat in hoofdletters INDIENEN Motie …..; 
 
B. Een motie die eerder is ingediend, kan gewijzigd worden ingediend tijdens de 
vergadering met in de onderwerp regel in hoofdletters GEWIJZIGD INDIENEN Motie….. ;  
 
C. De indiener en alle mede-indieners worden in cc: van de mail met bijlage 
opgenomen; 
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D. Alléén moties die vanaf een half uur voor de vergadering worden aangeleverd 
worden als definitief en ingediend beschouwd; 
 
E. Indiener + Mede-indieners ontvangen na indiening een mail waarin de indiening 
van de motie bevestigd wordt;  
 
F. Tijdens de beraadslagingen over het punt waarop de motie is ingediend, wordt de 
motie door de indiener genoemd en het dictum van de motie wordt uitgesproken; (Het 
uitspreken van het dictum gaat niet van de spreektijd af) Als de motie gewijzigd wordt 
ingediend, dan wordt dit genoemd in de bijdrage.  
 
G. Pas na het uitspreken van het dictum wordt de motie door de Statengriffie bij het 
agendapunt in iBabs en op internet gepubliceerd. 

Stemming en besluitvorming 

17. A. De stemming over voorstellen, moties en amendementen wordt vastgesteld per 
stembrief die de statenleden na de vergadering ontvangen;  
 
B. Tijdens de vergadering wordt via de fractievoorzitters gepeild wat de 

stemverhoudingen in elke fractie zijn; 
 

C. Na de vergadering wordt de weergave van de stemverhoudingen op brief gesteld en 
wordt de vaststelling van deze stemverhoudingen aan elk van de tijdens de 
vergadering aanwezige leden toegezonden. Elk lid stuurt de stembrief ondertekend 
terug aan de Statengriffie ter bevestiging van de juiste weergave van zijn of haar 
wilsverklaring. 

 
D. Ongeveer twee weken na de vergadering wordt de besluitenlijst gepubliceerd.  
 

Actualiteiten 

18. A. Een actualiteit in de online PS-vergadering wordt na de rondvraag en vóór de 
stemming over moties vreemd op de agenda wordt geplaatst; 
 
B. Een actualiteit duurt maximaal 60 minuten, waarvan 10 minuten technische tijd;  
 
C. Elke deelnemer krijgt vooraf, na de laatste voorbereidende presidiumvergadering 

een maximum spreektijd; 
 
D. Deze spreektijd geldt voor bijdragen, het doen van interrupties én de 

beantwoording van interrupties; 



1 Spreektijden PS 14-12-2020 -na onthameren- 

 Provinciale Staten

Spreektijdverdeling Statenvergadering van 14 december 2020

Het presidium heeft besloten de spreektijdverdeling voor PS van 14 december a.s. te baseren op 3 
uren vergaderen.

Voor de vergadering van 14 december a.s. wordt de volgende verdeling gehanteerd: 

Fractie Spreektijd PS 

GroenLinks 14
VVD 14
D66 10
PvdA 10
OSNH   8
CDA 10
FvD   5
Partij voor de Dieren 10
PVV 10
SP 10
ChristenUnie 10
50PLUS/Partij van de Ouderen 10
DENK 10
Fractie Baljeu   2
Totaal PS           133
GS 53



2 Vaststelling agenda en regeling van werkzaamheden.

1 agenda PS 14-12-2020 -gewijzigd- 

 

 
Agenda PS-vergadering  -gewijzigd- 
 
Datum 14 december 2020 

Tijd Aanvang 13:00 uur 

Locatie Online vergaderomgeving 

Voorzitter A.Th.H. van Dijk 

Omschrijving Live volgen of terugkijken kan via: www.noord-holland.stateninformatie.nl.  
De publieke tribune is vanwege strengere coronamaatregelen gesloten. 

 

 
Er zijn geen agendapunten waarvoor de reguliere spreektijd geldt. Daarom zal er geen 
overzicht van spreektijden worden toegevoegd aan de agenda. Verwacht wordt dat de 
vergadering met de vaste agendapunten tot ongeveer 16.00 uur zal gaan duren. 
 
Wijziging agenda: punt 2b (installatie duo-commissielid fractie 50PLUS/PvdO) vervalt. 
 
 
1 
 

Opening en mededelingen. 
 

2 
 

Vaststelling agenda en regeling van werkzaamheden. 
 

2.a 
 

Beëdiging en installatie Statenlid fractie DENK. 
 

3.a 
 

Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding. 
 

3.b 
 

Lijst geheimhouding PS. 
 

4 
 

Vaststelling notulen van de vergaderingen van 9 en 16 november 2020. 
 

5 
 

Vaststelling Strategische Statenagenda. 
 

6 
 

Vaststelling lijst ingekomen stukken. 
 

7 
 

Voortgangslijst van moties. 
 

8 
 

Voorlopig aangemerkt als hamerstuk. 

Indien de commissie besluit dat het stuk geen hamerstuk is, dan wordt het als 
volledig agendapunt aan de agenda toegevoegd. 

 



 
 
 
 

8.a 
 

Aanwijzen nieuw lid Algemene Vergadering Interprovinciaal Overleg (VD-62). 

 
8.b 
 

Vaststelling Legesverordening 2021 en tarieventabel 2021 (VD-59). 
 

8.c 
 

Laatste begrotingswijziging 2020 (VD-60). 
 

8.d 
 

Vaststelling Verordening op vergoeding voor diverse adviescommissies 
Detailhandel NH 2020 (VD-61). 
 

9 
 

Vragenuur. 

Het Statenlid dat tijdens het vragenuur mondelinge vragen wil stellen, dient 
deze vragen voorzien van het onderwerp in bij de griffie, uiterlijk op vrijdag 
voorafgaand aan de vergadering om 13.00 uur. 
 

10 
 

Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming Provinciale Staten). 

Het Statenlid dat een verzoek tot het houden van een actualiteit wil doen, dient 
dit verzoek in bij de griffie, uiterlijk op vrijdag voorafgaand aan de vergadering 
om 12.00 uur.  
 

11 
 

Indien aan de orde: stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag. 
 

12 
 

Sluiting. 
 

 



3.b Lijst geheimhouding PS.

1 Lijst geheime stukken PS 14-12-2020 

 
 

1 
 

Lijst geheime stukken PS 14 december 2020 (bekrachtiging geheimhouding in PS) 
 
 (bijgewerkt t/m GS-besluitenlijst van 01-12-2020 en PS-vergadering van 09 en 16-11-2020) 
 
 

PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

2020-42 Geheimhouding van het 
onderzoeksrapport van EIFFEL 
inzake de invordering van 
verbeurde dwangsommen d.d. 
29 juli 2020 met kenmerk 
1472671/1472670. 

Ter inzage legging rapport voor PS; 
geheimhouding voort te laten duren 
tot in ieder geval 1 mei 2021 en dan 
opnieuw te bezien of de 
geheimhouding voort moet duren. 

Tot 1 mei 2021 en daarna 
geheimhouding opnieuw 
bezien. 

25-08-2020 14-09-2020  

2020-38 Geheimhouding op brief van 
GS met kenmerk 
1447583/1447586 over het 
circuit Zandvoort. 

Ter inzagelegging brief voor PS; 
geheimhouding voor onbepaalde tijd. 

Voor onbepaalde tijd 23-06-2020 29-06-2020  

2020-10 
 
(nr. PS-
besluit) 

Geheimhouding opgelegd op 
de rapporten van Integis en 
Tauw betreffende de 
aansturing bij PWN. 
(1363522/1363523) 
 
 

Ter inzagelegging voor PS; 
geheimhouding van de rapporten 
duurt om redenen van 
privacy en bedrijfsgevoeligheid van 
de informatie voort voor onbepaalde 
tijd. 

Voor onbepaalde tijd. 17-02-2020 09-03-2020  

       
2019-84 
 
(nr. PS-
besluit) 

De voorlopige geheimhouding 
zoals die door Gedeputeerde 
Staten is opgelegd (nr. 
1256089/1310882) op 
onderdelen uit documenten 
betreffende mogelijke 
aanpassingen en 
verbouwingen op en rond 

Ter inzage legging voor PS; 
geheimhouding duurt voort tot 5 
november 2029. 

Tot 5 november 2029 5-11-2019 11-11-2019  



 
 

2 
 

PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

circuit Zandvoort (onderdelen 
die op grond van de Wet 
openbaarheid van bestuur niet 
openbaar gemaakt zijn met 
het besluit van Gedeputeerde 
Staten van 15 oktober 2019 -
kenmerk 1256089/1278981) 
te bekrachtigen en voort te 
laten duren tot 5 november 
2029. 

       
2018-05 Businesscase SolaRoad 

(nummer 1083815/1155048) 
 

Dit document is onder 
geheimhouding ter inzage gelegd 
voor PS bij de Statengriffie. 
De geheimhouding duurt voort 
gedurende het bestaan van SolaRoad 
B.V. 

Gedurende bestaan van 
SolaRoad B.V. 

04-12-2018 10-12-2018  

2018-04 Businesscase Pallas (versie 3.1) 
en de analyse daarop van 
Strategy& 
(1083186/1083817).  

Geheimhouding duurt voort totdat de 
exploitatie van de Pallas-reactor is 
beëindigd, waarbij elke tien jaar 
wordt beoordeeld of de 
geheimhouding al dan niet dient 
voort te duren. 

Gedurende exploitatie 
Pallasreactor; elke 10 jaar 
beoordelen; 1e 
beoordeling in 2028. 

29-05-2018 11-06-2018  

2018-03 Adviezen van Pels Rijcken 
betreffende de bestuurlijke 
afspraken “wonen en vliegen” 
(910083/1064974). 

De geheimhouding geldt voor een 
periode van vijf jaar (tot april 2023). 

Tot april 2023 10-04-2018 23-04-2018  

2018-01 Rapportage van PWC, 
behorende bij de openbare 
Statenvoordracht nr. 03-PS12-
02-2018, inzake 

Bevat vertrouwelijke 
bedrijfsgegevens. De geheimhouding 
duurt voort gedurende de looptijd 
van de te verstrekken lening, 

Gedurende looptijd lening, 
tot 2027 

09-01-2018 12-02-2018  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

aandeelhouderslening voor 
SADC (905620/1033755). 

maximaal 9 jaar. 

       
2017-07 Offerte Connexxion m.b.t. OV-

concessie Noord-Holland 
Noord (714608-1018469). 
 

Concurrentiegevoelige informatie. 
Niet openbaar op grond van de 
Aanbestedingswet en de WOB. 

 28-11-2017 18-12-2017  

2017-06 Verslag vergadering van 
Stuurgroep Verbinding A8-A9 
van 24 maart 2017 
(94721/947211). 
 

Artikel 10, tweede lid, sub b en g, 
Wob Geheimhouding duurt voort 
totdat besluitvorming over het 
project heeft plaatsgevonden. 
Vroegtijdige openbaarmaking kan 
onderhandelingen schaden. Het gaat 
verder om een intern document, 
openbaarmaking zou er tevens toe 
kunnen leiden dat de deelnemers aan 
de vergadering niet langer vrijuit hun 
gedachten willen uitspreken. 

01-01-2023 of zoveel 
eerder als mogelijk is. 

16-05-2017 29-05-2017  

2017-05 Geheimhouding op bijlage 3 
(930794-939942) bij 
Vaststellingsovereenkomst 
(930794-940884) met 
Heijmans over de N23. 
 
(Geheimhouding van 
Vaststellingsovereenkomst en 
bijlage 1 (930794-939935) 
Heijmans N23 is komen te 
vervallen per 1 maart 2018 
(930794-940884) besluit GS 
30-01-2018, PS 12-02-2018) 

De geheimhouding van bijlage 3 
dient voort te duren omdat 
openbaarmaking van deze bijlage de 
positie van Heijmans zou kunnen 
schaden. Artikel 10, tweede lid, sub 
b en g, Wob. 
 
 

Geheimhouding van 
bijlage 3 dient voort te 
duren totdat de 
werkzaamheden volledig 
zijn afgerond.  
 

18-04-2017 29-05-2017  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

       
2015-05 Besluit, voordracht en alle 

onderliggende stukken m.b.t. 
de Toekomst RON/Hoogtij 
(702724/681248). 

Artikel 10, tweede lid, sub b, Wob. 
Geheimhouding opgelegd tot het 
einde van de exploitatie van HoogTij, 
welke wordt voorzien in 2035, dan 
wel zoveel eerder als het project is 
afgerond. 

01-01-2035 of zoveel 
eerder als mogelijk is. 

29-09-2015 09-11-2015  

2015-04 Consultatie Pallas (verseonnr. 
648323/666397). 

Artikel 10, tweede lid, sub b, Wob 
Het genoemde belang bestaat eruit 
dat vroegtijdige openbaarmaking van 
deze informatie een vertekend beeld 
zou kunnen opleveren en de 
voortgang van het project ernstig 
zou kunnen belemmeren. Het is 
wenselijk dat de geheimhouding 
voortduurt totdat onderhandelingen 
met partijen ten behoeve van de 
bouw en exploitatie zijn afgerond. 

01-01-2023 of zoveel 
eerder als mogelijk is. 

15-09-2015 28-09-2015  

2015-02 Aanvullend rapport second 
opinion (Zaanstad) inzake de 
RON (375176/537299).  

Artikel 10, eerste lid, sub c en 
tweede lid, sub b, Wob Het rapport 
bevat bedrijfsgevoelige informatie. 
Openbaarmaking kan de 
onderhandelingspositie van de 
provincie schaden. De 
geheimhouding is opgelegd tot aan 
het moment van de definitieve 
besluitvorming inzake de toekomst 
van RON/Hoogtij. 

01-01-2035 of zoveel 
eerder als mogelijk is. 

03-02-2015 02-03-2015  

2015-01 GS brief d.d. 15 december 
2014, inzake de Second 
Opinion RON/Hoogtij 

Artikel 10, eerste lid, sub c en 
tweede lid, sub b, Wob. De 
geheimhouding is opgelegd totdat 

01-01-2035 of zoveel 
eerder als mogelijk is. 

25-11-2014 02-02-2015  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

(375176/522583).  definitieve besluitvorming inzake de 
toekomst van RON/Hoogtij heeft 
plaatsgevonden, naar verwachting 
niet vóór 2035. 

       
2014-06 2 Bijlagen bij voordracht 94-

2014 inzake herbenoeming 
bestuurder/directeur 
Randstedelijke Rekenkamer. 

Artikel 10, tweede lid, sub e, 
bescherming persoonlijke 
levenssfeer. Het gaat om 
gespreksverslagen over functioneren 
van bestuurder/directeur. Omdat 
over vijf jaar de privacy nog steeds 
een zwaarwegend belang zal zijn 
wordt de geheimhouding opgelegd 
voor langere duur. 

01-01-2035 of zoveel 
eerder als mogelijk is. 

n.v.t. Bekrachtiging 
PS n.v.t. Er is 
wel door PS 
geheimhoudin
g op de 
bijlagen 
gelegd op 15-
12-2014. 

 

2014-04 Brief seniorenconvent 
provincie Flevoland d.d. 28 
mei 2014 (kenmerk 1620294) 
m.b.t. Randstedelijke 
Rekenkamer. 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob De 
brief bevat privacy gevoelige 
gegevens over de bestuurder-
directeur van de randstedelijke 
rekenkamer. Omdat over vijf jaar de 
privacy nog steeds een zwaarwegend 
belang zal zijn wordt de 
geheimhouding opgelegd voor 
langere duur. 

01-01-2035 Geheimhouding 
opgelegd door 
CdK op 05-06-
2014 

23-06-2014  

2014-02 Het onderzoeksrapport “notitie 
financiële analyse van de Fast 
Flying Ferry” kenmerk 
311187/312241. 

Artikel 10, tweede lid, sub g en sub 
e, Wob Het is een intern stuk met 
persoonlijke beleidsopvattingen. Het 
dossier is nog steeds niet helemaal 
afgerond. Openbaarmaking zou 
gevolgen kunnen hebben voor de 
interne advisering. Ambtenaren 
zouden zich niet langer vrij voelen 

01-01-2023 of zoveel 
eerder als mogelijk is 

28-01-2014 03-02-2014  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

advies uit te brengen. 
       
2012-12 Bijlagen over Pallas 

Kernreactor: 
- Businessplan Pallas, versie 
2.0 
- Assesment Booz & Co 5 juni 
2012 (2012-23938). 

Artikel 10, eerste lid, sub c, en 
tweede lid, sub b, Wob. De stukken 
bevatten concurrentiegevoelige 
informatie. Er zijn onderhandelingen 
gaande. Openbaarmaking kan 
financiële en economische belangen 
van de provincie en van derden 
schaden. 

01-01-2023 of zoveel 
eerder als daartoe 
aanleiding is. 
 

12-06-2012 25-06-2012  

2012-8 Brief GS als reactie op brief van 
minister BZK d.d. 13 maart 
2012 over Herindeling Gooi en 
Vechtstreek (2012-15911). 

Artikel 10, tweede lid, sub b en g, 
Wob Arhi procedure is gestart. 
Vroegtijdige openbaarmaking kan 
leiden tot onnodige vertraging en 
financiële en economische schade 
toebrengen aan betrokken partijen. 

01-01-2023 of zoveel 
eerder als daartoe 
aanleiding is. 

04-04-2012 07-05-2012  

       
2011-3 • aandeelhoudersovereenko

mst Provincie NH, gem. 
Amsterdam en gem. 
Zaanstad inzake Regionale 
Ontwikkelingsmaatschappi
j voor 
Noordzeekanaalgebied 
(RON); 

• Ondernemingsplan RON; 
• Samenvatting 

Businesscase RON; 
• Term scheet Hoogtij. 

Artikel 10, eerste lid, sub c en 
tweede lid, sub b, Wob. De 
geheimhouding is opgelegd totdat 
definitieve besluitvorming inzake de 
toekomst van RON/Hoogtij heeft 
plaatsgevonden, naar verwachting 
niet vóór 2035 

01-01-2035 of zoveel 
eerder als daartoe 
aanleiding is. 

31-05-2011 27-06-2011  

       
2010-9 Bijlage 5 “werkplan en Artikel 10, eerste lid, sub c, en 01-01-2023 of zoveel 25-05-2010 27-09-2010  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

begroting Pallas” behorende 
bij de openbare voordracht 
“behoud onderzoeksreactor 
Pallas te Petten en verzoek 
NRG verstrekken van een 
financiële bijdrage”. 

tweede lid, sub b, Wob De stukken 
bevatten concurrentiegevoelige 
informatie. Er zijn onderhandelingen 
gaande. Openbaarmaking kan 
financiële en economische belangen 
van de provincie en van derden 
schaden. 

eerder als daartoe 
aanleiding is. 
 

2010-5 Notitie over Eikenrode 
(kenmerk besluit GS 2010-
15795). Agendering van deze 
notitie op 26-04-2010 t.b.v. cie 
FEPO. 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob 
Wegens bescherming persoonlijke 
levenssfeer van betrokkenen is 
openbaarmaking niet gewenst. 
Omdat de privacy ook over langere 
tijd nog in het geding is dient de 
geheimhouding langer voort te 
duren. 

01-01-2035 of zoveel 
eerder als daartoe 
aanleiding is. 

16-03-2010 12-04-2010  

       
2009-13 Achtergrondnotitie 

vaststellingsovereenkomst in 
relatie tot de N201 en de 
vaststellingsovereenkomst 
m.b.t. de overeenkomst tussen 
de provincie en de Chipshol-
groep. 

Artikel 10, tweede lid, sub b, Wob. 
Openbaarmaking kan de 
onderhandelingspositie van de 
provincie schaden. Er lopen nog 
juridische procedures. 

01-01-2023 of zoveel 
eerder als daartoe 
aanleiding is. 

24-11-2009 07-12-2009  

2009-10 Businesscase SADC. Artikel 10, eerste lid, sub c, Wob. Het 
document bevat bedrijfsgevoelige 
informatie. Openbaarmaking kan 
concurrentiepositie van derden 
schaden. 

01-01-2023 of zoveel 
eerder als daartoe 
aanleiding is. 

22-09-2009 28-09-2009  

2009-7 Toelichting bij het besluit van 
GS inzake Landgoed Eikenrode 
(kenmerk GS 2009-47179). 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob 
Wegens bescherming persoonlijke 
levenssfeer van betrokkenen is 

01-01-2035 of zoveel 
eerder als daartoe 
aanleiding is. 

18-8-2009 28-09-2009  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

openbaarmaking niet gewenst. 
Omdat de privacy ook over langere 
tijd nog in het geding is dient de 
geheimhouding langer voort te 
duren. 

2009-4 Brief BJZ d.d. 21-01-2009 
(2009-5959) en de adviezen 
van PricewaterhouseCoopers 
en PelsRijcken (2009-17776) 
behorende bij het besluit over 
de kosten overdracht Lokaal 
jeugdbeleid. 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob In 
deze stukken komt het functioneren 
van medewerkers aan de orde. 
Openbaarmaking van deze stukken 
schaadt de persoonlijke levenssfeer 
van betrokkenen. Anonimisering 
voorkomt niet dat de informatie te 
herleiden is tot de desbetreffende 
medewerkers. Omdat de privacy ook 
over vijf jaar nog aan de orde zal zijn 
wordt de geheimhouding voor 
langere tijd vastgelegd. 

01-01-2035 of zoveel 
eerder als daartoe 
aanleiding is. 

14-04-2009 15-06-2009  

2009-3 Onderzoekscommissie: 
1. Brieven van GS aan de 

onderzoekscommissie met 
daarbij verstrekte 
documenten onder het 
opleggen van 
geheimhouding door GS, 
waaronder afschriften van 
geheime besluitenlijsten 
van GS en het werkplan en 
voortgangsverslag van de 
treasurer over 2007. 

2. De uitnodigingsbrieven 
van de 

Artikel 10, tweede lid, sub e, Wob De 
documenten bevatten privacy 
gevoelige informatie. Omdat de 
privacy ook over vijf jaar nog aan de 
orde zal zijn wordt de 
geheimhouding voor langere tijd 
vastgelegd. 

01-01-2035 Door 
onderzoeks-
commissie: 
13-11-2008 
15-06-2008 

15-06-2009  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

onderzoekscommissie aan 
de geïnterviewden voor 
vertrouwelijke informatieve 
voorgesprekken, tenzij 
betrokkenen instemt met 
openbaarmaking. 

3. De verslagen van de 
vertrouwelijke informatieve 
voorgesprekken evenals de 
geluidsbestanden, tenzij 
betrokkene instemt met 
openbaarmaking. 

4. De opdrachtverleningen 
aan derden en 
correspondentie met de 
treasurer, tenzij 
betrokkene instemt met 
openbaarmaking. 

(beheerder dossier: 
statengriffie) 

2009-1 Aantal geheime bijlagen bij 
Statenvoordracht 14-2009, Life 
Science Fund (2008-53600). 

Artikel 10, eerste lid, sub c en 
tweede lid, sub b, Wob. Het fonds is 
nog actief, de participaties daaruit 
ook. Zolang deze niet verkocht zijn 
is geheimhouding wenselijk. Het gaat 
om concurrentiegevoelige informatie. 

01-01-2023 of zoveel 
eerder als daartoe 
aanleiding is. 

03-02-2009 16-03-2009  

       
2008-4 Aanbesteding openbaar 

vervoer Noord-Holland (2008-
46377). 

Artikel 10, eerste lid, sub c en 
tweede lid, sub b, Wob Het gaat om 
stukken die in het kader van een 
aanbestedingsprocedure door 

01-01-2035 Door GS aan te 
geven 

22-09-2008  
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PS-
besluit-
nummer 
 
(t/m 
2018 ID-
nr.) 

Betreft onderwerp en 
zaaknummer  
(uit GS-besluit) 

Motivering GS  
 

Voorstel GS tot wanneer 
geheimhouding  

Besluitdatum  
GS  
geheimhouding 

Besluitdatum 
PS  
bekrachtiging 

Datum PS 
opheffing 
bekrachtiging 
geheimhouding 

inschrijvers aan GS zijn aangeboden. 
Deze stukken zijn per definitie 
vertrouwelijk gelet op de 
Aanbestedingswet. Openbaarmaking 
schaadt de concurrentiepositie van 
de desbetreffende inschrijvers. 
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 2 

1. Opening en mededelingen  

 

De VOORZITTER: Ik open deze online-vergadering en welkom aan de Statenleden en leden van 

Gedeputeerde Staten in deze online vergadering en ook welkom aan alle belangstellenden die 

deze vergadering via de website volgen. Ik verzoek u uw microfoons te dempen en uw mobiele 50 
telefoons tijdens de vergadering op stil te zetten. Houd u er rekening mee dat deze online-

vergadering live wordt uitgezonden. Wees u er ook van bewust dat uw achtergrond in beeld is en 

dat achtergrondgeluiden worden uitgezonden. Gebruik als het kan een headset en beperk 

achtergrondgeluiden zoveel mogelijk. Bedroefd hebben wij kennisgenomen van het overlijden 

van het voormalig Statenlid de heer Jaap Zuurbier. Normaal gesproken gaan we staan als we een 55 
Statenlid herdenken, maar dat kunnen wij in deze online vergadering niet doen. Toch staan wij in 

gedachten even respectvol bij hem stil. Jaap Zuurbier overleed dit jaar op 93-jarige leeftijd. 

Hierbij betuig ik onze oprechte deelneming met zijn nabestaanden, mede namens de leden van 

PS en GS. Jaap Zuurbier heeft de belangen van onze provincie gediend in de periode 1999 tot 

2003 als lid van Provinciale Staten voor het CDA. Hij werd met voorkeursstemmen gekozen en 60 
daar keek hij met trots en ook met enige verbazing op terug. Hij was lid van de commissie 

Financiën, Strategie en Bedrijven, van de Rekeningencommissie en van de Hoor- en 

Adviescommissie, maar zijn hart lag bij de commissie Zorg, Welzijn en Cultuur waarin hij actief 

was. Hij zette zich in voor een betere kwaliteit van de ouderenzorg. Hij wilde ouderen helpen die 

de weg naar voorzieningen zelf niet konden vinden, want hij vond het belangrijk dat ook mensen 65 
met een handicap en ouderen aan het normale maatschappelijke verkeer konden deelnemen. Ook 

voor en na zijn Statenlidmaatschap heeft Jaap Zuurbier zijn bijdrage aan onze provincie geleverd. 

Wij zijn dankbaar voor hetgeen hij voor Noord-Holland heeft gedaan. Wij wensen zijn familie en 

naasten heel veel sterkte met dit grote verlies. Wij houden nu een minuut stilte. Voorafgaand aan 

de vergadering heeft de griffier een presentiecheck gedaan bij alle deelnemende Statenleden aan 70 
deze online-Statenvergadering. Er is een quorum geconstateerd, derhalve kunnen we met deze 

vergadering gaan beginnen. De heer Everduim (DENK) heeft aangegeven zich genoodzaakt te zien 

om zijn ontslag in te dienen. In de vergadering van 14 december a.s. zal zijn opvolger naar alle 

waarschijnlijkheid worden geïnstalleerd. De heer Everduim is vandaag verhinderd en mevrouw 

Nanninga (FvD) zal worden vervangen door de heer Lelkes, mevrouw Van Wijnen (GL) zal later 75 
inloggen. Als het goed is, zullen straks 54 Statenleden deelnemen aan deze vergadering. In mei 

van dit jaar heeft het presidium ingestemd om bij het online vergaderen met PS op een aantal 

punten het Reglement van Orde aan te vullen en op een aantal punten af te wijken van het 

Reglement, zodat een rechtsgeldige online beraadslaging en besluitvorming in de 

Statenvergadering mogelijk zijn. Informatie daarover treft u aan in het addendum RvO dat bij de 80 
vergaderstukken is gepubliceerd. Wat de moties betreft kunt u vanaf nu en tijdens de hele 

vergadering tot aan de peiling, al uw moties per mail indienen bij de griffie, met in de cc de 

mede-indieners. De moties worden gepubliceerd zodra u ze officieel heeft ingediend tijdens uw 

bijdrage en het dictum heeft voorgelezen. Dat kunt u terugvinden in iBabs. Stemmen: bij alle 

voorgestelde besluiten en ingediende moties en amendementen wordt een peiling gehouden van 85 
de uitslag via de fractievoorzitters, behalve uiteraard als een Statenlid vraagt om hoofdelijke 

stemming. Na afloop van de vergadering stuurt de Statengriffie alle aanwezige Statenleden een 

overzicht toe met de uitslagen zoals die zijn opgetekend in de peiling. In de eerste ronde 
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stemmen wij over de amendementen en moties en in een tweede ronde over de voordracht, zoals 

wij de vorige keer hebben afgesproken. De Statenleden bevestigen met de ondertekening van de 90 
stembrief de correcte weergave van hun individuele stem. Pas als alle getekende stemformulieren 

van de Statenleden ontvangen zijn bij de Statengriffie, is het besluit definitief genomen. Dit wordt 

bekend gemaakt via de besluitenlijst. Bij ordevoorstellen en stemmen over het houden van een 

actualiteit worden de fractievoorzitters gevraagd of de fractie akkoord is. Daarbij telt dan het 

aantal zetels van aanwezige Statenleden. Het woord voeren: u heeft van tevoren bij de 95 
Statengriffie aangegeven dat u wilt spreken bij een onderwerp op de agenda. De griffier of ik zal 

bij de bespreekstukken op de agenda de aangemelde sprekers steeds het woord geven. Het kan 

zijn dat ik u vraag om op het groene handje te klikken, zodat ik u sneller in beeld kan zetten. Als 

u het woord wilt voeren op een moment in de vergadering waarvoor u zich niet heeft aangemeld, 

bijvoorbeeld bij een ordevoorstel of een interruptie, drukt u op het groene handje ,dan kan ik u 100 
het woord geven. Tot slot wil ik de Statenleden en de kijkers thuis nog meedelen dat ik wil 

proberen om rond 12.30 uur te schorsen voor lunch en rond 18.00 uur te schorsen voor het 

diner, om daarna waarschijnlijk in de avond verder te vergaderen. Houdt u daar alvast rekening 

mee. Daarmee is het eerste agendapunt afgerond. We gaan dan nu verder met agendapunt 2. 

 105 
2. Vaststellen agenda en regeling van werkzaamheden 

 

De VOORZITTER: Op 2 november hebben wij in het presidium besloten om actualiteiten en het 

stemmen over de moties Vreemd te behandelen in de vergadering van vandaag. Er zijn voor 

vandaag geen actualiteiten ingediend. De stemming over de moties Vreemd staat onder 110 
agendapunt 9.b. De gewijzigde agenda is bij de stukken gepubliceerd. Er worden moties Vreemd 

aan de orde van de dag ingediend.  

 

Mevrouw STRENS (D66): Voorzitter. Wij willen samen met GL een motie Vreemd indienen. Vorige 

week heeft de Zoogdiervereniging een herziene rode lijst van bedreigde Nederlandse diersoorten 115 
opgesteld. Deze lijst is onlangs gepubliceerd in de Staatscourant. Uit deze lijst blijkt dat met 

name de boerenlandzoogdieren achteruitgaan. Maar liefst 11 van de 16 soorten op de rode lijst 

zijn gebonden aan het agrarisch gebied. Opvallend is daarnaast dat de meer algemene soorten 

als haas, konijn en egel ook bedreigd raken. Ook in Noord-Holland hebben wij met deze soorten 

te maken en moeten wij ons inspannen om deze kwetsbare soorten te beschermen. Wij vinden 120 
het belangrijk dat de provincie haar provinciale beleid en regelgeving hierop aanpast ter 

bescherming van de bedreigde soorten in Noord-Holland.  

 

Motie Vreemd aan de orde van de dag 149/09112020 

Bescherming bedreigde diersoorten 125 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- De provincie vanuit de Wet natuurbescherming de taak heeft om planten en dieren te 130 
beschermen; 
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- Er daartoe een aantal beleidsprogramma’s en verordeningen bestaan; 

- De Zoogdiervereniging een herziene rode lijst van bedreigde Nederlandse dieren heeft 

opgesteld en deze onlangs is gepubliceerd in de Staatscourant met toelichting.  

 135 
Overwegende dat: 

Er nieuwe dieren op de rode lijst staan waar ook in de provincie Noord-Holland een optimale 

bescherming voor zou moeten gelden. 

 

Van mening dat: 140 
- Het provinciaal beleid en de daaraan gerelateerde regelgeving moeten worden aangepast 

ter bescherming van bedreigde diersoorten in Noord-Holland;  

- Dit geen uitstel duldt. 

 

Vragen het college: 145 
- De rapportage van de Zoogdiervereniging te beoordelen voor Noord-Holland; 

- Zo spoedig mogelijk het beleid en de regelgeving aan te passen  

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fracties D66, GL 150 
 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

Mevrouw DOEVENDANS (PvdA): Voorzitter. De provincie Noord-Holland heeft eind 2019 de 

Opgave Verkeersveiligheid Noord-Holland 2030 vastgesteld, waarbij wij met elkaar een grote, 155 
maar o zo belangrijke ambitie hebben uitgesproken. Wij hebben een missie, namelijk de missie 

nul verkeersdoden in 2050. Om deze ambitie te behalen, is gedragsbeïnvloeding van groot 

belang om de verkeersveiligheid te vergroten. Het motto van deze opgave is immers gezond en 

veilig onderweg voor een leefbare toekomst. Zo’n missie halen we alleen samen. 

Gedragsverandering begint allemaal in het brein en het brein is een wonderlijk ding, waar vooral 160 
de stofjes dopamine en serotonine zorgen dat wij gevoelig zijn voor beloning. Daarom willen wij 

inzetten op de spaarpaal in Noord-Holland, waarbij mensen als beloning geld sparen voor een 

goed doel. In andere provincies is hiermee al ervaring opgedaan en daar blijkt een positief effect 

als de spaarpaal verdwijnt. Geen boete voor te hard rijden, maar een beloning als je je aan de 

snelheid houdt. Daarom een motie. 165 
 

Motie Vreemd aan de orde van dag 150/09112020 

Spaarpalen voor verkeersveiligheid 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 170 
 

Constaterende dat: 

- De provincie eind 2019 de Opgave Verkeersveiligheid Noord-Holland 2030 heeft 

vastgesteld; 
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- De missie van de provincie is nul verkeersdoden in 2050; 175 
- Onderdelen van deze opgave gedragsbeïnvloeding verkeersveiligheid en tegengaan van 

snelheidsovertredingen is; 

- Het motto van deze opgave is: ‘gezond en veilig onderweg voor een leefbare toekomst’; 

- Het verkeersveilig maken van de provincie volgens de Opgave Verkeersveiligheid Noord- 

Holland 2030 vraagt om een sterke verbinding tussen overheden in de provincie. 180 
 

Overwegende dat: 

1. Spaarpalen, anders dan flitspalen de automobilist belonen voor het zich houden aan de 

maximumsnelheid; 

2. Met het beloningsconcept in den lande inmiddels goede ervaringen zijn opgedaan en leidt tot 185 
substantiële verlaging van de snelheidsovertredingen; 

3. Iedere keer als een bestuurder met gepaste snelheid de paal passeert, er gespaard wordt voor 

een goed doel. Het gespaarde bedrag ten goede komt aan een goed doel; 

4. De gemeente kiest samen met haar inwoners het doel en kiest hiervoor een locatie waar 

snelheidsovertredingen de verkeersveiligheid beïnvloeden; 190 
5. Als het doel behaald is, wordt de meter weer verplaatst naar een andere gemeente in de 

provincie; 

6. Ook als de spaarpalen verwijderd worden, lijkt het effect blijvend. 

 

Verzoeken het college om: 195 
Te onderzoeken op welke manier de spaarpaal in te zetten is in de strijd tegen de 

verkeersslachtoffers door snelheidsovertredingen in de provincie Noord-Holland 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie PvdA 200 
 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Voorzitter. Het coronavirus en de daaruit voortvloeiende 

maatregelen en beperkingen brengen onze inwoners veel schade toe. Allereerst denken wij aan 205 
alle inwoners en die van Noord-Holland in het bijzonder, die hun gezondheid zagen aangetast en 

aan hen die dierbaren verloren in de strijd tegen covid-19 maar natuurlijk ook aan alle mensen 

die zich in hun sociale en economische leven beperkt weten door deze crisis, soms met ernstige 

gevolgen. Net als vele voorzieningen in onze provincie die nu on hold staan, staat ook het OV 

onder grote druk. Het OV in heel Nederland dus ook in onze provincie, heeft te maken met een 210 
drastische daling van het aantal passagiers en dus ook met een daling van de inkomsten. 

Vooralsnog lijkt het erop dat het Rijk deze bedrijven te hulp gaat schieten, maar deze hulp is 

volgens de voorzitter van het OV Verbond eindig. Het lijkt er dan ook op dat de OV-bedrijven op 

een gegeven moment niet anders kunnen doen dan te schrappen in de dienstverlening. Dat kan 

betekenen dat lijnen (tijdelijk) verdwijnen, dat lijnen worden ingekort of dat de dienstregeling op 215 
zijn kop gezet wordt. Minder service voor de bewoners in onze provincie die afhankelijk zijn van 

het OV. Bovendien kan het betekenen dat de teruggang in inkomsten de verduurzamingsopgave 
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die wij hebben meegegeven aan de OV-bedrijven, ernstig in gevaar gaat brengen. Daarom een 

motie Vreemd. Als de OV-bedrijven steun krijgen om de verduurzamingsopgave te kunnen 

uitvoeren, dan blijft er hopelijk geld over om zoveel mogelijk lijnen en busdiensten in bedrijf te 220 
houden, want dat is voor veel mensen zeker in deze zware tijd, heel erg belangrijk.  

 

Motie Vreemd aan de orde van de dag 151/09112020 

Ondersteuning van het OV in coronatijd 

 225 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Door de coronacrisis en de daaruit voortvloeiende beperkende maatregelen van de 

Rijksoverheid het aantal gebruikers van het OV drastisch is gedaald; 230 
- De bedrijven die de OV-concessies in onze provincie uitvoeren, worden geconfronteerd 

met een ernstige inkomstendaling; 

- OV-bedrijven een flinke kaalslag voorzien in het aanbod van buslijnen, aantal ritten en 

dienstregelingsuren (DRU’s); 

- Er nog altijd geen of nauwelijks sprake is van buurtbusdiensten; er rijden in veel 235 
buurtbusgebieden al sinds half maart 2020 geen bussen. 

 

Overwegende dat: 

- Het schrappen van lijnen en ritten grote gevolgen kan hebben voor de bereikbaarheid 

van delen van onze provincie, vooral voor inwoners die afhankelijk zijn van het 240 
beschikbaar zijn van OV; 

- De teruggang in inkomsten kan betekenen dat de verduurzamingsopgave – onderdeel 

van de concessies - voor de OV-bedrijven in gevaar komt; 

- Onze provincie bij aangenomen motie € 100 miljoen beschikbaar heeft gesteld voor een 

herstelfonds, waarvan ‘verduurzaming’ een belangrijk criterium is; 245 
- Onze provincie verantwoordelijk is en blijft voor een goede bereikbaarheid van alle delen 

van Noord-Holland, voor alle inwoners van Noord-Holland; OV is daarbij een belangrijke 

modaliteit binnen deze bereikbaarheidsopgave en -taak. 

 

Besluiten het college van GS op te roepen: 250 
- Het OV en de OV-bedrijven te ondersteunen door een financiële bijdrage te leveren om 

te kunnen voldoen aan de verduurzamingsopgave, door PS gesteld in de 

concessievoorwaarden; 

- Voor de bijdrage het Economisch Herstel- en Duurzaamheidsfonds aan te spreken; 

- PS op korte termijn, doch uiterlijk 31 januari 2021, te informeren over de maatregelen 255 
die GS in dit kader nemen 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fracties SP, CU 

 260 
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De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. Wenst iemand over de 

gewijzigde agenda het woord? Dat is niet het geval, dan wordt de gewijzigde agenda conform het 

voorstel van het presidium vastgesteld.  

 

2.a. Beëdiging en installatie tijdelijk Statenlid fractie FvD  265 
 

De VOORZITTER: Overeenkomstig artikel 10 van het Reglement van Orde, heb ik tot lid van de 

Commissie voor Onderzoek van de Geloofsbrieven benoemd: mevrouw De Vries (PvdA) als 

voorzitter, mevrouw Kuiper (CDA) en de heer Cardol (GL). Ik verzoek de voorzitter van de 

commissie, mevrouw De Vries, op het groene handje te klikken, dan geef ik u graag het woord. 270 
 

Mevrouw DE VRIES (CDA): Voorzitter. Ter voldoening aan uw opdracht hebben wij onderzocht de 

geloofsbrieven en de daarbij behorende bescheiden die het tijdelijk benoemd verklaard lid, de 

heer Lelkes, aan uw vergadering heeft toegezonden. Het onderzoek heeft aangetoond dat de 

blijkens ingevolge artikel W7 2e lid van de Kieswet aan PS toegezonden afschriften van de 275 
besluiten van de voorzitter van het centraal stembureau voor verkiezing van de leden van PS van 

9 november 2020 tot tijdelijk lid van PS benoemd is verklaard de heer Miklos Lelkes (FvD). Wij 

stellen u voor de heer Lelkes als tijdelijk lid van PS toe te laten. 

 

De VOORZITTER: Dank u wel. De commissie adviseert PS te besluiten de heer Lelkes toe te laten 280 
als tijdelijk lid van PS. Verlangt iemand daarover het woord? Dat is niet het geval, dan is unaniem 

door u besloten om de heer Lelkes als tijdelijk lid van PS toe te laten. Dan ontbind ik de 

Commissie voor het Onderzoek van de Geloofsbrieven en ik bedank de commissie voor de 

verrichte werkzaamheden. Dan is nu aan de orde de beëdiging van het tijdelijk Statenlid, de heer 

Lelkes. Ik verzoek het tijdelijk Statenlid, de heer Lelkes nu op het groene handje te klikken, zodat 285 
ik u in beeld kan zetten. Welkom. Mevrouw Nanninga (FvD) heeft mij verzocht om haar vanwege 

haar zwangerschap tijdelijk ontslag te verlenen conform artikel X 10, eerste lid van de Kieswet. Ik 

heb dat tijdelijke ontslag inmiddels verleend. Haar lidmaatschap wordt opgevolgd door de heer 

Lelkes en zijn installatie is nu aan de orde. Mijnheer Lelkes, ik verzoek u als ik straks uw naam 

noem, uit te spreken de woorden ‘dat verklaar en beloof ik’. Ik zal u eerst de formule van de 290 
belofte voorlezen. “Ik verklaar dat ik om tot lid van PS benoemd te worden, rechtstreeks noch 

middellijk, onder welke naam of voorwendsel ook, enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. Ik 

verklaar en beloof dat ik om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk enig 

geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik verklaar dat ik getrouw zal zijn 

aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als lid van PS naar eer en 295 
geweten zal vervullen.” 

 

De heer LELKES (FvD): Dat verklaar en beloof ik.  

 

De VOORZITTER: Ik wens u alle geluk met uw tijdelijk Statenlidmaatschap. Ik kan u in deze 300 
online vergadering helaas niet fysiek feliciteren, maar namens PS ontvangt u vanmiddag een bos 

bloemen op uw huisadres. Ik zie de felicitaties via de chatfunctie van deze vergadering al 
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binnenkomen. Ik wens u veel succes met uw tijdelijk lidmaatschap van PS en geniet er ook van. 

Voor de kijkers, in de chat wordt de heer Lelkes door alle Statenleden gefeliciteerd.  

 305 
       2.b. Beëdiging en installatie duo-commissieleden fracties VVD en CU   

 

De VOORZITTER: De fractievoorzitters van de VVD en CU hebben als duo-commissielid bij mij 

voorgedragen: de heer Mokveld (VVD) en mevrouw Hoogendoorn (CU). Ik vraag de twee 

aankomend duo-commissieleden om nu het op het groene handje te klikken, zodat we u in beeld 310 
kunnen zetten. Op grond van het bepaalde in artikel 61, lid 4 van het Reglement van Orde voor 

de vergaderingen en andere werkzaamheden van Provinciale Staten en Statencommissies dient 

een commissielid dat geen lid van Provinciale Staten is, in de vergadering van Provinciale Staten 

in handen van de voorzitter de eed of de verklaring en belofte af te leggen. Ik stel u thans in de 

gelegenheid om de eed en verklaring of belofte in mijn handen af te leggen. Ik verzoek u als ik 315 
straks uw naam noem, onder het opsteken van de voorste twee vingers van de rechterhand, uit te 

spreken de woorden: “Zo waarlijk helpe mij God Almachtig” of “Dat verklaar en beloof ik.” Ik zal u 

eerst de formule van de eed en verklaring en belofte voorlezen. “Ik zweer of verklaar dat ik om 

tot lid van een commissie benoemd te worden, rechtstreeks noch middellijk onder welke naam of 

voorwendsel ook, enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. Ik zweer en verklaar of beloof dat 320 
ik om iets in deze functie te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige 

belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik zweer en verklaar of beloof dat ik getrouw zal zijn 

aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten als adviseur van het 

provinciaal bestuur naar eer en geweten zal vervullen.” 

 325 
De heer MOKVELD (VVD): Dat verklaar en beloof ik.  

 

Mevrouw HOOGENDOORN (CU): Zo waarlijk helpe mij God almachtig.   

 

De VOORZITTER: Ik wens u beiden geluk met uw duo-lidmaatschap. We doen het symbolisch, het 330 
handen schudden. Heel veel succes namens alle leden van PS en GS en bij u thuis wordt een 

mooie bos bloemen bezorgd. Ik schors nu de vergadering voor een moment van felicitaties. Ik 

heropen de vergadering. 

 

3.a. Bekrachtiging besluit GS inzake opgelegde verplichting tot geheimhouding 335 
 

De VOORZITTER: Er zijn geen geheime stukken ter bekrachtiging ingekomen.  

 

b. Lijst geheimhouding PS 

 340 
De VOORZITTER: Er zijn tot op heden geen opmerkingen ontvangen door de griffie. Verlangt 

iemand daarover het woord? Zo niet, dan stel ik voor de lijst ter kennisgeving aan te nemen.  

 

4. Vaststelling notulen van de vergadering van 5 en 22 oktober 2020  

 345 
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De VOORZITTER: Er zijn door de griffie tot op heden geen opmerkingen ontvangen. Verlangt 

iemand over de notulen het woord? Zo niet, dan zijn de notulen van de vergaderingen van 5 en 

22 oktober 2020 vastgesteld. 

 

5. Vaststelling strategische Statenagenda      350 
 

De VOORZITTER: Verlangt iemand het woord? Zo niet, dan is daarmee de strategische 

Statenagenda vastgesteld.  

 

6. Vaststelling lijst ingekomen stukken 355 
        

De VOORZITTER: De griffie heeft geen opmerkingen ontvangen. Verlangt nog iemand daarover 

het woord? Nee, dan is voor wat betreft de afdoening van de brieven conform het voorstel van het 

presidium besloten.  

 360 
7. Voortgangslijst van moties         

 

De VOORZITTER: Door de griffie zijn tot op heden geen opmerkingen ontvangen. Verlangt 

iemand hierover het woord? Nee, dan stel ik voor de lijst als zodanig vast te stellen.  

 365 
8. Hamerstukken         

8.a. Statenvoordracht 52 Verplaatsen portefeuilles circulaire economie en MRA 

(regiegroep) naar EFB         

8.b. Statenvoordracht 54 Protocol voor de accountantscontrole op de jaarstukken 2020 

                370 
De VOORZITTER: Verlangt iemand hoofdelijke stemming, stemverklaring of aantekening? Zo 

niet, dan zijn de besluiten van 8.a. en 8.b. aangenomen.  

 

9. Statenvoordracht 53 Begroting 2021 en Memorie van Antwoord   

 375 
De VOORZITTER: De vaststelling van de begroting 2021. Bij moties en amendementen en de 

voordracht peilen wij de stemmen via de fractievoorzitters en de vaststelling van de stemming 

vindt schriftelijk plaats via brief stemmen na afloop van de vergadering. Ik ga proberen 

interrupties tijdens voordrachten zoveel mogelijk te accommoderen, ik zal wel mensen zoveel 

mogelijk laten uitspreken om op die manier een goed debat tot stand te kunnen brengen. Wij 380 
hebben een vaste volgorde van sprekers, eerst de oppositie en dan de coalitie op volgorde van 

grootte.  

 

De heer DESSING (FvD): Voorzitter, de begroting van de provincie voor 2021 is het best te 

omschrijven als leesbaar, overzichtelijk en goed geordend aan de ene kant, maar kent naast de 385 
corona-onzekerheid ook een nieuwe complicerende factor die financiële onzekerheid 

introduceert. In lijn met het coalitieakkoord was er namelijk het Economisch Herstel- en 

Duurzaamheidsfonds van de VVD, toch al ingecalculeerde verduurzamingsplannen versneld en 
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gesubsidieerd uitrollen. Dat werd het devies. Zonnepanelen tegen corona uit het revolverend 

fonds van € 100 miljoen, het bedrag dat door energie- en kostenbesparing weer terugbetaald zal 390 
worden. Motie 42 riep GS op om zo spoedig mogelijk met een Economisch Herstel- en 

Duurzaamheidsfonds te komen met aandacht voor de verduurzaming van de bebouwde 

omgeving en de versterking van de culturele en maatschappelijke infrastructuur. Wij zijn zeer 

voor hulp aan zwaar getroffen bedrijfssectoren, maar vonden deze aanpak wel wat fantasievol. 

Een longshot om steun van de provincie passend te maken binnen enig provinciaal mandaat. 395 
Ondernemers zitten te wachten op acute noodhulp, niet op zonnepanelen die mogelijk ooit 

kunnen worden terugverdiend door lage energienota’s. Dan het revolverend karakter. Een fonds 

waarbij een betaalde ontwikkeling of verstrekte lening weer wordt aangevuld met de opbrengsten 

van die ontwikkeling of met de rente en aflossing van de lening. Het idee is om dat geld opnieuw 

te besteden. Echter, of en wanneer deze gelden terugkomen is vaak ongewis en dat maakt 400 
revolverende fondsen eigenlijk een nachtmerrie voor toezichthouders, rekenkamers en 

accountants, ook voor ons als PS dus. De provincie-accountant gaf in de Rekeningencommissie al 

aan dat eventuele revolverende fondsen de bijzondere belangstelling zullen krijgen. Van de 

eerste tranche van € 16,5 miljoen wordt met veel creativiteit € 7 miljoen als revolverend 

aangemerkt “met een bepaald risico dat wij zullen afdekken”. € 9,5 miljoen is rechtstreekse 405 
subsidie, een gemengd fonds met € 1 miljoen aan uitvoeringskosten. Dat vinden wij een pittige 

overhead. Hiermee is het revolverende fonds feitelijk een hybride pot duurzaamheidssubsidie 

geworden waar hopelijk iets van zal revolveren op een termijn waar nu nog niets over is te 

zeggen. Dit druist feitelijk in tegen de geschetste uitvoering van M42, die sprak over een puur 

revolverend fonds. En als er dan toch een revolverend duurzaamheidsfonds zou moeten komen, 410 
dan zou dit fonds een hoger percentage revolverendheid moeten bevatten naar onze mening. 

Waarom kan de provincie bijvoorbeeld niet inzetten op het ondersteunen van bedrijven middels 

financiële steun voor isolatie? Een maatregel die zichzelf sneller terugverdient door een snellere 

besparing van energie. Wij komen daarom met de volgende motie: 

 415 
Motie 152/09112020 

Focus op revolverende investeringen 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 420 
Constaterende dat: 

- PS van Noord-Holland per motie hebben ingestemd met het opzetten van een Herstel- en 

Duurzaamheidsfonds (€ 100 miljoen); 

- Dit fonds werd gepresenteerd als revolverend; 

- In de eerste tranche een meerderheid van de investeringen niet revolverend zijn en 425 
daarom dus kunnen worden aangemerkt als subsidie. 

 

Overwegende dat: 

- De motie uitgevoerd dient te worden zoals deze is gepresenteerd; 

- Het opnemen van een minimaal terugverdien-percentage GS helpt om doelmatig en 430 
effectief keuzes te maken. 
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Verzoeken GS: 

Bij het verstrekken van gelden uit het Herstel- en Duurzaamheidsfonds te streven naar minimaal 

75% revolverendheid 435 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie FvD 

 

Voorzitter, dan de hulpprogramma’s zelf. Doorzetten van bestaande uitvoeringsregelingen – veel 440 
onderwerpen die samen met gemeenten verder vorm gegeven moeten worden – en het 

woningabonnement, dit laatste behoeft nadere invulling, zeker waar het de revolverendheid in 

het fonds betreft.  

 

De heer VAN DER MAAS (VVD): Voorzitter. Ik verbaas mij over de bijdrage van FvD tot zo ver. Het 445 
gaat hier over M42 en wij krijgen nog de tijd om daarop in te gaan, dat ligt nu niet voor. Waar ik 

wel heel blij mee ben is dat FvD ziet dat er middels dit fonds een bijdrage geleverd zal worden 

aan de economie en dat is heel mooi. Maar ik zou de heer Dessing toch graag willen vragen om 

deze discussie op een later moment te voeren en dan ook vooral de verantwoordelijkheid te 

nemen om bij te dragen in plaats van af te breken.  450 
 

De heer DESSING (FvD): Daar wil ik graag op reageren, want in het vervolg van mijn betoog zal ik 

een motie indienen waarmee wij aansluiten op dit verhaal en waarin wij een wijziging zullen 

voorstellen. Bovendien hebben wij ook ideeën over hoe wij bijdragen, want wij breken niet alleen 

af, maar wij dragen zeker ook constructief bij, kan ik de heer Van der Maas verzekeren. Dan de 455 
hulpprogramma’s zelf. Doorzetten van bestaande uitvoeringsregelingen, veel onderwerpen die 

samen met gemeenten verder vormgegeven moeten worden en het woningabonnement wat 

nadere invulling behoeft, zeker waar het het revolverend fonds betreft. De salderingsregeling 

wordt vanaf 2023 immers afgebouwd en dan valt het terugverdienen van 

duurzaamheidsinvesteringen nogal tegen, zo is de verwachting. Het positieve effect voor de 460 
zwaarst getroffen sectoren in de provincie is dus mager, om niet te zeggen afwezig. Er wordt 

hoog opgegeven van de positieve effecten voor de techniek en installatiesector, maar dit is nou 

juist een sector die relatief beperkt geraakt is door corona. Liever zouden wij zien dat er bredere 

hulp aan het bedrijfsleven of het maatschappelijk middenveld wordt gegeven, zoals verwoord in 

M41 en dat er opnieuw onderzoek wordt gedaan naar de financieringsmogelijkheden voor de 465 
getroffen sectoren. Daarom een motie: 

 

Motie 153/09112020 

Heronderzoek steun aan getroffen sectoren  

 470 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 
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Er een Herstel- en Duurzaamheidsfonds van € 100 miljoen is ingesteld waarin sectoren worden 

geholpen die in financieel opzicht relatief licht getroffen zijn door de corona-crisis. 475 
 

Overwegende dat: 

Er andere sectoren zijn die vele malen zwaarder getroffen worden. 

 

Verzoeken GS : 480 
Een onderzoek te starten waarin zij op korte termijn de mogelijkheden heronderzoeken om de 

getroffen sectoren te helpen met inachtneming van de kaders waarbinnen de provincie moet 

opereren 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 485 
Fractie FvD 

 

Voorzitter, in het voorjaar kopten de kranten van Noord-Holland dat ondernemers een boost van 

€ 100 miljoen krijgen. In werkelijkheid lijkt dit op € 100 miljoen voor de provinciale 

klimaatplannen. Kortom, het fonds lijkt sympathiek maar is helaas meer duurzaam dan herstel. 490 
Het voegt economisch en qua CO2-besparing naar onze mening niets toe en bovendien 

introduceert het administratief problematische structuren. Wij zijn geen fan van deze plannen en 

als ze toch worden doorgevoerd, dan heeft het de voorkeur om de fondsstructuur te verlaten, de 

beoogde omvang van het fonds fors te verlagen en tegelijkertijd het revolverend karakter op te 

geven. Wees eerlijk en zeg dat het hier eigenlijk gaat om duurzaamheidssubsidie. Vanwege het in 495 
onze ogen te hoge bedrag dat is gereserveerd door het aannemen van M42 en het te lage bedrag 

dat nu beschikbaar is voor M41, komen wij daarom met de volgende budget neutrale motie: 

 

Motie 154/09112020 

Extra coronasteun maatschappelijk middenveld  500 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Er een Herstel- en Duurzaamheidsfonds van € 100 miljoen is ingesteld waarin sectoren 505 
worden geholpen die in financieel opzicht relatief licht getroffen zijn door de corona-

crisis; 

- Er daarnaast ook een fonds is opgericht om samen met gemeenten culturele en 

maatschappelijke instellingen overeind te houden, die vanwege de corona-situatie in acute 

financiële problemen zijn geraakt. 510 
 

Overwegende dat: 

- Sectoren op het maatschappelijk middenveld relatief zwaarder worden getroffen door de 

corona-crisis dan organisaties die profijt hebben van het Herstel- en 

Duurzaamheidsfonds; 515 
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- Deze organisaties dus ook meer hulp behoeven dan de organisaties die profiteren van het 

Herstel- en Duurzaamheidsfonds. 

 

Verzoeken GS: 

Vanuit het Herstel- en Duurzaamheidsfonds € 10 miljoen over te hevelen naar het fonds dat 520 
bedoeld is voor culturele en maatschappelijke instellingen die in acute problemen zijn geraakt 

door de corona-crisis 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie FvD  525 
 

Dan nog een aantal algemene opmerkingen over de begroting. De deelbegrotingen van de 

diverse commissies bevatten naast het hierboven genoemde revolverende fonds, weinig andere 

specifieke posten waar wij het nu hier over willen hebben bij de begroting. Het opnemen van 

budgetten voor mobiliteitsprojecten in de jaarbegroting komt de overzichtelijkheid van de 530 
begroting zeker ten goede en de mobiliteitsbegroting als corebusiness van de provincie bevat als 

geheel geen grote verrassingen. Wel zijn in de begroting een aantal posten opgenomen die CO2-

reductie tot doel hebben. U zult begrijpen dat wij principieel niet achter deze begrotingsposten 

staan. Overigens zien wij ook posten waar CO2-reductie als bijvangst kan worden gezien, zoals 

proeven met innovatief asfalt waarmee en passant CO2 wordt bespaard. Hier kunnen en willen wij 535 
niet tegen zijn omdat dit geld toch moet worden uitgegeven, maar geld uitgeven met als enig 

doel CO2-reductie, daar zijn wij op tegen. Dan nog enkele opmerkingen over het beleid van de 

coalitie waar wij vandaag tijdens deze financiële, maar ook algemene beschouwingen over 

spreken. Immers, beleid en financiering van coalitiebeleid zijn onlosmakelijk met elkaar 

verbonden. Duurzaam Doorpakken is een dichtgetimmerd akkoord waarin het afgelopen jaar 540 
weinig marge bleek te zitten. Duurzaam dichttimmeren dus eigenlijk. De ontoegeeflijke houding 

van GS op de diverse voorstellen, amendementen, moties en opmerkingen van bijna alle 

oppositiepartijen tijdens de behandeling van de concept-RES en de Omgevingsverordening waar 

unaniem afwijzend op werd gereageerd en waarbij ook niet naar noodkreten van gemeenten werd 

geluisterd, maakten dit het meest duidelijk. Een aantal kruimels werd schoorvoetend weggegeven 545 
aan een enkele oppositiepartij, maar de ruimte was en is feitelijk nul. De verbeterde 

samenwerking tussen oppositie en coalitie maar ook met andere overheden, zoals beloofd in het 

bestuursakkoord, blijkt voor de bühne te zijn. Ook echte inspraak van burgers zien wij niet of 

nauwelijks terug in de dagelijkse praktijk. Wij betreuren deze constatering. Wij zien hierin de 

hand van een coalitie die de gelederen gesloten houdt, een coalitie waarin de VVD GL-beleid 550 
uitvoert onder het motto ‘geven en nemen’, maar ons bekruipt het gevoel dat de VVD behoorlijk 

wat van zijn idealen weggeeft en daar op dit moment weinig voor terugkrijgt. Zelfs het € 100 

miljoen fonds werd verkocht als steun voor ondernemers, maar is in feite de uitvoering van de 

groene duurzaamheidsagenda die naadloos aansluit op de RES.  

 555 
De heer VAN DER MAAS (VVD): U begrijpt dat ik deze woorden niet voorbij kan laten gaan 

zonder daarop te reageren. Nee, het is niet zo dat de VVD GL-beleid uitvoert, dat is duidelijk en 

dat blijkt ook uit de vooruitgang die wij maken op infrastructuurgebied, maar wat mij vooral 
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dwarszit en misschien kunt u daar zo uw mening over geven, is dat u anderhalf jaar geleden de 

kans had om mee te doen in dit bestuur. U nam het voortouw bij de coalitievorming. U stelde een 560 
formateur aan die op zoek ging naar een coalitie en wij stonden daar zeer welwillend tegenover, 

dat kunt u zich herinneren. Vervolgens besloten u en Hans Smit na drie dagen daarmee niet door 

te gaan. Daarmee gaf u eigenlijk min of meer uw recht op om mee te besturen en ik vind het heel 

gek dat u vervolgens ons de maat neemt, terwijl u zelf niet mee wilde doen. Heeft u geen spijt 

van de manier waarop u toen bezig bent gegaan met de coalitievorming en de kansen die u toen 565 
heeft laten liggen?  

 

De heer DESSING (FvD): Voorzitter, ik meen dat deze vraag van de VVD vorig jaar ook al voorbij is 

gekomen en ook toen heb ik geprobeerd om op een heldere manier te antwoorden. 

Coalitieonderhandelingen, daar hebben wij zeker onze verantwoordelijkheid voor genomen, 570 
omdat ik toen ook al heb gezegd en nu herhaal, dat voor coalitievorming en de bereidheid tot het 

vormen van een meerderheidscoalitie meerdere partijen nodig zijn en uiteraard hebben wij de 

welwillendheid van de VVD kunnen constateren om zeker in contact te treden met onze fractie. 

Met name op mobiliteitsvraagstukken zijn wij het zeer eens, laat dat helder zijn. Maar het gaat 

erom dat er meerdere fracties nodig zijn voor een coalitie en als er meerdere fracties tijdens 575 
verkennende gesprekken duidelijk uitspreken dat er geen wil is tot het vormen van een coalitie 

met FvD, dan houdt het vrij snel op. Dat is de conclusie die wij toen helaas hebben moeten 

trekken en dat is zeker niet een kwestie van onze beurt voorbij laten gaan, maar het is een 

kwestie van op dit moment gezien de verhoudingen binnen PS, dat het nu eenmaal zo ligt. Dat 

wil niet zeggen dat wij over 2,5 jaar niet opnieuw weer een poging willen doen, sterker nog, wij 580 
staan daar zeer positief tegenover, dus laat dat gezegd zijn dat wij onze uitgestoken hand die wij 

toen hebben gedaan, zeker blijven uitsteken ook naar andere fracties die serieus tegen die tijd 

met ons in zee willen. Maar laten wij dit gesprek tegen die tijd nog een keer voeren als de uitslag 

van de verkiezingen bekend is.  

 585 
De heer VAN DER MAAS (VVD): Ik ben zeer graag bereid om de heer Dessing van advies te 

dienen tegen die tijd, want binnen twee dagen de conclusie bereiken dat andere partijen niet met 

je willen samenwerken, is echt veel te snel, daar moet veel meer tijd aan besteed worden. Dus 

mijnheer Dessing, bij deze dat aanbod voor over 2,5 jaar. Ik ben benieuwd of u dan inderdaad 

nog de grootste bent.  590 
 

De heer DESSING (FvD): Voorzitter, dat zullen we tegen die tijd zien en bij deze genoteerd dit 

aanbod en mijn welwillende acceptatie daarvan. Ik ga verder met mijn verhaal. Tot slot, deze 

begroting bevat zeker goede inhoudelijke elementen en projecten die wij onderschrijven en 

goedkeuren. Desondanks bevat deze begroting allocaties met name voor duurzaamheidseisen 595 
die wij principieel afwijzen. Wij staan voor efficiënt en doelmatig geld uitgeven aan projecten die 

passen binnen de provinciale scope. Wij nodigen GS van harte uit om positief te reageren op onze 

moties om zo een goedkeuring voor de gehele begroting van ons te kunnen krijgen.  

 

De VOORZITTER: Ik heb drie moties van u ontvangen en deze maken onderdeel uit van de 600 
beraadslagingen.  
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De heer SMALING (SP): Voorzitter, de heer Dessing had een interessante bijdrage, goed om naar 

te luisteren. De overheveling tussen de twee moties gaan wij denk ik wel steunen, dat vinden wij 

een goed idee, maar mijn vraag is, gelooft FvD nou nog steeds dat het hele klimaatverhaal een 605 
grote hoax en allemaal onzin is? Ik hoorde hem toch weer zeggen dat alles wat gericht is op 

vermindering van de CO2-uitstoot, FvD niet gaat steunen. Zit FvD nog steeds in die groef? 

 

De heer DESSING (FvD): Voorzitter, u kent ons standpunt. Ik weet niet of het handig is om daar 

nu uitgebreid op in te gaan, maar laat helder zijn, nee, wij zijn zeker geen klimaatontkenners, 610 
maar wij hebben niet de illusie dat wij eigenhandig door in te grijpen in de reductie van CO2 het 

klimaat dusdanig kunnen beïnvloeden, dat het enig effect kan hebben op het klimaat. Zoals wij 

vaak hebben gezegd, de 0,00007 graden die € 1.000 miljard nodig heeft, vinden wij een 

dusdanige investering die wij niet zelf zouden willen leveren. Nee, wij zitten niet in de groef, wij 

zijn geen klimaatontkenners maar wij denken niet dat wij door heel veel geld te investeren 615 
waarmee eventueel CO2 gereduceerd kan worden, daar het klimaat mee zouden kunnen redden. 

Dat is onze visie.  

 

De heer SMALING (SP): Maar die 0,00007 is niet alleen voor mij maar voor veel mensen die veel 

deskundiger zijn, de achterkant van het bierviltje van Thierry Baudet waarop dit wordt 620 
uitgerekend. Uw fractie bestaat uit allemaal intelligente mensen, dus ik verwacht dat er een stap 

is gezet en dat je toch beseft dat we met zijn allen in actie moeten komen. Dan kun je 

redetwisten over welke actie, prima, maar ik zou zo graag zien dat FvD meegaat in het toegeven 

dat er een grote noodzaak is om in actie te komen.  

 625 
De heer DESSING (FvD): Ik moet herhalen wat ik heb gezegd, wij volgen zeker alle 

wetenschappelijke ontwikkelingen, maar wij kijken naar het feit dat de minimale reductie van de 

temperatuur, dat daar zo’n enorme investering voor nodig is, dat vinden wij op dit moment niet 

waard. Laat dat helder zijn.  

 630 
De heer VOSKUIL (PvdA): Voorzitter, ik begrijp dat de coalitieonderhandelingen voor de volgende 

periode wel heel vroeg geopend zijn en daarom leek het mij verstandig FvD nu vast de 

duidelijkheid te geven dat ons standpunt van twee jaar geleden nog altijd geldig is, er zitten te 

veel uitgangspunten bij FvD die het helemaal niet mogelijk maken om in een coalitie te stappen. 

Wij zijn bovendien heel erg gelukkig met de coalitie met GL, D66 en ook met de VVD waarmee wij 635 
mooie dingen voor onze inwoners bereiken. Het leek mij een goed moment om FvD nog even aan 

te geven dat als hij het rondje gaat bellen richting 2023, wij niet bovenaan zijn lijst moeten 

staan, tenzij er hele wezenlijke zaken veranderen. De wisseling die hij net had met de heer 

Smaling, is illustratief voor wat er zou moeten veranderen, namelijk een acceptatie en omarming 

van de wetenschap in plaats van het afdoen als een mening. Ik dacht dat het een mooi moment 640 
was om dat even duidelijk te maken en onze tevredenheid over de huidige coalitie uit te spreken.  

 

De heer DESSING (FvD): Voorzitter, ik respecteer de mening van de PvdA en blij dat ze tevreden 

zijn met de coalitie, laat helder zijn, mijn uitgestoken hand blijft uitgestoken en laat ook helder 
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zijn dat wij niet alleen maar kijken naar meningen maar dat wij zeker blijven kijken naar de 645 
wetenschap op alle fronten en naar diverse inbrengen 

 

De heer HEIJNEN (CDA): Voorzitter. De mooiste dingen in het leven zijn geen dingen. Het zijn 

mensen, plaatsen, ervaringen. Het zijn gevoelens van liefde, vreugde, verbinding, begrip en 

plezier. In tijden van corona wordt dit extra duidelijk. Het valt velen van ons zwaar. Sommigen 650 
hebben hun baan verloren of zien hun bedrijf op de rand van de afgrond staan. Anderen werken 

iedere dag thuis of hebben door corona als politieagent, boa, verpleger of onderwijzer een hele 

andere baan dan vorig jaar. Velen missen het wekelijks bezoekje aan hun ouders, kinderen of 

kleinkinderen. Horeca, theaters en bioscopen zijn dicht en thuiszitten is helaas voor te veel 

mensen verschrikkelijk door huiselijk geweld of slechte woonomstandigheden. Objectief gezien 655 
doen we het best goed, de overheid springt financieel bij. Ook in de provincie hebben we € 110 

miljoen aan corona gerelateerde middelen vrijgemaakt. Maar hoeveel geld we er ook tegenaan 

gooien, het vervangt nooit het gevoel van verbinding, van samen zijn. De mooiste dingen in het 

leven zijn immers geen dingen. Die uitspraak bracht mij aan het denken over onze provincie. Op 

vele momenten hebben we onze complimenten uitgesproken voor het bestuur, de ondersteuning 660 
en voor onze ambtelijke organisatie. Van hen wordt net als van velen in deze tijden een extra 

inspanning gevraagd. Ik zie een betrokken provinciebestuur bij voedselbanken, culturele 

instellingen, gemeenten in financiële problemen en andere organisaties. Complimenten daarvoor. 

Er is echter nog een groep die onbetaald een grote inspanning pleegt ten behoeve van de 

provincie en dat zijn onze vrijwilligers: 13.500 vrijwilligers in het groen, 80 in het Huis van Hilde 665 
en ongeveer 560 in de buurtbussen. Een groep betrokken mensen, in meerderheid 65+. Een 

groep voor wie de aard van het vrijwilligerswerk door corona is veranderd en die het contact met 

anderen waarschijnlijk missen. Een groep die we ook na de coronatijden aan ons willen blijven 

binden. Het CDA ziet vrijwilligerswerk als één van dé bindmiddelen in de samenleving. In deze 

coronatijd willen we daarom ook nogmaals extra onze waardering uitspreken. Ik heb daarvoor de 670 
volgende motie die ik samen met de CU, PvdA, SP en GL indien.  

 

Motie 155/09112020 

Ondersteuning provinciale vrijwilligers in coronatijden 

 675 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Overwegende dat: 

- De provincie Noord-Holland voor het bereiken van haar doelen afhankelijk is van 

vrijwilligers; 680 
- In 2019 13.500 groene vrijwilligers aan de slag waren in Noord-Holland; 

- Aan Huis van Hilde ongeveer 80 vrijwilligers verbonden zijn in verschillende mate van 

betrokkenheid; 

- Er ongeveer 560 vrijwilligers betrokken zijn bij de buurtbussen; 

- Veel vrijwilligers vallen onder de covid-19 risicogroep 65+. 685 
 

Constaterende dat: 



Pagina 17 
 

 17 

- De covid-19 crisis een grote impact heeft op de samenleving; 

- In het programma Groen veel vrijwilligersactiviteiten zijn afgelast, zoals NL-doet en de 

natuurwerkdag; 690 
- Bij het Huis van Hilde activiteiten teruggebracht zijn waardoor de inzet van vrijwilligers 

tijdelijk anders/minder is geworden; 

- Vrijwilligers in buurtbussen te maken krijgen met de covid-19 regels voor het Openbaar 

Vervoer; 

- De betrokkenheid van vrijwilligers nog steeds groot is; 695 
- Het van groot belang is dat wij deze vrijwilligers aan ons blijven binden, ook na de covid-

19 tijden; 

- Er van iedereen, maar zeker ook van de provinciale vrijwilligers een extra (mentale) 

inspanning wordt gevraagd in deze covid-19 tijden. 

 700 
Verzoeken het college van GS: 

- Provinciale vrijwilligers een hart onder de riem te steken en waardering te betonen voor 

hun inzet in deze uitdagende covid-19 tijden; 

- Te onderzoeken welke manier hiervoor het beste past en dit terug te koppelen aan PS 

 705 
en gaan over tot de orde van de dag 

Fracties CDA, CU, PvdA, SP, GL 

 

Voorzitter, verbinding is juist nu cruciaal. Het lontje van mensen lijkt steeds korter te worden. 

Het nieuws laat grote tweespalt zien in de Verenigde Staten, maar ook dichtbij, aanslagen, 710 
racistische uitingen, inperking van godsdienstvrijheid, complottheorieën, opzettelijke 

beledigingen. Waar zijn we mee bezig? Natuurlijk moet iedereen kunnen zeggen wat hij denkt en 

kunnen zijn wie hij of zij is. Daar staan we pal voor, maar soms is het goed ook even te denken 

wat jouw acties voor gevolgen hebben voor de ander. Vrijheid komt met verantwoordelijkheid. 

Juist nu in deze onzekere tijd waarin we snakken naar verbinding. Terug naar onze provinciale 715 
begroting. Onzekere tijden zijn het ook voor de provincie en dat zien we terug in de begroting 

waarvan we nu al weten dat er op onderdelen flink van afgeweken gaat worden. De begroting is 

verder een helder stuk en op onderdelen heeft deze onze volledige steun, zoals de extra 

inspanningen voor cultuur, economie, toegankelijkheid en diversiteit. En hoewel het proces 

rondom de RES bij veel mensen nog niet erg leeft en er nog veel draagvlak gecreëerd zal moeten 720 
worden om de duurzame maatregelen daadwerkelijk te realiseren, staan wij achter het doel om 

een noodzakelijke duurzame stap vooruit te zetten. Ook wil ik nogmaals waardering en dank 

uitspreken voor de toezegging de POP-3 gelden te voorzien van provinciale cofinanciering, zodat 

het Europese geld benut kan worden voor het plattelandsontwikkelingsprogramma in Noord-

Holland. Graag wil ik oproepen om balans te brengen in de uitvoering van vele maatregelen. 725 
Balans tussen natuur en economie, recreatie, werkgelegenheid en balans tussen stad en 

platteland. Neem bijvoorbeeld het stikstofbeleid, een hoofdpijndossier, waarvan we erkennen dat 

er wat moet gebeuren om kwetsbare natuur te beschermen. Tegelijkertijd zien we een enorme 

impact op de industrie en agrarische bedrijven. Uitkopen, verplaatsen, opdoeken lijkt voor 

sommigen de enige oplossing, waarbij het onduidelijk blijft of dit nu daadwerkelijk een oplossing 730 
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biedt voor betere groei van stikstofgevoelige planten. En dat doet ongelofelijk veel pijn, juist voor 

de kleinschalige familiebedrijven die ziel en zaligheid in het bedrijf hebben zitten. Afgelopen 

week is van Rijkswege opnieuw een opkoopregeling aangekondigd die door de provincie 

uitgevoerd moet worden. Daar is veel onrust over ontstaan, omdat er een beroepsverbod in de 

regeling is opgenomen. Kan de gedeputeerde daar een toelichting op geven? Verder vraagt het 735 
CDA aan GS om de grootst mogelijke zorgvuldigheid bij de oplossing van het stikstofdossier en 

het CDA vraagt GS om verder te kijken dan bedrijven op te doeken. Er zijn technieken en 

innovatieve oplossingen die stikstofbronnen kunnen reduceren of wegnemen, zoals een 

ammoniakfilter. Innovaties die mogelijk voor velen de pijn kunnen verzachten en leiden tot een 

substantiële afname van de stikstofuitstoot en daarmee tot een betere situatie voor de 740 
stikstofgevoelige habitats in de N2000-gebieden. Voor het realiseren van testopstellingen en 

certificering van deze innovaties is beleid en passende subsidie nodig. Door hier als provincie op 

in te zetten, is veel te bereiken in het stikstofdossier. Ik heb daarom de volgende motie.  

 

Motie 156/09112020 745 
Steun voor stikstofinnovaties 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Overwegende dat: 750 
De provincie van het Rijk de taak en opdracht heeft gekregen om via gebiedsprocessen 

stikstofuitstoot te reduceren. 

 

Constaterende dat: 

- De reductie van stikstof gericht is op de bescherming van stikstofgevoelige planten in 755 
N2000-gebieden; 

- Het Rijk financiële middelen ter beschikking stelt aan de provincie voor de reductie van de 

stikstofuitstoot; 

- Innovatieve oplossingen stikstofbronnen kunnen reduceren of wegnemen, zoals een 

ammoniakfilter; 760 
- Innovatieve oplossingen nodig zijn en mogelijk andere dure maatregelen overbodig 

kunnen maken; 

- Door innovatieve oplossingen de reductie versneld kan worden en we eerder uit de 

stikstofimpasse komen, zodat stikstofgevoelige planten beter groeien en woningbouw en 

andere ontwikkelingen weer mogelijk gemaakt kunnen worden; 765 
- De beschikbare innovatiefondsen in Noord-Holland niet in alle gevallen goed aansluiten op 

de financieringsvraag voor het verder ontwikkelen van stikstofinnovaties en het uittesten 

en laten certificeren van stikstofinnovaties daardoor soms te lang duurt of niet van de 

grond komt; 

- Er snelheid geboden is voor een goede oplossing van het stikstofprobleem. 770 
 

Verzoeken het college van GS: 
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- Te onderzoeken of bestaande innovatiefondsen in Noord-Holland op korte termijn 

voldoende toegankelijk gemaakt kunnen worden voor stikstofinnovaties die als doel 

hebben stikstof te reduceren of weg te nemen; 775 
- Indien bestaande fondsen op korte termijn niet kunnen worden aangepast te onderzoeken 

of er een nieuw fonds kan worden opgezet gericht op verdere ontwikkeling van 

stikstofinnovaties en het uittesten en laten certificeren van kansrijke stikstofinnovaties; 

- Bij de eerste begrotingswijziging een terugkoppeling te geven aan PS  

 780 
en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie CDA 

 

Naast stikstofreductie is de afronding van het NNN een grote uitdaging voor deze provincie. Het 

CDA is blij dat er een verkenningsjaar is en dat er pilots zijn uitgezet om agrarisch natuurbeheer 785 
binnen NNN ook in de toekomst te behouden. Wij maken ons echter zorgen over het feit dat er 

nog veel onduidelijkheid is over de financiële gevolgen van diverse regelingen die beschikbaar 

zijn in de pilotgebieden. Als de huidige gebruikers van gebieden die omgezet moeten worden 

naar natuur, geen financiële duidelijkheid krijgen, is het voor hen moeilijk om stappen te zetten 

en beslissingen te nemen. Dit vertraagt de aanleg van NNN. Wanneer wordt meer financiële 790 
duidelijkheid verwacht voor verdere uitwerking van de pilots agrarisch natuurbeheer in het 

verkenningsjaar? Graag een toelichting van de gedeputeerde. Een ander thema dat vaak 

terugkomt in onze algemene beschouwingen, is wonen. Naast de coronacrisis en stikstofcrisis 

hebben we ook een wooncrisis, er heerst woningnood met alle gevolgen van dien. Er is tijdens 

het debat over de Omgevingsverordening veel over gezegd, niet in de minste plaats door het 795 
CDA. De balans moet terug en we moeten veel meer bouwen voor al die starters, ouderen en 

gezinnen die een betaalbare geschikte woning zoeken. Ik zie dat inmiddels veel partijen in Den 

Haag dat ook in hun verkiezingsprogramma’s hebben staan en dat deze partijen bereid zijn 

hiervoor naar veel meer locaties te kijken dan nu vanuit deze provincie is toegestaan. Na 

ingrijpen van Den Haag kan er echt veel meer dan u nu denkt – zeg ik nog maar even tegen de 800 
heer Voskuil (PvdA) – maar het is teleurstellend dat Haags ingrijpen nodig is, omdat lokale 

overheden er samen niet uitkomen en deze provincie er nu niet voor kiest de woningnood aan te 

pakken. Ik kom nog even terug op de beide Coronamoties van € 10 en € 100 miljoen. Er zijn op 

dat vlak nog een aantal aandachtspunten. Eerder vroegen wij aandacht voor de situatie van de 

dorpshuizen. Gedeputeerde Loggen heeft daarop een gesprek gevoerd met de vereniging van 805 
dorpshuizen. Hij gaf destijds (voor de zomer) aan dat de dorpshuizen op korte termijn geen 

grote financiële problemen zagen, maar hij zei toe op vragen van mijn fractie de vinger aan de 

pols te houden. Inmiddels zijn de dorpshuizen door deze tweede golf opnieuw hard geraakt en 

melden ze, ook in de pers, dat het water aan hun lippen staat. Heeft de gedeputeerde opnieuw 

contact gehad met de dorpshuizen? Zo ja, wat was hun boodschap en wat gaat hij daaraan doen? 810 
En zo nee, wil de gedeputeerde dat op zeer korte termijn doen en de resultaten terugkoppelen 

aan PS, met daarbij een overzicht van de mogelijkheden die de provincie zou kunnen doen? Over 

de invulling van de € 100 miljoen voor de verduurzaming van de gebouwde omgeving is het CDA 

van mening dat er scherpere keuzes gemaakt moeten worden dan nu. € 100 miljoen is voor de 

provincie een hoop geld, maar voor de totale opgave van de energietransitie een druppel op de 815 
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gloeiende plaat. We kunnen hier niet alles doen en ik roep GS daarom op om in de volgende 

tranches duidelijke keuzes te maken waar de € 100 miljoen het beste tot hun recht komen. Een 

ander belangrijk thema voor mijn partij. Wij vinden het belangrijk dat ook de komende jaren weer 

wordt ingezet op het vergroten van de verkeersveiligheid in onze provincie. Als een goede 

infrastructuur daaraan kan bijdragen, dan is dat wat ons betreft de investeringen waard. Vanuit 820 
dit perspectief vinden wij ook de verbinding A8-A9 van belang die onder andere zal bijdragen aan 

de verkeersveiligheid in Krommenie en Assendelft.  Wij kijken uit naar de uitkomsten van de 

studie naar een verdiepte verbinding en hopen in 2021 knopen te kunnen doorhakken. Tot slot 

hoop ik van harte dat 2021 vooral weer het jaar mag worden waarin er opnieuw ruimte is voor 

verbinding met mensen, plaatsen en ervaringen.  825 
 

De VOORZITTER: De twee moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

De heer ZOON (PvdD): Voorzitter. De Aarde leefbaar houden, dat is onze grootste uitdaging. Met 

een straal van slecht 6.400 km is de Aarde letterlijk van levensbelang: de oceanen produceren de 830 
zuurstof die we ademen; het water lest onze dorst en zakt in de grond, waarin zaadjes ons 

voedsel worden en de bomen groeien; van hout maken we onze meubels en van de wind en zon 

onze energie. Bij het WNF kun je je impact op de aarde berekenen. We doen het verschrikkelijk 

slecht als Nederland, waarbij we 3.3 Aardes gebruiken om onze consumptie te voeden en dat 

terwijl we op één van de meest vruchtbare delen van de aarde leven. Nog wel, want de aarde 835 
loopt leeg. Op 3 mei jl. hadden we onze Nederlandse Overshoot Day bereikt. De dag waarop we 

méér natuurlijke hulpbronnen voor het hele jaar hebben opgemaakt dan de aarde kan 

produceren. Op dat moment gaat dus al het voedsel dat wij eten, het hout dat wij gebruiken, het 

water dat wij drinken ten koste van iemand anders. Ten koste van de leefbaarheid van de aarde. 

Dat is alsof je in mei al je hele jaarloon hebt besteed. De rest van het jaar leef je van een lening. 840 
De lening die niet terugbetaald wordt. Het is ook aan de Noordpool te zien die over 14-15 jaar 

ijsvrij is. Dat gigantische ecologische tekort creëert alle andere crisissen. Elke cent die de 

provincie nu besteedt aan vervuilende activiteiten, betekent subsidiëren van nieuwe problemen. 

Daarom riepen wij GS eerder op om niet alleen met een sluitende financiële begroting te komen, 

maar ook met een sluitende ecologische begroting. Als GS zo’n begroting hadden gemaakt, dan 845 
hadden ze het niet alleen over de harde klap van de coronacrisis op onze economie gehad, maar 

ook over de oorzaken van zulke pandemieën. De coronacrisis heeft namelijk duidelijk gemaakt 

dat onze omgang met dieren, milieu en de natuur niet alleen onethisch maar ook letterlijk 

ziekmakend is. Zoönosen, overdraagbare dierziekten zoals het coronavirus, maar ook o.a. Ebola, 

MERS, SARS, Q-koorts behoren tot grootste gevaren van onze tijd. Driekwart van de nieuwe 850 
infectieziekten is immers afkomstig van dieren. De manier waarop we onze landbouw en 

economie hebben ingericht, is een tikkende tijdbom. Het roer moet fundamenteel om, zo roepen 

ook internationale wetenschappers van IPBES en dit is het moment om te herbezinnen. 

Herbezinning betekent ook een begroting die reflecteert op het feit dat de keuzes die we hier 

maken, grote impact elders in de wereld hebben. De grote uitdagingen van onze tijd houden niet 855 
meer op bij provinciegrenzen. Hoe de wereld in verbinding staat, werd onlangs zichtbaar door de 

bosbranden in Amerika, die voor verduistering hier in Nederland zorgden. Maar het middelpunt 

van de Aarde lijkt wel Noord-Holland te zijn. Als doorvoerhaven van de wereld, transporteren we 
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ons een slag in de rondte. We halen bloedkolen uit Colombia. In 2019 heeft de Port of 

Amsterdam 18% meer kolen binnengehaald. Onze soja komt uit Brazilië, daarmee zijn we de 860 
grootse soja-importeur van de EU. Dat is niet voor de cappuccino van veganisten, maar wordt 

krachtvoer voor onze NH-koeien. Die koeien maken hier melk van, die daarvoor moeder moeten 

worden, steeds opnieuw. De kalfjes worden afgedankt als afvalproduct, waarvoor we nieuwe afzet 

zoeken in o.a. China. De Rabobank maakt dat mede mogelijk. En de moedermelk verkopen we 

over de hele wereld, van Amerika tot Nieuw-Zeeland, twee derde van de Nederlandse melk is voor 865 
de export. Alleen met de stront blijven we zitten die we met derogatie injecteren in onze grond. 

Dood aan het bodemleven en stikstofuitstoot tot gevolg. Herbezinning betekent ook een 

begroting waarin we lef tonen en niet het grijze compromisme, maar ook híér de wetenschap 

volgen om: 1. het voedselsysteem te hervormen; 2. grond van vee-industrie terug te geven aan de 

natuur; 2. de grootste vervuilers aan te pakken. Deze begroting draait om de hete brei heen. 870 
Hadden we vroeger zelfs nog beleid voor uitbreiding van de biologische sector, is dat nu 

teruggebracht tot het stimuleren van biologische bollenteelt bij kwetsbare natuur. Het begint al 

bij een door de grijze lobby kapot onderhandeld klimaatdoel, dat de provincie klakkeloos 

overneemt. We weten dat we met de 49% CO2-reductie het 1,5-graad doel dat nodig is om 

rampen te voorkomen, niet gaan halen. Toch gaat deze begroting uit van die 49%. De begroting 875 
subsidieert hiermee de opwarming van onze aarde tot over de 3 graden stijging. Onverantwoord 

en onaanvaardbaar. Daarom de volgende motie met het dictum: 

 

Motie 157/09112020 

Het 1,5 graden doel minimaal als maat hanteren 880 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Het Panel on Climate Change (IPCC) van de Verenigde Naties stelt dat we een opwarming 885 
van meer dan 1,5°C moeten zien te voorkomen om grote rampen (droogtes, extreem 

weer, overstromingen, etc.) en onherstelbare schade aan ecosystemen te voorkomen;  

- Het IPCC echter stelt dat volgens de huidige koers rekening gehouden moet worden met 

minstens 3 tot 4 graden opwarming, wat desastreuze gevolgen (overstromingen, 

watersnoden, voedselproblemen, etc.) zal hebben; 890 
- We nog niet eens weten of we het Urgenda-klimaatdoel eind dit jaar wel gaan halen. Een 

doel dat we met zekerheid moeten halen van de Hoge Raad. 

 

Overwegende dat: 

- Met het Klimaatakkoord de ambities (49% reductie van broeikasgassen) te laag liggen, 895 
omdat we hiermee volgens wetenschappelijke consensus – en erkend door GS – het doel 

van maximaal 1,5°C opwarming om rampen te voorkomen niet halen; 

- De begroting 2021 tóch uitgaat van deze 49%; 

- We als overheden ook volgens de beroemde Urgenda-uitspraak maximale inspanning 

moeten leveren om de klimaatcrisis aan te pakken. 900 
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Roepen het college van Gedeputeerde Staten op: 

- Om er bij het Rijk op aan te dringen om het beleid te richten op minstens het halen van 

het 1,5°C-doel; 

- Als provincie ook in eigen beleid het maximaal 1,5°C -doel als maat te hanteren 905 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie PvdD 

 

Kader Landbouw en Dieren. De provinciale gesprekspartner LTO spreekt al meer dan 20 jaar over 910 
verduurzaming. Gevolg is hogere productie per koe en verhoging van ammoniakemissie en 

fosfaatuitstoot. Het overlaten aan de sector resulteert in gecondenseerde melkfabrieken. 

Ondertussen wordt het Noord-Hollandse platteland steeds kaler en eenvormiger. Landschapspijn. 

Intensieve landbouw heeft tot platgespoten biljartlakens geleid, waar bodemdieren, insecten en 

weidevogels geen kans meer maken. Ondertussen geven we dieren zoals kauwtjes en vossen, de 915 
schuld en subsidiëren hun dood. Ganzen – een van de weinige dieren die nog wat aan de 

ontstane monocultuur hebben en feitelijk dus de nieuwe “weide” vogels zijn – moeten gruwelijk 

geschoten en vergast worden van de provincie, hoewel zij niet de veroorzakers zijn. Ook de haas 

is het haasje en staat nu zelfs op de Rode Lijst, maar de Nederlandse Jagersvereniging (onderdeel 

van onze NH FBE) is verbolgen en wil blijven schieten. Terwijl de provincie met het grootste 920 
gemak het doden van dieren als sportvisserij faciliteert, moeten stichtingen veel moeite 

verrichten voor een beetje provinciegeld om dieren in onze provincie te helpen. Meer geld naar 

het doden dan naar het helpen van dieren. Dat alleen al maakt deze begroting achterhaald. 

Daarnaast is het fokken, gebruiken en doden van grote aantallen dieren in de vlees- en 

zuivelindustrie niet alleen een reservoir van infectieziekten en een bron van 925 
gezondheidsproblemen, maar ook één van de grootste oorzaken van de klimaat-, natuur- en 

milieuproblemen. De laatste waarschuwing komt van de GGD om 250 meter afstand te houden 

van veehouderijen. Begin dit jaar hadden we een topwetenschapper van Oxford in de Statenzaal 

voor ons Voedselsymposium. Hij liet met zijn onderzoek – grootste ooit in zijn soort – zien: het 

beste wat we voor onze Aarde kunnen doen is de transitie maken van dierlijke naar plantaardige 930 
eiwitten, waarmee niet alleen onze broeikasgasuitstoot, verzuring, watervervuiling en 

watergebruik gigantisch afnemen, het helpt ook in de omschakeling naar meer natuur en ander 

landgebruik. Een serieuze en meest efficiënte aanpak van de natuur, milieu- en klimaatproblemen 

die we hebben, kan dus niet zonder een begroting die de groene, natuurinclusieve eiwittransitie 

versnelt. Dat moet inclusief transitie van landgebruik, maar als speerpunt ziet provincie Noord-935 
Holland de agrosector als speerpunt voor de economie, vooral op het gebied van export. De 

noodzakelijke omzetting wordt door GS vooruitgeschoven, misschien naar een voedselvisie, maar 

met een visie zijn we er niet. Het moet een uitvoeringsprogramma zijn: pakt vooral door! Met 

deze snelheid zitten we nog decennia lang te praten met de sector, die ondertussen de verkeerde 

kant op groeit. Via o.a. Europees landbouwgeld investeren we vooral nog in greenwashing van de 940 
bestaande vee-industrie. Deze transitie in het landelijke gebied zou hét speerpunt voor de 

provincie moeten zijn. De helft van de ambtenaren zou ermee aan de gang moeten. Het 

gespreksonderwerp naast corona. Dan gaat het niet over ‘een tonnetje stikstof wegpoetsen, maar 

om systeemverandering, zegt ook de jeugd bij monde van de jonge Haarlemmer Wytze Walstra, 
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student ‘Future Planet Studies’ en actief via de Jonge Klimaatbeweging (JKB). Herbezinning 945 
betekent ook een begroting die inzet op maximale aanpak van vervuiling en bescherming van 

een schoon milieu. Naast de veehouderij, zijn de luchtvaart en Tata de grote vervuilers, maar ook 

daar durven GS geen noodzakelijke keuzes te maken. Met Schiphol als middelpunt van de Aarde, 

met de meeste verbindingen voor mensen en vracht. Bewoners weten hoe die 500.000 

luchtbewegingen voelen met 72 miljoen passagiers en 1,6 miljoen ton aan goederen. En het is 950 
niet alleen een hels lawaai, maar ook een aanslag op het klimaat en ernstige luchtvervuiling bij 

starten en landen. Het invloedgebied is groot. Bij Enkhuizen en Egmond komen de vliegtuigen 

binnen. Noord-Hollanders leven op de landingsbaan van Schiphol. Na de nieuwe 

luchtruimindeling wordt dat alleen maar erger met mogelijke groei naar 600.000 bewegingen. GS 

wachten gedwee op wat het Rijk gaat doen. Dat we overal heen kunnen, betekent ook dat alles 955 
binnenkomt. Covid is op meerdere plekken tegelijk binnengekomen in februari (Italië, Libanon en 

Oostenrijk). Terwijl theaters en bibliotheken dicht moeten, mag Schiphol door blijven denderen. 

Ondertussen heeft Schiphol Area Development Company met behulp van onze provincie € 133 

miljoen aan vermogen voor ontwikkeling, uitgifte, marketing en acquisitie, terwijl burgers 

duidelijk hebben aangegeven een gezonde leefomgeving boven verdere ontwikkeling van de 960 
luchtvaart te kiezen. Die schonere lucht is er ook niet bij Tata Steel. GS zijn niet erg ambitieus 

met de opmerking dat “de komende decennia nog veel milieu- en gezondheidswinst te behalen” 

is. Het Rijk voert zelfs een rechtszaak tegen de provincie. De oplossing wordt gezocht in een 

programma zonder duidelijke toezeggingen en concrete plannen en het loopt tot 2050, we zijn 

weer een generatie verder. 965 
 

Motie 158/09112020 

Maak de noodzakelijke keuzes over Schiphol en Tata ten behoeve van gezondheid inwoners 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 970 
 

Constaterende dat: 

- Het Intergovernmental Panel on Climate Change (IPCC) van de Verenigde Naties stelt dat 

we een opwarming van meer dan 1,5°C moeten zien te voorkomen om grote rampen 

(droogtes, extreem weer, overstromingen, etc.) en onherstelbare schade aan ecosystemen 975 
te voorkomen; 

- We noch dit doel noch het 2 graden-doel met de huidige koers lijken te halen; 

- De provincie de taak heeft om de gezonde leefomgeving voor haar inwoners te 

beschermen; 

- Tien- tot vijftienduizend Nederlanders jaarlijks overlijden aan de gevolgen van vieze lucht 980 
en herrie en volgens gegevens van RIVM vooral rond Schiphol en Amsterdam de 

gezondheidsrisico’s hoog zijn; 

- De Randstad een van de meest vervuilde gebieden van Europa is; 

- Experts (onderzoekers en artsen) hebben geconstateerd dat de uitgestoten ultrafijnstof 

rondom Schiphol schadelijk is, vooral voor kinderen en jonge mensen, en hebben 985 
opgeroepen om drastische maatregelen bij Schiphol te nemen. 
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Overwegende dat: 

- Schiphol en Tata één van de grootste bijdragen leveren aan de klimaatcrisis en 

luchtvervuiling; 990 
- Noord-Hollanders in een publieksonderzoek hebben aangegeven het ‘verbeteren van de 

luchtkwaliteit’ van zeer groot belang te vinden en deze opgave te verkiezen boven 

economische doelen, waaronder meer vluchten op Schiphol; 

- Er geen draagvlak onder Noord-Hollanders is voor groei van Schiphol; 

- Greenpeace, Natuur en Milieu en de Natuur- en Milieufederatie Noord-Holland hebben 995 
aangegeven dat als overheden echt de leefomgeving, gezondheid en het klimaat 

belangrijk vinden, krimp van Schiphol de enige logische keuze is. 

 

Roepen het college van Gedeputeerde Staten op: 

De noodzakelijke keuzes over Schiphol en Tata ten behoeve van gezondheid van de Noord-1000 
Hollandse inwoners te maken en zich daarom maximaal in te zetten voor forse krimp van het 

aantal vluchten op Schiphol en een strengere vergunning en handhaving bij Tata Steel en een 

transitietraject voor Tata-arbeiders richting werk in een meer duurzame sector 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 1005 
Fractie PvdD 

 

Terwijl de wetenschap aangeeft dat de afbraak van biodiversiteit en groen, virussen vrij spel 

geeft, zien we dat de natuur afsterft.  

 1010 
De heer DESSING (FvD): Voorzitter, ik heb een vurig pleidooi gehoord van de heer Zoon, dank 

voor de inspanning daarvoor. Ik zie een plaatje staan met de instelling om maar liefst 1,5 graad 

te gaan verminderen en dat is nogal wat. Een vraag, het gaat over Schiphol. In de afgelopen 

maanden hebben wij door corona helaas behoorlijk wat minder vluchten op Schiphol gehad, ik 

zeg helaas maar u zult er zeker blij mee zijn. Is door die vermindering van de vluchten de 1015 
afgelopen maanden de temperatuur significant gedaald? Heeft dat invloed gehad op het klimaat 

naar uw mening? 

 

De heer ZOON (PvdD): Nou ja, ik ben wel blij dat er minder vliegtuigen zijn geweest, ik denk dat 

vooral de bewoners van Noord-Holland blij waren met de lagere aantallen vliegtuigen en de rust 1020 
die zij kregen, dat zij ’s nachts eindelijk konden slapen. U weet ook dat het niet een jaar is dat wij 

minder vluchten nodig hebben. Er zullen structureel minder vliegtuigen moeten vliegen en dit 

ene jaar laat geen significante daling zien, daarvoor zullen wij echt meer moeten doen en daarom 

moeten wij dit structureel aanpakken en niet een jaar een vermindering van het aantal vluchten 

hebben. Dat weet u ook heel goed. Ik ga door met mijn betoog. Melkveehouders in en rond 1025 
N2000-gebieden breiden vrolijk verder uit onder de salderingsregels stikstof om vervolgens met 

de zojuist opengestelde opkoopregeling voor agrarische bedrijven, duur te worden uitgekocht 

door de provincie en dus met gemeenschapsgeld. Op papier vrijgekomen stikstofruimte wordt 

weer snel ingevuld en de fouten van de PAS worden herhaald. Zelfs de belofte van 3.000 ha NNN 

aanleg uit het coalitieakkoord gaan GS niet nakomen. Volgende week gaat we daar in detail over 1030 
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spreken. Voorzitter, was ik vorig jaar nog hoopvol bij de begroting, schrok ik al bij de 

behandeling van de Omgevingsverordening en nu ben ik zwaar teleurgesteld. Dit had dé groene 

begroting moeten worden, maar de klimaatcrisis giert de pan uit, het biodiversiteitsverlies is 

dramatisch, onze gezondheid is in gevaar en wij lopen letterlijk achter de feiten aan. Als het gaat 

om landbouw, om bescherming van dieren en natuur, om klimaatdoelen, om echt schone lucht 1035 
volgens de WHO-normen en om het halen van minimale Europese doelen voor schoon water. We 

schuiven de grootste uitdagingen voor ons uit. Deze begroting was revolutionair geweest in 1991 

bij de uitgave van de Shell-film Climate of Concern, toen iedereen nog onder de veronderstelling 

was dat we met onze veehouderij de wereld voeden in plaats van leegzuigen. Shell negeerde de 

film, maar hij is nog steeds actueel. Ik heb getwijfeld, moeten we met amendementen komen, 1040 
met een alternatieve begroting? We doen het niet, we gaan geen pleisters plakken op een zieke 

patiënt, maar proberen vooral de noodzaak voor een goede en spoedige verandering nogmaals 

over te brengen. De noodzaak is duidelijk bij wetenschappers, bij biologen, bij economen. Nu 

nog actie van politici die de moed hebben voor verandering. Dat zal niet eenvoudig zijn, maar wel 

noodzakelijk. Wij helpen graag mee voor mensen, dieren en onze mooie planeet. 1045 
 

De VOORZITTER: De twee moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

De heer DEEN (PVV): Voorzitter, vandaag bespreken we de begroting voor het komende jaar. De 

begroting van het wensdenken en de maakbaarheidsideologie, kort samengevat. In 2021 en de 1050 
jaren daarna zullen er weer miljoenen euro’s belastinggeld gespendeerd worden aan 

duurzaamheidswaanzin en nepnatuur. Waar ieder weldenkend mens zou verwachten dat door de 

samenleving ontwrichtende coronacrises en woningnood, de prioriteiten van het college nog 

meer naar deze onderwerpen zouden verschuiven, blijkt niets minder waar. Het is “groen” en 

“links” dat ook nu weer het beleid van het college domineert. GL, D66 en PvdA als koning, keizer 1055 
en admiraal, waar de VVD de rol van lakei met veel passie lijkt te vervullen. Een paar 

huiveringwekkende voorbeelden van wat alleen al 2021 ons gaat brengen. Meer dan € 42 miljoen 

om nog meer nepnatuur te realiseren voor NNN ten koste van goede landbouwgrond. Bijna € 8,7 

miljoen om bij te dragen aan de maatschappij ondermijnende energietransitie. Meer dan € 1 

miljoen om bij te dragen aan de ‘circulaire economie’. Meer dan een half miljoen euro om bij te 1060 
dragen aan ‘verduurzaming’ van woningen en zo kan ik nog wel even doorgaan. Allemaal 

weggegooid belastinggeld voor onrealistisch maakbaarheidsdenken, want het Klimaatakkoord 

staat om meerdere redenen zwaar onder druk. Zo blijkt uit onderzoek van het Planbureau voor de 

Leefomgeving dat het kabinet dubbel zo hard aan de slag moet om de klimaatdoelen te kunnen 

halen en viel vorige maand in Trouw te lezen dat de subsidiepot voor elektrische auto’s nu al op 1065 
is, wat natuurlijk geen verrassing mag heten. Dan hebben we het nog niet eens over de waslijst 

aan problemen die spelen bij het van het aardgas halen van woningen, een andere belangrijke 

pijler van het Klimaatakkoord. Zo bleek uit recente berichtgeving dat een op belastinggeld 

draaiend proefproject in de gemeente Purmerend vertraging heeft opgelopen door allerlei 

problemen, waaronder inzake kosten en de koppeling met rioleringswerkzaamheden. En de 1070 
Tweede Kamer nam verleden week een motie van de SP aan waarin de regering wordt verzocht 

woonlastenneutraliteit te garanderen voor huurders en woningbezitters als zij van het aardgas 

gaan. Dat betekent dus nog meer belastinggeld in deze bodemloze put. Laten we vooral ook 
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draagvlak niet uit het oog verliezen. Want is dat er wel? Zo bleek uit onderzoek van Maurice de 

Hond dat in de gemeente Rotterdam maar liefst 67% van de respondenten niet financieel wil 1075 
bijdragen aan het aardgasvrij maken van de eigen wijk en dat 57% vindt dat de miljarden die nu 

worden uitgetrokken voor de energietransitie, beter kunnen worden uitgegeven aan sectoren en 

ondernemers die hard door de coronacrisis zijn getroffen.  

 

De heer SMALING (SP): Ik werd enthousiast toen de heer Deen letterlijk SP uitsprak. Ik neem dat 1080 
hij enthousiast was over de motie, ik heb niet voor ogen of de PVV ook voor die motie heeft 

gestemd, maar het garanderen van financiële neutraliteit voor bewoners als ze van het gas 

afgaan, lijkt mij toch een wenselijke ontwikkeling.  

 

De heer DEEN (PVV): Dank mijnheer Smaling voor uw opmerking. Zoals u waarschijnlijk ook wel 1085 
weet, hebben wij tegen gestemd en wel om de redenen die ik net noem. Het is namelijk niet zo – 

en ik weet dat dat in de ogen van de SP vaak anders is – dat er gratis geld bestaat, dat is er niet. 

Dus linksom of rechtsom zal dat betaald moeten worden. Dat is ook wat ik zeg in mijn bijdrage, 

dat er dus nog meer belastinggeld in deze bodemloze put zal verdwijnen. Maar het idee an sich, 

prachtig idee, alleen lastig in te vullen.  1090 
 

De heer SMALING (SP): Ik weet niet of het lastig in te vullen is. Misschien heeft de heer Deen het 

idee dat de SP vindt dat morgen in alle grote steden de gasleidingen uit de grond gehaald 

moeten worden, maar je kunt dat ook faseren. Er zijn wijken en steden waar de infrastructuur 

zijn tijd heeft gehad en aan vervanging toe is. Als je daar de randvoorwaarden stelt die wij nu via 1095 
de Kamermotie hebben bevochten, dan moet ik de PVV toch aan mijn zijde vinden.  

 

De heer DEEN (PVV): Zoals u weet, vindt u ons regelmatig aan uw zijde, maar op dit punt om 

huizen van het aardgas af te halen, de meest schone vorm van opwekking van energie, ja, dat 

gaat ons niet lukken. Dat gaan wij ook niet doen en daar staan wij niet achter. Ik had het over het 1100 
draagvlak en dat dat een duidelijk signaal is. De PVV ziet sowieso geen nut en noodzaak om 

woningen van het aardgas te halen en naar de mening van onze fractie getuigt het van bitter 

weinig realiteitszin om een energiebron af te serveren die niet alleen veel energie levert, maar 

ook zeer betaalbaar en betrouwbaar is en daarnaast ook nog eens schoon, zeker als wordt 

gekeken naar het buitenland, waar juist volop wordt ingezet op aardgas. Het steekt onze fractie 1105 
dan ook dat de provincie via het programma Verduurzaming bestaande woningvoorraad Noord-

Holland, het Servicepunt Duurzame Energie en de regeling Warmtetransitie gebouwde omgeving 

op wijkniveau, de komende jaren miljoenen euro’s belastinggeld gaat verkwanselen aan dit item. 

Daarom de volgende motie.  

 1110 
Motie 159/09112020 

Schrappen provinciale ondersteuning voor aardgasvrije woningen 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 1115 
Constaterende dat: 
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Het college gemeenten met miljoenen euro’s belastinggeld ondersteunt inzake het aardgasvrij 

maken van hun woningvoorraad via het programma Verduurzaming bestaande woningvoorraad 

Noord-Holland, het Servicepunt Duurzame Energie en de regeling Warmtetransitie gebouwde 

omgeving op wijkniveau. 1120 
 

Overwegende dat: 

- Er geen nut en noodzaak bestaat om woningen van het aardgas te halen; 

- Aardgas naar verhouding met hernieuwbare energiebronnen veel energie levert, alsmede 

betaalbaar en betrouwbaar is; 1125 
- In het buitenland juist wordt geïnvesteerd in aardgas. 

 

Roepen het college op om: 

Provinciale ondersteuning die gerelateerd is aan het aardgasvrij maken van woningen in Noord-

Hollandse gemeenten zo spoedig als mogelijk te beëindigen 1130 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie PVV 

 

Voorzitter, onze provincie staat voor een gigantische woningbouwopgave. Veel Noord-Hollanders 1135 
staan járen op een wachtlijst om in aanmerking te komen voor een sociale huurwoning. Onze 

fractie maakt zich daar zorgen over. Niet in de laatste plaats omdat staatssecretaris Broekers 

Knol, het COA en minister Ollongren verleden week een brief naar de gemeenten hebben 

gestuurd waarin staat dat zij volgend jaar maar liefst 27.000 statushouders moeten huisvesten. 

Dit is dweilen met de kraan open. Immers, veel gemeenten kunnen nu niet eens alle 1140 
statushouders huisvesten, terwijl zij al onterecht voorrang krijgen ten opzichte van Noord-

Hollanders die al jaren op de wachtlijst staan. Daarom dient onze fractie een tweede motie.  

 

Motie 160/09112020 

Geen voorrangsregeling meer voor statushouders  1145 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Gemeenten een taakstelling hebben om statushouders te huisvesten; 1150 
- Het Rijk en het COA gemeenten hebben laten weten dat zij 27.000 statushouders moeten 

huisvesten in 2021; 

- Er in Noord-Holland een enorm woningtekort is en veel Noord-Hollanders jaren op een 

wachtlijst moeten staan om in aanmerking te komen voor een sociale huurwoning; 

- Bijna alle Noord-Hollandse gemeenten een voorrangsregeling hanteren voor 1155 
statushouders. 

 

Overwegende dat: 
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- De door gemeenten gehanteerde voorrangsregeling niet wettelijk verplicht is en oneerlijk 

uitpakt voor Noord-Hollanders die al jaren op een sociale huurwoning wachten; 1160 
- De taakstelling voor het jaar 2021 een nog grotere druk zal geven op de voorraad sociale 

huurwoningen van gemeenten. 

 

Roepen het college op om: 

Alle Noord-Hollandse gemeenten te verzoeken geen voorrangsregeling te hanteren voor 1165 
statushouders 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie PVV 

 1170 
Voorzitter, zoals ik al aangaf, zitten we middenin een coronacrisis, die zowel op korte als langere 

termijn zware schade zal toebrengen aan onze economie. De banen van veel van onze burgers 

staan op het spel en het aantal mensen met financiële problemen neemt snel toe. Dit betekent 

helaas dat er ook steeds meer huishoudens zijn die onvoldoende geld overhouden om voldoende 

voedsel te kunnen kopen. De Amsterdamse Voedselbank luidt dan ook de noodklok in de 1175 
Telegraaf van 21 oktober jl. aangezien er in de afgelopen coronamaanden een stijging van maar 

liefst 35% in het aantal klanten is geconstateerd. Bestuurslid Margje Polman Tuin verwacht dat dit 

er alleen maar meer gaan worden. Een zeer zorgelijke zaak, ook omdat de voedselbanken minder 

voedseldonaties ontvangen. Zo liet voedselbank Zaanstreek op 20 oktober jl. in het NH Nieuws 

optekenen dat de voorraad terugloopt, aangezien horeca en supermarkten minder voedsel 1180 
aanleveren. Om deze reden heeft de Purmerendse Voedselbank een actie moeten schrappen die 

stond gepland voor deze maand. Gedeputeerde Pels riep in haar blog op 23 oktober jl. mensen 

op om vrijwilliger te worden van de voedselbank. Tevens riep zij agrariërs, leveranciers, 

groothandels en supermarkten op om de samenwerking te zoeken met de voedselbank, teneinde 

“de grote nood die er nu is, wellicht te kunnen bedienen.” De PVV staat achter deze oproepen, 1185 
maar is van mening dat de provincie meer kan en ook meer zou moeten doen. Om die reden 

maken we graag gebruik van de uitnodiging van gedeputeerde Pels die zij plaatste op haar blog: 

“Heeft u ideeën over onze rol? Laat het ons weten!” Wij laten het u weten. Onze fractie dient dan 

ook de volgende motie in.  

 1190 
Motie 161/09112020 

Waar nodig extra provinciale ondersteuning voor voedselbanken die geconfronteerd worden met 

tekorten 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 1195 
 

Constaterende dat: 

- Voedselbanken door de coronacrisis geconfronteerd worden met teruglopende voorraden, 

aangezien horeca en supermarkten minder voedsel aanleveren; 

- Door de coronacrisis steeds meer mensen afhankelijk zijn van voedselbanken en dat 1200 
aantal de komende tijd nog verder zal stijgen; 
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- Gedeputeerde Zita Pels in haar blog op 23 oktober jl. mensen opriep vrijwilliger te worden 

en tevens agrariërs, leveranciers, groothandels en supermarkten opriep om de 

samenwerking te zoeken met de voedselbank, teneinde de grote nood die er nu is wellicht 

te kunnen bedienen. 1205 
 

Overwegende dat: 

- De coronacrisis niet alleen op korte, maar ook op langere termijn verstrekkende 

sociaaleconomische gevolgen heeft voor onze samenleving; 

- De provincie meer kan doen dan dat zij nu doet om noodlijdende voedselbanken te 1210 
ondersteunen. 

 

Roepen het college op om: 

Zo snel mogelijk met alle Noord-Hollandse gemeenten en voedselbanken een plan van aanpak te 

maken dat als doel heeft waar nodig extra provinciale ondersteuning te bieden aan 1215 
voedselbanken die geconfronteerd worden met tekorten 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie PVV 

 1220 
Als u denkt “deze motie komt me bekend voor”, dan klopt dat, maar gezien de zorgelijke 

economische ontwikkelingen en recente noodkreten van voedselbanken, ziet de PVV zich 

genoodzaakt dit punt opnieuw via een motie naar voren te brengen. Wij rekenen er daarnaast op 

dat de PvdA deze herkansing niet onbenut laat. Waar onze economie door de coronacrisis klap na 

klap krijgt en duizenden Noord-Hollanders jaren op een wachtlijst moeten staan om überhaupt in 1225 
aanmerking te kunnen komen voor een sociale huurwoning, gaat het college inzetten op het 

stimuleren van ‘diversiteit’. Het gif van de identiteitspolitiek heeft helaas ook Noord-Holland 

bereikt. Zo valt in de begroting te lezen dat het college doorgaat met het sponsoren van 

provinciale evenementen, waarbij extra aandacht wordt gegeven aan o.a. diversiteit. En in de 

beantwoording van een technische vraag van onze fractie geeft het college aan dat bij de 1230 
evenementen die worden gesponsord, ook wordt gekeken of evenementen verschillende culturele 

achtergronden aanspreken. Bovendien wordt in sponsorovereenkomsten opgenomen dat de 

provincie inclusiviteit tijdens evenementen wil stimuleren en daarom met de 

evenementenorganisatie in gesprek gaat over de toepassing van maatregelen die inclusiviteit 

bevorderen. Maar het kan nog erger. In de jaarstukken van 2019 stond dat het college de 1235 
ambtelijke organisatie een afspiegeling wil laten zijn van de Noord-Hollandse samenleving, 

waarbij o.a. diversiteit een uitgangspunt is. Juist het benadrukken van ‘diversiteit’ en 

‘multiculturele achtergronden’ bij het werven van personeel waarbij mensen die niet aan deze 

onfeilbare criteria voldoen, al bij voorhand worden uitgesloten, is niets anders dan discriminatie 

op zich. Het gaat om de kwaliteiten van het individu en niet om zijn of haar etniciteit of afkomst. 1240 
Positieve discriminatie is ook discriminatie. Daarom dient onze fractie een motie in.  

 

Motie 162/09112020 

Diversiteit geen onderdeel van provinciaal personeels- en sponsorbeleid 
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 1245 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Op blz. 150 van de begroting 2021 valt te lezen dat het college doorgaat met het 

sponsoren van provinciale evenementen, waarbij extra aandacht wordt gegeven aan o.a. 1250 
diversiteit; 

- Het college in de Memorie van Antwoord aangeeft dat bij de evenementen die worden 

gesponsord o.a. wordt gekeken of evenementen verschillende culturele achtergronden 

aanspreken; 

- In sponsorovereenkomsten bovendien is opgenomen dat de provincie inclusiviteit tijdens 1255 
evenementen wil stimuleren en daarom met de evenementenorganisatie in gesprek gaat 

over de toepassing van maatregelen die inclusiviteit bevorderen; 

- Op blz. 132 van de jaarstukken 2019 stond dat het college de ambtelijke organisatie een 

afspiegeling wil laten zijn van de Noord-Hollandse samenleving, waarbij o.a. diversiteit 

een uitgangspunt is. 1260 
 

Overwegende dat: 

- De nadruk leggen op diversiteit bij het provinciale personeels- en sponsorbeleid bijdraagt 

aan segregatie in onze samenleving, met alle gevolgen van dien; 

- Positieve discriminatie ook een vorm van discriminatie is. 1265 
 

Roepen het college op om: 

Geen criteria inzake diversiteit toe te passen bij het provinciaal personeels- en sponsorbeleid 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 1270 
Fractie PVV 

 

Voorzitter, ik ga afronden. Wat onze Noord-Hollandse burgers nodig hebben, is een college dat 

de juiste prioriteiten stelt en verantwoordelijk omgaat met belastinggeld, dus geen tientallen 

miljoenen euro’s voor nepnatuur en zinloze duurzaamheid, maar nog meer aandacht voor de 1275 
woningnood en desastreuze gevolgen van de coronacrisis. Onze fractie ziet dat helaas niet terug 

in voorliggende begroting en daarom kunnen wij onmogelijk instemmen. Voor zover.  

 

De heer VAN DER MAAS (VVD): Voorzitter. Ik luister naar de heer Deen en ik krijg toch een heel 

ongemakkelijk gevoel over de samenleving waar de PVV voor staat. De natuur die nu belangrijker 1280 
is dan ooit in de coronacrisis, de PVV zegt nee. Iets doen aan klimaatverandering, de PVV zegt 

nee. Circulaire economie als normale vooruitgang in economische bedrijvigheid, de PVV zegt nee. 

De Omgevingsverordening en het Deltaplan Wonen, de PVV zegt nee. En dan een samenleving 

waarin iedereen meedoet, de PVV zegt nee. Dit is een samenleving waarin ik niet wil leven en ik 

vraag mij af wanneer de PVV eindelijk eens een keer mee gaat doen, een keer ja zegt tegen goede 1285 
plannen.  
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De heer DEEN (PVV): Voorzitter, ik heb niet alles op een rijtje wat de heer Van der Maas zojuist 

schetste aan vragen. Ik pik er een paar uit. Ten eerste dat wij het klimaat zouden ontkennen, dat 

is niet zo. Er is uiteraard een klimaat, maar wij zeggen dat de invloed van de mens nihil is ten 1290 
opzichte van de enorme kosten die eraan besteed worden, niets meer en niets minder. Als de 

heer Van der Maas vindt dat je de natuur überhaupt steunt door landbouwgrond vol te zetten met 

zonne-akkers en windmolens, ja, dan vind ik dat een hele vreemde opvatting. Daarnaast vind ik 

het heel fijn dat de heer Van der Maas begint over het meedoen in de maatschappij. Over 

inclusiviteit en de heer Voskuil gaf daar zojuist naar aanleiding van de inbreng van de heer 1295 
Dessing al het beste voorbeeld van, sloot alvast bij voorbaat FvD uit voor alle komende 

verkiezingen die nog gaan komen. U die samenwerkt in het college met ditzelfde PvdA, gaat mij 

als PVV de maat lezen over inclusiviteit, terwijl u samenwerkt met partijen die dit voor staan, die 

vooraan staan om partijen, mensen, stemmers op voorhand uit te sluiten voordat er überhaupt 

een verkiezing heeft plaatsgevonden. Dus wie staat hier nu voor inclusiviteit? De PVV in feite, 1300 
want wij vinden dat iedereen mee mag doen, jong en oud, geel of groen, blank, donker, het 

maakt niet uit. Maar bij sollicitaties en andere zaken kijken wij naar waar het om gaat, kwaliteit, 

kennis, kunde, et cetera en niet naar andere zaken. Het mooie is dat partijen die in elke zin de 

mond vol hebben van samen of met elkaar, de eersten zijn die partijen uitsluiten.  

 1305 
De heer VAN DER MAAS (VVD): Voorzitter. Een korte opmerking, ik hoor de heer Deen nog 

steeds alleen maar nee zeggen. Ik vind het interessant dat hij de VVD de maat neemt door ons de 

mening van de PvdA aan te smeren. Wij zijn niet verantwoordelijk voor wat de PvdA zegt, zullen 

we ook nooit zijn, zouden we wel willen, maar dat lukt helaas niet. Ik wil nog een keer 

benadrukken dat ik de heer Deen vraag een keer mee te gaan doen en mee te gaan denken en 1310 
een samenleving te creëren waarin wij vooruitgang nastreven.  

 

De heer DEEN (PVV): Als ik hierop mag reageren, wij doen zeker constructief mee op bepaalde 

vlakken, ook bij circulaire economie. U heeft ons horen zeggen dat wij groot voorstander zijn van 

ledverlichting en van zaken als hergebruik van grondstoffen om op die manier mee te doen aan 1315 
een circulaire economie, zodat het ook scheelt in de kosten. Dus wij zijn niet per definitie tegen 

alles, dat is een verkeerd beeld dat de heer Van der Maas schetst. Wij zijn wel selectief in waar wij 

voor of tegen stemmen. Dat klopt.  

 

De heer VOSKUIL (PvdA): Voorzitter. Ik had bedacht dat ik hem maar zou laten praten, maar toen 1320 
begon hij over mij en over mijn partij en het is toch wel goed om een ding te verhelderen. Ik 

distantieer mij natuurlijk nadrukkelijk van alles wat er wordt gezegd en de suggestie dat de PVV 

een inclusieve partij zou zijn. Ontzettend leuk, maar inclusiviteit betekent niet dat je dat doet na 

de selectie aan de poort maar helemaal aan het begin van je samenleving en iedereen mee laat 

tellen en niet pas als je daarop gesorteerd hebt. Het punt dat ik even wil corrigeren, is het bij 1325 
voorbaat uitsluiten van FvD. Ik heb gezegd dat er een wezenlijke verandering van standpunten 

van FvD zou moeten komen en dat wij tot die tijd inderdaad niets zien in een partij die ook 

mensen uitsluit en het klimaat ontkent en andere zaken. Misschien moet ik dan volledig zijn, dat 

geldt voor ons ook voor de PVV. Als u ons een partij vindt die uitsluit, wellicht op basis van uw 

standpunten, maar wij zijn wel de partij die voor de echte inclusiviteit is.  1330 



Pagina 32 
 

 32 

 

De VOORZITTER: Dat was niet echt een vraag.  

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Ik zit een beetje op dezelfde lijn. Er waren zoveel dingen waar ik het niet 

mee eens was. Mijnheer Deen, het zal u niet verbazen, maar dit wilde ik dit toch niet 1335 
onweersproken laten. Inclusiviteit betekent natuurlijk niet dat iedereen altijd in alles mee mag 

doen, dat je nergens op mag selecteren. Ik zou heel graag willen selecteren en ik vind dat 

mensen die bijvoorbeeld de rechtsstaat niet onderschrijven, daar eerst in moeten keren. Als dat 

niet mogelijk is, dan is er geen weg vooruit en dan sluiten wij ofwel de PVV ofwel FvD wat mij 

betreft gewoon uit en dat is misschien niet vriendelijk, maar wel helder. Voor ons zijn bepaalde 1340 
uitgangspunten zo belangrijk, bijvoorbeeld de gelijkwaardigheid van alle mensen, dat wij daar 

geen concessies zullen doen. Dus dat dat helder moge zijn. Ik neem aan dat u met dit college dat 

u als een groot GL ziet, er sowieso niet uit zou komen, dus ik verwacht dat zowel u als de heer 

Dessing niet als eerste naar GL zullen bellen. Ik sluit mij geheel aan bij de PvdA, met de 

programma’s die u thans voorstaat, heeft het ook geen enkele zin.   1345 
 

De heer DESSING (FvD): Omdat mijn naam en partij werden genoemd, moet ik daar even op 

reageren. Helder van mevrouw Kocken, helder standpunt. Ook mijn uitgestoken hand richting GL 

blijft zeker, want er valt altijd met ons te praten, want wij zijn een heel redelijke partij. Ten 

tweede richting de heer Voskuil, die vermeldde in een bijzin dat FvD ook mensen uitsluit, maar 1350 
dat wil ik met nadruk ontkrachten. Als er een partij is die mensen beoordeelt op hun merites en 

daden en als er een partij is die achter de rechtsstaat staat, dan is dat wel FvD.  

 

De heer DEEN (PVV): Voorzitter. Ik ben klaar met mijn bijdrage, maar nog even een kleine reactie 

op de PvdA en GL en in het verlengde van wat de heer Dessing zegt. Ook wij sluiten namelijk 1355 
geen mensen uit. Wat gebeurt is dat de partij van mevrouw Kocken en ook andere partijen 

mensen dit land binnenlaten die juist andere mensen uitsluiten en juist het probleem van 

segregatie en discriminatie vergroten doordat wij in ons land homo, Joden en vrouwenhaat 

importeren en dat wij dat nu weer recht moeten gaan zetten met een motie. Ik vind het een krom 

verhaal. Wij sluiten niemand uit. Juist hiermee draag je dus ook zelf bij aan segregatie en 1360 
discriminatie in Nederland door het importeren van een heleboel kansarme immigranten wat 

maar door blijft gaan, wat ook de woningmarkt niet ten goede komt.  

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Mijnheer Deen rijgt het ene probleem aan het andere en houdt zich niet 

bij de feiten. Ik neem afstand van wat u zegt, homohaat is geen probleem wat wij hebben 1365 
geïmporteerd, homohaat heeft hier heel lang welig getierd en is geen probleem van recente 

datum. Veel anti-homogeweld is helemaal niet etnisch gekleurd en daar zou u zich dan ook over 

uit moeten spreken. Dat doet u niet en daarmee is het van de PVV altijd een 

gelegenheidsargument, niet om op te komen voor homo’s maar om andere bevolkingsgroepen te 

bashen en daar zou u eens mee moeten stoppen.  1370 
 

De heer DEEN (PVV): Dank u mevrouw Kocken. Wat ik wel weet, is … 
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De VOORZITTER: Mijnheer Deen, ik heb geen vraag gehoord, dus als u het goed vindt, anders 

gaat dit leiden tot een verkiezingsdebat en dat lijkt mij niet goed. Wij zijn bezig met de 1375 
begroting. Ik proefde net dat u bijna klaar was met uw spreektekst.  

 

De heer DEEN (PVV): Klopt, maar nog een laatste opmerking naar mevrouw Kocken. Ik wil even 

constateren dat het er door de import van de Shariawetgeving in ieder geval niet beter op is 

geworden.  1380 
 

De VOORZITTER: De vier moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

De heer SMALING (SP): Voorzitter, dat was even pittig net, toch wel leuk. De vraag is, waar zal ik 

het vandaag eens over hebben. Over de begroting die door GS aan ons is gestuurd, die wij met 1385 
belangstelling hebben gelezen, die ook heel goed leesbaar is. Wat dat betreft complimenten en 

wij zien ook geen reden om tegen de begroting te stemmen, dat kan ik meteen wel weggeven. De 

essentie van onze bijdrage bestaat uit dat wij natuurlijk een heel gek jaar achter de rug hebben 

en waarschijnlijk ook nog een gek jaar voor de boeg hebben. Als je dan kijkt naar de rol van de 

provincie, wat ons allemaal parten speelt, is dat wij meer over dingen gaan dan over mensen, dat 1390 
wij heel veel met verbonden partijen bezig zijn, dat wij in onze subsidies vaak faciliterend zijn op 

een manier dat je niet meteen heel erg zichtbaar bent. Wij zien dat vaak als een probleem, 

mensen zijn zo weinig gebonden aan de provincie, wat is dat nu de provincie Noord-Holland? Is 

het de streek of dorpen, of is het landelijke politiek, terwijl wij nu door deze situatie die ontstaan 

is, juist de kans hebben om dat gezicht meer te laten zien, om meer in wat wij uiten – of dat nu 1395 
in de tekst van de begroting is of bij de besteding van € 110 miljoen van het noodfonds – wij nu 

wel de mogelijkheid hebben om ons te profileren als een democratische entiteit die ook concreet 

met zicht op wat zich achter de voordeur afspeelt en op wat zich in verzorgingshuizen afspeelt, 

zeker ten aanzien van het personeel, met zicht op hoe docenten moeten strijden om deels fysiek, 

deels online les te geven en dat allemaal in te passen en ook een beetje oog te houden op wat er 1400 
met de kinderen gebeurt als ze zoveel thuis zitten, zeker tijdens de eerste coronagolf, mijn 

boodschap zou zijn aan GS, zet bovenaan de to do lijst dat de provinciale sociale infrastructuur 

beschermd moet worden. Dat is een hoofdtaak en dat betekent dat je in alles wat je doet, de 

mens in beeld moet hebben, de heer Heijnen begon zijn betoog min of meer op deze manier en 

ik wil dat graag nog een keer benadrukken. Concreet vinden wij dat de stukken die vorige week 1405 
bij de EFB-vergadering over het noodfonds en de twee moties werden gepresenteerd, dat daar 

nog wel wat aan gedaan zou moeten worden. Het bedrag dat nu wordt weggezet, in totaal € 110 

miljoen is heel erg laag, je krijgt een beetje het gevoel dat het noodfonds een soort paarse 

krokodil is. Je hebt financieel last van de coronamaatregelen, als museum of je bent je flexbaan 

kwijt of je bedrijf moet tijdelijk dicht, en dan is er € 110 miljoen beschikbaar en in de brief van 1410 
GS wordt hier maar een fractie van weggezet. Je staat aan de toonbank, je ziet het noodfonds 

liggen, je zegt, ik heb er recht op, maar de mijnheer achter de toonbank zegt, no way, gaat nu 

niet gebeuren. De eerste motie is een motie die wij misschien in elkaar moeten schuiven met de 

PVV, want die gaat ook over de voedselbanken. Wij hebben eerder een motie ingediend en daar is 

toen een discussie over geweest, van dat is geen taak voor de provincie. Die discussie zouden wij 1415 
nu weer met gedeputeerde Pels kunnen gaan voeren, maar ik weet niet of het zinvol is om dat te 
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gaan herhalen. Het lijkt ons evident dat er iets moet gebeuren. Voedselbanken geven signalen af 

dat zij in nood komen en daarom willen wij opnieuw proberen om via een motie GS op te roepen.  

 

Motie 163/09112020 1420 
Voedseloverschot bij boeren naar de Voedselbank 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Overwegende dat: 1425 
- Het onaanvaardbaar is als in onze provincie honger wordt geleden; 

- Het onaanvaardbaar is als supermarktketens lokaal geproduceerd voedsel niet in de 

winkels willen leggen en boeren daardoor met overschotten blijven zitten. 

 

Constaterende dat: 1430 
- De coronapandemie ook effect heeft op de financiële toestand van mensen; 

- De rijen bij de voedseluitgiftepunten langer worden en er naast werkende minima nu ook 

60-plussers, studenten en ongedocumenteerden aankloppen; 

- De situatie soms zo acuut is dat mensen niet op de beoordeling door de Voedselbank 

kunnen wachten en daarom naar alternatieve voedseluitgiftepunten moeten uitwijken; 1435 
- Deze voedseluitgiftepunten volledig afhankelijk zijn van donaties en vrijwilligers; 

- Doordat restaurants als gevolg van de coronamaatregelen minder lokaal geproduceerd 

voedsel afnemen, waardoor boeren met hun producten blijven zitten. 

 

Besluiten: 1440 
GS op te roepen alles in het werk te stellen om een win-winsituatie te creëren door het overschot 

aan voedsel niet in de afvalverwerker te laten belanden, maar het bij zowel de voedselbanken als 

de alternatieve voedseluitgiftepunten te laten terechtkomen en verslag te doen van de bereikte 

resultaten 

 1445 
en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie SP 

 

Die win-winsituatie heeft betrekking op onder andere de aardappeloverschotten in de provincie 

en ook andere typen voedsel die niet hun weg naar de restaurants en overige horeca vinden 1450 
omdat die dicht zijn.  

 

De heer VOSKUIL (PvdA): Voorzitter, even terugkomend op de vorige keer dat een dergelijke 

motie werd ingediend, daar is toen een toezegging op gekomen van gedeputeerde Pels dat zij in 

haar contacten met de diverse producenten dit onderwerp zou bespreken, dus ik snap de zorg en 1455 
erken die, maar is hij het met mij eens dat het wel fijn zou zijn als wij eerst horen wat die 

contacten hebben opgeleverd en nog kunnen gaan opleveren in de huidige situatie.  
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De heer SMALING (SP): Het lijkt mij prima wanneer GS in hun eerste termijn wanneer zij ingaan 

op de moties, aangeven wat er is bereikt inmiddels en dan kunnen we zien wat wij daarmee doen. 1460 
Het is zo’n duidelijke kwestie waarbij twee problemen met een actie kunnen worden opgelost dat 

wij het belangrijk vinden om het op deze manier onder de aandacht te brengen. Een tweede 

motie gaat over de mensen met een minimumloon. Het lijkt ons wenselijk als partijen die gelieerd 

zijn aan de provincie, dat is de dienst van de provincie maar ook verbonden partijen, partijen die 

subsidies ontvangen van de provincie, dat die een ondergrens voor het minimumloon van € 14 1465 
per uur gaan hanteren. Daarom de volgende motie.  

 

Motie 164/09112020 

“Voor 14!” ook bij de provincie Noord-Holland! 

 1470 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Steeds meer mensen op of rond het minimumloon nauwelijks meer kunnen rondkomen, 

omdat zij niet genoeg geld verdienen voor de huur, zorgverzekering, energielasten en 1475 
boodschappen; 

- Er binnen het provincieapparaat opdrachten aan derden worden verstrekt, voor wie 

mogelijk geldt dat zij hun werknemers niet meer betalen dan het minimumloon. 

 

Overwegende dat: 1480 
- Onze provincie en ons provincieapparaat als werkgever een voorbeeldfunctie hebben voor 

andere sectoren; 

- De ‘verbonden partijen’ waarin de provincie Noord-Holland participeert, fungeren als 

‘verlengd werkgeverschap’; 

- Het provincieapparaat evenals de werkgever ‘verbonden partij’ een flinke stap kunnen 1485 
zetten naar het hanteren van een minimumloon van € 14 per uur; 

- Er in sommige gevallen sprake is van onderaannemerschap onder auspiciën van het 

provincieapparaat of een ‘verbonden partij’. 

 

Besluiten het college van GS op te roepen: 1490 
- Het minimumloon voor het eigen personeel te verhogen naar minimaal € 14 per uur; 

- Alleen derden opdrachten te verstrekken die voor hun personeel een minimaal uurloon 

van € 14 hanteren; 

- Bij de ‘verbonden partijen’ waarin de provincie Noord-Holland participeert, aan te 

dringen op het hanteren van een uurloon van minimaal € 14; 1495 
- Bij de ‘verbonden partijen’ waarin de provincie Noord-Holland participeert, aan te 

dringen op het slechts verstrekken van opdrachten aan derden die als werkgever voor het 

personeel een minimumloon hanteren van minimaal € 14  

 

en gaan over tot de orde van de dag. 1500 
Fractie SP 
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Op deze manier draagt de provincie wezenlijk bij aan het ondersteunen van mensen die aan de 

onderkant van de samenleving bivakkeren. Dan een motie gericht op mbo-studenten. Ik zie en 

hoor om mij heen dat mbo-studenten met name in de technieksector, moeilijker aan 1505 
stageplekken kunnen komen, vooral omdat bedrijven huiveriger worden om leerwerkplekken aan 

te bieden. Tegelijkertijd is de ambitie van de provincie zeker op het gebied van duurzaamheid en 

techniek hoog en is er behoefte aan geschoold personeel op mbo, hbo en universitair niveau. Ik 

zie ook veel statushouders, ik heb daar iets meer affiniteit mee dan de PVV, vaak flex- of parttime 

banen die nog een stukje uitkering genieten en daarnaast al actief zijn in dit soort sectoren, die 1510 
verliezen ook hun flexbaan door corona. Ons inziens kan via de werkambassadeur van de 

provincie daar nuttig aan worden bijgedragen. Ik meen dat in de brief van GS over het noodfonds 

daar iets over opgenomen staat, maar wij vinden het zinvol om een motie in te dienen.  

 

Motie 165/09112020 1515 
Stimuleren stageplekken voor mbo-studenten 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 1520 
- Mbo-studenten grote moeite hebben met het vinden van geschikte stageplekken; 

- Dit tekort aan stageplekken enorm is gegroeid door de coronacrisis; 

- In het ‘raamwerk voor de uitvoering van motie 42’ (Economisch Herstel- en 

Duurzaamheidsfonds) wordt aangegeven dat er versterking nodig is van de 

arbeidsmarkt en in het bijzonder de arbeidsmarkt in de technieksector; 1525 
- Er grote behoefte is aan goed, praktisch geschoold technisch personeel, nu en zeker in de 

toekomst, om de grote uitdaging op het gebied van de energietransitie aan te kunnen 

gaan; 

- Het ‘raamwerk’ spreekt van het stimuleren van mensen die door de coronacrisis hun 

baan verliezen, te kiezen voor een baan in de technische sector. 1530 
 

Overwegende dat: 

- De werkambassadeur prioriteit zou moeten geven aan het stimuleren van de 

arbeidsmarkt in (vooral) de technieksector; 

- Nu investeren, al dan niet financieel, in meer – ruim voldoende – stageplekken voor 1535 
studenten in de mbo-techniek zeer positieve gevolgen kan hebben voor het aantal 

werknemers in de technieksector in de nabije toekomst; 

- Ook bedrijven in de technische sector veel profijt kunnen gaan hebben van de stimulans 

die onze provincie gaat geven aan stageplekken in de technische sector; 

- De uiteindelijke gevolgen voor de werkgelegenheid in onze provincie positiever kunnen 1540 
uitpakken. 

 

Besluiten het college van GS op te roepen: 

- De werkambassadeur van de provincie Noord-Holland de opdracht te geven bij 
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bedrijven en instellingen aan te dringen op het uitbreiden van de capaciteit aan 1545 
stageplekken voor mbo-techniek-studenten; 

- PS uiterlijk 1 maart 2021 te informeren over de acties en werkzaamheden van de 

werkambassadeur op dit vlak, evenals over de resultaten hiervan 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 1550 
Fractie SP 

 

Dat heeft met name betrekking op BBL-studenten die het grootste deel van de week in dienst zijn 

bij een bedrijf en dan nog een dag in de week op het ROC zitten. Dan nog twee specifieke moties 

over twee instellingen die zeer belangrijk zijn voor Noord-Holland en ook daarbuiten en die 1555 
onvoldoende gesteund kunnen worden door de gemeente waar zij onder vallen. Het gaat er niet 

om dat deze gemeenten dat niet kunnen opbrengen, het gaat erom dat deze instellingen echt 

gered moeten worden en dat onze provincie daartoe in staat is op dit moment. De eerste gaat 

over Artis, de renovatie van het monumentale aquarium.  

 1560 
Motie 166/09112020 

Steun renovatie monumentaal aquarium Artis 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 1565 
Constaterende dat: 

- Het aquarium van dierentuin Artis, een Rijksmonument uit 1882, hoognodig moet 

worden gerenoveerd en dat deze renovatie gepland is voor 2021 (en eigenlijk niet kan 

worden uitgesteld; 

- De dierentuin door de coronamaatregelen een enorm verlies lijdt en gaat lijden door 1570 
een flinke teruggang in het aantal bezoekers; 

- De renovatie van het aquarium van Artis door de inkomstenderving van de dierentuin 

financieel in gevaar is gekomen; 

- Het onmogelijk is om de kosten voor deze renovatie te kunnen dragen; 

- Artis en ook het aquariumgebouw van belang zijn voor onze provincie op toeristisch, 1575 
cultureel en educatief gebied. 

 

Overwegende dat: 

- De provincie een noodfonds heeft ingesteld ten behoeve van maatschappelijke en 

culturele organisaties; 1580 
- Het aquarium een belangrijke functie vervult in het culturele en educatieve aanbod van 

onze provincie; 

- Een groot deel van de bezoekers van Artis woonachtig zijn in onze provincie, waardoor 

Artis alsook haar aquariumgebouw een toeristische trekpleister is voor Noord- 

Hollanders; 1585 
- Onze provincie een bijdrage zou moeten leveren aan de renovatie van het aquarium, 

zeker nu het voor Artis zelf vrijwel onmogelijk is om deze kosten te kunnen dragen.  
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Besluiten het college van GS op te roepen: 

- Een substantiële financiële bijdrage te doen aan de renovatie van het Rijksmonumentale 1590 
aquarium van Artis en deze bijdrage te dekken uit het eerder genoemde noodfonds; 

- Als bovenstaande uiteindelijk niet mogelijk blijkt, zich tot het uiterste in te spannen te 

zoeken naar mogelijkheden tot medefinanciering van de renovatie en PS over deze 

inspanning te informeren 

 1595 
en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie SP 

 

Aan de andere kant van de stad ligt museum Het Schip, net achter de Spoordijk in de 

Spaarndammerbuurt, een klassiek Amsterdamse School museum dat ook internationaal heel veel 1600 
belangstelling heeft opgeroepen. Dit museum staat op omvallen en wij verzoeken GS welwillend 

naar de volgende motie te kijken. 

 

Motie 167/09112020 

Steun voor Museum Het Schip, Amsterdam 1605 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Museum Het Schip een positieve beoordeling heeft gekregen in het Amsterdamse 1610 
Kunstenplan; 

- De gemeente Amsterdam door corona echter pijnlijke bezuinigingen heeft moeten 

doorvoeren, waardoor Museum Het Schip vanaf 2021 € 147.185 tekort komt op 

haar exploitatiebegroting; 

- Het museum reeds voor twee-derde in haar eigen inkomsten voorziet; 1615 
- Door de verlaging van de Amsterdamse subsidie het betalen van vaste lasten in de 

knoei komt. 

 

Overwegende dat: 

- Museum Het Schip een bijzondere positie inneemt in het vertellen van de geschiedenis van 1620 
de sociale woningbouw; 

- Het museum een bijzondere positie inneemt in het tonen van een unieke 

architectuurstroming; 

- Museum Het Schip verder reikt dan Amsterdam: van over de hele wereld komen mensen 

zien hoe aan het begin van de twintigste eeuw zogeheten paleizen voor de arbeiders zijn 1625 
gebouwd. 

 

Besluiten het college van GS op te roepen: 
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Museum Het Schip in Amsterdam overeind te houden door het benodigde bedrag van € 147.185 

te doneren en dit bedrag te vinden in het noodfonds coronasteun maatschappelijke en culturele 1630 
organisaties 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie SP 

 1635 
Dit waren de vijf moties, maar ik heb nog een paar opmerkingen. Wij geven veel subsidies aan 

instellingen en bedrijven die willen innoveren. Veel van die bedrijven vragen ook NOW-steun aan 

en wij zouden van GS willen weten of deze zaken elkaar niet in de weg zitten als wij subsidie 

verlenen op kwesties die zich vertalen in het aannemen van personeel en vervolgens daarvoor 

NOW-steun wordt aangevraagd, is dat geen reden om die subsidie te bevriezen? Zo ja, wordt 1640 
daarnaar gekeken? Dan horen wij graag wat dat voor consequenties heeft en of er op die manier 

nog geld vrij te spelen valt. Dan over het klimaat. Ik wil de gedeputeerde van dienst vragen of het 

actieprogramma Klimaat zoveel mogelijk mensgericht kan worden, hij zou nog met een brief 

komen. Het is nu nog een beetje een glossy, dat actieprogramma, er staan veel 

behartenswaardige dingen in, maar we waren het er bij de behandeling daarvan allemaal over 1645 
eens dat er nog een tijdpad ontbrak, maar ook concrete resultaatpunten. Ik zou hem willen 

vragen, maak de resultaten gebonden aan mensen. Vorige week stond er een bericht van TNO op 

de NOS-site waarin werd aangegeven dat 650.000 mensen in dit land energiearm zijn en dat 

dreigen er nog meer te worden als we te veel maatregelen gaan opleggen waarbij niet zoals door 

mijn fractie in de Kamer is verlangd, dat op een financieel neutrale manier gebeurt, zoals het 1650 
afhalen van bewoners van het gas. Daar zou ik graag een gerichte brief op zien van de 

gedeputeerde. Verder wat betreft gezondheid, Tata Steel, Schiphol, het is uitermate belangrijk 

dat er wordt gehandhaafd op milieu. Wij hebben regelmatig insprekers bij 

commissievergaderingen NLG, maar nogmaals mijn vraag aan de gedeputeerde, zijn de OD’s 

voldoende toegerust om de handhaving te laten plaatsvinden en als dat nou een probleem blijft, 1655 
dan kan dat noodfonds daarvoor eventueel ook ingezet worden. Wees creatief met dat noodfonds 

en stop het niet allemaal in een soort fictieve schatkist op het moment dat het nodig is om het uit 

te zetten. Dan kom ik bij de laatste punten, dat is het thema Wonen. Wij hebben even nagedacht 

over het indienen van een motie, maar ik denk dat het verstandig is dit eerst even in de week te 

leggen bij de gedeputeerde. Er spelen twee kwesties. Er is net een rapport verschenen over de 1660 
situatie van huisvesting van arbeidsmigranten. Hoe gaan GS met dit rapport om? Leidt dit tot 

concrete acties op korte termijn? Een tweede vraag is, heel veel mensen waar ik het ook over 

gehad heb in mijn bijdrage die een beetje in de lagere regionen van de maatschappij zitten qua 

inkomen, scholing en positie op de arbeidsmarkt, zijn ook de mensen die een sociale huurwoning 

nodig hebben. Daarvan zijn statushouders maar een heel klein percentage, maar ook voor die 1665 
andere mensen zou het fijn zijn als wij vanuit de provincie zodra er ergens bouwplannen zijn en 

bouwvergunningen worden afgegeven, toch met een soort sociale huurquote werken. Ik hoor 

graag van GS of zij daar brood in zien, gezien ook de huidige situatie. Wij zouden graag een 

sociale huurquote van 40% willen zien bij bouwplannen. Ik zie nu af van een motie op dit punt, 

dat kan op een andere moment nog, maar ik hoor graag hoe GS hier tegenaan kijken.  1670 
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De VOORZITTER: De vijf moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

De heer KLEIN (CU): Voorzitter, we hadden het allemaal niet gedacht, vorig jaar, dat onze bussen 

bijna leeg zouden zijn, de sportvelden stil, de musea verlaten, de theaters uitgestorven, de 1675 
stoelen in de dorpshuizen opgestapeld. Dat zo veel mensen zich zorgen zouden maken over hun 

kwetsbare familieleden, hun bedrijf of hun inkomen, dat studenten in afzondering online hun 

lessen zouden volgen, dat sommige ouderen nauwelijks meer anderen ontmoeten, dat de 

eenzaamheid groeit en de somberheid toeneemt. Dat we snakken naar een hug, een klap op een 

schouder of een arm om je heen. Maar we hadden ook niet gedacht dat we de herfstzon weer zó 1680 
zouden waarderen, dat we de natuur dichtbij zouden herontdekken, de stilte opnieuw konden 

horen, de hemel blauwer dan ooit zouden zien, dat de creativiteit en veerkracht in de 

samenleving zo groot zouden zijn en dat we zo scherp zouden zien wat écht telt. Als ons iets 

duidelijk is geworden de afgelopen maanden, dan is het dat wij ons leven niet in de hand hebben. 

Dat deze wereld niet zo maakbaar is als we misschien dachten. In de afgelopen weken hebben wij 1685 
al gedebatteerd over de twee corona-fondsen van de provincie, die bedoeld zijn om 

maatschappelijke organisaties te steunen om bij te dragen aan een duurzaam herstel uit de 

crisis. Vandaag moeten wij met alle onzekerheid die er is, de financiële kaders voor het volgende 

jaar vaststellen. Wij zijn in grote lijnen tevreden met de begroting. In tegenstelling tot vorig jaar 

zien wij dat de ambities van dit college om het provinciale beleid op een duurzamer spoor te 1690 
zetten, dit jaar zichtbaar zijn doorvertaald in de begroting. Dat is onverminderd belangrijk, want 

de coronacrisis mag dan op dit moment enorme gevolgen hebben, we zitten middenin een 

grotere crisis waarvan de gevolgen op de lange termijn nog veel meer impact zullen hebben. De 

manier waarop onze economie en Westerse samenleving zijn ingericht, vraagt meer van de aarde 

dan wat zij kan geven. Het klimaat verandert, de natuur verslechtert. Het is onze opdracht om 1695 
een goed beheerder voor de prachtige schepping te zijn en te zorgen dat mensen ver weg en 

mensen die na ons komen, niet tekort wordt gedaan. De provincie kan daaraan bijdragen door 

beleid dat fossiel energieverbruik reduceert, het gebruik van grondstoffen terugdringt, de CO2-

uitstoot laat afnemen en dat bijdraagt aan de versterking van de natuur en de biodiversiteit. Dit 

krijgt o.a. vorm in het Actieprogramma Klimaat en straks in het Regionaal Mobiliteitsprogramma, 1700 
maar ook in het Masterplan Biodiversiteitsherstel en het Programma Natuur. Wij zullen u het 

komende jaar scherp houden op deze onderwerpen. Wij willen u een vijftal aandachtspunten 

meegeven. Ik richt mij virtueel tot een aantal gedeputeerde en de eersten zijn gedeputeerden Pels 

en Zaal. Ten eerste, u bent het met ons eens dat economische ontwikkeling geen doel op zich is, 

maar gericht moet zijn op het welzijn van mensen. Niet de euro's die we uitgeven, maar wat ze 1705 
bijdragen aan het geluk van mensen is bepalend. In Noord-Holland hebben we al een aantal jaren 

de "Barometer Welvaart en Welzijn", maar die is in de begroting een beetje weggestopt in 

programma 6.5 over Economie en de data zijn deels verouderd. Het is daarom niet direct 

duidelijk in welke mate ons beleid bijdraagt aan de welzijnsdoelen. Wij willen u uitdagen om in 

het komend jaar concreter te laten zien hoe deze factoren zich ontwikkelen als gevolg van ons 1710 
beleid. Dat betekent wellicht een directere koppeling met de monitoring van de verschillende 

natuur- en duurzaamheidsdoelen en een prominentere plaats in de begroting. Wilt u daaraan 

werken? Dan richt ik mij tot gedeputeerde Zaal. Ten tweede: de agrarische sector heeft het zwaar, 

omdat allerlei uitdagingen samenkomen op het boerenerf. De reductie van de stikstofuitstoot, de 
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versterking van de natuur, het behoud van de weidevogel, de zorg voor ons landschap, alles 1715 
raakt aan het boerenbedrijf. Terwijl veel boeren zich met hart en ziel inzetten voor gezond 

voedsel en hun kennis en kunde gebruiken voor de zorg voor hun land en dieren, ervaren zij 

weinig waardering en soms veel kritiek. Dit moet echt beter. De Rijksadviseur voor de fysieke 

leefomgeving. Berno Strootman, roept in een advies aan de minister op tot een "nieuwe deal" 

tussen boeren en maatschappij, waarin boeren zorgdragen voor het klimaat, de biodiversiteit, 1720 
een rijk bodemleven, schoon water en een aantrekkelijk landschap in ruil voor eerlijke prijzen 

voor het voedsel dat ze produceren. Wilt u deze adviezen meenemen in de Voedselvisie die u aan 

het maken bent? Dan richt ik mij virtueel tot de heer Loggen. Ten derde de woningbouw: de 

vraag naar woningen is sowieso groot, maar de vraag naar betaalbare woningen is helemaal 

groot. De huizenprijzen zijn in een groot deel van onze provincie echter zo gestegen dat het voor 1725 
veel (jonge) mensen nauwelijks mogelijk is een huis te kopen. Vaak eisen gemeenten in 

nieuwbouwprojecten wel dat een deel van de woningen in de categorie “betaalbaar” valt, maar 

soms gaat dat om huizen van € 350.000 tot € 400.000 en voor de meeste mensen is dit veel te 

duur, omdat het bedrag dat je kunt lenen niet hoger is dan vijf keer je jaarsalaris. Het probleem 

is dat de term "betaalbaar" niet gedefinieerd is. Wij vinden dat dit beter moet en daarom  dienen 1730 
we een motie in:  

 

Motie 168/09112020 

Betaalbare woningen echt betaalbaar 

 1735 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Overwegende dat: 

- De behoefte aan woonruimte in Noord-Holland onverminderd groot is; 

- De prijzen van woningen zo sterk zijn gestegen dat het voor veel (jonge) mensen 1740 
nauwelijks mogelijk is een huis te kopen; 

- Veel gemeenten en regio’s afspraken hebben gemaakt dat een deel van de nieuwe 

woningen in de categorie “goedkoop”/“betaalbaar” moet vallen; 

- Deze categorieën niet helder gedefinieerd zijn; 

- Soms huizen van € 350.000 tot € 400.000 worden geschaard onder de noemer 1745 
“betaalbaar”; 

- Zelfs “starterswoningen” tot € 310.000 euro mogen kosten; 

- Het hypotheekbedrag dat mensen kunnen lenen, veelal niet hoger is dan 5 keer het 

jaarinkomen. 

 1750 
Constaterende dat: 

De provincie volgens de Noord-Hollandse Woonagenda 2020-2025 o.a. een rol heeft als 

beleidsmaker en verbinder met als doel “om te komen tot een zo goed mogelijke afstemming van 

vraag en aanbod”. 

 1755 
Van mening dat: 

Er meer woningen moeten komen die betaalbaar zijn voor starters op de woningmarkt. 
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Dragen GS op: 

Te stimuleren dat in de regionale Woonakkoorden een duidelijke definitie wordt opgenomen 1760 
van wat wordt beschouwd als de categorie “goedkoop”/“betaalbaar” en daarbij uit te gaan van 

een prijs van maximaal 5 maal het modaal inkomen in Nederland (zijnde € 182.500 in 2020) 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie CU 1765 
 

Ten vierde, het Openbaar Vervoer, richting de heer Olthof. Wij maken ons grote zorgen over de 

lange termijngevolgen van de coronacrisis op het busvervoer. De vicieuze cirkel is duidelijk: 

minder mensen in de bus, minder inkomsten, minder aanbod en ga zo maar door. U noemt dit 

probleem ook in de begroting, maar presenteert nog geen oplossing. Wij willen u oproepen om 1770 
alles in het werk te stellen om te voorkomen dat de kwaliteit van het OV permanent verslechtert 

als gevolg van deze crisis. De motie van de SP die wij mede indienen, is een eerste stap, maar er 

moet meer gebeuren. Kunt u toezeggen dat uw ambitie is om het aanbod van ons OV op de lange 

termijn in stand te houden? En kunt u vertellen hoe en wanneer u daar bij ons op terugkomt? Dan 

richting de heer Stigter. Ten vijfde: de provincie zet stevig in op de verduurzaming van 1775 
particuliere woningen, onder andere in het kader van het Actieprogramma Klimaat en in de 

uitwerking van het Duurzaam Herstelfonds. Dat is een prachtig streven, maar het risico bestaat 

dat vooral mensen met financiële middelen mee kunnen doen en ook dan ontstaat een vicieuze 

cirkel. De energielasten van armere mensen nemen toe ten opzichte van de energielasten van 

mensen die verduurzaming kunnen betalen, wat leidt tot energiearmoede. Dat willen wij niet 1780 
laten gebeuren. In een recent onderzoek concludeert TNO dat samenwerking en regie nodig zijn 

om energiearmoede aan te pakken. Zij schrijven: "Met name de provincies Utrecht, Zuid-Holland 

en de noordelijke provincies financieren en stimuleren onderzoek, zetten provinciale 

programma’s op en ondersteunen gemeenten in hun energiearmoede projecten." Bent u bereid 

om in contact te treden met deze provincies om te zien wat Noord-Holland daarvan kan leren? 1785 
Tot zover de aandachtspunten van de CU. Tot slot een persoonlijke noot. Ik begon met het 

schetsen van de enorme maatschappelijke impact van de coronacrisis. Hoe alles zo anders is dan 

we een jaar geleden dachten. De moeite en de zorg die er is, maar ook de positieve kanten, dat 

we nu beter zien wat écht telt. Dit laat voor mij ook een glimp zien van hoe de wereld zou 

kunnen zijn, hoe de wereld bedoeld is. Ik wens u van harte de zegen van God toe bij het 1790 
bijdragen aan die wereld.  

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. 

 

Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): Voorzitter. Wij hebben een bewogen jaar achter de rug en ik 1795 
ben maar eens gaan kijken naar de afspraken in het coalitieakkoord. In het voorwoord staat dat 

er samenwerking met de bewoners van Noord-Holland moet plaatsvinden en daar horen ook de 

kwetsbaren, gehandicapten en ouderen bij. In het hele coalitieakkoord is er eigenlijk een 

behoorlijke groep vergeten mensen. Ik sprak hier aan het begin van deze periode van PS over en 

had gehoopt dat de coalitie het akkoord misschien zou bijstellen. Helaas. In het coalitieakkoord 1800 
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Duurzaam Doorpakken komen de woorden ouderen, gehandicapten en mensen met een 

beperking nul keer voor. Het verdrag Gehandicapten dat op 14 juli 2016 in Nederland in werking 

is getreden bepaalt dat mensen met een beperking – en daar vallen ouderen en gehandicapten 

ook onder – volwaardig moeten kunnen deelnemen in de samenleving. Hiervoor dien ik een 

aantal moties in.  1805 
 

Motie 169/09112020 

Gedeputeerde ouderenbeleid 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 1810 
 

Constaterende dat: 

- Het VN-verdrag "handicap op 14 juli 2016 in Nederland in werking is getreden"; 

- Dit verdrag bepaalt dat mensen met een beperking volwaardig moeten kunnen deelnemen 

aan de samenleving; 1815 
- Er in Noord-Holland inmiddels 2,8 miljoen mensen wonen, werken en recreëren en 

gebruik maken van het openbaar vervoer; 

- In deze coronatijd er veel werknemers ontslagen worden waaronder ouderen; 

- De coalitie weinig aandacht heeft in hun programma; 

- Het belangrijk is dat overheden bij het maken van beleid en wetgeving rekening houden 1820 
met deze grondbeginselen. 

 

Overwegende dat: 

Ouderen, gehandicapten en mensen met een beperking extra aandacht verdienen in deze corona 

tijd. 1825 
 

Roepen het college van Gedeputeerde Staten op om: 

- Bij het college van Gedeputeerde Staten een coördinerend gedeputeerde aan te stellen 

specifiek voor kwetsbare ouderen, gehandicapten, die zicht houdt op wonen en recreëren 

en vervoer; 1830 
- Te zorgen voor bankjes in de openbare ruimte en alles wat het voor gehandicapten 

mogelijk maakt om aan de samenleving te kunnen blijven deelnemen; 

- Kleinschalige (bejaardenhuisvesting), zodat de grotere woningen weer vrijkomen voor 

gezinnen; 

- Dit onder de aandacht te brengen bij gemeenten 1835 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie 50plus/PvdO 

 

De volgende motie is: 1840 
 

Motie 170/09112020 

Naleven VN-verdrag Handicap 
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Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 1845 
 

Constaterende, dat: 

- Het VN-verdrag ‘Handicap’ op 14 juli 2016 in Nederland in werking is getreden; 

- Dit verdrag bepaalt dat mensen met een beperking volwaardig moeten kunnen deelnemen 

aan de samenleving.  1850 
 

Overwegende dat: 

- In het coalitieakkoord ‘Duurzaam doorpakken!’ het woord ‘handicap’ of ‘beperking nul 

keer genoemd word; 

- Het belangrijk is dat overheden bij het maken van beleid en wetgeving rekening houden 1855 
met deze grondbeginselen. 

 

Van mening dat: 

- Mensen met een beperking volwaardig mee moeten kunnen doen om deel te nemen aan 

de samenleving; 1860 
- Zelfredzaamheid van mensen met een beperking alleen vergroot kan worden als 

daadwerkelijke blokkades in de samenleving worden opgeheven; 

- Er nu te weinig stappen worden gezet om de provincie voor iedereen toegankelijk te 

maken. 

 1865 
Roepen het college van Gedeputeerde Staten op om: 

Het VN-verdrag ‘Handicap’ toe te passen en daar beleid op te maken en periodiek de voortgang te 

rapporteren aan en te bespreken met Provinciale Staten 

 

en gaan over tot de orde van de dag.  1870 
Fractie 50plus/PvdO 

 

Motie 171/09112020 

Ouderenbeleid Noord-Holland 2020-2024 

 1875 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Het ouderenbeleid in Noord-Holland nog niet optimaal is; 

- In Noord-Holland veel ouderen wonen en de groep de komende jaren alleen maar zal 1880 
toenemen.  

 

Overwegende dat: 

In het coalitieakkoord ‘Duurzaam doorpakken!’ het woord ‘senioren’ of ‘ouderen’ nul keer 

genoemd worden.  1885 
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Van mening dat: 

- Ouderen een kwetsbare groep zijn en zelfredzaamheid van de senioren geen 

vanzelfsprekendheid is, zeker niet in een sterk geïndividualiseerde samenleving; 

- Zelfredzaamheid van ouderen alleen gestimuleerd en gerealiseerd kan worden in een 1890 
samenhangend ouderenbeleid. 

 

Roepen het college van Gedeputeerde Staten op om: 

Periodiek de voortgang van het ouderenbeleid te rapporteren aan en te bespreken met Provinciale 

Staten 1895 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie 50plus/PvdO 

 

Motie 172/09112020 1900 
Eenzaamheid bij kwetsbare ouderen 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 1905 
Eenzaamheid onder ouderen mede door de coronacrisis, sterk is toegenomen. 

 

Overwegende dat: 

- In het coalitieakkoord ‘Duurzaam doorpakken’ het woord ‘ouderen’ en ‘eenzaamheid’ nul 

keer genoemd worden; 1910 
- We weten dat in relatie tot eenzaamheid bij kwetsbare ouderen ‘zingeving’ de meest 

gezond makende factor is; 

- Eenzaamheid er in verschillende soorten is: sociale eenzaamheid (isolement, gemis aan 

contact), emotionele eenzaamheid (geen betekenisvolle contacten) en existentiële 

eenzaamheid (gevoel van zinloosheid, levensvragen niet kunnen delen). 1915 
 

Van mening dat: 

Je er als mens, zeker op hoge leeftijd, door er gewoon te zijn van voldoende waarde bent voor de 

samenleving. 

 1920 
Roepen het college van Gedeputeerde Staten op om: 

- In de participatieregelingen van de provincie een versterkte focus te leggen op die 

initiatieven die eenzaamheid verminderen, mensen leren omgaan met de eigen 

eenzaamheid of zingeving verhogen; 

- In het ondersteunen, stimuleren en het netwerken van gemeenten en alle andere partners 1925 
‘eenzaamheid, vooral bij kwetsbare ouderen’ te blijven agenderen omdat dit een 

verantwoordelijkheid is van ons allemaal; 

- PS actief te informeren over de betreffende initiatieven in de jaarlijkse 

voortgangsrapportage 
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 1930 
en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie 50plus/PvdO 

 

Tevens dien ik een aangehouden motie in waarin wij oproepen om een ouderenvriendelijke 

provincie te worden.  1935 
 

Motie 173/09112020 

Noord-Holland, meest ouderenvriendelijke provincie 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 1940 
 

Constaterende dat: 

Diverse Nederlandse steden zich aangesloten hebben bij de Age Friendly Cities van de 

Wereldgezondheidsorganisatie (WHO). 

 1945 
Overwegende dat: 

- In de hele provincie het aantal inwoners boven de 65 plus sterk toeneemt. 

- Ouderen steeds langer thuis blijven wonen; 

- Eenzaamheid een groot maatschappelijk probleem is; 

- Veel ouderen zo lang mogelijk zelfredzaam en veerkrachtig willen zijn, ondanks 1950 
toenemende kwetsbaarheid; 

- Ouderen geconfronteerd worden met obstakels om deel te kunnen nemen en bij te 

kunnen dragen aan de samenleving; 

- De Wereldgezondheidsorganisatie (WHO) een gestructureerd kader heeft opgesteld 

om inzicht te krijgen en te komen tot meet ouderenvriendelijke omgevingen. 1955 
 

Van mening dat: 

De provincie kan bijdragen aan het verbeteren van de fysieke en sociale omgeving van ouderen 

zodat zij op een prettige en waardevolle manier langer zelfstandig kunnen blijven wonen en deel 

kunnen nemen aan de samenleving. 1960 
 

Spreken uit: 

- Te inventariseren in hoeverre de provincie Noord-Holland al invulling geeft aan het 

kader ouderenvriendelijke omgeving van de Wereldgezondheidsorganisatie en waar 

de ontwikkelkansen liggen; 1965 
- In samenspraak met ouderenbonden te inventariseren welke knelpunten worden 

ervaren en deze te prioriteren 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie 50plus/PvdO 1970 
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Graag willen wij dat er een gedeputeerde wordt aangesteld die dit verdrag gaat uitvoeren 

waarvoor ik een motie heb ingediend. Dan de begroting. Er is geen duidelijk overzicht van de 

dekking voor de beschikbare € 100 miljoen, dus graag nog een schriftelijke uitleg over waaraan u 

dat geld gaat uitgeven. Wij vinden dat er meer duidelijkheid en transparantie moet komen van de  1975 
uitgaven en dekkingen en hopen dat dit wordt opgepakt en meegenomen in de volgende jaren. 

PS en GS hebben een overeenkomst met betrekking tot het vullen vanuit het herstelfonds. Nu 

blijkt weer uit het voorstel van GS dat de dekking van het bedrag niet helder is onderbouwd. Men 

gebruikt allerlei potjes, maar geeft niet aan wat er gebeurt als het potje leeg is. Wat gaan wij 

doen als zich een calamiteit voordoet? Ik mis de onderbouwing van de dekking. Uit welk potje 1980 
wordt geld gehaald en wat heeft dat tot gevolg voor de reservering? Wij willen dus een 

onderbouwing van het herstelfonds. Dan het versneld van het gas afhalen, wij zijn daar geen 

voorstander van en de medewerking van bewoners loopt aardig terug. In Elsevier van 24 oktober 

2020 staat ‘ontnuchtering over van het gas los groeit’ maar minister Ollongren stoomt door, 

terwijl er in Purmerend voorlopig geen huizen meer van het gasnet worden afgekoppeld. Zo 1985 
waren de alternatieve warmtebronnen duurder dan verwacht en de gemeente zegt keihard tegen 

een muur te zijn opgelopen. Tevens is er veel verwarring over hoge en lage warmtenetten. Voor 

een hoge temperatuur kun je af met smalle buizen, maar voor lage temperaturen heb je grotere 

buizen nodig, maar wij gaan dit wel voor 30 jaar aanleggen en dus kun je snel een verkeerde 

keuze maken. Hoewel het hier om 1.300 woningen gaat, is dit een nederlaag voor minister 1990 
Ollongren, schrijft Elsevier. Voelt de gedeputeerde dit ook zo? Het is te hopen dat de nuchterheid 

het overneemt voordat er grote ongelukken gebeuren en het is wachten op de volgende botsing 

met bewoners die van het gas af moeten. Wij zullen het arbeidsmarktfonds niet blokkeren, maar 

zullen kritisch blijven volgen of er daadwerkelijk arbeidsplaatsen worden gecreëerd. Er zijn ook 

geen garanties dat er daadwerkelijk arbeidsplaatsen bijkomen. Graag willen wij een doorlopende 1995 
rapportage van GS van het overleg met werkgevers en werknemers en hopen dit zonder een 

motie te doen, anders moet ik die de volgende vergadering weer indienen. Wij vinden dat met de 

stichting EC Modernisme dat wij een einde moeten maken aan al het gepruts met zon, wind, 

kolen en het kappen van bomen voor de bio-industrie. Het kabinet moet de CO2-uitstoot dit jaar 

met een kwart terugdringen, maar de kolencentrales blijven open voor het geval wij het met zon 2000 
en wind niet redden, zo blijkt uit een Kamerbrief. Op dit moment gaat er een biomassacentrale 

open in Amsterdam, gestookt op afvalhout uit de omgeving van Amsterdam. Dit wordt de 

grootste openhaardkachel van Amsterdam en de mensen die last hebben van hun longen, vrezen 

voor meer last. Is de gedeputeerde het met mij eens dat wij die krengen zo snel mogelijk moeten 

sluiten? Minister Wiebes laat weten dat hij naar de subsidie gaat kijken, maar inmiddels staat er al 2005 
een in Amsterdam die voor 70% op subsidie draait. Wij willen de bomen die nodig zijn voor de 

uitstoot van CO2 en om een klimaatramp te voorkomen, zo spoedig mogelijk overgaan op 

kernenergie. Die staan er voorlopig ook nog niet, maar laten wij een begin maken, zodat wij in 

2030 de problemen opgelost hebben. Nu komen er overal datacentra en per datacentrum hebben 

we zeker vier windmolens nodig. De verdozing neemt een vlucht. Wat doen wij met alle auto’s die 2010 
op elektra rijden terwijl de infrastructuur nog bij lange na niet voldoende blijkt te zijn? Nu al 

worden de netwerkverspreiders gevraagd om mee te denken waar zij even wat uit moeten zetten 

om een andere wijk van stroom te voorzien. Lees de kranten en tijdschriften en stel uw 

doelstellingen bij en kijk of er snel gebruik gemaakt kan worden van moderne methoden. Ik kan 
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er uren over praten met deskundigen die ons waarschijnlijk waarschuwen dat er een ramp dreigt 2015 
als wij niet ingrijpen. Nog even over de begroting. Ons bereiken berichten dat er nog steeds 

allerlei potjes worden aangesproken om de klimaatdoelstellingen te halen. Kan de gedeputeerde 

ingaan op welke dat zijn en hoe de verdeling is? Ook in de toekomst is er extra financiering 

nodig of is de gedeputeerde daar al mee bezig? Wij wensen een betere sturing in de toekomst 

van de begroting, maar zetten vraagtekens bij de algemene reserve die snel afneemt.  2020 
 

De VOORZITTER: De vijf moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen. Dan geef ik het 

woord aan de heer Baljeu die zijn maidenspeech houdt als ik goed ben geïnformeerd. Na deze 

bijdrage in eerste termijn ga ik schorsen voor de lunch.  

 2025 
De heer BALJEU (Fractie Baljeu): Voorzitter. Dat is niet juist, ik wens geen gebruik te maken van 

mijn spreektijd. Ik had het ook al in de chat gezet, maar het kwam niet door.  

 

De VOORZITTER: Ik stel voor te schorsen voor de lunch tot 13.30 uur. De vergadering is 

heropend en het woord is aan mevrouw Kocken voor de eerste termijn.  2030 
 

Mevrouw KOCKEN (GL): Voorzitter. Vorig jaar zei ik ter gelegenheid van de algemene 

beschouwingen dingen over een eerste keer. Toen was ik opgewekt en blij want het was ons 

gelukt om van oppositie naar coalitie te bewegen en ook nog met een akkoord waar wij trots op 

zijn. Mijn centrale thema toen was ‘niet alles kan’. Toen dacht ik dat de PAS-uitspraak die de hele 2035 
machinerie piepend en krakend tot stilstand had gebracht, de grote gebeurtenis was die deze 

coalitieperiode zou bepalen, maar een jaar later zien wij ons met de volgende crisis 

geconfronteerd, corona. Nog veel directer en heftiger bepaalt dit ons leven nu en de komende 

tijd, want bijna niks is meer zoals het was. Velen werken voornamelijk thuis, familiebezoek kan 

bijna niet, we halen geen borrel meer in de kroeg, theater- of museumbezoek zit er niet in, 2040 
winkelen is beperkt tot een boodschap doen en verjaardagen vieren kan eigenlijk ook niet meer. 

Sint Maarten en de feestdagen zullen anders zijn dan andere jaren. Ook het democratisch proces 

heeft er flink onder te lijden. Goed, we zijn nog wel operationeel als Staten maar toch duidelijk 

op halve kracht. Complimenten aan de griffie hoe zij alles in deze uitdagende tijden in goede 

banen leidt, daarover absoluut alleen maar lof, maar als wij nu met elkaar vergaderen, het debat, 2045 
de creativiteit, het lijdt duidelijk onder de beperkingen. Wij kijken vandaag allemaal van en naar 

een beeldscherm en ik zie niet of mijn verhaal bij iemand op instemming of misschien een 

besmuikt lachje kan rekenen of dat ik iemand boos maak. Natuurlijk, er mag geïnterrumpeerd 

worden maar ik denk dat wij allemaal voelen dat echt debat lastig is op deze manier. Daarom had 

ik mij voorgenomen het maar kort te houden, maar u zult wel horen, dat voornemen heb ik niet 2050 
helemaal waargemaakt. Het wordt toch een lang verhaal, zoals ook eigenlijk bij alle anderen. 

Allereerst wil ik iets zeggen over de begroting als geheel. Op basis van de huidige cijfers kunnen 

wij constateren dat de provincie er financieel gezond voorstaat. Het weerstandsvermogen is 

robuust en de structurele exploitatieruimte voor de komende jaren ziet er positief uit. Onze 

provincie doet in opdracht van PS iets heel unieks, maar liefst € 100 miljoen wordt vrijgemaakt 2055 
om het economisch herstel te bevorderen door extra inzet op de verduurzaming van de 

gebouwde omgeving, het versterken van de arbeidsmarkt en de maatschappelijke en culturele 



Pagina 49 
 

 49 

sector. € 100 miljoen is een groot bedrag voor de provincie en terecht gezien het herstel, maar 

dat vraagt wel van het college dat dit zorgvuldig wordt uitgewerkt om ervoor te zorgen dat in de 

toekomst ook een bestendige begroting gemaakt kan worden. Wij zien uit naar de uitwerking 2060 
hiervan in de eerste begrotingswijziging en roepen GS maar eigenlijk ook onszelf als PS op om te 

sturen op effectiviteit, om er zo voor te zorgen dat de middelen die wij vrijmaken voor het 

bestrijden van deze crisis, een zo groot mogelijk positief effect hebben, want dat zij niet alleen 

het herstel nastreven maar daarnaast ook duurzaamheid bevorderen, zien wij als een grote plus. 

Wij maken ons wel zorgen over twee zorgen en daar vragen wij aandacht voor van het college. 2065 
Enerzijds gaat dat over de capaciteit van gemeenten om samen met ons projecten uit te voeren 

en anderzijds over de open huishouding van de provincies op de langere termijn. Door de 

bestaande tekorten van de gemeenten en teruglopende inkomsten door corona zijn zij mogelijk 

niet in staat om gezamenlijke projecten te financieren en samen met ons uit te voeren. In 

augustus zond het college daarover een brief aan de minister waarin zij om meer geld voor 2070 
gemeenten vraagt, ik zou graag horen of daarover inmiddels een gesprek op gang gekomen is 

met het Rijk. Waar gemeenten nu al in een penibele financiële situatie zitten, is het voor de 

provincie in de toekomst ook niet uitgesloten daar te geraken, want door de gewenste vrijstelling 

van elektrisch vervoer voor de motorrijtuigenbelasting en daarmee voor de opcenten, zullen de 

inkomsten uit de opcenten teruglopen en het provinciefonds is voor het Rijk al eerder een 2075 
gemakkelijke bron voor bezuiniging geweest. Wij vragen het college om hier bovenop te zitten en 

te zorgen dat de open huishouding gewaarborgd kan blijven. Dan het volgende, vorig jaar 

maakten wij al een punt van de oude prestatie-indicatoren die in de begroting worden gebezigd, 

zoals in het programma Ruimte waarin de indicatoren nog geheel economisch zijn ingestoken. 

Wij zijn blij met de uitnodiging van de portefeuillehouder om te bezien hoe voor de begroting 2080 
van 2022 meer kwaliteit en actualiteit in de indicatoren kan worden aangebracht, zodat het 

coalitieakkoord ook in de begrotingssystematiek beter tot zijn recht zal komen. Verder 

complimenten voor de invulling van onze wens om meer transparantie en meer 

sturingsmogelijkheden op de uitvoering en uitputting van de bestemmingsreserves door het 

nieuwe bestedingsplan bestemmingsreserves. Wij krijgen zo een beter inzicht of er in de reserves 2085 
middelen blijven vastliggen die geen nuttige aanwending kunnen vinden. Zo verhogen wij de 

effectiviteit van het begrotingsinstrument voor PS en zo kunnen we tot een beleid komen waarin 

wij nog meer werken aan een gezondere leefomgeving, een toekomstbestendig klimaatbeleid, 

een betere bereikbaarheid voor alle vormen van vervoer, een meer circulaire economie, een groen 

landelijk gebied en een bestuurscultuur die dichterbij de mensen staat. Hartelijk dank daarvoor. 2090 
Ik heb nog wel een verzoek voor de volgende begroting en ook voor andere belangrijke 

provinciale documenten. Maak deze toegankelijk voor een breder publiek door van die 

documenten ook een versie te maken in het meest voorkomende taalniveau. Begrijpelijke taal is 

belangrijk om burgers in de gelegenheid te stellen mee te doen, het taalniveau B1 is het meest 

voorkomende taalniveau in Nederland en 95% van onze bevolking begrijpt dat taalniveau. De 2095 
Rijksoverheid heeft hier al flinke stappen in gemaakt en nu is de beurt aan de provincie door in 

ieder geval de belangrijkste publicaties een niveau B1-versie mee te geven. Daarvoor een motie.  

 

Motie 174/09112020 

Helder taalgebruik  2100 
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Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Politieke en ambtelijke stukken niet altijd voor iedereen begrijpelijk zijn; 2105 
- De Rijksoverheid de nieuwe teksten op haar website al op taalniveau B1 maakt; 

- De meeste mensen in Nederland taalniveau B1 kunnen begrijpen; 

- Ook mensen met een hoger taalniveau over het algemeen de voorkeur geven aan 

begrijpelijke teksten.  

 2110 
Overwegende dat: 

- De toegankelijkheid van de politiek belangrijk is; 

- Het gebruik van begrijpelijke taal de politiek toegankelijker maakt. 

 

Spreken uit: 2115 
Zelf ook te streven naar het gebruik van heldere en begrijpelijke taal. 

 

Verzoeken Gedeputeerde Staten: 

- Een tweede toegankelijke versie van de begroting volgens de richtlijnen voor taalniveau 

B1 op te stellen; 2120 
- Te verkennen voor welke andere publicaties een tweede versie volgens de richtlijnen B1 

passend zou zijn; 

- Daarbij ook de communicatie op de website mee te nemen 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 2125 
Fractie GL, D66, PvdA, PvdD 

 

De heer SMALING (SP): Voorzitter, altijd goed om naar mevrouw Kocken te luisteren. Die motie 

zullen wij zeker steunen, want wij houden ook van eenvoudig en voor iedereen begrijpelijk 

taalgebruik, maar die mensen willen misschien ook wel geld en ondersteuning. Als je dan kijkt 2130 
dat een ontzettend klein percentage van het noodfonds nu wordt uitgezet, is mevrouw Kocken 

het met de SP eens dat er wat royaler de portemonnee kan worden getrokken op het moment dat 

iedereen omhoog zit. We kunnen dat fonds wel gaan uitsmeren over ik weet niet hoeveel jaar, 

maar mensen zitten daar meer op te wachten dan op een publieksvriendelijke versie van de 

begroting.  2135 
 

Mevrouw KOCKEN (GL): Volgens mij zitten mensen op verschillende dingen te wachten en 

misschien ook wel op beide. Ik denk dat toegankelijke documenten niet moeten worden 

ingewisseld voor meer middelen voor een bepaalde doelgroep. Dit is een doel op zich, het 

toegankelijk maken van de politiek. Of wij de middelen op de goede manier verdelen, daar 2140 
moeten wij binnenkort nog eens goed met elkaar over praten. Het kan heel goed zijn dat ik mij 

bij de SP aansluit, dat sluit ik helemaal niet uit, maar dat moet niet een of/of keuze zijn. Ik weet 

niet of ik de heer Smaling nu verkeerd begrijp, maar duidelijke taal gaat niet verschrikkelijk veel 
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kosten en dat is gewoon een taak van de overheid. Mensen moeten snappen wat wij hier doen, 

dat zal ik mij ook meer proberen aan te trekken, best lastig, maar een begrijpelijke begroting 2145 
voor alle burgers wil ik graag handhaven en niet wegschuiven, zodat andere burgers misschien 

nog meer tegemoet kunnen worden gekomen.  

 

De heer SMALING (SP): Ik ben het helemaal eens met wat mevrouw Kocken zegt over dat teksten 

begrijpelijk moeten zijn, maar het is zo perifeer als je het vergelijkt met de middelen die nu 2150 
nodig zijn om een groot percentage van de Noord-Hollanders tegemoet te komen of instellingen 

die op omvallen staan. Ik wil vragen of mevrouw Kocken ook vindt dat gezien de situatie en het 

feit dat de twee moties zijn aangenomen, dat dat de kern van de zaak is en deze motie hoe goed 

ook, een perifere motie is.  

 2155 
Mevrouw KOCKEN (GL): Ik wil de heer Smaling best gelijk geven, want natuurlijk is dit als het 

gaat over wat hebben mensen nodig, dan hebben mensen ondersteuning nodig en daarna gaan 

ze misschien onze begroting lezen. Dat ben ik zeker met u eens, maar ik ben het niet met u eens 

dat wij dat nu moeten beslissen, want nu ligt de begroting voor en de besteding van die € 100 

miljoen komt erachteraan bij de begrotingswijziging en daar kunnen wij als PS nog op sturen. € 2160 
100 miljoen zeker gelet op onze begroting, is een heel groot bedrag. Als u ruimte ziet om dat te 

verhogen, dan hoor ik graag waar wij dat vandaan moeten halen en misschien moeten wij dan 

nog meer uitgeven, maar op dit moment dit verzoek doen hoeft niet achterwege te blijven omdat 

er ook grotere verzoeken te doen zijn. Ik handhaaf de motie en reken op uw steun, mijnheer 

Smaling. Kijkend naar wat zich in verschillende portefeuilles afspeelt of aftekent in de begroting, 2165 
ik zie met grote tevredenheid dat het college voortgang boekt met de doelstellingen uit het 

akkoord, maar naast tevredenheid hebben wij toch ook wel wat zorgen. Allereerst kijk ik naar de 

groene portefeuille. Daar gebeurt veel en hoewel wij de ambities enigszins hebben moeten 

bijstellen en compromissen onvermijdelijk zijn, want zelfs waar voor sommige partijen dit 

kennelijk een groot GL-feest is, hadden wij nog steeds wel wat te wensen over en zien wij ook 2170 
soms dat wij wat moeten inleveren. Zo was dat bijvoorbeeld bij NNN, maar dat neemt niet weg 

dat wij tevreden zijn met het aanvalsplan dat er nu ligt. Dat geldt ook voor de Schoorlse duinen. 

Een compromis sluiten is soms nodig en de bereidheid voor bewoners om in te stemmen met een 

compromis, verplicht ons, Staatsbosbeheer en de provincie, om participatie van deze betrokken 

burgers serieus te nemen, nog serieuzer dan wij eerder al hebben gedaan. Wij zijn ook heel blij 2175 
met het glyfosaatverbod in de pachtcontracten, een hele betekenisvolle stap naar een gezonder 

leefmilieu op het platteland, maar nadrukkelijk een eerste stap, want er is nog een lange weg te 

gaan en wij zijn dan ook heel benieuwd naar de Voedselvisie, zeker na de desastreuze 

besluitvorming in Brussel over het landbouwbeleid. Wat ons betreft, dwingt het gebrek aan 

politieke moed of wil in Europa en de besluiteloosheid in Den Haag ons om tempo te maken. 2180 
Volgens het EU Milieubureau staat 81% van de N2000-gebieden in Europa er slecht voor. Dat 

maakt ons provinciale Masterplan Biodiversiteit extra belangrijk. Ik benadruk nogmaals dat wij 

grote behoefte hebben aan een integrale aanpak voor het hele landelijke gebied samen met alle 

betrokkenen, niet alleen met de sectororganisaties. Portefeuille Mobiliteit, wij zijn op dit moment 

met name bezorgd over de financiële gevolgen van de tweede coronagolf die die voor het OV zal 2185 
hebben. Wij vinden dat het college een compliment dient te krijgen voor de keuzes die zij heeft 
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gemaakt door ervoor te kiezen waar geschrapt wordt, alleen te schrappen in de hoeveelheid, 

maar dat waar weinig OV rijdt, de ritten in stand zijn gehouden, dat is zeer te prijzen, zodat 

iedereen in ieder geval toegang houdt tot het OV. Wij zijn blij met hoe de gedeputeerde Mobiliteit 

zich in korte tijd heeft ingewerkt en de open houding richting de Staten, onze complimenten 2190 
daarvoor. Een ander dossier waarover wij ons zorgen maken, is woningbouw, hoewel de intentie 

er zeker is, is het tempo nog niet op peil. In Den Haag heeft het kabinet net ingestemd met een 

voorstel van GL…. 

 

De heer ZOON (PvdD): Voorzitter, ik wil reageren op hetgeen mevrouw Kocken hiervoor zei. Ik 2195 
ben het met haar eens dat het heel mooi is dat wij bijvoorbeeld een glyfosaatverbod hebben en 

dat er allerlei mooie kleine stapjes gemaakt worden, maar GL is nu de grootste partij in de 

coalitie en die zou grote stappen moeten kunnen maken. Hoeveel stapjes denkt GL nog dat er 

nodig zijn om tot een einddoel te komen? Wat is de eindvisie van GL voor over twee jaar als deze 

coalitie erop zit? 2200 
 

Mevrouw KOCKEN (GL): Ik hoop dat wij over twee jaar ons hele akkoord hebben uitgevoerd. Ik zie 

nu al nee van mijnheer Zoon, ik kan u nu als enige toevallig zien en ik zie dat mijn antwoord u 

niet bevalt, maar ik hoop dat wij dan het hele akkoord hebben uitgevoerd maar ik heb niet de 

illusie dat wij in deze vier jaar alle problemen hebben opgelost. Dat is een kwestie van lange 2205 
adem, maar ik hoop wel dat wij de komende 2,5 jaar nog een aanzienlijk aantal meters kunnen 

maken want er is genoeg te doen.  

 

De heer ZOON (PvdD): Ik moet concluderen dat GL graag zegt grote stappen te maken, maar 

vervolgens het bij kleine stapjes houdt en het de natuuraanleg al niet haalt die in het 2210 
coalitieakkoord staat. Ik hoop dat GL dat ook heel erg verdrietig vindt en ik hoop dat wij daar de 

komende twee jaar grote stappen in gaan maken.  

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Ja, daar baal ik enorm van, kan niet anders zeggen. Ik was supertrots op 

de ambitie NNN, maar daar zit wel een maar aan, uiteindelijk zullen we behalve iets opschrijven 2215 
ook moeten kijken hoe wij het gaan realiseren en soms moet je vaststellen dat je ambitie gewoon 

niet te realiseren is in de korte tijd die je hebt. Ik ben de eerste die daar verdrietig van is 

geworden, maar ik ben ook trots op hoe wij dat hebben opgepakt en hoe wij daarmee verder 

gaan. Ik ga terug naar de woningbouw. In Den Haag heeft het kabinet net ingestemd met een 

voorstel van GL en de PvdA voor een stevige extra impuls voor het verduurzamen van de 2220 
woningvoorraad en het vergroten van de leefbaarheid. College, dring aan op snelle en strenge 

Haagse besluiten, kort uitstellen en terugdringen van de stikstofuitstoot, want de onzekerheid 

over dit dossier helpt de woningbouw niet vooruit. De sector zit vast en daar hebben wij als 

provincie een verantwoordelijkheid zelf, maar ook om aan te dringen in Den Haag op snelheid, 

want alleen dat fonds zal daar niet genoeg voor zijn. Aangaande de stikstofkwestie wil ik u 2225 
sowieso vragen om ook in het belang van andere dossiers een meer proactieve houding aan te 

nemen. Wij zien uit naar de doelstellingen binnen de gebiedsgerichte aanpak alsmede de daaraan 

verbonden tijdlijn. Wanneer kunnen wij concrete plannen verwachten? Voor het behalen van de 

benodigde verlaging van de uitstoot is het nodig dat wij als provincie voortvarender te werk gaan. 
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Wij hebben geen tijd om op het Rijk te wachten, onze burgers, ondernemers en boeren willen 2230 
vooruit en ze hebben duidelijkheid nodig. Wat de woningbouwopgave betreft, zijn wij zeer 

benieuwd naar Deltaplan Wonen dat onder andere door mevrouw Kaamer van Hoegee al 

meerdere malen is genoemd. Ik veronderstel dat daarin veel aandacht zal zijn voor betaalbare, 

duurzame woningen die zorgvuldig worden ingepast. Laten we daarover snel in gesprek gaan. 

Dan de Omgevingsverordening, wij kijken al uit naar de 2.0 versie zo gezegd, omdat wij in die 2235 
versie belangrijke punten voor veel Noord-Hollanders kunnen gaan regelen, zoals leefbaarheid en 

gezondheid.  

 

De heer SMALING (SP): Voorzitter, ziet zij ook een punt in dat ik eerder naar voren bracht om 

vanuit de provincie een minimale sociale huurquote vast te knopen aan woningbouwplannen en 2240 
projecten? 

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Of ik daar iets in zie? Ik ben oprecht heel nieuwsgierig naar het Deltaplan 

Wonen. Sociale woningbouw zien wij net als de SP, als zeer belangrijk. De sociale woningbouw 

die er het afgelopen jaar bijgekomen is, is bedroevend te noemen en dat is het grootste deel van 2245 
ons probleem, namelijk dat er in die sector niet genoeg bijkomt, dan lijkt het alsof bepaalde 

mensen andere mensen verdringen, maar het probleem is dat er gewoon te weinig woningen zijn. 

Ik ben er niet helemaal van overtuigd dat wij een minimum moeten stellen omdat ik vrees dat dat 

in sommige gevallen de bouw niet vooruit helpt, maar ik zou graag willen zoeken naar een 

manier waarop wij dat wel zoveel mogelijk kunnen stimuleren, want ik ben het helemaal met de 2250 
SP eens dat sociale woningbouw uiterst belangrijk is.  

 

De heer SMALING (SP): Vindt mevrouw Kocken ook dat wij dat dan randvoorwaardelijk moeten 

maken in de woonakkoorden met gemeenten en bouwpartijen of is het dan toch weer dat wij aan 

de zijlijn wat adviseren en een beetje uit beeld blijven als je de koe toch bij de horens kunt vatten 2255 
op dit dossier? 

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Als wij de koe bij de horens kunnen vatten, dan moeten wij dat zeker 

doen. Als wij daarmee de boel verder op slot helpen, dan moeten wij er nog eens goed over 

nadenken of er niet een andere manier is waarop wij dat doel kunnen bereiken. Iedereen – dat 2260 
heb ik ook in de vorige periode gezien – onderschrijft het belang van woningbouw en toch 

gebeurt er weinig en daar moeten wij doorheen. Als wij dat zo inrichten dat er in ieder geval 

beweging in komt, dan is dat sowieso winst en dan hoop ik met u dat wij kunnen sturen op 

woningbouw die veel sociale woningbouw inhoudt. Om op uw vraag te antwoorden, ik heb mijn 

twijfels bij een keiharde eis, omdat ik vrees dat daarmee eerder minder dan meer gebouwd zal 2265 
worden.  

 

De heer DEEN (PVV): Voorzitter. Mijn vraag aan mevrouw Kocken is of zij het met mij eens is dat 

er simpelweg gewoon te veel kandidaten zijn voor de huidige woningvoorraad.  

 2270 
Mevrouw KOCKEN (GL): Dat er meer behoefte is dan aanbod, dat ben ik zeker met u eens, maar 

als u een bruggetje wil maken naar zijn rare motie, dan kan ik u meteen al zeggen, die zal ik 
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nooit steunen omdat u daarmee – en dat doet u vaker en daar heb ik u net ook op gewezen – het 

probleem totaal verkeerd representeert, want ik zal het u meteen zeggen, dan hoeft u de vraag 

niet meer te stellen, ons probleem met sociale woningbouw is niet dat er opeens de verkeerde 2275 
mensen in uw optiek in die woningen gaan, het probleem is dat wij te weinig sociale 

huurwoningen hebben. Er zijn er veel te veel van verkocht en er worden er veel te weinig 

bijgebouwd, er zijn te veel mensen die daarvan afhankelijk zijn. Daar moeten wij iets aan doen, 

wij moeten niet tegen een groep zeggen, jij mag er niet meer in, wij moeten zorgen dat er voor 

iedereen voldoende is, dat is onze taak.   2280 
 

De heer DEEN (PVV): Wel leuk dat mevrouw Kocken mijn zogenaamde tweede vraag al 

beantwoordt, maar dat was helemaal mijn vraag niet. Ik wil vragen hoe zij aankijkt tegen 

doorstroming.  

 2285 
Mevrouw KOCKEN (GL): Dat is iets wat wij moeten bevorderen, omdat scheefwonen een groot 

probleem is, alleen kun je het moeilijk bevorderen als er voor de volgende groep weer geen plek 

is, dan blijven mensen zitten waar ze zitten omdat er geen reële alternatieven zijn. Laten wij dat 

vooral aanpakken en dat betekent dat er voor het middensegment ook veel moet worden 

gebouwd.  2290 
 

De heer DEEN (PVV): Dat bedoelde ik, dank u wel. 

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Zijn we het zo maar een keer eens, mijnheer Deen. Wij hopen dat wij in 

de 2.0 versie van de Omgevingsverordening de verschillen kunnen beslechten, omdat iedereen in 2295 
de provincie recht heeft op een schone en gezonde leefomgeving. Daar willen wij in ieder geval 

op inzetten. Dat brengt mij bij Tata Steel, een lastig dossier, grote speler in Noord-Holland en als 

werkgever in de regio een factor van belang. Maar toch, een duurzame staalproductie is nog geen 

realiteit en in de tussentijd leven onze burgers in Wijk aan Zee in een omgeving waarover zij bijna 

elke maand inspreken in onze commissievergadering. Ik dring er daarom bij het college op aan 2300 
om daar waar zij mogelijkheden heeft, die te benutten om Tata in beweging te brengen. Wij zien 

ons gesterkt door het oordeel van de rechter dat strengere milieueisen nodig zijn en door de 

onlangs aangekondigde vervolging van Tata Steel voor de grafietregens door het OM. Wij zijn blij 

met hetgeen de gedeputeerde heeft aangekondigd, het doorlichten en waar mogelijk 

aanscherpen van de vergunningen. Hij heeft daarvoor onze volledige steun. Evenzeer spreek ik 2305 
steun uit voor het klimaatbeleid. Er wordt hard gewerkt om de ambities te realiseren en dat is 

mooi en belangrijk, want laten wij niet vergeten dat de klimaat- en biodiversiteitscrisis waar al 

tijden voor wordt gewaarschuwd en die misschien niet de heftige korte termijneffecten van 

corona heeft waardoor sommige mensen ze nog steeds negeren, een veel grotere bedreiging 

vormen voor de wereld. Ik ben dan ook blij met de huidige koers van de provincie, met het hoge 2310 
Bod dat voorkomt uit de RES’en – 6,9 Terrawatt – zijn we goed op weg en werken wij hard aan 

een duurzaam Nood-Holland. Ook het Actieprogramma Klimaat draagt daaraan bij. Ik kan goed 

zien dat het verschil maakt, dat GL meedoet in deze coalitie. Dan nog net als de vorige keer iets 

over de bestuurscultuur. Naast een college dat lof toegewuifd krijgt hier, wil ik ook jullie 

allemaal, collega-politici in PS, danken voor het vertrouwen dat geregeld getoond wordt voor de 2315 
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koers van deze coalitie en de veelal constructieve opstelling tot op heden. Wij hebben ons ten 

doel gesteld de bestuurscultuur te veranderen, meer debat maar vooral meer ruimte voor de 

inbreng van de oppositie was – niet in de laatste plaats voor mij persoonlijk – heel belangrijk. Ik 

zie dat wij die ruimte redelijk weten te vinden, niet altijd en ongetwijfeld vanuit de oppositie 

bekeken, lang nog niet naar tevredenheid, maar ik ben trots op de verandering die zich heeft 2320 
afgetekend. Er zijn regelmatig moties die op verschillende coalities kunnen rekenen en dat is 

mooi, want democratie is nadrukkelijk niet de macht van de meerderheid, democratie betekent 

dat ook de minderheid gehoord wordt, elke minderheid. En toch, sommige geluiden stemmen 

niet hoopvol, veel mensen missen het gevoel van vertrouwen en zoeken en vinden hun heil bij 

partijen waar ik ver vanaf sta. Dat geluid mag er zijn.  2325 
 

De heer HEIJNEN (CDA): Voorzitter, ik wil even aanhaken op de bestuurscultuur. Ik denk met haar 

dat het op sommige plaatsen beter gaat en ik zie ook de inspanningen zoals vandaag de motie 

over vrijwilligers, maar is het wat mevrouw Kocken betreft genoeg of zou er nog meer moeten 

veranderen in de bestuurscultuur? 2330 
 

Mevrouw KOCKEN (GL): Dat is een goede vraag. Ik ben op zich eerlijk gezegd tamelijk tevreden 

gezien waar wij vandaan kwamen, maar ik ben een idealistisch mens, dus laten wij voortgaan en 

als u concrete suggesties heeft, dan sta ik daar zeker voor open.  

 2335 
De heer HEIJNEN (CDA): Ik ben blij met het feit dat er vooruitgang is, maar wij zijn er zeker nog 

niet. Ik kijk naar de discussie over de verantwoordelijkheden van GS en PS, de discussie die in het 

presidium wordt gevoerd. Ook zie ik bij moties over cruciale onderwerpen nog iets te veel de 

scheidslijnen. Ik wil mevrouw Kocken oproepen de weg voorwaarts te gaan, maar zeker nog niet 

te claimen dat het eindpunt al bereikt is. Ik hoop dat zij dat met mij eens is?  2340 
 

Mevrouw KOCKEN (GL): Wij zijn gelukkig pas in het midden, dus het eindpunt is nog niet bereikt. 

Mijnheer Heijnen, laten wij daar nog eens over doorpraten. Ik zei net dat dat geluid er mag zijn, 

waar ik ver vanaf sta. Het mag er zijn, maar het mag en in mijn optiek moet het ook 

tegengesproken worden. Ik zal nu niet zeggen dat populistische politiek soms harteloos, dom en 2345 
vaak kortzichtig is, want dat zou maar interrupties uitlokken, maar het is bemoedigend om te 

zien dat vasthouden aan de Rule of Law, de rechtsstaat, de wetenschap – en dan niet de obscure 

wetenschap van uitzonderingen maar de breed gedeelde opvattingen van deskundigen – en ook 

vasthouden aan hoop aan de andere kant van de wereld heeft overwonnen. Ik hou mij vast aan 

die overwinning van de verbinding tussen hoofd en hart in de wetenschap dat alleen licht het 2350 
donker kan verdrijven. Laten wij met warmte en positieve energie de uitdagingen van onze tijd  

aangaan. Als wij hier bepalen uit naam van onze burgers hoe onze leefomgeving, natuur, 

arbeidsmarkt en samenleving er straks uitzien, hoe willen wij dat die eruitzien? Zijn er kansen 

voor alle jongeren? Zal een transgenderpersoon zonder enige reserve een sollicitatiebrief sturen 

als een organisatie op zoek is naar dat waarin hij of zij uitblinkt? Zullen onze kinderen 2355 
paddenstoelen zoeken in het Beusebos? Zijn wij dan klimaatneutraal, circulair? Als 

volksvertegenwoordigers hebben wij een belangrijke taak. Denk aan wie na je komt en vraag je 

af, hoe maken wij het beter voor hen, want met die idealen en een brandende liefde voor onze 
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provincie en zijn inwoners in het hart zullen wij elkaar inspireren. Ik reken daarbij op een sterke 

actieve overheid die o.a. pal staat voor wat kwetsbaar is. Noord-Holland heeft laten zien dat dat 2360 
kan. Met een nood- en herstelfonds zorgen wij ervoor dat culturele instellingen van regionaal 

belang, behouden blijven. GS hebben aangegeven de noodsteun te verlengen naar 2021 gezien 

de dramatische situatie waar de sector zich momenteel in bevindt. Dat is fijn voor de instellingen 

maar tegelijkertijd maken wij ons zorgen over de makers. Nu de theaters en poppodia dicht zijn, 

worden er ook geen nieuwe producties gemaakt. In principe is dat een taak van het Rijk, maar tot 2365 
op heden stelt de opstelling van het kabinet richting makers teleur en zitten veel makers thuis, 

zonder inkomen, sommigen ineens aan de afgrond van de armoede. Wat voor kansen zien GS om 

makers te steunen in 2021? Zijn GS bereid net als eerder, een lobby op te zetten om naast de 

steun voor de regionale culturele infrastructuur ook steun voor de makers te vragen aan het 

kabinet? Wij zullen in ieder geval altijd knokken voor wat kwetsbaar is, zoals voor kunst en 2370 
cultuur dat een waarde heeft die niet altijd in economische termen is te vatten. Het zijn juist 

kunst en cultuur die ons hart voeden en die ons de ogen openen. Of je nou je inspiratie vindt in 

een regel als Rage against the dying of the light of in de Rage against de machine of de drie J’s, 

het maakt weinig verschil. Hoog of laag cultuur, jouw of mijn smaak. Iedereen kan zijn inspiratie 

in iets anders vinden, in een mooi boek, een heftige hiphoptrack, in de verfijning van een 2375 
balletdanser of in de rust van een 18e-eeuws stilleven, waar je je inspiratie ook vindt, het maakt 

niet uit. Cultuur helpt ons om perspectief te houden in een situatie als deze. Cultuur kan een 

platform geven om je te ontwikkelen, dat gebeurt bijvoorbeeld in onze bibliotheken. In de Kamer 

is een motie van GL om bibliotheken in de huidige lockdown open te houden, met algemene 

stemmen aangenomen. Echter, de bibliotheken stuiten lokaal op problemen door 2380 
noodverordeningen die niet aansluiten op die wens van de Kamer. Om toch de toegang tot een 

deel van de inspiratiebronnen open te houden, dien ik vandaag een tweede motie in.  

 

Motie 175/09112020 

Bibliotheken openhouden 2385 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

De maatschappelijke meerwaarde van bibliotheken tijdens de coronacrisis groter is dan ooit, juist 2390 
voor kwetsbare groepen in de samenleving. 

 

Overwegende dat: 

- Na een motie van GL het kabinet heeft beaamd dat het belangrijk is dat bibliotheken open 

kunnen blijven voor bepaalde activiteiten; 2395 
- Het onder de huidige regels mogelijk is voor bibliotheken om open te gaan maar dat het 

in praktijk moeilijk blijkt dat binnen de huidige noodverordening te doen. 

 

Roepen Gedeputeerde Staten op: 

- Het belang van het snel weer kunnen openen van bibliotheken te benadrukken bij de 2400 
veiligheidsregio; 
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- Contact op te nemen met de gemeenten om te kijken welke ondersteuning hierbij nodig is; 

- Te onderzoeken hoe ProBiblio bibliotheken kan ondersteunen in het opzetten van aanbod 

dat past binnen de mogelijkheden die door het kabinet zijn gegeven; 

- In overleg te treden met het IPO en de minister van OCW om sluiting van bibliotheken bij 2405 
eventuele toekomstige lockdowns te voorkomen 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie GL  

 2410 
Daarmee ben ik aan het einde van mijn algemene beschouwingen.  

 

De VOORZITTER: De twee moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

De heer VAN DER MAAS (VVD): Voorzitter, er zijn bijna 12 maanden voorbijgegaan sinds de 2415 
vorige algemene beschouwingen. We stonden 12 maanden geleden zonder dat wij dat toen 

wisten, aan de vooravond van de coronacrisis en die crisis begon snel daarna en trok diepe 

sporen door Noord-Holland, onze provincie is bijzonder hard geraakt. Wij leven mee met de vele 

getroffenen, zoals met de mensen die hun dierbaren verloren hebben of nog aan het herstellen 

zijn van een zwaar ziekbed, met de ondernemers die hun levenswerk in duigen zien vallen en 2420 
werknemers die hun baan hebben verloren. We leven mee met de ouderen en studenten die al 

maandenlang in isolement leven. De slijtage die optreedt in sociale verhoudingen als er amper 

meer persoonlijk contact is, vraagt veel van de veerkracht van de Noord-Hollander. Gelukkig zien 

wij vele voorbeelden van die veerkracht. In stad en dorp blijken bewoners elkaar te vinden en 

bereid te zijn elkaar te helpen waar nodig. Creatieve ondernemers springen in op kansen. 2425 
Daarnaast draait de zorg overuren. Wij hebben veel waardering voor al deze doeners. Zij zijn het 

die ons land door de crisis helpen. Deze beschouwingen zijn belangrijker dan ooit. Het gaat om 

niets minder dan de toekomst van het welzijn en de welvaart van de Noord-Hollander in crisistijd 

en laten wij als PS en GS goed voor ogen houden dat het daarom gaat, het welzijn en de welvaart 

van de Noord-Hollander. Door hen zijn wij gekozen en aan hen leggen wij verantwoording af. 2430 
Graag herinner ik iedereen nog een keer aan de wijze waarop wij de samenleving ingericht willen 

zien en dat is dat wij een open liberale samenleving zien waarin iedereen gelijkwaardig is en waar 

iedereen binnen de democratische rechtsstaat in vrijheid het leven kan leiden zoals hij of zij dat 

wil. Wel horen hier bepaalde afspraken bij die voor iedereen gelden. Zo eindigt de vrijheid van de 

een waar de vrijheid van de ander begint. Wij spreken af dat als je de verantwoordelijkheid krijgt 2435 
om je leven op jouw manier te leiden, je die verantwoordelijkheid neemt.  

 

De heer ZOON (PvdD): Voorzitter. Ik ben het helemaal eens met de oproep van de VVD dat het 

heel erg is wat er gebeurt door de coronacrisis en de ondernemers die gevaar lopen, mensen die 

ziek zijn en dat er heel hard gewerkt wordt en de economie die enorm geschaad is. Wil de VVD 2440 
het dan ook niet oplossen bij de bron? Ik hoor van de VVD vooral dat wij een open samenleving 

moeten zijn, maar wij zien in Nieuw-Zeeland bijvoorbeeld dat juist het beperken van de open 

samenleving, ervoor heeft gezorgd dat de coronacrisis grotendeels voorkomen is. Hadden wij 
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onze omgeving niet anders moeten inrichten om tot een betere bescherming te komen van onze 

omgeving? 2445 
 

De heer VAN DER MAAS (VVD): Ik interpreteer deze vraag van de heer Zoon zodanig dat hij een 

crisis probeert te herleiden naar een algemene duurzame verandering van de samenleving, daar 

ben ik niet voor. Ik denk dat de pandemie een incident is waar wij zo goed mogelijk mee om 

moeten gaan en dat wij daarna terug moeten naar een open liberale samenleving, dus nee, ik 2450 
denk niet dat wij onze grenzen dicht moeten gooien. Ik begin bijna te denken dat u bij de PVV 

thuishoort als u dat zegt. 

 

De heer ZOON (PvdD): Dat zeker niet, maar wij zien een opeenstapeling van incidenten. Q-koorts 

waar wij ook in Nederland actie hebben genomen om de hoeveelheid geitenhouderijen te 2455 
stoppen, de groei daarvan, wij zien SARS en MERS en wij zien nu Covid. Hoeveel incidenten wil de 

VVD nog meemaken voordat er door hen een trend wordt waargenomen? 

 

De heer VAN DER MAAS (VVD): Het is interessant dat de heer Zoon hier een trend ziet, wij zien 

die niet. De geschiedenis van de mensheid bestaat sowieso uit het opdoemen en oplossen van 2460 
problemen en ik heb groot vertrouwen in de kracht van de mensheid om dit soort problemen 

iedere keer op incidentele basis op te lossen. Wij vinden dat er afspraken horen bij het houden en 

hebben van een open liberale samenleving en die gelden voor iedereen. De vrijheid van 

meningsuiting is onlosmakelijk verbonden aan verdraagzaamheid. Daarbij moet ondermijnend en 

gewelddadig extremisme niet geaccepteerd worden, het moet niet gedoogd worden en wij 2465 
moeten het ook niet goedpraten. Wij moeten ingrijpen en met elkaar afspreken dat iedereen 

dezelfde kansen verdient om zich te ontplooien en dat wij sociale rechtvaardigheid nastreven, dat 

is het punt wat ik net probeerde te maken tegenover de PVV. Deze uitgangspunten en afspraken 

zijn leidend in het maken en kaderen van beleid, dat gekenmerkt moet worden door realisme en 

haalbaarheid en betaalbaarheid, deze drieslag kent u nog van vorige jaar, en het beleid moet ook 2470 
kunnen rekenen op een hoge mate van democratische legitimiteit, dus op draagvlak. Misschien 

het belangrijkste van alles in deze onzekere tijden is dat het beleid perspectief moet bieden. Hoe 

komen wij uit deze crisis en waar willen wij naartoe? Wij hebben deze vragen ons gesteld bij het 

beoordelen van het voorgestelde beleid. Ik begin met mobiliteit en zelfs met een compliment aan 

de nieuwe gedeputeerde. Het deed en doet ons deugd om te zien dat GS de motie over het 2475 
versnellen van infrastructurele projecten die zo goed als unaniem werd aangenomen, voortvarend 

hebben opgepakt. Zo’n € 20 miljoen aan projecten wordt in de planning verschoven zodat de 

werkgelegenheid in de infraketen blijft en er projecten worden versneld. Een punt van zorg op 

het gebied van mobiliteit blijft de situatie rondom Amsterdam, zowel het OV als de wegen rond 

Amsterdam zijn overbelast. Wij moeten breder denken en investeren in OV en wegen om 2480 
Amsterdam te ontlasten. Denk daarbij aan de Oostwestverbinding tussen Alkmaar en Zwolle, de 

N242 en de opwaardering Houtribdijk. Dan verkeersveiligheid, een punt dat wij vaker hebben 

opgebracht. Dit keer willen wij onze aandacht richten op veilig fietsverkeer voor ouderen. Uit de 

cijfers blijft dat er steeds meer zwaargewonden en doden vallen onder ouderen. Wij willen dat de 

inzet op de veiligheid voor ouderen in het fietsverkeer wordt geïntensiveerd en wij vragen hoe en 2485 
of dit gerealiseerd kan worden. Om als Noord-Holland sterker uit de crisis te komen, is het van 
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het grootste belang dat de provincie blijft investeren in infrastructuur, dit zorgt niet alleen voor 

de broodnodige werkgelegenheid in de grond-, weg- en waterbouw, maar ook voor onze 

economie, essentiële doorstroming en bereikbaarheid. Wij dringen er bij GS op aan om haast te 

maken met alle voorbereidingen voor de verbinding A8/A9, de opwaardering van de Nieuwe 2490 
Bennebroekerweg en een toekomstbestendige uitvoering van de onderdoorgang van de N247. Bij 

het laatste project gaat onze voorkeur uit naar de meest robuuste variant en dat is de variant 

waarbij in beide richtingen een rijbaan uitsluitend bestemd zal zijn voor de bus, zodat Waterland 

en Edam nog beter ontsloten worden met het OV. Landbouw. Wij constateren dat er druk staat op 

onze sterke agrarische sector die bijdraagt aan de voedselvoorziening, aan werkgelegenheid en 2495 
innovatiekracht en daarmee de Nederlandse positie op het wereldtoneel. Voor ons is dit in de 

provincie een van de vitale sectoren waar wij niet zonder kunnen of willen. Wij hebben dan ook 

verwachtingen bij de voedselvisie die in 2021 naar PS komt, maar tekenen wel aan dat de 

provincie rolvast moet zijn in relatie tot haar wettelijke bevoegdheden. Dat zal ons uitgangspunt 

zijn en wij rekenen daarbij op een sterke feitelijke analyse van de voedselketen van boer tot 2500 
consument, op goede gesprekken met de agrarische sector vanuit een gezamenlijk belang van 

voedsel, werk en innovatie en wij rekenen op realistisch beleid dat in de praktijk van een 

internationaal speelveld het verschil kan maken. Dan de stikstofcrisis. De kern van het probleem 

en dus de oplossing ligt in de natuur. Daar willen wij vol op inzetten, wij zijn voorstander van 

langjarig natuurbeheer met maatwerk per gebied om stikstofdepositie in N2000-gebieden te 2505 
voorkomen. Wij willen een goede en onafhankelijke monitoring van de effecten op de natuur. 

Tegelijkertijd merken wij dat de economische pijn van de stikstofcrisis toe begint te nemen, 

bijvoorbeeld voor boeren die voorheen PAS-melder waren en naar de letter van de wet een illegale 

activiteit ondernemen. Of bouwbedrijven die mensen moeten ontslaan, mede vanwege 

leeglopende orderportefeuilles door vastlopende vergunningverlening. Op zowel korte als lange 2510 
termijn is actie vereist. Wat kunnen GS doen om in 2021 onnodige economische schade te 

voorkomen en wat kunnen GS nog meer richting de minister doen om de PAS-melders te 

legaliseren? Wanneer verwacht het college meer duidelijkheid te kunnen geven over de 

doorvertaling van landelijk beleid naar Noord-Holland?  

 2515 
De heer DEEN (PVV): Voorzitter, een vraag. De heer Van der Maas stelt veel vragen aan GS, zoals 

wat te doen met de bouwsector. Heeft de heer Van der Maas ook zelf suggesties om een 

oplossing te zoeken voor het probleem van stikstof en bouw? Wat denkt u dat daarvoor een 

oplossing zou kunnen zijn? 

 2520 
De heer VAN DER MAAS (VVD): Wij hebben veel gesprekken gehad in de commissie en ook met 

de gedeputeerde. Er wordt hard aan gewerkt op dit moment en om daarop vooruit te lopen, lijkt 

ons geen goed idee.  

 

Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): Voorzitter. Ik wil de heer Van der Maas complimenteren met 2525 
zijn geweldige speech en de aandacht voor de ouderen, ik dacht dat hij bijna aan het eind was.  

 

Mevrouw STRENS (D66): Voorzitter. Ik hoor het de heer Van der Maas hebben over de 

stikstofcrisis. Is hij het met ons eens dat om deze crisis goed aan te kunnen pakken, het 
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noodzakelijk is dat wij in de gebiedsgerichte aanpak heldere doelen en kaders stellen aan de 2530 
voorkant, zodat iedereen weet wat onze inzet is als provincie en wat wij in de gebieden moeten 

en kunnen bereiken? 

 

De heer VAN DER MAAS (VVD): U viel hier en daar een beetje weg, maar u vraagt mij of er kaders 

gesteld moeten worden aan de manier waarop wij de stikstofcrisis gaan oplossen. Dan zeg ik dat 2535 
alles binnen de beschikbare kaders bekeken moet worden en dat wij alles in ons provinciaal 

mandaat moeten oplossen. 

 

De heer DESSING (FvD): Voorzitter. Ik hoor de heer Van der Maas een aantal vragen stellen aan 

GS, zoals wat GS meer kunnen doen om de crisis te voorkomen. Mogen wij daaruit concluderen 2540 
dat de VVD onze motie heronderzoek zal steunen? 

 

De heer VAN DER MAAS (VVD): De crisis voorkomen kunnen wij niet, want de crisis is al hier. 

Overigens vind ik het wel jammer dat het voorbeeld van mevrouw Van Soest niet gevolgd wordt 

door de andere fracties, want complimenten zijn altijd welkom. Wij bekijken alle moties die 2545 
voorliggen in de vergadering en wij zullen bekijken of wij die al dan niet ondersteunen.  

 

De heer DESSING (FvD): Dan wachten wij dat met spanning af. Overigens op de rest van de 

speech heb ik weinig commentaar, als u dat compliment van mij wilt hebben, met name als het 

gaat om infrastructuur, maar dat terzijde. 2550 
 

De heer SMALING (SP): Voorzitter. Complimenten geef ik graag hoor. Ik heb de heer Van der 

Maas over veel dingen horen praten, maar nog niet over mensen die niet zoveel geld hebben en 

die steeds meer moeite hebben om rond te komen en elk dubbeltje tien keer moeten omdraaien 

voordat zij het uitgeven omdat eigenlijk alle vaste lasten die zij hebben, gelijk zijn aan de 2555 
inkomsten. Hoe gaat u met de moties die mede door uw inzet tot extra grote fondsen hebben 

geleid, ervoor zorgen dat met name mensen aan de onderkant van de samenleving door deze 

crisis heen worden gesleept?  

 

De heer VAN DER MAAS (VVD): Inkomenspolitiek en het ondersteunen van mensen aan de 2560 
onderkant van de samenleving behoren niet tot het mandaat van de provincie. Waar wij ons op 

richten met deze moties is om dat te doen wat wij kunnen en daarmee een impuls aan de 

economie te geven samen met duurzaamheid en door middel van die impuls zal dat doorsijpelen 

in de rest van de samenleving en op die manier worden er banen gecreëerd, waardoor zoveel 

mogelijk werkgelegenheid in de provincie zal blijven. Dat is de indirecte manier waarop deze 2565 
motie werkt.  

 

De heer SMALING (SP): Dat gaat uit van een soort trickling down gedachte wat heel oud 

economisch denken is en bijna niemand gelooft daar eigenlijk nog in. Als je mensen die weinig 

hebben, ondersteunt dan is het multiplier effect van de middelen die je aan de mensen geeft, 2570 
extreem hoog want die mensen geven dat meteen uit aan huur, eten en dingen die ze anders niet 

kunnen kopen. Waarom kijkt u er niet wat meer op deze moderne manier tegenaan?  
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De heer VAN DER MAAS (VVD): Deze trickling down economie mag dan volgens de heer Smaling 

oud zijn, het is nog steeds wel de overheersende mening op economisch gebied dat dat de 

manier is om economie en werkgelegenheid en dus welvaart en welzijn te stimuleren. Het 2575 
ondersteunen van mensen met uitkeringen en subsidies direct aan de persoon gericht op 

bevolkingsgroepen behoort niet tot het mandaat van de provincie, ik vrees dat u daarvoor 

landelijk moet aankloppen. Tata heeft de gemoederen de laatste tijd sterk beziggehouden en 

bezorgde Noord-Hollanders hebben hun stem prachtig laten horen. Wij hebben zelf ook 

poolshoogte genomen en gesproken met omwonenden en met Tata. De zorgen van alle partijen 2580 
nemen wij zeer serieus. Alles in beschouwing nemende hebben wij vertrouwen in de toekomst 

om economisch duurzaam te werken aan een gezonde toekomst voor de hoogovens en voor 

omwonenden. De provincie investeert in versterkt toezicht en in verbetering van de relaties 

tussen betrokken partijen. Van de andere kant heeft Tata het afgelopen jaar veel geld gestoken in 

de vermindering van grafiet en is druk bezig geweest om stof- en geluidsoverlast terug te 2585 
dringen. Voor de rol van de provincie denken wij niet direct of indirect aan het stellen van 

bovenwettelijke maatregelen, maar juist aan duidelijke kaders, adequaat en effectief toezicht en 

een Europees gelijk speelveld. Een goede combinatie tussen een gezonde leefomgeving en 

economische bedrijvigheid is het doel. Daar zetten wij ons voor in. We zijn er nog niet, maar wij 

hebben er vertrouwen in dat wij er wel komen. Over de wijdere leefomgeving in de provincie is 2590 
het duidelijk dat uitwaaien en sportmogelijkheden in de buurt enorm belangrijk zijn, dat heeft de 

coronacrisis wel bewezen, dat was net ook de opmerking van de PVV, moeten wij wat aan natuur 

doen? Zeker moeten wij wat aan natuur doen, maar de druk op parken en natuurbeleving is te 

groot. Het versnellen van de uitvoering van recreatiegebieden die eenvoudig te bereiken zijn, 

vinden wij belangrijk. Juist in deze tijden waarin de politiek stuurt op verdichting van steden, is 2595 
ruimte voor spel en ontspanning van groot maatschappelijk belang. Als laatste merk ik op dat er 

een leefbaarheidsfonds in het leven is geroepen. Wij hebben eerder gevraagd of het 

leefbaarheidsfonds ingezet kan worden voor zaken zoals een geluidswand langs de A27 bij 

Hilversum en op een aantal andere knelpunten in de provincie. Over de leefbaarheid en op een 

aantal andere knelpunten in de provincie. Er zouden hiervoor criteria worden opgesteld, hoe staat 2600 
het hiermee? Geluidswanden zijn volgens de RES goed te combineren met zonnepanelen, zodat 

wij twee vliegen in een klap kunnen slaan. Onlangs hebben wij als PS de Omgevingsverordening 

vastgesteld en dat is een goed voorbeeld van hoe wij een goed woon-, werk- en leefklimaat in 

onze provincie vormgeven. Het proces, de betrokkenheid van Noord-Hollanders en de 

besluitvorming waren van hoog niveau, mijn complimenten aan de gedeputeerde en aan PS, maar 2605 
het is belangrijk om goed te beseffen dat een wenkend perspectief geboden moet worden aan 

woningzoekenden in de provincie. Het door ons met ondersteuning van andere partijen 

gelanceerde Deltaplan Wonen is een mooi startpunt, maar het moet niet alleen bij een verkenning 

blijven, er moet ook uitvoering aan gegeven worden. Wij roepen GS op uit te gaan van de 

behoefte van Noord-Hollanders en de veranderende woonwensen mee te nemen. Er is voldoende 2610 
capaciteit maar er moet realisme in de bouwplannen gebracht worden, zowel qua tijdsplanning 

en locaties, waar kan wat gebouwd worden en hoe snel? Dat zijn de vragen die in het Deltaplan 

beantwoord moeten gaan worden. Wij moeten wel alert blijven op mogelijk beperkende 

maatregelen van andere overheden, zoals hinderende regels over de accumulatie van geluid. Het 

punt is dat deze beperkende maatregelen ervoor kunnen zorgen dat wij een stuk minder 2615 
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woningen zouden kunnen gaan bouwen. Hoe wordt er zicht gehouden op beperkende 

maatregelen van andere overheden? Hoe wordt ervoor gezorgd dat die ons niet gaan hinderen bij 

onze ambitie bij het bouwen van woningen? Het college zet in op verduurzaming van de 

gebouwde omgeving, dat is een goede inzet, maar wij moeten er wel voor zorgen dat de lusten 

en lasten gelet op het maatschappelijke draagvlak en de financiële consequenties, goed verdeeld 2620 
worden. Het mag niet zo zijn dat woningeigenaren nu of in de toekomst op hele hoge lasten 

worden gejaagd en dat dreigt wel te gebeuren nu de provincie de ambitie heeft om woningen 

voor 2030 van het gas af te willen hebben. Wij willen het accent plaatsen op doelmatige, 

haalbare, betaalbare en realistische maatregelen, gebaseerd op de feitelijke situatie en die is als 

volgt. Minder dan 3% van ons huidige energieverbruik komt uit groene energie, het 2625 
versnellingsprogramma geothermie is teniet gedaan en het gaat nog vele jaren duren voordat 

warmtenetten op geothermie voor woonwijken beschikbaar komen. Het gevolg is dat het versneld 

afhalen van woningen van het aardgas in de meeste gevallen zal leiden tot het gebruik van 

elektriciteit die nog jarenlang wordt opgewekt uit fossiele brandstoffen. Het is dan efficiënter en 

beter voor het klimaat om vooralsnog niet en zeker niet te snel van het aardgas af te gaan. 2630 
Bovendien zijn bestaande woningen niet geschikt voor verwarming met elektrische 

warmtepompen en het gasloos maken van bestaande woningen is volgens het Planbureau voor 

de Leefomgeving onrealistisch en niet terug te verdienen. Daarnaast kan het elektriciteitsnet een 

massale omschakeling van woningen van aardgas naar elektriciteit niet aan qua capaciteit, ook 

niet in de komende jaren. Wij hebben het gasnet als energie-infrastructuur dan ook hard nodig 2635 
naast ons elektriciteitsnet en het moet functionerende gehouden worden. Over het 

elektriciteitsnet heb ik sowieso grote zorgen. Het is voorwaardelijk voor al onze mooie plannen 

en het piept en kraakt aan alle kanten. De leveringszekerheid komt in het geding en het kan als 

we niet uitkijken, de economie in bepaalde regio’s of sectoren de komende jaren op slot gaan 

zetten, en dan hebben wij het nog niet eens voor tijdige beschikbaarheid van netcapaciteit voor 2640 
alle ambities voor laadpalen, teruglevering van wind- en zonne-energie en ga zo maar door. Wat 

gaan en kunnen GS doen om dit probleem voortvarend aan te pakken? Wij pleiten voor 

verstandige verduurzaming, daarom vragen wij het college de komende jaren vol in te zetten op 

woningisolatie en eigen elektriciteitsopwekking in plaats van op het volledig gasloos maken van 

bestaande woningen, ook moet het geothermieversnellingsprogramma uit de vertraging gehaald  2645 
worden. Geothermie is een veelbelovende en schone energievorm zonder horizonvervuiling en 

met een zeer beperkt ruimtebeslag. Volgens onderzoek van Aardwarmte in de toekomst kan het 

een kwart van de huizen verwarmen, dus daar moeten wij aandacht aan schenken. Uiteraard kan 

ik de moties 41 en 42 niet onbesproken laten. Met motie 41 geven wij € 10 miljoen euro 

noodsteun aan onze culturele sector. Wij willen deze sector instandhouden, het gaat om 350.000 2650 
banen en € 26 miljard omzet en de sector is belangrijk voor onze economie. Maar weet wel dat 

slechts € 4 miljard van die 26 gesubsidieerd is en € 22 miljard niet. Daarom hechten wij eraan 

om juist de ongesubsidieerde culturele ondernemers te ondersteunen. Het zou toch jammer zijn 

als wij volgend jaar niet meer kunnen genieten van de parade of een mooie musicalvoorstelling. 

Hoe kijken GS hier tegenaan? De uitvoering van motie 41 doen wij samen met partners en 2655 
instellingen en gemeenten. Zij kennen het werkveld het beste en daarom komt de steun daar 

terecht waar deze het meest nodig is. In dat verband zijn wij blij dat wij onze gemeenten kunnen 

helpen bij het instandhouden van de gemeentelijke maatschappelijke infrastructuur. Wij staan als 
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provincie en gemeenten voor dezelfde uitdagingen om onze ondernemers, inwoners en 

instellingen door de crisis te helpen. Dat doen wij met optimisme en met oog voor nieuwe 2660 
kansen, want die zijn er ook. Dan motie 42. Er is al aardig wat over gezegd en ik ben mij ervan 

bewust dat die eigenlijk geen onderdeel uitmaakt van de voordracht, maar wij zijn blij met de 

voorspoedige uitvoering van die motie en met het voorgestelde raamwerk van GS. Begin 2021 

kunnen wij starten. Het is verstandig om dit fonds in tranches uit te voeren, zo kunnen wij tijdens 

het proces monitoren, de vooruitgang evalueren en eventueel bijsturen. Wij kunnen ons vinden in 2665 
de geselecteerde doelgroepen. Als het duurzaamheidsmaatregelen voor particulieren en 

bedrijven aangaat, pleiten wij voor zinnige en efficiënte maatregelen, zoals isoleren en zon op 

platte daken waar mogelijk en niet geforceerd van het gas afhalen van bestaande wijken en 

woningen. Het is belangrijk bij deze substantiële motie dat PS de controlerende taak goed 

kunnen uitvoeren. Wij blijven rekenen op heldere, tijdige en transparante communicatie door GS. 2670 
Vraag aan de gedeputeerde die wij te zijner tijd wel graag bespreken, is hoe de governance en de 

controlerende taak van PS gewaarborgd kunnen worden. Dit geldt ook voor andere provinciale 

fondsen waarin de provincie tientallen miljoenen investeert, zoals het fonds PDENH. Als publieke 

middelen worden ingezet via apart opgezette fondsen of direct, is het noodzakelijk dat PS een 

kaderstellende en controlerende rol goed kunnen vervullen. Wij zijn blij dat de discussie hierover 2675 
binnen PS loopt en wij zien de verdere discussie tegemoet. Dan een laatste opmerking over M42 

en dan hou ik erover op, het is overigens wel een uitstekende duurzame impuls aan de economie 

in de provincie, maar deze motie maakt geen onderdeel uit van de begroting en uiteraard 

onderschrijven wij een zorgvuldige uitvoering van de motie. Wij hebben er alle begrip voor dat 

daar tijd voor nodig is en ook voor de zorgvuldigheid waarmee dat gebeurt, kunnen wij 2680 
waardering opbrengen, maar toch een punt van aandacht en reflectie. Hoe wordt de 

voorspellende waarde van een begroting beïnvloed als de gevolgen van een financieel 

substantiële motie er niet in opgenomen zijn? Met welk perspectief moeten wij dan aan de slag? 

Als wij ergens een hekel aan hebben, dan is het wel aan financiële verrassingen, dus mogelijk kan 

de gedeputeerde daar comfort bieden. Ik heb het nog niet gehad over de opzet en onderbouwing 2685 
van de begroting. Daar willen wij graag waardering voor uitspreken. De gewijzigde opzet van de 

programma-indeling maakt dat de aansluiting met het coalitieakkoord beter te volgen is. Al met 

al is er weer een stap gezet in het transparanter maken van de besteding van middelen en de 

wereld achter de cijfers. Wij worden blij van een begroting die structureel in evenwicht is en dat 

meerjarig.  2690 
 

De heer SMALING (SP): Een vraag over de grote motie. Vindt de heer Van der Maas het niet 

teleurstellend dat zo’n klein percentage van het bedrag nu is weggezet? In tranches werken, 

prima, niks op tegen, maar als je ziet in welk tempo de zaak nu wordt aangepakt, dan is het 

straks een kwestie van de put en het verdronken kalf.  2695 
 

De heer VAN DER MAAS (VVD): De benadering die wij gekozen hebben, is juist om eerst een 

dringend noodfonds op te zetten van € 10 miljoen en van dit grotere fonds van € 100 miljoen 

was het sowieso de bedoeling om dat op de midden tot lange termijn tot uitdrukking te laten 

komen. Dus eerst met de € 10 miljoen de nood lenigen zoals die er was en is en met die 100 2700 
miljoen goed doordacht gaan investeren om tot een duurzaam herstel van de economie en 
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samenleving in de provincie te komen. Nee, ik ben er niet teleurgesteld over, het is goed dat wij 

die zorgvuldigheid betrachten.  

 

De heer SMALING (SP): Voor de zomer hebt u toch vurig deze motie aan de man gebracht, wat u 2705 
ook gelukt is bij ons, maar dan vind ik het jammer dat het percentage nu echt zo laag is, want 

het is klip en klaar hoe groot de nood is op allerlei plekken in de provincie. Onder het mom van 

het moet wel effectief zijn en langere termijn, het stelt mij een beetje teleur want het is zo klaar 

als een klontje dat de nood overal heel hoog is. 

 2710 
De heer VAN DER MAAS (VVD): Ik hoor geen vraag, maar ik kan er wel een reflectie op geven. 

Daarom hebben wij die € 10 miljoen juist ter beschikking gesteld. Bij de presentatie van de motie 

heb ik juist gezegd dat de € 10 miljoen voor dit jaar 2020 is en vanaf 2021 gaan wij met de 

andere motie aan de slag en dat is wat de gedeputeerde nu aan het doen is, dus ik geloof niet dat 

er een incongruentie is tussen wat ik toen zei en wat ik nu weer zeg. Nog een vraag over de druk 2715 
op de organisatie en de effecten hiervan op de uitvoering van primaire taken. Waar loopt de 

provincie zelf klem bij de uitvoering van de primaire taken als gevolg van de langer durende dan 

verwachte coronacrisis? De gedeputeerde heeft aangegeven dat de organisatie zo goed als 

mogelijk doorgaat met de uitvoering van beleid en de noodzakelijke taken. Wij vragen de 

gedeputeerde om een meer gedetailleerd en concreet beeld. Dan ga ik afsluiten. Ik constateer dat 2720 
wij in een enorm onrustige tijd leven, in Noord-Holland, Nederland en in de wereld. Zaken als 

corona, stikstof, Black Lives Matter, spotprenten, terroristische aanslagen, buitenlandse en 

binnenlandse verkiezingen zorgen voor een steeds verdere polarisatie van meningen en lijken de 

samenleving in kampen te verdelen. Er wordt veel geschreeuwd en weinig geluisterd en begrip 

voor elkaars standpunt is vaak ver te zoeken. Dat is ons echt een doorn in het oog. Het is dan 2725 
ook goed om te zien dat wij in dit huis het tegenovergestelde zien, zelfs daarnet in de discussie. 

De discussie en debatten worden wel scherp gevoerd – dat hebben wij net gezien – maar wel met 

de insteek begrip voor elkaar op te brengen, er samen uit te komen en het beste te bereiken in 

het algemeen belang. Ik roep PS op om juist deze wijze van handelen voort te zetten. Laten wij 

samen het goede voorbeeld blijven geven, voor onszelf, voor Noord-Holland en voor Nederland.  2730 
 

Mevrouw STRENS (D66): Voorzitter. Het zijn bijzondere tijden. Het coronavirus heeft ons leven op 

zijn kop gezet. Mensen worden getroffen door persoonlijk leed of zien hun bestaansgrond onder 

zich wegvallen. In de zorg werken mensen onvermoeibaar door. Leraren ontwikkelen razendsnel 

nieuwe lesmethoden. Talloze mensen staan non-stop paraat om ons door deze moeilijke periode 2735 
heen te helpen. De pandemie legt gebreken en onrechtvaardigheden bloot in onze samenleving. 

Deze crisis leert ons dat het loont om te investeren in een robuuste samenleving, een 

samenleving die tegen een stootje kan, waarin mensen gezond kunnen leven en de zekerheid 

hebben dat zij er na een tegenslag weer bovenop kunnen komen, waarin een huis en sociaal 

netwerk voor iedereen toegankelijk zijn, waarin mensen en bedrijven niet bij het minste of 2740 
geringste door hun financiële buffers raken, waarin we niet afhankelijk zijn van een bedrijf of een 

land voor essentiële producten als schone energie en geneesmiddelen en waarin ons klimaat niet 

langer onder druk staat van een economie die constant op zoek is naar enkel de laagste prijs. 

Voor D66 is dit een extra aansporing om door te gaan. Wij geloven dat we dit moment moeten 
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aangrijpen om te investeren in een gezonde toekomst met gelijke kansen voor alle mensen. Als 2745 
provincie kunnen en moeten we onze bijdrage daaraan leveren. Met die focus kijken wij naar 

deze begroting. De inzet van D66 in de provincie is altijd geweest dat investeringen in ecologie 

en economie in balans moeten zijn. Dat we ons inzetten voor het waarborgen van een hoge 

kwaliteit van de leefomgeving en ons landschap en tegelijkertijd voldoende ruimte bieden voor 

ruimtelijke en economische ontwikkelingen. Dit zien we terug in deze begroting. Zo zijn wij 2750 
bijvoorbeeld positief over de investeringen die we doen in natuurontwikkeling en onze inzet om 

te zorgen dat de woningbouw versneld wordt. Ook het vaststellen van de Omgevingsverordening 

is voor ons echt een prestatie die bij deze lijn past. Deze begroting laat ook zien dat deze coalitie 

voortvarend te werk gaat. Wij zijn blij dat er geen geld op de plank blijft liggen, maar dat ook de 

reserves worden ingezet voor de dekking van de bestedingsplannen. Dit toont ambitie, 2755 
daadkracht en zorgvuldig bestuur.  

 

De heer ZOON (PvdD): Ik hoor mevrouw Strens een mooi verhaal vertellen over natuur en 

woningbouw. Ik wil mevrouw Strens eraan herinneren dat landelijk gezien door D66 opgeroepen 

wordt voor halvering van de veestapel. Mevrouw Strens weet ook wel dat de halvering uiteindelijk 2760 
gedaan moet worden door het uitvoeringsorgaan dat provincie heet. Maar ik zie in deze 

begroting nergens terugkomen dat D66 er voorstander van is om die halvering ook in Noord-

Holland te gaan doen. Zou het mevrouw Strens helpen als wij met een motie komen om een 

halvering van de veestapel in Noord-Holland te onderzoeken? 

 2765 
Mevrouw STRENS (D66): Dat is een uitspraak die D66 inderdaad op landelijk niveau heeft gedaan 

en ik hoef de heer Zoon er niet aan te herinneren dat de agrarische sector in onze provincie een 

hele andere is dan bijvoorbeeld in Brabant waar wij te maken hebben met grote 

varkenshouderijen. Ik vind het te kort door de bocht om te zeggen dat wat landelijk toepasbaar 

is, wij een-op-een moeten toepassen in Noord-Holland. Wij hebben hier gezegd dat wij groot 2770 
voorstander zijn van een transitie naar een kringlooplandbouw met meer aandacht voor natuur, 

bodem en tegelijkertijd een goede boterham voor de boer die hij kan verdienen. Dat debat gaan 

wij graag met u aan maar of dat ook betekent dat een landelijke uitspraak een-op-een toepasbaar 

is voor Noord-Holland, vind ik wat te voorbarig op dit moment.  

 2775 
De heer ZOON (PvdD): Dat zie ik eigenlijk als een steunbetuiging. Ik herken mij erin dat het per 

provincie verschillend is en dat wij anders zijn dan Gelderland, dus ik zal straks in tweede termijn 

inderdaad met een motie komen.  

 

Mevrouw STRENS (D66): Daarnaast weten we ook dat de financiële onzekerheid plotseling heel 2780 
groot is geworden. Door de noodzakelijke covid-maatregelen zien bedrijven en ondernemers hun 

inkomsten flink teruglopen en zijn culturele en maatschappelijke instellingen wederom 

genoodzaakt hun deuren te sluiten. Wij zijn heel blij dat dit college zowel een noodfonds aan het 

neerzetten is als een duurzaam herstelfonds dat noodzakelijke transities naar een duurzame, 

circulaire economie combineert met een impuls voor nieuwe banen en economisch herstel. De 2785 
provincie trekt hiervoor flink geld uit en wil dat ook gericht en effectief doen. We zullen dat 

terugzien bij de eerste begrotingswijziging en dan verder het debat voeren. Ik hoor u denken, 
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heeft D66 dan niks meer te wensen over? Nee. Uiteraard zien we mogelijkheden om verder 

richting te geven aan een gezonde toekomst aan de hand van drie hoofdthema’s: nieuwe 

perspectieven, democratie en klimaat en daar ga ik nu graag op in. Nieuwe perspectieven. Wij 2790 
richten ons op de toekomst. We vinden het cruciaal dat er in onze snel veranderende samenleving 

geïnvesteerd wordt in een innovatieve circulaire economie met volop ruimte voor nieuwe 

verdienmodellen. We willen een arbeidsmarkt die daarbij aansluit en kansen biedt voor mensen 

om zich blijvend te ontwikkelen. Noodzakelijk is een goede match tussen onderwijs en 

arbeidsmarkt, iets wat helaas nog niet altijd het geval is, met name bij technisch geschoold 2795 
personeel zien we blijvende tekorten. Ook zorgt deze tijd ervoor dat de kwaliteit van met name 

het praktijkonderwijs onder druk staat. Het aantal stageplekken neemt af en de begeleiding is 

niet overal meer mogelijk, terwijl dit essentieel is voor jongeren die nu een opleiding volgen en 

perspectief nodig hebben voor hun toekomst. Wij dienen daarom samen met de PvdA de motie 

‘Investeren in stageplekken’ in en dat zal de heer Voskuil straks doen. Ook in de agrarische 2800 
sector zijn nieuwe perspectieven nodig. Uit een zeer recent onderzoek blijkt dat voor onze 

agrariërs alternatieve inkomsten belangrijk zijn en steeds belangrijker zullen worden. De minister 

van Landbouw heeft een Kamerbrief geschreven waarin zij aangeeft hoe belangrijk het is om te 

komen tot aanvullende verdienmodellen. Toerisme is één van de mogelijkheden. Door corona 

ervaren we daarnaast het grote belang en de waarde van recreatie en toerisme in eigen land. Het 2805 
stimuleren van agrotoerisme biedt op dit moment een mooie kans. Daarom dienen wij hiervoor 

samen met de VVD en GL een motie in.   

 

Motie 176/09112020 

Impuls voor agro-toerisme  2810 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Landbouwbedrijven hebben steeds meer bronnen van inkomsten (bron: onderzoek WUR 2815 
oktober 2020: Ongeveer een derde legt zich toe op primaire productie van agrarische 

producten voor de wereldmarkt tegen zo laag mogelijke kosten. Twee derde heeft een 

verbreed verdienmodel.); 

- De verbrede landbouwbedrijven een grotere toegevoegde waarde hebben in de zin van 

productwaarde, werkgelegenheid en leefbaarheid van het platteland; 2820 
- De verbreding uit een divers scala van activiteiten bestaat waaronder agro-toerisme; 

- De coronacrisis ook voor landbouwbedrijven het verdienmodel onder druk zet. 

 

Overwegende dat: 

- Agrarische ondernemers in Noord-Holland zich geconfronteerd zien met veel 2825 
veranderingen in de landbouw en alle kansen moeten hebben om hun verdienmodel te 

versterken; 

- Agro-toerisme mensen in staat stelt om beter begrip te krijgen voor wat er op een 

agrarisch bedrijf gebeurt en zij daardoor meer inzicht hebben in hoe ons voedsel 

geproduceerd wordt; 2830 



Pagina 67 
 

 67 

- De Omgevingsverordening NH2020 voldoende kansen biedt voor het realiseren van agro-

toerisme. 

 

Van mening dat: 

- Het van het grootste belang is dat agrarische ondernemers die zich in de transitie naar 2835 
kringlooplandbouw bevinden, een gezond verdienmodel houden en de provincie dit 

Rijksbeleid zou moeten versterken (bron: Kamerbrief Schouten MinLNV 15okt2020); 

- Er samenhang zou moeten bestaan tussen het landbouwbeleid en recreatiebeleid zodat 

agrarische ondernemers nieuwe verdienmodellen kunnen ontwikkelen en uitvoeren. 

 2840 
Vragen het college: 

Het creëren van kansen voor agro-toerisme proactief op te nemen in het beleid 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fracties D66, GL, VVD 2845 
 

Democratie. Wij staan voor een eerlijke politiek. Een politiek gebaseerd op feiten, niet op fabels. 

Mede door de invloed van grote tech-bedrijven zien we dat dit niet altijd meer vanzelfsprekend is. 

Onze democratie heeft onderhoud nodig in een veranderende wereld. Dit vraagt dat we altijd 

kritisch blijven kijken naar de wijze waarop we ons democratisch proces hebben ingericht. Is 2850 
iedereen in staat mee te doen aan het debat? Is het voor iedereen begrijpelijk en zichtbaar welke 

besluiten we als provincie nemen? Luisteren we wel goed genoeg naar onze inwoners? En is de 

schaal waarop samenwerking plaatsvindt, effectief? Hier zijn ook op dit moment concrete 

stappen in te zetten. Zo maakt bijvoorbeeld het gebruik van begrijpelijke taal de politiek 

toegankelijker. Dit is ook de reden dat wij vinden dat de provincie daar het goede voorbeeld in 2855 
moet geven en we de motie ‘Helder taalgebruik’ mede indienen. In deze tijd doen we ook in ons 

politieke werk veel ervaring op met digitale manieren van samenwerking. Dit geeft mensen de 

mogelijkheid om zonder reistijd en reiskosten elkaar op iedere gewenste plek te treffen. Dit 

verlaagt niet alleen de drempel om mee te doen, maar geeft ook nog eens een positieve invulling 

aan de D66-Ladder van duurzame mobiliteit waarbij de onderste trede – het niet reizen – zorgt 2860 
voor de minste impact op onze leefomgeving. Wij kijken uit naar de tijd waarin we het debat weer 

fysiek met elkaar kunnen voeren. Tegelijkertijd willen wij graag de positieve ervaringen van het 

digitaal werken ook in de toekomst benutten. Zo zouden wij voor onze inwoners van Texel tot 

aan het Gooi  – aanvullend op de bestaande inspreekmogelijkheden – een digitaal 

inloopspreekuur willen instellen. Wij zijn benieuwd naar de reactie van andere partijen en het 2865 
college op dit voorstel. Vertrouwen tussen bestuur en burgers is cruciaal voor onze democratie. 

Burgers moeten volop ruimte hebben om hun inbreng te leveren en de politiek moet hier 

ontvankelijk voor zijn. Zo riep de minister van BZK recent in haar Thorbeckelezing gemeenten op 

om zelf invulling te geven aan hun lokale democratie. Dat noemde ze maatwerkdemocratie: “Een 

bestuur dat meebeweegt met de tijd waarin ruimte is voor variatie”. Veranderingen gaan vaak 2870 
stapsgewijs en kunnen vanuit de praktijk succesvol ontstaan. Nieuwe instrumenten voor 

maatwerkdemocratie worden bevorderd vanuit het Thorbecke programma dat in 2018 gestart is. 

Een mooi voorbeeld hiervan is hoe de nieuwe gemeente Dijk en Waard de samenwerking in de 
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regio wil vormgeven. Namelijk besturen over de gemeentegrenzen heen met het belang van de 

kern voorop. Wij vinden dit soort nieuwe instrumenten positief en willen gemeenten die hiermee 2875 
aan de slag willen, graag ondersteunen.  

Daarom dienen wij samen met GL een motie in. 

 

Motie 177/09112020 

Maatwerkdemocratie 2880 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Gemeenten in Noord-Holland veel gemeenschappelijke regelingen hebben om service te 2885 
kunnen bieden aan hun inwoners; 

- Er daarnaast op vele andere terreinen samenwerkingsverbanden bestaan die vaak leiden 

tot onoverzichtelijke besluitvorming en minder democratische controle. 

 

Overwegende dat: 2890 
- Democratie onderhoud nodig heeft in een veranderende wereld; 

- Veranderingen vaak stapsgewijs gaan en vanuit de praktijk succesvol kunnen ontstaan; 

- Nieuwe instrumenten voor maatwerkdemocratie bevorderd worden vanuit het Thorbecke 

programma dat in 2018 gestart is. 

 2895 
Dragen het college op: 

- Gemeenten in Noord-Holland te attenderen op de maatwerkdemocratie-instrumenten; 

- Op verzoek gemeenten te ondersteunen die vorm willen geven aan nieuwe, 

gemeentegrens overstijgende bestuursvormen die zowel goede sturing voor de raad als 

betrokkenheid van inwoners kunnen bieden 2900 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fracties D66, GL 

 

Klimaat. Het reduceren van de CO2-uitstoot in de wereld is van essentieel belang om onze 2905 
planeet ook voor toekomstige generaties leefbaar en gezond te houden. Wij vinden dat onze 

provincie daar een gedeelde rol en verantwoordelijkheid in heeft.  

 

De heer SMALING (SP): Nog even op het vorige punt. Het is mij niet helemaal duidelijk wat D66 

hiermee voor ogen staat. Ik heb een beetje het proces met de RES’en in het achterhoofd en ik 2910 
weet dat D66 hier enthousiaster over was dan de SP. Als ik die aan elkaar koppel en ik zie hoe de 

participatie bij de ateliers bijvoorbeeld heeft plaatsgevonden, is dat het model dat D66 voor ogen 

heeft? Dat dat soort vormen bestaan naast de officiële democratische kanalen?  

 

Mevrouw STRENS (D66): Nee, dan denk ik dat wij elkaar toch niet zo goed begrijpen. Voor ons is 2915 
democratische legitimiteit altijd heel belangrijk en dat altijd te controleren is wat uiteindelijk een 
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overheidsinstelling doet, of dat nou op gemeentelijk, provinciaal of landelijk niveau is. Waar wij 

met name kansen zien, is dat in de maatwerkdemocratie er instrumenten en handvaten zijn en 

nieuwe manieren waarop met name gemeenten hun bestuur kunnen inrichten, zodat ook 

inwoners snel weten waar zij moeten zijn en dat inwoners het bestuur krijgen dat in staat is om 2920 
de taken uit te voeren waar zij ook voor staat.  

 

De heer SMALING (SP): Krijg je dan niet een concentratie van D66-stemmers die vaak een 

universitaire opleiding hebben die die kanalen weten te vinden? 

 2925 
Mevrouw STRENS (D66): Dat zou natuurlijk niet enkel de bedoeling zijn. Het gaat erom dat 

democratie voor iedereen toegankelijk is en dat de overheid in staat is om al die groepen aan te 

spreken en iedereen te betrekken bij het democratische proces en juist niet de usual suspects die 

wij vaker terugzien. Dan is het wat ons betreft een te smalle vertegenwoordiging van onze 

inwoners. Ik was gebleven bij klimaat. Daarom heeft onze fractie in eerdere vergaderingen haar 2930 
uitdrukkelijke wens uitgesproken om ook in de provincie de doelen uit het Klimaatakkoord te 

willen bereiken. Daartoe hebben we tijdens de behandeling van de concept-RES met elkaar 

gesproken over waar en op welke wijze duurzame energie kan worden opgewekt. Uit die 

behandeling werd ook duidelijk dat het transport van de nieuw-op-te-wekken duurzame energie 

op dit moment misschien wel de grootste uitdaging is. Netwerkbeheerders kunnen namelijk niet 2935 
makkelijk investeringen doen als er geen expliciete vraag naar energie voorligt. Investeringen in 

uitbreiding van het huidige elektriciteitsnetwerk zijn ingrijpend, duren lang en zijn kostbaar. Dat 

leidt tot grote zorgen over de toekomstige capaciteit van het elektriciteitsnetwerk bij uitbreiding 

van lokale opwekking van duurzame energie. Wij willen graag alle goede mogelijkheden benutten 

om dit probleem te ondervangen in de toekomst en denken dat gelijkstroom daar een goede 2940 
oplossing voor zou kunnen zijn. Het vergt minder investeringen dan wisselstroom omdat er 

minder infrastructuur nodig is om energie te transporteren. Het kan naar ons idee aanvullend aan 

wisselstroom ingezet worden. Wij dienen daarom samen met de PvdA een motie in. 

 

Motie 178/09112020 2945 
Onderzoek naar toepassing gelijkstroom 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 2950 
Er grote zorgen zijn over de capaciteit van het elektriciteitsnetwerk bij uitbreiding van lokale 

opwekking van duurzame energie, met name in Noord-Holland Noord. 

 

Overwegende dat: 

- Netwerkbeheerders niet makkelijk investeringen kunnen doen als er geen expliciete vraag 2955 
naar energie voorligt; 

- Investeringen in uitbreiding van het huidige elektriciteitsnetwerk ingrijpend en kostbaar 

zijn; 



Pagina 70 
 

 70 

- Een systeem van gelijkstroom complementair zou kunnen functioneren naast 

wisselstroom en minder hoge investeringen vergt. 2960 
 

Vragen het college om te onderzoeken: 

- Hoe er in de provincie gebruik gemaakt zou kunnen worden van gelijkstroom om 

knelpunten op te lossen voor de energietransitie; 

- Hoe de eigen infrastructuur van de provincie gebruik zou kunnen maken van gelijkstroom 2965 
en welke voordelen daaruit te behalen zijn 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fracties D66, PvdA 

 2970 
Een laatste concrete kans die wij nog zien om te investeren in ons klimaat, gaat over laadpalen. 

Daar zijn de afgelopen tijd in de provincie al goede stappen in gezet, onder andere door het 

programma MRA-elektrisch. Een goed functionerend en dekkend laadnetwerk is van groot belang 

voor de energietransitie. Op bedrijventerreinen zien wij – zeker nu de financiële middelen van 

bedrijven teruglopen – nog mogelijkheden. Wij willen daarom ook graag een motie indienen. 2975 
 

Motie 179/09112020 

Meer laadpalen 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 2980 
 

Constaterende dat: 

- Voor meer duurzame mobiliteit in 2030 alle nieuwe auto’s elektrisch aangedreven zullen 

zijn en opgeladen zullen moeten worden; 

- Elektrische auto’s daarnaast een belangrijke functie krijgen als batterij thuis; 2985 
- De provincie uitvoering geeft aan uitbreiden van het publieke oplaadnetwerk voor auto’s 

via het samenwerkingsprogramma MRA-Elektrisch; 

- De provincie daarin samenwerkt met gemeenten als uitvoerende partij en het aantal 

oplaadpunten daardoor groeit. 

 2990 
Overwegende dat: 

- Zowel het aanleggen van publiek als bedrijfsgebonden laadpalen dit jaar stagneert; zowel 

gemeenten als bedrijven worstelen met andere prioriteiten vanwege de corona-

uitdagingen; 

- Het aantal publieke oplaadpunten op bedrijventerreinen nog steeds gering is. Deze 2995 
zouden ook voor inwoners in nabijgelegen woonwijken een alternatief kunnen zijn, omdat 

bedrijfsgebonden laadpalen op deze terreinen vaak niet toegankelijk zijn. 

 

Van mening dat: 

In coronatijd verder bouwen aan het laadnetwerk voor de energietransitie van groot belang blijft.  3000 
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Dragen het college op: 

Te bekijken in welke provinciale programma’s het aanleggen van publieke oplaadpalen ingepast 

kan worden om de groei van het aantal laadpalen aan te jagen, zoals het HIRB-programma voor 

verduurzaming van bedrijventerreinen 3005 
 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie D66 

 

Voorzitter, ik kom tot een afronding. D66 zal zich – extra gemotiveerd door de situatie waarin we 3010 
zitten – blijven inzetten voor een gezonde toekomst, voor een balans tussen ecologie en 

economie, altijd vanuit de overtuiging dat mensen gelijke kansen verdienen. Dat mensen vrij 

moeten zijn zelf over hun leven te beslissen. Dat we bij elke keuze die we nu maken, oog hebben 

voor de toekomstige impact. Met een provincie die onze gezamenlijke publieke belangen 

beschermt en met onze ogen gericht op de wereld om ons heen, omdat we alleen zo samen vrij 3015 
kunnen zijn.  

 

De VOORZITTER: De vier moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen.  

 

De heer VOSKUIL (PvdA): Voorzitter. Dank aan gedeputeerde Financiën en haar staf voor een 3020 
leesbare en duidelijke begroting. Waardering is niet de reden dat wij het verder niet over de 

cijfers gaan hebben. De begroting is een belangrijk instrument, maar het gaat om wat dat voor 

de mensen betekent. We leven echt in een bijzondere tijd. Een tijd van grote onzekerheid, maar 

ook een tijd van doen. De tijd om de bestaanszekerheid van de inwoners van onze prachtige 

provincie te versterken en de leefbaarheid te verbeteren. Een tijd waarin we hoop en daadkracht 3025 
tegenover onzekerheid zetten. Onzekerheid op mondiale schaal, bijvoorbeeld over de 

klimaatverandering zoals die onmiskenbaar zichtbaar wordt gemaakt door de smeltende 

ijskappen en het afwezige zee-ijs rond de Noordpool. Op Europese schaal, waar de 

coronapandemie hard om zich heen grijpt en de aandacht voor andere grote uitdagingen waar wij 

voor staan, naar de achtergrond drukt. De vluchtelingencrisis en de onmenselijke 3030 
omstandigheden in de kampen in Griekenland, Italië en Turkije bijvoorbeeld. Op nationale schaal 

waar de tweede coronagolf over ons heen spoelt, maar de zorg nog altijd niet de steun noch de 

verlichting van de werkdruk krijgt waar zij aanspraak op mag maken en dan heb ik het niet alleen 

over complimenten en applaus. Maar de grootste onzekerheid voor onze inwoners, is de 

onzekerheid die wij allemaal zelf ook voelen en direct ervaren. Over de eigen gezondheid en die 3035 
van de mensen om ons heen. Over behoud van werk of juist het vinden van een baan met een 

fatsoenlijk salaris. Over het kunnen vinden van een betaalbaar en passend dak boven je hoofd of 

het behoud daarvan. Het brengt de bestaanszekerheid van mensen aan het wankelen, een 

zekerheid die juist in moeilijke tijden houvast zou moeten bieden. Maar ondanks alle 

onzekerheid is mijn fractie optimistisch, zelfs hoopvol gestemd. De verkiezingsuitslag in Amerika 3040 
herbergt de belofte van herstel van mondiale solidariteit, van aanpak van de klimaatcrisis en de 

terugkeer van fatsoen, wetenschap en gelijkwaardigheid als toetsstenen. Er wordt hard gewerkt 

aan een coronavaccin voor Europa en de hele wereld en dankzij al die mensen die ontzettend hun 

best doen om de maatregelen zo goed mogelijk na te leven, daalt het aantal besmettingen en het 
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aantal ziekenhuisopnames in Nederland inmiddels weer. Het zijn maatregelen die hard ingrijpen 3045 
in het dagelijks leven, die echt niet altijd makkelijk zijn om aan vast te houden en toch doen de 

meeste mensen het. Voor zichzelf, maar ook uit solidariteit en zorg voor de mensen om hen 

heen. Voor ons allemaal dus. Het optimisme van mijn fractie wordt verder gevoed door een 

simpel gegeven. Wij kunnen er wat aan doen. Wij kunnen er echt wat aan doen om de 

onzekerheid te verkleinen of zelfs weg te nemen. Wij gaan er wat aan doen. Of het nou gaat om 3050 
het aanjagen van de woningbouw, om het versterken van initiatieven die van werk-naar-werk 

begeleiden, over stageplaatsen zodat jongeren hun opleiding af kunnen ronden, over versterking 

van de positie van onze inwoners in het maatschappelijk verkeer, ongeacht hun geslacht, leeftijd, 

inkomen, herkomst of overtuiging. Wij kunnen er wat aan doen. Gelukkig doen wij als provincie 

NH ook al een heleboel. En dankzij de moties “Provinciaal Noodfonds Sociale Infrastructuur” en 3055 
“Economisch Herstel- en Duurzaamheidsfonds”, kortweg bekend als moties 41 en 42 die wij in 

mei hebben aangenomen in de Staten, gaan we nog veel meer doen. Dat doen we niet alléén. Dat 

kan alleen maar samen met onze inwoners, onze maatschappelijke organisaties, het 

bedrijfsleven, onze gemeenten en het Rijk. Echte participatie, echte betrokkenheid. De door GL 

geuite zorgen over de financiële situatie van gemeenten, toch onze primaire 3060 
samenwerkingspartner op veel onderdelen, delen wij daar wel bij. Er kan immers veel meer 

bereikt worden als we enerzijds de krachten weten te bundelen en anderzijds de taken goed 

verdelen. Daarbij moeten we niet alleen kijken naar wat we al deden, maar vooral naar welke 

taken wij in het licht van de huidige omstandigheden kunnen, nee moeten oppakken om onze 

samenleving sterker uit deze crisis te laten komen. Uitzonderlijke omstandigheden vragen soms 3065 
om uitzonderlijke maatregelen en het nemen van verantwoordelijkheid buiten de vast omlijnde 

kaders. Neem Volkshuisvesting. Iedereen heeft recht op een passende betaalbare woning. Toch 

gaat er geen dag voorbij zonder zorgwekkende berichten over de beschikbaarheid van betaalbare 

woningen. Daarom zijn wij benieuwd naar de activiteiten van onze bouwambassadeur. Wat ons 

betreft kan het door de gedeputeerde aangekondigde ‘Deltaplan Wonen’ niet snel genoeg komen 3070 
en zijn wij nieuwsgierig naar de inhoud, zeker nu hij daar zo nadrukkelijk het credo ‘betaalbaar, 

betaalbaar, betaalbaar’ bij omarmde. Want de PvdA is de partij van de Volkshuisvesting, niet de 

partij van de grondspeculanten en winst maximaliserende ontwikkelaars. Komt de gedeputeerde 

met een goed plan waarin betaalbaarheid en duurzame bereikbaarheid voorop staan, dan kan hij 

rekenen op onze steun. En ja dan zijn wij ook bereid om te kijken naar locaties die nu misschien 3075 
nog niet direct in beeld zijn om deze te realiseren.  

 

De heer SMALING (SP): Heel kort, een herhaling van zetten richting de heer Voskuil wat ik eerder 

met mevrouw Kocken had. Vindt u het een goed idee om een sociale huurquote 

randvoorwaardelijk te maken bij woonprojecten en vergunningen? 3080 
 

De heer VOSKUIL (PvdA): Als ieder project hetzelfde zou zijn, dan zou ik het een ontzettend goed 

idee vinden, maar dat is niet zo want de vraag is niet overal hetzelfde. Op dit moment in deze 

vorm beperkend nee, maar dat wij betaalbaarheid voorop hebben staan, dat zonder meer.  

 3085 
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De heer SMALING (SP): Hoe krijg je dat voor elkaar als je zaken niet randvoorwaardelijk maakt? 

Dan staan wij langs de zijlijn te roepen wat er in het veld moet gebeuren, maar dan gebeurt dat 

misschien helemaal niet.  

 

De heer VOSKUIL (PvdA): Mijn antwoord was dat ik niet naar een sociale huurquote wil, maar dat 3090 
de behoefte aan betaalbaarheid leidend moet zijn. Dat betekent dat je niet een quote voor alles 

doet. Ik heb de heer Smaling gehoord over 40%, ik ken ook gemeenten waar ze richting 50% 

kijken, dus nee, een sociale huurquote niet, maar de volledige nadruk op betaalbaarheid en de 

vraag die er echt leeft. Daar gaat het ons om en niet om de saldi van de ontwikkelaars die vooral 

meer verdienen aan de duurdere woningen waar vaak minder behoefte aan is. Natuurlijk met 3095 
respect voor onze natuur en ons landschap. Een van de obstakels is de huidige 

stikstofproblematiek. Ik sluit mij graag aan bij de oproep van GL, zowel richting Den Haag als aan 

onszelf voor een stevige, gecoördineerde en doeltreffende aanpak. Niet alleen voor de 

woningbouw, maar ook voor behoud en verbetering van de natuur en de biodiversiteit. Goede 

volkshuisvesting kan niet zonder een gezonde leefomgeving. Wie nog niet overtuigd is van het 3100 
belang van Schone Lucht, moet maar eens met de moeders van Wijk aan Zee gaan praten. Er zijn 

al stappen gezet, maar er kan, nee er moet nog veel meer gebeuren. Daarom zijn wij ontzettend 

blij dat gedeputeerde Olthof met het definitieve programma Tata Steel komt. Het wordt tijd dat er 

echte stappen gezet worden om de uitstoot terug te dringen en de gezondheidsrisico’s te 

beperken, gekoppeld aan goede handhaving. Dat kost wel tijd. Tijd die we liever niet nodig 3105 
zouden willen hebben maar die door de complexiteit van de opgave onvermijdelijk is.  

 

De heer HEIJNEN (CDA): Voorzitter, allereerst, hoor ik nu goed dat de heer Voskuil zegt dat als 

nu uit het Masterplan Wonen blijkt dat er inderdaad op sommige plaatsen aan de rand van stand 

en dorp natuurlijk met respect voor natuur gebouwd moet worden, dat hij bereid is om daarnaar 3110 
te kijken? 

 

De heer VOSKUIL (PvdA): Dat hoorde de heer Heijnen mij inderdaad zeggen, maar laat ik hem 

meteen uit de droom halen, daaronder vallen niet de vele locaties die zij onlangs hebben 

aangedragen, want dat zijn nou juist voorbeelden van locaties die je niet moet willen. Het gaat 3115 
vooral om strategische grondposities en waar bijvoorbeeld de bereikbaarheid een ontzettend 

groot issue is of behoud van de vogelweideleefgebieden. Ik vermoed dat zijn volgende vraag gaat 

worden: gaat u nu wel onze moties steunen? Dan is ons antwoord nee, maar als de gedeputeerde 

komt met echte voorstellen om de echte rafelranden van de kernen waar de nood hoog is en dan 

denk ik aan bijvoorbeeld Purmerend of Zaandam, dan willen wij echt daar serieus naar kijken. Ik 3120 
zeg niet bij voorbaat ja, maar ik zeg ook niet bij voorbaat nee. Dat is een andere categorie, maar 

u hoorde mij het goed zeggen.  

 

De heer HEIJNEN (CDA): Toch een teleurstellend antwoord want die locaties zijn niet voor niets 

aangedragen, dat zijn juist locaties waar de strategische grondposities zijn. Dat is een ander 3125 
punt. De woningen moeten gebouwd worden en dat wordt gedaan door projectontwikkelaars of 

woningbouwcorporaties en daar zit een markt onder. Ik weet dat daar nu niet alles goed gaat 

altijd, maar de heer Voskuil gooit die markt op een grote hoop alsof dat allemaal verkeerd gaat. 
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Ik zou hem willen vragen om daar afstand van te nemen, uiteindelijk zijn het de 

projectontwikkelaars die de broodnodige woningen moeten bouwen, dus een beetje respect voor 3130 
die partijen zou de heer Voskuil mogen uiten.  

 

De heer VOSKUIL (PvdA): Ik heb groot respect voor ontwikkelaars die bouwen in het segment dat 

nodig is en daar mogen ze zelfs winst op maken. Niemand ontzegt hen een eerlijke boterham. 

Waar het mij om gaat, is dat de meeste projecten toch vaak staan in het teken van de 3135 
maximalisatie van de saldi en niet zozeer in de directe behoefte. Natuurlijk hebben wij die nodig 

en iedere ontwikkelaar die bereid is om binnen een reële marge dat neer te zetten wat nodig is 

aan betaalbare woningbouw, kan op mijn steun rekenen. Laat mij een voorbeeld geven van 

projecten die u zelf heeft aangehaald. In Wijdemeren heeft het niets te maken met betaalbaar en 

de gemeente heeft inmiddels besloten dat betaalbare woningen tot € 220.000 gaan en dat is een 3140 
hele grote zak met geld die voor veel mensen niet op te brengen is. Als dat de manier is waarop 

wij betaalbaarheid gaan definiëren, dan zijn wij de norm aan het aanpassen aan de werkelijkheid 

in plaats van te zorgen dat de werkelijkheid binnen de norm past. Wij kiezen voor echte 

betaalbaarheid en niet voor creatief boekhouden om de saldi van projectontwikkelaars op te 

pompen. Vinden wij projectontwikkelaars op onze weg die dat wel doen, dan hoeven ze niet bij 3145 
ons aan te kloppen, maar er zijn gelukkig ook een heleboel goede die daadwerkelijk bouwen wat 

nodig is en bereid zijn om rekening te houden met de inkomsten. Dat zijn de mensen waar wij op 

bouwen.  

 

De heer HEIJNEN (CDA): Het mag duidelijk zijn dat ik dit volstrekt niet eens ben met de heer 3150 
Voskuil.  

 

De heer VOSKUIL (PvdA): Ik zou hier graag met de heer Heijnen over doorpraten, want ik ken 

hem als een redelijk mens.  

 3155 
De heer HEIJNEN (CDA): Met toestemming van de voorzitter wil ik aan mijn tweede vraag 

beginnen en die gaat over stikstof. Ook hier vinden wij elkaar dat wij voor een grote uitdaging 

staan. Ik wil de heer Voskuil vragen of hij naar onze motie wil kijken, want ik denk dat wij een 

palet aan maatregelen nodig hebben voor het oplossen van stikstof en ik denk dat innovatie ons 

daarbij zal kunnen helpen. Is de heer Voskuil bereid om serieus naar de motie te kijken of heeft 3160 
hij dat misschien al gedaan en wat is zijn oordeel? 

 

De heer VOSKUIL (PvdA): Wij kijken serieus naar alle moties, zelfs naar moties die op zo’n grote 

afstand van ons staan dat wij er eigenlijk liever niet naar zouden willen kijken, maar dan heb ik 

het nadrukkelijk niet over de moties van het CDA. Voor een heel groot deel kan ik de heer 3165 
Heijnen volgen. Innovatie kan in alle opzichten belangrijk zijn, maar het punt dat zich nu 

voordoet, is dat innovatie vaak wordt gebracht als een soort van panacee om een probleem op te 

lossen zonder dat de oplossing er echt is. Ja, innovatie moet onderdeel uitmaken van elk plan, 

maar laten wij eens beginnen met een plan dat de doelen gewoon haalt waarin wij heldere keuzes 

maken, een serieuze aanpak formuleren die verder gaat dan alleen het lapwerk van het lokale 3170 
probleem maar echt wat groter kijkt naar de problemen in Noord-Holland en Nederland, zodat we 
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kunnen bouwen en onze natuur versterken, want laten wij niet vergeten dat dat ook een heel 

belangrijk doel is van het stikstofbeleid. Ik kan heel ver meegaan met de heer Heijnen dat 

innovatie een belangrijk onderdeel is, maar het is zeker niet zaligmakend.  

 3175 
De heer HEIJNEN (CDA): Ik zou tegen de heer Voskuil tot slot zeggen dat wij elkaar daar vinden, 

ik heb het bewust over een palet aan maatregelen. Het is niet zo dat alles door innovatie opgelost 

kan worden, maar naar onze overtuiging kan het een onderdeel zijn van de oplossing, dus ik 

vraag hem het nog een keer in heroverweging te nemen.  

 3180 
De heer VOSKUIL (PvdA): Volgens mij heb ik aangegeven dat ik het op grote lijnen wel met hem 

eens kan zijn, maar het niet met hem eens kan zijn, dus heroverweging is niet aan de orde. 

Misschien dat hij wil overwegen om het wat uit te breiden, bijvoorbeeld naar echte maatregelen.  

Een gezonde leefomgeving zou vanzelfsprekend moeten zijn, maar is het nog lang niet. Tata is 

één, maar er zijn natuurlijk nog tal van andere zaken die de leefbaarheid onder druk zetten, of 3185 
het nou is door de luchtkwaliteit, door geluid of andere vormen van hinder. Wegverkeer, 

luchtvaart, industrie, landbouw, de lijst is lang en aan ons om daar echt wat aan te doen, samen 

met alle betrokkenen en dan met echte maatregelen die het probleem aan de bron aanpakken, 

zoals het terugdringen van autoverkeer door duurzaam OV en het gebruik van de fiets te 

stimuleren. Door de werkelijke uitstoot van de industrie en de landbouw te meten en daarnaar te 3190 
handelen en door een streep te zetten door de groei van de luchtvaart op Schiphol en Lelystad.  

Leefbaarheid is meer dan alleen milieunormen en gezondheidseisen. Het gaat ook over lokale 

voorzieningen die door de coronacrisis extra onder druk zijn komen te staan. Dorpshuizen, de 

lokale sportvereniging en de culturele sector, ook die met een kleine ‘c’. Het is goed dat wij met 

de eerder genoemde corona-moties ook hen kunnen ondersteunen. Een grote zorg gaat daarbij 3195 
uit naar de cultuurmakers die vaak tussen wal en schip vallen, waar wij in de commissie al 

aandacht voor gevraagd hebben. Het is goed te horen dat GL ons in deze volgt. Wij zouden de 

gedeputeerde willen vragen of zij nog mogelijkheden ziet om ook voor hen iets te kunnen 

betekenen, al was het maar om onze grote waardering voor hun werk  tot uitdrukking te brengen 

en om te zorgen dat er straks als deze crisis voorbij is, nog cultuurmakers zijn die ons leven 3200 
verrijken, ons aan het denken zetten, inspireren en confronteren. Misschien wel de grootste 

uitdaging van onze tijd is het tegengaan van klimaatverandering. Je kunt het immers maar een 

keer goed doen. De overgang van fossiele naar duurzaam opgewekte energie is daar een 

belangrijke stap in. Mijn fractie is blij met de inspanningen van het college tot dusver. Dat zijn wij 

bijvoorbeeld met het beeld dat uit de concept-RES’en naar voren komt. Niet alleen omdat het een 3205 
serieus en stevig Bod oplevert, maar ook of misschien wel juist omdat het van onderaf tot stand 

is gekomen. In de uitwerking zien wij echter ook veel weerstand ontstaan die het proces negatief 

kan beïnvloeden. Dat komt voor een belangrijk deel door de focus op de negatieve aspecten, 

vaak aangewakkerd voor politiek gewin. Te weinig wordt er aandacht gegeven aan de voordelen: 

wat het lokaal oplevert voor de mensen, de innovatie en de banen die het creëert voor de 3210 
toekomst en het allergrootste voordeel: de terugdringing van fossiele brandstoffen en de 

overschakeling naar duurzame elektriciteit die direct gevolgen gaat hebben voor de leefbaarheid 

in onze provincie. Laten we de ogen niet sluiten voor de nadelen, zoals de gevolgen voor ons 

landschap en de hoge aanloopkosten. Laten wij die zoveel mogelijk proberen te beperken, maar 



Pagina 76 
 

 76 

laten we de voordelen ook nadrukkelijk blijven zien. Ieder nadeel heeft immers zijn voordeel. 3215 
Duurzame opwekking van energie is één, maar ook andere maatregelen moeten voortvarend 

opgepakt worden. Duurzame opwekking doet niets als we niet tegelijkertijd ook inzetten op 

besparen. Wat te denken van het goed isoleren van woningen en het vervangen van het vele 

enkelglas door dubbel of tripleglas?. Dat levert een veel lager verbruik op en dus een lagere 

energierekening voor de bewoners en minder CO2-uitstoot. Goed voor het klimaat, goed voor de 3220 
mensen. Laten we de discussie dan niet terugbrengen tot slechts een negatief verhaal over de 

kosten, maar juist ook de voordelen en de baten omarmen. Mogelijk maken, daar gaat het om en 

daar dragen wij met motie 42 gelukkig ook aan bij. Volkshuisvesting, luchtkwaliteit, 

energietransitie, het zijn de grote en zichtbare opgaven die ons leven beïnvloeden en waar de 

kranten vol van staan en waar het publieke debat niet over ophoudt. En dat is goed, want ze zijn 3225 
ontzettend belangrijk. Maar er zijn ook zaken die onderbelicht blijven, terwijl ze zeker zo’n grote 

en misschien zelfs wel grotere invloed hebben op het dagelijks leven van vele mensen. 

Laaggeletterdheid is zo’n onderwerp. Kunnen lezen en schrijven maakt mensen zelfstandiger, 

zelfredzamer, maakt het makkelijker een baan te vinden, veilig te werken en zich een volwaardig 

onderdeel van onze samenleving te voelen. Het is iets wat vaak vanzelfsprekend gevonden wordt, 3230 
maar dat zeker niet is. De aanpak laaggeletterdheid ondersteunen wij via ProBiblio. Wij vragen de 

gedeputeerde in haar gesprekken met ProBiblio extra aandacht te vragen voor deze aanpak. Het 

moet beter, het kan beter, en geletterdheid is zo belangrijk voor de emancipatie van alle mensen. 

Onderwijs is immers de beste investering die je in je samenleving kunt doen. Het geeft zekerheid 

aan de mensen en toegang tot de vele mogelijkheden die onze maatschappij biedt. Zeker in een 3235 
tijd waarin de wereld om ons heen snel verandert is het zaak dat we over voldoende goed 

geschoolde mensen kunnen beschikken om dit uit te voeren. Anders blijft het bij papieren 

plannen. Als het over onderwijs gaat, wordt al snel gekeken naar hbo en universitair, maar juist 

het mbo-onderwijs vormt de echte basis waar onze arbeidsmarkt en economie op draaien. Mbo-

onderwijs waar 40% van de werknemers hun basisvorming krijgt, maar waar desondanks vaak wat 3240 
laatdunkend over gedaan wordt, ook door de leerlingen zelf. Laten we daarmee ophouden. Het 

mbo is zo ontzettend belangrijk of zoals oud-gedeputeerde Adnan Tekin graag zegt ook voordat 

hij voorzitter van de Mbo-raad werd, MBO, dat staat voor Mega Belangrijk Onderwijs en zo is het. 

Om hun opleiding te voltooien is het essentieel dat er voldoende stageplaatsen zijn, zowel voor 

universitair en hbo als zeker ook voor mbo-studenten. Daar leggen zij de verbinding tussen 3245 
theorie en praktijk. Juist die stageplaatsen staan nu in tijden van corona erg onder druk. Wij 

moeten er samen met onze maatschappelijke partners alles aan doen om meer stageplaatsen te 

creëren. Daarom dienen wij een motie in.  

 

Motie 180/09112020 3250 
Investeren in stageplekken voor Noord-Hollandse jongeren 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 3255 
- In Nederland het tekort aan stageplaatsen of leerbanen voor jongeren is opgelopen tot 

20.500; 
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- De kwaliteit van het onderwijs onder druk staat doordat stagebegeleiding en 

praktijklessen niet altijd meer mogelijk zijn vanwege een tekort aan personeel en Covid-

19; 3260 
- Er een toename zichtbaar is van het aantal WW-uitkeringen bij jongeren met name in de 

branches: schoonmaak, uitzendbedrijven, detailhandel, cultuur, horeca en catering. 

 

Overwegende dat: 

- Met name mbo-studenten, maar ook hbo- en wo-studenten studievertraging oplopen door 3265 
het tekort aan stageplekken; 

- Jongeren door de vergrijzende en (eerdere) krapte op de arbeidsmarkt op de lange 

termijn hard nodig zijn in onder andere de techniek voor de woningbouwopgave, 

energietransitie etc.; 

- De provincie Noord-Holland eigen stagemogelijkheden heeft en ook stageplekken 3270 
stimuleert via bijvoorbeeld Social Return; 

- Jongeren de kans moeten krijgen om te leren en ervaringen op te doen in de praktijk; 

- Het daarbij van belang is om vooraf meer zicht te hebben op de volledige problematiek 

van het huidige stageaanbod voor praktijkonderwijs. 

 3275 
Verzoeken het college van Gedeputeerde Staten om: 

Samen met de werkambassadeur en de technieksector te onderzoeken of en zo ja welke 

ondersteuning van de provincie wenselijk is om het aantal stageplekken te bevorderen ten 

behoeve van het praktijkonderwijs 

 3280 
en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie PvdD, D66 

 

Voorzitter, deze begroting kijkt vooruit en dat wil mijn fractie ook doen. Met een positieve blik de 

toekomst tegemoet, uitvoering geven aan al die plannen en initiatieven die er liggen, initiatieven 3285 
die wij samen met onze inwoners uitwerken en uitvoeren en die bijdragen aan wat voor ons 

allemaal zo belangrijk is: bestaanszekerheid en duurzame leefbaarheid voor iedereen. Zeker in 

tijden van crisis mag van een sterke overheid en dus van ons verwacht worden dat we leiderschap 

tonen. De bereidheid lastige besluiten te nemen is daar onlosmakelijk mee verbonden. Besluiten 

die nodig zijn om die toekomst sterk en met vertrouwen tegemoet te treden. Nu is de tijd om te 3290 
doen, v oor de bestaanszekerheid en de leefbaarheid van de inwoners van onze prachtige 

provincie. Zeker nu.  

 

De VOORZITTER: De motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. Ik schors de 

vergadering tot 15.45 uur. De vergadering is heropend.  3295 
 

Gedeputeerde PELS: Voorzitter. Dank aan de verschillende partijen voor de complimenten over de 

begroting. Met deze begroting leggen wij een stevige basis neer voor het komende jaar, dat wij 

het bestuur stevig in handen hebben ondanks de onzekerheden die wij ook zien en daar is ook 

aandacht voor gevraagd. Voor onze begroting gaat het komend jaar vooral om onze 3300 
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samenwerkingspartners, zoals gemeenten, zijn zij allemaal in staat om te realiseren wat wij met 

elkaar hebben afgesproken? Komend jaar zullen wij zien dat we vaker wijzigingen nodig hebben 

dan dat wij in een normaal jaar zouden willen. Een voorbeeld daarvan is de eerste 

begrotingswijziging waarin wij het herstelfonds zullen verwerken. De VVD vraagt, hoe gaat het er 

ongeveer uitzien? Wij hebben de basis zeker op orde en de ruimte in onze begroting om dit 3305 
herstelfonds te dekken. Het vraagt wel een zorgvuldige verwerking en daarom nemen wij de tijd 

richting de eerste begrotingswijziging, zodat wij de meerjarige gevolgen goed in kaart kunnen 

brengen. Natuurlijk zorgen wij ook voor een meerjarig dekkende en robuuste begroting. U heeft 

aandacht gegeven aan het inzichtelijk maken van de begroting en zoals u inmiddels door heeft, 

heb ik er veel plezier in om dat te doen voor u, zoals met bestedingsplannen voor de 3310 
bestemmingsreserves die wij dit jaar bij de begroting hebben gevoegd, maar ook bij de eerste 

slag die wij al hebben gemaakt bij de doelen en indicatoren. Zoals eerder toegezegd, zullen wij 

samen met PS verder optrekken in het verder verbeteren van onze begroting met als volgende 

stap de doelen en indicatoren nog inzichtelijker maken. Het inzichtelijk maken is niet alleen voor 

PS om de begroting goed te kunnen lezen, maar zoals GL, D66, PvdA en PvdD aangeven is het 3315 
ook heel belangrijk dat wij de begroting inzichtelijk maken voor alle inwoners en daar hebben wij 

al stappen in gezet, zoals met een Infographic die wij recent hebben gedeeld die wij vorig jaar 

naar aanleiding van uw vragen hebben gemaakt, maar wij zien het breder dan alleen de 

begroting. Zo heeft de provincie ook het convenant Direct Duidelijk ondertekend en doen wij al 

ontzettend veel. Zo hebben wij 40 taalambassadeurs in dienst en zijn 500 medewerkers al 3320 
getraind in taalgebruik. Dat betekent niet dat er altijd nog meer te doen is voor de inwoners, dus 

we gaan op basis van uw motie een extra versie maken – wij willen dus niet de hele begroting 

gaan vertalen in B1, dat zorgt nog steeds niet voor iets leesbaars voor mensen met B1 – van de 

begroting die daarnaast beschikbaar is. Dus een positief advies voor M174. De PvdO vraagt 

aandacht voor de stand van de algemene reserve op midden en lange termijn. Die zorgen hebben 3325 
wij al eerder gezien en daarom hebben wij een herstelplan ingezet om ervoor te zorgen dat ook 

op de langere termijn de algemene reserve van voldoende omvang is. Ook voor de langere 

termijn werd aandacht gevraagd voor de ontwikkelingen rond de opcenten, daar hebben wij het 

in de commissie ook al over gehad en daar gaf ik aan dat dat gesprek ook binnen IPO loopt en 

dat ik zelf deelneem aan de projectgroep die kijkt naar de lange termijnontwikkelingen van ons 3330 
belastinggebied met natuurlijk als uitgangspunt dat wij onze open huishouding willen behouden. 

Ik stel voor dat zodra dat wat concreter is en wij in het IPO een beter beeld hebben van hoe wij 

dat zouden kunnen doen, om dat met PS te bespreken, de scenario’s die daaruit voortkomen. Dat 

wil ik op zo’n termijn met u doen dat we het gesprek met het nieuwe kabinet of in de 

onderhandelingen met de onderhandelaars kunnen voeren, want dat is natuurlijk het geijkte 3335 
moment om aandacht te vragen voor wat wij belangrijk vinden. Een aantal van u reflecteert op de 

bijzondere tijd waarin bestuurd moet worden en het CDA ziet een betrokken bestuur en daar 

bedank ik u voor. Wij proberen dat ook te zijn. De CU geeft de zegeningen voor het pad dat wij 

met elkaar lopen en ook daarvoor dank. In onze ogen is het een eer om nu te mogen besturen en 

zoals de VVD aangaf, het perspectief te mogen bieden, want Noord-Holland wordt hard geraakt. 3340 
Mensen in hun persoonlijk leven door de gezondheids- en economische crisis en door de 

maatregelen en wij hopen dat de gezondheidscrisis op korte termijn voorbij is. Voor de 

economische crisis moeten wij wel realistisch zijn. We weten dat die langer zal gaan duren. In 
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opdracht van PS hebben wij twee fondsen opgericht, een nood- en herstelfonds en voor beide 

fondsen is vandaag veel aandacht. In 2020 zien wij dat de nood hoog is, zoals in de culturele 3345 
sector. Ik ben blij dat wij samen met gemeenten hebben kunnen optrekken, de verbinding 

hebben kunnen zoeken zoals het CDA heeft aangegeven. Ik ben trots op ons gemeenschappelijk 

resultaat. Wij hebben snel gehandeld en nog deze maand zullen wij de middelen uitkeren, in 

antwoord op vragen van de SP. Het is van groot belang om voor de gevolgen van de NOW-

uitkering om goed de afstemming rond de noodsteun met het Rijk te blijven zoeken, want het 3350 
moet niet zo zijn dat straks door de NOW-steun een instelling harder geraakt wordt dan we 

zouden willen en wij onze noodsteun niet kunnen leveren. Dat vraagt continu onze aandacht. 

Helaas hebben wij gezien dat alleen noodsteun in 2020 niet genoeg is. Wij hebben besloten om 

het restant uit de motie mee te nemen naar 2021 om ook dan noodsteun te kunnen verlenen. 

Dan de moties die zien op het noodfonds. M154: extra coronasteun voor het maatschappelijk 3355 
middenveld. Ik gaf aan dat wij al een restant meenemen vanuit de middelen en het is belangrijk 

on in te zien dat het Rijk nu echt aan zet is. Vanuit PS kwam er een noodgreep met het 

noodfonds om de instellingen te kunnen bedienen die onvoldoende gezien werden door het Rijk. 

Mijn indruk is dat de minister daar meer aandacht voor heeft, dat ze gericht middelen heeft 

vrijgemaakt voor de regionale culture infrastructuur in 2021. Ik stel voor dat wij ons daarop 3360 
richten, dat het Rijk nu de handschoen oppakt die zij al in de hand dient te hebben. Ik wil u wel 

toezeggen dat ik in het volgende gesprek met de minister daar naar zal vragen en naar de 

verdere uitwerking van haar middelen. Zoals hij nu voorligt, moet ik de motie ontraden. Dan 

M155, in onze ogen ondersteunt de motie ons huidige beleid, want ook in het coalitieakkoord 

hebben wij opnieuw geld vrijgemaakt voor vrijwilligers zoals in het groen. Wij willen zeker een 3365 
passende manier vinden om al onze vrijwilligers te bedanken waarbij u zich kunt voorstellen dat 

het voor de ene groep vrijwilligers die regelmatig bij ons betrokken is, gemakkelijker is om iets 

persoonlijks te doen dan voor vrijwilligers die af en toe bij ons betrokken zijn of een keer 

meehelpen op een groene dag, het veel moeilijker is om die persoonlijk te bereiken. Maar wij 

zorgen ervoor dat zij publiek erkend worden voor hun inzet, want dat zijn we zeker van plan in 3370 
dit bijzondere jaar. Dus M155 krijgt een positief advies. Dan M166, steun renovatie Artis 

aquarium. Zoals eerder gesteld is het noodfonds opgericht voor coronasteun, voor de gevolgen 

van corona en hebben wij het restant gereserveerd om instellingen die wij dit jaar hebben 

geholpen, ook in 2021 te kunnen helpen. Dat zien wij als een groter belang dan alleen te 

investeren in het aquarium. Dat betekent niet dat er helemaal niks kan. Artis kan gebruikmaken 3375 
van onze Rijksmonumentenregeling en ook de middelen binnen het herstelfonds gericht op 

verduurzaming van culturele instellingen, zou een mogelijkheid zijn. Daar moeten wij wel eerlijk 

zijn. Zoals Artis zelf aangaf in het inspreken, vragen ze nog een heleboel meer dan uit die twee 

regelingen, dus helaas kunnen wij ze als provincie onvoldoende bedienen. In onze ogen is als 

eerste het Rijk aan zet, want het is een Rijksmonument en Artis heeft een nationaal belang. 3380 
Daarom ontraden wij M166. Dan M167, steun voor Het Schip. Ook deze motie moeten wij 

ontraden, maar op een andere basis. Dit is gewoon een politieke keuze geweest van een 

gemeente en zij hebben een eigen afweging gemaakt. Ik ben bang dat als wij voor de gemeente 

de gaten gaan dichtlopen, dit niet de laatste zal zijn. M167 ontraden wij. Dan M175, die richt 

zich wat minder op het noodfonds maar wel op de steun die in 2020 nodig is en ook GS zien het 3385 
grote belang van bibliotheken. Wij zullen dus contact opnemen via ProBiblio met de lokale 
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bibliotheken om te kijken wat we kunnen doen om nu activiteiten in bibliotheken mogelijk te 

maken. U vraagt ons ook om in overleg te treden met IPO en de minister om bij eventuele 

toekomstige lockdowns te voorkomen dat bibliotheken weer zullen moeten sluiten. Daaraan wil 

ik toevoegen als u dat goed vindt, dat wij ook in navolging van het advies van de Raad van 3390 
Cultuur gaan kijken of dat ook op kan gaan voor andere culturele instellingen. Dan hebben wij de 

nood in 2020 gehad en komen wij aan bij het herstelfonds dat zich meer richt op de toekomst. 

Zoals ik al eerder zei, zullen wij die financieel verwerken in de eerste begrotingswijziging. Dat 

was een vraag van de PvdO.  

 3395 
De heer SMALING (SP): Voorzitter, het gaat over het eerste deel. Hoeveel zit er nog in het 

noodfonds? In het geval van Artis, de gedeputeerde suggereerde wat andere wegen die Artis zou 

kunnen bewandelen nog los van het Rijk. Zijn dat wegen die al door hen bewandeld zijn of is er 

een route voor het aquarium om die benodigde herstelwerkzaamheden uit te voeren of is het 

gewoon een ‘njet’? 3400 
 

Gedeputeerde PELS: Wij zullen € 2,8 miljoen meenemen naar 2021 en de gemeenten hebben 

breed aangegeven dat wij dat zeker nodig zullen hebben, want wat wij helaas zien in de culturele 

sector is dat de creativiteit van dit jaar bijvoorbeeld doordat zij allerlei abonnementsvormen 

hadden en die door hebben laten lopen, maar tegen alle bezoekers hebben gezegd, dan krijgt u 3405 
in 2021 gratis kaartjes en daar is sprake van uitgestelde schade. Dus wij gaan zien dat schade die 

zij in 2020 hebben geleden, zich manifesteert in 2021m dus dat bedrag zal zeker nodig zijn voor 

de culturele instellingen. Over Artis en of zij die stappen al hebben gelopen, dat kunt u het beste 

aan Artis vragen. Ik kan u wel toezeggen dat wij Artis op deze twee regelingen zullen attenderen. 

Maar zoals Artis in de commissie al aangaf, zal dat te weinig zijn om het gat te dekken, daarvoor 3410 
zal toch echt het Rijk moeten bijspringen.  

 

De heer SMALING (SP): Wat het museum betreft, begrijp ik dat u zegt, wij gaan als provincie niet 

alle gaten dichtlopen die gemeenten laten vallen, maar is dat over de hele linie niet zo? Het lijkt 

mij dat er nogal wat gaten zijn, ik kan mij voorstellen dat als je de een tegemoetkomt, je dat ook 3415 
voor de ander moet doen. De uiterste consequentie van wat de gedeputeerde zegt, is dat je niet 

een zo’n gat gaat dichtlopen als provincie, of het nou een precedentkwestie is…. 

 

De VOORZITTER: De heer Smaling loopt even vast.  

 3420 
Gedeputeerde PELS: Ik begrijp de strekking van de vraag wel, maar ik hoop dat de heer Smaling 

ons kan horen. Er is een verschil te maken. Het gaat hier over een politieke keuze, vanuit AFK is 

er een lagere bijdrage voor het Schip voorzien en dat is iets anders dan een tekort dat ontstaat 

door de coronacrisis. Bij het tweede hebben wij duidelijk onze rol opgepakt en zorgen wij wel dat 

de verschillende instellingen kunnen blijven bestaan. Maar als een gemeente een politieke 3425 
afweging maakt om een instelling minder geld te geven, dan moeten wij daar als provincie niet in 

duiken, want dan kunnen we straks bij elke gemeente een aantal gaten dichtlopen. Als we kijken 

naar de vraag, zijn er op lange termijn voldoende middelen voor de gemeente om de culturele 

infrastructuur lokaal en regionaal goed in stand te houden, dan kunt u daar vraagtekens bij 
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zetten, maar daarvoor vragen zowel IPO als VNG aandacht bij het Rijk. Dan het herstelfonds, de 3430 
financiële verwerking volgt nog. Ik wil wel benadrukken omdat ik denk dat ik dat de komende 

jaren vaker mag herhalen, dat wij daarin een integrale afweging maken en niet verschillende 

ideeën die onderweg ontstaan, dekken vanuit dit herstelfonds, maar dat wij alles overziend, het 

samen kunnen afwegen. Ik heb reeds in de commissie toegezegd om in maart volgend jaar te 

komen met de volgende fase over waar wij op dat moment staan. Er waren vragen over de mate 3435 
van revolverendheid. In de commissie hebben wij aangegeven dat wij kijken naar revolverendheid 

maar ook zeker naar hoe de middelen een multiplier kunnen zijn, dus hoe wij ook andere partijen 

kunnen verbinden aan onze inzet, waardoor onze euro ineens € 10 aan investeringen betekent. 

Het is het belangrijkste dat wij het grootste effect centraal stellen en daarom moeten wij M152 

ontraden. PS hebben duidelijke keuzes gemaakt en ons opgedragen de duurzaamheids- en 3440 
klimaatmaatregelen te combineren met economisch herstel en om in te zetten op langdurige 

werkgelegenheid in de technische sector, omdat wij weten dat daar nu al extra mensen worden 

gevraagd maar in de toekomst zeker. Als wij mensen van werk dat nu wegvalt mede door corona, 

op weg kunnen helpen naar ander werk in de technische sector, wij ze ook een langjarig 

perspectief geven. Daarom moeten wij ook M153 van FvD ontraden. Het CDA gaf aan, als wij bij 3445 
de volgende stap verder gaan, moeten er misschien meer keuzes gemaakt worden, dan moeten 

we meer focus aanbrengen en dat zijn GS met het CDA eens en een verdere uitwering daarvan 

kunt u verwachten bij de tweede tranche die later dit jaar zal volgen waar ook de SP naar vroeg.  

 

De heer DESSING (FvD): Voorzitter, M152 wordt ontraden door GS. Zij spreekt over een multiplier 3450 
maar in de commissie is ook gesproken over de risico’s van revolverende fondsen. Wij hebben 

gevraagd of daar in de risicoportefeuille van de provincie naar wordt gekeken en het schijnt zo te 

zijn dat risicodragende portefeuilles zoals deze, een 30% afschrijving hebben. Hoe kan zij dit 

rijmen met de multiplierfactor aan de andere kant? 

 3455 
Gedeputeerde PELS: Er lopen een beetje dingen door elkaar. Bij revolverende fondsen moet je een 

zeker risicopercentage aanhouden en dan is 30% de standaard. Je gaat ervan uit dat de middelen 

die je investeert, misschien niet volledig terug zullen komen bij revolverende fondsen. De 

multiplier gaat meer over subsidies. Als wij een euro investeren en andere partijen haken aan en 

daardoor wordt die ene euro in een keer € 10, dan is sprake van een multiplier effect en dat laat 3460 
zien waarom je ook subsidies in moet zetten en niet al te veel te willen focussen op de 

revolverendheid.  

 

Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): Voorzitter. Ik heb het nummer van de motie van ons niet 

verstaan en ik weet niet wat de gedeputeerde heeft gepreadviseerd, want er kwam iemand 3465 
tussendoor.  

 

Gedeputeerde PELS: Uw moties volgen nog. Dit was een antwoord op uw vraag, over wanneer het 

herstelfonds financieel wordt verwerkt in de begroting en dat zullen wij doen bij de eerste 

begrotingswijziging 2021. De CU vraagt om contact op te nemen en bij andere provincies te 3470 
kijken naar beleid op energiearmoede en of zij nog interessante maatregelen weten voor binnen 

het herstelfonds en dat zullen wij gaan doen. Dan in een breed verzoek van GL, VVD, PvdA heb ik 
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aandacht gehoord voor de makers in de culturele sector en ook de ongesubsidieerde makers en 

instellingen. Deze aandacht is terecht, want deze instellingen kunnen zich normaal gesproken 

zelf redden, maar moeten het nu dus helemaal zonder steun doen en daar zou inderdaad meer 3475 
aandacht voor moeten zijn. Dat gaan wij doen met het herstelfonds met het idee van de 

cultuurbank. Ik neem u even mee want dat ontwikkelt zich erg snel. Wij hebben het min of meer 

over een ontwikkelingsmaatschappij voor cultuur waarbij wij kijken naar hoe wij culturele 

instellingen en makers gesubsidieerd en ongesubsidieerd de komende tijd kunnen steunen om 

toch weer te gaan produceren, zodat de instellingen maar ook al die mensen die de instellingen 3480 
moeten vullen, de makers, deze crisis overleven. Op dit moment zijn wij de 

ontwikkelingsmaatschappij aan het uitwerken. Recent hebben wij contact gehad met Amsterdam 

en binnenkort hebben wij breed met alle gemeenten van Noord-Holland hier overleg over. Dan de 

vraag die hierbij hoort of wij hiervoor aandacht willen vragen bij de minister in de verdere 

uitwerking, ook van haar regelingen en dat zullen wij zeker doen. Hier ligt een Rijkstaak en het 3485 
zou goed zijn als die nog beter en breder zou worden opgepakt. Dan een vraag van de CU over 

de brede welvaart en welzijn en hoe wij de uitdagingen in ons eigen beleid kunnen koppelen aan 

de bestaande monitor. Wij zijn bezig met het maken van een impactanalyse en wij komen hierop 

terug in het eerste kwartaal van 2021. We hadden hem graag wat eerder gehad, maar juist waar u 

om vraagt, is ook wat er zo ontzettend moeilijk aan is. Maak maar eens concreet waar wij als 3490 
middenbestuur in ons eentje aan bijdragen en waarvan wij kunnen zeggen, alleen dit stukje van 

ons heeft dat effect gehad bij brede welvaart. In de impactanalyse willen wij naast ons eigen 

beleid, ook inzichtelijk maken regionaal hoe gaat het nu met Noord-Holland en de cijfers 

toespitsen op de regio’s, zodat u goed kunt zien hoe Noord-Holland ervoor staat en waar wij 

extra aandachtspunten hebben. Dan de overige moties en ik noem welke moties door collega’s 3495 
worden behandeld, zodat PS weten dat er geen motie wordt overgeslagen. M156, steun voor 

stikstofinnovaties. GS zien dat rondom stikstof het mogelijk is om dit vraagstuk te koppelen aan 

de transities die breder nodig zijn, zoals de transitie naar circulaire economie maar ook de 

energietransitie en kringlooplandbouw waar gedeputeerde Zaal op in zal gaan. De brede inzet en 

de koppeling van de verschillende transities aan deze opgave doen wij ook. Recent is de 3500 
handleiding stikstofarm bouwen gelanceerd die ook ingaat op hoe circulair bouwen kan bijdragen 

aan stikstofarm bouwen. Daarbij is het zo dat wij rondom circulair en energietransitie onze 

fondsen zoals PDENH daar ook op inzetten, maar ook binnen GO!-NH, ons 

ondernemersprogramma, is er alle ruimte om bezig te gaan met duurzame innovaties en op geen 

enkele manier wordt stikstof daarvan uitgesloten. We zien wel dat het noodzakelijk is om binnen 3505 
onze zeehavens extra aandacht te hebben voor het vraagstuk van stikstof. 

 

De heer HEIJNEN (CDA): Voorzitter. Het gaat specifiek om de stikstofmotie, wij weten dat er op 

dit moment al bedrijven zijn die daarvoor in aanmerking zouden kunnen komen, maar wij horen 

uit het veld dat innovaties die bijdragen aan de transities waar u het over heeft, het toch niet lukt 3510 
om binnen de voorwaarden van de fondsen voor subsidie in aanmerking te komen. Onze motie is 

zo opgebouwd dat wij graag zouden willen, zeker omdat dit zo’n urgent probleem is, dat er nog 

eens goed gekeken wordt naar, past die innovatie bij de voorwaarden? Verandert die toelichting 

nog iets aan uw mening over de motie?  

 3515 
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Gedeputeerde PELS: Ik was nog niet klaar met de toelichting, maar ik neem dit mee. Ik denk dat u 

uw beantwoording krijgt in mijn verdere beantwoording. Binnen zeehavens zien we dat er extra 

aandacht nodig is om op langere termijn de transities waar te kunnen maken, maar ook de 

economische ontwikkeling van onze belangrijke havens te kunnen faciliteren. Daarom komen wij 

binnenkort met een regeling voor duurzame zeehavens, waarin stikstof apart benoemd wordt als 3520 
een van de zaken waar een bedrijf aan kan werken om de innovatie binnen het gebied verder aan 

te jagen. Maar er moet nog wel meer gebeuren, maar ik houd me nu even bij mijn portefeuille, 

zijnde zeehavens en mevrouw Zaal kan ingaan op de landbouw. Het is wel belangrijk dat we goed 

de koppeling maken met het landelijk innovatiebeleid en dat wij zoeken naar hoe wij de meeste 

koppelkansen kunnen benutten, zoals met onze inzet binnen de zeehavenregeling maar ook op 3525 
gezonde leefomgeving, op circulaire economie en energietransitie. Ik stel voor binnenkort met 

een brief naar PS te komen over hoe wij binnen de tafel van havens en industrie kijken naar de 

koppeling van de transities en tegelijkertijd het stikstofprobleem en hoe wij in samenwerking met 

verschillende partijen uit de zeehavens en met het Rijk stappen willen gaan zetten om innovatie 

te bevorderen en dan zullen wij zeker kijken naar onze eigen regelingen, maar ook richting het 3530 
Rijk, wat zouden wij daar nog voor elkaar willen krijgen. Daar mag in onze ogen nog wel een 

schepje bovenop. Voor dat gedeelte vraag ik het CDA om de motie aan te houden en te wachten 

op onze brief. Dan M157 en M159 worden beantwoord door de heer Stigter, M158 door de heer 

Olthof, M160 en M168 door de heer Loggen, M161, M163 en M165 door mevrouw Zaal, ik doe 

zelf M162 van de PVV die oproept tot diversiteit geen onderdeel van provinciaal personeels- en 3535 
sponsoringbeleid te laten zijn. Wij zijn van mening dat Noord-Holland voor ons allemaal is en dat 

er zeker nog drempels zijn om weg te nemen voor mensen met een bi-culturele achtergrond. 

Daarom ontraden wij deze motie.  

 

De heer DEEN (PVV): Voorzitter, meer een opmerking. Deze motie wordt mede ingediend door 3540 
FvD, dat wilde ik nog even toevoegen en wellicht handig voor andere partijen om te weten.  

 

Gedeputeerde PELS: M164 van de SP, verhoging van het minimumloon voor het eigen personeel 

binnen de provincie naar € 14 per uur. Binnen de provinciale cao liggen de lonen sowieso boven 

het minimumloon. U vraagt om contact op te nemen met verbonden partijen om na te gaan of 3545 
zijzelf maar ook in hun opdrachten in kunnen zetten op een verhoging van het minimumloon. Op 

een bepaalde manier doen wij dat, omdat wij reeds de code Verantwoordelijk Marktgedrag 

hanteren en wij vragen al om te zorgen voor eerlijke beloning. U vraagt om aanpassing van een 

Rijksinstrument, want dat is het minimumloon, daarom is uw oproep eigenlijk niet om het 

minimumloon aan te passen, maar als provincie een looneis in te brengen bij de verbonden 3550 
partijen. Wij ontraden deze motie omdat in onze ogen een cao niet beslecht hoort te worden in 

de politieke arena, maar in samenspraak met de mensen die het raakt en die er werkelijk over 

gaan en ook niet een provinciale zaak zou moeten zijn, want een cao geldt voor heel het land, 

niet alleen voor de provincie. Gezien de berichten wordt u ook goed bediend door de Kamer, 

omdat daar een breed draagvlak is ontstaan voor het ophogen van het wettelijk minimumloon. 3555 
Op basis van deze argumenten moeten wij de motie ontraden. M169 voor een gedeputeerde 

ouderenbeleid. Mijn antwoord gaat deels ook op voor uw andere moties, want wij zijn in principe 

voor alle Noord-Hollanders en benoemen niet een specifieke doelgroep, maar breed in ons beleid 
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kijken hoe wij alle doelgroepen gezamenlijk het beste kunnen bedienen. Wij zijn dus niet voor 

het aanstellen van een aparte gedeputeerde ouderenbeleid en moeten daarom die motie 3560 
ontraden. Dan M170, deze motie is overbodig, gelukkig maar, want wij houden ons natuurlijk 

aan het VN verdrag handicap en als er signalen komen dat wij dat niet zouden doen, dan zullen 

wij dat zeker oppakken. M170 is dus overbodig.  

 

Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): Voorzitter. In andere provincies is deze motie wel 3565 
aangenomen, dus het verbaast mij een beetje dat er geen consensus is op dat gebied. Is daar een 

reden voor?  

 

Gedeputeerde PELS: De voornaamste reden is dat wij het al doen. In principe nemen wij geen 

moties aan over beleid dat wij al doen en daarom verklaar ik de motie overbodig. Dus u hoeft 3570 
zich geen zorgen te maken dat wij het niet zouden willen uitvoeren, wij doen dat al. Het kan zijn 

dat andere provincies dat nog niet deden en door hun Staten zijn opgeroepen om dat wel te 

doen. M171, zoals ik net aangaf, zijn ouderen natuurlijk een onderdeel van onze afwegingen 

zoals iedereen dat is en hebben wij oog voor verschillende doelgroepen maar willen wij niet 

beleid maken gericht op enkel en alleen een doelgroep. Daarom ontraden wij M 171. Dan M172, 3575 
eenzaamheid bij kwetsbare ouderen. Wij herkennen zeker wat u schetst dat de coronacrisis leidt 

tot eenzaamheid en dat ouderen hard geraakt worden, maar wij zien het ook bij jongeren terug, 

dus eenzaamheid is een breed probleem in de samenleving op dit moment. Ik zeg u toe dit mee 

te nemen in de gesprekken met gemeenten en de veiligheidsregio’s en dat wij dit belangrijk 

vinden. U vraagt ook in te zetten op initiatieven die eenzaamheid verminderen via de 3580 
participatieregelingen. Die hebben wij alleen niet, dus voor de rest van de motie moeten wij die 

ontraden, maar wel de toezegging dat wij binnen onze netwerken en bij gemeenten aandacht  

zullen vragen voor dit probleem. M173 wordt beantwoord door de heer Loggen en M176 door 

mevrouw Zaal, dat geldt ook voor M177, M179 en M180. M178 wordt beantwoord door de heer 

Stigter.   3585 
 

Gedeputeerde LOGGEN: Voorzitter. Ik ga in op de woningbouw, dorpshuizen en de motie over 

huisvesting statushouders. Het CDA heeft een aantal vragen gesteld over dorpshuizen en dat is 

terecht, want ook voor deze doelgroep zijn de nodige problemen ontstaan door corona en wij 

hebben eerder al geantwoord dat hier geen acute problematiek is omdat men ook uit 3590 
Rijksmiddelen kan putten, maar wel op langere termijn dat men inteert op reserves voor 

onderhoud en verduurzaming. Bij M42 komen wij met name terug op verduurzaming en dat wij 

over het onderhoud de gesprekken met de dorpshuizen zullen blijven voeren omdat het niet zo 

kan zijn dat men tussen wal en schip dreigt te vallen en dat de structuur in takt blijft. Alleen wij 

zullen dat in overleg doen en middels maatwerk ondersteuning verlenen. Mocht het komen tot 3595 
een situatie waarin wij niet uitkomen met bestaande middelen, dan kom ik tijdig terug bij PS. M 

160 van de PVV, geen voorrangsregeling meer voor statushouders. Die moeten wij ontraden 

omdat deze regeling al is afgeschaft op 1 juli 2017, maar wij constateren dat maar een 

buitengewoon kleine groep gemeenten deze regeling uit hun verordening heeft gehaald, maar 

dat ontslaat hen niet van de plicht om woningen toe te wijzen. Dat de voorrangsregeling formeel 3600 
is afgeschaft en gemeenten die uit hun verordening mogen halen, laat onverlet dat de 
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toegewezen aantallen gehuisvest moeten worden en dat de provincie erop toeziet dat dat op 

ordentelijke wijze gebeurt en als men dat niet uitvoert, dat de provincie in de plaats treedt. 

Mocht de provincie dat niet doen, dan zou zij het verwijt van taakverwaarlozing kunnen krijgen 

en dat willen wij als GS niet op ons conto hebben. De SP heeft gerefereerd aan het rapport 3605 
huisvesting arbeidsmigranten van de speciale gezant, ook werkzaam in onze provincie, en dat 

zijn wij aan het beschouwen. Er staan waardevolle elementen in en daarom komen wij met een 

oplegger naar de commissie toe om elementen die wellicht van toepassing zijn en hoe wij die 

eventueel zouden kunnen benutten, te bespreken met PS. Ik ben blij met de vele positieve 

aandacht voor woningbouw in onze provincie en het grote belang dat wij allemaal hechten aan 3610 
het zorgen voor voldoende betaalbare woningbouw in de provincie. Wij hebben een enorme stap 

voorwaarts gezet, dat wij de noodzaak onder ogen zien en dat op het moment dat er goede 

plannen zijn die bijdragen aan betaalbare woningbouw, bereid zijn om in overleg te treden om 

daar passende locaties voor te vinden. Als wij kijken naar betaalbaarheid dat al in veel 

woonakkoorden een plaats heeft gekregen omdat het echt iets is voor gemeenten, ook in hun 3615 
verdeling en dat past ook bij dat het geen uniforme vraag is, het programma is er veel te divers 

voor en wat in de ene gemeente speelt, speelt niet in de andere gemeente per definitie. 

Betaalbaarheid en sociaal zijn twee verschillende zaken. Veel gemeenten beschikken over een 

forse sociale voorraad en wat je graag zou willen is dat betaalbare midden en wat duurdere huur- 

en koopwoningen beschikbaar komen om de doorstroming te stimuleren. Per regio en per 3620 
gemeente moet worden bekeken wat er nodig is. Dus ‘one size fits all’ is niet van toepassing. 

Daarom ontraad ik de motie en straks bij het Deltaplan Wonen gaan wij in overleg met u om te 

zorgen dat betaalbaarheid over de hele linie wordt versterkt en wat wij daarvoor nodig hebben 

zodat de doorstroming op gang komt, zodat je mensen die wel willen maar nog niet kunnen 

verhuizen, ook kunt helpen zodat die woningen vrijkomen voor mensen die die kunnen betalen. 3625 
Het Deltaplan Wonen is de juiste plek om op inhoud van gedachten te wisselen en niet bij de 

begroting. Hetzelfde geldt voor betaalbaarheid van de woningen. Ik snap heel goed wat de CU 

bedoelt. Hoewel het een buitengewoon sympathieke motie is, moet ik hem ontraden om dezelfde 

redenen als bij de vorige motie, omdat als je ervan uitgaat dat Noord-Holland een geheel is, je 

dat in Amsterdam een heel ander gewicht toekent dan in de periferie van Amsterdam, dat zijn 3630 
echt verschillende grootheden. Daarnaast wil je geen onderscheid tussen provincies. Ik zeg toe 

aan de CU dat ik eerst met het ministerie hierover in gesprek ga over hoe zij hiernaar kijken, 

want als je al tot een definitie komt, dat dit een landelijk gehanteerde definitie wordt. Als we dat 

regionaal of lokaal gaan doen, dan krijg je echt grote verschillen. Ik kan mij voorstellen dat de 

heer Klein hierover in de diepte met elkaar van gedachten wil wisselen, dus houd hem dan aan 3635 
tot het Deltaplan Wonen besproken wordt en misschien heb ik dan ook al een reactie van het 

ministerie hoe zij aankijken tegen een landelijke definitie. Dan zijn er nog een aantal vragen 

gesteld door partijen over de woningbouw. De VVD wees op belemmerende regelgeving zoals van 

het Rijk bij accumulatie van geluid. Als de maatregel onversneden door zou gaan, dan zou het 

kunnen leiden tot het afvallen van heel veel locaties, dan praten we over vele tienduizenden 3640 
woningen die dan niet door zouden kunnen gaan. Wij gaan met het Rijk van gedachten wisselen 

en erop aan te dringen om voordat dat voornemen wet wordt, eerst een impactanalyse uit te 

voeren om te kijken welke effecten die maatregelen sorteren en pas als wij daar een gezamenlijk 

beeld over hebben en dat die bij een positief beeld ingevoerd wordt maar niet bij een negatief 
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beeld. Zo werken wij eraan, als wij regelgeving detecteren die ons niet vooruit helpt maar 3645 
tegenwerkt, dan gaan wij in overleg en proberen wij dat soort regels terug te dringen. Wat wij 

vooral niet moeten willen, zijn herhalingen zoals aan het begin van deze coalitieperiode, dat 

ergens uit een koker iets komt wat heel veel beroering veroorzaakt zoals bij PFAS, en uiteindelijk 

een maatregel bedenken waardoor het toch allemaal weer kan doorgaan. Dan M173, 

ouderenvriendelijke provincie, ik denk dat collega Pels al heeft aangegeven dat wij geen specifiek 3650 
doelgroepenbeleid hebben. Bij de woningen kijken wij wel naar pilots met gemeenten zoals 

Purmerend, waarin wij kijken, hoe kun je dat nou in bepaalde projecten versterken dat je met 

ouderenhuisvesting de doorstroming op gang gaat brengen, maar ik ben ervan overtuigd dat wij 

al een hele ouderenvriendelijke provincie zijn zoals wij ook een buitengewoon 

jongerenvriendelijke provincie zijn. Het kan altijd beter en daar streven wij permanent naar, maar 3655 
wat hier gevraagd wordt, ligt ook erg op het terrein van gemeenten en niet zozeer bij de 

provincie. Vanuit de provincie doen wij zoveel mogelijk en met overtuiging, maar deze motie 

moeten wij helaas ontraden.  

 

Gedeputeerde ZAAL: Voorzitter, voor mijn portefeuille zijn door u drie onderwerpen aangekaart, 3660 
economie, landbouw en bestuur. Allereerst heeft u veel zorgen geuit over de gevolgen van de 

coronacrisis op de economie en op onze ondernemers en die impact is enorm groot. De provincie 

zal dan ook de ondernemers blijven steunen door het uitvoeren van Rijksregelingen op het 

gebied van acute noodsteun, zoals de overbruggingsregeling en ervoor zorgen dat fondsen uit 

Europa en het Rijk op de goede plekken in de provincie landen en natuurlijk met onze eigen 3665 
instrumenten voor duurzaam herstel, waar mijn twee voorgangers het al uitgebreid over gehad 

hebben. In het kader van duurzaamheid en duurzaam herstel is een van de maatregelen die wij 

nemen, de verduurzaming van bedrijventerreinen. Wij zien dat in coronatijd het verduurzamen 

van bedrijventerreinen niet altijd prioriteit heeft bij ondernemers, maar het is wel belangrijk om 

bedrijventerreinen te verduurzamen, ook om de energierekening te verlagen. M179 over meer 3670 
laadpalen op bedrijventerreinen past binnen de huidige HIRB+-regeling waarbij het wel onderdeel 

moet zijn van de fysieke herstructureringsopgave van een verouderd bedrijventerrein. De aanleg 

van publieke en private laadpalen kan worden meegenomen bij de uitwerking van duurzaamheid 

bij M42. Ten aanzien van dit onderdeel van de motie kan ik positief adviseren. Deze motie past 

ook binnen het MRA-beleid voor laadpalen, waarvoor binnenkort een plan van aanpak komt, dus 3675 
die kan daarin meegenomen worden. De CU vroeg naar de barometer Welvaart en Welzijn. Zoals 

hij terecht opmerkt, zien wij de economische agenda niet alleen vanuit economische groei, maar 

ook vanuit welzijn. Bij de behandeling in de commissie van de Donuteconomie heb ik al 

toegezegd dat bij de actualisatie van de economische agenda wij scherp gaan kijken naar de 

barometer en of wij daar andere aspecten in moeten opnemen, dus uw vraag past daarbij. Ik geef 3680 
wel mee dat ten aanzien van een aantal aspecten van welzijn, levensgeluk, opleidingsniveau, 

werkeloosheid, wij niet altijd direct invloed hebben als provincie, maar wij zullen wel zorgen dat 

ons economisch beleid ook daar een positieve invloed op heeft. Dan hebben PvdA, D66 en de SP 

aandacht gevraagd voor mbo-stages en ik erken dat er een tekort is aan stages en aan 

begeleiding. Het heeft onze volle aandacht. Wij voeren met de sector gesprekken over op welke 3685 
wijze de provincie de sector daarbij kan ondersteunen en welke rol de werkambassadeur heeft, 

want die kan partijen heel goed bij elkaar brengen, dus de moties zijn in zekere zin 
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ondersteuning van het beleid. Ik wil u wel vragen om nog even goed te kijken of er moties 

eventueel samengevoegd kunnen worden en dat het vooral gaat om ons eigen 

arbeidsmarktbeleid en het werk van de werkambassadeur en daarbij wel bij de rol van de 3690 
provincie te blijven dat zij in gesprek gaat met de sector en de verbinding tussen arbeidsmarkt 

en onderwijs leggen. Als wij die motie zo kunnen opvatten, dan kunnen wij deze ondersteunen. 

Er is veel gezegd over landbouw, binnenkort krijgen wij de discussie over de Voedselvisie, dus ik 

wil die discussie met u hier niet heel uitgebreid voeren. Wat ik wel kan zeggen is dat wij met de 

voedselvisie onze bijdrage gaan leveren aan de transitie naar kringlooplandbouw, dat wij zorgen 3695 
voor evenwicht tussen de economische belangen van de agrariërs en de bodem en het klimaat et 

cetera en daarbij kijken wij naar de gehele keten. Wij willen echt de agrariër in de keten 

versterken en kijken op welke wijze er nieuwe verdienmodellen kunnen worden gecreëerd. De CU 

wees op het advies van het college van Rijksadviseurs, die gaat ook over de balans tussen 

economie en ecologie, daar staat een aantal interessante dingen in. Ik nodig u uit om in het BOT-3700 
overleg over de Voedselvisie met concrete suggesties te komen van wat u dan verwacht dat uit 

het advies terug kan komen in de Noord-Hollandse voedselvisie. Ik noemde al het stimuleren van 

nieuwe verdienmodellen, ook het agrotoerisme zoals vermeld in de motie van D66 en GL en VVD. 

Daar heb ik even het nummer niet van paraat.  

 3705 
Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): Ik mis iedere keer M160 en 170, waar zitten we?  

 

De VOORZITTER: U wilt het nummer horen. Ik verzoek alle gedeputeerden even het nummer van 

de moties te noemen die zij bespreken. Mevrouw Zaal geeft ook antwoord op vragen.  

 3710 
Gedeputeerde ZAAL: Net heb ik dat wel gedaan, maar dit was geen motie maar een vraag. Dan nu 

de motie over agrotoerisme, M176. Dat is een vorm van een nieuw verdienmodel, maar 

agrotoerisme is niet voor iedere agrariër het nieuwe verdienmodel, maar het is zeker een 

interessante gedachte om op te nemen in de Voedselvisie en de recreatievisie of in de combinatie 

daarvan. Ik zou u wel willen vragen om deze gedachte even vast te houden en niet bij de 3715 
begroting alvast moties aan te nemen op toekomstige visies. Wij gaan het daar uitgebreid over 

hebben en ik kan u wel zeggen dat wij daar zeker aandacht voor hebben, want ik vind het een 

hele interessante gedachte om te kijken hoe wij voor agrariërs een duurzame toekomst kunnen 

creëren. M156, toegankelijkheid innovatiefondsen stikstof voor agrariërs, gedeputeerde Pels 

heeft hier al iets over gezegd. In principe staan onze instrumenten ook open, ze kunnen 3720 
gebruikmaken van de MIT-regeling, GO!-NH en PDENH en ik wil ook wijzen op PIM dat juist een 

instrument is dat ondernemers helpt bij het zoeken naar financiering, zowel publiek als privaat. 

Sommige ondernemers die PIM gebruiken, komen ook in andere fondsen zoals het 

Innovatiefonds Noord-Holland terecht. Afgelopen donderdag had ik de eer om PIM weer voor drie 

jaar te verlengen, wij gaan nog eens een heleboel ondernemers helpen, 400, en daar zouden 3725 
agrariërs ook gebruik van kunnen maken, omdat landbouw een van de categorieën is waar PIM 

uitdrukkelijk voor bedoeld is. Maar ik zeg u toe om nog eens goed te kijken naar de voorwaarden 

van die fondsen, of er ergens belemmeringen zitten voor dit soort innovaties, maar dan moeten 

wij wel met elkaar vaststellen dat het niet eenvoudig kan zijn om tussentijds de spelregels te 

veranderen van een mkb-instrument of van een fonds, maar ik zeg u wel toe om dat te gaan 3730 
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doen. Het tweede deel van uw motie vraagt om een nieuw fonds, daar kunnen we niet op 

vooruitlopen, ook omdat daar geen dekking voor is. Dan M161 en M163, de voedselbank. Wij 

herkennen heel sterk dat er kansen zijn die niet altijd worden benut om agrariërs en de 

voedselbanken bij elkaar te brengen en zo een bijdrage te leveren aan de ambities voor het 

tegengaan van voedselverspilling en voor het stimuleren van de korte ketens waar u ook om 3735 
gevraagd heeft en wat ook in de Voedselvisie kan komen. Ik zie dit ook echt als onderdeel van de 

voedselvisie want daarin kijken wij naar de gehele keten van agrariërs tot de gebruikers van de 

reststromen. Wij kunnen partijen in verbinding brengen met elkaar, wij zijn geen partij om 

financiële steun te geven aan voedselbanken, dat ligt meer bij het Rijk. Maar in het kader van de 

voedselvisie zouden wij nog eens met elkaar kunnen bespreken wat we op dat punt kunnen doen.  3740 
 

De heer DEEN (PVV): Voorzitter, wij hebben de moties samen met de SP samengevoegd in een 

motie waardoor M161 en M163 komen te vervallen en ook het dictum verandert daardoor iets. 

Zal ik dat in tweede termijn aankondigen zodat u daar nog een advies op kunt geven, dat wij het 

wel over de juiste motie hebben? 3745 
 

Gedeputeerde ZAAL: Ik geef u vast mee dat het niet onze rol is om financiële steun te geven aan 

de voedselbanken, maar dat wij als provincie wel iets kunnen betekenen in de keten van 

voedselproductie in de verbindende rol. Dan het laatste onderwerp, bestuur en bestuurlijke 

vernieuwing. Ik deel uw zorgen over de gemeentelijke financiën. Ook alle gemeenten zijn bezig 3750 
met hun begrotingsbehandeling. Die moeten zij indienen bij de provincie en vervolgens gaan wij 

in gesprek met gemeenten over de begroting. Wij hebben ook gesproken met IPO en BZK en 

daaruit volgt dat wij maatwerk kunnen verlenen bij de beoordeling van de begroting, wij kunnen 

bijvoorbeeld kort uitstel geven van de begroting of als er kleine gebreken zijn, kijken of wij het 

niet onder toezicht stellen. Dat wordt nu uitgewerkt en daarover zal ik u in de IBT-rapportage 3755 
terugkoppelen. Wij steunen de motie over de maatwerkdemocratie. Ik ben daar zelf ook heel 

enthousiast over. Hoewel VNG zelf een programma heeft om maatwerkexperimenten met 

gemeenten te delen, zijn wij zeker bereid om dat te doen. U weet het nog niet, maar op 4 

december organiseren wij samen met BZK een bijeenkomst die in het teken staat van de 

toekomst van openbaar bestuur en de maatwerkdemocratie is een van de onderdelen op de 3760 
agenda, grensoverschrijdend samenwerken. U noemde zelf het voorbeeld van Heerhugowaard en 

Langedijk en dat is een mooi voorbeeld van twee gemeenten die na een fusie echt werk gaan 

maken van maatwerkdemocratie en grensoverschrijdend samenwerken met de regio. Wij willen 

dat graag ondersteunen als gemeenten dat willen, mits het wel bijdraagt aan versterking van de 

bestuurskracht, de regionale samenwerking en de bestuurlijke kwaliteit.  3765 
 

Gedeputeerde ROMMEL: Voorzitter. Voor mij zijn er twee onderwerpen: stikstofdossier en NNN. 

Ik begin met NNN en de pilots. De pilots zijn met een jaar verlengd tot eind 2022, dan is ook 

meer duidelijk over de inhoud en de financiën. Dat heeft alles te maken met het feit dat het een 

pilot is en dat is ook uitproberen, dus op dit moment kan ik niets zeggen over de financiële 3770 
duidelijkheid, maar er is voldoende budget beschikbaar tot 2024 voor de doelen die wij hebben 

gesteld. Het stikstofdossier: afgelopen dinsdag is de opkoopregeling gepubliceerd door het Rijk 

en de voorwaarden van de regeling zijn vastgesteld door het Rijk en binnenkort zijn er ambtelijke 
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overleggen om te duiden wat de regeling inhoudt en wat die betekent. Het is wel belangrijk om te 

weten dat er zeer strenge criteria zijn en voor zover wij nu kunnen zien, zullen er in Noord-3775 
Holland weinig bedrijven zijn die aan de criteria kunnen voldoen. Wat ik u wil toezeggen is dat ik 

hoop dat ik voor de volgende commissievergadering meer duiding heb, dit is de eerste tranche 

van de opkoopregeling die nog geëvalueerd zal worden en waarmee wij verder gaan. Bij de 

volgende commissievergadering hoop ik dat ik meer duiding kan geven en dan neem ik u daar 

graag in mee. De gebiedsgerichte aanpak. Op 1 november jl. hebben wij de commissie 3780 
geïnformeerd met een technische briefing en toen aangegeven dat wij in Westzaan en 

Kennemerland-Zuid aan de slag waren gegaan. De duingebieden hebben wij nu ook 

meegenomen. Bij de volgende commissievergadering gaan wij praten over de startnotitie Laag-

Holland en daar komt ook een technische briefing over. Wij zijn nu verder in overleg met het Rijk. 

De gebiedsgerichte aanpak, de VVD verwees er wel naar, in hoeverre zit het ons tegen door 3785 
corona, dat is bij de gebiedsgerichte aanpak wel het geval net als bij de NNN, want die 

gebiedsgerichte aanpakken zijn gekoppeld aan de verschillende projecten die al lopen. Wij zijn 

nu in overleg met het Rijk en het IPO over de verdeling van de middelen voor natuurherstel. Het 

Rijk heeft met name een grote rol bij het herstel van de natuur en bij de maatregelen die nog 

genomen moeten worden en ook voor de doelen die gesteld zullen worden, moeten wij even 3790 
afwachten wat de Kamer gaat inbrengen, hoe de minister daarop reageert als wij in overleg gaan 

met de minister, welke bestuurlijke afspraken wij als provincie daarover zullen maken. Er wordt 

gewerkt aan een update van de gebiedsgerichte aanpakken, maar er speelt veel wat nog niet 

helemaal duidelijk is. Voor het einde van het jaar ontvangt u een update en dan zullen wij erover 

spreken. Het einde van het jaar is al bijna. Voor de volgende commissie zal het te mager zijn 3795 
maar voor het einde van het jaar wil ik graag verder met u overleggen over de gebiedsgerichte 

aanpak. De moties zijn behandeld door de collega’s.  

 

Gedeputeerde OLTHOF: Voorzitter. M158, PvdD in deze vorm moet ik hem ontraden. Ik ga in op 

drie onderdelen van het dictum. De forse krimp van het aantal vluchten op Schiphol, u weet dat 3800 
wij als BRS en in gezamenlijkheid niet zozeer inzetten op krimp van het aantal vluchten, maar op 

het terugdringen van de hinder. Niet zozeer over het hoe, maar wel over het wat en dat betekent 

dat wij de hinder willen terugdringen. Voor de strenge vergunning en handhaving bij Tata Steel is 

hij overbodig, omdat u weet dat wij met het definitieve programma komen en het daar met name 

over vergunningen en handhaving gaat en dat komt binnenkort naar u toe. Een transitietraject 3805 
voor Tata medewerkers richting werken in de meer duurzame sector, het is een beetje vreemd 

om medewerkers van een bestaand bedrijf in een transitietraject mee te nemen naar de 

duurzame sector, terwijl wij eigenlijk met elkaar willen en daar zetten wij ook op in, om samen 

met Tata an sich te transformeren naar een duurzaam en groen bedrijf. De motie zou ik 

ontraden. De CU vraagt naar de ambitie van het OV op lange termijn. Ik kan u garanderen dat die 3810 
ambitie niet anders is en daar geldt ook – en dat komt aan de orde bij de motie Vreemd – dat 

zowel de ambitie van het gebruik van het OV op de lange termijn in reactie op het terugdringen 

van de CO2-uitstoot maar ook inzetten op duurzaamheid van het OV, dat wij daar onverkort op 

blijven inzetten. De terechte opmerking van de VVD dat wij met het stimuleren van het 

fietsgebruik ook onder ouderen een enorme stijging van het fietsgebruik zien, maar dat dat wel 3815 
tot gevolg heeft dat er ook meer ongelukken zijn, met name onder ouderen. Binnen het 
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programma Verkeersveiligheid hebben wij een aparte regeling ‘Doortrappen’ dat wij samen met 

gemeenten opzetten, om ouderen te ondersteunen en trainingen te geven om veiligheid op de 

fiets te kunnen garanderen. De regeling loopt nu een jaar en wij verwachten dat de komende tijd 

meer gemeenten gaan deelnemen en dat wij meer mensen weten te bereiken.  3820 
 

Gedeputeerde STIGTER: Voorzitter. Ik begin met de drie moties en er waren nog wat losse vragen 

gesteld, eerst M157 van de PvdD, voorkomen stijging 1,5 graad. Ik ben blij om deze motie te 

kunnen ontraden, want deze is overbodig. Het kabinet is bezig met een verkenning naar het 

verhogen van het doel van 49% reductie naar 55% en dat komt overeen met 1,5 graad 3825 
temperatuurstijging. Die verkenning loopt en onderdeel daarvan is om een pakket aan 

maatregelen neer te leggen dat nodig is om dat te halen en dat zal worden besproken met de 

partners van het Klimaatakkoord. Ik zou terughoudend zijn om daar als provincie op vooruit te 

lopen, het is juist iets om op nationaal niveau het doel met elkaar vast te stellen. Het 

Actieprogramma zet alle energie op de uitvoering van bestaande afspraken en dat zal al de 3830 
nodige aandacht en energie vragen van ons, zie ook de energie- en klimaatverkenning van 

afgelopen week. M159, schrappen steun aan aardgasvrije wijken, deze motie wil ik ontraden. Wij 

zijn een betrouwbare partner van het Klimaatakkoord waarin wij heldere afspraken hebben 

gemaakt over de ambitie in de gebouwde omgeving en daar zou ik aan vast willen houden, ook 

omdat er een groot belang is bij het aardgasvrij maken van wijken. Wij zien bij onze gemeenten 3835 
dat zij behoefte hebben aan ondersteuning en dat zij heel erg tevreden zijn met hoe die 

ondersteuning nu wordt ingevuld. Hierover is ook een aantal vragen gesteld, dus ik zal de vragen 

meteen meenemen. De energietransitie in de gebouwde omgeving – dat heb ik herhaaldelijk 

aangegeven – is een van de lastigste onderdelen van het hele Klimaatakkoord. Het gaat om een 

grote hoeveelheid van kleine maatregelen in een gebouwde omgeving die heel divers is met de 3840 
nodige technische vraagstukken, maar ook betaalbaarheidsvraagstukken. Dat is een enorme 

uitdaging, wat niet wil zeggen dat wij daarmee moeten stoppen. Integendeel, wij moeten juist 

gaan kijken hoe wij met de verschillende ervaringen die wij opdoen, onder andere in gasvrije 

wijken te komen tot een nog scherpere aanpak daarvan. Daarom ben ik blij met motie 42 die 

meer ruimte geeft om dat samen met onze partners te verkennen. Een specifiek geval van 3845 
Purmerend dat door een aantal Statenleden is aangehaald. Voor alle duidelijkheid, het 

experiment Purmerend is niet gestopt. Wij hebben alleen een pauze ingelast om een aantal 

dingen in de aanpak aan te scherpen en aan te passen. De eerste fase van Purmerend ging om 

100 woningen waar wij hebben geprobeerd een aanpak te kiezen waarbij wij de verschillende 

transities en werkzaamheden in een keer oppakken, de vervanging van het riool, warmte, gas, 3850 
glasvezel. Alles bij elkaar in een soort integrale aanpak onder de grond en dat heeft geleid tot 

een te grote afhankelijkheid van de verschillende lijnen. Dat heeft duidelijk niet goed gewerkt in 

Purmerend en Purmerend kijkt met de PAS om in de tweede fase waarin het om een veel groter 

aantal woningen gaat, tot een veel slimmere aanpak te komen zonder het nodeloos complex te 

maken.  3855 
 

De heer DESSING (FvD): Voorzitter. Ik hoor de gedeputeerde zeggen dat hij wil vasthouden aan 

het beleid om huizen van het aardgas te halen. Nu heb ik in de eerdere bijdrage van de VVD 

gehoord dat zij juist concluderen dat met het vasthouden aan het gasvrij maken de transitie niet 



Pagina 91 
 

 91 

gehaald wordt. Ik zie daar een discrepantie tussen twee coalitiepartijen. Kan de heer Stigter 3860 
hierop reflecteren? 

 

Gedeputeerde STIGTER: Ik heb in de bijdrage van de VVD geen enkele discrepantie gehoord, 

sterker nog, ik heb weinig warmere pleidooien gehoord over M42 als van de VVD met een luid 

pleidooi om een koppeling te leggen tussen duurzaam en economisch herstel en het vergroten 3865 
van duurzaamheid in de gebouwde omgeving. Alleen wat hier aan de hand is, er zijn 

verschillende aanpakken in de verduurzaming van de gebouwde omgeving, dus wij hebben aan 

de ene kant de wijkgerichte aanpak zoals in Purmerend met het nodige vallen en opstaan en 

ervaringen, maar wij hebben ook onze ontzorgingsactiviteiten zoals die nu al via de 

energieloketten lopen en ondersteuning van gemeenten die erin zitten, waaraan M42 een vervolg 3870 
moet gaan geven. Ik heb geen enkele discrepantie gehoord, maar wel dat er verschillende 

aanpakken zijn die goed passen bij de provinciale rol.   

 

De heer DEEN (PVV): Zou de gedeputeerde nog een keer duidelijk kunnen bevestigen dat de 

inwoners van Noord-Holland te allen tijde vrij zijn in hun keuze om van het aardgas af te gaan of 3875 
af te willen? 

 

Gedeputeerde STIGTER: Daar kan ik geen generieke uitspaak over doen in Noord-Holland. In 

beginsel pakken wij dit aan met de bewoners van Noord-Holland, waarin de vrijwilligheid centraal 

staat. Ik weet dat er ook projecten zijn waarbij men zoals in Purmerend, kijkt dat er ook andere 3880 
instrumenten ingezet kunnen worden. Vooralsnog gebeurt het altijd op basis van vrijwilligheid, 

dat heb ik eerder toegezegd en dat is tot nu toe ook in Purmerend het geval en dat is ook de 

intentie. Ik durf geen garantie te geven dat het tot in lengte van dagen het geval zal zijn, zeker 

niet in de Rijksgerichte aanpak. Dan M178, toepassen gelijkstroom. In mijn eerdere bijdragen 

heb ik al aangegeven dat de energie-infrastructuur een hele cruciale randvoorwaarde is in de 3885 
energietransitie. Binnenkort komen wij met een aanpak van de energie-infrastructuur waarbij de 

toepassing van gelijkstroom goed past. Ik sta sympathiek tegenover deze motie en ben bereid 

om uitvoering te geven aan de motie door eerst te kijken welke ontwikkelingen gaande zijn en te 

verkennen op wat voor manier wij hier in Noord-Holland gebruik kunnen en willen maken met 

onze partners. Dan nog twee vragen over energie en klimaat, eerst een vraag van de heer Klein 3890 
over energiearmoede. Ik ben benieuwd naar het TNO-onderzoek waaraan wordt gerefereerd door 

de heer Klein, want dat ken ik niet. Ik ben wel benieuwd naar de uitkomst en het verbaast mij een 

klein beetje dat Noord-Holland in het rijtje geschaard wordt van provincies die daar relatief 

weinig aan doen. Mijn beeld is het tegenovergestelde want wij doen relatief veel in de gebouwde 

omgeving ter ondersteuning en facilitering van de gemeenten, zie ook M42 met het 3895 
woonabonnement en de al lopende energieloketten. Ik ben altijd bereid om te leren van goede 

voorbeelden en tot mij te nemen, dus ik ga het gesprek aan met collega’s over de aanvullende 

maatregelen en of en welke kosten hiermee gemoeid zijn. Het is wel belangrijk om dat gelijktijdig 

mee te nemen, want ik zie tegelijkertijd de omvang van de opgave in de gebouwde omgeving, 

want er wordt gemiddeld gesproken over € 30.000 per woning. Als je dat uitsmeert over Noord-3900 
Holland, dan is het een dusdanige financiële opgave dat het volstrekt onhaalbaar is. Dit is een 

vraagstuk dat thuishoort op de landelijke tafel. Mijn tweede toezegging is – daar hebt u overigens 
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niet om gevraagd – dat ik dit als portefeuillehouder Klimaat bij het IPO nadrukkelijk op de agenda 

zal plaatsen van het Rijk, want het is cruciaal dat de betaalbaarheid in de gebouwde omgeving 

voor de burger goed op de agenda staat, zeker de overheid die daar aan de meeste knoppen 3905 
draait. Dan nog een vraag van de heer Smaling over de sociale kant van de energietransitie. Het is 

niet een technische, maar een maatschappelijke transitie met naast een aantal technische 

maatregelen, ook het punt van draagvlak en haalbaarheid bij de inwoners. Daar wil ik op een 

aantal manieren vorm aan geven. Allereerst, in alles wat ik heb gezegd over de bebouwde 

omgeving, dan zit je heel dicht bij de huishoudens. Dat betekent dat alles wat wij daarin gaan 3910 
bedenken zoals voor de uitvoering van M42, zal dicht zitten bij hoe gaan wij op een zo goed 

mogelijke manier aansluiten bij de huishoudens daar waar het moet gebeuren. Bij de RES’en heb 

ik aangegeven dat wij de financiële participatie gaan intensiveren in de komende tijd en als 

laatste heb ik toegezegd bij de behandeling van het Actieprogramma Klimaat om in de breedte 

van het actieprogramma te gaan kijken naar een bijpassende communicatieaanpak, juist om 3915 
ervoor te zorgen dat de diversiteit van de inwoners aangehaakt is bij de uitvoering van het 

Actieprogramma. Tot zover mijn reactie.  

 

Tweede termijn 

 3920 
De VOORZITTER: Wij zijn bij de tweede termijn maar ik zal voor een kwartier schorsen tot 17.25 

uur zodat de fracties kunnen kijken naar het samenvoegen van moties en de reactie van het 

college te kunnen verwerken. De vergadering is heropend.  

 

De heer DESSING (FvD): Voorzitter. Ik zal het kort houden. Wij danken GS voor de antwoorden op 3925 
de vele vragen en het advies voor de moties en voor de toezeggingen over M154 dat 

gedeputeerde Pels de minister zal vragen hoe dit verder wordt opgepakt. Dank daarvoor. Wel wil 

ik een constatering doen. Wij hebben een heleboel moties van zowel oppositie- als 

coalitiepartijen langs zien komen en het lijkt dat mijn stelling die ik in eerste termijn heb gezegd 

over het feit dat coalitiemoties in het algemeen wel worden aangenomen en oppositiemoties in 3930 
het algemeen niet, bewaarheid lijkt te worden. Deze constatering betreuren wij. Een klein 

voorbeeld. M177 over maatwerkdemocratie, u weet dat wij echt ideeën hebben over de invulling 

van de democratie en wij missen in die motie een stukje over de directe democratie. Wij waren 

hierover graag het gesprek aangegaan met D66, dus dat is een constatering die wij jammer 

vinden. Als de stemming zo zal gaan dat het ontraden van de moties ook het afwijzen van de 3935 
moties zal betekenen, dan rest ons helaas niets anders dan ook de begroting te moeten afwijzen, 

maar daar wachten wij de stemming voor af.  

 

De heer HEIJNEN (CDA): Voorzitter. Ook van mij een korte tweede termijn. Dank aan de 

gedeputeerde voor het positieve advies op de motie Ondersteuning Vrijwilligers en eens met de 3940 
uitleg. Daarom hadden wij het aan GS gelaten dat er verschil zit in de wijze waarop je grote en 

kleine groepen vrijwilligers kunt benaderen en alle vertrouwen dat GS daar op een goede manier 

invulling aan gaan geven. Het gaat erom dat wij onze waardering laten blijken voor deze 

belangrijke groep. Dan onze motie steun stikstofinnovaties, ook daar dank aan beide 

gedeputeerden voor hun analyse. Wij horen wat geluiden uit het veld dat het knelt en ik ben blij 3945 
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dat gedeputeerde Zaal zegt dat zij bereid is om daarnaar te kijken. Natuurlijk kunnen spelregels 

niet eenvoudig tussentijds aangepast worden, maar tegelijkertijd is stikstof een van onze 

grootste uitdagingen en zou het zonde zijn dat als wij de spelregels hebben, onszelf zouden 

belemmeren, maar met de toezegging wil ik M156, steun stikstofinnovaties aanhouden. Dan nog 

een paar korte dingen. De PvdD, hoewel altijd weer op bijzonder creatieve wijze gedaan, toch heb 3950 
ik niets gehoord waar ik mij in kan vinden en ook wordt een aantal zaken verdraaid ten opzichte 

van de werkelijkheid en dat is jammer, zeker als wij een gesprek zouden willen voeren daarover, 

dus dat lukt helaas niet op deze manier. Tot slot, ik vond het een goed debat met elkaar, hoewel 

niet ideaal online, maar wij hebben een aantal belangrijke uitdagingen die voor ons liggen, goed 

besproken. Ik zei in mijn bijdrage al, de begroting is niet onze begroting, wij zouden op 3955 
onderdelen andere keuzes hebben gemaakt, op andere onderdelen ook niet, maar er ligt wel een 

helder verhaal en daarom zullen wij voor de begroting stemmen.  

 

De heer ZOON (PvdD): Voorzitter, dank aan de heer Heijnen voor zijn mooie woorden over mijn 

creativiteit met mijn tekening. Helaas deel ik ook zijn mening dat in het stikstofdebat woorden 3960 
heel vaak verdraaid worden en wij hebben geprobeerd dat recht te zetten, maar wij gaan heel 

graag de discussie met iedereen aan, want de meeste partijen zoeken het in technische 

schijnoplossingen via een technologische weg. Dieren worden daarmee melkfabrieken, het zijn 

dure oplossingen, het blijft rommelen in de marge en heeft vrijwel geen nut. Naar aanleiding van 

de commissie Remkes over stikstofproblematiek, heeft Wageningen Universiteit onderzoek 3965 
uitgevoerd naar de stikstofuitstoot van koeien, varkens en kippen. Het blijkt dat halvering van 

melkvee veruit het meeste resultaat zal bieden en kippen vrijwel niets. De landelijke D66-oproep 

tot halvering is nuttig, maar mist de provinciale impact hiervan. Maar provincies zijn als enige die 

de regionale impact en kansen kunnen inschatten, niet vooruitlopend hoe halvering eruit zou 

moeten zien, want dat weten wij ook niet. Daarom de volgende motie: 3970 
 

Motie 181/09112020 

Veehouderij  

 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 3975 
 

Overwegende dat: 

- De veehouderij in Noord-Holland tot grote problemen leidt, zoals: 

o dierenwelzijn: o.a. kalfjes die direct na de geboorte bij de moederkoe worden 

weggehaald en miljoenen kippen die met 20 stuks op een vierkante meter in 5-hoge 3980 
stellages moeten leven en in 6 weken bijna 2 kilo wegen; 

o natuur: o.a. de stikstofcrisis en de veel te lage ambitie van de minister in de aanpak 

hiervan, ontbossing in het Amazonegebied voor de productie van krachtvoer, een 

drastische afname biodiversiteit in het landelijk gebied door monoculturen als 

raaigraslanden, een enorm ruimtegebruik en ‘landschapspijn’; 3985 
o milieu: o.a. grote bijdrage klimaatverandering, fijnstof uit kippenstallen, verdroging, 

slechte kwaliteit grond- en oppervlaktewater, kapot bodemleven door te veel mest en 

injecteren mest in de bodem; 
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o volksgezondheid: de stallen in de vlees- en zuivelindustrie zijn een enorme broedplaats 

voor zoönosen. Infectiedruk is te verlagen door te stoppen met de overvolle stallen met 3990 
zwakke dieren; 

- Dit alles grote samenhang heeft en hoge maatschappelijke kosten met zich brengt; 

- Halvering van het aantal dieren in combinatie met een nieuw verdienmodel voor de 

agrariër in meerdere opzichten grote winst is, voor zowel de veehouder als de dieren, 

natuur, landschap, ruimtegebruik, milieu en volksgezondheid; 3995 
 

Van mening dat: 

Een systeemverandering nodig is in plaats van pleisters plakken; 

 

Roepen het college van GS op: 4000 
Onderzoek te doen naar halvering van het aantal landbouwdieren in Noord-Holland 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 

Fractie PvdD 

 4005 
Wellicht is het zelfs een aanvulling op M176 van D66, GL en VVD over de impuls voor agro-

toerisme, want ik maak me wat zorgen. Deze motie lijkt vooral aan te sturen om van boeren een 

recreatievoorziening te maken, zonder in deze motie te sturen op natuur en dierenwelzijn. Is dat 

de transitie die die partijen voor ogen hebben? Kunnen ze daar nog op ingaan? Verder zijn we 

geschrokken dat er partijen zijn die covid als een eenmalig incident zien. Er wordt al heel lang 4010 
voor gewaarschuwd en we hebben al meerdere zoönosen die een gevaar voor mensen zijn. 

Daarom dienen we toch de motie in.  

 

Motie 182/09112020 

Inzetten op integraal beleid voor preventie van pandemieën  4015 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- We te maken hebben met een coronacrisis (gezondheidscrisis), biodiversiteitscrisis en een 4020 
klimaatcrisis; 

- De klimaatcrisis, biodiversiteitscrisis en milieuvervuiling volgens topwetenschappers van 

o.a. de VN de kans op pandemieën zoals corona, en de impact ervan aanzienlijk 

vergroten; 

- Diezelfde wetenschappers zeggen dat de “covid 19 crisis niet tegenover de klimaat- of de 4025 
biodiversiteitscrisis staat, maar dat het een en dezelfde crisis is” en dat ze daarom in 

samenhang moeten worden opgepakt; 

- Er bijvoorbeeld een verband bestaat tussen slechte luchtkwaliteit en coronasterfte en 

wetenschappers overheden oproepen daar meer rekening mee te houden; 
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- Overwegende dat covid 19 net als SARS, varkensgriep en Q-koorts een zoönose is en dat 4030 
60% tot 75% van de nieuwe infectieziekten ontstaat door dit overslaan van ziekten van 

dier op  mens; 

- Ook virologen daarom al jarenlang waarschuwen dat (wereldwijde) ontbossing, het 

verlies van biodiversiteit, de handel in wilde dieren en het opeenpakken van grote 

aantallen dieren in de veehouderij steeds grotere risico's vormen op het ontstaan van 4035 
nieuwe zoönosen en pandemieën; 

- Overwegende dat Nederland de hoogste veedichtheid ter wereld heeft, een grote 

importeur is van ontbossingsproducten als palmolie en soja voor veevoer en Noord-

Holland met Schiphol en onze havens een belangrijk doorvoerpunt is van dieren, mensen 

en producten; 4040 
- Er landelijk een motie is aangenomen die het kabinet oproept een ambitieus plan van 

aanpak te presenteren om het risico op het ontstaan van zoönotische pandemieën zoals 

covid-19 zoveel mogelijk te verkleinen, waarbij de grondoorzaken in samenhang worden 

aangepakt.  

 4045 
Overwegende dat: 

- De Commissaris van de Koning (CdK) belast is met het toezicht op en het bevorderen van 

de bestuurlijke samenwerking in crisisbeheersing en veiligheidszorg en daarbij wordt 

samengewerkt met de Noord-Hollandse gemeenten en met de veiligheidsregio's; 

- Volgens de begroting 2021 (p.17-18) de CdK vanuit zijn toezichthoudende rol als 4050 
facilitator en verbinder optreedt en in het kader van de coronacrisis de bestuurlijke en 

ambtelijke samenwerking tussen veiligheidsregio’s, gemeenten, burgemeesters en overige 

instanties bevordert; 

- In dat kader “door de organisatie van bestuurlijke bijeenkomsten en het opzetten van een 

netwerktafel partijen met elkaar kunnen praten en ideeën uitwisselen over diverse 4055 
thema’s”; 

- Volgens o.a. de internationale wetenschapers van IPBES niet alleen de aanpak van de 

huidige coronacrisis belangrijk is, maar het ook belangrijk is om in te zetten op zoveel 

mogelijk preventie van toekomstige pandemieën die door een verkeerde omgang met 

dieren en natuur ontstaan; 4060 
- Daarbij een integrale aanpak nodig is en inzet van alle overheden, inclusief gemeenten en 

provincies.  

 

Spreken uit dat: 

Een nieuwe zoönotische pandemie zoals covid-19 zoveel mogelijk moet worden voorkomen en dat 4065 
ook de provincie – in samenwerking met andere overheden- zich daarvoor moet inzetten;  

 

Roepen het college van Gedeputeerde Staten op: 

- Te onderzoeken hoe preventie van (zoönotische) pandemieën onderdeel kan uitmaken van 

provinciaal (corona)beleid; 4070 
- Bijvoorbeeld bestuurlijke bijeenkomst(en) of netwerktafels in te zetten om met gemeenten, 

veiligheidsregio’s en andere relevante actoren in gesprek te gaan over een integraal plan 
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van aanpak om het risico op het ontstaan van zoönotische pandemieën zoals covid-19 in 

te toekomst zoveel mogelijk te verkleinen; 

- Daarover PS te informeren 4075 
 

en gaan over tot de orde van de dag.  

Fractie PvdD 

 

Dank aan de heer Olthoff over de toelichting van M158. Ik had gehoopt dat GS de motie deels als 4080 
aanmoediging hadden gezien richting de verandering van Tata, want het conceptplan van Tata 

2050 was niet erg bemoedigend. 

 

De VOORZITTER: Mijnheer Zoon, ik moet u erop wijzen dat u door uw spreektijd heen bent, 

maar maakt u uw zin af.  4085 
 

De heer ZOON (PvdD): Ik handhaaf beide moties, omdat wij ze daadwerkelijk zien als een 

verbetering en aanmoediging van het huidige beleid.  

 

De VOORZITTER: De twee moties maken onderdeel uit van de beraadslagingen.  4090 
 

De heer DEEN (PVV): Voorzitter. Allereerst wil ik melden dat wij M160 over voorrang 

statushouders willen aanhouden. M161 trekken wij in zoals al aangegeven in de termijn van 

mevrouw Zaal. De SP zal op hun beurt M163 intrekken en die vervangen wij door een 

gezamenlijke motie over voedselbanken.  4095 
 

Motie 183/09112020 

Waar nodig extra provinciale ondersteuning voor voedselbanken en voedseluitgiftepunten die 

geconfronteerd worden met tekorten 

 4100 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- Voedselbanken door de coronacrisis geconfronteerd worden met teruglopende voorraden, 

aangezien horeca en supermarkten minder voedsel aanleveren; 4105 
- Door de coronacrisis steeds meer mensen afhankelijk zijn van voedselbanken en dat 

aantal de komende tijd nog verder zal stijgen; 

- De situatie soms zo acuut is dat mensen niet op de beoordeling door de Voedselbank 

kunnen wachten en daarom naar alternatieve voedseluitgiftepunten moeten uitwijken die 

volledig afhankelijk zijn van donaties en vrijwilligers; 4110 
- Doordat restaurants als gevolg van de coronamaatregelen minder lokaal geproduceerd 

voedsel afnemen, waardoor boeren met hun producten blijven zitten; 

- Gedeputeerde Zita Pels in haar blog op 23 oktober jl. mensen opriep vrijwilliger te worden 

en tevens agrariërs, leveranciers, groothandels en supermarkten opriep om de 
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samenwerking te zoeken met de voedselbank, teneinde de grote nood die er nu is wellicht 4115 
te kunnen bedienen. 

 

Overwegende dat: 

- De coronacrisis niet alleen op korte, maar ook op langere termijn verstrekkende 

sociaaleconomische gevolgen heeft voor onze samenleving; 4120 
- Het onaanvaardbaar is als supermarktketens lokaal geproduceerd voedsel niet in de 

winkels willen leggen en boeren daardoor met overschotten blijven zitten; 

- De provincie meer kan doen dan dat zij nu doet om noodlijdende voedselbanken te 

ondersteunen. 

 4125 
Roepen het college op om: 

- Zo snel mogelijk met alle Noord-Hollandse gemeenten en voedselbanken een plan van 

aanpak te maken dat als doel heeft waar nodig, extra provinciale ondersteuning te bieden 

aan voedselbanken die geconfronteerd worden met tekorten; 

- Bij het plan van aanpak ook alles in het werk te stellen om een win-winsituatie te creëren, 4130 
door het overschot aan voedsel niet in de afvalverwerker te laten belanden, maar het bij 

zowel de voedselbanken als de alternatieve voedseluitgiftepunten te laten terechtkomen 

en verslag te doen van de bereikte resultaten 

 

en gaan over tot de orde van de dag. 4135 
Fracties PVV, SP 

 
Voorts is duidelijk geworden uit het antwoord van de heer Stigter dat eerdere toezeggingen dus 

niets waard blijken. Als het aan dit college ligt, dan gaat de Noord-Hollandse burger straks 

gewoon gedwongen van het schone gas af. Het lijkt wel of de portemonnee tot op de bodem leeg 4140 
moet. Gelukkig heeft de burger straks weer de mogelijkheid om dit college te beoordelen door 

middel van het rood kleuren van het juiste vakje. Voorts hoor ik een aantal coalitiepartijen 

zeggen dat zij zeker ook met de oppositiepartijen samenwerking zoeken, dat geloof ik best, 

maar dat uit zich niet in de adviezen op de moties. Zo’n 95% van de moties van de oppositie 

worden ontraden en 95% van de moties van de coalitie worden positief geadviseerd. Waar moet ik 4145 
dan de intentie tot samenwerking precies zoeken? Dat is nog een vraag aan het college.   

 

De VOORZITTER: U houdt M160 aan. U heeft M161 ingetrokken en M163 is van de SP en die zal 

deze motie intrekken. U heeft een nieuwe motie ingediend over de voedselbanken mede namens 

de SP. De nieuwe motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen.  4150 
 

De heer SMALING (SP): Voorzitter. Ik heb geen interruptie, ik begin aan mijn termijn.  

 

De VOORZITTER: Oké, dank aan de heer Deen en dan gaan we verder met de heer Smaling.  

 4155 
De heer SMALING (SP): Dank voor de beantwoording door GS. Wij hadden vijf moties en dat 

worden er drie. De voedselbankmotie is gebundeld met de PVV en de motie over stages mbo 
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wordt gebundeld met een motie van de PvdA en D66. De overige drie moties, Artis, Het Schip, 14 

euro minimumloon laten wij staan ondanks de negatieve adviezen van GS. Ik heb de 

overwegingen van de gedeputeerde om deze moties te ontraden, gehoord maar als provincie 4160 
moeten wij een signaal afgeven en dat kan via deze motie. Dus ik ben benieuwd wie de moed 

heeft om deze moties toch te steunen. Dan nog een vraag aan gedeputeerde Stigter, als hij zijn 

klimaatplan verder vormgeeft, dan wil ik benadrukken dat hij daarbij indicatoren gebruikt die ook 

mensgericht zijn, dus als je je activiteiten bundelt aan arbeidsplaatsen, aan eventuele 

compensatie en planschade, maar ook aan netto woonlasten, bijvoorbeeld isolatie een 4165 
energielabel oplevert wat dan weer meer dan compenseert wat de huurverhoging met zich 

meebrengt, dat soort zaken. Ik zoek naar dat soort kwantitatieve indicatoren om het programma 

te stutten en mensgericht te maken. Nog een vraag. De windenergiegebieden uit de 

Omgevingsverordening, wanneer worden die aangewezen door GS? Is dat proces al gaande? Zijn 

er al verzoeken van gemeenten binnen? 4170 
 

De VOORZITTER: M163 is ingetrokken u komt met een nieuwe motie met de PVV over de 

voedselbanken. M165 wordt ingetrokken en u komt met een gebundelde motie samen met een 

aantal andere partijen.  

 4175 
De heer KLEIN (CU): Voorzitter. Dank aan GS voor hun reactie. Over een beter gebruik van de 

barometer Welvaart en Welzijn heb ik maar liefst twee antwoorden gekregen, mevrouw Pels 

verwijst naar de impactanalyse waar GS mee bezig zijn en mevrouw Zaal naar de economische 

agenda wat ook effect gaat hebben op hoe de barometer gevuld gaat worden. Wij zijn blij dat GS 

ermee aan de slag gaan. Het gaat ons er niet om dat wij in detail gaan vastleggen wat ons beleid 4180 
precies doet, maar wel dat wij deze barometer een meer sturende rol kunnen geven in ons beleid 

en wij zijn heel benieuwd naar de uitkomst. M168 betaalbare woningen, wij zijn heel blij dat de 

gedeputeerde herkent dat er een probleem is, dat woningen soms betaalbaar worden genoemd, 

maar veel te duur zijn. De heer Loggen heeft toegezegd dat hij het gesprek aangaat met het 

ministerie en daarna dit ook wil bespreken bij het Deltaplan Wonen. Wij snappen dat het goed is 4185 
om eerst te kijken op welk niveau wij dit het beste kunnen aanvliegen. Daarom houden wij M168 

aan. Dank mevrouw Zaal, voor de toezegging om het advies van de Rijksadviseur over de nieuwe 

deal met agrariërs mee te nemen in het BOT-overleg over de Voedselvisie. U nodigt ons uit om 

ideeën aan te dragen, daar gaan wij graag op in. De heer Olthof, dank voor de toezegging dat u 

de kwaliteit van busvervoer in stand wilt houden. Dan de opmerkingen over de energiearmoede, 4190 
daarvan hebben zowel mevrouw Pels als de heer Stigter toegezegd daarmee aan de slag te gaan, 

in ieder geval te inventariseren wat er in de andere provincies gedaan wordt. Ik heb u net nog wat 

meer informatie gestuurd, dus dat kunt u daarbij gebruiken. Tenslotte dank voor de toezegging 

in reactie op de motie van de PvdO dat mevrouw Pels aandacht wil gaan vragen voor de 

eenzaamheid. Dat is inderdaad een heel belangrijk onderwerp.  4195 
 

De VOORZITTER: M168 wordt aangehouden.  

 

Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): Voorzitter. De antwoorden van GS op mijn moties waren: 

doen we al of wij doen niet aan doelgroepenbeleid. In het voorjaar hebben wij een motie 4200 
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aangenomen voor openbare toiletten voor de ouderen en die werd gesteund door alle PS-leden. 

Graag zou ik een toezegging van de heer Loggen hebben hoeveel gemeenten hij heeft 

geadviseerd om meer ouderenwoningen te realiseren. Ik verzoek de gedeputeerden de moties op 

het gebied van OV en welzijn van ouderen te heroverwegen, want een kwart van de 75-plussers 

kon in 2019 niet meer zelf naar het ziekenhuis als dat nodig was. Het is toch een taak van de 4205 
provincie om ervoor te zorgen dat ook die mensen goed naar het ziekenhuis en huisarts kunnen 

komen. Daarom vraag ik om een heroverweging. Ondanks de mooie speech van de heer Van der 

Maas ben ik toch een beetje teleurgesteld dat de andere gedeputeerden niet zijn meegegaan in 

zijn positieve reactie op de ouderen. Dus graag een heroverweging.  

 4210 
De VOORZITTER: Ik kijk of de heer Baljeu behoefte heeft om in tweede termijn iets te zeggen, ik 

zie geen handje. Ik ga eerst even naar de heer Voskuil in verband met de samengestelde motie 

zodat partijen hierover kunnen nadenken tijdens de schorsing.  

 

De heer VOSKUIL (PvdA): Wij hebben de schorsing gebruikt om samen met de SP te kijken naar 4215 
de twee moties die gaan over stageplaatsen en zijn gekomen tot een samenvoeging van M165 en 

M180 als volgt:  

 

Motie 184/09112020 

Investeren in stageplekken voor Noord-Hollandse jongeren 4220 
 
Provinciale Staten van Noord-Holland in openbare vergadering bijeen op 9 november 2020 

 

Constaterende dat: 

- In Nederland het tekort aan stageplaatsen of leerbanen voor jongeren is opgelopen tot 4225 
20.500; 

- De kwaliteit van het onderwijs onder druk staat doordat stagebegeleiding en 

praktijklessen niet altijd meer mogelijk zijn vanwege een tekort aan personeel en Covid-

19; 

- Er een toename zichtbaar is van het aantal WW-uitkeringen bij jongeren met name in de 4230 
branches: schoonmaak, uitzendbedrijven, detailhandel, cultuur en de horeca en catering. 

 

Overwegende dat: 

- Met name mbo-studenten, maar ook hbo- en wo-studenten studievertraging oplopen door 

het tekort aan stageplekken; 4235 
- Jongeren door de vergrijzende en (eerdere) krapte op de arbeidsmarkt op de lange 

termijn hard nodig zijn in onder andere de techniek voor de woningbouwopgave, 

energietransitie etc.; 

- De provincie Noord-Holland eigen stagemogelijkheden heeft en ook stageplekken 

stimuleert via bijvoorbeeld Social Return; 4240 
- Jongeren de kans moeten krijgen om te leren en ervaringen op te doen in de praktijk; 

- Het daarbij van belang is om vooraf meer zicht te hebben op de volledige problematiek 

van het huidige stageaanbod voor praktijkonderwijs. 
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Verzoeken het college van Gedeputeerde Staten om: 4245 
In gesprek met de technieksector te onderzoeken of en zo ja welke ondersteuning van de 

provincie en/of de werkambassadeur wenselijk is om het aantal stageplekken te bevorderen ten 

behoeve van mbo-studenten 

 

en gaat over tot de orde van de dag. 4250 
Fracties PvdA, D66, SP 

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Voorzitter, ik zal het kort houden maar ik wil nog iets zeggen over de 

bestuurscultuur, want daar zijn misschien gedeeltelijk wel terechte opmerkingen over gemaakt. 

Volgens mij is dat tweeledig en ik heb in eerste termijn tegen de heer Heijen gezegd dat wij er 4255 
nog niet zijn en dat wij daar zeker over in gesprek moeten en dat gesprek zal ik heel graag 

binnenkort aangaan. Een deel daarvan zal ongetwijfeld gaan over de moties van vandaag, want ik 

zie ook de verdeling en dat de adviezen veel voor de coalitiemoties en tegen de moties van de 

oppositie zijn. Dat is hartstikke jammer, dat ben ik direct met de oppositiepartijen eens, maar 

daar moet ik wel bij zeggen dat de verdeling niet alleen daardoor komt. In de vorige periode heb 4260 
ik dat ook moeten aanhoren en daar had ik ook niet altijd begrip voor, maar het is wel zo dat als 

een motie staande de vergadering voor iedereen kenbaar gemaakt wordt, er niet zoveel aan 

geschaafd kan worden. Wat ik vorige week had bedacht, heb ik bij deze en gene getoetst en 

gevraagd en kan dit. Onze gedeputeerden zijn voor alle Statenleden bereikbaar, dus als je een 

motie hebt waar je graag iets mee wilt, zorg er dan voor dat je die tijdig bij het college 4265 
aankondigt, dat je vraagt, hoe denken jullie hierover of laat een ambtelijke toets doen want dat 

maakt het wel een stuk gemakkelijker, omdat er nu best een aantal moties zijn die als er eerder 

over nagedacht was, niet zouden zijn ingediend of die in gewijzigde vorm het wel hadden kunnen 

halen en ook op onze steun hadden kunnen rekenen. Dus het is een klein beetje een schuld aan 

twee kanten, maar ik wil hier graag over in gesprek gaan want dit is ook niet zoals ik het mij had 4270 
voorgesteld. Nog een paar opmerkingen. Natuurlijk kun je je als PVV richten op de kleine getallen 

en dan vinden dat het nergens over gaat. Het klimaat, opwarming en wat kan Nederland daaraan 

doen, dat is zo weinig, dus laat maar zitten. In dezelfde variant kunnen wij vaststellen dat er 

vorig jaar een kleine 11.000 verblijfsvergunningen zijn verleend en als u bedenkt hoeveel procent 

dat is op de totale bevolking, dat is volgens mij ook iets van 0,07% en daar maakt u zo’n enorm 4275 
probleem van. Misschien moet u ook eens naar andere kleine getallen kijken en dan trek ik 

meteen ook even de heer Dessing erbij die kennelijk in de veronderstelling leeft dat wij allemaal 

hopen omdat hijzelf het klimaatprobleem zo klein vindt, dat alleen Schiphol wat minder alles op 

zou lossen. Dat is precies het punt, mijnheer Dessing. Wij moeten ontzettend veel doen, en al die 

maatregelen zijn nodig om nog maar iets van een deuk in een pakje boter te slaan. Komen we 4280 
met alleen Schiphol helemaal nergens. Dus waar iedereen kritiek heeft op te veel duurzaamheid, 

is het vooral een kwestie van te weinig besef van het grote probleem. Ik wil niet alle moties 

doornemen, wij zullen wel de motie die het CDA inbrengt, steunen. Ik twijfel nog over de 

wijziging en de gezamenlijke motie over de voedselbanken. Dat vind ik jammer, ik weet niet of 

wij die kunnen steunen. Ik ben blij met de toezeggingen van mijn gedeputeerde die kennelijk nog 4285 
van plan is om meer te gaan doen dan wordt gevraagd in de bibliotheekmotie. De motie B1 zal ik 
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in stemming brengen, maar de lezing die de gedeputeerde eraan geeft, is prima, die hoeft niet 

letterlijk te worden uitgevoerd. Waar nodig zal ik met een stemverklaring bij de overige moties 

nog iets aangeven als dat echt moet.  

 4290 
De heer VAN DER MAAS (VVD): Voorzitter. Dank aan GS voor de uitgebreide en snelle 

beantwoording van de vragen en de preadviezen op de moties. Ik ga ze gedeeltelijk af. De 

opmerking over het herstelfonds van gedeputeerde Pels, heel fijn dat de basisfinanciën op orde 

zijn en dat geeft ons vooralsnog het comfort dat wij zoeken. Wij zien dan ook uit naar de eerste 

begrotingswijziging. Het sturen op integraliteit bij M42 wordt door ons van harte gesteund. Laten 4295 
we holistisch daarnaar kijken en niet op een afstandelijke manier daarmee omgaan, daar is het 

ons te belangrijk voor en het bedrag ook te groot. Het nastreven van de multiplier is exact wat 

wij bedoelden met die motie, dus een goede versterking van het dossier. Dan zijn er wat 

opmerkingen gemaakt over de opcenten en het is natuurlijk uitstekend dat daarop gereflecteerd 

mag worden en dat er contact wordt opgenomen over de motorrijtuigenbelasting, maar ik 4300 
herinner iedereen eraan dat wij hebben afgesproken dat de opcenten niet omhoog gaan. Ik neem 

aan dat dit niet ter discussie staat. Dan M41 over het noodfonds en de opmerking van 

gedeputeerde Pels dat het ook gaat om ongesubsidieerde organisaties. Heel fijn om te horen en 

dat zullen die organisaties ook heel fijn vinden. Wij zijn wel een beetje bezorgd over de spreiding 

van het bedrag, wij hopen dat het voor heel Noord-Holland gaat gelden en niet alleen voor 4305 
Amsterdam/MRA. Het is belangrijk om die spreiding zo groot mogelijk te maken. Gedeputeerde 

Loggen stimuleren wij vooral om in contact te treden met andere overheden over beperkende 

regels die zouden kunnen gelden voor woningbouw, zoals accumulatie van geluid. Wij stimuleren 

hem zeker om problemen en obstakels te voorkomen daarin. Goed te zien dat gedeputeerde Zaal 

het heeft over ondernemers en daar een mooie drie-eenheid kenschetst. De eerste is de 4310 
uitvoering van Europese regels, daarnaast stimuleren van de landelijke regels en als derde het 

economisch – en duurzaamheidsherstelfonds voor gebruiken. Dat is een mooi palet dat ook 

welkom is bij de ondernemers. De opmerking over het maatwerk leveren bij gemeenten die 

financieel in problemen zitten, dat is een hele goede benadering. GS hebben al een brief 

gestuurd naar de minister en dat is een goede benadering. Dan de gebiedsgerichte aanpak, uit de 4315 
beantwoording van gedeputeerde Rommel maken wij op dat er al heel veel werk gaande is, dat 

alleen niet zichtbaar is. Het is heel fijn om te zien dat er hard aan gewerkt wordt en dat wij dat 

voor het einde van het jaar gaan bespreken. Dan nog een aanvullende vraag over de fiets- en 

verkeersveiligheid. Het provinciale programma Doortrappen is educatie, maar de Stichting voor 

Wetenschappelijk Onderzoek naar Verkeersveiligheid spreekt vandaag toevallig over de noodzaak 4320 
van combimaatregelen, dus naast educatie ook het nemen van infrastructurele en voertuig 

technische maatregelen. Heeft de gedeputeerde aanvullende maatregelen op het oog voor de 

komende periode naast doortrappen? Of wachten wij dat af en gaan wij daarna dat definiëren? 

Dan de opmerking van de heer Deen over het aardgasvrij maken, waar hij dacht dat daar een 

discrepantie is. Gedeputeerde Stigter heeft dat al beantwoord, maar het is vrijwillig van het 4325 
aardgas af, ik benadruk nog een keer dat het vrijwillig is en de gedeputeerde houdt de 

ontwikkelingen nauwkeurig in de gaten en aan de hand van wat hij ziet, kan hij bepalen in 

hoeverre het beleid al dan niet aangepast moet worden. Dat is een realistische en op termijn 

betaalbare oplossing. De PvdD komt met een motie over covid en blijkbaar is dat in reactie op 
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wat ik gezegd heb daarover. De covid-19 pandemie is het grootste probleem dat wij in lange tijd 4330 
onder ogen hebben moeten zien. De maatregelen die genomen worden, hebben een enorme 

diepe impact gehad op de samenleving, ook dat is duidelijk. Maar wij moeten ons wel realiseren 

dat dit de eerste pandemie is in een hele lange tijd, er is dus geen sprake van een trend van 

pandemieën. Er is nu een pandemie en dat betekent dat wij daarmee rekening moeten gaan 

houden, ook in de toekomst en dat wij maatregelen moeten nemen om dit proberen te 4335 
voorkomen en daarop goed te reageren in de toekomst. Het wegzetten van dat het een incident 

is door de VVD, is onjuist. Wij zien de ernst en noodzaak van deze pandemie heel goed in.  

 

Mevrouw STRENS (D66): Voorzitter. Wij danken het college voor de uitvoerige reactie op alle 

vragen en moties. Ik loop een aantal moties specifiek langs, maar eerst in algemene zin. Er zijn 4340 
een aantal moties met name ingediend door de PVV die een dusdanig beeld schetsen van de 

samenleving waar wij ons echt niet kunnen vinden. Wij vinden het belangrijk dat iedereen in 

Noord-Holland mee kan doen en dat er voor iedereen gelijke kansen zijn, dus moties die 

insinueren om bepaalde groepen uit te sluiten, daar houden wij ons verre van. Het CDA had een 

motie over stikstofinnovaties die zij heeft aangehouden en de PvdD heeft zojuist ook nog in 4345 
tweede termijn een motie ingediend over halvering van de veestapel. Richting het CDA hebben 

wij een ander beeld over hoe wij de stikstofcrisis moeten aanpakken. Daarvoor zijn in onze ogen 

echte transities nodig en kunnen innovaties wel een aanvulling zijn om het probleem te tackelen, 

maar niet het primaire doel om daarnaar te streven. Fijn dat die is aangehouden. Richting de 

PvdD over de halvering van de veestapel. In mijn eerdere reactie heb ik al aangegeven dat de 4350 
situatie in Noord-Holland niet te vergelijken is met bijvoorbeeld Noord-Brabant en Gelderland en 

is halvering van de veestapel niet direct een doel op zich, maar een middel om het doel te 

bereiken, namelijk een stevige reductie van de stikstofuitstoot. Daar kunnen wij niet in meegaan. 

In uw motie over Tata wachten wij de programmatische aanpak af die wij nog in de commissie 

bespreken, want wij zien ook dat er wel degelijk stappen noodzakelijk zijn om te zorgen voor een 4355 
gezonde leefomgeving en dat er rondom Tata meer nodig is en daar is de gedeputeerde al 

voortvarend mee aan de slag. Wij wachten graag de bespreking in de commissie af. Dan nog een 

reactie op onze moties. Dank voor de toezegging van de gedeputeerde om agrotoerisme mee te 

nemen in de Voedselvisie en de Recreatievisie. Daarom willen wij deze motie aanhouden en eerst 

de visies afwachten om te kijken of het daar in voldoende mate in wordt meegenomen. Maar daar 4360 
hebben wij vertrouwen in bij deze gedeputeerde. Dank gedeputeerde Stigter om gelijkstroom 

mee te nemen in het onderzoek naar de energie-infrastructuur, heel fijn dat dat op een positief 

advies kan rekenen en hetzelfde geldt voor de maatwerkdemocratie en laadpalenmotie. Wij zijn 

blij met het positieve advies, dus die willen wij graag in stemming brengen. Dan nog een laatste 

hartenkreet, ook richting oppositie. Ik kan mij goed voorstellen dat het frustrerend is dat een 4365 
heel deel negatief wordt geadviseerd of overbodig verklaard, maar wij kijken altijd naar de 

inhoud en in dit huis zijn er ook recent zeker voorbeelden geweest waarin er wel degelijk 

samenwerkingsmogelijkheden zijn als wij elkaar op inhoud kunnen vinden. Ik denk aan de motie 

over stages, ik ben heel blij dat wij met de SP en PvdA gezamenlijk iets indienen, dat is daar een 

mooi voorbeeld van. Ik ondersteun de oproep van mevrouw Kocken om elkaar tijdig op te zoeken 4370 
en de samenwerking op te zoeken, want wij staan zeker open om samen stappen te zetten naar 

een gezonde toekomst.  
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De heer DESSING (FvD): Voorzitter. Dank voor de opmerking van D66, maar ik wil even aanhaken 

op de maatwerkdemocratie. Daar hebben wij zeker gedachten over, dus ik wil uw handreiking 4375 
daarover graag aannemen, want het lijkt me goed dat wij bij een onderwerp waar wij beiden 

zoveel belang aan hechten, als wij daar in een eerder stadium van hadden geweten, wij daarin 

mee kunnen optrekken. Dat lijkt mij een typisch voorbeeld van hoe wij dat zouden kunnen doen. 

Wij zijn zeker niet tegen, anti, te laat of niet meewerkend, integendeel. Dat wil ik even ook 

richting D66 zeggen.  4380 
 

Mevrouw STRENS (D66): Dat neem ik mij ter harte.  

 

De VOORZITTER: U heeft M176 aangehouden. De heer Voskuil heeft een samenwerkende motie 

ingediend.  4385 
 

De heer VOSKUIL (PvdA): Voorzitter, het kan dus wel en dat is misschien een goed punt om even 

op aan te haken, want er zijn veel opmerkingen gemaakt over de bestuurscultuur en wat er 

allemaal aan schort. Ik kan mij bij de opmerkingen van mevrouw Strens en mevrouw Kocken 

aansluiten over de voorbereiding. Laten we wel zijn, er zitten gewoon moties bij die zo ver van 4390 
ons afstaan, dat zelfs als ze een jaar geleden waren binnengekomen, ze nog steeds niet op onze 

steun zouden kunnen rekenen en dan denk ik aan moties die de energietransitie en klimaatcrisis 

ontkennen, voor verdeeldheid zorgen, groepen apart zetten, oproepen om diversiteit dat het 

uitgangspunt van onze samenleving moet zijn en de kleurrijkheid in onze stimulering mooi 

maakt en stimuleert, dat wij die moeten gaan doen. Het kan niemand verbazen dat wij dit soort 4395 
moties niet en nooit zullen steunen, want Noord-Holland is altijd de mooie, diverse en 

rijkgeschakeerde provincie waar plek is voor iedereen, ongeacht waar hij vandaan komt, 

geloofsovertuiging of andere dingen. En als we het dan toch hebben over waar je vandaan komt 

en hij is gelukkig ingetrokken, maar de voorrangsregeling voor statushouders, daar zit een 

pertinente fout in, want er wordt gezegd voorrang voor Noord-Hollanders, daar komt het 4400 
eigenlijk op neer, maar wanneer mensen een legale verblijfsstatus hebben, vallen zij onder de 

Noord-Hollanders en dus onder de regels die voor ons allemaal gelden. Dat soort moties zullen 

bij ons nooit op enige steun kunnen rekenen. Verder zit er een aantal bij die misschien overbodig 

zijn of niet passen binnen de huidige afspraken. Laat ik tot slot nog een kleine geruststelling 

meegeven, ook niet iedere motie, amendement of initiatief van de coalitiepartijen haalt het, ook 4405 
van mij liggen er een paar op zoals u dat noemt “the cutting room floor’. Uiteindelijk gaat het 

erom waar je meerderheden voor krijgt. Dat neemt niet weg dat het altijd verstandig is om er 

tijdig mee te komen, zodat wij kunnen meekijken en meedenken om te kijken of wij met elkaar 

tot iets moois komen want samen kom je altijd tot mooiere plannen dan in je eentje. Dank aan 

het college voor alle inhoudelijke reacties. Ik had een paar punten opgeschreven maar die moties 4410 
zijn inmiddels ingetrokken. Nog een punt, dat is wat gedeputeerde Stigter zei over de motie over 

de 1,5 graad, een uitgangspunt waar je eigenlijk niet tegen kunt zijn omdat het alternatief heel 

veel erger zou zijn. Wij snappen dat hij zegt, er is een landelijke inzet in de maak en dat wachten 

wij even af, maar wij zijn wel heel erg benieuwd naar wat de inbreng van Noord-Holland in dat 

verhaal is. Wij gaan ervan uit dat dat is dat wij die doelen moeten halen en dat de veelgenoemde 4415 
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55%-reductie die ook in Den Haag inmiddels gemeengoed geworden is en die wij ook in de 

commissie al genoemd hebben, onderdeel van de Noord-Hollandse positie zou worden. Misschien 

dat daar nog even iets over gezegd kan worden. Laten wij er met elkaar vooral voor zorgen dat 

wij die doelen echt gaan halen, want over het alternatief wil je niet eens nadenken. Ik ga niet alle 

moties nalopen, van de meeste heb ik al iets gevonden. Wij moeten nog even kijken naar de 4420 
samengevoegde motie Voedselbanken. Het is zo’n voorbeeld waarvan de delen soms beter waren 

dan het samengevoegde gedeelte, dus daar moeten wij nog even goed op kauwen. Misschien 

geef ik straks een stemverklaring bij de stemming.  

 

De VOORZITTER: Het is bijna 18.10 uur en ik stel voor om te schorsen tot 19.00 uur en dan 4425 
starten wij met de reactie van GS op de tweede termijn.  

 

De VOORZITTER (Mevrouw Kocken): De vergadering is heropend. Omdat de CdK moet reageren 

op een motie, zit ik hier even en dat betekent dat ik voor de beantwoording in tweede termijn 

niet het woord aan mevrouw Pels ga geven, maar om het handig en soepel te laten verlopen met 4430 
wie er op deze stoel moet zitten, eerst aan de CdK zodat hij die motie kan beantwoorden. Daarna 

is het woord aan mevrouw Pels. Ik zie de heer Smaling.  

 

De heer SMALING (SP): Voorzitter. Wij hebben de nieuwe M183 Voedselbanken van de PVV en SP 

gewijzigd en ik zal het nieuwe dictum even voorlezen:  4435 
 

Roepen het college op om:  

Te verkennen hoe we vanuit de provincie ondersteuning kunnen bieden aan de voedselbanken en 

alles in het werk te stellen om een win-winsituatie te creëren met betrekking tot het voorkomen 

van voedselverspilling en het sluiten van korte ketens aan de ene kant en het zorgen voor 4440 
voldoende aanbod voor de voedselbanken aan de andere kant  

 

en gaan over tot de orde van de dag.  

Fracties PVV, SP 

 4445 
De VOORZITTER: Helder. Het nieuwe dictum zal in iBabs geplaatst worden.  

 

De heer VAN DIJK (CdK): Voorzitter. Ik reageer op M182 van de PvdD, inzetten op integraal 

beleid voor preventie van pandemieën, waar je op zichzelf niet tegen kunt zijn. Ik moet deze 

motie wel ontraden vanwege het dictum van de motie, dan gaat het over onderdelen en 4450 
zoönotische  pandemieën en het voorkomen daarvan, waarvan de verantwoordelijkheid bij het 

Ministerie van Landbouw en met name in Brussel ligt en ook voor het nemen van maatregelen, 

zoals het afsluiten van gebieden. Dat is echt een Rijksverantwoordelijkheid. Er zitten wel 

elementen in, met name bij het tweede gedachtestreepje waar het college wordt opgeroepen om 

netwerktafels te organiseren. Daar ben ik op dit moment al actief mee bezig, eigenlijk vanaf het 4455 
begin van de pandemie heb ik partijen die zich bezighouden met crisisbestrijding, veiligheid, 

maar ook gemeenten en maatschappelijke organisaties met enige regelmaat in de Statenzaal 

gehad waarbij u digitaal aanwezig was, waarbij wij met elkaar spreken over de 
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gemeenschappelijke delen beter te laten zijn, zodat daar waar het kan, elkaar helpen en 

ondersteunen, openheid betrachten over welke maatregelen wij nemen om de gevolgen van de 4460 
pandemie zo goed mogelijk te beperken. Daar zal ik in de toekomst zeker mee doorgaan.  

 

De VOORZITTER: De indiener heeft geen vragen meer. Dan kunt u weer op uw stoel gaan zitten.  

 

Gedeputeerde PELS: Voorzitter. Er staat een aantal vragen voor mij open naar aanleiding van de 4465 
reacties van PS. De PvdO vraagt om een heroverweging en zoals ik had aangegeven, hebben wij 

geen specifiek doelgroepenbeleid en dat willen wij graag zo houden. Vandaar ons eerdere advies 

om deze te ontraden. Over M170 heb ik aangegeven dat wij dat al doen, het is bestaand beleid, 

dus u zou kunnen overwegen om die motie in te intrekken. M172, zoals de CU heeft aangegeven, 

hebben wij een concrete toezegging op gedaan om eenzaamheid zeker in te brengen in de 4470 
gesprekken met gemeenten, dus u zou kunnen overwegen om deze in te trekken of aan te 

houden. De VVD vraagt aandacht voor een voor hen belangrijk thema, het niet verhogen van de 

opcenten. Zolang u dat niet ter discussie stelt, zijn wij als GS gebonden aan het coalitieakkoord. 

U vroeg ook naar de spreiding van de middelen voor de ontwikkelingsmaatschappij of de Bank 

voor culturele instellingen en dan zullen wij natuurlijk inzetten op een ontwikkelingsmaatschappij 4475 
voor geheel Noord-Holland en niet alleen voor Amsterdam. Ik heb nog een aantal vragen gehoord 

voor mevrouw Zaal.  

 

De VOORZITTER: (De heer Van Dijk): Ik geef het woord aan gedeputeerde Zaal.  

 4480 
Gedeputeerde ZAAL: Voorzitter. Ik wil nog reageren op drie moties, de twee gewijzigde moties 

en de nieuw ingediende motie over halvering van de veestapel. M183 extra ondersteuning 

voedselbanken: met het nieuwe dictum kan ik uit de voeten, dus die kunnen GS van een positief 

advies voorzien. Hetzelfde geldt voor de motie van PvdA, D66 en SP over het investeren in 

stageplekken voor Noord-Hollandse mbo-jongeren, dus ook een positief advies hiervoor. M181 4485 
van de PvdD, reductie van het aantal dieren: die ontraad ik, het is vanzelfsprekend dat wij naar 

een transitie van de landbouwsector moeten, dat wij inzetten op duurzame landbouw en op 

kringlooplandbouw en daarvan zal een groene eiwittransitie onderdeel zijn, maar dat is een 

transitie die wij samen met de sector moeten doen waarin ook veeteelt een plek zal krijgen. Om 

nu al een doel neer te zetten of daar onderzoek naar te doen om de veestapel te halveren, is echt 4490 
te vroeg en dat is niet hoe GS deze transitie willen aanpakken.  

 

De VOORZITTER: Gedeputeerde Loggen beantwoordt indien nodig, ook vragen aan 

gedeputeerde Rommel, die is uitgelogd vanwege een overleg op het ministerie.  

 4495 
Gedeputeerde LOGGEN: Voorzitter, voor mij resteert een vraag van mevrouw Van Soest over hoe 

vaak wij overleggen met gemeenten. Wij overleggen zeer regelmatig met gemeenten, waar het 

gaat over het doorstromen van de woningbouw, ook over de woonakkoorden om een plek te 

geven in de overleggen die wij daarover hebben. Ik heb mevrouw Van Soest al eerder aangegeven 

dat wij met Purmerend en nu nog Beemster afspraken hebben gemaakt over een pilot specifiek 4500 
voor ouderenhuisvesting.  
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Gedeputeerde OLTHOF: Voorzitter, de opmerking van de heer Van der Maas over de 

fietsveiligheid. Het klopt dat niet alleen het programma Doortrappen een bijdrage levert aan de 

verkeers- en fietsveiligheid, want dit programma is specifiek gericht op de educatie van ouderen, 4505 
maar daarnaast is veiligheid een onderdeel van de doorfietsroute-aanpak, de aanpak 

fietsknelpunten per regio en daarnaast is er de subsidieregeling kleine infra. Juist op het 

infradeel zijn er meerdere regelingen om te zorgen dat de veiligheid verbeterd wordt.  

 

Gedeputeerde STIGTER: Voorzitter. Ik heb drie vragen gekregen, eerst van de heer Smaling een 4510 
verdiepende vraag over de sociale kant van de energietransitie. Hij vroeg mij een aantal sociale 

indicatoren te verbinden aan het Actieprogramma Klimaat en de arbeidsplaatsen die hierbij aan 

de orde zijn, de woonlastenontwikkeling, planschade, dat soort elementen. Dat is een hele 

belangrijke en interessante vraag, maar gelijktijdig ook een lastige om op het niveau van de 

provincie te beantwoorden, omdat wij heel veel cijfers niet hebben op dat niveau. Er zijn cijfers 4515 
wel beschikbaar, de energieloketten brengen in kaart welke maatregelen er worden genomen 

door burgers over verduurzaming van hun woning en in MRA-verband wordt op dit moment een 

onderzoek gedaan naar de relatie tussen arbeidsplaatsen en de energietransitie. Op allerlei 

manieren hebben wij die informatie wel, dus ik stel voor dat wij schriftelijk aan PS aangeven wat 

er op dat vlak mogelijk is tegen redelijke inspanning en wat heel lastig zal zijn en dat wij op basis 4520 
daarvan nog een keer het gesprek voeren. De tweede vraag van de heer Smaling gaat over de 

procedure over windenergiegebieden. Daar hebben wij al eerder over gesproken. In de 

binnenkort te publiceren omgevingsregeling zal dat helder omschreven worden. Initiatiefnemers 

moeten met een kaart onderbouwen waar het windplan moet komen en wat de relatie is met de 

omgeving natuur, energie, infrastructuur en dat soort elementen waarbij een 4525 
participatiedocument wordt toegevoegd waarin wordt aangegeven hoe zij met de omgeving zijn 

omgegaan. Aanvullend zal de provincie – dat zullen wij doen voor geheel MRA – milieuonderzoek 

gaan doen dat als addendum bij de al bestaande plan-MER Windenergie op land gevoegd zal 

worden, zodat deze gegevens ook beschikbaar zijn voor initiatiefnemers en mogelijke 

initiatiefnemers. De heer Smaling vroeg in welke mate wij zicht hebben op of contact hebben met 4530 
initiatiefnemers. De afgelopen jaren hebben zich verscheidene initiatiefnemers gemeld, veel 

bekend bij PS door het inspreken. Zo praten wij rond Schoteroog in Haarlem, de IJplas in 

Amsterdam en dat hebben wij al gemeld. Die hebben wij in de procedure gedurende het traject 

meegenomen zodat wij procedures parallel konden schakelen en op het moment dat de regeling 

gepubliceerd is, dat we vrij snel tot zaken kunnen komen, dus dat zicht op projecten hebben wij, 4535 
maar mogelijk gaan zich in de MRA ook nog andere projecten aandienen de komende tijd. De 

heer Voskuil vraagt hoe wij aankijken tegen de 1,5 graad. Het zal geen verbazing zijn voor de 

heer Voskuil dat onze inzet er uiteraard op is gericht dat de afgesproken doelen worden gehaald. 

Persoonlijk ben ik blij met de verkenning die het kabinet nu gaat uitvoeren over de doelstelling 

van 55%, omdat het ook aansluit bij wat er op Europees verband op ons af gaat komen en ook bij 4540 
de doelen die wij daarbij hebben. Ik ben buitengewoon geïnteresseerd in het vervolg, analyse en 

stappen die gezet gaan worden en welke maatregelen horen dan bij dat opgehoogde doel? Ik ben 

heel terughoudend om daarop vooruit te gaan lopen, laten wij nu geen discussie hebben over een 

doelstelling van 49 of 55, terwijl wij zien dat wij de doelstelling van 49% nu niet halen. Laten wij 
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vooral inzetten op het nemen van de goede maatregelen op dat vlak en als goede partner in 4545 
overleg gaan met het Rijk over wat de verhoging van de doelstelling betekent voor de inzet van 

het Rijk. Het lijkt mij niet handig ook niet qua onderhandelingspositie voor de provincies, om 

hierop vooruitlopend aan te geven dat die 55% voor ons gesneden koek is, want dat zal een extra 

inzet vragen en daar horen extra middelen bij om die doelstelling te gaan halen. Ik ben wel blij 

dat deze verkenning wordt uitgevoerd en als loyale partij zullen wij het gesprek aangaan hierover 4550 
met het Rijk.  

 

De VOORZITTER: Dan hebben wij alle gedeputeerden in tweede termijn aan het woord gehad. 

Dan gaan wij over tot het peilen van de stemmen via de fractievoorzitters. Wij hebben hier nieuwe 

afspraken over gemaakt, wij gaan het bundelen. Per fractievoorzitter worden alle stemmingen 4555 
achter elkaar voorgelegd. Wij hadden afgesproken om als er amendementen zijn, de voordracht 

in een tweede stemronde aan u voor te leggen, maar omdat er geen amendementen zijn, kunnen 

in een keer alle moties worden voorgelegd en als laatste direct de voordracht.  

 

De heer SMALING (SP): Kunnen wij nog even schorsen voordat wij tot stemming overgaan?  4560 
 

De VOORZITTER: U bent mij net voor, want wij hebben nog 10 minuten nodig om de lijst met de 

laatste wijzigingen definitief te maken. Ik stel voor om te schorsen tot 19.40 uur. De vergadering 

is heropend. Wij gaan per fractie een peiling doen onder de fractievoorzitters. Ik lees alle moties 

en de voordracht voor. Een aantal woordvoerders heb ik horen aangeven dat men afhankelijk van 4565 
stemgedrag over de moties, een voorbehoud wil maken bij het voor of tegen voordracht 53 

stemmen. Als dat zo is, kunt u dat aangeven en zal ik alsnog voor de partijen die dat willen, een 

tweede stemronde inlassen. Als dat niet het geval is, kunt u direct voor de voordracht stemmen.  

 

De heer SMALING (SP): Voorzitter. Een beetje wethouder Hekking-achtig misschien, maar wij 4570 
houden M166 en M167 aan.  

 

De VOORZITTER: Dat scheelt weer, dus dat zal niemand erg vinden, dank u wel. Zijn er meer 

partijen die iets willen intrekken? De heer Dessing wil ook een tweede stemronde. Een paar 

partijen wil een tweede stemronde, dan is het verstandig om een tweede stemronde in te lassen, 4575 
zodat voor alle partijen en ook de luisteraars helder is dat wij eerst de moties in stemming 

brengen en daarna de voordracht. Wij gaan eerst een peiling doen over de ingediende moties.  

 

Mevrouw KOCKEN (GL): M152: tegen, M153: tegen, M154: tegen, M155: voor, M157: tegen, 

M158: tegen, M159: tegen, M162: tegen, M164: tegen, M169: tegen, M170: tegen, M171: tegen, 4580 
M172: tegen, M173: tegen, M174: voor, M175: voor, M177: voor, M178: voor, M179: voor, M181: 

tegen, M182: tegen, M183: voor, M184: voor.  

 

De heer VAN DER MAAS (VVD): M152: tegen, M153: tegen, M154: tegen, M155: voor, M157: 

tegen, M158: tegen, M159: tegen, M162: tegen, M164: tegen, M169: tegen, M170: tegen, M171: 4585 
tegen, M172: tegen, M173: tegen, M174: stemverklaring: Wij vinden helder taalgebruik ook erg 

belangrijk, alleen het opnieuw opstellen van dezelfde begroting met een ander taalgebruik 
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vinden wij wat overdreven. Wij zouden liever zien dat het allemaal gevat wordt in diagrammen en 

in filmpjes, dat lijkt ons veel effectiever, dus tegen, M175: voor, M177: tegen, M178: voor, M179: 

voor, M181: tegen, M182: tegen, M183: tegen, M184: voor.  4590 
 

Mevrouw STRENS (D66): M152: tegen, M153: tegen, M154: tegen, M155: voor, M157: tegen, 

M158: tegen, M159: tegen, M162: tegen, M164: tegen, M169: tegen, M170: tegen, M171: tegen, 

M172: tegen, M173: tegen, M174: voor, M175: voor, M177: voor, M178: voor, M179: voor, M181: 

tegen, M182: tegen, M183: voor, M184: voor.  4595 
 

De heer VOSKUIL (PvdA): Voorzitter. Ik wil even een opmerking maken. Het staat mijn fractie erg 

tegen niet zozeer dat de stemming over het voorstel en de moties wordt gesplitst, maar wel dat 

het bijna een vorm van chantage is dat het ene eerst moet voordat het andere gedaan kan 

worden. Als het om amendementen zou gaan die het voorstel zouden wijzigen, dan kan ik mij 4600 
dat voorstellen, maar het stemgedrag laten bepalen over een inhoudelijk stuk, dat gaat mij echt 

te ver en daar maken een paar mensen zich echt een beetje belachelijk mee de volgende keer dat 

ze het gaan hebben over inhoud. Dat wilde ik even gezegd hebben. Amendementen ja, moties 

nee. M152: tegen, M153: tegen, M154: tegen, M155: voor, M157: tegen, M158: tegen, M159: 

tegen, M162: stemverklaring: Wij zijn tegen, want diversiteit moet niet alleen onderdeel zijn van 4605 
het provinciale personeels- en sponsoringbeleid, maar van alles wat wij doen en onze hele 

samenleving. Het kan niet kleurrijk genoeg en rijk geschakeerd mogelijk zijn, M164: tegen, 

M169: tegen, M170: tegen, M171: tegen, M172: tegen, M173: tegen, M174: voor, M175: voor, 

M177: voor, M178: voor, M179: voor, M181: tegen, M182: tegen, M183: voor, M184: voor.  

 4610 
De heer HEIJNEN (CDA): M152: tegen, M153: tegen, M154: tegen, M155: voor, M157: tegen, 

M158: tegen, M159: tegen, M162: tegen, M164: tegen, M169: stemverklaring: Dat geldt voor alle 

moties van 50plus/PvdO, op zich staan er in de oproepen aan GS wel wat goede elementen maar 

wij begrijpen dat GS dit deels al doen en daarnaast zijn wij ook niet zo’n voorstander van een 

apart doelgroepenbeleid op dit vlak, vandaar tegen, M170: tegen, M171: tegen, M172: tegen, 4615 
M173: tegen, M174: stemverklaring: Wij zijn blij met de woorden van de gedeputeerde dat zij dit 

niet zo heeft uitgelegd om de begroting volledig opnieuw te gaan herschrijven volgens taalniveau 

B1, dat staat weliswaar in de motie maar ik heb de gedeputeerde goed gehoord dat zij dat niet 

gaat doen, maar wel een versie gaat maken op dat taalniveau en het is ook goed om dat ook voor 

andere publicaties – dat is het tweede gedachtestreepje – van de motie te gaan doen, dus voor, 4620 
M175: stemverklaring: Deze motie is eigenlijk overbodig, omdat de minister al aanwijzingen 

heeft gegeven aan de veiligheidsregio’s over hoe zij moeten omgaan met de bibliotheken in het 

nieuwe pakket maatregelen. Volgens mij hebben de veiligheidsregio’s gewoon naar de minister te 

luisteren en voegt deze motie niet zoveel toe, maar wij ondersteunen wel de bibliotheken en 

vandaar toch voor, M177: voor, M178: tegen, M179: voor, M181: tegen, M182: tegen, M183: 4625 
voor, M184: voor. Nog een kort punt van orde, is het wellicht mogelijk om de stemronde over de 

begroting te combineren met het stemmen over de drie moties Vreemd? Dat scheelt omdat wij 

dan niet opnieuw in beeld hoeven te worden gebracht.  

 

De VOORZITTER: Daar moet ik even over nadenken.  4630 
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De heer DESSING (FvD): M152: voor, M153: voor, M154: voor, M155: voor, M157: tegen, M158: 

tegen, M159: voor, M162: voor, M164: stemverklaring: Wij vinden dit geen taak van de provincie 

en wij vinden dat er geen verzwaring voor ondernemers zou moeten zijn, dat er eerder 

belastingverlichting zou moeten zijn, dus tegen, M169: tegen, M170: tegen, M171: voor, M172: 4635 
voor, M173: voor, M174: stemverklaring: Wij zijn voor helder taalgebruik maar willen ons graag 

het recht voorbehouden om bij sommige ingewikkelde onderwerpen toch termen te hanteren die 

het B1-niveau kunnen ontstijgen. Bovendien willen wij als Statenleden ook het recht hebben om 

indien gewenst, een eloquente bijdrage te leveren, dus tegen, M175: voor, M177: stemverklaring, 

Wij vinden het jammer dat het onderwerp directe democratie niet in deze motie is verwerkt, dus 4640 
tegen, M178: stemverklaring: Met deze motie zouden wij op de stoel gaan zitten van de 

netbeheerder die dit al aan ACM moet rapporteren en wij vinden dat ACM dit zelf moet 

onderzoeken, dus tegen; M179: tegen, M181: tegen, M182: tegen, M183: voor, M184: voor.  

 

De heer ZOON (PvdD): M152: tegen, M153: tegen, M154: voor, M155: voor, M157: voor, M158: 4645 
voor, M159: tegen, M162: tegen, M164: stemverklaring: Er moet inderdaad een ander 

belastingstelsel gaan komen, dat moeten wij landelijk gaan regelen, daar moet ook de verhoging 

van het salaris bij zitten. Daarom zijn wij tegen deze motie, maar ondersteunen hem wel, M169: 

tegen, M170: voor, M171: tegen, M172: voor, M173: voor, M174: voor, M175: voor, M177: voor, 

M178: voor, M179: voor, M181: voor, M182: voor, M183: voor, M184: voor.  4650 
 

De heer DEEN (PVV): M152: voor, M153: voor, M154: voor, M155: voor, M157: tegen, M158: 

tegen, M159: voor, M162: voor, M164: tegen, M169: voor, M170: tegen, M171: voor, M172: voor, 

M173: voor, M174: voor, M175: tegen, M177: tegen, M178: tegen, M179: tegen, M181: tegen, 

M182: tegen, M183: voor, M184: tegen.  4655 
 

De heer KLEIN (CU): M152: tegen, M153: tegen, M154: tegen, M155: voor, M157: stemverklaring: 

Wij zijn het eens met het doel maar denken dat het heel ingewikkeld is om dit in het provinciale 

beleid uit te werken, dit zal landelijk moeten gebeuren, tegen, M158: tegen, M159: tegen, M162: 

tegen met stemverklaring: Diversiteit draagt bij aan de creativiteit en doet ook recht aan de 4660 
diversiteit in de samenleving, M164: stemverklaring: Belangrijk om het minimumloon te 

verhogen, dat is toevallig ook onderdeel van het belastingplan dat de CU vandaag heeft 

gepresenteerd, maar nu dit alleen in Noord-Holland doen, dat kan niet, dus tegen, M169: tegen, 

M170: tegen, M171: tegen, M172: tegen vanwege de toezegging die is gedaan, M173: tegen, 

M174: voor, M175: voor, M177: voor, M178: stemverklaring: Dat wij de gedeputeerde willen 4665 
vragen om er niet te veel tijd in te steken, omdat het echt een taak van de netbeheerders is, maar 

voor, M179: voor, M181: tegen, M182: tegen, M183: voor, M184: voor.  

 

De heer SMALING (SP): M152: tegen, M153: voor, M154: voor, M155: voor, M157: tegen, M158: 

tegen, M159: tegen, M162: tegen, M164: voor, M169: tegen, M170: tegen, M171: voor, M172: 4670 
voor, M173: voor, M174: voor, M175: voor, M177: tegen, M178: voor, M179: voor, M181: voor, 

M182: tegen, M183: voor, M184: voor.  
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Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): M152: voor, M153: voor, M154: voor, M155: voor, M157: 

tegen, M158: tegen, M159: voor, M162: tegen, M164: tegen, M169: voor, M170: voor, M171: 4675 
voor, M172: voor, M173: voor, M174: voor, M175: voor, M177: tegen, M178: voor, M179: voor, 

M181: tegen, M182: tegen, M183: voor, M184: voor.  

 

De heer BALJEU (Fractie Baljeu): M152: voor, M153: voor, M154: voor, M155: voor, M157: tegen, 

M158: tegen, M159: voor, M162: voor, M164: tegen, M169: tegen, M170: voor, M171: voor, 4680 
M172: voor, M173: voor, M174: voor, M175: voor, M177: voor, M178: tegen, M179: tegen, M181: 

tegen, M182: tegen, M183: voor, M184: voor.  

 

De VOORZITTER: Wij maken even snel de balans op. Ik ga toch een tweede stemronde doen, 

want ik vind dat wij dit agendapunt moeten afronden met een stemming en de mensen die 4685 
meekijken, hebben er recht op om te weten hoe wij erover denken. Wij hebben een versnelde 

telling. Digitaal hebben wij de stemming bijgehouden. Dankzij de griffie hebben wij nu een 

geautomatiseerd systeem, maar het wordt natuurlijk ook nog even snel gecontroleerd met de 

hand, maar het klopte, dus de vierkantscontrole klopt. Dan volgt nu de uitslag van de stemming 

over de moties.  4690 
 

M152: verworpen met 41 stemmen en 13 stemmen voor van FvD, PVV, 50plus/PvdO, Fractie 

Baljeu. 

M153: verworpen met 38 stemmen tegen en 16 voor van FvD, PVV, SP, 50plus/PvdO, Fractie 

Baljeu. 4695 
M154: verworpen met 35 stemmen tegen en 19 voor van FvD, PvdD, PVV, SP, 50plus/PvdO, 

Fractie Baljeu. 

M155: aangenomen met 54 stemmen voor. 

M157: verworpen met 51 stemmen tegen en 3 stemmen voor van PvdD. 

M158: verworpen met 51 stemmen tegen en 3 stemmen voor van PvdD. 4700 
M159: verworpen met 41 stemmen tegen en 13 stemmen voor van FvD, PVV, 50plus/PvdO, 

Fractie Baljeu. 

M162: verworpen met 42 stemmen tegen en 12 stemmen voor van FvD, PVV, Fractie Baljeu. 

M164: verworpen met 51 stemmen tegen en 3 stemmen voor van SP. 

M169: verworpen met 50 stemmen tegen en 4 stemmen voor van PVV en 50plus/PvdO. 4705 
M170: verworpen met 49 stemmen tegen en 5 stemmen voor van PvdD, 50plus/PvdO, fractie 

Baljeu. 

M171: verworpen met 38 stemmen tegen en 16 stemmen voor van FvD, PVV, SP, 50plus/PvdO, 

Fractie Baljeu. 

M172: verworpen met 35 stemmen tegen en 19 stemmen voor van FvD, PvdD, PVV, SP, 4710 
50plus/PvdO, Fractie Baljeu. 

M173: verworpen met 35 stemmen tegen en 19 stemmen voor van FvD, PvdD, PVV, SP, 

50plus/PvdO, Fractie Baljeu. 

M174: aangenomen met 37 stemmen voor en 17 stemmen tegen van VVD, FvD. 

M175: aangenomen met 51 stemmen voor en 3 stemmen tegen van PVV. 4715 
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M177: aangenomen met 30 stemmen voor en 24 stemmen tegen van VVD, FvD, PVV, SP, 

50plus/PvdO. 

M178: aangenomen met 38 stemmen voor en 16 stemmen tegen van FvD, CDA, PVV, Fractie 

Baljeu. 

M179: aangenomen met 42 stemmen voor en 12 stemmen tegen van FvD, PVV, Fractie Baljeu. 4720 
M181: verworpen met 48 stemmen tegen en 6 stemmen voor van PvdD, SP. 

M182: verworpen met 51 stemmen tegen en 3 stemmen voor van PvdD. 

M183: aangenomen met 45 stemmen voor en 9 stemmen tegen van VVD. 

M184: aangenomen met 51 stemmen voor en 3 stemmen tegen van PVV.  

 4725 
De VOORZITTER: Dan gaan we nu stemmen over voordracht 53, de begroting 2021 en de 

Memorie van Antwoord.  

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Voor.  

De heer VAN DER MAAS (VVD): Voor. 4730 
Mevrouw STRENS (D66): Voor. 

De heer VOSKUIL (PvdA): Voor.  

De heer DESSING (FvD): Tegen.  

De heer HEIJNEN (CDA): Voor.  

De heer ZOON (PvdD): Tegen.  4735 
De heer DEEN (PVV): Tegen.  

De heer SMALING (SP): Voor. 

De heer KLEIN (CU): Voor.  

Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO): Stemverklaring. Veel van mijn vragen op financieel en 

economisch gebied zijn niet beantwoord, waardoor wij geen goede afweging kunnen maken van 4740 
deze begroting. Daarom stemmen wij tegen.  

De heer BALJEU (Fractie Baljeu): Voor. 

 

De VOORZITTER: De voordracht is aangenomen met 39 stemmen voor en 15 stemmen tegen van 

FvD, PvdD, PVV, 50plus/PvdO. 4745 
 

9.a. Actualiteiten 

 

De VOORZITTER: Er zijn geen actualiteiten aangemeld.  

 4750 
9.b. Indien aan de orde, stemming over moties Vreemd aan de Orde van de dag  

 

De VOORZITTER: De eerste motie Vreemd betreft de bescherming bedreigde diersoorten van 

D66 en GL.  

 4755 
Gedeputeerde LOGGEN: Voorzitter. Wat ik van collega Rommel heb begrepen, is dat deze motie 

feitelijk overbodig is, omdat eigenlijk al gehoor wordt gegeven aan wat de motie beoogt. Er wordt 

al gekeken naar de gevolgen voor de nieuwe Rode Lijst met bedreigde diersoorten.  
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De VOORZITTER: Voor alle duidelijkheid, wij bundelen deze drie moties en bieden die 4760 
gezamenlijk ter stemming aan. De twee andere moties Vreemd worden toegelicht door 

gedeputeerde Olthof.  

 

Gedeputeerde OLTHOF: Voorzitter, M150 spaarpalen verkeersveiligheid kunnen wij positief 

adviseren. Wij hebben kennis genomen van de pilots in twee andere provincies en waren ook 4765 
bezig om te kijken of wij dit in Noord-Holland zouden kunnen doen, dus dit dient als een steun 

voor de pilots in Noord-Holland. M151, deze ontraad ik. Ik heb al aangegeven bij de begroting 

dat wij de ambities om het OV door te zetten en de ambities zowel voor duurzaamheid als 

omvang absoluut door willen zetten, maar hier wordt erg gericht op het middel, de financiële 

bijdrage, terwijl wij op dit moment in gesprek zijn met de concessiehouder over hoe wij de 4770 
ambities voor duurzaamheid kunnen waarmaken en het hoeft niet altijd financieel te zijn. Wij 

onderschrijven het voortzetten van de ambities voor duurzaamheid, maar de motie gaat over het 

middel en daar kan ik niet mee instemmen, want het hoeft niet altijd financieel te zijn. Over het 

derde punt zullen wij PS blijven informeren. Dus M150 positief, M151 negatief.  

 4775 
De VOORZITTER: Stemverklaringen kunnen tijdens het stemmen worden gegeven.  

 

Mevrouw KOCKEN (GL): Motie 149: voor, Motie 150: voor, Motie 151: tegen. 

De heer VAN DER MAAS (VVD): Motie 149: tegen, Motie 150: tegen, Motie 151: tegen. 

Mevrouw STRENS (D66): Motie 149: voor, Motie 150: voor, Motie 151: tegen. 4780 
De heer VOSKUIL (PvdA): Motie 149: voor, Motie 150: voor, Motie 151: tegen. 

De heer DESSING (FvD): Motie 149: voor, Motie 150: voor, Motie 151: voor. 

De heer HEIJNEN (CDA): Motie 149: tegen, Motie 150: voor, Motie 151: tegen. 

De heer ZOON (PvdD): Motie 149: voor, Motie 150: stemverklaring: Wij snappen het interessante 

initiatief, maar wij zien wel bezwaren met bijvoorbeeld privacy, dus tegen, Motie 151: 4785 
stemverklaring: Ook hier zien wij de positieve insteek, wij zien graag de duurzaamheid, maar wij 

stemmen tegen. 

De heer DEEN (PVV): Motie 149: tegen, Motie 150: tegen, Motie 151: tegen. 

De heer SMALING (SP): Motie 149: voor, Motie 150: voor, Motie 151: voor. 

De heer KLEIN (CU): Motie 149: stemverklaring: Hoewel het eigenlijk overbodig is, ondersteunen 4790 
wij het idee en wij begrijpen dat de gedeputeerde dat zo interpreteert, dus voor, Motie 150: voor, 

Motie 151: voor. 

Mevrouw VAN SOEST (50plus/PvdO): Motie 149: tegen, Motie 150: voor, Motie 151: voor. 

De heer BALJEU (Fractie Baljeu): Motie 149: voor, Motie 150: tegen, Motie 151: voor. 

 4795 
De VOORZITTER: De uitslag van de peiling over de drie moties Vreemd aan de orde van de dag is 

als volgt:  

Motie 149: aangenomen met 37 stemmen voor en 17 stemmen tegen van VVD, CDA, PVV, 

50plus/PvdO. 

Motie 150: aangenomen met 38 stemmen voor en 16 stemmen tegen van VVD, PvdD, PVV, Fractie 4800 
Baljeu. 
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Motie 151: verworpen met 40 stemmen tegen en 14 stemmen voor van FvD, SP, CU, 

50plus/PvdO, fractie Baljeu.  

 

9.c. Schorsing  4805 
 

De VOORZITTER: Ik schors om 20.33 uur de vergadering tot maandag 16 november om 13.00 

uur. Dan zie ik u graag weer gezond en wel terug.  

 

 4810 
 

 

 

 

  4815 
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De VOORZITTER: Beste Statenleden, beste Noord-Hollanders, ik open deze online-vergadering. 

Welkom aan de Statenleden en leden van Gedeputeerde Staten in deze online vergadering en ook 

welkom aan alle belangstellenden die deze vergadering via de website volgen. 40 
Ik verzoek alle deelnemers om de microfoons te dempen en uw mobiele telefoons uit te zetten. 

Ik zeg het er nog maar weer bij. Dit is een live online-vergadering live. Wees u er ook van bewust 

dat uw achtergrond in beeld is en dat achtergrondgeluiden worden uitgezonden. Gebruik als het 

kan een headset en beperk achtergrondgeluiden zoveel mogelijk. 

Voorafgaand aan de vergadering heeft de griffier een presentiecheck gedaan. Nagenoeg alle 45 
Statenleden zijn aangesloten bij deze online-Statenvergadering. De heer Baljeu zal later inloggen. 

Mevrouw Van Soest zal tussen 13.00 en 14.00 uur aan de vergadering deelnemen. 

 

Bij de opening van deze vergadering op 9 november jl. was er een quorum. Vandaag ook. Omdat 

er quorum was bij aanvang van deze vergadering op 9 november jl., is opnieuw een quorum bij 50 
deze uitloopvergadering niet vereist.  

 

Een bericht van verhindering voor de vergadering van vandaag is ontvangen van de volgende 

leden: de heer Everduim (DENK), Zijn opvolger wordt waarschijnlijk in de Provinciale 

Statenvergadering van 14 december geïnstalleerd. 55 
We zijn nog bezig met contact zoeken met  mevrouw Van Soest (50PLUS/PvdO) en de heer Baljeu 

(Fractie Baljeu) zal later inloggen. Dat betekent dat er op dit moment 52 Statenleden aan deze 

vergadering deelnemen. 

Mocht u tussentijds de Statenvergadering moeten verlaten, meldt u zich dan wel af via het 

chatsysteem of per mail bij de griffie. Ik heb het op 9 november ook aangegeven dat we ons 60 
Reglement van Orde hebben aangevuld voor het online vergaderen. De informatie daarover treft 

u aan in het addendum dat bij de vergaderstukken is gepubliceerd. 

Wat de moties betreft kunt u vanaf nu en tijdens de hele vergadering tot aan de peiling, al uw 

moties per mail indienen bij de griffie, met in de cc de mede-indieners. De moties worden 

gepubliceerd zodra u ze officieel heeft ingediend tijdens uw bijdrage en het dictum heeft 65 
voorgelezen. 

Net als op 9 november zal bij alle voorgestelde besluiten en ingediende moties en 

amendementen een peiling worden gehouden van de uitslag via de fractievoorzitters. Behalve 

uiteraard als een Statenlid vraagt om hoofdelijke stemming. Net als op 9 november zult u na 

afloop van de vergadering een overzicht toegestuurd krijgen met de uitslagen zoals die zijn 70 
opgetekend in de peiling. Door de ondertekening van de stembrief kunt de correcte weergave van 

uw individuele stem bevestigen. Pas nadat alle getekende stemformulieren van de Statenleden 

ontvangen zijn bij de Statengriffie is het besluit definitief genomen. Dit wordt bekend gemaakt 

via de openbare besluitenlijst. Bij ordevoorstellen zal ik de fractievoorzitters vragen of de fractie 

akkoord is. Daarbij telt dan het aantal zetels van de aanwezige Statenleden. 75 
U heeft van tevoren bij de Statengriffie aangegeven bij welk onderwerp u wilt spreken. Ik zie in de 

chat ook nog een aantal aanvullingen. Dat zal door de griffier op mijn lijstje worden bijgewerkt. 

Ik zal bij de bespreekstukken, voordat ik het woord geef aan de eerste spreker de aangemelde 

sprekers opnoemen, zodat u dat nog kunt controleren. Het groene handje is ondertussen 

bekend. Als u het woord wilt voeren op een moment in de vergadering waarvoor u zich niet heeft 80 
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aangemeld, bijvoorbeeld bij een ordevoorstel of een interruptie, drukt u op het groene handje 

dan kan ik u het woord geven. Net als op 9 november zal ik proberen tijdens de bijdragen het 

debat zoveel mogelijk te stimuleren en te begeleiden. Rond 18.00 uur gaan we schorsen voor het 

diner. Dan hoop ik dat we na het diner kort verder kunnen vergaderen. Om 17.00 uur zal de 

vicevoorzitter, mevrouw Kocken, mij gaan vervangen, vanwege een overleg met 85 
bewindspersonen. Uiteraard ook een digitaal overleg, maar dat kan ik niet via deze computer 

doen. Dus dan zal ze mij voor het verdere verloop van de vergadering vervangen.  

 

Dan gaan we nu naar agendapunt 10. 

 90 
10. Integraal Meerjaren Programma Infrastructuur (iMPI) 2021-2028 

Voordracht 55 

 

De VOORZITTER: Agendapunt is voordracht 55, het Integraal Meerjaren Programma 

Infrastructuur, iMPI, 2021-2028.  95 
Bij moties, amendementen en bij de voordracht doen we een peiling van de stemmen via de 

fractievoorzitters. Indien er amendementen zijn ingediend, dan zullen we die eerst samen met de 

moties peilen. Daarna volgt een nieuwe peiling van stemmen voor de voordracht. Interrupties zal 

ik niet alleen aan het eind van een bijdrage, maar ook zoveel mogelijk tussentijds toestaan. Houd 

u ze kort en probeer niet in herhaling te vervallen. Dat zal het debat verlevendigen en het maakt 100 
het mogelijk om zoveel mogelijk mensen de mogelijkheid te bieden om aan het debat deel te 

nemen.  

De sprekers die zich hebben aangemeld voor dit onderwerp zijn volgens mijn lijstje: De heer 

Dessing (Forum voor Democratie), mevrouw Kuiper (CDA), de heer Hollebeek (Partij voor de 

Dieren), de heer Steeman (D66), de heer Deen (PVV), mevrouw Doevendans (PvdA), de heer 105 
Hoogervorst (SP), de heer Klein (ChristenUnie) en onder voorbehoud mevrouw Van Geffen (VVD). 

Dan geef ik in eerste termijn het woord aan de heer Dessing van Forum voor Democratie.  

 

De heer DESSING (FvD): Ik denk dat ik het kort ga houden in deze bijdrage. Het Integraal 

Meerjaren Programma Infrastructuur is in de commissie besproken. We zijn erg tevreden met de 110 
opzet om op die manier twee documenten in elkaar te schuiven. Dat heeft gezorgd voor een 

leesbaar en overzichtelijk document waarin diverse projecten  duidelijk en helder zijn terug te 

vinden. In de commissie hadden we vragen over een aantal projecten. Die zijn naar behoren 

beantwoord. We zijn het ook eens met de systematiek om elk jaar de bedragen die in de 

begroting terechtkomen vanuit het iMPI op die manier te gaan regelen. Al met al kunnen we kort 115 
zijn. We kunnen instemmen met zowel de opzet als de inhoud van dit Integraal Meerjaren 

Programma Infrastructuur. 

 

De VOORZITTER: Dat was inderdaad een korte bijdrage. Dan wil ik vragen aan mevrouw Kuiper 

van het CDA of zij het groene handje wil aanklikken. 120 
 

Mevrouw KUIPER (CDA): Net zoals voorgaande spreker kan het CDA zich ook vinden in de 

voordracht inzake het iMPI. Deze eerste integrale versie biedt een helder overzicht in onderhoud, 
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dat komend jaar gepland staat, alsmede van toekomstige investeringen. Zoals eerder gezegd: Het 

is niet meer nodig om in twee documenten te zoeken, wat er op een bepaald wegdeel, vaarweg of 125 
met een bepaald kunstwerk gaat gebeuren. Ook de samenhang tussen onderhoud en investering 

is duidelijker. Zoals ik ook al in de commissie heb aangegeven dank ik de gedeputeerde en alle 

ambtenaren voor de totstandkoming van dit iMPI en de wijze van totstandkoming hiervan. Het 

geeft weer dat er goed inzicht is in de staat van onze kapitaalgoederen, maar ook waar in de 

infrastructuur knelpunten zijn die oplossing behoeven. In de voordracht staat goed gemotiveerd 130 
wat de reden van de kredietaanvraag is. De kredietaanvragen samen behelzen een enorm bedrag, 

maar op deze wijze wordt onze infrastructuur op peil gehouden en worden knelpunten opgelost. 

Het zijn investeringen voor een lange termijn, voor de toekomst. We realiseren ons dat voordat 

een kredietaanvraag er ligt, er goed gekeken is naar noodzaak, kosten en baten, afweging van 

meerdere oplossingsrichtingen en afstemming met belanghebbenden, zoals gemeenten en 135 
inwoners. Zoals we al bij de begrotingsbehandeling hebben aangegeven zijn dit dus uitgaven, 

zeker als het gaat om het verhogen van de verkeersveiligheid, die ertoe doen en die instemming 

hebben van het CDA.  

Infrastructurele projecten kennen een lange doorlooptijd, soms decennia. Wij verwachten dat er 

in het komende jaar stappen kunnen worden gezet met de verbinding A8/A9 en de verdubbeling 140 
van de Nieuwe Bennebroekerweg in de Haarlemmermeer. Ook het feit dat de studie naar de 

knelpunten op de N242 gestart is, met een voorverkenning, is belangrijk. We zien uit naar de 

uitkomsten van het onderzoek naar de problematiek op de ring van Alkmaar, zeker nu dit 

verband houdt met de woonambities van die regio. 

Tenslotte, voorzitter, het enige verzoek dat we nu hebben is om belanghebbenden goed te 145 
informeren bij vertragingen of wijzigingen van projecten. Ik weet dat het om heel veel projecten 

gaat, maar ieder project heeft impact op de omgeving. Het is voor inwoners en andere 

belanghebbenden belangrijk om goed op de  hoogte gehouden te worden. Graag een korte 

reactie van de gedeputeerde hierop. Dank u wel, voorzitter. 

 150 
De VOORZITTER: Ik verzoek de heer Hollebeek (PvdD) om op het groene handje te drukken. 

 

De heer HOLLEBEEK (PvdD): Ik sluit me aan bij de voorgaande sprekers voor wat betreft het 

leesbare en duidelijke document. De integratie van het PMI en PMO heeft wel degelijk iets moois 

opgeleverd. Nogmaals complimenten daarvoor aan alle betrokkenen. Zoals ik al samen met 155 
mevrouw Van Geffen in de commissie heb aangegeven, is eigenlijk het enige wat nog mist, een 

directe link naar kaartmateriaal, zodat snel overzichtelijk is in het projectenoverzicht. De 

gedeputeerde heeft in de commissie enigszins toegezegd dat er in de volgende versie aan een 

visualisatie wordt gewerkt. Daar heb ik alle vertrouwen in. 

Het is niet alleen maar hosanna vandaag. Dat zou je bijna denken als ik mijn voorgangers zo 160 
hoor. Er is een inhoudelijke zorg, die ik ook in de commissie geuit heb. Die zorg is helaas alleen 

maar groter geworden in de afgelopen drie weken. Er wordt een aanvullend krediet van ruim 

€ 7,5 miljoen aangevraagd voor de nieuwe aansluiting op de A9 in de gemeente Heiloo, 

aangezien, door vertraging, de projectkosten zijn gestegen. Nu lijkt er nog een kink in de kabel 

te komen, nu de coalitiepartijen in Heiloo de meerderheid in de raad kwijt zijn. De Heiloose 165 
gemeenteraad heeft meteen het voorstel voor € 1,7 miljoen extra weggestemd. Nu lijkt het ook 
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nog te gaan rommelen rond de begroting in de gemeente Castricum. Drie weken geleden stelde 

de gedeputeerde -en nu citeer ik-: “dat er elke keer kritisch zal worden gekeken of een volgende 

stap een verlenging of een verhoging van het krediet, of een vertraging nog recht doet aan het 

traject waarin het project zich bevindt.” Dus er zal nu al volgens de voordracht een subsidie van 170 
meer dan € 2 miljoen aan de gemeente Heiloo worden verstrekt. Met de huidige ontwikkelingen 

zal dat dus niet genoeg blijken te zijn. Voor de duidelijkheid: een deel van het project beoogt een 

aansluiting van het bedrijventerrein Boekelermeer. Dat ligt vlak naast de A9 bij knooppunt 

Kooimeer, maar de  nieuwe aansluiting is een aantal kilometer zuidelijker geprojecteerd. Hiervoor 

moet dan een kostbaar stukje cultuurlandschap vernietigd worden, omdat er in het verleden nu 175 
eenmaal niet zulke slimme afspraken zijn gemaakt. Doorgaan met de ‘heilloze weg’ volgens de 

ooit bedachte verdeelsleutel terwijl het water gemeenten (financieel) aan de lippen staat. Ik ga nu 

niet met moties lopen zwaaien, of zoiets, maar ik hoop toch echt van harte dat dit echt de laatste 

keer geweest is en dat dit college nu echt een keer een streep gaat trekken op deze heilloze weg. 

Heilloze wegen leiden over het algemeen richting bodemloze putten. Dank u wel. 180 
 

De VOORZITTER: Ik vraag de heer Steeman om het ‘handje’ uit te steken. 

 

De heer STEEMAN (D66): Ook wat ons betreft, aansluitend bij eerdere sprekers: dit is een mooi 

programma met veel ambitie. We zijn ook blij dat het op deze manier wordt aangeboden aan 185 
Provinciale Staten. We zijn ook blij dat Provinciale Staten worden betrokken bij de 

doorontwikkeling van dit iMPI. Het is punt dat D66 al tijden lang heeft gemaakt. het is dus een 

welkom resultaat om op deze manier deze projecten aangeboden te zien worden. Het is erg goed 

om te zien dat er veel wordt geïnvesteerd in infrastructuur en dat de focus ook wordt verlegd 

naar andere modaliteiten dan alleen autovervoer. Het is best verleidelijk om alle projecten een 190 
voor een langs te lopen maar daarvoor is de spreektijd te kort en dan zouden we de commissie 

gaan overdoen. Zoals gezegd, zijn we blij met de toezegging van de gedeputeerde dat de Staten 

bij de doorontwikkeling van dit iMPI betrokken worden. Een eerste punt daarbij is in ieder geval 

de vergadervolgorde. Het iMPI is een kader dat eigenlijk voor de begroting zou moeten worden 

vastgesteld. Om het iMPI nu te behandelen na de begroting is als mosterd na de maaltijd. Wat de 195 
doorontwikkeling betreft, is D66 zeker benieuwd naar het vervolg op de Investeringsstrategie 

Noord-Hollandse Infrastructuur (INHI), dat is toegezegd in de commissie. We zien Provinciale 

Staten graag meer in de rol als kaderstellend orgaan gezet worden. De gedeputeerde heeft dat 

dus toegezegd in de commissie. We herhalen het graag nog een keer. In dat kader denken we 

graag ook verder mee over de betrokkenheid van de Staten bij de programmering van mogelijk 200 
politiek gevoelige objecten die nog in de ideefase zijn en die nu dus niet bij de Staten 

langskomen. Niet alleen het vroegtijdig betrekken van inwoners, maar ook het vroegtijdig 

betrekken van Provinciale Staten maakt dat een project mogelijk niet halverwege bijgestuurd 

hoeft te worden, wegens politieke gevoeligheden die niet eerder in beeld zijn geweest. Ik ben ook 

erg benieuwd naar de antwoorden op de door de heer Hollebeek gestelde vragen rondom de 205 
afslag A9, ondanks dat wij er politiek anders inzitten dan de heer Hollebeek.  

Ik heb nog een heel ander punt om te maken. Ik heb daarvoor ook een motie onder mijn arm. Het 

pontje Ilpendam is laatst ter discussie geweest in de commissie en in de Staten. Dat maakte wel 

duidelijk dat er rondom ‘Varende fiets- en wandelpaden’ de veerpontverbindingen eigenlijk iets 
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niet helemaal goed verdeeld is. We zouden graag een structurele inzet van de provincie zien om 210 
deze verbindingen deel te laten uitmaken van het vervoersnetwerk in Noord-Holland. Een aantal 

provinciale ponten is in provinciaal beheer. We zouden graag zien dat die verbindingen 

structureel gemaakt kunnen worden zodat ze ook echt een vast onderdeel kunnen blijven van 

fiets- en wandelverbindingen in Noord-Holland. We hebben ook een wens om die structuur 

eventueel ook te bespreken met andere beheerders van veerpontverbindingen, zoals gemeenten 215 
vanuit de provinciale regierol, maar ook particuliere ponten zijn soms belangrijk voor de 

verbindingen van fiets- en wandelverkeer. Kennelijk is dat een inzicht dat nog ontbreekt. Daarin 

is nog niet veel structuur aangebracht. Daarvoor dienen we een motie in. Onder andere voor het 

inzicht in de veerpontverbindingen op te nemen in de Recreatievisie en om te kijken of er beleid 

gevoerd kan worden en hoe dat beleid verankerd kan worden. Samen met GroenLinks, PvdA en 220 
ChristenUnie dient D66 een motie in met het dictum: “Dragen het college op: -De 

pontveerverbindingen in recreatieve fiets- en wandelroutes op te nemen in de recreatievisie; Te 

onderzoeken of de pontveerverbindingen die in Provinciaal beheer zijn opgenomen kunnen 

worden in concessieregelingen als openbaar vervoer verbinding om continuïteit en frequentie 

zeker te stellen – of welke andere mogelijkheden er daarvoor zijn; Provinciale Staten van de 225 
uitkomsten van dit onderzoek op de hoogte te brengen.” 

Als het goed is de motie al via de griffie binnengekomen. Verder zijn wij het eens met het 

voorstel. 

 

Motie Varende fietspaden 185/16112020 230 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 9 november 2020, hebben kennis 

genomen van de statenvoordracht 55-2020 – Integraal Meerjaren Programma Infrastructuur 

(iMPI); 

 235 
Constateren dat: 

− De provincie in 2021 in beeld gaat brengen, welke consequenties de landelijke 

netwerkstrategie voor bereikbaarheid (SBaB) en de verstedelijkingsstrategie van de 

Metropoolregio Amsterdam (MRA) hebben voor de provinciale bezittingen en belangen -  zoals 

het netwerk van provinciale wegen- en fietspaden en de OV-concessies; 240 
− De provincie eigenaar is van wegen, vaarwegen en fietspaden en vanuit die rol 

verantwoordelijk voor een vlotte en veilige doorstroming van al het verkeer op deze eigen 

infrastructuur; 

− Gemeenten niet altijd bij machte zijn om veerponten in fietsverbindingen (frequent genoeg) in 

de vaart te houden; 245 
 

Overwegen dat: 

− Het fietsnetwerk van steeds groter belang is voor duurzame mobiliteit naar voorzieningen en 

werk, en voor de recreatie; 

− Het wandelnetwerk van groot belang is voor de recreatie in de eigen woonomgeving en 250 
toerisme in eigen land; 

 



Pagina 7 
 

 7 

Zijn van mening dat: 

Fiets- en wandelverbindingen over waterwegen via pontveren goed geregeld moeten worden in de 

toekomst; 255 
 

Dragen het college op: 

− De pontveerverbindingen in recreatieve fiets- en wandelroutes op te nemen in de 

recreatievisie; 

− Te onderzoeken of de pontveerverbindingen die in Provinciaal beheer zijn opgenomen kunnen 260 
worden in concessieregelingen als openbaar vervoer verbinding om continuïteit en frequentie 

zeker te stellen – of welke andere mogelijkheden er daarvoor zijn; 

− Provinciale Staten van de uitkomsten van dit onderzoek op de hoogte te brengen;  

 

en gaan over tot de orde van de dag. 265 
Marcel Steeman, Vincent Koerse, Michel Klein,  Sandra Doevendans, 

Statenlid D66  Statenlid GroenLinks Statenlid CU NH Statenlid PvdA 

 

 

De VOORZITTER: Uw motie maakt onderdeel uit van de beraadslagingen. Ik verzoek de heer 270 
Deen om op het ‘groene handje’ te drukken. 

 

De heer DEEN (PVV): Ook van onze kant uiteraard de complimenten voor dit leesbare en heldere 

stuk. Hoewel de PVV met de meeste projecten kan instemmen, waren we een beetje bezorgd over 

een aantal verbeter- en uitbreidingsprojecten, zoals het opwaarderen van de brug in Ouderkerk. 275 
Daar was een extra claim neergelegd als gevolg van vertraging door het ontbreken van de 

benodigde gronden, waardoor de kosten met € 5,3 miljoen waren opgelopen. Een zorgwekkende 

situatie. Dat vonden ook andere partijen tijdens de commissie. We waren blij dat de heer Olthof 

over het project meldde dat de betrokken partijen eruit zijn gekomen met elkaar en dat de 

verwachting is dat er op korte termijn weer verder gegaan kan worden met het project. Een 280 
goede zaak. 

Wat wij daarnaast opmerkelijk vonden is dat er miljoenen euro’s over de balk worden gesmeten 

vanwege de zogenaamde stikstofproblematiek. We hebben het hier over belastinggeld, dat naar 

onze mening beter besteed kan worden. Nog even het volgende inzake het project HOV14, de 

halte Royal Flora Holland. Door de aanleg van een HOV-halte bij de hoofdingang van Royal Flora 285 
Holland en het in aanleg zijnde Experience Center Floryworld kan de route voor beide buslijnen 

met zes minuten worden versneld en worden de huidige haltes opgeheven. Dit zou € 4,8 miljoen 

moeten kosten. Tijdens de commissievergadering heb ik aan de heer Olthof gevraagd naar de 

relatie tussen kosten en tijdswinst. Gedeputeerde Olthof gaf toen aan dat het niet alleen om 

tijdwinst gaat, maar ook dat er flink geïnvesteerd wordt in de infrastructuur nabij Flora Holland. 290 
Hij gaf toen aan een lijst te kunnen delen met zaken die daaronder vallen. Het kan zijn dat we die 

over het hoofd hebben gezien, maar ik heb de lijst nog niet voorbij zien komen. Zou de 

gedeputeerde beknopt kunnen aangeven waar het grootste deel van de investeringen in 

infrastructuur uit bestaat. Dat is dan nog een vraag tijdens deze Provinciale Staten. Kijkend naar 
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voorliggend besluit kunnen we instemmen met de meeste zaken, behoudens de punten 4c en 4d. 295 
Tot zover voorzitter. 

 

De VOORZITTER: Het verzoek aan mevrouw Doevendans, of u zich wilt melden. Dat gebeurt nu 

ook. 

 300 
Mevrouw DOEVENDANS (PvdA): Ook mijn fractie wil nogmaals Gedeputeerde Staten en alle 

ambtenaren bedanken voor het harde werk om van PMO en PMI een document te maken, of zoals 

in normaal Nederlands: een document waar de infrastructuur en de plannen voor de komende 

jaren worden opgeschreven om te zorgen dat er meer inzicht en samenhang komt. Dit is een 

begin van een nieuwe manier van werken, waarbij mijn fractie uitkijkt naar de samenwerking en 305 
het verder vormgeven van hoe we als Staten beter betrokken kunnen worden bij het begin van 

bijvoorbeeld plan- en studiefases binnen projecten. Dit nieuwe document maakt zaken 

overzichtelijker. Het doel is natuurlijk om de provincie bereikbaar te houden. Afgelopen vrijdag 

was er een online provinciestrijd van NJR die, in verband met corona, via Zoom werd gehouden. 

Jongeren van tussen twaalf en achttien jaar hadden in de ochtend een vraagstuk gekregen en 310 
moesten daarna een idee pitchen. De jeugd heeft de toekomst en daarom wil ik graag een aantal 

belangrijke zaken, via de voorzitter, met jullie delen. 

Deze jongeren voelden namelijk een enorme drang om de wereld mooier te maken. Een van de 

zaken was de klimaatverandering tegengaan. In alle onderwerpen kwam dit naar voren. Dat is een 

van de grote uitdagingen die we hebben staan binnen het domein Mobiliteit en Bereikbaarheid. 315 
We willen immers slim gebruikmaken van de infrastructuur. We willen integraal zaken aanpakken, 

zodat we meteen dingen tegelijkertijd kunnen aanpakken. In de vorige periode zat mijn collega 

Marieke van Duijn op dit dossier. Zoals sommigen misschien nog wel weten is en was de fiets 

haar thema. Het F-net is eigenlijk een begrip geworden. Daarom zijn wij als fractie dan ook heel 

erg blij dat er grote focus is op de fiets en het openbaar vervoer, zodat meer mensen -en wie 320 
weet ik ook- gebruik gaan maken van de fiets. Zoals mijn collega van D66 hiervoor al zei, dienen 

wij mede de motie ‘Varende fietspaden’ in. Een ander punt wat de jongeren aangaven, vrijdag, is 

dat de sleutel ligt bij samenwerken en samen doen. Als we dit vertalen naar het dossier Mobiliteit 

is binnen de provincie bijna alles dat draait om samen doen. We hebben allemaal verschillende 

rollen. In het ene project zijn we trekker en in het andere project zijn we partner. Met dit in het 325 
achterhoofd kijkt mijn fractie ook naar het gevraagde aanvullende krediet voor Heiloo, Het gaat 

hier om een technische verhoging van het budget, die het gevolg is van een vertraging. Heiloo is 

opdrachtgever en de provincie heeft eerder ingestemd met deze bijdrage. Voor ons als PvdA is 

een verdere verhoging hierna niet aan de orde. Als Heiloo geen budget of bestemmingsplan 

vaststelt dan zal de provincie dus niet hoeven bijdragen en vloeit het geld terug in de iMPI. We 330 
zijn ook blij dat de gedeputeerde in de commissie heeft aangegeven altijd kritisch te kijken naar 

eventuele verhogingen, zodat we ook zeker weten dat het geld goed besteed wordt. 

Samenvattend zijn we als PvdA dus blij met dit document als eerste aanzet, zodat we 

overzichtelijker kunnen kijken en de samenhang kunnen vinden. Het mag duidelijk zijn dat voor 

ons als fractie net als voor de jongeren de duurzaamheid, openbaar vervoer en de fiets 335 
belangrijke punten zijn, zeker nu. 
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De VOORZITTER: Dan verzoek ik de heer Hoogervorst van de SP om zich te melden. 

 340 
De heer HOOGERVORST (SP): Wat voorheen PMO en PMI waren is nu een lijvig document 

geworden, het iMPI. Tevens is het overzicht van onderhoud- en infrastructurele projecten 

voortaan gekoppeld aan de begrotingssystematiek. De SP is positief over deze ontwikkeling. 

Projecten worden natuurlijk niet overzichtelijker door het puur op papier samenvoegen van 

plannen. Er is nu wel een flink document ontstaan, maar de praktijk in de provincie zal nog 345 
moeten aantonen dat projecten soepeler en doelmatiger verlopen nu onderhoud en aanleg in een 

document zijn samengevoegd. Dat gaan we als SP goed monitoren. We verwachten natuurlijk dat 

ook Gedeputeerde Staten dat gaan doen. Kunnen Gedeputeerde Staten in dit kader toezeggen om 

tussentijds Provinciale Staten te informeren over projecten, als er onverwachte zaken spelen, of 

als projecten onverwacht uit de tijd gaan lopen? 350 
Zoals het document laat zien, is de provincie met heel veel projecten druk in de weer. Hoe kijken 

Gedeputeerde Staten aan tegen het werk in uitvoering, dat gepland of al uitgevoerd wordt, gezien 

de stikstofproblematiek, die er op dit moment is en die op veel fronten roet in het eten gooit. 

Komen er projecten daadwerkelijk in gevaar, of is er nu al zicht op bepaalde vertragingen. In dit 

kader lezen we bijvoorbeeld hoe bij het project Afslag A9 bij Heiloo, het kwam net al een aantal 355 
keren langs, het probleem van stikstof zand in de radars heef gegooid. Niet alleen een beetje 

zand, maar een flinke schep. Omdat er volgens onze fractie ook nog veel onduidelijk is over 

andere aspecten, zoals bijvoorbeeld nut en noodzaak van deze afslag, maar vooral over de 

uiteindelijke financiering, blijft de SP zeer kritisch meekijken naar de ontwikkelingen. Zo willen 

we van Gedeputeerde Staten ook weten dat er nu bovendien een nieuw fietspad aan het project 360 
wordt gekoppeld, met het oog op het binnenhalen van subsidie. Hoe kritisch kijkt de 

gedeputeerde hier naar? Nu komen we binnen dit project al jaren niet verder dan het alsmaar 

verhogen van het project limiet. Mijn collega van de PvdA noemde dat ook al. Daarover valt 

overigens nog te melden dat we, bij het vaststellen van de begroting vorige week, een 

kredietverhoging hebben goedgekeurd, daar waar nu gemeenten, die deelnemen aan het project, 365 
de financiële steun lijken te gaan intrekken. In Heiloo staat het windvaantje inmiddels 180 graden 

gedraaid. Ook onze gedeputeerde gaf in de commissie tussen neus en lippen al aan dat voor hem 

de grens in beeld komt. Waar ligt volgens Gedeputeerde Staten de grens? Wat is deze grens? 

Bereiden Gedeputeerde Staten rond dit project ook een exit strategie voor, want in variatie in wat 

de heer Hollebeek net vertelde, blijven storten in bodemloze putten is ook hier een heilloze weg. 370 
De SP vindt het alsmaar verhogen van kredieten sowieso onverantwoord. We brengen de 

gemeenten alleen maar verder in de problemen. De bereidheid om kredieten te verhogen, staat 

wat ons betreft in schril contrast met de noodkreet die Gedeputeerde Staten onlangs bij de 

minister op het bord legde, over de financiële nood van gemeenten. Datzelfde geldt eigenlijk 

voor de verbinding A8/A9. Onlangs als project nog apart besproken in een vorige commissie. De 375 
SP-fractie kijkt ook hier zeer kritisch naar. We zijn van mening dat deze weg er niet moet komen. 

Verdere studie zien wij als een wanhopig zoeken van Gedeputeerde Staten, samen met de 

voorstanders, naar mogelijkheden om de weg toch te kunnen aanleggen. De enorme schade die 

deze kilometers asfalt en alles wat er overheen gaat rijden, gaat veroorzaken, zien Gedeputeerde 

Staten natuurlijk ook wel, maar de vraag is, denken wij, hoe komen we op een nette manier van 380 
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deze weg af. De SP zegt klip en klaar: Stoppen en alle energie en geld steken in andere 

mogelijkheden om de leefbaarheid in Krommenie en Assendelft te verbeteren.  

Nog een ander punt.  In het kader van het onderhoud lezen we in de beantwoording van 

technische begrotingsvragen dat er de komende vier jaar, let wel, vier kilometer stil asfalt wordt 

gelegd. Waarom zo weinig? Het kan immers omwonenden flink tegemoet komen als het gaat over 385 
geluidsoverlast. Er ligt overigens een stuk op de N505, vlakbij Enkhuizen, waar ik dagelijks 

langsrijd, enkele honderden meters lang, op een tracé waar niemand vlakbij woont. Kortom, zijn 

Gedeputeerde Staten bereid om meer stil asfalt neer te leggen? Nog een vraag, voorzitter, die 

gaat over de gebiedscontracten. Zijn gebiedsopdrachtnemers, zoals opgesomd in tabel 3 van het 

iMPI, nog gevoelig voor de gevolgen van de coronacrisis? Dan heb ik het natuurlijk vooral over de 390 
vraag of wij als provincie hiervan nog iets gaan merken. 

 

De VOORZITTER: Dank u wel, meneer Hoogervorst. U hebt in ieder geval een aantal vragen 

gesteld aan de gedeputeerde. Die kan hij straks mooi beantwoorden. Ik verzoek de heer Klein van 

de ChristenUnie om zich te melden. 395 
 

De heer KLEIN (CU): Ook de ChristenUnie schaart zich in het rijtje met partijen die complimenten 

geven voor het nieuwe iMPI. Door nu expliciet vast te stellen hoe we de projecten verschuiven van 

een planfase naar een realisatiefase, geven we duidelijkheid over de keuzes die de provincie 

maakt aan alle kanten. Dat is heel belangrijk. Zoals net al opgemerkt door de heer Steeman, doen 400 
we het eigenlijk wel in de verkeerde volgorde. We hebben vorige week de kredieten al ter 

beschikking gesteld. Nu besluiten we over de projecten. Straks bij de vaststelling van het NIKG 

besluiten we over de kaders. Het is goed als we dat volgend jaar omdraaien. 

We hebben twee verzoeken waar we graag een reactie van de gedeputeerde op horen. Het eerste 

is dat we graag zouden zien dat bij projecten, die nieuw in de studiefase worden opgenomen, 405 
ook wordt aangegeven wat de aanleiding is om die projecten te agenderen in de studiefase. Dat 

kan bijvoorbeeld doordat Gedeputeerde Staten zeggen: “Rijkswaterstaat heeft aangegeven dat er 

een P&R-locatie te vol is en dat extra capaciteit nodig is, of een gemeente heeft ons gevraagd een 

kruising te verbeteren of te onderzoeken, of uit onze eigen analyse blijkt dat dit een 

fietsknelpunt is.” Dit zou iedereen goed inzicht geven en draagt bij in de transparantie over de 410 
vraag waarom de provincie bepaalde projecten aanpast.  

Ten tweede. Een belangrijk onderdeel voor ons van het iMPI is de oplossing van alle 

fietsknelpunten. Dit is nu opgenomen onder een item in het iMPI, namelijk Algemeen 43. Terwijl 

het over veertien verschillende projecten gaat. Dat hebben we in april 2018 vastgesteld. Wij 

zouden graag zien dat die losse projecten ook in het iMPI worden opgenomen, zodat we ook de 415 
voortgang daarvan kunnen monitoren. We kunnen nu eigenlijk niet zien hoe het gaat op de 

individuele projecten van de fietsknelpunten. De vraag aan de gedeputeerde is: Kunt u ons dat 

toezeggen? 

Tenslotte, om aan te sluiten bij de vorige spreker, ook de ChristenUnie hoort graag de reactie van 

gedeputeerde op de ontwikkelingen op het project Afslag A9. Wij zijn nooit voorstander van dit 420 
project geweest. Als nu blijft dat gemeenten, die het betreft, er ook niet meer achter staan, dan 

moeten we ook durven om dit project stil te leggen. 
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De VOORZITTER: Dan is het woord aan mevrouw Van Geffen van de VVD. Als u zich even zou 

willen melden. 425 
 

Mevrouw VAN GEFFEN (VVD): Ook van de kant van de VVD complimenten voor dit nieuwe iMPI. 

Wij vinden het duidelijk, overzichtelijk. Echt mooi werk. Zoals de heer Hollebeek al zei: onze wens 

is ook een publieksvriendelijke viewer. Dus het gaat om meer dan alleen Statenleden. Ook voor 

het publiek is het ontzettend fijn als er meer te zien is, dat het sneller vindbaar is wat nu waar 430 
gebeurt. Wij zijn blij dat in regio’s, zoals bijvoorbeeld Alkmaar echt naar het vervoer wordt 

gekeken in samenhang. Ik merk toch ook in de reacties bij mijn voorgangers dat men droomt van 

een wereld waar alleen nog maar gefietst wordt, maar er zijn echt veel mensen die de auto nodig 

hebben. Verder zijn wij in Nederland groot in vervoer en transport. Dat moet ook over de weg. 

Dus wij kunnen niet zonder allerlei zaken, zoals de A8/A9, maar ook in de regio Alkmaar. Er 435 
wordt veel geïnvesteerd in openbaar vervoer. Hartstikke goed. Vernieuwende fietspaden, 

hartstikke goed, maar niet zonder ook te kijken naar het wegennet. We zijn blij dat het iMPI die 

samenhang weerspiegelt. In die zin zijn we ook wat bezorgd over wat er gebeurt rond de afslag 

A9 bij Heiloo. We hopen een eerste reactie van de gedeputeerde daarop te kunnen krijgen. Wat 

gebeurt daar in zijn ogen nu precies? Zijn daar al gevolgen van te noemen? 440 
Tot slot wil ik even kort reageren op de motie van D66, de heer Steeman. Het is mij niet duidelijk 

of we hier nu praten over beleid, in de zin van de structuur. Het is logisch dat ponten bij de 

structuur horen. Als je er niet over heen kunt, dan heb je als fietser een probleem. Betekent dit 

dan ook dat wij de financiën gaan overnemen van gemeenten? Daar heb ik nog wel een vraag bij. 

Gemeenten kunnen ponten niet meer betalen. Dan gaan wij het maar doen? Als we met meer 445 
dossiers zo gaan redeneren dan houden we weinig geld over voor de echt grote projecten die ook 

nodig zijn. 

 

De VOORZITTER: Er is een interruptie van de heer Hoogervorst. 

 450 
De heer HOOGERVORST (SP): Het is een interruptie op een opmerking van  mevrouw Van Geffen 

van anderhalve minuut geleden. Ze blies de loftrompet over het opwaarderen van het OV rond 

Alkmaar. Voorzitter, mag ik via u aan mevrouw Van Geffen vragen wat zij daarmee bedoelt? 

 

De VOORZITTER: Mevrouw Van Geffen. 455 
 

Mevrouw VAN GEFFEN (VVD): Ik refereerde eigenlijk aan de Regio Alkmaar en in dit geval het OV 

knooppunt Heerhugowaard. 

 

De heer HOOGERVORST: Wat gaat daar, ter verbetering van het OV, gebeuren? 460 
 

Mevrouw VAN GEFFEN (VVD): Sowieso wordt de toegankelijkheid van het hele stationsgebied 

enorm vergroot. Dat stimuleert mensen om meer het openbaar vervoer te nemen. Wij hopen 

natuurlijk dat er ook een groter aantal spoorlijnen komt. 

 465 
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De VOORZITTER: Dat was uw antwoord, meneer Hoogervorst. Dan ga ik naar de heer Steeman 

van D66, met een interruptie. 

 

De heer STEEMAN (D66): Eigenlijk is het een uitgestelde interruptie van mevrouw Van Geffen op 

mijn bijdrage. Ik ben natuurlijk altijd in de gelegenheid om antwoord te geven op de vraag die 470 
gesteld wordt. 

De motie draagt op om de pontveerverbindingen in provinciaal beheer, om die in ieder geval in 

continuïteit en frequentie zeker te stellen. Dat betekent niet dat we een taak gaan overnemen. De 

onderliggende vraag is natuurlijk ook om te kijken of de provincie vanuit de regierol in gesprek 

kan gaan met gemeenten en andere eigenaren van pontveerverbindingen. Dat betekent zeker niet 475 
dat daar ineens een provinciale rol of provinciale financiën  mee gemoeid zijn. Het is gewoon om 

te kijken of er een beleids- of systeem te verzinnen is waarin continuïteit met een frequentie niet 

alleen voor provinciale ponten  maar ook voor andere ponten gegarandeerd kan worden. 

 

Mevrouw VAN GEFFEN (VVD): Als ik van de gedeputeerde de bevestiging kan krijgen dat dit geen 480 
financiële consequenties heeft, anders dan die regierol, dan zouden wij voor deze motie kunnen 

stemmen.  

Dat was het. 

 

De VOORZITTER: Dan wil ik vragen aan de heer Koerse van GroenLinks om zich te melden. Dag 485 
meneer Koerse. Dit is uw maidenspeech. Succes. 

 

De heer KOERSE (GL): Maidenspeech in Provinciale Staten van Noord-Holland. Daar heb ik een 

lange weg naar toe mogen afleggen. Provinciale infrastructuur heb ik tijdens deze lange tocht 

uitgebreid leren kennen. Geboren en getogen in Monnickendam heb ik altijd mogen genieten van 490 
het vele water om me heen. Een echte Waterlandse opvoeding. Voor je vijfde verjaardag moet je 

kunnen zwemmen, fietsen en schaatsen. Al heel snel leerde je ook varen, roeien in een vlet, 

zeilen in schepen, groot en klein, kanoën en jaren varen met de boot van mijn vader, een met de 

hand onderhouden houten sloep. Als kandidaat, tijdens de verkiezingscampagne van 2011 voor 

Provinciale Staten, trok ik met het openbaar vervoer op een dag door alle regio’s van onze mooie 495 
provincie. Mijn gitaar mee en onderweg filmde ik stukjes van het Noord-Hollandse landschap om 

een videoclip te maken bij het Noord-Hollandse volkslied. Een lied waarvan de tekst inmiddels 

ook deel uitmaakt van het huidige coalitieakkoord. GroenLinks behaalde vijf zetels en ik werd na 

een half jaar de eerste opvolger voor een plek in Provinciale Staten. De campagne van 2015, toen 

ik wederom kandidaat was, bestond voor mij uit een fietstocht, met de grote GroenLinks bakfiets 500 
met reclamebord erop, door de hele provincie. Het is me gelukt om alle vijftig gemeente, die we 

destijds in Noord-Holland hadden, te bezoeken. Een tocht van meer dan duizend kilometer over 

de provinciale fietsinfrastructuur, die eindigde bij de Brekermolen bij Etersheim. GroenLinks 

behaalde vier zetels en na een jaar werd ik wederom eerste opvolger. Bij de volgende 

verkiezingen in 2019 liet ik me wat lager op de lijst zetten. Ik ging campagne voeren door met de 505 
elektrische deelauto bij GroenLinks afdelingen langs te gaan om te helpen met het huis-aan-huis 

campagne voeren. GroenLinks behaalde negen zetels en dankzij de collegedeelname werd ik al 

snel weer alsnog de eerste opvolger. Nu ben ik dan tijdelijk Statenlid, omdat Nicole van der Waart 
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helaas ziek is geworden. Ik ga er inmiddels vanuit dat ze in januari weer zal terugkeren om haar 

goede werk voort te zetten. In de tussentijd neem ik haar portefeuilles waar.  510 
In de commissie hebben we het Integrale Meerjarenprogramma Infrastructuur uitgebreid 

besproken en Statenbreed werd er waardering uitgesproken voor de integrale aanpak. Het 

programma wordt gevoed door de Nota Infrastructurele Kapitaalgoederen, waarover we het later 

vandaag gaan hebben en door de Investeringsstrategie Noord-Hollandse Infrastructuur, waar de 

Staten in 2021 over gaan spreken. Zoals eerder al aangehaald, de volgorde klopt eigenlijk niet. 515 
Het had andersom gemoeten. Dat gaan we de in toekomst natuurlijk anders aanpakken. We zijn 

blij met de nadrukkelijke aandacht voor de fiets en het openbaar vervoer in het programma. 

Steeds meer partijen begrijpen dat alleen door goede fietsinfrastructuur en door robuust 

fijnmazig openbaar vervoer de bereikbaarheid van de provincie in stand gehouden kan worden. 

Bij deze vormen van vervoer gebruik je immers veel minder vierkante meters per reiziger dan een 520 
individuele automobilist. We sluiten ons dus volledig aan bij dit meerjarenprogramma. 

Dan de  motie, waarvoor D66 het initiatief heeft genomen en die we graag mede indienen. 

‘Varende fietspaden’ Horen ponten en pontjes van Noord-Holland bij de essentiële fiets- en 

wandelinfrastructuur? Dat is voor een inwoner van Waterland, zoals ik, natuurlijk geen vraag. De 

discussie over het pontje bij Ilpendam staat ieder Statenlid waarschijnlijk nog helder voor de 525 
geest. Als je de pontjes net zolang zou maken als de breedte van de stroom dan zouden ze 

kunnen blijven liggen, hoorde drs. P. ooit van een econoom. Dat zou dan weer lastig zijn voor het 

vaarverkeer. Zodoende is een pont dus kort en gaat hij heen en weer. Je zou de ponten en 

pontjes van Noord-Holland dus ook kunnen beschouwen als varend cultureel erfgoed. GroenLinks 

roept andere partijen dus ook op om deze motie ook te steunen. Tot zover. 530 
 

De VOORZITTER: Dank, meneer Koerse en u zult het in de chat zien. Ik kan hier natuurlijk heel 

hard gaan roffelen. Uw maidenspeech op rijm en Drs. P. nog even aangehaald. Heel erg leuk. 

Dank u wel. 

 535 
Voor de beantwoording in eerste termijn geef ik dan nu het woord aan gedeputeerde Olthof. Het 

woord is aan u als reactie op de eerste termijn. 

 

Gedeputeerde OLTHOF: In de eerste plaats wil ik alle complimenten in ontvangst nemen namens 

de organisatie en die breng ik ook graag over aan alle medewerkers die hier hard aan gewerkt 540 
hebben. Zoals aangegeven, ook in de commissie, is dit de eerste stap om tot een nieuwe 

behandeling, een nieuwe iMPI te gaan komen. Dit is vooral het PMO en PMI samenvoegen. 

Volgend jaar zullen we samen met u gaan kijken hoe we uiteindelijk de behandeling en de 

besluitvorming verder vorm kunnen gaan geven. Dat zullen we niet alleen doen. Dat zullen we 

samen met u gaan doen, ook aan de hand van de enquête die we hebben uitgezet en waarop 545 
breed is gereageerd. We zullen de komende tijd hier nog vaker met elkaar over gaan spreken. In 

die doorontwikkeling is inderdaad ook ruimte voor een viewer, om uiteindelijk ook visueel in 

beeld te brengen over welke projecten het gaat. Ook de fietspaden willen we de volgende keer p 

een andere manier in kaart brengen. Dus meer afzonderlijke fietsknelpunten. Naar de manier hoe 

we dat gaan doen, moeten we nog even kijken. Dit is inderdaad wel heel hoog over in een keer. 550 
We gaan er zeker mee aan de slag om het op een andere manier te doen.  
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Zoals  u weet wordt gestart met de studiefase. We gaan nu al kritisch kijken wat er eigenlijk in de 

studiefase zit. Wat is het draagvlak voor al die projecten die in die studiefase zitten. Hoe kunnen 

we ook in de toekomst Provinciale Staten beter betrekken bij wat we in studiefase nemen. Is er 

bestuurlijk en politiek draagvlak voor? Zijn er andere rede om dit te gaan doen? U kunt zich 555 
voorstellen bij vervangingsinvesteringen dat een studiefase bijna vanzelfsprekend is. Bij heel veel 

nieuwe projecten kun je je afvragen of dat op dit moment realistisch is en of we dat moeten gaan 

doen. Daar gaan we zeker ook met elkaar naar kijken. Als het gaat over de volgorde van 

behandeling. Ik heb een ding altijd geleerd. Volgens mij gaan de Staten zelf over de 

vergaderorde. Dus ik laat het graag aan u over hoe u de vergadervolgorde volgend jaar wilt zien. 560 
Ik begrijp heel goed wat u aangeeft en dat lijkt me ook inderdaad een logische wijziging als die 

volgorde verandert.  

Een vraag van de SP. Uiteraard zullen we bij grote majeure wijzigingen van projecten, of 

ontwikkelingen op projecten de Staten informeren. Dat zullen we niet doen bij elke vertraging of 

wijziging die er is, maar mocht het grote impact hebben dan zullen we dat zeker doen. Het 565 
omgevingsmanagement wordt steeds beter en strakker opgepakt. Ook bij grote veranderingen 

zullen we de omgeving heel nadrukkelijk meenemen. Bij de grote projecten ziet u dat de 

omgeving heel actief wordt meegenomen en een steeds grote rol gaat krijgen in dit soort 

projecten.  

Dan een aantal heel specifieke vragen, die zijn gesteld. Mevrouw Van Geffen had het over de 570 
Regio Alkmaar. Ik kan u zeggen dat we afgelopen vrijdag contact hebben gehad met de 

gemeente Alkmaar. Ze is vergevorderd met de studie naar de Ring Alkmaar. Binnenkort is er een 

overleg met de gemeente Heerhugowaard, gemeente Alkmaar en de provincie om integraal te 

kijken wat de ontwikkelingen rondom Alkmaar betekenen. Wat betekenen de ontwikkelingen 

rondom Heerhugowaard, in relatie tot de toekomstige aanpassing en ontwikkelingen van de 575 
N242? We gaan echt kijken met elkaar hoe we dit in het vervolg gaan oppakken en wat de 

volgorde wordt. 

De A9 Heiloo is een onderwerp dat in de commissie zeer uitvoering is besproken met elkaar. Ee 

project wat veel voeten in de aarde heeft gehad. Er blijkt ook nu nog steeds veel te gebeuren. 

Ook ik was verrast vorige week door de ontwikkelingen in de gemeente Heiloo en ook nog een 580 
keer in Castricum. Afgelopen vrijdag hebben we een ingelaste stuurgroep gehad, omdat ik graag 

wilde weten van de drie gemeenten, Alkmaar, Heiloo en Castricum, hoe zij erin staan. Ze hebben 

mij bevestigd dat bij de ontstane ontwikkelingen in het college van Castricum de A9 Heiloo niet 

aan de orde is. Dat is geen onderdeel van de discussie die daar nu speelt. Bij Heiloo gaat het 

vooral over de financiering. Er is geen motie of amendement ingediend om te stoppen  met dit 585 
project. Wat wel een vraag is, in relatie ook tot de begroting, is of de gemeente Heiloo nu voor de 

meerkosten moet gaan opdraaien. Dat is een issue op dit moment. Dat heeft tot problemen in het 

college van Heiloo geleid, met het opstappen van de wethouder. We hebben nu afgesproken, 

zowel met Castricum als met Heiloo, dat we de komende twee weken veel contact houden. A9 

Heiloo zal de komende tijd bij de vorming van het college onderwerp van gesprek zijn. Dus in 590 
beide situaties is op dit moment niet het project aan de orde geweest. Dat staat ook niet ter 

discussie. De financiën bij Heiloo wel. Daar hebben we ook veel contact over. 

 

De VOORZITTER: Meneer Olthof, er is een interruptie door de heer Hoogervorst van de SP. 
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 595 
De heer HOOGERVORST (SP): U zegt dat in de gemeente Heiloo het project an sich niet ter 

discussie staat. Laten we eerlijk zijn, zonder geld is er geen  project. U geeft ook aan dat op dit 

moment de gemeente niet voor de meerkosten kan opdraaien., Kunt u ons aangeven dat ook de 

provincie dat niet gaat doen? 

 600 
Gedeputeerde OLTHOF: Ik heb niet gezegd dat A9 Heiloo niet ter discussie staat. Ik heb alleen 

geconstateerd dat er geen motie of amendement is ingediend om te stoppen met de A9 Heiloo. 

Het gaat nu over de meerkosten. Of de gemeente daar voor op kan draaien, dat weet ik niet. In 

ieder geval heb ik afgelopen vrijdag aangegeven dat de provincie die meerkosten niet zal gaan 

dragen. Ik zou het ook vreemd vinden.  Het is een project van de gemeente Heiloo. Dan zou het 605 
ook gek zijn naar de andere partners, Castricum en Alkmaar, als vervolgens de provincie, die 

overigens geen direct infrastructuur heeft en die hier vooral vanuit algemeen belang ingestapt is, 

nu die kosten over gaat nemen. Daar is op dit moment geen sprake van. Mocht er iets over 

financiën gaan, dan kom ik uiteraard bij u terug. Het is op dit moment niet aan de orde. 

 610 
De heer HOOGERVORST (SP): Dus u geeft eigenlijk aan dat het gordijn langzamerhand gesloten 

wordt voor het project, dat de provincie niet aan de touwtjes gaat trekken om dat gordijn weer 

open te krijgen en dat de gemeente Heiloo dat ook niet kan? 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Ik vind het mooie beeldspraak. We zijn met elkaar aan het kijken wat de 615 
ontwikkelingen in Castricum maar met name in Heiloo betekenen. Wat betekent dat weer voor dit 

project: Dat er financieel een uitdaging is voor de gemeente Heiloo is duidelijk. Dat uiteindelijk 

de toekomst van de A9 Heiloo ook onderdeel zal zijn van de gesprekken binnen het college. Dat 

is volgens mij de verantwoordelijkheid voor dit college. Ik geloof niet dat de provincie uiteindelijk 

daarop vooruit moet lopen en het doek dicht moet doen, zoals u het beschrijft. Wat mij betreft is 620 
het doek nog open en is het aan de gemeenten Heiloo of we hiermee verder gaan of niet. Als 

partner in dit project zijn we uiteraard om mee te denken. Op dit moment is er geen sprake van 

dat de provincie het ontstane gat gaat dichten. Dat is volgens mij een duidelijk antwoord. 

Een andere vraag over het fietspad waarover u sprak: Het fietspad waarover gesproken is, is geen 

onderdeel van dit project. Het valt niet binnen de scope van dit project. Dat is het fietspad, zoals 625 
het ook door de insprekers werd genoemd, aan de oostkant van de A9. Wat in de scope van het 

project zit, is het viaduct met de fietsverbinding over de A9. Daar gaat het fietspad, parallel aan 

de A9, aan de oostkant verder. Er is wel de wens van partijen om in de toekomst mogelijk het 

fietspad aan te leggen. Op dit moment bevindt zich dat niet in een concrete fase. Het is geen 

onderdeel van dit project. 630 
Dan gaan we verder met Flora Holland, de heer Deen. Ik heb een toelichting beloofd in de 

commissievergadering en die is volgens mij ook doorgestuurd. Ik kan u wel meegeven waar het 

over gaat. Het is een hele opsomming van projecten. Flora Holland is wel van een groter geheel in 

wat daar allemaal gebeurt. De kosten waar u het over heeft, €4,8 miljoen, die worden voor het 

grootste deel (€ 4 miljoen) door de Vervoersregio Amsterdam en voor € 700.000 door Provincie 635 
Noord-Holland. Het leidt inderdaad tot tijdwinst en het opheffen van een aantal haltes en tot een 

betrouwbaarder openbaar vervoer. Wat ook belangrijk is, is dat er een veilige oversteek komt. 
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Over de weg heen komt een verbinding met liften en trappen  om de mensen veiliger van de ene 

naar de andere kant te kunnen brengen. Dat is aan de N231. Daar komt een loopbrug. Dus, het is 

sneller, betrouwbaarder en een stuk veiliger. Een belangrijk punt, met voor de provincie een 640 
beperkte bijdrage daarin. 

Dan gaan we naar de stikstofproblematiek. Voor lopende projecten, die al in uitvoering zijn, zal 

stikstof minder aan de orde zijn. We hebben net A9 Heiloo voorbij zien komen. Zo zijn er meer 

projecten waar de stikstofdiscussie wel een onderdeel is van de vergunningaanvraag en van 

mogelijke wijzigingen van bestemmingsplannen. Ja, ook bij projecten kunnen we last hebben van 645 
de stikstofdiscussie. We proberen er op een pragmatische  manier oplossingen voor te vinden.  

Een ander crisisrisico is corona. Er zullen gebiedsaannemers zijn die last hebben van corona. 

Bijvoorbeeld medewerkers die corona hebben. Het is niet zo dat daardoor allerlei werkzaamheden 

op dit moment stilliggen. Het onderhoud gaat gewoon door. Dat er soms bij een bedrijf of een 

bepaald onderdeel wat vertraging kan zijn dat sluit ik niet uit. Het is zo dat we massaal 650 
meldingen krijgen van mogelijke problemen bij het beheer van de wegen en bermen. 

Dan het stil asfalt. Dat is voor de komende jaren, en zo zit het ook in het plan Geluid, gekoppeld 

aan werkzaamheden waar we aan de weg bezig zijn. We gaan niet breed stil asfalt aanleggen. Het 

beleid van stil asfalt is gekoppeld aan het Actieplan Geluid. Dat loopt tot 2022. Het wordt ook 

aangelegd waar het wettelijk noodzakelijk is, onder de wet Geluidshinder, of vanuit het Actieplan 655 
Geluid. Het is echt onderdeel van werkzaamheden aan de weg tot 2022 en dan ook nog eens een 

keer daar waar het wettelijk noodzakelijk is. Dat is waarom het nu nog beperkt wordt toegepast. 

Voor een aantal projecten is stil asfalt niet altijd een oplossing. Dat heeft er mee te maken welk 

verkeer gebruik maakt van die weg. Het is duurder en afhankelijk van het gebruik  kan het in het 

onderhoud vele malen duurder. Het resultaat is soms heel beperkt. Stil asfalt is alleen toepasbaar 660 
op die delen van de weg waar het daadwerkelijk een toegevoegde waarde heeft. 

De motie van D66, GroenLinks, PvdA en ChristenUnie. Op deze motie kan ik positief adviseren. 

Conform een eerdere motie die is ingediend zijn we aan het kijken met partners wat we kunnen 

doen aan het voortbestaan van het pontje tussen Ilpendam en Landsmeer.  We zijn, in ieder geval 

voor de lange termijn, naar een oplossing aan het kijken. We hebben afgesproken dat we naar 665 
aanleiding daarvan ook gaan kijken naar het beleid van de eigen ponten die we in beheer hebben. 

Dat zijn er niet veel, maar we hebben daarop geen vast beleid. In navolging van de motie over de 

pont Landsmeer – Ilpendam zijn we daarmee bezig, althans we willen het oppakken. Deze motie 

zie ik als een ondersteuning van dat traject. 

Voorzitter, ik heb volgens mij alles gehad. Nogmaals dank voor alle complimenten die er zijn. Die 670 
neem ik graag over en die draag ik graag over aan de organisatie. Dat was mijn eerste termijn. 

 

De VOORZITTER: Er is nog een interruptie van mevrouw Van Geffen. Ik heb nog twee vragen 

staan van ChristenUnie over de studiefase en fietsknelpunten. Het kan zijn dat ik die gemist heb 

of dat u die nog kunt beantwoorden. 675 
Mevrouw Van Geffen, een interruptie. 

 

Mevrouw VAN GEFFEN (VVD): Ik heb nog een vraag over de motie van D66. Betekent dit niet dat 

dingen die nu door de gemeenten worden betaald naar de provincie worden overgeheveld. Dus 

dat wij eigenlijk het budgettaire tekort van gemeenten gaan oplossen. Zit dat risico erin? 680 
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Gedeputeerde OLTHOF: De motie gaat heel nadrukkelijk over de provinciale ponten. Dat zijn 

ponten waarvan wij de exploitatie al voor onze rekening nemen. We zijn aan het kijken of we een 

structurele oplossing kunnen vinden voor de pont Landsmeer-Ilpendam. Deze motie zie ik als een 

structurele oplossing en beleid voor onze eigen ponten. Daar dragen we al de exploitatie voor. Ik 685 
zie dit niet als dat wij de problemen van een aantal gemeenten gaan oplossen. 

Volgens mij heb ik de punten over de fietspaden en de studiefase in mijn eerste algemene 

bijdrage al gemeld. Ik wil ze met alle liefde herhalen. 

 

De VOORZITTER: Nee hoor, dat is helemaal niet nodig, meneer Olthof. Ik ga kijken of er 690 
behoefte is aan een tweede termijn. Dan ga ik even snel het rijtje af. Als er geen behoefte is kunt 

u dat ook in de chat aangeven. Forum niet, Mevrouw Kuiper van CDA, Ik zie overal: geen 

behoefte. Ik zou zeggen degene die wel behoefte heeft aan een tweede termijn mag nu zijn 

‘handje’ opsteken. De heer Steeman van D66, maar eerst de heer Klein van ChristenUnie. 

 695 
De heer KLEIN (CU): Ik wil de gedeputeerde danken voor zijn toezegging om meer inzicht te 

geven in waarom bepaalde projecten in de studiefase komen en ook een meer gedetailleerd 

inzicht in de voortgang van de fietsknelpuntenprojecten. Dat vinden wij belangrijk. Dank 

daarvoor. 

 700 
De VOORZITTER: Dat was een korte bijdrage. Dan gaan we nu naar de heer Steeman van D66 

voor de tweede termijn. 

 

De heer STEEMAN (D66): Ook heel kort. Ik sluit me overigens aan bij de woorden van de heer 

Klein. Die zijn me uit het hart gegrepen. De vragen die gesteld zijn over stil asfalt door de SP 705 
vinden we ook erg interessant. Het is een punt waar we ook al eerder technische vragen over 

hebben gesteld. Het antwoord van de gedeputeerde is niet helemaal zoals we het graag zien. 

Daar komen we graag later nog eens een keertje op terug. Uiteraard dank ook aan de 

gedeputeerde voor het antwoord op onze motie. Daarbij nog wel de kanttekening en de herhaling 

dat wij dus ook graag zien dat deze motie breder wordt getrokken. Dat hebben we niet voor niks 710 
niet in deze motie opgenomen, omdat het inderdaad financiële gevolgen heeft, die wij ook niet 

willen dragen en kunnen overzien. Dus blij met de toezegging op deze motie en het is zeker een 

punt waarop we later terug gaan komen. 

 

De VOORZITTER: Ik heb geen aanvullende vragen gehoord voor gedeputeerde Olthof. Dus u hebt 715 
het goed gedaan in de eerste termijn.  

Dan gaan we nu over tot het peilen van stemmen. Er is een motie ingediend. Dat is motie 185 

‘Varende fietspaden’. Ik schors nu even voor vijf minuten de vergadering. Dan kunnen we hier 

even alles in orde maken. Dan kom ik zo bij u terug. 

 720 
Schorsing 13.59 – 14.00 uur 

 

Ik heropen de vergadering. We hebben een korte pauze gehad om hier alles in orde te maken. 
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We gaan nu de stemmen peilen via de fractievoorzitters. Dit is dus nog geen officiële 

besluitvorming. U kunt eventueel een stemverklaring uitspreken, of aangeven als u hoofdelijke 725 
stemming wenst. Er zijn geen amendementen in gediend, dus ik kan de motie en de voordracht 

tegelijkertijd in stemming brengen. De fractievoorzitters worden nu in beeld gebracht. 

 

- Mevrouw KOCKEN (GL): GroenLinks zal voor motie 185 ‘Varende fietspaden’ stemmen. 

GroenLinks zal  voor voordracht 55 (iMPI) stemmen.  730 
- De heer VAN DER MAAS (VVD): De VVD zal voor motie 185 en voor voordracht 55 

stemmen.  

- Mevrouw VAN SOEST (50PLUS/PvdO) heeft motie 185 nog niet geheel kunnen lezen. 

Onder voorbehoud zal 50PLUS/PvdO voor motie 185 stemmen. 50PLUS/PvdO stemt voor 

voordracht 55. 735 
- De heer VOSKUIL (PvdA): De PvdA stemt voor motie 185 en voor het iMPI voordracht 55. 

- Mevrouw STRENS (D66): D66 zal voor motie 185 stemmen, net als voor het iMPI. 

- De heer DESSING (FvD): FvD stemt voor motie 185 en voor het iMPI, voordracht 55. 

- De heer HEIJNEN (CDA): Het CDA stemt voor motie 185 en voor het iMPI. 

- De heer ZOON (PvdD): De PvdD stemt voor motie 185. Bij het iMPI een korte 740 
stemverklaring. Wat de PvdD betreft mag er een streep worden getrokken door het Heiloo 

plan. Omdat we een duidelijk alternatief hebben voor de A8/A9 zullen we instemmen met 

het iMPI. 

- De heer DEEN (PVV): De PVV stemt voor motie 185 en voor het iMPI. 

- De heer SMALING (SP): De SP is voor motie 185, maar de SP zou wel graag zien dat dit 745 
ook onderdeel van de Verkeersvisie uitmaakt en dus niet alleen van de Recreatievisie.  

 De SP stemt ook voor voordracht 55, het iMPI, maar de SP maakt hetzelfde voorbehoud 

als de PvdD betreffende de projecten A8/A9 en Afslag Heiloo.  

- De heer KLEIN (CU): De CU zal voor motie 185 en voor het iMPI stemmen. 

- De heer BALJEU (Fractie Baljeu): Fractie Baljeu stemt voor motie 185 en voor het iMPI. 750 
 

De VOORZITTER: Dan zijn we rond. Dank u wel. 

Dan kan ik u zeggen dat zowel motie 185 als het iMPI unaniem zijn aangenomen door uw Staten. 

Gefeliciteerd gedeputeerde Olthof en Gedeputeerde Staten met deze eerste samenvoeging van de 

twee documenten. 755 
 

Dan gaan we door naar agendapunt 11. 

 

11. Nota Infrastructurele Kapitaalgoederen (NIKG) 2020-2023 

Voordracht 56 760 
 

De VOORZITTER: Ook hier zullen we de stemming middels een peiling laten plaatsvinden. De 

sprekers die zich voor agendapunt 11 hebben aangemeld voor het NIKG zijn de heer Dessing van 

FvD, mevrouw Kuiper van CDA, de heer Hollebeek van de PvdD, de heer Steeman van D66, de 

heer Terwal van de VVD, de heer Deen van de PVV, mevrouw Doevendans van de PvdA, de heer 765 
Klein van CU en de heer Koerse van GL. 
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Dan vraag ik de heer Dessing van FvD om zich aan te melden voor de eerste termijn. 

 

De heer DESSING (FvD): Ik zal ook deze bijdrage niet al te lang houden. De Nota Infrastructurele 

Kapitaalgoederen is een helder en overzichtelijk document, waarin ook een financiële doorkijk 770 
wordt gegeven op toekomstige uitgaven. We hebben daar wat vragen over gesteld in de 

commissie. Die zijn naar tevredenheid beantwoord. Er staat een aantal besluitpunten in dit 

document genoemd. Overigens dank aan alle ambtenaren voor alle moeite om ook dit document 

leesbaar en overzichtelijk te maken. Ik wil die dank graag overbrengen.  

Over het handhaven van het beeldkwaliteitsniveau is in de commissie vaker wat over gezegd. 775 
Onze conclusie is dat het handhaven van het huidige beeldkwaliteitsniveau voor ons acceptabel 

is. We zullen daarmee instemmen. Met de extra kosten van € 2,5 miljoen voor duurzaamheid 

hebben wij wel moeite. Zeker vanwege het feit dat die kosten binnen de begroting van het project 

moeten worden gevonden. Dat betekent dat voor een project dus minder geld beschikbaar is. Dat 

is een inhoudelijk onderdeel van dit document waar wij onze vraagtekens en kanttekening 780 
duidelijk bij plaatsen. Met de overige beleidsambities gaan we akkoord. Ook vinden we het een 

goede zaak dat de financiële aspecten van dit document worden gekoppeld aan de begroting.  

Samengevat. Structuur en opzet: eens. Inhoudelijk met uitzondering van het genoemde punt zijn 

we het ook eens. Alles afwegende kunnen wij instemmen met deze Nota Infrastructurele 

Kapitaalgoederen. 785 
 

De VOORZITTER: Mevrouw Kuiper mag ik u vragen zich te melden? 

 

Mevrouw KUIPER (CDA): Ook het CDA kan zich vinden in de voordracht NIKG 2020-2023. Hierbij 

is voor ons een belangrijke overweging dat de bestaande beeldkwaliteit niveaus voor beheer en 790 
onderhoud worden gehandhaafd. Nu uit onderzoek is gebleken dat ruim 88% van de inwoners 

van Noord-Holland tevreden is over de staat van de Noord-Hollandse infrastructuur is er duidelijk 

een goede afweging gemaakt tussen de te bereiken resultaten, de verwachtingen van mensen en 

de kosten. Wij kunnen ons ook vinden in de extra kosten voor het bereiken van de 

duurzaamheidsambities en het feit dat de dekking gevonden zal worden middels herschikking 795 
binnen de huidige ruimte voor infrastructurele projecten. We gaan er dan wel vanuit dat bij de 

herschikking van deze ruimte een goede afweging plaatsvindt tussen hetgeen een verlaging 

enerzijds voor effecten zal hebben en de effectiviteit van de inzet van extra middelen voor 

duurzaamheid. Ik begrijp dat we de invulling daarvan terugzien bij de eerste begrotingswijziging. 

Met het vaststellen van de NIKG hebben wij weer de kaders vastgesteld voor de komende jaren, 800 
maar het komt echter aan op de kwaliteit van de uitvoering. We hebben er alle vertrouwen in dat 

de gebiedsaannemers ook in de komende jaren weer op een goede wijze zullen zorgdragen voor 

het op peil houden van onze infrastructuur en onze kapitaalgoederen.  

 

De VOORZITTER: Dan gaat de heer Hollebeek zich melden. 805 
 

De heer HOLLEBEEK (PvdD): Ook hier geldt dat we hier overwegend positief over kunnen zijn. We 

willen enkele kanttekeningen maken. Ik wil iedereen even mee terugnemen naar december 2018. 

Een aangenomen initiatiefvoorstel van de PvdD, GL, D66 en CU-SGP over zwerfafval. We hebben 
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het in de commissie al even voorbij laten komen. Naast de ambitie om in de toekomst een 810 
afvalloze provincie te worden is het doel gesteld dat het verhogen van beeldkwaliteitsniveaus 

voor zwerfvuil eigenlijk pas aan de orde kan zijn bij een nieuwe versie van de NIKG. Dit is dus het 

moment. Nu lees ik in de nota dat de kwaliteitsniveaus voor zwerfvuil gelijk zijn aan die van het 

kwaliteitsniveau van het object waar de berm, of waar het areaal zich bevindt. Dat vind ik 

enigszins vreemd. Ik vind het niet vreemd dat er überhaupt verschil in beeldkwaliteit niveaus is, 815 
maar wel voor wat betreft zwerfafval. Een wat scheef liggende stoeptegel of een scheurtje in het 

asfalt kan misschien als een lokaal geïsoleerd incident worden beschouwd, maar zwerfafval houdt 

zich niet aan een locatie. Anders zou het immers geen zwerfafval heten. Uiteindelijk komt 

zwerfafval terecht in het oppervlaktewater en dus langs onze oevers en vaarwegen. Laat daar nu 

net het gekozen beeldkwaliteitsniveau het laagst zijn, niveau C/D. Beeldkwaliteit lijkt misschien 820 
niet de meest voor de hand liggende insteek om milieuproblematiek aan de kaak te stellen, want 

milieuproblematiek is meestal niet direct met het blote oog waarneembaar. Als je niet begint met 

wat je ziet, zie je nooit waar je moet beginnen. Zwerfafval is daardoor misschien wel het 

laaghangende fruit waar we op korte termijn op in  moeten zetten. Daarbij moet uiteraard wel 

aangemerkt worden dat er uiteindelijk paal en perk gesteld moet worden aan het veel te ver 825 
doorgeschoten verpakkingsfetisjisme dat onze maatschappij kenmerkt. Als we tenminste aan 

structurele oplossingen willen werken. Gelijkstelling op niveau B voor al het zwerfvuil langs ons 

provinciaal zou ons € 130.000 kosten. Dat is een fractie van de geschatte maatschappelijke 

kosten. Daarom wil een motie indienen met het volgende dictum: “Verzoeken het College van 

Gedeputeerde Staten: het kwaliteitsniveau voor zwerfvuil ook voor vaarwegen, oevers en ‘overige 830 
wegen’ naar niveau B te verhogen; voor de daaruit volgende toename in de jaarlijkse kosten voor 

beheer en onderhoud van 130.000 euro, middelen benodigd voor 2021-2023 vrij te spelen via de 

eerste begrotingswijziging; dit bijvoorbeeld kan gebeuren middels herschikking binnen de huidige 

ruimte voor infrastructurele projecten; hierover bij de eerste begrotingswijziging een concreet 

voorstel te doen aan Provinciale Staten.” 835 
 

Motie 186/16112020 

Kwaliteitsniveau voor zwerfvuil verhogen naar niveau B 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 16 november 2020, te Haarlem, 840 
ter behandeling van agendapunt 11; Nota Infrastructurele Kapitaalgoederen (NIKG) 2020-2023; 

 

constaterende dat: 

- zwerfafval een groot maatschappelijk probleem is en honderden miljoenen euro’s per jaar 
kost1; 845 

- naar schatting in Nederland 50 tot 275 miljoen kilo zwerfafval per jaar in de openbare 
ruimte belandt2; 

                                                      
1 https://www.milieucentraal.nl/minder-
afval/voorkomafval/zwerfafval/#:~:text=Zwerfafval%20zorgt%20voor%20veel%20ergernis,of%20raken%20er%20in%20verstrikt.; 
https://kenniswijzerzwerfafval.nl/download_document/724 ; https://www.binnenlandsbestuur.nl/bestuur-
enorganisatie/kennispartners/kplusv/hoe-meet-je-de-kosten-van-zwerfafval.9600682.lynkx 
2 https://www.nu.nl/uit/6073909/suppen-voor-een-groenere-wereld-het-doel-is-dat-we-overbodig-
worden.html 3 https://dier-en-natuur.infonu.nl/milieu/181103-zwerfafval-in-de-natuur-milieuvervuiling-of-
valt-het-mee.html ; https://www.nieuweoogst.nl/nieuws/2020/08/13/veel-leed-bij-koeien-door-blikjes-en-
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- zwerfafval leidt tot vervuiling van natuur, bodem en water, nauwelijks of pas na enkele 
decennia vergaat, en uiteindelijk via de voedselketen een gevaar vormt voor de 
volksgezondheid3;  850 

- ook boeren constateren last te hebben van zwerfafval, dat hun koeien en andere dieren 
schaadt3; 

- ondanks vele initiatieven om het probleem op te lossen de hoeveelheid zwerfafval in de 
afgelopen 13 jaar niet significant is afgenomen4; 

- het probleem van zwerfafval dus verder gaat dan alleen de beeldkwaliteit en 855 
gemeentegrenzen overstijgt, juist omdat zwerfafval niet op één plek blijft liggen; 

- in december 2018 Provinciale Staten zich via een initiatiefvoorstel hebben uitgesproken 
voor een afvalvrije provincie en er veel animo was om te kijken naar mogelijkheden 
daarvoor5 

verder constaterende dat: 860 
- in de Nota Infrastructurele Kapitaalgoederen nu wordt uitgegaan van verschillende 

kwaliteitsniveaus, waarbij voor vaarwegen geldt dat ze op niveau C worden onderhouden, 
oevers op niveau C/D en ‘overige wegen’ (gebiedsontsluitingswegen, erftoegangswegen en 
parallelle wegen) op niveau C;  

- in bijlage E van NIKG een doorrekening is gemaakt van de eventuele verhoging van 865 
kwaliteitsniveaus voor zwerfvuil en de daaruit volgende toename in de jaarlijkse kosten 
voor beheer en onderhoud; 

 

overwegende dat: 

- in NIKG wordt gesteld dat oevers op niveau D worden gehouden alleen “op die locaties waar 870 
er geen risico bestaat op gevolgschade (bijvoorbeeld daar waar de oever grenst aan 
weiland is er geen risico, in tegenstelling tot een oever vlak langs een weg, waar duidelijk 
wel een risico geldt)”, maar er zoals in de constateringen gesteld er juist bij weilanden ook 
mogelijke maatschappelijke risico’s zijn voor bijvoorbeeld dieren, boeren en milieu; 

- het bovendien onwenselijk is dat zwerfafval via land uiteindelijk het (vaar)water in belandt, 875 
waar het in kleine deeltjes uiteen kan vallen en daardoor nog meer schade kan 
veroorzaken; 

- wijzigen naar alles op kwaliteitsniveau B voor zwerfafval volgens de doorrekening 
550.000 euro per jaar kost, wat een verschil met de huidige situatie betekent van slechts 
(550.000 – 420.000 =) 130.000 euro extra (zie NIKG, bijlage E); gehoord de discussie,  880 

 
verzoeken het College van Gedeputeerde Staten: 

- het kwaliteitsniveau voor zwerfvuil ook voor vaarwegen, oevers en ‘overige wegen’ naar 
niveau B te verhogen; 

- voor de daaruit volgende toename in de jaarlijkse kosten voor beheer en onderhoud van 885 
130.000 euro, middelen benodigd voor 2021-2023 vrij te spelen via de eerste 
begrotingswijziging; 

- dit bijvoorbeeld kan gebeuren middels herschikking binnen de huidige ruimte voor 
infrastructurele projecten; 

                                                      
metalen-voorwerpen ; http://pubs.acs.org/doi/pdfplus/10.1021/acs.est.6b02569; 
https://www.plasticsoupfoundation.org/wp- 
content/uploads/2016/08/HealthFilesEN2.pdf; https://www.wnf.nl/wat-wnf-doet/themas/oceanen/bedreigingen/plastic-soep-
hetprobleem.htm; https://www.plasticsoupfoundation.org/dossiers/dierenleed/ 
3 https://www.trouw.nl/nieuws/statiegeld-op-blik-kan-het-leven-van-de-koe-redden~bc38eecc/; 
https://www.ad.nl/binnenland/koeienbloeden-dood-door-scherven-in-weiland-voer-statiegeld-op-blikjes-in~a6c9c892/  
4 https://www.duurzaambedrijfsleven.nl/recycling/27313/is-statiegeld-de-oplossing-om-plastic-zwerfafval-te-verminderen 
5 https://noordholland.partijvoordedieren.nl/initiatieven/naar-een-toekomst-zonder-plastic-zwerfafval 
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- hierover bij de eerste begrotingswijziging een concreet voorstel te doen aan Provinciale 890 
Staten; 

 
en gaan over tot de orde van de dag.  
Partij voor de Dieren 

De VOORZITTER: De motie is gemaild naar de griffie. Ik krijg de motie hier al uitgereikt. 895 
Daarmee maakt de motie onderdeel uit van de beraadslagingen. 

Dan geef ik nu het woord aan de heer Steeman van D66. Eerste termijn. 

 

De heer STEEMAN (D66): De Nota infrastructurele Kapitaalgoederen; ook hierbij hebben we 

bijzondere waardering voor het stuk en voor de hoge kwaliteitsniveaus die in Noord-Holland 900 
gehaald kunnen worden. D66 sluit zich dus ook zeker aan bij de waardering van het CDA voor de 

gebiedsbeheerders. Wij zien ook mooie inzet als het aankomt op zwerfvuil, in dit stuk. Dat is 

toch een ander inzicht dan de PvdD zojuist gaf. In maart 2019 hebben we na de initiatief nota 

van GL een amendement ingediend, samen met CDA, PvdA en VVD, waarin extra inzet werd 

gevraagd naar het terugbrengen van zwerfafval langs provinciale wegen. Het is goed om te zien 905 
dat het nu dus ook in beleid is opgenomen. We zijn ook benieuwd naar de verhoging van het 

kwaliteitsniveau van zwerfafval dat in dit NIKG is opgenomen. We vragen ook aan de 

gedeputeerde of en hoe er gemonitord en geëvalueerd wordt wat de effecten zijn van die 

verhoging van het kwaliteitsniveau. We wachten de antwoorden op de door de PvdD gestelde 

vragen af. 910 
Zoals net ook bij het iMPI gezegd, is dit stuk een beetje als mosterd na de maaltijd. Hierin 

worden kaders neergezet, ook financiële kaders, voor een begroting die vorige week al is 

aangenomen. Dus dat is jammer. We hopen dat een volgende keer een betere volgorde wordt 

aangenomen. Die volgende keer zal niet heel binnenkort zijn, omdat de kaders in dit stuk voor 

een vrij lange periode worden vastgelegd. Dus ontstaat er bij Provinciale Staten toch wat meer 915 
behoefte aan sturing op onderdelen. De arealen die in dit stuk genoemd zijn, dat zijn algemene 

arealen en best grove benamingen. Een hoger kwaliteitsniveau voor wegen betekent daarmee 

meteen ook snel hogere structurele kosten en bijvoorbeeld een hoger kwaliteitsniveau voor 

fietspaden. Daar zit geen enkel onderscheid in. D66 heeft ook in de commissie al aangegeven dat 

we graag een onderscheid zouden willen zien op verschillende soorten fietspaden. 920 
Snelfietspaden, toerfietspaden of fietspaden die onderdeel uitmaken van veel gebruikte woon-

werk of woon-schoolroutes. Die zouden wat ons betreft qua beeldkwaliteit best een hoger niveau 

mogen hebben. Dat onderscheid zit hier niet in. Dus het meer uitnodigend maken van die 

fietspaden om op die manier een alternatief te vormen voor autoverkeer en een aanvulling te zijn 

op OV zit hier niet in. Het zou ook meteen best grote algemene structurele kosten met zich 925 
meebrengen. In de commissie hebben we hierover een discussie gevoerd met de gedeputeerde. 

We zijn blij met het feit dat de gedeputeerde heeft aangegeven dat het college ook op zoek is 

naar een fietspad van de toekomst. Het ander gebruik van fietspaden en eigenlijk proberen 

vasthouden van het meer gebruiken van fietspaden voor e-bikes, snelfietsen et cetera. Dat andere 

gebruik gaat over veel meer dan alleen beeldkwaliteit. Dat gaat ook zeker over veiligheid, over 930 
heel andere aspecten aan fietspaden in ons areaal. Dat is ook de reden waarom wij uiteindelijk bij 

dit onderwerp een motie willen indienen, samen met GL, PvdA, CU en de PvdD.   
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Het dictum luidt als volgt: “Vragen het college een notitie op te stellen, te delen en te bespreken 

met Provinciale Staten over het fietspad van de toekomst; daarbij ook het kwaliteitsbeeld van 

veelgebruikte (snel- of door-) fietsroutes mee te nemen; en gaan over tot de orde van de dag. 935 
 

Motie 187/16112020 

Optimaal onderhouden snelfietsroutes 
 
Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 16 november 2020, hebben 940 
kennis genomen van de statenvoordracht 56-2020 – Nota Infrastructurele Kapitaalgoederen 
(NIKG) 2020-2023; 

constateren dat: 
• het fietsbeleid van de Provincie Noord-Holland als belangrijkste doelen heeft om Noord-

Holland klaar te maken voor de elektrische fiets en de fiets naadloos te laten aansluiten op 945 
het openbaar vervoer. Dan kan de fiets een belangrijk deel van de verwachte 
mobiliteitsgroei opvangen. Daarbij zijn verkeersveiligheid en doorfietsroutes onder meer 
de uitdagingen; 

• er steeds meer en mede door toegenomen gebruik van elektrische fietsen steeds andere 
eisen aan fietspaden worden gesteld; 950 

• de Provincie nieuwe fietspaden op een hoog kwaliteitsniveau aanlegt, maar; 
• het onderhoudsniveau vervolgens op een lager kwaliteitsniveau wordt uitgevoerd; 

overwegen dat: 
• een fietspad ruimte moet geven aan verschillende fietsmodaliteiten; 
• de kwaliteit van een fietspad door zowel het onderhoudsniveau als de inrichting wordt 955 

bepaald; 
• een hoge kwaliteit fietspad bemoedigend kan werken voor gebruik, waaronder het gebruik 

als (snel- of door-) fietsroute voor woon-werkverkeer; 

vragen het college: 
• een notitie op te stellen, te delen en te bespreken met Provinciale Staten over het fietspad 960 

van de toekomst;  
• daarbij ook het kwaliteitsbeeld van veelgebruikte (snel- of door-) fietsroutes mee te 

nemen;  

en gaan over tot de orde van de dag. 
D66, GroenLinks, CU, PvdA en PvdD 965 
 

Als het goed is, is de motie ook naar de griffie gestuurd. Voorzitter, in de eerste termijn wil ik het 

daar graag bij laten. 

 

De VOORZITTER: Het klopt helemaal. Uw motie maakt nu onderdeel uit van de beraadslagingen. 970 
Dan wil ik vragen aan de heer Terwal van de VVD om zijn ‘handje’ aan te klikken. 

 

De heer TERWAL (VVD): In de afgelopen commissievergadering Mobiliteit en Bereikbaarheid 

hebben we gesproken over de Nota Infrastructurele Kapitaalgoederen, de NIKG. Toen heeft de 

VVD complimenten geuit over het feit dat na inspectie de beeldkwaliteit van de infrastructuur 975 
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voldoet aan het door onze Staten vastgestelde kwaliteitsniveau en dat de mensen voor wie we het 

allemaal doen, de weggebruikers, 88% in het wegbelevingsonderzoek aangeeft tevreden tot zeer 

tevreden te zijn. Ik hoop dat de gedeputeerde de complimenten van mijn fractie inmiddels heeft 

overgebracht aan de mensen bij beheer en onderhoud. Waar de VVD wel kritisch over was in de 

commissievergadering, en ik herhaal dat hier graag, zijn de duurzaamheidsmaatregelen binnen 980 
infraprojecten, waarvoor middelen worden vrijgespeeld in de eerste begrotingswijziging van 

2021. In de voordracht wordt gesproken dat dit dient te gebeuren door een herschikking binnen 

de huidige ruimte voor infrastructurele projecten. Het is goed dat er geld wordt vrijgemaakt voor, 

en nu wilde ik zeggen biodiversiteit, maar sinds de vorige week aangenomen motie over het 

gebruik van taalniveau B1, volsta ik met ‘bloemetjes en bijtjes’. Geld voor deze bloemetjes en 985 
bijtjes mag echter niet ten koste gaan van de aanleg van nieuwe infrastructuur, of het onderhoud 

van het al bestaande, dat dient ter verbetering van de bereikbaarheid per fiets, bus en 

nadrukkelijk genoemd: de auto. Graag een reactie van de gedeputeerde. 

 

De VOORZITTER: Dan gaan we naar de heer Deen van de PVV. 990 
 

De heer DEEN (PVV): We kunnen het kort houden op dit agendapunt. Met de meeste zaken zijn 

wij akkoord. Echter, zoals ook aangegeven tijdens de commissievergadering, hebben we moeite 

met de voorgenomen duurzaamheidsambities, die voor 2030 moeten aansluiten bij het op 

omvallen staande klimaatakkoord van Parijs en het nationale klimaatplan. Voor het invullen van 995 
deze ambities mag de belastingbetaler alleen al op dit onderdeel voor € 2,5 miljoen de 

portemonnee trekken. Behoudens dit onderdeel B kan de PVV instemmen met voorliggend 

besluit. 

 

De VOORZITTER: Dan gaan we naar mevrouw Doevendans van de PvdA. 1000 
 

Mevrouw DOEVENDANS (PvdA): Het lijkt de dag van de complimenten wel. Ook mijn fractie wil 

graag Gedeputeerde Staten en ambtenaren bedanken voor het NIKG dat nu voorligt. Nota 

Infrastructurele Kapitaalgoederen. Een hele mond vol, maar het gaat dus gewoon over alle 

fietspaden, busbanen, wegen en vaarwegen, die de provincie in onderhoud en beheer heeft. We 1005 
hebben de wettelijke taak om te zorgen dat deze alle goed onderhouden worden en veilig zijn. 

Wij als PvdA hebben gekeken of de provincie deze taak goed uitvoert en wil blijven uitvoeren. We 

willen daarbij als eerste kijken naar veiligheid. Zoals vorige week ook al ter sprake kwam, willen 

we namelijk in 2050 naar nul verkeersslachtoffers. Daarnaast hebben we gekeken naar het niveau 

van onderhoud. De belangrijkste en drukke wegen worden onderhouden op basisniveau. Een 1010 
aantal minder belangrijke, drukke wegen worden op een lager niveau onderhouden. Als we dit 

allemaal naar een hoger niveau willen brengen dan kost dat meer dan € 30 miljoen extra. Mijn 

fractie begrijpt dat we hier nu niet voor kiezen, zeker ook gelet op het mooie rapportcijfer dat de 

provincie van de gebruiker heeft gekregen. 88% van de gebruikers is tevreden. Dat is een mooi 

bevestiging van de keuzes die gemaakt zijn. Een ander aandachtspunt waar we als fractie naar 1015 
hebben gekeken is of het onderhoud van fietspaden en andere wegen ook in de toekomst 

gewaarborgd blijft. Gelet op de onzekerheden van de coronacrisis en het stikstofdossier en 

gehoord hebbende de discussie in de commissie begrijpen we dat deze onzekerheden nu nog 
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niet zijn meegenomen. We hopen daar in 2021 meer duidelijkheid over te hebben. Ook denken 

we graag mee over de nieuwe ontwikkelingen aangaande de fiets in het aankomende INHI waar 1020 
het Perspectief Fiets wordt meegenomen. Met het oog op de toekomst dienen we daarom, mede 

met D66, GL en de CU een motie in over het fietspad van de toekomst. Deze is eerder door  mijn 

collega, de heer Steeman van D66, toegelicht. Wij kunnen dus concluderend, als PvdA instemmen 

met dit stuk en blijven graag in gesprek over de onzekere factoren, zoals de coronacrisis en het 

stikstofdossier. We geloven in een provincie waar iedereen veilig van A naar B kan en waar we een 1025 
goede balans kunnen vinden tussen het onderhoud daarvan, met ons oog op het 

toekomstbestendig maken van onze provincie op het gebied van mobiliteit. 

 

De VOORZITTER: Ik had bijna gehoopt dat ik vandaag een eigen voordracht had gehad, met al 

die complimenten, maar dat zit er voor mij vandaag niet in. Dus gaan alle complimenten naar de 1030 
gedeputeerden.  

De heer Klein van de CU. 

 

De heer KLEIN (CU): Ik wil graag beginnen met het maken van een compliment voor de 

zorgvuldige wijze waarop u deze vergadering voorzit en ook op alle knopjes drukt. Nee, serieus, 1035 
het lijkt met een hele taak om dat online te doen.  

Dan wil ik naar de gedeputeerde gaan. Ook voor hem complimenten voor de nota. Goed om nu 

ook de kaders vast te stellen, die bepalen hoe en wanneer we investeren om onze infrastructuur 

in stand te houden. Er is een punt waarvoor we graag expliciet aandacht vragen. Dat zijn de eisen 

aan fietspaden. Het is al eerder gezegd. Het toegenomen belang van fietsverkeer, maar ook de 1040 
vele verschillende soorten van fietsen op het fietspad tegenwoordig stellen hogere eisen aan de 

fietspaden. Dat moet wat ons betreft ook invloed hebben op de kaders omdat die mede bepalen 

wanneer we investeren in de fietspaden. Wij denken dat veel fietspaden in Noord-Holland wel een 

upgrade kunnen gebruiken. We zien dat nu nog niet terug in het NIKG. De gedeputeerde heeft 

toegezegd om terug te komen op het fietspad van de toekomst. Wat ons betreft mag dat best wel 1045 
het fietspad van nu heten. Om dit concreet te maken dienen we samen met D66 een motie in 

waarin gevraagd wordt om deze notitie nu ook te bespreken met Provinciale Staten. Ten tweede 

ondersteunen we de oproep van de PvdD om extra te investeren in het opruimen van zwerfafval. 

We horen graag een reactie van Gedeputeerde Staten daarop. 

 1050 
De VOORZITTER: Dan is nu het woord aan de heer Koerse van GL. 

 

De heer KOERSE (GL): In de Nota Infrastructurele Kapitaalgoederen kijken we naar hoe we zorgen 

voor de infrastructuur die we al hebben. In de commissievergadering hebben we uitgebreid van 

gedachte gewisseld over de verschillende onderhoudsniveaus. Het liefst willen we alle 1055 
infrastructuur op kwaliteitsniveau B, maar we zien ook dat de kosten daarvoor dan structureel 

gedekt moeten worden. Het feit dat het wegbelevingsonderzoek laat zien dat 88% van de 

gebruikers tevreden tot zeer tevreden is, maakt dat we op dit moment niet deze stap willen 

zetten. We sluiten we ons aan bij de D66 motie die zoekt naar een manier om 

snelfietsinfrastructuur apart te beschouwen. Een kuiltje of een hobbeltje in de weg is immers veel 1060 
storende op een elektrische fiets of op een speed pedelec bijvoorbeeld. OP het gebied van 
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zwerfvuil snappen we de motie van de PvdD, maar de afweging kunnen we pas echt maken als we 

weten ten koste van welke infrastructuur dat bedrag dan moet gaan. GL is benieuwd naar een 

reactie van de gedeputeerde op deze motie. 

 1065 
De VOORZITTER: Dan gaan we nu naar de gedeputeerde, de heer Olthof, voor zijn reactie op de 

eerste termijn. 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Ook hier weer dank voor alle complimenten. Complimenten aan de 

organisatie maar ook aan Gedeputeerde Staten, dus ook complimenten aan u, Commissaris. Wat 1070 
dat betreft mogen we die allemaal tot ons nemen. Volgens mij ligt er een mooi document. Mooie 

kaders voor de komende jaren. Ik begrijp ook best dat er over die kaders best discussies zijn en 

dat we van het een wat meer willen dan van het ander. Het is ook goed om hier de discussie over 

te voeren. Ik vind wel dat we daarover een goede inhoudelijke discussie moeten voeren met de 

juiste punten. Daar kom ik straks op terug bij de moties. 1075 
Tevredenheid bij u, als Staten over het NIKG zoals het voorligt, maar ook tevredenheid bij de 

gebruikers in Noord-Holland. Daar doen we het uiteindelijk voor. We doen het niet voor ons eigen 

plezier. We doen het wel voor de inwoners van Noord-Holland en de gebruikers van de 

infrastructuur in Noord-Holland. Ook met die tevredenheid kunnen we heel erg blij zijn. Het 

niveau waarop we nu zitten, dat kunnen we ook behouden. Dat stemt ook tot tevredenheid. 1080 
Meneer Terwal ik heb uw complimenten overgebracht naar de organisatie. 

Als het gaat over duurzaamheid en biodiversiteit, volgens mij worden die twee zaken door elkaar 

gehaald. Laat ik eerst maar zeggen dat we het belangrijk vinden om met duurzaamheid aan de 

slag te gaan. Het gaat vooral over het gebruik van duurzame goederen, bij het beheer en ook bij 

het onderhoud. Dan gaat het over de duurzaamheidsvragen. We vinden het belangrijk om daar 1085 
toch zo snel mogelijk mee van start te gaan. Daarom hebben we gezegd: Dat dekken we in eerste 

instantie uit het brede programma. Het gaat niet ten koste van projecten waar we mee bezig zijn. 

Dit gaat over het totaal dat we beschikbaar hebben vanuit Mobiliteit. Het is de bedoeling dat we 

deze periode nog met een structurele oplossing gaan komen. Dan komen we met een voordracht 

naar u toe om uiteindelijk duurzaamheid voor de lange termijn structureel te kunnen dekken. 1090 
Biodiversiteit is wat anders. Daar heeft u ook een besluit over genomen. Daarvoor zijn al 

middelen gereserveerd. Die zijn bij de coalitieonderhandelingen beschikbaar gesteld. Het gaat 

om € 500.000 per jaar. Dat gaat over de manier van onderhoud. De manier van maaien, zoals het 

‘beroemde’ sinusmaaien, het aanleggen van houtwallen. Hoe zorgen we ervoor dat we met een 

andere manier van onderhoud de biodiversiteit kunnen verbeteren. Dat zijn wel twee totaal 1095 
verschillende dingen. We hebben het zwerfafval en het niveau van onderhoud gekoppeld aan het 

onderhoud van de wegen. Dat halen we ook op dit moment. Dat gebeurt overigens door een 

visuele inspectie. Op basis van de kaders die er zijn wordt gekeken of het onderhoud door de 

gebiedsbeheerder voldoet. Dat is een visuele inspectie. Ik heb niet het idee, en dan richt ik me tot 

de heer Steeman van D66, dat we daar de laatste tijd hoge ambities hebben geformuleerd. We 1100 
hebben een bepaalde ambitieniveau bij het vorige NIKG vastgesteld. Dat hanteren we ook. Willen 

we het zwerfafval naar het hoogste niveau hebben, zo staat het ook in het NIKG vermeld, dan zou 

dat € 700.000 per jaar structureel kosten. Daar kiezen wij op dit moment niet voor. Daarom 

begrijp ik ook wel de motie van de PvdD. Ik heb ook het idee, gelet op de geluiden in de 
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commissie, dat er breed draagvlak is om uiteindelijk het niveau van het zwerfafval op B-niveau te 1105 
krijgen. Ik zou alleen de PvdD willen vragen om deze motie voorlopig even in te trekken en aan te 

houden. U vraagt namelijk die € 130.000 via de herschikking vanuit het gebiedsbeheer te 

financieren. Dat betekent automatisch dat we keuzes moeten maken. Dat gaat dan ten koste van 

andere belangrijke zaken. Ik denk dat het goed is, en dat bedoelde ik net ook, dat we daarover 

een inhoudelijk goede discussie met elkaar voeren. Ik begrijp de wens en ik wil ook dat goed 1110 
voorbereiden. Wat is dan niveau B? Als we het over de oevers hebben dan zijn we als provincie 

verantwoordelijk voor een meter vanaf het water. als daarachter weilanden of andere gebieden 

zijn dan is dat een andere verantwoordelijkheid. Zwerfafval verplaatst zich. U zei dat al.  

We  moeten even goed in beeld brengen wat niveau B betekent. Dat brengen we in beeld voor u. 

Wat zijn dan de keuzes voor die herschikking? Zodat we een goede afweging kunnen maken van 1115 
hoe we dat gaan organiseren met elkaar. Ik begrijp de wens. Ik wil er graag aan meewerken, maar 

ik zou dat wel graag willen voorbereiden. 

 

De VOORZITTER: Er is een interruptie door de heer Hollebeek. 

 1120 
De heer HOLLEBEEK (PvdD): Ik wil de gedeputeerde eerst even zijn verhaal laten afmaken.  

 

De VOORZITTER: Ik dacht dat hij een punt zette. 

 

De heer HOLLEBEEK: Er is een beetje onduidelijkheid. De motie beoogt inderdaad om bij een 1125 
volgende begrotingswijziging met een voorstel te komen. Ik kan me volledig in deze reactie 

vinden. Ik wil nog even aantekenen dat de eerste meter wel van belang is. Van daaruit waait het 

afval juist verder de sloot in. Laat ik het even heel plat zeggen. Als de gedeputeerde het zo stelt, 

dan ben ik best bereik om de motie aan te houden. Maar nogmaals, het is ook niet de bedoeling 

dat we nu op stel en sprong zeggen: We gaan hier geld vandaan halen en het daarin stoppen. We 1130 
willen dat richting de eerste begrotingswijziging meenemen. 

 

De VOORZITTER: Ik stel voor dat we nog even luisteren naar de gedeputeerde of hij dat kan 

uitleggen.  

 1135 
Gedeputeerde OLTHOF: Het punt van die meter was ook niet bedoeld om de motie daarmee te 

weerleggen. Absoluut niet. Nogmaals, ik heb aangegeven dat ik begrijp wat de wens is. U geeft 

aan in de motie om die herschikking te effectueren bij de eerste begrotingswijziging. Voor die 

eerste begrotingswijziging zal moeten worden bekeken wat er te herschikken valt. Stel dat ik zeg 

dat we het ten koste van biodiversiteit doen, dan krijgen we vervolgens een motie die oproept om 1140 
de biodiversiteit op te gaan hogen. We moeten er inhoudelijk goed met elkaar over praten wat 

dat betekent. Als u de motie wilt intrekken dan beloof ik u ook dat ik met een notitie daarover 

kom, die we met elkaar kunnen bespreken. 

 

De VOORZITTER: Meneer Hollebeek, wilt u daar nog op reageren? 1145 
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De heer HOLLEBEEK (PvdD): Ja. Ik kies ervoor om de motie aan te houden en dan in het vervolg, 

als er een voorstel van de gedeputeerde komt, te kijken hoe de zaken er dan voorstaan. Als de 

gedeputeerde mij dat toestaat. 

 1150 
De VOORZITTER: Dan is bij deze uw motie 186 aangehouden. Dan gaan we verder met het 

betoog van de heer Olthof. 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Dan kom ik bij de fietspaden. Ik merk dat de fietspaden alle aandacht 

hebben. Dat merk ik niet alleen bij u in de Staten, maar dat merk ik ook in de gesprekken die ik 1155 
heb in de PVVB’s of bij het RMP in de regio. Fietspaden en de kwaliteit daarvan hebben echt alle 

aandacht. Ik begrijp ook wel de motie van D66. Overigens zegt het kwaliteitsniveau niet per se 

iets over de veiligheid. De veiligheid mag nooit in het geding zijn. Als de veiligheid in het geding 

is dan zullen we sowieso maatregelen moeten gaan treffen. Het is goed om met elkaar te kijken, 

met alle verschillende fietssoorten die er tegenwoordig zijn, van de speed pedelec, de elektrische 1160 
fiets, de gewone fiets en de bakfiets, of de huidige fietspaden volstaan en of ze voldoen. In 

andere provincies zijn er pilots om te kijken hoe dat op een andere manier kan worden 

gefaciliteerd. Ik denk dat het goed is dat we die integrale discussie met elkaar ook gaan voeren in 

het eerste kwartaal van 2021. Daar zullen we uiteindelijk de betekenis van het kwaliteitsniveau 

onderdeel van maken. Over de motie, zoals die nu voorligt en de vertaling die ik eraan geef, kan 1165 
ik positief zijn. 

Dat waren alle opmerkingen. 

 

De VOORZITTER: Zeer uitvoerig. Dan kijken we of er behoefte is aan een tweede termijn bij de 

Statenleden. Als er wel behoefte is dan wil ik u verzoeken om u te melden middels het ‘handje’. 1170 
Ik zie mevrouw Kuiper van het CDA. Het woord is aan u voor de tweede termijn. 

 

Mevrouw KUIPER (CDA): Ik wil nog even kort reageren op wat gezegd is over dat zwerfvuil. 

Eigenlijk zouden we bij de basis moeten starten en moeten zorgen dat mensen het zwerfvuil niet 

overal maar rond gooien. Als we wat aan educatie en gedragsbeïnvloeding zouden kunnen doen, 1175 
dan zou dat misschien het hele probleem een stuk minder maken. Dat wilde ik nog even 

toevoegen. 

 

De VOORZITTER: Volgens mij een goede en wijze toevoeging. Dank u wel. Ik zie verder geen 

behoefte voor een tweede termijn. Ik kijk even of gedeputeerde Olthof nog wil reageren op de 1180 
laatste reactie van mevrouw Kuiper. 

 

Gedeputeerde OLTHOF: Heel kort. Mevrouw Kuiper heeft natuurlijk een heel terecht punt. Het 

begint natuurlijk bij het gedrag van mensen. Dat geldt voor veel punten als het gaat over het 

beleid dat we maken. Het begint heel vaak bij gedrag. Als we in staat zouden zijn om het gedrag 1185 
van mensen te veranderen dan zouden we een heleboel kosten niet hoeven te maken. 

 

De VOORZITTER: Geheel met u eens. Dan gaan we nu over tot de stemming. We hebben een 

motie. Dat is motie 187. En we hebben voordracht 56. Dat is Nota Infrastructurele 
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Kapitaalgoederen (NIKG) 2020-2023. We kunnen gelijk doorgaan met de stemming. Dat is 1190 
positief. 

 

- Mevrouw KOCKEN (GL): GroenLinks zal voor motie 187 stemmen. GroenLinks zal ook 

voor voordracht 56 NIKG stemmen.  

- De heer VAN DER MAAS (VVD): De VVD zal voor motie 187 en voor voordracht 56 NIKG 1195 
stemmen.  

- Mevrouw STRENS (D66): D66 zal voor motie 187 stemmen, net als voor het NIKG. 

- De heer HEIJNEN (CDA): Het CDA stemt voor motie 187 en voor voordracht 56 NIKG. 

- De heer DESSING (FvD): FvD stemt voor motie 187 en eveneens voor voordracht 56 NIKG. 

- De heer VOSKUIL (PvdA): De PvdA stemt voor motie 187 en voor het NIKG voordracht 56. 1200 
- De heer ZOON (PvdD): De PvdD stemt voor motie 187 en voor de NIKG, voordracht 56. 

- De heer KLEIN (CU): De CU zal voor motie 187 en voor voordracht 56 NIKG stemmen. 

- De heer SMALING (SP): De SP is voor motie 187 en voor voordracht 56 NIKG. 

- De heer DEEN (PVV): De PVV stemt tegen motie 187 en voor de NIKG, voordracht 56. 

- De heer BALJEU (Fractie Baljeu): Fractie Baljeu stemt voor motie 187 en voor voordracht 1205 
56, NIKG. 

 

De VOORZITTER: Mevrouw Van Soest (50PLUS/PvdO) heeft de vergadering al eerder verlaten, dus 

die stemt niet meer mee. 

De peiling geeft de volgende uitslag. Motie 187 ‘Optimaal onderhouden snelfietsroute’ is met 50 1210 
stemmen voor en 3 stemmen tegen aangenomen. De voordracht 56, het NIKG, is unaniem door 

de Staten aangenomen. Ook hier de felicitaties aan de heer Olthof en Gedeputeerde Staten. 

 

Ik stel voor dat we nu even tien minuten pauzeren, zodat alle Statenleden, en ook wij hier achter 

de tafel, even de benen kunnen strekken. Dan zie ik u graag om vijf voor drie weer terug. 1215 
 

Schorsing 14:42 – 14:55 uur 

 

12. Programma Natuurontwikkeling (PNO) 2021-2025 

Voordracht 57 1220 
 

De VOORZITTER: Het Programma Natuurontwikkeling ofwel het PNO 2021 tot 2025. Wederom 

gaan we hier straks een peiling doen van de moties, amendementen en de voordracht zelf, via de 

fractievoorzitters. De sprekers die zich voor agendapunt 12, het PNO, hebben aangemeld zijn de 

heer Zoon PvdD, mevrouw Strens D66, de heer De Wit van de VVD, de heer Leerink van de PvdA, 1225 
mevrouw Bezaan van de PVV, de heer Cardol van GL, de heer Smaling van de SP, de heer Klein van 

CU, mevrouw Koning van het CDA en de heer Mantel van FvD. Dan wil ik heer Zoon van PvdD 

verzoeken om het ‘handje ’aan te klikken. Dan geef ik de heer Zoon als eerste in de eerste 

termijn het woord. 

 1230 
De heer ZOON (PvdD): Ik was in de commissie misschien een beetje zuur met mijn opmerking dat 

de trekker weer wint van de natuur. Ik wil ook eens kijken hoe het glas halfvol kan zijn. Wat 
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halfvol is, is denk ik echt wel zo een regiebureau, dat is opgezet door de gedeputeerde. Ik denk 

dat het wel heel mooi is. Die zijn nu acht maanden bezig en dat betekent dat ze best wel zicht 

moeten hebben op het totale NNN-gebied wat neergezet moet gaan worden. Ik zie dat niet terug 1235 
in het PNO-advies. Het kijkt vooral een stukje vooruit, naar welke plannen er allemaal zijn, maar 

het heeft niet een totaalbeeld van de hoeveelheid NNN er nu totaal aangelegd zou moeten 

worden. Dat zou wel helpen. Dat geeft een stukje duidelijkheid ook naar de boeren en naar de 

grond die aangeschaft en omgezet moet gaan worden richting NNN. Ik vraag me af hoe de 

gedeputeerde daarin zit. Gaat er inderdaad zo een totaalplan komen? Verder is de natuur als een 1240 
soort ui. Het is een Natura 2000 gebied. Dat wordt omgrenst door NNN. NNN zijn de 

verbindingen tussen Natura 2000 gebieden. Vervolgens is de rest dan natuur inclusief. Dat staat 

ook zo in de Omgevingsvisie van Noord-Holland 2050. Ik ga ervan uit, maar ook daar kan de 

gedeputeerde vast iets meer over zeggen, dat er ook daadwerkelijk die samenhang in het 

Masterplan biodiversiteit gaat komen dat we later nog gaan krijgen. Verder is het dubbelzinnig 1245 
wat ik aan signalen hoor. Aan de ene kant hoor ik dat 2027 niet haalbaar is. Anderzijds lees ik in 

het PNO dat het in 2027 wel afgerond kan zijn, als we sterker gaan sturen. Als we dan sterker 

moeten gaan sturen, dan vraag ik me af hoe? Ik zou heel graag sterker willen gaan sturen, ook 

omdat we die afspraak hebben gemaakt met het Rijk in het Natuurpact.  

Tot zover. Ik ben benieuwd naar de beantwoording. 1250 
 

De VOORZITTER: Mevrouw Strens, wilt u op het ‘handje’ drukken? Dan laat ik u nu in de 

vergadering. 

 

Mevrouw STRENS (D66): Natuur is van grote waarde. Veel mensen genieten van natuur en vinden 1255 
het een ideale plek om te sporten en te ontspannen. Daarnaast is natuur cruciaal voor ons leven 

op aarde. Ze zorgt voor een gezonde bodem, zodat we ons voedsel kunnen produceren, vertraagt 

de klimaatverandering door CO2 op te nemen en biedt aan diverse soorten de noodzakelijke 

habitat. De huidige stikstofcrisis maakt pijnlijk duidelijk dat de natuur, samenleving en economie 

niet meer in harmonie met elkaar zijn. Investeren in de natuur is nog nooit zo belangrijk geweest. 1260 
D66 is dan ook heel blij dat dit college serieus werk maakt van het afronden van het 

Natuurnetwerk Nederland. Een van de belangrijkste doelstellingen uit het voorliggende PNO. Het 

opzetten van een regiebureau dat strakker gaat sturen op de realisatie, vinden wij positief. Ook 

de mogelijkheid om te verwerven  met een volledige schadeloosstelling kan zeker op onze steun 

rekenen. Daarnaast is de planologische bescherming goed geborgd in de onlangs vastgestelde 1265 
Omgevingsverordening. Kortom, er worden hele goede stappen gezet. In de commissie hebben 

wij het debat gevoerd over het aantal hectares dat deze collegeperiode gerealiseerd kan worden. 

De verwachting is dat dit nu uit zal komen rond 1750 hectare. Dat is minder dan de 3000 hectare 

die we in het coalitieakkoord hebben afgesproken. Natuurlijk was dit feit ook voor D66 in eerste 

instantie een teleurstelling. Het college heeft met het opstellen van de NNN Realisatiestrategie 1270 
helder inzicht geboden in de opgave en het realistische realisatietempo. Meer geld of meer 

capaciteit zorgt er op dit moment niet voor dat het tempo op korte termijn substantieel omhoog 

gaat. Tijd is met name de bottleneck. Het is voor D66 van groot belang dat het einddoel, namelijk 

het totale afronden van het NNN in 2027 haalbaar blijft. Kan de gedeputeerde nogmaals 

bevestigen dat dit het uitgangspunt is bij de verdere uitvoering van het programma? Kan de 1275 
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gedeputeerde toezeggen dat zij alle informatie die wij als Provinciale Staten nodig hebben om 

straks te controleren of dit einddoel ook haalbaar en realistisch blijft, op zal nemen in het 

uitvoeringsplan NNN? Naast kwantiteit gaat het natuurlijk ook vooral om de kwaliteit van de 

natuur die wordt gerealiseerd. Ook in de commissie hebben we daar over gesproken. Als D66 

hebben we gevraagd wanneer een gebied als gerealiseerd op de kaart wordt aangemerkt. Het 1280 
gebied moet ingericht zijn en overgedragen voor beheer, was het antwoord. Voor nieuw aan te 

leggen NNN-gebieden is dat natuurlijk goed mogelijk. Voor gebieden binnen de NNN, die in pacht 

worden uitgegeven en waar gebruiksvoorwaarden gelden, hebben wij wel nog twijfels. Zeker als 

deze gebieden bijvoorbeeld eerste een agrarische functie hadden. Kan de gedeputeerde 

toelichten hoe zij op deze terreinen borgt dat de NNN-doelstellingen worden gehaald en daarbij 1285 
dan dus ook de gewenste natuurkwaliteit wordt gerealiseerd? 

2020 is het laatste jaar waarin wij PNO in deze vorm zullen bespreken. Volgend jaar wordt het 

PNO omgevormd tot het Uitvoeringsplan NNN. De overige beschrijving van de 

beleidsinstrumenten zal onderdeel zijn van het Masterplan Biodiversiteit. Ik wil graag afsluiten 

met een oproep aan het college om te zorgen voor integraliteit in het  natuurbeleid. Maak geen 1290 
losse plannen, maar zorg dat ze in samenhang worden opgesteld en elkaar aanvullen. Zoals ik al 

in mijn inleiding zei: Investeren in natuur is nu belangrijker dan ooit. 

 

De VOORZITTER: Dan ga ik het woord geven aan de heer De Wit van de VVD. 

 1295 
De heer DE WIT (VVD): Voor ons ligt het Programma Natuurontwikkeling, waarin gewerkt wordt 

aan een krachtige en robuuste natuur, omdat we uiteindelijk goed met onze leefomgeving 

wensen om te gaan en bovendien sterk afhankelijk zijn van wat de natuur ons geeft voor de 

stand van ons leven. De coronacrisis heeft ons bovendien laten zien hoe belangrijk het voor 

mensen is om natuur dichtbij te hebben, als onderdeel van hun ontspanningsmogelijkheden. Wie 1300 
heeft er niet de wandelschoenen aangedaan, de afgelopen tijd, als welkome onderbreking van het 

vele thuis werken om als alternatief voor een druk weekend maar allerhande actief te zijn? Even 

een frisse neus halen. De VVD vindt dan ook dat de provincie een verantwoordelijkheid heeft om 

sterke en toegankelijke natuur te waarborgen voor onze inwoners. De VVD beseft dat 

natuurontwikkeling niet zonder slag of stoot zal gaan, zowel bij de aanleg als in onderhoud. Voor 1305 
de VVD staat voorop dat natuurorganisaties, recreatieschappen, particulieren en de agrarische 

sectoren samenwerken. Landbouw en natuur zijn immers sterk met elkaar verweven en 

bovendien draagt de landbouw direct bij aan de landschapsbeleving van onze inwoners. Van een 

beleving kun je echter niet eten. De kern van natuurbeleid moet, wat de VVD betreft, dan ook zijn 

om die samenwerking mogelijk te maken. Het PNO heeft hiervoor mogelijkheden, bijvoorbeeld de 1310 
drie NNN-pilots die nu lopen. De VVD zal het natuurbeleid daarop blijven beoordelen. Daarnaast 

laat de stikstofcrisis zien hoe belangrijk het is om te investeren in sterke natuur. De VVD vindt 

dan ook dat de kern van de oplossing van dat probleem in de natuur ligt. Aanleg van  nieuwe 

natuur, volgens de NNN Realisatiestrategie en krachtig natuurbeheer gaan hand in hand. Licht 

bezorgd zijn wij over de focus. Ga niet alleen niet alleen  maar natuur aanleggen, maar zorg ook 1315 
voor goed onderhoud. Daarover moet je nu al nadenken. De VVD rekent er immers op dat we met 

zo weinig mogelijk middelen zoveel mogelijk sterke natuur kunnen creëren en zo ons geld 
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efficiënt inzetten. Wij vinden dat de NNN Realisatiestrategie in dat kader nog een nadere 

uitwerking verdient. Kan het college ons dat toezeggen? 

Ik rond af en ik verwijs ook naar mijn inbreng eerder gedaan in de commissievergadering. Een 1320 
punt wil ik hier nog specifiek uitleggen. Dat gaat over de zorgvuldigheid van het uitvoeren van de 

NNN Realisatiestrategie. Er is nu tijd om met boeren in gesprek te gaan over de natuurdoelen en 

de manier hoe die gehaald kunnen worden. Onze oproep is om die tijd goed te benutten. De VVD 

is blij dat de provincie op basis van vrijwilligheid de gesprekken  met de boeren aangaat. Onze 

oproep is dan ook om dat goed te doen. Ga naar die keukentafel. We zullen er bij het college op 1325 
toezien dat er zeer terughoudend omgegaan zal worden met het daadwerkelijk onteigenen van 

boeren, slechts als uiterste noodmaatregel om de gemaakte natuurafspraken na te komen. Dat 

betekent dus dat alle andere mogelijke instrumenten eerst onderzocht moeten worden. Immers, 

er staan hier meerdere belangen op het spel. Niet alleen de aanleg en het onderhoud van sterke 

natuur, maar ook het waarborgen van een van onze meest vitale economische sectoren, die goed 1330 
is voor 8% van de werkgelegenheid. 

 

De VOORZITTER: U heeft een interruptie van de heer Smaling van de SP. 

 

De heer SMALING (SP): Ik zou de heer De Wit willen vragen. Ik ben enthousiast over zijn betoog, 1335 
maar de VVD staat dan ook bekend als een partij die houdt van landbouw, kassen, 

bloembollenvelden en van wegen met name ook. De VVD houdt ook van festivals, noem maar op. 

Alles waar je vierkante meters aan kan besteden, daar houdt de VVD van. Gaat het wel lukken dan 

met die natuur, als je die andere dingen ook allemaal zo belangrijk vindt? 

 1340 
De heer DE WIT (VVD): Het zijn uiteindelijk allemaal keuzes in de ruimte die we met elkaar 

moeten maken. Ik denk dat de Realisatiestrategie voor NNN daarvoor een heel duidelijk proces 

neerlegt. Die keuzes zijn ook al veel eerder gemaakt. Ik denk dat het in de uitvoering invulling 

geeft aan de eerder gemaakte keuze. Ik denk zeker dat het kan. Niet alleen maar omdat de VVD 

fan is van een weg, een festival of bloembollen. Uiteindelijk betekent het ook dat het allemaal 1345 
puzzelstukjes zijn, die bijdragen aan onze welvaart en ons welzijn. Daar is de VVD met name een 

groot fan van. Wij denken dat het zeker kan, gegeven de natuurambitie die er ligt. 

 

De heer SMALING (SP): Daar ben ik blij om. Ik zou dan ook nog willen vragen. De heer De Wit 

sprak net over de randvoorwaarden die de VVD stelt aan onze eigen ding. Dat snap ik wel. Zou 1350 
dat betekenen dat, mochten er boeren zijn die ‘de hakken in het veen zetten’, dit voor de VVD 

dan gewoon een no go is? Of moet het instrument voor onteigening toch gewoon 

noodzakelijkerwijs hieraan worden gekoppeld? 

 

De heer DE WIT (VVD): Ik heb net proberen te zeggen dat de VVD voorstander is van het pakket 1355 
aan instrumenten zoals dat er nu ligt. Dat is ook de inleg geweest, die we in de commissie 

hebben gedaan. Waarbij we wel de verwachting hebben dat een van de instrumenten in het 

pakket, namelijk de onteigening, zoals die ook voor infrastructuurprojecten wordt gehanteerd, 

echt als uiterste maatregel wordt ingezet en als de doelen niet gehaald kunnen worden zonder. 
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OP die manier kijken wij naar dat instrument en daar zullen we het college ook in uitvoering op 1360 
beoordelen. 

 

De VOORZITTER: Ook mevrouw Strens van D66 heeft een interruptie. 

 

Mevrouw STRENS (D66): Ik ben heel blij om te horen dat collega De Wit een gloedvol betoog 1365 
houdt voor natuur. Blij ook om te horen dat de VVD die noodzaak ook ziet. Aan het einde van uw 

betoog riep u op om  met name ook tijd te nemen om een zorgvuldig proces te voeren. Daarover 

heb ik wel een vraag. Is de heer De Wit het met mij eens dat het einddoel, te weten het totaal 

realiseren van de NNN in 2027 ook voor hem niet ter discussie staat? 

 1370 
De heer DE WIT (VVD): Het einddoel is wat de VVD betreft volstrekt helder. Dat is het al jaren. 

Daar staat ook een handtekening onder. Daar ga ik op geen enkele manier afbreuk aan doen. 

 

De VOORZITTER: Meneer De Wit vervolgt u uw betoog. 

 1375 
De heer DE WIT (VVD): Dat zal ik doen. Dat doe ik met mijn afsluitende woorden. Dat is dat we al 

deze instrumenten willen inzetten voor het realiseren van die sterke en toegankelijke natuur, 

waar onze inwoners de nodige ontspanning kunnen vinden, ten tijde van crisis. Dat we 

tegelijkertijd wel waarborgen dat er ook in een volgende crisis genoeg geld is om dit allemaal te 

kunnen betalen. Dat is de kern van mijn betoog. Daar wil het graag bij laten. 1380 
 

De VOORZITTER: Dan verzoek ik de heer Leerink van de PvdA om zich te melden. 

 

De heer LEERINK (PvdA): Er is al veel gezegd over de natuur en het belang van natuur. Het is 

prettig om te merken dat het op een breed draagvlak kan rekenen. Dat is in het verleden ook 1385 
weleens anders geweest. Fijn dat er zo een breed draagvlak is om er met elkaar naar te kijken. 

We hebben er in de commissie al het nodige over gewisseld. Ik heb niet de behoefte om dat 

allemaal weer over te doen. Ik wil twee opmerkingen namens de PvdA maken. De eerste 

opmerking gaat over het realiseren van het nieuwe NNN. Het moge duidelijk zijn dat ook wij het 

behalen van die doelen in uiterlijk 2027 erg belangrijk vinden. We hadden het liefst gezien dat de 1390 
3000 hectare die we voor deze periode op de rol hadden staan, ook echt gerealiseerd hadden 

kunnen worden. Dat blijkt niet te kunnen. Dat is geen kwestie van geld of het ontbreken van 

politieke wil. Er wordt op dit moment keihard gewerkt om die versnelling tot stand te brengen. 

Uiteindelijk duurt het gewoon langer om het zorgvuldig voor elkaar te krijgen. Als het einddoel 

dan maar gehaald wordt. Dan kunnen we daar op zich mee leven. Je kunt tenslotte niet meer 1395 
doen dan het maximale. Een waarschuwing is daar nog wel op zijn plek. Snelheid is belangrijk, 

maar kwaliteit is minstens even belangrijk. Ik zeg dat ook met het oog op de grenscorrecties, 

waar het college nog wat van verwacht, als het gaat om het sneller realiseren van het aantal 

hectare. Wat ons betreft zijn grenscorrecties prima, maar alleen dan als het geheel er kwalitatief 

beter van wordt. Mijn tweede opmerking gaat over de integraliteit. Dat is ook al vaker gezegd. De 1400 
gebiedsgerichte aanpak in het Programma Natuurontwikkeling heeft natuurlijk alles te maken 

met de bodemdaling, met de bossenstrategie, de stikstofaanpak et cetera. Wij komen binnenkort 
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in de commissie over die gebiedsgerichte aanpak weer verder te spreken. Dat is goed. Wat mij 

fractie betreft moeten de Staten en Gedeputeerde Staten elkaar hier nog wel vinden. Dan  niet 

zozeer als het gaat om het feit dat die gebiedsgerichte aanpak noodzakelijk is, maar wel over de 1405 
manier van inrichten en hoe we met elkaar heldere doelen aan die gebiedsgerichte aanpak 

verbinden, waar Gedeputeerde Staten op kunnen sturen en waar Provinciale Staten het college 

aan kunnen houden en op kunnen beoordelen. Zoals gezegd, dat is later. Voor nu kunnen we 

instemmen met het Programma Natuurontwikkeling zoals het nu voorligt. 

 1410 
De VOORZITTER: Dan gaan we nu naar mevrouw Bezaan van de PVV. 

 

Mevrouw BEZAAN (PVV): Zoals al eerder gezegd bespreken we vandaag het Programma 

Natuurontwikkeling 2021-2025. De ambities van het PNO liegen er niet om. Zo stelt het college 

dat de afronding van het Natuurnetwerk in 2027 alleen kan door sterker te sturen dan voorheen 1415 
het geval was. Concreet betekent dit onder andere een grotere inzet op de verwerving van 

gronden. Om de NNN doelstelling in 2027 te realiseren moet nog 5400 tot 5000 hectare aan 

gronden worden gerealiseerd. Veel van deze hectaren zullen worden ingevuld door 

landbouwgrond. Zoals mijn collega al aangaf tijdens de commissievergadering is het voor de PVV 

onaanvaardbaar. De Noord-Hollandse economie verdient veel aan de export van 1420 
landbouwproducten en het is onverstandig om een voedselvoorziening in te krimpen. Bij de 

verwerving van gronden wordt gestreefd naar volledige schadeloosstelling en zal het 

onteigeningsinstrument pas als laatste redmiddel worden ingezet. Zoals verleden jaar al 

aangegeven is het voor de PVV onbespreekbaar dat een zeer ingrijpend instrument als 

onteigening in dezen wordt ingezet. Vaak gaat het om prachtige familiebedrijven die veel boeren 1425 
voor hun nageslacht willen behouden. Kan de gedeputeerde nogmaals duidelijk aangeven wat er 

gebeurt met de gronden van boeren die duidelijk aangeven geen enkele belangstelling te hebben 

om gronden te verkopen? Leidt dit dan automatisch tot het laatste redmiddel, de onteigening van 

hun gronden? Graag een reactie van de gedeputeerde. Onze fractie is bovendien van mening dat 

de vele miljoenen euro’s belastinggeld beter kunnen worden besteed. We hebben immers te 1430 
maken met een economisch ondermijnende coronacrisis en een gigantische woningnood. De 

juiste prioriteiten moeten nu gesteld worden. Er groeien, voor zover de PVV weet, geen 

geldbomen op het land.  

Is het allemaal kommer en kwel? Nee, zeker niet. Hoewel onze fractie heel kritisch is op de 

voorliggende voordracht bevat het PNO ook goede zaken. Wat de PVV kan ondersteunen is dat 1435 
het maaibeheer wordt aangepast, waardoor op de Assendelver Zeedijk gedurende het hele 

seizoen bloeiende planten beschikbaar zijn. Dit heeft meerwaarde voor insecten en daarmee ook 

voor andere soorten.  

In een notendop is de visie van onze fractie: Beheer goed wat er is, maar verwerf niets nieuws. 

Aangezien het laatste juist wordt versneld, zult u begrijpen dat onze fractie niet voor deze 1440 
voordracht kan stemmen. 

 

De VOORZITTER: Ik zie twee interrupties. Het woord is aan de heer Smaling van de SP. 
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De heer SMALING (SP): Mevrouw Bezaan is een goede spreekster. Een ding viel me op. Zij stelt 1445 
dat we de voedselvoorziening in de provincie terugbrengen als we landbouw door natuur gaan 

vervangen. Dat lijkt me een beetje een flutargument, eerlijk gezegd. We eten toch  niet alleen 

Noord-Hollandse producten in deze provincie? 

 

Mevrouw BEZAAN (PVV): Gelukkig eten we niet alleen Noord-Hollandse producten. Het werd al 1450 
eerder gezegd in een ander kader. Het is een kwestie van keuzes maken. Waarschijnlijk maakt de 

PVV in dezen een andere keuze dan uw partij. 

 

De VOORZITTER: Dan ga ik nu wel het woord geven aan de heer Cardol van GL. 

 1455 
De heer CARDOL (GL): Alle mooie woorden ten spijt, het gaat niet goed met onze natuur. 80% 

van de Europese natuurgebieden is er matig tot slecht aan toe. Een derde van de planten- en 

diersoorten gaat achteruit. Gelukkig zetten we met deze coalitie wel stappen vooruit, al gaat het 

niet snel. We hebben moeten inleveren op onze ambities voor uitbreiding van het NNN. Dat doet 

pijn. We zijn wel blij met de Realisatiestrategie. Voor het eerst is er een concreet en uitgewerkt 1460 
plan voor voltooiing, met de toezegging voor een aanzienlijke, extra financiële impuls via de 

eerste begrotingswijziging. GL heeft er hard voor geknokt en we staan klaar om opnieuw te 

vechten voor extra inzet en middelen als dat nodig zal blijken. Verwerving en inrichting van NNN 

kost tijd. We zetten nu ook eigen pachtgronden in. Wat ons nog zorgen baart is de kwaliteit van 

de nieuwe natuur. Worden er ook garanties ingebouwd voor een NNN waardige natuur? Zijn er 1465 
voldoende middelen voor inrichting en beheer? Komen de pachtgronden ook terecht bij de beste 

beheerders? Ik herinner graag nog even aan de afspraak om in de commissie terug te komen op 

het pachtbeleid.  

Voor vergroting van biodiversiteit hebben we niet genoeg aan natuurgebieden. GL ziet 

reikhalzend uit naar de Voedselvisie en het Masterplan Biodiversiteit. We hebben vele opgaven 1470 
voor het landelijk gebied waaronder klimaat, bodemdaling en transitie van de landbouw, 

perspectief voor de boeren en een nieuwe relatie tussen stad en platteland. Extra middelen voor 

deze uitdagingen bieden ook kansen voor natuur. Laten we wel oppassen dat die middelen ook 

op de juiste plek terecht komen. Welkom terug in de gebiedsgerichte aanpak. GL heeft al vaker 

gezegd dat het te traag gaat. Wat stikstof betreft is het pijnlijk om te zien hoe de regering 1475 
worstelt en eigenlijk niet bovenkomt. Inmiddels naderen de verkiezingen, mogelijk gevolgd door 

een langdurige formatie. We zijn dus zo een jaar verder. Het mag niet zo zijn dat wij al die tijd in 

Noord-Holland op onze handen blijven zitten. De gedeputeerde belooft tempo te maken, maar 

dat gaat tot nu toe wel met kleine en weifelende stapjes.  

Tot slot. Het wordt tijd om te oogsten. We rekenen erop dat dit college komend jaar en de jaren 1480 
daarna doorpakt, zeker als we straks nieuw beleid hebben voor landbouw en biodiversiteit. Het 

worden nog spannende tijden. 

 

De VOORZITTER: Dan geef ik het woord aan de heer Smaling van de SP. 

 1485 
De heer SMALING (SP): Complimenten aan Gedeputeerde Staten voor het programma. Noord-

Holland is een dichtbevolkte provincie met allerlei doelen en bestemming voor alle vierkante 
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meters. De natuur hangt er vaak een beetje als laatste doel bij. Dat gaan we hopelijk straks door 

middel van een amendement nog proberen om te draaien. We hebben besloten dat natuur een 

groot openbaar belang dient. We zullen een amendement toedienen wat dat toevoegt aan het 1490 
voorgenomen besluit. 

De heer Cardol zei het ook al. Biodiversiteit en natuur staan onder druk. Het Europees Milieu 

agentschap bracht pas weer een staat van de natuur uit. Dat ziet er niet vrolijk uit. Het is 

duidelijk dat de klus aanzienlijk is en dat we in Noord-Holland ook aan de bak moeten. Het is 

jammer dat we het NNN niet af krijgen in de tijd die er aanvankelijk voor stond. We willen wel 1495 
graag horen van de gedeputeerde hoe zij die marsroute van nu tot 2027 voor zich ziet. 5600 

hectare is toch bijna de afmeting van Schermer. Dat is dus een aanzienlijke klus. Het 

laaghangende fruit is al lang geplukt. Richting die 5600 hectaren gaat dat fruit steeds verder naar 

boven hangen. Dan wordt het op enig moment dus de vraag of je met alle boeren en 

grondbezitters, die mee zouden kunnen werken aan een herverkaveling, dan niet achterblijft met 1500 
al diegenen die de hakken in het zand of in het veen zetten en die je dan toch misschien moet 

onteigenen. Er moet wel duidelijkheid over zijn, of dat planologische instrument wordt ingezet 

als de nood daar is. Ik hoop natuurlijk dat het niet hoeft, maar we wensen de gedeputeerde veel 

succes bij het bereiken van het voltooien van de NNN. 

Het amendement gaat over beslispunt 2 van het voorgenomen besluit. Daar willen we graag een 1505 
stukje tekst toevoegen aan beslispunt 2. Achter het woord ‘vast te stellen’, willen wij toevoegen: 

“dit aan te passen aan het vastgestelde in de Omgevingsverordening Noord-Holland 2020 en 

daarbij in alle gevallen rekening te houden met het feit dat natuur in de Omgevingsverordening 

Noord-Holland 2020 is aangemerkt als groot openbaar belang.” 

Dat was het. 1510 
 

Amendement 54/16112020 

 
Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 16 november 2020, besprekend 
het Programma Natuurontwikkeling (PNO) 2021-2025 (VD-57) 1515 

Besluiten achter de huidige tekst van beslispunt 2 van het te nemen besluit de volgende tekst toe 
te voegen: 

• ...., dit aan te passen aan het vastgestelde in de Omgevingsverordening NH2020 en daarbij 
in alle gevallen rekening te houden met het feit dat natuur in de Omgevingsverordening 
NH2020 is aangemerkt als Groot Openbaar Belang 1520 

zodat beslispunt 2 zal luiden: 

• 2. Het Programma Natuurontwikkeling 2021-2025 en het daarin opgenomen 
Natuurbeheerplan 2021, vast te stellen, dit aan te passen aan het vastgestelde in de 
Omgevingsverordening NH2020  en daarbij in alle gevallen rekening te houden met het feit 
dat natuur in de Omgevingsverordening NH2020 is aangemerkt als Groot Openbaar Belang . 1525 

Namens de fractie van de SP, Eric Smaling 

Toelichting: 
Ten tijde van het aanwijzen van de NNN- gebieden gold de PRV om te bepalen welke gebieden 
planologisch beschermd waren en welke ruimtelijke ontwikkelingen mogelijk waren. 
Gemeentelijke bestemmingsplannen mogen ook in de Omgevingsverordening NH2020 geen 1530 
significant (negatief) effect hebben op de kenmerken, het oppervlak en de samenhang van het 
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NNN. Door met amendement 37 natuur toe te voegen als Groot Openbaar Belang in  de 
Omgevingsverordening NH2020, wordt het belang van natuur opgewaardeerd en dient natuur 
ook zwaarder te wegen als belangenafwegingen worden gemaakt tussen natuur en andere 
activiteiten van groot maatschappelijk belang. Omdat de Omgevingsverordening NH2020 reeds is 1535 
vastgesteld en het PNO 2021-2025 nu (dus later) wordt vastgesteld, dient het PNO te worden 
aangepast aan de Omgevingsverordening NH2020.  

 

De VOORZITTER: Heeft u het amendement al gemaild? De griffie heeft nog niets ontvangen. 

 1540 
De heer SMALING (SP): Dan geef ik dat onmiddellijk door. 

 

De VOORZITTER: Prima, dus dan komen we daar straks nog even op terug. Dan geef ik het 

woord aan de heer Klein van de ChristenUnie. 

 1545 
De heer KLEIN (CU): Natuurbeheer is net al uitgelicht door verschillende voorgaande sprekers. 

Het is een heel belangrijke taak van de provincie. Het is niet zonder uitdagingen en dan in het 

bijzonder het realiseren van het NNN. Het is toch een soort illustratie van hoe het gaat. De 

coalitie had daar heel erg enthousiaste ambities over opgenomen in het coalitieakkoord. 3000 

hectare zou gerealiseerd worden. Al op het moment van schrijven hadden we ons kunnen 1550 
realiseren dat het niet realistisch was. Op dit moment komt de coalitie daar op terug. Het is een 

goed advies om mee te geven om voortaan na te denken voordat je onhaalbare doelen opschrijft. 

Met betrekking tot dit programma hebben wij twee aandachtspunten. Ten eerste zijn we blij dat 

de ambitie om het NNN in 2027 gerealiseerd te hebben vast blijft staan. Die wordt ook herhaald. 

We ondersteunen op zich de aanpak via het regiebureau, maar we willen wel de gedeputeerde 1555 
vragen om ook regelmatig te laten zien hoe de planning en de verwachting van de ontwikkeling 

er richting 2027 uitziet. Het tweede aandachtpunt betreft de rol van de boeren. Het agrarisch 

natuurbeheer zoals we dat kennen gaat na 2021 verdwijnen. Boeren zijn natuurlijk essentieel 

voor het beheren van de natuur. In het kader van het verkenningsjaar worden nu verschillende 

manieren onderzocht om het halen van biodiversiteitsdoelen te combineren met agrarisch 1560 
gebruik. We willen u daarbij vragen om de kennis, kunde, de ervaring en ook de motivatie van 

agrariërs ten volle te benutten. Het is echt een hartenkreet. Zorg ervoor dat er manieren komen 

waarop boeren die bij willen dragen aan een natuur inclusieve en kringlooplandbouw dat kunnen 

doen en ook een winstgevend bedrijf daarmee kunnen runnen. 

 1565 
De VOORZITTER: Dan gaan we naar mevrouw Koning van het CDA.  

 

Mevrouw KONING (CDA): Het CDA vindt het belangrijk dat er natuurgebieden zijn voor behoud 

van biodiversiteit ten dienste van de natuur en ten dienste van de mensen om tot rust te komen. 

Vanuit het oogpunt van rentmeesterschap vinden wij het belangrijk dat de gebieden ook goed 1570 
beheerd zullen worden. Het CDA is blij dat Gedeputeerde Staten voortvarend aan de slag zijn 

gegaan met de optimalisatie van de NNN gebieden. Dank dat u dat oppakt en dat intekening 

steeds beter aansluit bij de mogelijkheden in de praktijk. Complimenten hiervoor. Wij blijven 

tegen onteigening voor het NNN. Bij aanvang is beloofd dat realisatie op vrijwillige basis zou zijn. 

Wij hebben ons akkoord verklaard met de totale omvang van het NNN onder die voorwaarde. Wij 1575 
blijven openstaan voor het herbegrenzen, als op sommige plaatsen de huidige eigenaren willen 
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blijven zitten. Dan  moet er naar een andere locatie worden gezocht die wel gerealiseerd kan 

worden. Verder blijven wij van mening dat inzet van agrarisch natuurbeheer binnen NNN moet 

kunnen. Dat gebeurt ook in andere provincies. Wij zijn blij dat Gedeputeerde Staten via de pilot 

nu de mogelijkheden tot voortzetting van agrarisch natuurbeheer binnen NNN verkennen. We 1580 
hebben zorgen over het proces. We ontvangen signalen dat de instrumenten uit de pilots meer 

worden opgelegd dan uitgetest. Wij verzoeken Gedeputeerde Staten om dit verkenningsjaar goed 

te gebruiken, zodat echt bekeken zal worden waar aanpassingen van de instrumenten nodig zijn 

om de instrumenten goed inzetbaar te maken, zodat ze werkbaar zijn voor alle betrokkenen 

waaronder natuurbeheerders. Dat ze zullen leiden tot een goede realisatie van de natuur. In het 1585 
natuur beheerplan dat voor ons ligt wordt voor het subsidiëren van agrarisch natuurbeheer 

binnen NNN nog steeds als einddatum 2021 vermeld. We hebben meermaals verzocht om die 

einddatum aan te passen. We zijn natuurlijk niet voor niets bezig met het verkenningsjaar in de 

pilots om agrarisch natuurbeheer binnen NNN te behouden. De pilots lopen langer door vanwege 

Covid. Daarnaast loopt de huidige subsidieregeling voor natuur- en landschapsbeheer de SVNL, 1590 
die vanuit Brussel gesubsidieerd wordt en waaruit agrarisch natuurbeheer wordt betaald, ook een 

jaar langer door omdat het GLB een jaar langer doorloopt. Ik zie dat nog niet terug in de stukken. 

Op pagina 42 aangaande de financiering is de verlenging tot en met 2022 van het huidige GLB 

niet verwerkt en wordt er ook niets over vermeld in de tekst. We hebben het daar ook al over 

gehad in de commissie NLG. Wij wachten dus nog op aanpassingen van de tekst. Voor 1595 
continuering van de subsidiebeschikking is het ontzettend belangrijk dat Gedeputeerde Staten de 

officiële stukken tijdig aanpast. Samen met de natuurbeheerders heeft de provincie een belang in 

het behalen van de beoogde natuurkwaliteit. Het kan toch niet zo zijn dat er in 2022 een gat 

ontstaat in het natuurbeheer? Dat is funest voor de natuur en voor de motivatie van de 

beheerders.  1600 
 

De VOORZITTER: Er is een interruptie door de heer Cardol van GL. 

 

De heer CARDOL (GL): Hoorde ik mevrouw Koning nu zeggen dat zij de einddatum voor realisatie 

van de NNN van 2027 wil loslaten? 1605 
 

Mevrouw KONING (CDA): Nee, dat bedoel ik niet. Ik heb het over het agrarisch natuurbeheer 

binnen het NNN. Dat moet in 2022 doorlopen, gelijk met het doorlopen van het GLB. Dat is niet 

verwerkt op pagina 42 van de stukken. De realisatie van het gehele NNN gaat veel langer duren. 

 1610 
De VOORZITTER: Gaat u verder mevrouw Koning. 

 

Mevrouw KONING (CDA): Het kan toch niet zo zijn dat er in 2022 een gat ontstaat in het 

natuurbeheer? Dat is funest voor de natuur en voor de motivatie van de beheerders. Nu de 

subsidieregeling vanuit Brussel een jaar langer doorloopt, moet dat bij de provincie ook goed 1615 
verwerkt worden. We hebben als provincie een afspraak met Brussel waarin een bandbreedte is 

vermeld van het aantal hectare agrarisch natuurbeheer. Daarbij kunnen we de 1700 hectare uit 

het NNN niet missen. Wij vragen aan Gedeputeerde Staten een heldere en duidelijke toezegging 

dat zij de beschikbaarheid van de SVNL-subsidie in 2022 volgens het huidige GLB officieel gaan 



Pagina 39 
 

 39 

regelen en gaan aanpassen in de stukken en dit op korte termijn gaan communiceren richting 1620 
Provinciale Staten, natuurbeheerders en andere betrokkenen. Wij horen graag van de 

gedeputeerde of ze dat nu kan toezeggen. 

Dan nog een inhoudelijke opmerking over de plannen. Het CDA krijgt signalen over de 

communicatie. De communicatie met grondeigenaren en inwoners moet verbeterd worden. Er is 

ontzettend veel weerstand en onduidelijkheid bij de huidige grondeigenaren, waaronder ook veel 1625 
particulieren, die dreigen een deel van hun tuin te verliezen. Wij zijn daar bezorgd over en vinden 

ook dat hier onteigening geen goed instrument is. Wij willen meer flexibiliteit. Datzelfde geldt 

voor andere projecten. De communicatie en afstemming met grondeigenaren en omwonenden is 

vaak een probleem en moet verbeterd worden. Wij verzoeken Gedeputeerde Staten om bij alle 

projecten flexibiliteit te behouden en om tot goede afspraken te komen met de grondeigenaren 1630 
en omwonenden. Als dat niet lukt dan moet worden gekeken naar alternatieven en andere 

mogelijkheden. Laten we met elkaar op een prettige, werkbare en natuurlijke manier natuur 

realiseren en onderhouden. 

 

De VOORZITTER: Dan geef ik het woord aan de heer Mantel van Forum voor Democratie. 1635 
 

De heer MANTEL (FvD): Voor ons ligt het Programma Natuurontwikkeling. Tijdens de 

commissievergadering hebben we vooral over het NNN interessante discussies gehoord. 

Discussiepunt was  niet zozeer de vraag op welke manier dit programma tot stand dient te 

komen maar de focus lag vooral op het aantal hectaren, dat volgens het coalitieakkoord nog 1640 
verworven moet worden. Dat lijkt een hele opgave. De fractie van Forum voor Democratie vindt 

dat we ons niet moeten blindstaren op het behalen van de nodige hectaren, maar vooral moeten 

inzetten op goed en zorgvuldig beheer van de huidige hectaren. Zorg ervoor dat alle deelnemers 

met elkaar om tafel gaan en leg daar de focus op. De terrein beherende organisaties en de 

agrarische sector zouden daarbij goed met elkaar kunnen samenwerken. De agrarische sector 1645 
voorziet ons van kwalitatief hoogwaardig voedsel, zorgt voor werkgelegenheid en verzorgt 

daarnaast ook het uitzicht op ons platteland. We hebben het al vaker gezegd. We doen eigenlijk 

niet aan natuurbeheer, maar aan parkbeheer. We zijn postzegels aan het tuinieren. Dat is op zich 

niet erg, maar we moeten wel realistisch blijven. Te vaak hebben we gezien dat grote 

natuurprojecten mislukken en dat daar dan een hoog prijskaartje aan vast hangt. Daarom zeggen 1650 
we nogmaals: Leg de focus op de huidige gronden en probeer daar eerst een succes van te 

maken. Uitgangspunt moet zijn dat vrijwilligheid de voorkeur geniet en dat er geen gronden 

worden onteigend. Ook het behalen van Natura 2000 doelstellingen is complex voor onze 

provincie. De evaluatie Natura 2000 is momenteel niet voor  niets een issue in de Tweede Kamer. 

Mevrouw Bezaan was me al voor. Het is niet alleen kommer en kwel. Er staan vele prima plannen i 1655 
het PNO. We zien dat de provincie haar taak serieus neemt en dat er volop wordt ingezet op 

natuurverbetering en -herstel. We waren dan ook verbaasd om te lezen dat Nuon, tegenwoordig 

Vattenfall, in het Robbenoordbos 1,9 hectare bos permanent mag kappen. Bomenkap uit 

veiligheidsoverweging zal soms noodzakelijk zijn, maar daar lijkt hier in dit geval geen sprake 

van. Als herstelmaatregel worden de afvoerbuizen schoongemaakt. Dat klinkt toch wel 1660 
eigenaardig.  



Pagina 40 
 

 40 

We zijn oprecht blij met de vorderingen die de provincie heeft gemaakt en dat verdient absoluut 

een compliment. Daarnaast zijn we op fundamentele punten tegen de manier waarop plannen tot 

stand dienen te komen. We zullen dan ook tegen de voordracht stemmen, maar blijven altijd 

openstaan voor een aanpassing daarop. 1665 
 

De VOORZITTER: Er is een interruptie van de heer Cardol van GL. 

 

De heer CARDOL (GL): Even kort. Ik hoorde de heer Mantel zeggen dat we eigenlijk niet aan 

natuurbeheer doen in Nederland maar alleen aan postzegel tuinieren. Vervolgens hoor ik hem 1670 
zeggen dat we eigenlijk wel genoeg hebben. Betekent dit dat FvD een aantal postzegeltjes natuur 

in Noord-Holland voldoende vindt? 

 

De heer MANTEL (FvD): Ik vind vooral de manier waarop de overheid is omgegaan met het 

intekenen van Natura 2000 gebieden slecht is verlopen. We kunnen de doelstelling niet halen 1675 
omdat die natuurgebieden zo klein aan elkaar zijn. Als je overal postzegels intekent dan kun je 

die doelstelling niet halen. Wij hebben dan liever een groot natuurgebied en dat de rest dan weer 

door kan.  

 

De heer CARDOL (GL): Dat betekent dat u wel voorstander bent van robuuste natuurgebieden, 1680 
die we nu nog niet hebben, zoals u zegt. Dat betekent dat we meer natuurgebieden moeten gaan 

verbinden. Die noteer ik graag. 

 

De heer MANTEL (FvD): De vraag is vooral waar je een groot robuust natuurgebied kunt vinden in 

onze provincie. Dat is namelijk heel moeilijk, omdat die zo dicht bevolkt is. De heer Cardol wil 1685 
waarschijnlijk dat natuurgebied realiseren op een punt waar GL bijna geen stemmen haalt, 

namelijk in het Noorden van onze provincie, want daar is nog ruimte. Ik denk dat dat het cruciale 

gedeelte is. 

 

De heer CARDOL (GL): Het is zeker niet zo dat wij de natuur vooral willen realiseren in de 1690 
Noordkop. Er is een NNN ingetekend. Op allerlei plekken in Noord-Holland is nog natuur te 

verwerven en in te richten. Het voorstel is om daar vooral mee door te gaan. Ik constateer  

nogmaals dat u de huidige postzegels voldoende vindt, of u wilt de Haarlemmermeer 

herinrichten? Zoiets stel ik me dan bij uw voorstellen voor. 

 1695 
De heer MANTEL (FvD): Ik heb het al vaker gezegd in de commissies. Die postzegels zijn gewoon 

niet handig. Als je grote natuur wil, dan hebben wij daar geen plek voor. Dat is waar ik het bij wil 

laten. 

 

De VOORZITTER: Dan geef ik nu het woord aan gedeputeerde Rommel voor de beantwoording in 1700 
eerste termijn. Ondertussen kan ik u melden dat het amendement van de SP is binnengekomen 

en dus ook onderdeel uitmaakt van de beraadslagingen. Dat is amendement 54. Dat gaat over 

beslispunt 2. Dat was al aangekondigd door de heer Smaling. 

Mevrouw Rommel het woord is aan u. 
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 1705 
Gedeputeerde ROMMEL: Ik wil nogmaals zeggen dat ik blij ben met alle warme belangstelling die 

iedereen heeft voor het PNO. Dit is de laatste editie van het PNO. Dit programma geeft inzicht in 

de natuurprojecten die de provincie uitvoert op een manier die wat tastbaarder is dan de 

beleidsstukken die we hebben. We hebben hieraan dit jaar wat extra aandacht besteed. Zoals ik 

zei is dit het laatste jaar dat we het op deze manier vormgeven. Het is wel een heel serieus stuk. 1710 
Dat heeft u ook kunnen horen door de bijdragen van iedereen, met ook wel een heel serieuze 

ambitie. We werken op dit moment aan drie visies. Dat is Recreatie en Toerisme, Voedsel en 

Biodiversiteit. Een aantal van deze projecten zijn ondergebracht in het PNO. Vanaf volgend jaar 

zullen de recreatieprojecten in Recreatie en Toerisme komen, biodiversiteit evenals het actieplan 

weidevogels komen in het Masterplan Biodiversiteit. De NNN onderdelen, welke het grootste 1715 
gedeelte van PNO vormen, zullen worden omgebouwd en aangescherpt, -daarover is in de 

commissie ook gesproken-, tot een Uitvoeringsplan NNN met de Realisatiestrategie als basis. Ik 

hoop dat ik daar de PvdD nog gelukkiger maak. Volgend jaar komen we met een dergelijk 

uitvoeringsplan. Daarin wordt meer en strakker gestuurd.  Het wordt dus ook een jaarlijks 

document, waarin we u ook goed willen informeren over de projecten die lopen en die we 1720 
uitvoeren en over de keuzes die onderweg gemaakt worden. Daarbij is het in die zin ook een 

communicatie inspanning van het NNN. De vorm van dit uitvoeringsplan wordt komende tijd wat 

meer uitgedacht. De kwaliteit van het NNN die staat voorop. Het gaat niet om het versneld iets 

kunnen doen. We kijken zorgvuldig. Begin volgend jaar willen we de Staten daarover informeren. 

Ook al om aan te geven, dit uitvoeringsplan is van enorm belang voor de Staten, omdat u daar 1725 
ook uw controlerende taak ten aanzien van de NNN voortgang goed kunt uitvoeren. D66 vroeg 

daarnaar, maar de CU vroeg er ook naar. Dat zullen we jaarlijks aan u laten zien.  

Zoals ik al aangaf, richting de PvdD, de samenhang met biodiversiteit. Dat komt in het Masterplan 

en in het uitvoeringsplan. Het sterker sturen dat zit er dan in dat we 2027 willen halen. Daarvoor 

hebben we afgesproken dat we half 2023 alle projecten en programma’s, die nog niet als NNN 1730 
ingekaderd zijn, belegd willen hebben, zodat je precies kunt zien wat er in 2024 nog moet 

gebeuren. Daarbij is de marsroute op hoofdlijnen dan ook de Realisatiestrategie.  

De VVD vraagt hoe efficiënt kan worden omgegaan met het budget en aandacht voor meerjarig 

beheer. Dat kunnen we ook toezeggen. Enerzijds zal het uitvoeringsplan NNN hier verder op 

ingaan. Anders zal in de gebiedsprocessen ook een zogenaamde beheercheck plaatsvinden. Dan 1735 
wordt gecheckt met het proces dat we ingaan, of het beheer efficiënt en duurzaam wordt 

geregeld. Daarbij kan ik ook nog het punt aangeven wat gevraagd werd over de agrariërs in de 

gebiedsprocessen. Daar kijken we heel sterk naar. We hebben al diverse overleggen. We zijn ook 

al aan heel veel keukentafels aangeschoven. Het is juist heel belangrijk. ChristenUnie gaf dat ook 

aan en ander partijen ook wel, dat juist bij de agrariërs zit heel veel kennis en kunde. We hebben 1740 
ze ook nodig voor het beheer in de gedeelten. Dat is zeker iets wat onze aandacht heeft. Ook is 

er aandacht voor de zorgvuldigheid van het traject. In de gebiedsprocessen wordt hiermee ook 

rekening gehouden. We volgen daar ook de integraliteit van alles wat er gebeurt in die gebieden. 

We gaan straks ook het Gebiedsprogramma Laag Holland bespreken. Daar wordt u ook wat meer 

in meegenomen. Het uitgangspunt is -en dat zal ik nog een keer benadrukken-, dat we 1745 
oplossingen zoeken op basis van vrijwilligheid. De inzet van onteigening is alleen in het uiterste 

geval, nadat we een zorgvuldig traject hebben doorlopen, alle instrumenten bekeken zijn en dat 
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het ook duidelijk is dat er geen zicht is op een oplossing. Het CDA stelde nog een aantal 

specifieke vragen. Dat ging over de pilots. Goed naar de pilots kijken en de instrumenten. In de 

stuurgroep is gesproken over de pilot. Ik wil aan Gedeputeerde Staten voorleggen om de pilot 1750 
Verkenningsjaar nog een jaar te verlengen. Dat zal binnenkort in Gedeputeerde Staten komen. 

Omdat het daar nog niet op de agenda is geweest en er nog geen besluit over is genomen, kon 

dat nog niet in de stukken worden verwerkt. Er ligt een brief voor Provinciale Staten klaar, zodat 

we het officieel op korte termijn gaan regelen.  

Het laatste punt dat ik zag ging over de Oostelijke Vechtplassen, waar u het over had. Dat heeft 1755 
onze aandacht. We kijken of we er daar met diverse partijen in samenwerking uit kunnen komen. 

Voorop staan de ecologische doelen. De manier waarop we die doelen gaan halen, daar kunnen 

we het nog over hebben. We zijn in gesprek. Ik hoor natuurlijk ook geluiden, negatieve geluiden. 

Daar hebben we zeker aandacht voor. Wat u niet hoort zijn ook de positieve geluiden. Die zijn er 

ook zeker wel. 1760 
En dan het amendement. Heel sympathiek. Dat is ook iets wat is opgenomen in de 

Omgevingsverordening. Daar hoort het ook thuis. Dit is niet de juiste plek. Het PNO is een 

investeringsprogramma en gaat dus niet over de planologie. Dat is een onderwerp voor de 

Omgevingsverordening. Sympathiek vond ik het juist, en daar heeft u helemaal gelijk in, we 

vinden natuur heel erg belangrijk. Ik denk ook dat dit zeker uit dit stuk blijkt. 1765 
 

De VOORZITTER: Er is een interruptie van mevrouw Koning van het CDA. 

 

Mevrouw KONING (CDA): Ik wil graag nog wat vragen. Inderdaad de pilots zijn belangrijk en die 

zijn verlengd, maar waar ik specifiek een toezegging op vraag is dat in het jaar 2022 het 1770 
agrarisch natuurbeheer nog een jaar verlengd wordt, zoals die nu geldt binnen het NNN. Omdat 

het GLB een jaar verlengd wordt, moet ook de agrarische subsidie voor  natuurbeheer binnen de 

NNN een jaar verlengd worden. Daar wil ik een toezegging op. Dat u dat officieel gaat regelen. 

 

Gedeputeerde ROMMEL: Dat heb ik dat niet volledig gebracht. Dat is het voorstel wat ik in 1775 
Gedeputeerde Staten ga neerleggen. Dat de pilots worden verlengd tot eind 2022, met het 

agrarisch natuurbeheer gelijk aan het GLB. Dat komt binnenkort in Gedeputeerde Staten. 

 

Mevrouw KONING (CDA); Wanneer kunnen wij daar dan een uitspraak van verwachten, dat we het 

zeker weten? 1780 
 

Gedeputeerde ROMMEL: Volgens mij staat dat 1 december op de agenda. Ik weet dat niet 

precies. Het is echt in een van de komende GS-vergaderingen. Dus zeker voor de Kerst. 

 

De VOORZITTER: Dat lijkt me een goed antwoord. Er is ook nog een interruptie van mevrouw 1785 
Bezaan van de PVV. 

 

Mevrouw BEZAAN (PVV): Ik hoorde de gedeputeerde zeggen dat er dus alleen onteigening zal 

plaatsvinden als er totaal geen zicht is op een oplossing. Als ik als agrarisch ondernemer mijn 

bedrijf niet wil verkopen, dan vraag ik me af wat de gedeputeerde dan als een oplossing ziet. 1790 
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Gedeputeerde ROMMEL: Ik begrijp uw opmerking. Er is niet één oplossing. We zijn in de 

gebieden in gesprek met alle mensen die binnen het NNN gronden hebben. Daar kan ik u dus  

niet een eensluidend antwoord op geven. Het kan dus inderdaad zijn dat we er uiteindelijk niet 

uitkomen. Ik zie dat op dit moment nog niet gebeuren. Of dat we er uitkomen en dat de boer 1795 
zegt: Koop me maar uit, bij volledige schadeloosstelling. Ook voor de agrariërs helpt een 

onteigeningsprocedure om volledig schadeloos gesteld te kunnen worden. Dat is niet alleen de 

prijs die betaald kan worden voor het object. Daar kan ik u geen antwoord op geven.  

We zijn nu volop bezig met keukentafelgesprekken. Ik neem u daarin mee. Een oplossing is er 

niet. 1800 
 

De VOORZITTER: Dank u wel gedeputeerde Rommel. Volgens mij was u aan het eind gekomen 

van uw bijdrage als beantwoording op de eerste termijn. Dan ga ik kijken of er behoefte is aan 

een tweede termijn. Dan ga we nog even naar mevrouw Koning van het CDA. Het woord is aan u 

in de tweede termijn. 1805 
 

Tweede termijn 

 

Mevrouw KONING (CDA): Dank voor de toezegging van de gedeputeerde. We willen wel dat 

besluit van 1 december eerst zien voordat we zeker weten of we daar dan tevreden mee zijn. We 1810 
hadden een motie achter de hand, maar die zullen we nu niet indienen. We wachten dat besluit af 

en kijken dan of dat voldoende is. We zullen nu wel met het voorstel instemmen, maar daarbij 

wel meegeven dat wij het dus niet eens zijn met gedwongen onteigening. Daar zullen we niet 

mee instemmen, maar verder wel met de voordracht. 

 1815 
De VOORZITTER: Dan kunt u daar wellicht straks een stemverklaring op afgeven. Ik hoor geen 

nadere vragen voor de gedeputeerde. Dat betekent dat we het ingediende amendement 54 in 

stemming kunnen gaan brengen voordat we overgaan tot het in stemming brengen van 

voordracht 57 zelf, het PNO. Dat betekent dat we twee korte ronden gaan houden. 

Ik zie een ‘handje’ van de heer Smaling. 1820 
 

De heer SMALING (SP):  Is het mogelijk om twee minuten te schorsen? 

 

De VOORZITTER: Ja, op uw verzoek zeker. Dat gaan we doen. Ik schors de vergadering tot vijf 

voor vier. 1825 
 

Schorsing 15:50 – 15:55 uur 

 

De VOORZITTER: Ik heropen de vergadering. Meneer Smaling, het woord is aan u. 

 1830 
De heer SMALING (SP): We hebben besloten om het amendement in te trekken. De gedeputeerde 

heeft haar sympathie voor het amendement uitgesproken. Ik begrijp ook dat ze die 
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beslispunttekst een beetje kort wil houden. Als alternatief zullen we tot aankoop van drie 

chocoladeletters overgaan; de E, O en de D: Opdat Zij Nooit Vergeet. 

 1835 
De VOORZITTER: Dank u wel, Bij deze is uw amendement, nummer 54, ingetrokken. 

Dan gaan we nu over tot de peiling. De griffier zal weer alle ‘handen’ in beeld brengen. Dan 

brengen we in stemming voordracht 57, dat het Programma Natuurontwikkeling PNO 2021-2025. 

Mevrouw Kocken, mag ik de stemmen horen van GL? 

 1840 
- Mevrouw KOCKEN (GL): GroenLinks zal voor stemmen.  

- Mevrouw STRENS (D66): D66 zal, niet geheel verrassend, voor voordracht 57 stemmen. 

- De heer VOSKUIL (PvdA): Geheel onverwacht stemt de PvdA voor. 

- De heer VAN DER MAAS (VVD): De VVD is voor het PNO, voordracht 57. 

- De heer HEIJNEN (CDA): Met een korte stemverklaring. Het CDA is voor voordracht 57, 1845 
met uitzondering van het onderdeel over gedwongen onteigening en in afwachting van de 

toezegging van de gedeputeerde om agrarisch natuurbeheer in 2022 volgens het huidige 

GOB vorm te geven. 

- De heer DESSING (FvD): FvD stemt tegen voordracht 57. 

- De heer ZOON (PvdD): De PvdD stemt voor voordracht 57. 1850 
- De heer KLEIN (CU): De CU stemt voor voordracht 57. 

- De heer SMALING (SP): De SP stemt voor de voordracht. 

- De heer DEEN (PVV): De PVV stemt tegen voordracht 57. 

- De heer BALJEU (Fractie Baljeu): Fractie Baljeu stemt tegen voordracht 57. 

 1855 
De VOORZITTER: We maken even snel de telling rond. De uitslag van deze peiling is als volgt. 

Met 41 stemmen voor en 12 stemmen tegen is voordracht 57 aangenomen. Tegen hebben 

gestemd FvD, de PVV en de Fractie Baljeu. Felicitaties aan de gedeputeerde. Dank aan u. 

Dan gaan we door naar agendapunt 13. 

 1860 
13. Zienswijze Provinciale Staten op de concept begrotingen 2021 voor het IPO en BIJ12 

Voordracht 58 

 

De VOORZITTER: Dit is de laatste voordracht die we in deze vergadering gaan behandelen. En 

agendapunt 13 ziet op de zienswijze van Provinciale Staten op de conceptbegrotingen 2021 voor 1865 
het IPO en BIJ12. Het is voordracht 58. De sprekers die zich hebben aangemeld zijn Statenlid 

Kostić van de PvdD, de heer Hoogervorst van de SP, de heer Kanik van D66 onder voorbehoud. 

Dan geef ik in eerste termijn het woord aan Statenlid Kostić. 

 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Als hoogste democratisch orgaan mogen we iets zeggen over de 1870 
begroting van het IPO en BIJ12. Daarmee kan weinig worden gedaan. De begrotingen zijn immers 

al vastgesteld. Het is een democratische misser, dat moge duidelijk zijn. Zo’n 20% van de 

begroting van IPO wordt uitgegeven aan de kwaliteit van het openbaar bestuur. Dan moet het 

toch mogelijk zijn om Provinciale Staten volgend jaar tijdig van een begroting te voorzien. De 

volgende keer zullen Provinciale Staten niet zo coulant zijn. Provinciale Staten stellen de kaders 1875 
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en controleren. Dan moeten we ook tijdig en proactief worden geïnformeerd en om input 

gevraagd. Belangrijk, want IPO heeft invloed op besluitvorming op verschillende niveaus. We 

ondersteunen daarom ook de oproep van collega Kanik in de commissie. Zorg ervoor dat 

Provinciale Staten iets te kiezen hebben en kom snel met een update van de verschillende 

beleidsterreinen. Deze Gedeputeerde Staten zullen daar vast enthousiast aan meewerken.  1880 
Samenwerking verloopt niet altijd soepel, maar blijft ook voor ons heel belangrijk. Ieder voor een 

druppel, samen zijn we een oceaan, wordt terecht gezegd. Die samenwerkingskracht moeten we 

nu wel maximaal in zetten om door te pakken voor de nodige fundamentele veranderingen.  

Gedeputeerde Staten vragen ons vaak om aandachtspunten niet via moties, maar wat informeler 

door te geven. Dat doen we regelmatig, maar nu laten we het voor een keer echt aan 1885 
Gedeputeerde Staten en AV-leden om onze inhoudelijke punten stevig vorm te geven. Mocht het 

niet lukken dan zijn we ook zo vriendelijk om volgend jaar met de nodige moties te komen. 

De volgende drie punten geven we dan ook graag mee. 1. Het IPO schreef onlangs dat we de 

natuurdoelen voor 2027 niet gaan realiseren. Ook over de waterdoelen zijn er zorgen. We gaan er 

vanuit dat IPO nu alles op alles gaat zetten om die doelen te halen. Dat zien we volgend jaar ook 1890 
graag terug in de begroting. 2. Het brengt ons bij het misschien wel belangrijkste dossier en dat 

is de landbouwverandering die we nodig hebben. Dat heeft namelijk invloed op onze gezondheid, 

het milieu, het klimaat en  natuur. IPO kan daarin sturen via lobby, maar ook nu met de 

uitwerking van het misschien wel belangrijkste nationale Strategische Plan Gemeenschappelijk 

Landbouwbeleid. We worden daar als Provinciale Staten graag zo snel mogelijk actief bij 1895 
betrokken zodat we ook input kunnen geven. We verwachten van Gedeputeerde Staten en onze 

AV-leden dat zij zich verzetten tegen het Europese landbouwbeleid in de huidige vorm, die nog 

steeds bedrijven die de gezondheid van dieren, mensen en planeet schaden, subsidieert. Als we 

kijken wat echt  moet gebeuren in het voedselsysteem dan is de wetenschap heel duidelijk. We 

moeten de transitie maken naar meer plantaardige in plaats van dierlijke eiwitten, de 1900 
zogenaamde eiwittransitie. Voor 2030  nog. Zonder die transitie halen we de klimaatdoelen nog 

niet eens. We verwachten daarom een sterke inzet voor die groene eiwittransitie van IPO. In dat 

kader is er al een prachtig initiatief waarop ik Gedeputeerde Staten wil wijzen. Vijf van de twaalf 

provincies hebben zich verenigd in een gezamenlijk initiatief, genaamd Protein Cluster Het is een 

samenwerkingsverband waarin alle schakels van de voedselketen, van boer tot supermarkt, actief 1905 
samenwerken op het gebied van plantaardige eiwitten, om samen vlees- en zuivelopvolgers te 

produceren en te vermarkten. Een cruciale stap. We vragen Gedeputeerde Staten om te kijken of 

we deze samenwerking IPO breed kunnen doortrekken en natuurlijk los daarvan zo snel mogelijk 

aan Provinciale Staten te laten weten hoe Noord-Holland bij het initiatief Protein Cluster kan 

aansluiten. 1910 
Tenslotte het derde punt. Als het om dieren gaat, worden ze ook op het niveau van IPO vooral 

gezien in de context van overlast en doding. Dat is achterhaald. Het is bijna 2021. We hebben 

nog steeds geen betere oplossingen om voor de mens-dier conflicten dan vergassing en de kogel.   

We zijn creatief en innovatief genoeg om daar vanaf te stappen. Het is een kwestie van 

doorpakken en investeringen. Dat wordt niet weerspiegeld in het relatief kleine budget dat BIJ12 1915 
heeft voor innovatie, in het kader van meer inzet om dieren te helpen, in plaats van te doden. 

Dan kom ik tot mijn laatste punt. Brabant heeft deze week de verantwoordelijkheid genomen en 

gezorgd voor structurele financiering van opvangcentra voor wilde dieren. Ze gaan zich ook in 
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het IPO sterk maken dat iedereen dit oppakt. Gezien de situatie in Noord-Holland vragen we 

Gedeputeerde Staten om zich aan te sluiten bij team Brabant. 1920 
 

De VOORZITTER: Uw spreektijd zit erop. Dat heeft u goed getimed. Dank u wel. Dan geef ik het 

woord aan de heer Hoogervorst van de SP. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Uit het verslag van de algemene vergadering van het IPO blijkt dat 1925 
de provincie Noord-Holland de begroting van het IPO inmiddels groen licht heeft gegeven. Mooi 

dat onze vertegenwoordiger in de AV opmerkingen over cultuur heeft gemaakt. Het heeft echter 

niet geleid tot een begrotingswijziging, maar dat kunnen we voor volgend jaar opnieuw 

inbrengen. De SP is wel teleurgesteld dat er weer een fysiek IPO congres in de planning zit. Dit 

brengt veel onnodige kosten met zich mee. Over de IPO begroting hebben wij het volgende. Het 1930 
is duidelijk dat er fors is gesnoeid in de begroting van het IPO, maar het kan beter. Beter is in dit 

geval: Er kan meer worden gesnoeid. Hoe we dat kunnen doen, moet besproken worden tijdens 

de behandeling van de Kadernota. We willen alvast voor de Voorjaarsnota de volgende 

aanvullende besparingen meegeven. Op de post Vitale vereniging kan nog het nodige bespaard 

worden. In deze tijden van corona is veelal uitsluitend nog digitaal vergaderen mogelijk. Het is 1935 
duidelijk dat deze manier van vergaderen heel goed mogelijk is. Het levert bovendien een forse 

besparing op, daar waar het betreft reiskosten, hotelkosten, diners, consumpties, borrels en de 

huur van een congresruimte. Bovendien wordt bespaard op CO2. De vereniging wordt er niet 

minder vitaal om, denken wij. We hebben dan ook een motie om onderzoek te doen naar de  

besparing en worden graag begin volgend jaar hierover verder geïnformeerd. 1940 
Het dictum van deze motie luidt: “Provinciale Staten besluiten: de AV- leden van Provinciale 

Staten van Noord-Holland te verzoeken voorafgaand aan de Voorjaarsnota van het IPO het 

volgende in te brengen; het IPO voorafgaand aan de Voorjaarsnota op te dragen een overzicht te 

maken van de besparingen die optreden als er uitsluitend digitale congressen en bijeenkomsten 

georganiseerd worden; het overzicht van deze besparingen aan alle Provinciale Staten voor te 1945 
leggen en deze te laten besluiten of er voortaan uitsluitend digitale of gedeeltelijk digitale 

bijeenkomsten plaats moeten vinden; de uitkomst hiervan in de Voorjaarsnota te verwerken.” 

 

Motie 188/16112020 

 1950 
Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 16 november 2020, 
besprekend de zienswijze Provinciale Staten op de concept begrotingen 2021 voor het IPO en 
Bij12 (VD-58), 

Constaterende dat: 

• bij punt 7.5 in de begroting van het IPO in totaal € 388.000,- staat genoteerd voor de 1955 
Vitale Vereniging; 

• de coronacrisis ons heeft geleerd dat veel verenigingen goed kunnen functioneren door het 
gebruik van digitale communicatie; 

• het IPO gedurende de coronacrisis niet minder vitaal is geworden; 

• het organiseren van fysieke congressen en bijeenkomsten niet noodzakelijk is voor de 1960 
vitaliteit van de vereniging; 

• het organiseren van digitale congressen en bijeenkomsten ook de provincie Noord-Holland 
kosten bespaart (zoals hotelkosten en reiskosten) 
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Overwegende dat: 

• zowel het IPO als de provincie Noord-Holland kosten bespaart door zoveel mogelijk gebruik 1965 
te maken van digitale vormen van overleg en samenkomst 

Besluit: de AV- leden van Provinciale Staten van Noord-Holland te verzoeken voorafgaand aan 
de Voorjaarsnota van het IPO het volgende in te brengen: 

• het IPO voorafgaand aan de Voorjaarsnota op te dragen een overzicht te maken van de 
besparingen die optreden als er uitsluitend digitale congressen en bijeenkomsten 1970 
georganiseerd worden; 

• het overzicht van deze besparingen aan alle Provinciale Staten voor te leggen en deze te 
laten besluiten of er voortaan uitsluitend digitale of gedeeltelijk digitale bijeenkomsten 
plaats moeten vinden; 

• de uitkomst hiervan in de Voorjaarsnota te verwerken 1975 

En gaat over tot de orde van de dag, 
Namens de fractie van de SP, Wim Hoogervorst   

Ook verzoeken wij de strategische kennisfunctie te heroverwegen. Volgens de begroting ‘In een 

oogopslag’ behoort dat wel degelijk tot de mogelijkheden. Het blijkt telkens weer dat kennis 

delen en bespreken ook zonder het IPO tot de mogelijkheden behoort. Overigens kunnen 1980 
sowieso de themabijeenkomsten digitaal gehouden worden, vinden wij. Dat blijkt ook uit de 

begroting. Vandaar de volgende motie waarvan het dictum luidt: “Provinciale Staten besluiten: de 

AV- leden van Provinciale Staten van Noord-Holland te verzoeken voorafgaand aan de 

Voorjaarsnota van het IPO het volgende in te brengen: het IPO opdracht te geven te onderzoeken 

of de kosten van de Strategische Kennisfunctie tegen de baten opwegen; de uitkomst van dit 1985 
onderzoek te delen met alle Provinciale Staten; alle Provinciale Staten te vragen of de 

Strategische Kennisfunctie van het IPO opgetuigd moet worden; de uitkomst van de rondgang 

langs Provinciale Staten in de Voorjaarsnota te verwerken.” 

 

Motie 189/16112020 1990 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 16 november 2020, besprekend 
de zienswijze Provinciale Staten op de concept begrotingen 2021 voor het IPO en Bij12 (VD-58), 

Constaterende dat: 
• in programmapunt 7.3 van de begroting van het IPO een bedrag van € 260.000,- voor de 

Strategische Kennisfunctie staat vermeld; 1995 
• deze ambitie heroverwogen kan worden teneinde een kostenbesparing mogelijk te maken 

Overwegende dat: 
• er nog geen programmering is om strategische themabijeenkomsten te organiseren; 

• er nog geen samenspel is met de Strategische denktank, wetenschappelijk netwerk en de 
Thorbecke leerstoel; 2000 

• het Coelo ook zonder bijdrage van het IPO onderzoek verricht 

Besluit: de AV- leden van Provinciale Staten van Noord-Holland te verzoeken voorafgaand aan 
de Voorjaarsnota van het IPO het volgende in te brengen:: 
• het IPO opdracht te geven te onderzoeken of de kosten van de Strategische Kennisfunctie 

tegen de baten opwegen; 2005 
• de uitkomst van dit onderzoek te delen met alle Provinciale Staten; 

• alle Provinciale Staten te vragen of de Strategische Kennisfunctie van het IPO opgetuigd 
moet worden; 
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• de uitkomst van de rondgang langs Provinciale Staten in de Voorjaarsnota te verwerken. 

En gaat over tot de orde van de dag, 2010 
Namens de fractie van de SP, Wim Hoogervorst 

Behalve besparingen realiseren moet er natuurlijk op een punt geld bij. Dat betreft cultuur en 

erfgoed. In de begroting ‘In een oogopslag’ wordt op twee plaatsen geklaagd dat het budget voor 

externe expertise met € 25.000 werd verlaagd. Nu is interne expertise altijd te verkiezen boven 

externe expertise, maar we kunnen ons voorstellen dat voor sommige klussen externe expertise 2015 
nodig is. We hebben dan ook een derde motie die ervoor pleit te onderzoeken welk voordeel er 

aan externe expertise kleeft. Op welke projecten externe expertise moet worden ingezet en 

hoeveel dat gaat kosten. Het dictum van die laatste motie luidt: “Besluit de AV- leden van 

Provinciale Staten van Noord-Holland te verzoeken voorafgaand aan de Voorjaarsnota van het 

IPO het volgende in te brengen: het IPO opdracht te geven om te onderzoeken wat het wegvallen 2020 
van de externe expertise betekent voor de cultuurfunctie; de uitkomst van dit onderzoek met alle 

Provinciale Staten te delen en hen vragen te besluiten of er al dan niet externe expertise voor de 

cultuurfunctie moet worden ingehuurd; de resultaten van dit proces in de Voorjaarsnota te 

verwerken.” 

 2025 
Motie 190/16112020 

 
Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 16 november 2020, 
besprekend de zienswijze Provinciale Staten op de concept begrotingen 2021 voor het IPO en 
Bij12 (VD-58), 2030 

Constaterende dat: 

• in programma 6 van de begroting het budget voor externe expertise op het onderwerp 
cultuur met € 25.000,- werd verlaagd; 

• dit een negatieve invloed heeft op de rol van het IPO  als proactieve belangenbehartiger en 
netwerkpartner m.b.t de culturele sector; 2035 

• het totale budget wat het IPO voor cultuur heeft bijzonder laag is 

Overwegende dat: 

• het inhuren van externe expertise doorgaans financieel nadelig is ten opzichte van het 
hebben van eigen expertise; 

• in bijzondere gevallen, bij voorbeeld als interne expertise onvoldoende aanwezig is, het 2040 
noodzakelijk kan zijn om externe expertise in te huren; 

• het daarom nuttig kan zijn om te onderzoeken in hoeverre het wegvallen van externe 
expertise de totale expertise van het IPO op het gebied van cultuur nadelig beïnvloedt 

Besluit de AV- leden van Provinciale Staten van Noord-Holland te verzoeken voorafgaand aan 
de Voorjaarsnota van het IPO het volgende in te brengen: 2045 
• het IPO opdracht te geven om te onderzoeken wat het wegvallen van de externe expertise 

betekent voor de cultuurfunctie; 

• de uitkomst van dit onderzoek met alle Provinciale Staten te delen en hen vragen te 
besluiten of er al dan niet externe expertise voor de cultuurfunctie moet worden 
ingehuurd; 2050 

• de resultaten van dit proces in de Voorjaarsnota te verwerken 

En gaat over tot de orde van de dag, 
Namens de fractie van de SP, Wim Hoogervorst 
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Tot zover de moties, die wij hebben. Een paar kleine opmerkingen. We willen graag dat onze  

‘AV-ers’ in IPO gaan inbrengen dat houtige biomassa echt verleden tijd moet zijn. Het IPO houdt 2055 
ook zich ook bezig met het verduurzamen van bedrijventerreinen. Dat is een schone taak, want 

op bedrijventerreinen kan er heel wat verduurzaamd worden. Houdt het IPO zich ook bezig met 

het landschap en met het energieverbruik van de verdozing, die vooral nu wordt ingevuld door 

datacenters? Als dat niet het geval is, wordt het dan niet eens tijd ook met dit onderwerp, dat 

velen beroerd, bezig te zijn. Bij de Voorjaarsnota van het IPO horen we graag hoe er met de door 2060 
ons ingebrachte moties en aandachtspunten is omgegaan. 

 

De VOORZITTER: De heer Kanik had zich ook aangemeld, onder voorbehoud weliswaar. Geen 

behoefte. Dan ga ik over naar gedeputeerde Stigter voor zijn reactie op de eerste termijn. 

 2065 
Gedeputeerde STIGTER: Dank voor de gestelde vragen over de IPO begroting. Allereerst wil ik de 

woorden van Statenlid  Kostić onderschrijven over het belang van samen optrekken. Alle 

provincies zijn best groot, maar we hebben de ervaring als we iets voor elkaar willen krijgen in 

het Haagse of in Brussel dan zijn we ieder voor zich toch wel weer erg klein en is het van groot 

belang om daarin gezamenlijk op te trekken. Om als provincies een front te vormen in die zin en 2070 
ook kennis en aanpak uit te wisselen, dat herken ik. Tegelijkertijd is het in de dagelijkse praktijk 

ook niet altijd makkelijk om die samenwerking te vinden, omdat we verschillend zijn en ook de 

colleges misschien andere politieke kleuren hebben, met verschillende invalshoeken. Dat maakt 

het opereren met twaalf provincies, twaalf som eigenwijze provincies, niet altijd makkelijk. 

Bottom line is: de meerwaarde daar waar die zich toont richting het gezamenlijk optrekken, 2075 
richting het grote Rijk dat we altijd moeten proberen om het zover te krijgen. Dat vertaalt zich 

eigenlijk ook in de begroting van het IPO. Ik zal dadelijk kort iets zeggen over het proces. 

Ons college kan gematigd positief zijn over het IPO, maar tegelijkertijd ook weleens kritisch zijn 

over die aanpak. Toen de begroting op tafel lag, hebben we de tijd genomen om daar eens 

kritisch naar te kijken, per portefeuille afzonderlijk, maar ook over het totaal. Toen kwamen we 2080 
tot de conclusie dat hoewel we doorgaans best wel kritisch zijn over de aanpak, we de begroting 

eigenlijk wel goed konden steunen. De begroting weerspiegelde eigenlijk alle onderwerpen die 

wij van belang vinden om in gezamenlijkheid op te gaan pakken. Het stelt ons gerust dat in ieder 

geval de goede onderwerpen worden opgepakt en uiteindelijk de precieze invulling bespreken we 

gaandeweg in de verschillende bestuurlijke adviescommissies, om daar een specifieke 2085 
strategiebepaling op los te laten. Ook alle onderwerpen die Statenlid Kostić daarin noemde,  

komen aan bod in de afzonderlijke BAC’s. Daarin worden net wat andere insteken en woorden 

gekozen als Statenlid Kostić zei, maar die richting zit er wel degelijk in. Met twaalf provincies 

bepalen we de inhoud en koers in dezen.  

Een aantal Statenleden heeft ook in de bespreking in de commissie nog een keer gevraagd om 2090 
een vroegtijdige verzending van de stukken, zodat een effectieve bespreking hiervan kan 

plaatsvinden. Dat schijnt een herhaaldelijk patroon te zijn, de afgelopen jaren. Ik zal nogmaals 

benadrukken het belang van een tijdige afstemming in de verschillende procedures, dat er ook 

een goede bespreking kan plaatsvinden in de commissie en in de Staten. Dat er ook sprake kan 

zijn beïnvloeding. Niks is frustrerender dan wel een goed betoog houden, maar eigenlijk moeten 2095 
constateren dat het in het proces lastig is om dat nog op een goede manier te beïnvloeden. 
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Dan kom ik bij de drie moties. 

 

De VOORZITTER: Er is een interruptie. Voordat u de drie moties gaat becommentariëren geef ik 

eerst het woord aan de heer Hoogervorst van de SP. 2100 
 

De heer HOOGERVORST (SP): U geeft aan dat u nogmaals gaat aangeven bij het IPO dat de 

volgorde van het indienen van de stukken echt beter afgestemd moet worden op de wens van 

Provinciale Staten om de stukken goed te kunnen bespreken. Ik ben blij dat u dat zegt. 

Heeft u enig idee waarom het elke keer niet lukt? Zoals u zegt, is dit al vaker aan de orde gesteld. 2105 
Blijkbaar lukt het niet. Heeft u dat in kaart? 

 

Gedeputeerde STIGTER: Er zijn hier twee dingen aan de orde. Zoals u heeft kunnen lezen, is de 

begroting van het IPO tabula rasa opgesteld. We zijn vanaf het begin begonnen met wat we van 

belang vinden. Er is een nieuwe methodiek toegepast waardoor, net als bij onze eigen begroting, 2110 
transparanter wordt gemaakt wat we gaan doen en wat we willen bereiken. Dat vergde de nodige 

tijd in de afgelopen maanden en daarmee dus ook meer tijd. Het tweede is dat het in logistieke 

zin nauw luistert. Bij ons komt het qua AV-vergadering in combinatie met de Statenvergadering 

net erg slecht uit. We zijn de enige provincie waar het zo slecht uitkomt. Het hangt af van de 

timing van de verschillende commissie- en Statenvergaderingen. Bij ons past dat nu net niet. 2115 
Vorige week was de AV-vergadering. Had het een week daarvoor gezeten dan had het net wel 

gekund. De enige manier waarop we dat kunnen voorkomen is dat we met het IPO gaan uitlijnen, 

met de twaalf provincies, wat fatale data zijn om op een goede manier de begrotingen in twaalf 

Provinciale Staten te bespreken. Dat zou mijn eerste antwoord zijn. Dat hebben we herhaaldelijk 

aangegeven. Ik denk dat we dit jaar een heel eind zijn gekomen, gezien ook de 2120 
commissievergadering, voordat de AV de begroting vaststelde. Dat was vorig jaar nog anders, 

begreep ik. Volgend jaar kan het nog beter. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Het lijkt mij juist zo prettig dat er op het moment dat het IPO 

begint met het opstellen van de begroting, dat Gedeputeerde Staten namens onze provincie de 2125 
wensen indient. Dat geldt natuurlijk voor alle provincies. Dat snap ik. Dat wij in dat proces al mee 

mogen denken. Dan kunnen wij als Provinciale Staten ook onze vertegenwoordiger in het 

dagelijks bestuur meegeven wat wij belangrijk vinden. Natuurlijk verwoorden Gedeputeerde 

Staten wat wij belangrijk vinden, maar het kan vaak net een accentverschil zijn, waar het om gaat. 

 2130 
Gedeputeerde STIGTER: In de zuiverheid van de rollen, zoals ze nu zijn vastgelegd, past het niet 

dat Provinciale Staten hier eerder dan de AV een formele plek hebben. In formele zin vind ik dat 

niet passend daarin. Ik zie wel een zoektocht of en wanneer we een goede bespreking kunnen 

doen. Dat geldt voor alle provincies. Ik zie dat de huidige manier van bespreken ook een mate 

van ontevredenheid met zich meebrengt. Ik wil ook wel een beetje rolvast blijven in wie wat 2135 
wanneer bespreekt. Staat u mij toe daar nog over na te denken of en op welke manier ik denk dat 

een rol van Provinciale Staten hierin het meest effectief en efficiënt kan zijn in dat proces. 
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De VOORZITTER: We geven u natuurlijk altijd de ruimte om na te denken, meneer Stigter. Er is 

ook nog een interruptie van Statenlid Kostić. 2140 
 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Allereerst, we hebben als Provinciale Staten natuurlijk het recht om een 

zienswijze in te dienen en hier een opmerking richting AV te sturen en richting IPO. Volgens mij 

moet het gewoon tijdig zijn. Dat is de juiste rolverdeling. Die krijgen we steeds niet. Mijn echte 

vraag ging uiteindelijk over hoe we ervoor kunnen zorgen dat Provinciale Staten beter worden 2145 
betrokken bij het hele gebeuren rond de IPO. Ik heb een aantal dingen benoemd. 

Gemeenschappelijk landbouwbeleid is ontzettend belangrijk. Het nationale plan wordt nu 

uitgewerkt en het IPO is daarbij betrokken. Daar willen we gewoon steviger bij worden betrokken. 

Zijn Gedeputeerde Staten van plan om daaraan mee te werken? Kunnen we dat in de volgende 

commissie bijvoorbeeld bespreken? Het tweede is: Heeft u gehoord van die Protein Cluster, met 2150 
de verschillende provincies? Zo niet, gaat u daar nog naar kijken? Daar liggen mooie potenties 

voor onze provincie en andere provincies. 

 

Gedeputeerde STIGTER: Ik denk dat het logisch en passend is om vanuit het onderwerp en de 

portefeuillehouder, op het moment dat het stuk aan de orde is, dat te bespreken. Op het moment 2155 
dat begroting aan de orde is, opgesteld met input vanuit de verschillende provincies, dan ben je 

te laat in de fase. Op het moment dat eiwit echt aan de orde is, dan ligt het stuk in de Staten. Dan 

vindt dat komende jaar de behandeling plaats in de Staten. Dat lijkt mij het meest logische 

moment om daarover van gedachte te wisselen met de portefeuillehouder. De portefeuillehouder 

zal vervolgens insteken in het overleg dat zij heeft met haar collega’s in het IPO. 2160 
 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Dit is precies wat steeds aan de orde is. We zijn of te laat, of te vroeg.  

We willen heel graag dat de gedeputeerde hier toezegt dat we het er in de volgende commissie 

over gaan hebben hoe we in die informatievoorziening van Provinciale Staten én betere kaders 

kunnen stellen en kunnen controleren om dat te verscherpen. Dat is het enige wat ik nu vraag. 2165 
 

Gedeputeerde STIGTER: Ik kan hierover heel kort zijn, ook naar de heer Hoogervorst. Er is een 

formele taak vanuit de Staten richting de AV. Daarover hebben we de afspraak gemaakt dat we 

gaan kijken hoe we die vroegtijdiger in het proces krijgen, zodat de rol als AV-lid waar kan 

worden gemaakt. Dat is een. Twee: alle onderwerpen die u noemde, landbouw, dieren en natuur, 2170 
zijn onderwerpen die gedurende het jaar ook aan de orde komen, ook vanmiddag nog. Ik stel me 

voor dat de meest effectieve bespreking van wat de portefeuillehouder doet in IPO-verband 

rondom die onderwerpen, ook het meest gediend is bij een bespreking op dat moment. Dan zal 

de gedeputeerde op dat moment nog geen toezeggingen kunnen doen. In die zin is het te vroeg,  

maar die kan wel aangeven met welke insteek hij of zij naar het IPO gaat. Dan bent u wel in de 2175 
gelegenheid om hem of haar daar input te geven. Het tweede is en dat is wat ik heb toegezegd. 

Ik snap beide kanten. De ene kant is te vroeg en de andere kant is te laat. Ik neem nog even mee 

terug of er een mogelijkheid bestaat om Provinciale Staten op een andere manier mee te geven 

wat we in IPO verband doen. Wat passend is bij de formele rol. Tegelijkertijd snap ik ook wel de 

behoefte om ook op een andere manier daarover het gesprek aan te gaan. Nogmaals, het is wel 2180 
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een mogelijke derde route, naast wat ik heb aangegeven, via de AV-route en het gesprek dat u 

heeft met de portefeuillehouders. 

 

De VOORZITTER: Dat lijkt me een mooie toezegging, gedeputeerde Stigter. U was in uw betoog 

bij de drie moties. 2185 
 

Gedeputeerde STIGTER: Ik heb een drietal moties. Nu weet ik dat u mij altijd aanspreekt op het 

eerst noemen van een nummer van de motie. Die heb ik even niet paraat.  

 

De VOORZITTER: Dan help ik u een beetje. Dat is motie 188. Die motie ziet er op dat zowel het 2190 
IPO als de provincie Noord-Holland zoveel mogelijk kosten bespaart door zoveel mogelijk gebruik 

te maken van een digitale vorm van overleg en samenkomt tot een besluit om het IPO bij de 

Voorjaarsnota een overzicht te maken van alle besparingen. Heeft u die voor u liggen? 

 

Gedeputeerde STIGTER: Ja, die heb ik voor me liggen. Zo helpen we elkaar een beetje, voorzitter, 2195 
in deze donkere dagen. Motie 188 moet ik ontraden. Zoals de heer Hoogervorst zelf al opmerkte 

is er al flink gesneden in de IPO begroting. Er wordt wel meer digitaal gewerkt vanwege corona. 

Tegelijkertijd zien we dat er een grote behoefte is en blijft bestaan om elkaar op te zoeken, om 

elkaar te ontmoeten en om in verschillende werkvormen en netwerksessies, dat bij elkaar te gaan 

brengen. Na corona, -‘zo snel mogelijk’- zal er altijd een digitale werkvorm blijven, die intensiever 2200 
is dan wij voorheen kenden. We ervaren allemaal ook de grote voordelen ervan. Tegelijkertijd zal 

het een combinatie zijn met ook fysieke bijeenkomsten. Ook digitale ontmoetingen, afhankelijk 

van het type ontmoetingen uiteraard, moeten gewoon worden voorbereid. Dat is de reden dat ik 

deze motie ontraad. Ik denk dat het niet is waaraan de behoefte bestaat vanuit de leden van het 

IPO. 2205 
Ook de tweede motie, motie 189, moet ik ontraden. Het is altijd goed om kritisch te blijven op de 

begrotingsposten van het IPO, maar we zien nu juist op dit onderdeel dat er aantal heel relevante 

onderzoeken wordt aangekondigd. We zitten in een cruciaal overgangsjaar van het Kabinet. We 

zien dat daarin de provincies een heel doorslaggevende rol kunnen spelen als middenbestuur, in 

een aantal heel belangrijke opgaven. Ik noem even  het economisch herstel na corona, de 2210 
energietransitie, de hele grote woningbouwopgave. Allemaal opgaven waar we als 

middenbestuurder een belangrijke doorslaggevende rol in kunnen spelen, met name op dat 

gebiedsgerichte niveau. Eigenlijk zijn alle onderzoeken in die Strategische Kennisagenda hierop 

gericht. Dat zal worden opgehaald vanuit de input die we vanuit de verschillende provincies 

kennen. In die zin gaan we niet op nul beginnen. Het vergt wel degelijk een verdiepingsslag, Dus 2215 
om die reden zou ik deze motie willen ontraden. Nogmaals, ik begin er maar mee dat het altijd 

goed is om kritisch inhoudelijk te kijken wat er vanuit de IPO begroting wordt voorgedragen. Het 

is niet in algemene zin dat ik vind dat het altijd zo zou moeten. 

Ook motie 190 moet ik ontraden. Dat heeft er mee te maken. Niet dat we cultuur niet belangrijk 

vinden. In tegendeel. Ik denk dat we als provincie hebben laten zien, de afgelopen tijd, hoe 2220 
belangrijk cultuur is en hoe wij ons daar voor inzetten. Het is meer  dat wij hebben gezien dat het 

IPO in deze specifieke opgave van minder toegevoegde waarde is. Het is een beetje afhankelijk 

van de opgave en wat kun je wel of niet in IPO-verband doen. We denken dat er wel extra inzet op 
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nodig is, maar dit zullen we veelal doen binnen de provincie, met onze partners en wat minder in 

IPO-verband. 2225 
Tot zover mijn reactie op de moties. 

 

De VOORZITTER: U heeft een interruptie van de heer Hoogervorst van de SP. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Dank voor de beantwoording van de gedeputeerde en in het 2230 
specifieke geval over de moties. Ik begrijp een ding echt niet. Die € 260.000 beschikbaar voor de 

Strategische Kennisfunctie wilt u in stand houden. Welke kennis u wilt ophalen dat is allemaal 

nog niet bekend. In feite is het een soort instrument dat ingezet kan worden wanneer het IPO 

daar behoefte aan heeft. Nou ja, daar kan ik op zich in meegaan. Ik vraag me alleen af waarom 

dat zoveel geld moet zijn. Waarom kan dat niet worden afgestemd op de behoefte die er op een 2235 
bepaald moment is om kennis van buiten in te vliegen? Aan de andere kant gooit u zo even 

€ 25.000 over boord, als het gaat om cultuur. U zegt aan de ene kant: Het moge duidelijk zijn dat 

wij cultuur heel belangrijk vinden. Dan denk ik: Wat is nu € 25.000? Ik snap dat echt niet. 

 

Gedeputeerde STIGTER: Het zijn twee verschillende grootheden. Wat wij zien is dat rondom 2240 
cultuur heel veel speelt. Ik denk dat we als Noord-Holland ook hebben laten zien dat we daar nu 

in acteren op een manier zoals we dat afgelopen jaren niet hebben gedaan en waarin ook 

duidelijk een meerwaarde zit. We stoppen er geld en tijd in om de sector, die het heel lastig 

heeft, te ondersteunen. Wat we tegelijkertijd zien is dat we in IPO-verband daar niet heel erg veel 

uithalen. Het gaat over het gesprek dat wij voeren moet onze culturele sector, met onze 2245 
gemeenten hierin. We trekken daar wel in IPO-verband op, met name in het overleg wat we met 

het Rijk voeren over het steunen van de culturele sector, maar dat is hetgeen wat nu niet direct 

heel veel geld kost. Dat is wat anders bij uw tweede motie. Daarin zien we, vanuit de strategische 

opgave die we zien en waar heel nadrukkelijk wordt gekeken naar de rol vanuit de provincies die 

erin zitten. dat daar een aantal hiaten zit, die we scherper gevuld willen krijgen, richting een bod 2250 
voor het nieuwe Kabinet. Dat is op detailniveau nog niet ingevuld in deze begroting, maar we 

zien wel dat daar een belangrijke opgave ligt om als IPO scherp voor de dag te komen. 

 

De heer HOOGERVORST (SP): Maar ziet u dan geen kans om dat ook te doen in IPO-verband in 

het kader van de bevordering van de cultuureducatie, of van de cultuurbeleving of noem het 2255 
maar. Ik begrijp niet dat u dan € 25.000, die er blijkbaar was voor dit doel, wat u ook als 

Gedeputeerde Staten Noord-Holland heel belangrijk vindt, zomaar weg schrapt. Dat begrijp ik 

niet. 

 

Gedeputeerde STIGTER: Nou ja zo maar weg schrapt. We hebben gekeken naar de totale IPO-2260 
begroting. We hebben daar kritische besprekingen over gehad om die IPO-begroting zo laag 

mogelijk te houden, op alle vlakken. We hebben er veel tijd aan besteed. Dat heeft geresulteerd 

in een aantal ombuigingen op dat vlak. Die zijn op cultuur heel erg klein. Wat ook opvalt in de 

totale begroting: Die inzet op cultuur was al relatief gering, omdat het met name ging om 

gezamenlijke standpuntbepaling in een gesprek dat we hierover hadden met de minister. Daartoe 2265 
zijn we in staat zonder die € 25.000. Dat is voor ons het belangrijkste agendapunt. Tegelijkertijd 
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intensiveren we alles wat we als provincie doen, juist om die cultuursector overeind te houden. 

Dat zijn wel twee verschillende elementen in die weging die we hebben gemaakt.  

 

De VOORZITTER: Ik zie ook nog een interruptie van Statenlid Kostić. 2270 
 

Statenlid KOSTIĆ (PvdD): Voor ons is het vooral belangrijk, die laatste motie. U zegt dat we dat 

geld eigenlijk niet nodig hebben, want in IPO-verband kunnen we daar toch niet zo heel veel mee 

doen. Op een kwalitatieve manier kunnen we de cultuursector er niet echt  mee helpen. Kunt u 

daar wat dieper op ingaan? Hoe kan het dat we op IPO-verband, volgens u, helemaal niets kunnen 2275 
doen voor die cultuursector, behalve richting de minister lobbyen? 

 

Gedeputeerde STIGTER: Afhankelijk van de opgave die je hebt, zie dat de logische 

samenwerkingspartners, het IPO, de gezamenlijke provincies zijn in het overleg met de 

Rijksoverheid en met Europa, of dat het de meer voor de hand liggende gesprekspartners zijn in 2280 
de regio, de gemeenten. Bij cultuur zie je dat de dominante factor toch heel sterk is hoe wij met 

onze gemeenten en culturele instellingen gaan kijken hoe we die facetten kunnen stutten. 

Een ander belangrijk agendapunt is ons gesprek met de minister over de Rijksbijdrage aan dat 

geheel. Dat laatste blijven we onverkort doen. Sterker nog, collega Pels is daar heel intensief bij 

betrokken en mee bezig. Dat kan los zijn van het geld. Onze boodschap is helder. De sector valt 2285 
om en wij doen er alles aan als provincie, samen met onze gemeenten, om dat te stutten en om 

daar financieel aan bij te dragen. “Rijk, kom ook over de brug.” Dat is heel kort een samenvatting 

van onze lobby op dat vlak. Dat kunnen we doen zonder die € 25.000. Daarnaast zijn we 

natuurlijk met die sector, veel intensiever dan in de afgelopen jaren, aan het bekijken hoe we als 

provincie daar onze bijdrage aan kunnen leveren. Op het totaal pallet is er een veel grotere inzet 2290 
van de provincie dan de afgelopen jaren. Alleen in IPO-verband heeft zich dat niet vertaald in een 

grote inzet, omdat we denken dat die lobbyboodschap ook zonder dat bedrag kan. Dat geldt 

voor andere opgaven. Dat geldt voor stikstof. Bij stikstof zie je een grote toename op de 

intensiteit, omdat het daar echt noodzakelijk is om daarin gezamenlijk op te trekken. Daarin 

werken we aan dezelfde instrumenten, omdat we dezelfde dingen moeten gaan optuigen.  2295 
Daar is het veel lonender om samen op te trekken dan bij iets als de culturele sector. Bij 

Economie zie je een beetje op onderdelen hetzelfde. De financiële bijdrage staat los van het 

belang dat we eraan hechten. Daar moet je het meer aflezen: Waar zien we dat het van 

toegevoegde waarde is, om samen met de provincies hierin op te trekken? 

 2300 
De VOORZITTER: Dat lijkt me een uitgebreid antwoord. De heer Stigter u bent aan het eind van 

uw betoog gekomen? 

 

Gedeputeerde STIGTER: Ja, het was een uitgebreid antwoord, maar wel volledig, denk ik. 

 2305 
De VOORZITTER: Dan ga ik even polsen of er behoefte is aan een tweede termijn. Nee. 

Dan hebben we drie moties, die we in stemming gaan brengen. Dat is motie 188, motie 189 en 

motie 190. Tegelijkertijd kunnen we ook in stemming brengen voordracht 58. De moties van de 

SP zijn ruim van tevoren rondgedeeld, dus ik ga er even vanuit dat we zonder schorsing verder 
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kunnen gaan, tenzij iemand daar bezwaar tegen heeft. Als u dat wel heeft, dan is het goed om 2310 
dat even te melden. Ik zie geen berichten.  

De moties worden in stemming gebracht. Bedankt, meneer Smaling voor dit bericht.  

Dan zal de griffier de fractievoorzitters weer in beeld brengen. 

 

- Mevrouw KOCKEN (GL): GroenLinks stemt tegen motie 188, tegen motie 189 en tegen 2315 
motie 190. GroenLinks stemt voor voordracht 58, concept begrotingen 2021 van het IPO 

en BIJ12. 

- De heer VAN DER MAAS (VVD): De VVD is tegen motie 188, tegen motie 189 en tegen 

motie 190. De VVD stemt voor voordracht 58. 

- Mevrouw STRENS (D66): Bij motie 188 wil ik graag een korte stemverklaring geven. D66 2320 
zal tegen deze motie stemmen, omdat D66 het antwoord van de gedeputeerde voldoende 

vindt. De fractie is blij dat wordt gekeken welke digitale voordelen ook in de toekomst 

kunnen worden benut. D66 stemt tegen motie 189 en tegen motie 190. D66 stemt voor 

voordracht 58. 

- De heer VOSKUIL (PvdA): Ik sluit me graag aan bij de stemverklaring van mevrouw Strens. 2325 
De PvdA is tegen motie 188. De PvdA is tegen motie 189 en tegen motie 190. De PvdA is 

voor voordracht 58.  

- De heer DESSING (FvD): Motie 188 daar zijn we tegen, met een stemverklaring, dat wij de 

mogelijkheid voor fysiek vergaderen niet willen uitsluiten. FvD is voor motie 189, ook met 

een korte toelichting. We willen inderdaad dit onderwerp graag breder bespreken en ook 2330 
tijdig in het proces worden betrokken en dat we dat agenderen. We zijn wel voor. We zijn 

tegen motie 190. Bij voordracht 58 heb ik een stemverklaring. In de commissie EFB 

hebben we aangegeven dat we de concept begrotingen voor het IPO en BIJ12 als 

hamerstukken zien. Vooral omdat de besluitvorming hierover al door het college in het 

IPO heeft plaatsgevonden. De groeiende omvang van het werkingsgebied van deze 2335 
provincie overstijgende bestuursstructuur vinden wij niettemin zorgwekkend. Wij dringen 

daarom aan op een tijdige behandeling van deze begroting bij de volgende P&C-cyclus, 

maar zullen wel voor deze voordracht stemmen.  

- De heer HEIJNEN (CDA): Het CDA is tegen motie 188, tegen motie 189 en tegen motie 

190. Het CDA stemt voor voordracht 58. 2340 
- De heer ZOON (PvdD): De PvdD stemt tegen motie 188 en tegen motie 189. We zijn 

overtuigd door het antwoord van GS. We zullen tegen motie 190 stemmen. Bij voordracht 

58 een stemverklaring: Inhoudelijk zijn we het niet overal mee eens, maar om de boel niet 

helemaal te blokkeren, zullen we in dit geval voor stemmen. 

- De heer DEEN (PVV): De PVV stemt tegen motie 188, voor motie 189 en tegen motie 190. 2345 
De PVV stemt tegen voordracht 58 

- De heer SMALING (SP): De SP stemt voor motie 188, voor motie 189 en voor motie 190. 

De SP stemt tegen voordracht 58. De SP vindt het toch een slechte zaak dat we zo slecht 

worden meegenomen in de hele procedure en als Provinciale Staten nauwelijks inbreng 

lijken te hebben op de gang van zaken. 2350 
- De heer KLEIN (CU): De CU stemt tegen motie 188 en tegen 189. Bij motie 190 een 

stemverklaring: Wij vinden het op zich terecht om op te roepen dat we moeten kijken wat 
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het effect is van die cultuurfunctie. We vertrouwen erop dat de gedeputeerde daar ook 

aandacht voor blijft vragen in het IPO, maar we vinden deze motie alleen een te groot 

middel, dus ook tegen. De CU stemt voor voordracht 58. 2355 
- De heer BALJEU (Fractie Baljeu): Fractie Baljeu stemt voor motie 188, voor motie 189 en 

tegen motie 190. Fractie Baljeu stemt tegen voordracht 58. 

 

De VOORZITTER: Dank u. Dan hebben we alle stemmen gehad. We maken nu even de balans op. 

De uitslag. Dan gaan we naar motie 188. Met 49 stemmen tegen en 4 stemmen voor is motie 188 2360 
verworpen. Voor hebben gestemd de SP, Fractie Baljeu. 

Motie 189 is met 38 tegen en 15 stemmen voor verworpen. Voor hebben gestemd FvD, de PVV, 

de SP en Fractie Baljeu. 

Motie 190 is met 50 stemmen tegen en 3 stemmen voor verworpen. Voor hebben gestemd de SP. 

Voordracht 58 is met 46 stemmen voor en 7 stemmen tegen aangenomen. Tegen hebben 2365 
gestemd PVV, de SP en Fractie Baljeu. 

Daarmee is een eind gekomen aan agendapunt 13. 

Dan gaan we over naar agendapunt 14. 

 

14. Vragenuur 2370 
 

De VOORZITTER: Er zijn geen mondelinge vragen ingediend.  

Zoals u weet hebben we de agendapunten 15 en 16 al in de Statenvergadering van 9 november 

behandeld.  

 2375 
15. (Actualiteit: is verschoven naar Provinciale Staten van 9 november 2020) 

 

16. (Stemming moties Vreemd aan de orde: is verschoven naar Provinciale Staten van 

9 november 2020)  

 2380 
De VOORZITTER: Dan gaan we nu over naar agendapunt 17. 

 

17. Sluiting  

 

De VOORZITTER: Dat is de sluiting alweer. Ik vind dat we een zeer effectieve en snelle 2385 
vergadering hebben gehad vandaag. Dank daarvoor. Dank ook aan onze ondersteuning door de 

griffie en alle technici, die het weer mogelijk hebben gemaakt om vandaag met elkaar online te 

kunnen vergaderen. De volgende Statenvergadering vindt ook weer online plaats op 

14 december, vanaf 13.00 uur. Ik hoop u dan weer gezond terug te zien. Dus tot 14 december. 

Dan sluit ik hierbij deze vergadering. 2390 
 

Sluiting om 16:41 uur. 

 

  

 2395 



5 Vaststelling Strategische Statenagenda.

1 StrA commissie RWK voor PS 14-12-2020 

Strategische Statenagenda Commissie Ruimte Wonen en Klimaat  
voor PS 14-12-2020 

Beeldvorming (Fase 1) / ter kennisname 
(C-agenda) 
Oordeelsvorming (Fase 2) / ter 
bespreking in commissie (B-agenda) 
Besluitvorming. Voordracht + PS ( Fase 
3) / voorbereiding in commissie  
(A-agenda) 

 
  2020 2021         2022 2023 GS Werkvorm Procesafspraken / Wensen t.a.v. de voorbereiding 
Commissie RWK 23-11 11-1 08-02 15-03 19-04 07-06 30-08 20-09 25-10 22-11       Vetgedrukte teksten zijn de laatste toevoegingen / 

updates op de Strategische agenda voor de commissie 
RWK 

Algemeen                
Begrotingswijziging  
 

            Allen  2020: 
1e Begrotingswijziging 10 februari op C-agenda in 
commissie RWK en 9 maart in PS  

Jaarstukken en 
Kaderbrief  
 

            Allen   2020: 
8 juni in commissie RWK en 29 juni in PS 

Begroting 
 

            allen  2020: 
19 oktober in commissie RWK en 9 november in PS. 

MRA                  
MRA (Regiegroep)             Van Dijk   Vanaf januari 2021 valt MRA onder de commissie EFB 

Ruimte & Wonen                  
Voortgang 
Woonopgave/ 
uitvoering Woonagenda 
2020-2025 

            Loggen  N.a.v. toezegging in cie. RWK 10-02-2020: 
Mogelijk rondom P&C cyclus met de commissie de 
voortgang van de Noord-Hollandse woonopgave 
bespreken (2x per jaar op de B-agenda). 
 
Uit planningsoverzicht GS: 
GS besluitvorming over de Provinciale Woonagenda 
vindt plaats in het voorjaar 2020 en de Staten worden 
hierover ook in deze periode geïnformeerd. GS 
informeren de commissie RWW in het najaar 2020 
over het eerste woonakkoord. De wijze waarop PS 
verder worden geïnformeerd over de voortgang van 
de Provinciale Woonagenda moet nog nader worden 
bepaald. Hierover worden de Staten zo spoedig 
mogelijk geïnformeerd. 
PS worden in het najaar 2020 op de hoogte gesteld 
van de voortgang van het Uitvoeringsprogramma 
Binnenstedelijk Bouwen en Versnellen 
Woningbouwproductie. 
 
Planning: Medio oktober/november in GS, op 23-11-
2020 in commissie RWK 
 

Regels rondom 
huisvesting 
arbeidsmigranten 

            Loggen  N.a.v. toezegging in cie. RWK 10-02-2020: 
GS komt binnen 2 maanden hierover terug bij de 
commissie RWK 
Toezegging 08-06-2020: Medio september 2020 volgt 
een vervolgnotitie; ter bespreking op B-agenda 19-10-
2020. 
 



Strategische Statenagenda Commissie Ruimte Wonen en Klimaat  
voor PS 14-12-2020 

Beeldvorming (Fase 1) / ter kennisname 
(C-agenda) 
Oordeelsvorming (Fase 2) / ter 
bespreking in commissie (B-agenda) 
Besluitvorming. Voordracht + PS ( Fase 
3) / voorbereiding in commissie  
(A-agenda) 

 
Onderwerp komt tzt terug om voortgang te volgen 
 

Monitor Woningbouw 
2020 

  TB            08-02-2020: Technische briefing over de Monitor 
Woningbouw 2020 

Eerste Woonakkoord 
op B-agenda 

              Woonakkoord West-Friesland komt 11-01-2021 op 
de B-agenda van RWK 

Voortgang fonds OV-
knooppunten 

            Loggen / 
Olthof 

Cie RWK en 
M&B 
gezamenlijk 

Besproken op B-agenda in commissie van 08-06-2020 
Voordracht over besloten agenda in PS 14-09-2020 
Jaarlijkse voortgang komt t.z.t. op C-agenda 

Monitor OV-
knooppunten 

            Loggen   Jaarlijks t.k.n. op c-agenda 
 
 

Verstedelijkings-
strategie MRA 

            Loggen BOB Uit planningsoverzicht GS: 
In het SBO MIRT is in mei 2019 een bestuurlijke 
opdracht verleend om een verstedelijkingsstrategie 
voor de MRA op te stellen. Deze bestaat uit het 
opstellen van een verstedelijkingsconcept voor de 
MRA, een faseringsvoorstel en een 
investeringsstrategie. Het gaat om een Rijk/regio-
traject. Najaar 2019 is een projectorganisatie 
opgestart en zijn inventariserende werkzaamheden 
verricht. De organisatie is in handen van het ministerie 
van BZK namens het Rijk en het MRA bureau namens 
de regio. Eerste kwartaal 2020 is gestart met het 
opstellen van een verstedelijkingsconcept.  
In het najaar volgt het faseringsvoorstel en de 
investeringsstrategie. Deze worden in november 2020 
in het BO MIRT ter besluitvorming voorgelegd. 

- BOT-overleg op 22-06-2020 
- Presentatie van de MRA op 7 september 

2020, 20.00 tot 21.30 uur.  
 
Provinciale Staten zijn tot nu toe twee maal 
geïnformeerd en in gesprek gegaan over de 
Verstedelijkingsstrategie, op 22 juni en 7 september 
2020. Bij het vormgeven van het verlengde proces 
richting BO Leefomgeving voorjaar 2021, zal ook de 
mogelijkheid worden gecreëerd om het gesprek verder 
met PS (en raden) te voeren. 
 
 

Plan van Aanpak (pva) 
Kustvisie 
 

            Loggen BOB Wordt verwacht 2e kwartaal 2021 
 
 
 
 

Omgevingsverordening                
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Omgevingsverordening 
NH 2022 

            Loggen BOB Hieronder de voorgenomen gewijzigde planning op 
hoofdlijnen van de Omgevingsverordening NH2022: 
Besluitvorming: 

- September 2020: Eerste ronde externe 
ambtelijke inputsessies (voorleggen concept 
regels en kijken waar dit knelt) 

- 19 oktober 2020: Technische briefing over de 
Omgevingsverordening NH2022 

- 19 November 2020: Externe bestuurlijke 
inputsessies (bestuurders van gemeenten, 
waterschappen etc. van de provincie N-H 
wordt om input gevraagd)  

- December 2020: Eventueel Tweede ronde 
ambtelijke input-sessies 
 

- Besluitvorming: 
13 april 2021                      
GS; vaststellen ontwerp- OV NH2022 
 
22 april 2021                      
Commissie RWK 
 
26 april 2021                      
Start ter inzage legging 
 
19 juni 2021                       
Einde ter inzage legging 
 
7 september 2021            
GS; OV NH2022 
 
20 september 2021          
Commissie RWK 
 
4 oktober 2021*               
PS; vaststellen OV NH2022 
 
1 januari 2022                   
Inwerkingtreding 
 

*Eventueel laatste uitwijkmogelijkheid; PS van 
november 2021. Later kan niet i.v.m. het omzetten 
van de Omgevingsverordening NH2022 naar het 
nieuwe DSO-LVBB voor publicatie. 
 
 

Klimaat & Energie                
Actieprogramma             Stigter  Gewijzigde planning, om in commissie van 19 oktober 
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Klimaat 2020 te agenderen in cie. RWK. 

 
 
 

RES 1.0 
NHN 
NHZ 
 

            Stigter BOB 4e kwartaal 2020: Antwoordennotitie op concept-RES 
2e kwartaal 2021: Definitieve vaststelling RES 1.0 
(onder voorbehoud) 

RES 2.0 
 

            Stigter n.n.b. 24 maanden na invoering RES 1.0 

Provinciaal 
inpassingsplan (Pip) 150 
Kv 
 

            Stigter  Wordt verwacht 1e kwartaal 2021 
 

- Voorbereidingsbesluit via voordracht in PS 
(RWK 08-06-2020)  

Integrale visie energie-
infrastructuur 

   Tech. 
Brief. 

        Stigter  Uit Strategische agenda GS uitvoering coalitieakkoord: 
Integrale visie voor de toekomstige energie-
infrastructuur. 
Vooruitlopend op deze visie is in 2019 er een 
systeemstudie uitgevoerd naar huidige en 
toekomstige energie-infrastructuur. In een 
vervolgstudie met TNO worden drie beleidsopties 
onderzocht voor toekomstig energiesysteem.  
 
De aanlanding van Wind op Zee maakt hier tevens 
onderdeel van uit als ook mogelijkheden voor 
conversie op zee. GS en PS worden eind 2020 
geïnformeerd over de resultaten van de TNO-studie. 
 
1e kwartaal 2021 volgt technische briefing 
 

Strategie Waterstof    Tech. 
brief. 

        Stigter  Uit Strategische agenda GS uitvoering coalitieakkoord: 
Wij verkennen met de partners in Noord-Holland wat 
de ambities zijn op waterstof, waar de potentie van 
waterstof binnen onze provincie zit en wat er voor 
nodig is om deze potentie te realiseren. Samen met 
onze partners formuleren wij een strategie en een 
gezamenlijke aanpak om deze ambities gestalte te 
geven en potenties waar te maken. Deze aanpak zal 
het derde kwartaal van 2020 ter besluitvorming aan 
GS worden voorgelegd en PS zal per brief hierover 
worden geïnformeerd. 
 
1e kwartaal 2021 volgt technische briefing 
 
 

Zoeklocaties  
hernieuwbare Energie 
 

            Stigter  Onderdeel RES: Start vanaf 2e kwartaal 2020. 
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Warmtestrategie             Stigter  Na gereed komen van het warmtebronnenregister 
medio 2020, zullen Statenleden hierover worden 
geïnformeerd. 
Naar verwachting komt voor de zomer van 2020 het 
Rijks duurzaamheidskader voor biomassa gereed. PS 
(commissies RWK en EFB) worden na het zomerreces 
van 2020 betrokken bij de ontwikkeling van het 
Noord-Hollandse duurzaamheidskader voor biomassa. 
De wijze waarop PS wordt betrokken stemmen GS af 
met PS nadat het duurzaamheidskader van het Rijk is 
verschenen. 

Vvgb windmolens             Stigter  Planning verschoven, op zijn vroegst besluitvorming in 
PS eind 2020 
 



1 StrA commissie EFB december 2020 
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 2021 2022 2023 GS Werk
vorm

Procesafspraken / Wensen t.a.v. de voorbereiding

Commissie EFB 18-1 15-2 22-3 2e kwart 3e kwart 4e 
kwart

  Roodgedrukte teksten zijn de laatste toevoegingen / 
updates op de Strategische agenda voor de commissie EFB

Algemeen
1e begrotingswijziging 
2021(met financiële 
verwerking motie 42)

Allen 2021:
Cie EFB: 15 februari 2021
PS: 8 maart 2021

Jaarstukken 2020 Allen 2021:
Rekeningencommissie 
- maandag 31 mei  2021       
                               
Technische vragenronde mondeling: maandag 31 mei 2021 (avond)

Reguliere commissies
- maandag 7 juni  2021 (NLG  
  en RWK
- maandag 14 juni  2021 (EFB 
  en M&B)

PS 28 juni 2021
Kaderbrief 2022 Allen Reguliere commissies

- maandag 7 juni  2021 (NLG  
  en RWK
- maandag 14 juni  2021 (EFB 
  en M&B)

PS 28 juni 2021
2e begrotingswijziging 
2021

 

Allen maandag 20/9/2021 NLG  en RWK  
Maandag 27/9/2021 EFB  en M&B 

- PS 11 oktober 2020
Begroting 2022 Allen 25 oktober in commissie NLG en RWK 

28 oktober in commissie EFB en M&B

 8 november in PS.
Laatste begrotingswijziging 
2020

Allen cie EFB :30 november 2020 
PS :14 december 2020

Motie 41 (noodfonds) Commissie wordt in januari /februari 2021 geïnformeerd over de 
voortgang van motie 41 (restant 2,8 miljoen)

motie 42 (herstelfonds) 1e 
begroti
ngswijz
iging 
waarin 

Blauwdruk is behandeld in EFB 26-10-2020 (en RWK 19-10-2020). 
Toegezegd is:

- Zodra de regelingen zijn afgerond, wordt hierover 
uitgebreid met PS gesproken en met enige regelmaat zal 
naar het geheel van het fonds worden gekeken. 
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demoti
e 
financie
el 
wordt 
verwerk
t

- Eind maart 2021 is de eerste tranche wellicht weggezet, 
een goed moment om met PS het  gesprek aan te gaan 
over de uitwerking.;

- Het is belangrijk om toe te werken naar meetbare 
kengetallen per maatregel door middel van een goede 
monitoring. PS worden hierover geïnformeerd;

- in februari 2021 wordt de eerste begrotingswijziging 
2021 behandeld waarin motie 42 financieel wordt 
verwerkt. In maart 2021 zal de voortgang van uitvoering 
motie 42 worden besproken. 
Te verkennen of een relatie  kan worden gelegd met 
kengetallen uit de impactanalyse, die dient als 
terugkoppeling op  de jaarrekening. In het 1e kwartaal 
van 2021 zal op de impactanalyse worden teruggekomen. 

Financiën, Cultuur en 
Erfgoed (Pels)

  

Voorstel om de opzet van 
de begroting te verbeteren 
en meer inzichtelijk te 
maken

In de rekeningencommissie (valt onder commissie EFB) van 26 
augustus 2019 is over  dit onderwerp gesproken, GS zullen met 
een voorstel richting commissie/PS komen om de opzet van de 
begroting te verbeteren en meer inzichtelijk te maken.

Onderzoek Rekenrentes in 
IPO verband

.

(cie EFB 2-12-2019) Mw. Pels meldt dat in IPO-verband het 
onderzoek naar een realistische rente is gestart, want het wijzigen 
van de rente heeft grote gevolgen voor het doelvermogen. De 
uitkomsten van het onderzoek zijn nog niet bekend, maar hierin 
wordt gerekend met de rekenrente die ook verzekeraars hanteren. 
Na afronding van het onderzoek kan een realistisch scenario 
opgesteld worden.
Uitkomsten waarschijnlijk in februari 2020. Deze worden met de 
commissie gedeeld. Indien de effecten heel erg groot zijn, dan zal 
de commissie tijdig met een brief van GS via de B-agenda 
geïnformeerd worden.

Nota Verbonden Partijen Evaluatie behandeld in EFB van 16 september 2019.
De nieuwe nota verbonden partijen is in de commissie van 31 
augustus 2020 behandeld en als hamerstuk in PS van 5 oktober 
2020.
Er zal een bijeenkomst georganiseerd worden om te bespreken hoe 
PS geïnformeerd wil worden over de verbonden partijen (het 
toesturen van Kadernota’s kan hierin worden meegenomen).Datum 
wordt gezocht.
7 december  2020 is een expertmeeting revolverende fondsen  
gehouden

Actualisatie Cultuurnota BOT 
overleg

Pels  24 februari 2020 van 12.00 uur tot 13.00 uur Technische briefing 
geweest
Laatste planning: zie brief B-agenda EFB 31-8-2020
22 maart 2021 11.00-12.30 uur : BOT overleg
mei-juli 2021: discussienotitie
sept-nov. 2021: notitie actualisering cultuurbeleid
jan. 2022: vaststelling actualisatie vaststellen in PS (voorafgaand 
eerst in cie EFB)
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Investeren in behoud van 
archeologisch erfgoed

Pels Met de actualisatie van het cultuurbeleid (zie hierboven) komt de 
beleidsinzet op het gebied van onderwaterarcheologie aan de orde. 
Onderwerpen daarbij zijn beschermingsbeleid van wrakken in de 
Waddenzee en extra onderzoek naar nieuw aangeleverde vondsten. 
In het tweede kwartaal 2020 worden PS geïnformeerd over de 
presentatie van de vondsten van het Palmhoutwrak.
Financiële bijdrage Kaap Skil voor tentoonstellen Palmhoutwrak-
collectie (28-9 c-agenda)

Investeren in behoud en 
herbestemming 
monumenten

Pels Bij de actualisatie van het cultuurbeleid (zie een paar regels naar 
boven) zal de provinciale inzet voor rijksmonumenten (zonder 
woonfunctie) worden voorgelegd.

Cultuureducatie en 
bibliotheken

Pels
23 november 2020: digitaal werkbezoek EFB met Probiblio
Begin 2021 ontvangen PS het programma Cultuureducatie met 
kwaliteit 2021-2024 dat door Plein C wordt uitgevoerd. 
Cultuureducatie en de provinciale rol bij bibliotheken zal ook 
onderdeel zijn van de actualisatie van cultuurbeleid .
(zie brief C-agenda EFB 30 november 2020)

Initiatiefvoorstellen SP over 
archeologie en erfgoed 
(vervolg op discussienotitie)

Pels Discussienotitie SP over archeologie en erfgoed behandeld in 
commissie EFB 20 januari 2020. Naar aanleiding van deze 
bespreking heeft de SP 2 initiatiefvoorstellen opgesteld. Deze zijn 
behandeld in EFB van 30 november 2020. SP zet 
initiatiefvoorstellen niet door naar PS. Onderwerp zal namelijk 
worden besproken bij actualisatie cultuurnota.

Voorstel voor Noord-
Hollands waarderingskaart 
stolpboerderijen

Pels Commissie EFB 20/1/2020: Daadwerkelijke uitwerking 
waarderingskaart zal april 2021 in commissie terugkomen. Bij 
ontwikkelingen in de waarderingkaart zal mw. Pels 
mondeling/schriftelijk mededelingen te doen. Er zal ook een 
terugkoppeling worden gegeven hoe gemeenten hiermee om willen 
gaan.

Stelling van Amsterdam Pels Recent is opdracht verleend voor een onderzoek naar de 
herstelbehoefte en versterkingsmogelijkheden van recreatie 
rondom de Liniedijken van de Stelling van Amsterdam. Dit 
onderzoek is in gang gezet omdat in het coalitieakkoord is gemeld 
dat er een Landschapsfonds wordt ingesteld (valt onder sector 
Groen/NLG) waaruit ook herstel en recreatief gebruik van de 
Liniedijken gefinancierd kan worden. Om nu inzicht te krijgen in 
deze herstelbehoefte is dit onderzoek gestart. Het onderzoek moet 
medio mei af zijn. De uitkomsten van het onderzoek moeten leiden 
tot een aanvraag uit  het Landschapsfonds. Het onderzoek is medio 
mei 2020 afgerond. Als er besluitvorming nodig is, vindt deze na 
het zomerreces plaats. PS worden daar dan bij betrokken (NLG/EFB)
Bij behandeling Gemeenschappelijk Orgaan Waterlinies op 18-6-
2020 in EFB heeft mw. Pels voorgesteld om – gezien het feit dat het 
een nieuwe vorm van samenwerking betreft – er de komende tijd 
vaker met elkaar over te spreken. Een goed moment is het 
bespreken van het nieuwe beleid van Noord-Holland voor de 
Stelling van Amsterdam dat aan het eind van het jaar aan PS  wordt 
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toegestuurd. Dit is een goed moment voor PS om aanvullende 
kaders mee te geven aan GS. Waarschijnlijk commissie EFB van 
februari 2021

Sport, Personeel en 
Organisatie en Inkoop
(Pels)
Sport Pels De provinciale ambities voor sport worden in Q2 2020 uitgewerkt 

tot een beleidsnotitie. Deze nota vormt de leidraad voor het 
provinciaal handelen in deze coalitieperiode. Hierin zijn de thema’s 
benoemd in het coalitieakkoord leidend: verduurzamen van 
sportaccommodaties en inclusieve deelname van LHBTQI+ 
gemeenschap aan de sport.
Beleidsnotitie sport behandeld op 18-6-2020 in EFB
Toegezegd is:
Zodra begin 2021wordt gestart met de uitwerking, zal mw. Pels de 
resultaten van de eerste contouren aan de commissie voorleggen, 
hoe gaat het met het opzetten van de challenges en welke 
organisaties erbij zijn betrokken. 
- Bij het overleg met gemeenten zal aandacht gevraagd worden 
voorkinderen die in armoede leven en die geen toegang hebben tot 
sport. 
– Zodra de resultaten van de challenges bekend zijn, zullen deze 
met de commissie gedeeld en besproken worden, maar met name 
de gemeenten zijn hier aan zet. 
- Voedsel zal op het lijstje als mogelijke optie/onderwerp vermeld 
worden, maar de sportverenigingen geven zelf hun behoeften aan. 
- De in te zetten externe organisaties zullen bij de eerste 
terugkoppeling aan de commissie concreet gemeld worden
Voortgang Beleidsnotitie Sport EFB 18 januari 2021

Goed werkgever- en 
opdrachtgeverschap

Pels Binnen de ambtelijke organisatie is ‘goed werkgeverschap en 
eigentijdse arbeidsverhoudingen’ één van de pijlers van het 
strategisch HR beleid.
Onder deze noemer wordt gewerkt aan diverse thema’s, waaronder 
diversiteit en inclusiviteit en ontwikkel- en 
loopbaanmogelijkheden. Naar verwachting in het tweede kwartaal 
van dit jaar zullen GS de Staten nader informeren over de wijze 
waarop wij uitvoering geven aan dit onderdeel van het 
Coalitieakkoord, en de komende tijd met onze verbonden partijen 
in gesprek gaan welke stappen ze hierin kunnen zetten.
Zie brief c-agenda EFB 26 oktober 2020

Voortgang Social Return Pels Voortgang: 1e kwartaal 2020 (zie c-agenda EFB 31-8-2020)
Voortgang: 2e kwartaal 2021
Voortgang: 3e kwartaal 2022
Herijking social return medio 2023

Inkoopbeleid

Circulaire economie en 
PDNH
Per 1-1-2021 van M&B naar 
EFB (Pels)
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Actieagenda Circulaire 
Economie 2021-2025

15-06-2020 Discussienotitie actieagenda circulaire 
economie 2021-2025 is besproken in de commissie 
M&B. Ook de voortgangsrapportage 2019 van de 
actieagenda circulaire economie 2017-2020 is daar 
besproken.

Juni/juli, externe consultatie met stakeholders

Juli t/m september, opstellen nieuwe concept-
Actieagenda

November, besluitvorming GS over concept

18-1  bespreking concept-Actieagenda in cie. EFB (B-
agenda) 

Januari/februari 2021 GS stelt definitieve Actieagenda 
vast

Pels 15-06 Bespreken 
discussienotitie in cie. 
M&B (B-agenda)

Juni/juli, externe 
consultatie met 
stakeholders

Juli t/m september, 
opstellen nieuwe 
concept-Actieagenda

Oktober/november, 
besluitvorming GS 
over concept

30-11 bespreking 
concept-Actieagenda 
in cie. M&B (B-
agenda) 

December/januari, GS 
stelt definitieve 
Actieagenda vast

PDENH (Participatiefonds 
Duurzame Economie Noord-
Holland)

Pels N.a.v. veel vragen over dit onderwerp is op verzoek van 
PS een technische briefing PDENH gehouden op  3 
september 2020 in de commissie M&B.

Op 7 december 2020 heeft er een expertmeeting plaats 
gevonden over revolverende fondsen

Gedeputeerde Pels heeft 03-09 een informatiesessie 
Verbonden Partijen / PDENH voor de commissies EFB en 
M&B aangekondigd. Naar goed moment wordt nog 
gezocht.

Economie, Arbeidsmarkt en 
Onderwijs, Bestuur, 
Interbestuurlijk Toezicht en 
Europa (Zaal)
Voortgangsrapportage/actu
alisatie economisch 
uitvoeringsbeleid/

Of 
februari

Zaal 26 november 2018 is de 2e voortgangsrapportage behandeld in 
EEB (incl. voortgang  PIM en andere MKB instrumenten).
In het tweede kwartaal  2020 wordt een (proces) voorstel voor 
actualisatie van economische beleid aan PS gestuurd. Hierin wordt 
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Dashboard
 

 

aangegeven op welke momenten PS betrokken worden bij de 
actualisatie. 
Nieuwe planning ivm Covid-
-  15 februari 2021 nieuwe 
               voortgangsrapportage  incl. coronaeffecten;
- 11 maart 2021(ovb) anuari 2021 Expertmeeting
- Mei 2021: uitvoeringsprogramma en mogelijk 
              aangepast   strategisch kader (hierbij ook hoogwaardige 
              digitale verbindingen agenderen)

Voortgang Pallas project

  

Zaal In 2012 is door het Kabinet en de Provincie Noord-Holland 
besloten om een lening te verstrekken om de mogelijkheid te 
bieden om tot een nieuwe reactor in Petten te komen ter 
vervanging van de huidige Hoge Flux Reactor (HFR). Eind 2013 is 
hiertoe de Stichting Pallas opgericht, met als doel om een reactor 
te ontwerpen en realiseren, die bestemd is voor de productie van 
medische isotopen en voor nucleair technologisch onderzoek. 
Onderdeel van de opdracht was het aanvragen van de benodigde  
vergunningen, het opstellen van een business case en het 
aantrekken van private investeerders (fase 1). Voor deze fase 
hebben het Rijk en de Provincie Noord-Holland samen een lening 
van €80 mln. verstrekt die in drie tranches ter beschikking is 
gesteld. Onderdeel van de opdracht was ook om de daadwerkelijke 
bouw en exploitatie - fase 2 en 3 - privaat te financieren. Uit de 
brief van GS aan PS (zie C-agenda 16-9-2019; 11.1.b)
blijkt dat er momenteel concrete interesse is van private 
investeerders. 

Jaarlijks (meestal in de maand februari) worden de commissieleden 
op de hoogte gehouden over de voortgang van het project.
Zie ook brief op c-agenda EFB 15 juni 2020 
Brief GS inz.  uitstel terugbetaling  op B-agenda EFB 31-8-2020;
Voorafgaande aan deze vergadering is een technische briefing over 
stand van zaken Pallas gehouden.
Volgende technische briefing waarschijnlijk 15 februari 2021

HIRB/werklocaties Zaal Onder de noemer HIRB-plus zijn regelingen opgesteld voor het 
toekomstbestendig maken en houden van bedrijventerreinen en 
winkelgebieden. Ook zijn middelen vrijgemaakt ten behoeve van 
pilots op het gebied van verblijfsrecreatie. In totaal wordt voor 
HIRB-plus in de periode 2020-2023 een bedrag van € 2,5 mln. per 
jaar ingezet.  
In de subsidieregeling voor de fysieke herstructurering van 
bedrijventerreinen krijgen de aspecten duurzaamheid (waaronder 
CO2-reductie), circulariteit en leefbaarheid grotere nadruk. 
Projecten die op deze gebieden veel maatregelen nemen hebben 
een grotere kans op subsidie in de jaarlijkse subsidietender. PS 
worden jaarlijks geïnformeerd over de gehonoreerde projecten.
Regionale afspraken werklocaties:
Hiervoor worden de afspraken gevolgd die gemaakt zijn inde PRV; 
ramingen worden minimaal eens in de 5 jaar voorzien. Voor NHN is 
net een herziening van de raming gestart (oplevering 2e helft 
2020). Over de resultaten worden de Staten eind 2020 
geïnformeerd.
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Jaarprogramma  van De Kop 
Werkt! (wensen en 
bedenkingen’).

Zaal EFB 20-1-2020: programma loopt af: hr. Van der Hoek zegt toe 
dat het onderwerp terugkomt op de agenda van de commissie na 
afronding van de effectrapportage (maatschappelijke en 
economische effecten) en de evaluatie van het ambitiedocument en 
evaluatie governance.
29/6: Zie ook brief C-agenda EFB 31/8 inz. jaarrapportage 2019 
en verlengen programma.
De effectrapportage (maatschappelijke en economische effecten) 
en de evaluatie van het ambitiedocument en evaluatie governance 
komen nog terug op de agenda. 
Aan de evaluatie van het ambitiedocument en evaluatie governance 
wordt nu gewerkt. De effectrapportage wordt circa 1 jaar 
uitgesteld. In 2021 worden dit allemaal te samen aan de Cie 
aangeboden
2e tranche jaarprogramma 2020 wordt 18 januari in cie EFB 
behandeld

Herstructurering 
Winkelgebieden

.

Zaal EFB 20-1-2020 (rondvraag Van der Hoek): negatieve berichtgeving 
winkelleegstand. Primair gemeenten aan zet. Wordt wel in 
regionaal en in MRA verband over  gesproken. Eventuele acties 
zullen in gezamenlijkheid plaatsvinden. In dat geval worden PS 
geïnformeerd

Continuering regionale 
economische samenwerking 
NHN

Zaal 23 maart 2017 in commissie EEB behandeld.
Hr. Bond zegt toe:
-  Halverwege de 7 jarige overeenkomst zal een 
   tussenevaluatie worden uitgevoerd waarbij de 
   inzet van ieders rol wordt geëvalueerd om zo de 
  gerealiseerde effecten te kunnen meten

Uitkomsten evaluatie 
detailhandelbeleid

Zaal Zie ook brief GS inz. monitor detailhandel op c-agenda EFB 31-8-
2020

Hoogwaardige en digitale 
verbindingen

Zaal Plannen van marktpartijen en het lokale initiatief dat met een 
garantstelling gesteund wordt, dekken meer dan driekwart van de 
witte buitengebieden. In het resterende deel worden gemeenten 
met een kansrijke business case op weg geholpen om met de 
markt glasvezel aan te leggen. Eind maart loopt de beroepstermijn 
tegen de garantstelling af. Indien er geen hoger beroep wordt 
aangetekend sluiten GS een garantie- en uitvoeringsovereenkomst  
en wordt de garantie daadwerkelijk verstrekt. Rond de zomer wordt 
meer zicht verwacht op een resultaat bij (de eerste) twee 
gemeenten die GS verder ondersteunt. PS worden over beide zaken 
geïnformeerd.
EFB 15/6/2020: De analyse met kansen voor de gemeente Bergen 
is ontvangen en GS willen dat komende maand met de gemeente 
bespreken. Met de tweede gemeente gaat GS van start zodra blijkt 
dat de werkwijze (met Bergen) succesvol blijkt. Het lijkt GS zinvol 
om het geheel na de zomer in de cie EFB te agenderen
De hr. Zaal (GL) verzoekt dit na de zomer op de agenda van de 
commissie EFB te plaatsen.
Op 28 september zal tkn een update op de c-agenda worden 
geagendeerd (in overleg met de hr. Zaal). In voorjaar 2021 zal het 
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bespreekstuk worden geagendeerd (bij actualisatie economische 
agenda).
EFB 30-11-2020: brief op C-agenda waarin wordt voorgesteld dit 
onderwerp te bespreken bij de actualisatie van de strategische 
agenda economie.

Discussienotitie PvdD naar 
een nieuwe economie

Zaal/Pels Nav behandeling in cie EFB 31-8-2020 zal nes Kostic zal samen 
met andere partijen een aantal initiatiefvoorstellen uitwerken.

Een innovatief klimaat 
bevorderen
Economie en inclusieve 
arbeidsmarkt

Zaal GS streeft naar een optimaal vestigingsklimaat voor ondernemers 
in Noord-Holland. Een nationaal en Europees gelijk speelveld is 
hierbij van groot belang. We stellen geen strengere normen dan de 
wettelijke, maar stimuleren bedrijven om duurzame maatregelen te 
nemen. De provincie ondersteunt het vestigingsklimaat door in te 
zetten op goede bereikbaarheid, goede ruimtelijke ordening en een 
gezonde  leefomgeving. Om de verduurzaming van de economie te 
versnellen, ondersteunen en stimuleren GS over de volle breedte 
duurzame innovatie. Hiervoor stelt GS middelen beschikbaar.
GS  stimuleert (duurzame) innovatie op verschillende manieren, 
met de MKB innovatie-instrumenten en -fondsen. Voor de 
financiële stimulering van innovaties is de MIT-subsidieregeling  
ingesteld (MKB innovatiestimulering regio en Topsectoren), het 
Participatiefonds Duurzame Economie NH en het Innovatiefonds 
NH. Met het investeringsgereedprogramma PIM worden (duurzame) 
ondernemers met het vinden van passende financiering geholpen, 
en met het versnellingsprogramma GO!-NH worden duurzame 
innovaties versneld. Al  deze innovatie-instrumenten  worden in de 
huidige coalitieperiode  voortgezet en/of uitgebreid. Daarnaast 
start, in samenwerking met regionale partners,  een pilot 
‘Globalisers’ om Noord-Hollandse scale-ups te helpen groeien 
door ondersteuning te bieden bij het toetreden op de 
internationale markt. De uitvoering van deze instrumenten wordt 
door GS georganiseerd. PS worden jaarlijks, bijvoorbeeld na e 
innovaties versneld. Al deze innovatie-instrumenten  afronding van 
een subsidie openstelling, per brief geïnformeerd.

Een veerkrachtige 
arbeidsmarkt bevorderen

Zaal Voor een vitale en veerkrachtige beroepsbevolking blijft ingezet 
worden op een meer skillsbased arbeidsmarkt met als onderlegger 
een campusstructuur gefocust op techniek en technologie. In deze 
campusstructuur werkt de triple helix samen aan 1) een betere 
aansluiting arbeidsmarkt & onderwijs door onderwijsvernieuwing, 
2) versnellen van de overgang van werk naar werk aan de hand van 
skills en 3) bevorderen van een inclusieve arbeidsmarkt door 
gezamenlijke   projecten. In de steigers staan nu projecten bij de 
Zaancampus en Luchtvaart Community Schiphol. Voor 
aanscherping van het campusbeleid worden eind 2020 de 
evaluatieresultaten verwacht. In de tweede helft van 2020 start een 
nieuwe Werkambassadeur (zie brief  c-agenda EFB 31/8/2020)
 Met Provinciale Staten zal dan ook zijn nieuwe werkagenda nader 
worden besproken.
Zie ook monitor arbeidsmarkt c-agenda EFB 31-8-2020
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Nieuwe Europastrategie Zaal Commissie EFB 16-9-2019: afgesproken in om geen COE in te 
stellen. Halverwege de collegeperiode zal de nu gekozen werkwijze 
geëvalueerd worden.  
Op maandag 20 april zal van 11.00 uur tot 12.30 een BOT overleg 
worden gehouden over analyse EU beleid, evaluatie Europees beleid 
2017-2020 en welke accenten de commissie belangrijk vindt (ivm 
coronacrisis gaat dit niet door. Er zal een nieuwe planning worden 
gemaakt voor de nieuwe europastrategie. Waarschijnlijk in najaar  
notitie met daarin 
- de accenten voor de komende nog lopende 
              periode van de huidige Europa strategie (loopt tot 
              1/1/2021) en 
- opzet om te komen tot een nieuwe 
              europastrategie (startnotitie november 2020)
- Op 28 september technische briefing zoals 
              afgesproken in EFB 20 april 2020
-             Starnotitie Europstrategie behandeld in EFB 30 november 
              2020. 

- 18 januari 2021 zal technische briefing worden 
gehouden over Green Deal en Brexit (gevolgen voor 
Noord-Holland);

-             15 februari 2021 een BOT overleg nieuwe Europastrategie  

Sponsoring Zaal In oktober 2019 zijn de uitgangspunten in de commissie 
besproken en in november 2019 heeft GS het definitieve 
sponsorbeleid 2020-2023 vastgesteld. PS zullen jaarlijks een 
voortgangsrapportage ontvangen over de 
duurzaamheidsmaatregelen die de gesponsorde evenementen 
invoeren. 
18 Januari 2021 staat de  Voortgangsbrief dierenwelzijn 
gesponsorde evenementen 2020 op B-agenda EFB.
In 2022 vindt een evaluatie van de doelstellingen en de resultaten 
plaats.

Initiatiefvoorstel wijziging 
Referendumverordening van 
FvD

Behandeld in cie EFB van28-9-2020:.
Toegezegd is: GS zullen goed blijven volgen of sprake is van 
gestrande pogingen en in dat geval zullen PS worden geïnformeerd  
Mw. Zaal  geeft aan dat op basis van de motie van FvD is al een 
communicatietraject gestart, voorgesteld wordt na te gaan wat dit 
heeft opgeleverd alvorens weer een nieuw traject te starten. Zodra 
de digitale mogelijkheid aanwezig is, zal hierover gecommuniceerd 
worden.  
De vraag van de PVV over de geschatte kosten van een referendum 
(bedrag concretiseren) wordt schriftelijk beantwoord.
Zie ook Statenvragen FvD 115-2020

IBT: tussenrapportage 
financiële positie 
gemeenten

PS 14-9-20: Normaal wordt over IBT in een jaarverslag aan het 
einde van het jaar, gerapporteerd. In verband met de bijzonder 
situatie, zal zij aan het einde van het jaar als alle begrotingen zijn 
ingediend, met een tussenrapportage te komen die dan eventueel 
besproken kan worden. 
Waarschijnlijk EFB 15 februari 2021

Openbare orde en 
Veiligheid, Integriteit, 
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Internationale betrekkingen, 
Public Affairs, 
Communicatie 
Concerncontrol, Juridische 
Zaken, Archief, PS- en GS 
zaken (CdK)
Vergroting bekendheid van 
Noord-Hollandse burgers 
met provinciaal referendum, 
burgerinitiatief en inspraak 
/bestuurscultuur

CdK Afdoeningsvoorstel  motie 98-2019 zal worden geagendeerd voor 
EFB van 18 januari 2021

Bestuurscultuur CdK Concept Agenda bestuurlijke vernieuwing en participatie/notitie 
bevoegdheidsverdeling GS/PS zal naar alle waarschijnlijkheid 
worden geagendeerd voor EFB 18 januari 2021

Participatieverordening zal na het zomerreces komen (zie 
hieronder)

inspraak en 
participatieverordening.

Aug. 2021 EFB en september PS

1e begrotingswijziging 
Randstedelijke Rekenkamer 
voor zienswijze

CdK/PS Februari  2021

Begroting Randstedelijke 
Rekenkamer 2022

CdK/PS Mei/juni 2021

Communicatiestrategie CdK Het sturen van de communicatie-aanpak, zoals toegezegd in de 
vergadering EFB van 2 december 2019, heeft vanwege corona 
vertraging opgelopen. De uitvoering daarvan is echter al in gang 
gezet. Onlangs zijn het Presidium (22 juni jl.)en de werkgroep 
Jeugdparticipatie geïnformeerd over de gevolgen van corona op tal 
van onze communicatie-en voorlichtingsactiviteiten.  De 
communicatieaanpak zal eind van het jaar op hoofdlijnen in een 
korte brief aan de Staten toegestuurd worden, zodat we daarover 
ook met de Staten in het voorjaar van 2021 in gesprek kunnen 
gaan.
Communicatie aanpak en afdoeningsvoorstel  motie 98-2019 zal 
worden geagendeerd voor EFB van 18 januari 2021

Ondermijning, tegengaan, 
weerbaarheid stimuleren

 

Deze ambitie wordt in het voorjaar van 2020 uitgewerkt in een 
Agenda Weerbaar NH. De Agenda vormt de leidraad voor het 
provinciaal handelen in deze coalitieperiode. Een van de aspecten – 
ook al benoemd in de programmabegroting 2020 – is de quick 
scan weerbaarheid van gemeenten. Deze zal een plaats krijgen in 
de Agenda. Dat geldt ook voor de aanpak van de eigen 
weerbaarheid.
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In de Agenda wordt ook aandacht besteed aan de wijze waarop de 
voortgang inzichtelijk wordt gemaakt voor PS. Het voornemen is 
om de Staten ten minste jaarlijks te informeren over de voortgang.  
De Agenda Weerbaar NH leent zich voor behandeling volgens het 
BOB-model. De concept-Agenda Weerbaar NH is op 18 juni 2020 
in de commissie EFB besproken.  De bespreking gaf geen 
aanleiding tot wijziging van de Agenda die vervolgens nog voor het 
zomerreces is vastgesteld door GS (definitieve agenda is verzonden 
en staat op C-agenda commissie).
Toegezegd is:
Met de QuickScans wordt gewoon doorgegaan want het streven is 
hier zoveel mogelijk gemeenten op aan te laten sluiten. PS zullen 
hier regelmatig over geïnformeerd worden. - Er wordt in ieder 
geval ingezet op het vergroten van de interne weerbaarheid 
waarover teruggekoppeld zal worden en waar nodig, wordt ingezet 
op het vergroten van de eigen weerbaarheid.
De cdK zal over de voortgang van de agenda ten minste een keer 
per jaar aan de Staten rapporteren (los van de P&C-cyclus;( eerste 
voortgangsrapportage juni 2021). 

• Ten aanzien van de quickscans kan gemeld worden dat de 
voorbereidingen voor de uitrol bij gemeenten in volle gang is. Dit 
voorjaar is een behoeftepeiling gehouden bij gemeenten en meer 
dan 20 gemeenten hebben laten weten graag een quickscan 
gemeentelijke weerbaarheid uitgevoerd te zien bij de eigen 
gemeente. Dit najaar zal worden gestart met het uitvoeren van de 
quickscans bij de gemeenten die hebben aangegeven graag mee te 
willen doen

• Ten aanzien van de interne weerbaarheid kan worden 
gemeld dat, zoals in de Agenda Weerbaar NH opgenomen, een 
provinciaal weerbaarheidsbeeld wordt opgesteld. De oplevering 
wordt eind december verwacht en zal input vormen voor een 
actieplan interne weerbaarheid.

Zie ook brief C-agenda EFB 18-1-2021

Motie 48-2020 Educatie 
Koloniaal verleden

Afdoeningsvoorstel is geagendeerd voor EFB 18-1-2021

Verordening elektronische 
publicatie
Statenvoordracht - Wensen 
en bedenkingen bij 
subsidievaststelling 
fractiebijdragen n.a.v. 
Rapport van bevindingen 
2019-2020

IPO, ICT en Data en 
Subsidies algemeen
(Stigter)  
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IPO begroting 2022 Stigter
Datastrategie Stigter GS actualiseert in de komende jaren de provinciale datastrategie. 

De belangrijkste speerpunten zijn daarbij:
- Open Dataplatform beschikbaar voor het publiceren van:
WOB besluiten
Open stateninformatie
- invoering Dataplatform t.b.v. Data initiatieven; eenmalige 
opslag en meervoudig (her)gebruik
- Uitvoeren VU opleidingsplan voor PNH Medewerkers – 
Verhogen kennisniveau Datagedreven werken
- Opleveren Integratieplatform t.b.v. samenwerken met 
derden m.b.v. gegevensuitwisseling
Het Open Data  in mei 2020 opgeleverd, maar moet daarna nog 
gevuld worden met relevante data. Die planning is afhankelijk van 
het Open Data beleid. Naar verwachting stellen GS het Open 
Databeleid na het zomerreces vast. PS worden hierover 
geïnformeerd.
31-8-2020: technische briefing datastrategie. 
Open data / ethiek: interprovinciale besluitvorming in najaar 2020
Kunstmatige intelligentie: verkenning naar focus (december 2020 
gereed)

Voortgangsrapportage heeft op de B-agenda van EFB 30 november 
gestaan.

Geactualiseerde datastrategie naar Staten: maart 2021
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GS Werkvorm Procesafspraken  / Wensen tav de voorbereiding

Commissie NLG Q2 2020 Q3 2020 Q4 2020 Q1 2021 Q2 2021

Natuur

Programma 
Natuurontwikkeling 
(PNO)

Commissie 
NLG 19 
oktober

Rommel Jaarlijks 
vast te 
stellen/ 
BOB

Onderwerp komt jaarlijks terug (september/oktober 2020)
Bespreking in cie NLG op 19 oktober en vaststelling in PS op 9 november.

Programma Groen 
Kapitaal en 
Biodiversiteit

Rommel Geen Bob model, 
GS besluiten

11-1-16 BOT-overleg op locatie. In februari 2016 zal een eerste discussiestuk ter 
bespreking worden voorgelegd aan de Statencommissie NLM. Met medeneming van de 
uitkomsten daarvan zal het e.e.a. verder worden vormgegeven.
15-05-2017: Bespreking Rapport biodiversiteit in Noord-Holland Biodiversiteit is 
onderdeel van de expertmeeting over NNN op 12 oktober November 2017: 
Doorlopend programma met regelmatig bijeenkomst en informatie voor 
commissie via C-agenda
Comm NLG 16 april 2020: Verzoek vanuit commissie dat NLG een presentatie 
krijgt over het programma Groen Kapitaal en dat het programma wordt 
geëvalueerd. 

Groene Hart Visie Rommel Gedeeltelijk 
BOB, 3 
provincies

Medio 2019 na de Statenverkiezingen komt mogelijk een vervolg.

Biodiversiteit Commissie 
januari

Rommel Het Masterplan biodiversiteit zal in 2020 worden ontwikkeld. Het streven is om 
het Masterplan, in samenhang met o.a. de Visie recreatie en toerisme en de 
Voedselvisie, in januari 2021 ter besluitvorming aan PS voor te leggen.

Gebiedsgerichte 
Aanpak Stikstof 

Informatie
brief sept

Rommel De planning van dit onderwerp is sterk afhankelijk van de politieke 
ontwikkelingen. In 2020 start de gebiedsgerichte aanpak. Via het Programma 
Natuurontwikkeling, dat in november 2020 aan de Staten zal worden 
voorgelegd, wordt over de voortgang gerapporteerd.
Sept 2020: komt er een brief met update voor de cie NLG op 21 september.

NNN-opgave Rommel Over de NNN-opgave ontvangen de Staten in april 2020 een stand-van-zaken-
brief. Via het Programma Natuurontwikkeling, dat in november 2020 aan de 
Staten zal worden voorgelegd, wordt over de voortgang gerapporteerd.
De realisatiestrategie NNN stond gepland als bespreekstuk voor de cie NLG van 
24 augustus. Helaas is de strategie aangehouden in GS vanwege de behoefte 
van het college om gezien de coronacrisis het coalitieakkoord opnieuw tegen 
het licht te houden. Het is onduidelijk wanneer de stukken opnieuw in GS 
gebracht gaan worden. 

Agenda vitaal 
landelijk gebied

De 3 visies 
worden aan 
PS 
voorgelegd  
begin 2021

Rommel
Zaal 
Loggen 

De betreffende ambities uit het coalitieakkoord worden niet binnen een Agenda 
Vitaal Landelijk Gebied uitgewerkt, maar binnen eigen kaders. Vanzelfsprekend 
worden deze visies in onderlinge samenhang en in overleg met PS opgesteld.
Op 27 oktober 2020 is er een themaberaad in GS over dit onderwerp. 
Momenteel wordt gewerkt aan het opstellen van een Voedselvisie, Masterplan 
biodiversiteit en een Visie Recreatie en Toerisme, welke in samenhang met 
elkaar worden opgesteld. Naar verwachting zullen eind 2020/begin 2021 deze 
visies aan PS worden voorgelegd.
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natuurbeheer / NNN 
begrenzing

Rommel November 2017: Motie aangenomen in PS 13-11 voor een verkenningsjaar 
(M126-2017). 
Er lopen 3 pilots. 

Bomenbalans bij 
projecten

Rommel Er is behoefte aan meer informative en inzicht aan wat er binnen de provincie gebeurd 
aan de bomenbalans bij projecten (comm NLG 16 april 2020)
-op 11 juni 2020 is in de uitloopvergadering van de cie NLG de Bossenstrategie 
besproken. Toegezegd is de Staten bij nieuwe ontwikkelingen te informeren.  

damhertenbeheer NOV in de 
commissie

Rommel 31 augustus 2020 werkbezoek damherten beheer in waterleidingduinen
In Okt komt het damhertendossier in de commissie NLG 

Weidevogels NOV komt 
er een 
update

Rommel Motie weidevogels is in de com 14 augustus 2020 besproken en als afgedaan 
beschouwd. In najaar 2020 komt er een update. (November) 
Gedeputeerde heeft Aanbod gedaan om werkbezoek te organiseren.

Ganzen & 
Faunabeheer

Besproken 
in de com 
24 
augustus 
2020

Q1 in de 
commissie

Rommel Op 24 augustus 2020 besproken in de commissie. Het ganzenbeheerplan komt in het 
eerste kwartaal 2021 aan de orde.  

Gezondheid 

Leefbaarheidsfonds Verwacht 
in het 
derde 
kwartaal

Het lid Strens (D66) heeft de commissie NLG voorgesteld een BOT overleg te 
organiseren over dit voorstel.

Bodem Olthoff Briefing na Bodemberaad, overdracht bodemtaken naar gemeenten

Bestuurlijk bodemberaad is op 20 november 2019 en indien gewenst kan 
voorafgaand aan de commissie NLG van 25 november een technische briefing 
worden gegeven over de stand van zaken overdracht bodemtaken naar gemeenten.

Programma 
gezonde 
leefomgeving

Commissie 
NLG 22 
juni 2020

Olthof Met dit programma wordt invulling gegeven uit de ambities uit het 
coalitieakkoord om de kwaliteit van de fysieke leefomgeving te verbeteren door 
middel van een programmatische aanpak. Het Programma Gezonde 
Leefomgeving geldt als een vrijwillig programma onder de Omgevingswet. 
Daarom zal het voorafgaand aan de vaststelling ter inzage worden gelegd. Het 
streven is om het programma vanaf april van dit jaar ter inzage te leggen en in 
mei in de commissie NLG te agenderen voor advies, zodat het programma in juni 
2020 door het college kan worden vastgesteld.
Het Programma Gezonde Leefomgeving is behandeld tijdens de commissie NLG 
van 22 juni 2020. Daarbij heeft de commissie aangegeven de bij het programma 
behorende uitvoeringsregeling apart te willen bespreken. De concept-
uitvoeringsregeling van het Programma Gezonde Leefomgeving komt op de B-
agenda van de commissie NLG van 21 september 2020.
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omgevingsdiensten 
Maandelijks
25 juni TB 
Visie &   
Aanpak 
2020 - 2050

Maandelijks Maandelijks Maandelijks Olthof Maandelijks wordt er door het college een voorgangsbrief gestuurd aan 
Provinciale Staten over de uitvoering van de vergunningsverlenings-, toezichts- 
en handhavingstaken door de omgevingsdiensten bij majeure risicobedrijven en 
in het bijzonder Tata Steel en Harsco 8 Onderwerp Portefeuillehouder Planning 
Metals. Eind eerste kwartaal / begin tweede kwartaal 2020 komt er ‘Visie en 
aanpak Tata Steel 2020 – 2050’ die met PS zal worden besproken. De minister 
heeft in 2019 een onderzoek laten uitvoeren naar het VTH-stelsel, te weten: 
‘Kwaliteitsborging bij de uitvoering van VTH-taken’. De conclusies en 
aanbevelingen van dit rapport worden met de commissie Natuur, Landbouw en 
Gezondheid besproken. We hebben een duidelijke visie op de veranderende 
inzet van het VTH-instrumentarium. In 2020 wordt verkend waar de 
implementatie van de Omgevingswet en uitvoerings- en handhavingstaken 
elkaar kruisen, versterken, of waar samenwerking nodig is. De resultaten 
hiervan komen in een integraal document met daarin een visie voor de 
uitvoering en handhaving (door de omgevingsdiensten) en hoe dit kan bijdragen 
aan de beleidsdoelen van de provincie. Hierin worden ook de extra middelen 
betrokken uit het Coalitieakkoord voor het intensiveren van de bestaande 
monitoring en handhaving.

Grafietregen Tata Olthof Komt regulier terug in commissie
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Landbouw/ Fauna
Pilot Natuurinclusieve 
landbouw

zaal N.a.v. in PS aangenomen motie.
Er is een BOT-overleg op 16 november 2017. Op basis daarvan vervolg voor uitvoering 
motie.
25-06-2018: Bespreken op de B-agenda ‘Programma Natuur-inclusieve 
landbouw’ en voorstel afdoen motie 40-2017.
Eind 2018 organiseert GS een conferentie over de stand van zaken geweest waar ook PS 
voor is uitgenodigd.

Kringlooplandbouw / 
Voedselvisie

TB NOV Januari 
COMM 
NLG

Zaal De Voedselvisie, waarin het onderwerp kringlooplandbouw is vervat, zal in 2020 
worden ontwikkeld. Het streven is om de Voedselvisie, in samenhang met o.a. de 
Visie recreatie en toerisme en het Masterplan biodiversiteit, in januari 2021 ter 
besluitvorming aan PS voor te leggen

Water
Ruimtelijk programma 
Markermeerdijken

Aug 2020 
TB 

COMM 
NLG

Loggen voorstel voor besteding van de meekoppelkansen naar PS.
Ruimtelijk programma MMD (eigenlijk: AmbitieprogrammaRuimtelijke Kwaliteit 
Kustzone Hoorn-Amsterdam): In april jl. Hebben de RvS een definitief besluit 
genomen over de versterking van de Markermeerdijken. Daarbij zijn alle beroepen 
en bezwaren ongegrond verklaard. Dit betekent dat de versterking van de 
Markermeerdijken uitgevoerd gaat worden. En dit betekent tevens dat de 
bestuurlijke besluitvorming over het Ambitieprogramma kan gaan plaatsvinden. Doel 
is voor het einde van 2020 het Ambitieprogramma aan PS voor te kunnen leggen. 

Na het zomerreces 2020 volgt een Technische Briefing Markermeerdijken.
In Nov 2020 komt het onderwerp aan de orde in de commissie 
1 januari 2021 moet het ontwerp gereed zijn

Voortgangsrapporta
ge Watervisie / 
stand van zaken 
Watervisie

XX Loggen Voortgangsrapportage komt naar PS. Commissie NLG 16 april 2020.

De watervisie loopt tot en met 2021. Er komt nog eén (afrondende) 
voortgangsrapportage. Deze zal ongeveer samenvallen met de vaststelling van de vier 
verplichte programma’s voor de komende Jaren (het jaarlijks zwemwaterprogramma en 
zes (22-27) jarige ROR, KRW en grondprogramma). De planning daarvan volgt op een 
later moment. 
De voortgangsrapportage volgt eind 2021 / begin 2022

Implementatie 
Kaderrichtlijn Water 
/ verbeteren 
waterkwaliteit

TB okt 
/nov 
regionaal 
programm
a water

COMM 
NLG Q1

Loggen PS worden in het tweede kwartaal van 2018 geïnformeerd over de voortgang. 
Technische Briefing is in februari 2019 voor de verkiezingen georganiseerd. 
In maart 2020 zou een tweede technische briefing hebben plaatsgevonden rond de 
voorbereiding van het regional KRW-programma 2022-2027. Vanwege de 
coronamaatregelen werd deze briefing uitgesteld tot oktober 2020, als ook het concept 
ontwerp regional KRW-programma in de commissie NLG wordt besproken. 
Het KRW programma volgt 1ste kwartaal 2021
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Bodemdaling
Sept 2020 
brief 

Nov in 
commissie

Rommel Najaar 2018 is het vervolg over programma Bodemdaling besproken in NLWM. Vervolg 
na PS-verkiezingen. 

Het rapport-Veerman over de bodemdalingsproblematiek is in februari 2020 in de 
Statencommissie besproken. Het thema bodemdaling zal worden meegenomen in de 
verdere uitwerking van het gebiedsprogramma Laag Holland. Dit gebiedsprogramma 
wordt in 2020 verder uitgewerkt. De startnotitie van dit gebiedsprogramma wordt in het 
najaar 2020 geagendeerd. 

Voor de commissievergadering NLG 21 sept 2020 ligt er een brief van GS aan PS over de 
toekenning impulsgelden bodemdaling ter vaststelling voor. Verder wordt er gewerkt aan 
een integraal gebiedsprogramma voor het veenweidegebied van Laag Holland. De Staten 
worden hiervan op de hoogte gehouden. 

Ambitie 
Programma 
Ruimtelijke 
Kwaliteit Kust 
Hoorn-
Amsterdam

Januari in 
commissie

Loggen In nov 2020 komt het Ambitie Programma Ruimtelijke Kwaliteit Kust Hoorn-Amsterdam als 
A-stuk op de agenda van NLG.

Waddengebied Comm NLG 
sept

Q1 
Commissie 
NLG

De Ontwerp agenda waddengebied 2050 komt in de commissie NLG van sept aan de orde. 

Initiatiefvoorstel PvdD 
Welzijn van vissen

Zaal

Recreatie 

Transitie 
recreatieschappen 

Zaal  De transitie recreatieschappen kent twee sporen: een nieuwe manier van samenwerking 
(governance) en de scheiding van beleid- en beheertaken bij Recreatie Noord-Holland N.V.. 6 
Onderwerp Portefeuillehouder Planning Beide sporen komen in de tweede helft van 2020 bij 
elkaar en vormen de basis voor het nieuwe contract over de beheertaken en het 
onderbrengen van de beleidsvormingstaken. Provinciale Staten worden hier in de tweede 
helft van 2020 over geïnformeerd. Binnen het gehele NNN, waaronder de recreatieschappen, 
wordt sinds 2019 gewerkt met het systeem van door de provincie uitgewerkte wezenlijke 
kenmerken en waarden, die de balans tussen natuur en recreatie moet borgen. Dit is 
verankerd in de door PS vastgestelde Provinciale Ruimtelijke Verordening. Voor Plassenschap 
Loosdrecht geldt dat onder de noemer van ‘RMN in Transitie’ toekomstperspectieven worden 
geschetst, die rond de zomer 2020 worden verwacht. RMN wil de Staten hierover voor de 
zomer verder informeren. In het najaar wordt vervolgens een keuze gemaakt hoe de 
recreatieschappen de uitvoering willen gaan organiseren. Hierover worden in nauw overleg 
met PS of – afhankelijk van het gekozen perspectief – door PS verdere besluiten genomen. 

Toekomst 
Recreatieschappen 
Wijziging PRV, WKW 
NNN-gebieden 
(EFB/NLG)

Zaal (BOB) De discussie over de toekomst van de recreatieschappen en de natuurwaarden in 
deze recreatiegebieden wordt gezamenlijk opgepakt door de commissies EEB en NLWM. 
Wordt na PS verkiezingen vervolgd.

Algemeen
Jaarstukken Heel GS Juni 2020

Kaderbrief Heel GS Juni 2020
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Algemeen
1e Begrotingswijziging allen 2021: 1e Begrotingswijziging 15-02 M&B, 08-03 PS
2e Begrotingswijziging allen 2020: 2e Begrotingswijziging 31-08 M&B (A-agenda), 14-09 PS

2021: 2e Begrotingswijziging 27-09 M&B, 11-10 PS
Laatste 
begrotingswijziging

2020: laatste Begrotingswijz. 30-11 M&B (C-agenda), 14-12 PS
2021: laatste Begrotingswijz. 29-11 M&B, 13-12 PS

Jaarstukken en Kaderbrief allen 2021: 14 juni in commissie M&B (A-agenda) en 28 juni in PS
Begroting allen 2020: 26 oktober in commissie M&B (A-agenda) en 9 november in PS

2021: 28 oktober in commissie M&B (A-agenda) en 8 november in PS
Mobiliteit/
Bereikbaarheid

 

Nota Infrastructurele 
Kapitaalgoederen (NIKG)

Olthof 28-09 Technische briefing (met uitnodiging van de cie. EFB)
26-10 Voordracht in cie. M&B 
09-11 Voordracht in PS 

Bijpraatmoment Rocov-
NH
(Regionaal Overleg 
Consumentenbelangen 
Openbaar Vervoer NH)

Olthof (Half)jaarlijks bijpraatmoment over recente ontwikkelingen, stond 
geagendeerd voorafgaand aan de cie. van 23-3 die wegens het 
coronavirus is vervallen. De vorige presentatie was 28-10- 2019 over 
het door de provincie aanbestede OV en de in verband daarmee 
opgedragen adviesrol van Rocov daarin. Het is gebruikelijk dat Rocov 
de cie. tweemaal (en soms eenmaal) informeert. 
28-09 actuele info van Rocov-NH per brief (C-agenda). In overleg met 
Rocov-NH volgt een nieuwe bijeenkomst in Q1 of Q2

Jaarlijks overleg met 
raadscommissie 
gemeente Amsterdam en 
Vervoerregio Amsterdam

Olthof Eens per jaar is er een bijeenkomst met de leden van de commissie, 
leden van de raadscommissie verkeer (Raadscommissie Mobiliteit, 
Luchtkwaliteit en Duurzaamheid (MLD)) van Amsterdam en de 
Vervoerregio Amsterdam. Eerstvolgende datum n.n.b.

Jaarlijkse stand van zaken 
Verkeersveiligheid

Olthof Q1-2021 C-agenda

Voortgangsrapport HOV 
in 't Gooi 

Olthof Komt regelmatig ter kennisgeving in de cie. terug

Voortgangsrapportage 
Westfrisiaweg N23  

Olthof Eindafrekening krediet waarschijnlijk in Q4 2020 in commissie en PS. 
De eindafrekening kan pas worden opgesteld als alle 
beheerovereenkomsten ondertekend zijn. We zijn daarvoor 
afhankelijk van RWS en HHNK en de gemeentes Hoorn en Koggenland.
Verwachting is Q1 2021 Voordracht in cie. M&B, daarna naar PS

Verbinding A8-A9 Olthof Juni 2019: Dit onderwerp maakt deel uit van het coalitieakkoord 
“Duurzaam doorpakken”:
In februari en eind mei van dit jaar bent u per brief geïnformeerd
(kenmerken 1 1 60469/1 357255 en 1 427994/1 427999) over de 
stappen van het project 'Landschapsplan Stelling van Amsterdam / 
Verbinding A8-A9'. In de brief van eind mei hebben wij o.a. 
aangegeven dat u het Landschapsplan in kwartaal 1 van 2021 zou 
ontvangen. Dat wordt nu kwartaal 4 van 2021. Wij bekijken samen 
met de partners uit de Stuurgroep Verbinding A8-A9 en het 
consortium of dit proces is te versnellen. 

Bereikbaarheid 
Haarlemmermeer-

Olthof Juni 2019: dit onderwerp staat in het coalitieakkoord “duurzaam 
doorpakken”: Bereikbaarheid Bollenstreek. Alle Noord-Hollandse 



Strategische Statenagenda Commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid 
voor PS 14 december 2020

Beeldvorming (Fase 1)
Oordeelsvorming (Fase 2)
Besluitvorming. Voordracht + PS (Fase 3)

 2020
31-08+

2021 2022 2023 GS Werkvorm Procesafspraken / Wensen t.a.v. de voorbereiding

Commissie M&B 03-09 28-09 26-10 30-11 18-01 15-02 22-03 22-04 14-06 Q3 Q4  
Bollenstreek belanghebbenden zullen opnieuw gehoord worden over de 

voorkeurs-variant. N.a.v. deze gesprekken zal, op basis van het Noord-
Hollandse belang, opnieuw gesproken worden met de provincie Zuid-
Holland over de verdere realisatie van de weg en de voorkeursvariant.
25-03 in Stuurgroep 
20-04 Voordracht in cie. M&B
18-05 Voordacht in PS (in uitloopvergadering 25-05)

Juni 2020 
PNH start samen met Haarlemmermeer (penvoerder) en Vervoerregio 
Amsterdam een Netwerkstudie Haarlemmermeer 2040 (zie brief 
1440252/1440261 van 24-06-2020, C-agenda alle commissies aug. 
2020).

Q1 2021 Voorstel voor een gezamenlijke Actieagenda
Broek in Waterland Olthof De gekozen vorm van co-creatie is ingezet door PS en wordt 

doorgezet in de vervolgaanpak. Het Plan van Aanpak voor het vervolg 
zal in april 2020 worden voorgelegd aan de Stuurgroep. Vervolgens zal 
dit door GS worden vastgesteld. De aanpak is in lijn met het reeds 
doorlopen proces. Als onderdeel hiervan worden de commissieleden 
Mobiliteit en Bereikbaarheid uitgenodigd voor specifieke 
inloopavonden/workshops. In Q4 2020 wordt een moment gezocht 
om de commissie bij te praten over deze aanpak.

Streven is om in Q3 van 2021 een uitgewerkt voorstel voor de 
onderdoorgang voor te kunnen leggen aan GS en PS waarbij er 
inhoudelijk nog een keuze kan worden gemaakt over de inrichting van 
de N247 qua rijstrookindeling, mede in relatie tot de financiering. 
In Q4 2021 zal dan een definitieve keuze worden voorgelegd aan PS 
over de realisatie van een onderdoorgang.
26-10 Nota vervolgstudie naar een mogelijke onderdoorgang in Broek 
in Waterland, N247 (B-agenda)

Bereikbaarheid kust Zuid-
Kennemerland

Olthof Bereikbaarheid kust Zuid-Kennemerland: De eerste stap is gezet: het 
verbeteren van de spoorverbinding tussen Amsterdam/Haarlem en 
Zandvoort. De regio is uitgenodigd om voorstellen te doen hoe om te 
gaan met het resterende budget. 
De coronaperikelen en beperkte capaciteit bij de gemeenten hebben 
er toe geleid dat niet meer in Q3 2020 maar voor de zomer van 2021 
de voorstellen gereed zijn voor besteding van het resterende budget. 
Wij hopen PS hierover nog voor de zomer te informeren (en anders in 
de eerste commissie na het zomerreces). 

Houtribdijk Olthof In Q1 en Q2 2020 inventariseren we bij RWS de huidige situatie en 
ambities voor de Houtribdijk, zowel op het gebied van mobiliteit als 
de potentie om de biodiversiteit van het Markermeer te versterken. 
Ook met Flevoland gaan we in gesprek om de ontwikkelingen aldaar 
te bespreken. 
De verwachting is dat PS in Q4 2020 een notitie ontvangt wat de 
inventarisatie tot dan toe heeft opgeleverd en waar we als provincie 
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eventueel op zouden kunnen inspelen. De inventarisatie is nodig om 
richting te kunnen bepalen. Hierin betrekken we ook de 
Omgevingsvisie en het OV Toekomstbeeld. RWS beheert de 
Houtribdijk, IJsselmeer en het Markermeer. Noord-Holland gaat over 
het Natura 2000 beleid van het Markermeer.
26-10 in cie. M&B (B-agenda)

Verkeersmanagement as 
a Service

Nieuw onderwerp betreffende de verkeersmanagement IDiensten: 
Verkeersmanagement as a Service. (Samenhang met andere 
onderwerpen zoals smart mobility en toekomst bediening 
kunstwerken.) 
Verwachting is Q1 2021 in cie. M&B (B-agenda)

Smart Mobility Olthof Er wordt jaarlijks gerapporteerd over de activiteiten in het 
Uitvoeringsprogramma.

De Voortgangsrapportage 2019 Uitvoeringsprogramma Smart 
Mobility 2018 -2020 is voor het zomerreces toegezonden. (C-agenda 
31-08)

30-11 technische briefing
Verwachting is 15-02 Focus Smart Mobility in cie. M&B

Gebiedscontracten 30-11 technische briefing 
OV Toekomstbeeld 
OV jaarverslag
OV-concessies
OV-concessie Gooi en 
Vechtstreek

Olthof 20-01 Brief OV Toekomstbeeld (B-agenda) 

22-06 Technische briefing over de winnende aanbieder van de nieuwe 
OV-concessie Gooi en Vechtstreek

31-08 input PS voor de nieuwe OV-concessie Gooi en Vechtstreek (B-
agenda). In Q4 2020 kan hierover terug worden gerapporteerd.

31-08 Ter kennisname Het Jaarverslag 2019 concessies Openbaar 
Vervoer (C-agenda)

Er is een start gemaakt met het opstellen van een Ketenaanpak 
Noord-Holland. Dit is een vertaling van de opdracht om een OV-visie 
te maken: Beleidsmatig is namelijk met alle partners het Regionaal OV 
toekomstbeeld opgesteld. Hierin is feitelijk een visie voor heel NH 
geschetst (stip aan de horizon). Het ontbreekt nu aan een aanpak voor 
de komende jaren en de rol van PNH hierin. Voor de zomer hebben 
wij een inventarisatie gemaakt van de knelpunten in de 
concessiegebieden en met de aangrenzende concessies. Daarvoor 
doen we een ronde langs de aangrenzende provincies, de VRA, de 
gemeenten (via de PVVB’n), ROCOV NH, ROVER en PS. Deze laatste 
willen wij inplannen op 20 april 2020. Omdat er natuurlijke momenten 
zijn om aanpassingen door te voeren in de concessies (herijking NHN 
in 2021, HIJ in 2022 en start nieuwe concessie GV in 2021), gebruiken 
we Q2 en Q3 2020 voor de inventarisatie. In Q4 2020 kan hierover 
terug worden gerapporteerd. In de ketenaanpak worden alle OV 
gerelateerde werkzaamheden met elkaar in verband gebracht en met 
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andere beleidsvelden/programma’s, zoals OV-knooppunten/Samen 
Bouwen aan Bereikbaarheid en de Verstedelijkingsstrategie.

30-11 OV Toekomstbeeld (B-agenda)
OV-fonds Loggen

(RWK, 
Ruimte)

In het coalitieakkoord Duurzaam Doorpakken is het OV-fonds 
aangekondigd. Het OV-fonds bedraagt 20 miljoen euro en waarmee 
de komende jaren geïnvesteerd wordt in het verbeteren van de deur-
tot-deurreis, het beter bereikbaar maken van woon- en werklocaties 
in Noord-Holland en een toekomstbestendig openbaar 
vervoernetwerk. Het Concept Bestedingsplan OV-fonds laat de 
doelstellingen zien, brengt prioritering in de projecten aan en laat zien 
hoe het budget op efficiënte en doelmatige wijze kan worden 
besteed. Er is grote samenhang in ruimtelijk beleid (OV-knooppunten) 
en mobiliteitsbeleid (OV-concessie). 

GS heeft aan PS het voorstel gedaan de brief en onderliggende 
stukken (B-agenda RWK 08-06, C-agenda M&B 15-06) te bespreken in 
de commissie RWK. De gedeputeerden Loggen en Olthof zijn aanwezig 
bij de bespreking. Het betreft in de commissie een oordeelsvormende 
bespreking. De inbreng van de commissie wordt door GS 
meegenomen in de uitwerking naar het definitieve bestedingsplan 
van het OV-fonds.

08-06 Concept Bestedingsplan OV-fonds in cie. RWK (B-agenda), met 
uitnodiging van cie. M&B 
24-08 Voordracht Bestedingsplan OV-Fonds in cie. RWK (A-agenda), 
met uitnodiging van cie. M&B

Fiets Olthof In Q1 2021 zullen wij naar verwachting een Uitvoeringsagenda Actieve 
Mobiliteit voorleggen aan PS.  Onderdeel daarvan is een 
bestedingsplan voor de bestaande en nieuw beschikbare middelen uit 
het coalitieakkoord. In de regio’s Alkmaar en Gooi- en Vechtstreek is 
inmiddels een intentieverklaring voor regionale doorfietsroutes 
ondertekend. In 2021 verwachten we ook in de regio Zuid-
Kennemerland-IJmond bestuurlijk gedragen plannen te kunnen 
bekrachtigen. In samenwerking met de partners in de MRA werken we 
aan een plan om gezamenlijk de fietsparkeervoorzieningen bij R-Net 
haltes te gaan verbeteren. Met ProRail en gemeenten werken we 
samen aan een plan om fietsparkeervoorzieningen bij stations in 
Noord-Holland in beeld te brengen bij het door het Rijk beschikbaar 
gestelde gelden vanuit het Klimaatakkoord. Bij het BO-Mirt van 26-27 
november 2021 zijn voor diverse stations gelden beschikbaar 
gesteld.

Binnen de INHI nemen we fietsveiligheid mee in de beoordeling van 
onze wegen. In 2021 lanceren wij een vernieuwde en met de (door-
)fietsopgave samengevoegde uitvoeringsregeling Kleine 
Infrastructuur met hoge subsidiepercentages voor investeringen in 
fietsveiligheid (70%) en doorfietsroutes (80%)
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Vooralsnog zijn er voor de Spitspont Velsen geen nieuwe afspraken 
nodig. Wij houden de ontwikkelingen in de gaten. 

31-08-2020 Uitvoeringsregeling subsidie regionaal fietsnetwerk 2020 
en intentieverklaring doorfietsroute regio Alkmaar (C-agenda)

PIP N241 
trajectbenadering
  

Olthof 19 september 2019: 
Provinciale Staten heeft het Provinciaal Inpassingsplan (PIP) definitief 
vastgesteld op 4 maart 2019. Er lopen dertien beroepszaken tegen het 
PIP, waaronder één van de gemeente Opmeer. Gedeputeerde Staten 
heeft 14 mei 2019 het Landschappelijk Inpassingsplan (LIP) 
vastgesteld.
31-08 Onteigening N241 (C-agenda)

PIP vernieuwing en 
verbreding Cruquiusbrug

Olthof Q3 2020 ontwerp PIP ter kennisname naar PS (C-agenda 28-09).

18-01 Samenwerkingsovereenkomst Cruquiusbrug (C-agenda)

Q1 2021 Voordracht vaststelling PIP in cie. M&B – verwachting is cie. 
M&B 22 mrt. 2021, daarna door naar PS vergadering

Programma centrale 
bediening kunstwerken 

Olthof 30-03 Werkbezoek Bediencentrale en Vrouwenverdrietbrug is i.vm. 
het coronavirus vervallen. 
In de cie. M&B van 24-02-2020 heeft u besloten 32 kunstwerken 
volgens de veiligheidseisen van de machinerichtlijnen (MRL) te 
koppelen aan de bediencentrale in Heerhugowaard en daarvoor het 
benodigde budget beschikbaar te stellen. Dit besluit is in uw PS-
vergadering van 09-03-2020 bekrachtigd. Met dit besluit is een extra 
investering van € 9,5 miljoen gemoeid. In de Statencommissie is reeds 
aangegeven dat niet met zekerheid te zeggen is of dit bedrag 
voldoende is, omdat op dit moment niet exact bekend is wat de status 
van de kunstwerken is. Ook is er een diversiteit van de kunstwerken 
waardoor ieder kunstwerk apart moet worden beoordeeld. 
GS zullen u spoedig informeren over de ontwikkelingen.
22-06 Brief PS over 24u centrale bediening (van C naar B-agenda)
31-08 Voortgang transitie brug- en sluisbediening (van C naar B-
agenda)
17-09 werkbezoek aan de bediencentrale Langebalk in 
Heerhugowaard en de Kogerpolderbrug bij De Woude (geannuleerd 
wegens onvoldoende aanmeldingen)
Q1 2021 Vervolg centrale bediening kunstwerken - verwachting is cie. 
M&B 22 mrt. 2021 (B-agenda)

Herstel bruggen 
Krommenie

Olthof 28-09 Stand van zaken via brief van GS (C-agenda)

Goederenvervoer over 
water 

en

Regionaal 
Mobiliteitsprogramma 

Olthof Goederenvervoer over water: Op 4 februari 2020 hebben wij kennis 
genomen van het rapport ‘Vervolgonderzoek goederenvervoer over 
water, provincie Noord-Holland’. We gaan aan de slag met de 
aanbevelingen uit het onderzoek en werken dit de komende periode 
uit in beleidsvoorstellen. Het genoemde onderzoek wordt als input 
gebruikt voor de totstandkoming van het Regionaal Mobiliteitsplan 
(RMP). De provincie Noord-Holland en de provincie Flevoland werken 
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(RMP) / Duurzame 
Mobiliteit

samen met gemeenten en andere relevante partijen de afspraken uit 
het Klimaatakkoord uit via het RMP. De aanbevelingen uit het 
genoemde onderzoek zullen landen in het concept-RMP dat in Q3 aan 
u wordt voorgelegd ter bespreking. Op basis van uw bespreking en de 
bespreking in andere bestuursorganen in de regio wordt eind 2020 
een definitief RMP opgesteld dat aan u begin 2021 ter besluitvorming 
voorgelegd wordt.

20-04 Technische briefing Duurzame Mobiliteit
28-09 concept-RMP in cie. M&B (B-agenda)
Q1-2021 Voordracht in cie. M&B
Q1-Q2-2021 Voordracht in PS 

Onderzoeken 
doortrekken NZ-lijn 
Zaanstad/Purmerend en 
Schiphol/Hoofddorp

Olthof Onderzoek doortrekken NZ-lijn Zaanstad/Purmerend: 
Samen met onze partners VRA,  gemeente Amsterdam, Zaanstad en 
Purmerend zijn we gestart met het uitvoeren van een 
probleemanalyse naar de HOV capaciteit tot en met 2040 op de 
ZaanIJ-corridor en de verbinding Amsterdam-Purmerend. In het 
onderzoek is gekeken naar de Ruimtelijke ontwikkelingen in 
Amsterdam-Noord en Zaanstad, ook in samenhang met Haven-Stad. 
De probleemanalyse is de eerste fase in het onderzoek naar het 
doortrekken van de noord-zuidlijn richting Zaanstad en Purmerend 
en het project loopt richting zijn einde. Naar planning worden de 
resultaten in Q1 2021 vastgesteld en verwachten wij PS in een 
gezamenlijke informatiebijeenkomst met raadsleden te informeren 
over de resultaten. In de volgende fase wordt onderzocht welke 
oplossingsrichting het meest geschikt is om de reizigersgroei op de 
corridors op te vangen. 
Het is de intentie om het onderzoek uit te voeren onder het 
programma SBaB. 

Doortrekken NZ-lijn naar Schiphol/Hoofddorp: 
Onze belangrijkste prioriteit in het Regionaal OV Toekomstbeeld 2040 
(ROVT) is deze doortrekking. Het ROVT is aangeboden aan de Minister 
van I&W in het BO MIRT 2019. Een nationale alliantie van zeven 
partijen, waaronder de provincie Noord-Holland, heeft in november 
2020 een bod neergelegd bij het Rijk met het voornemen om 
gezamenlijk circa € 1 miljard bij te dragen ten behoeve van het 
doortrekken van de NZ-lijn en het sluiten van de ringlijn Amsterdam. 
In het BO MIRT 2020 is vervolgens geconstateerd dat er nu geen 
middelen beschikbaar zijn voor het starten van een MIRT-
verkenning. De afspraak is gemaakt om in het project ZWASH 
(Zuidwestcorridor Amsterdam/Schiphol/ Hoofddorp) gezamenlijk 
door te gaan met de verdere uitwerking van een integrale 
ontwikkelstrategie, waarin de ruimtelijke economische 
ontwikkelingen inclusief versnelling woningbouw en de 
ontwikkelingen omtrent luchtvaart en internationaal treinverkeer 
aansluiten op de bereikbaarheidsmaatregelen in openbaar vervoer, 
weg en fiets. In het BO MIRT 2021 moet dan een besluit worden 
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genomen. Dit project is één van de onderdelen van het Rijk/Regio 
programma Samen Bouwen aan bereikbaarheid (SBAB). 

Voor beide onderzoeken zal aan PS worden gevraagd hoe zij hierbij 
betrokken willen worden.

Verdubbeling spoor 
Alkmaar-Den Helder

Olthof Met de regio is gesproken over de ontwikkeling van deze 
spoorverbinding in het samenwerkingsprogramma De Kop Werkt! Er 
ligt een niet-gepubliceerd rapport, waarin gekeken is naar een aantal 
mogelijkheden (andere spoorproducten). De regio wil echter vooral 
vasthouden aan wat ze nu hebben, namelijk een IC, en van daaruit 
verder (een verdubbeling, die zo’n 400 mln. euro kost). 
In Q2 van 2021 zullen PS worden geïnformeerd over de resultaten 
van onze inzet rond de opgave

Op initiatief van de NS is de provincie samen met de gemeenten 
gestart met het opstellen van een ontwikkelagenda voor de 
corridors in Noord—Holland waaronder de Zaancorridor. 

PS zal in Q1 van 2021 geïnformeerd worden over de stand van zaken 
van deze regionale ontwikkelagenda.

Oplossen knelpunten 
Den Helder

Olthof Eind 2020 worden maatregelen uitgevoerd aan de N250. Hierbij 
worden intelligente verkeersregelinstallaties geplaatst en een kruising 
aangepast. 
De fysieke werkzaamheden zijn uitgevoerd.
Verder is binnen het samenwerkingsverband De Kop Werkt! 
onderzoek gedaan naar verkeers-/mobiliteitsmanagement 
maatregelen om de verkeersstromen te spreiden/reguleren. Ook is 
nader onderzoek gedaan naar meer grootschalige infrastructurele 
oplossingen. Zoals een nieuwe brug ter hoogte van de Ravelijnweg 
en het verplaatsen van de Moormanbrug. Deze maatregelen zullen 
in samenhang met de ontwikkeling van het maritiem cluster verder 
worden uitgewerkt en beoordeeld. 

In Q4 2021 zullen PS over de voortgang van het maritiem cluster 
geïnformeerd worden.

Infrastructuur
PMI/PMO:
Doorontwikkeling 
Provinciaal 
Meerjarenprogramma 
Infrastructuur& 
Provinciaal 
Meerjarenprogramma 
Onderhoud

(incl. doorfietsroute N232 
bij Badhoevedorp)

Olthof In april 2020 ontvangt de cie. een enquête over de doorontwikkeling 
PMI/PMO, waarvan de uitkomsten worden besproken in een BOT-
overleg op 15-06. 

N.a.v. de uitkomsten van de enquête is dit BOT-overleg vervallen (zie 
nieuwsmail 27 mei 2020): 
BOT-overleg PMI/PMO commissie M&B 15 juni vervalt vanwege 
aangeleverde informatie in de enquête 
De enquête over de doorontwikkeling van het PMI/PMO is met veel 
aandacht ingevuld door PS. De duidelijke onderbouwde antwoorden 
geven een goed beeld van de wensen en verbetervoorstellen van PS. 
Daarbij valt op dat uw ideeën over het PMI/PMO verder reiken dan 
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enkel het visueel samenvoegen van beide meerjarenprogramma’s. 
Bijvoorbeeld de wijze van de politieke agendering van de 
geprogrammeerde projecten komt als thema naar voren.
PS bevragen met een digitale enquête is een nieuwe methode en past 
goed in deze ‘corona-tijd’. De uitgebreide antwoorden en de 
reikwijdte van de verbetervoorstellen vragen een bredere analyse dan 
voorzien. Voor de aankomende commissie M&B zal daarom het BOT-
overleg komen te vervallen. Uw input gaan wij meenemen en wij 
zullen u voor het zomerreces informeren over de resultaten en de 
vervolgstappen. De eerste laagdrempelige aanpassingen die uit de 
enquête komen kunnen we wel al meenemen in de behandeling van 
het nieuwe meerjarenprogramma 2021-2028, hierover zullen wij u 
ook informeren. Uiteindelijk zal de eerste ‘concept’versie van het 
samengevoegde PMI/PMO onder de nieuwe naam ‘integraal 
Meerjarenprogramma Infrastructuur’ (iMPI)  komend najaar, tegelijk 
met de nieuwe begroting,  geagendeerd worden in de vergadering van 
PS.

31-08 Uitkomsten enquête en bespreken stand van zaken 
doorontwikkeling PMI/PMO (B-agenda)
26-10 Voordracht iMPI (v/h PMI/PMO) in cie. M&B
09-11 Voordracht in PS

Verandering 
Onteigeningsprocedure

Rommel
(NLG, 
Grond)

Omdat de Omgevingswet een jaar is uitgesteld wordt de op 31-08-
2020 geplande technische briefing ‘verandering 
Onteigeningsprocedure’ voor de commissies NLG (trekkende 
commissie) en M&B (Infrastructuur) verplaatst naar Q1 of Q2 2021. 

Luchtvaart (incl. 
Schiphol)

 

Luchtvaart Olthof 02-03 Werkbezoek aan Koninklijk Nederlands Lucht- en Ruimtevaart 
centrum in Amsterdam (NLR)   

De Masterclass Smart Mobility, OV concessies en Luchtvaart van  23-
03 is wegens het coronavirus vervallen. 

Zoals in het coalitieakkoord al is aangegeven, is het Rijk bevoegd 
gezag ten aanzien van Schiphol. Daarmee is het overleg op nationaal 
niveau richtinggevend. Dit voorjaar wordt vanuit het kabinet de 
concept-luchtvaartnota 2020-2050 verwacht. Deze nota dient 
antwoord te geven op de vraag hoe de luchtvaart zich kan 
ontwikkelen in balans met andere maatschappelijke belangen zoals 
veiligheid, duurzaamheid en leefbaarheid. Inzet vanuit het kabinet is 
dat de luchtvaart stiller en duurzamer wordt, waarbij veiligheid steeds 
voorop staat. De Bestuurlijke Regie Schiphol – het 
samenwerkingsverband van provincies en gemeenten die binnen het 
werkingsgebied van Schiphol (48 Lden) – zal een zienswijze 
voorbereiden op de concept-luchtvaartnota. De Staten zullen 
daarover worden geïnformeerd. 



Strategische Statenagenda Commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid 
voor PS 14 december 2020

Beeldvorming (Fase 1)
Oordeelsvorming (Fase 2)
Besluitvorming. Voordracht + PS (Fase 3)

 2020
31-08+

2021 2022 2023 GS Werkvorm Procesafspraken / Wensen t.a.v. de voorbereiding

Commissie M&B 03-09 28-09 26-10 30-11 18-01 15-02 22-03 22-04 14-06 Q3 Q4  
15-06 Masterclass Luchtvaart 
22-06 Bespreken Zienswijze BRS op Luchtvaartnota (B-agenda)

Luchthavenbesluit (LHB) 
Amsterdam Heliport 
(Westpoort)

De provincie is ten aanzien van de regionale luchtvaart wél bevoegd 
gezag. De agendering van het Ontwerp-Luchthavenbesluit (LHB) 
Westpoort in de cie. volgt naar verwachting in oktober of november 
(C-stuk). 

18-01-2021 Voordracht Luchthavenbesluit Westpoort in cie. M&B
01-02-2021 Voordracht Luchthavenbesluit Westpoort in PS

NZKG en (Zee)havens
Visie 
Noordzeekanaalgebied en 
havencomplexen 
realiseren

Pels Via het Bestuursplatform Noordzeekanaalgebied zijn wij met onze 
partners de ruimtebehoefte voor de toekomst aan het uitwerken. 
Welke ruimte is er op korte en lange termijn nodig voor de 
verplaatsing van bedrijven uit de transformatiegebieden. Tevens 
wordt de benodigde ruimte voor energietransitie verder uitgewerkt 
en gekwantificeerd. Ook de benodigde ruimte voor circulaire 
economie en groei van de haven wordt in beeld gebracht. Q4 2020 
worden deze feiten m.b.t. de benodigde ruimte aan de Staten 
aangeboden. Op basis van deze feiten zal een gezamenlijk proces met 
de partners in het Noordzeekanaalgebied starten om integrale keuzes 
te maken. Hoe dit proces er precies uit gaat zien is nog niet te 
voorspellen omdat het Noordzeekanaalgebied wellicht door het Rijk 
aangewezen wordt als NOVI gebied. In NOVI-gebieden kunnen ook 
pilots gestart worden met wet- en regelgeving die van invloed kunnen 
zijn op de integrale afweging. De Staten en de gemeenteraden zullen 
hier nauw bij betrokken worden. Ook de uitkomsten van de 
verstedelijkingsopgave Q4 2020 zullen hierbij ook een bouwsteen zijn. 

Den Helder 
De Rijksbouwmeester zal samen met de regio, het Rijk en de provincie 
een strategisch ruimtelijke verkenning laten verrichten voor het 
maritiem cluster Den Helder en de Kop van Noord-Holland. 
Speerpunten hierbij zijn havenontwikkeling, maritieme 
stadsontwikkeling, energietransitie en bereikbaarheid. De verkenning 
levert een aantal scenario’s op, als input voor de gemeentelijke 
omgevingsvisie. In Q4 worden de resultaten van de verkenning ter 
informatie aan PS verstrekt.

01-10 informatiebijeenkomst Energiehaven, met gem. Velsen en cie. 
EFB (geannuleerd wegens onvoldoende aanmeldingen)
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Nummer     Omschrijving 
1 
 

Gezondheid: Voortgang uitvraag zeer zorgwekkende stoffen (C-agenda NLG 11-01-
2021) 

Gedeputeerde Staten (GS) informeren Provinciale Staten over de voortgang van de 
uitvraag naar zeer zorgwekkende stoffen (ZZS) bij bedrijven waarvoor GS bevoegd 
gezag zijn. De brief laat de voortgang zien t/m 10 november 2020. Deze uitvraag 
gebeurt omdat de provincie Noord-Holland het belangrijk vindt om ZZS met 
voorrang aan te pakken. GS verwachten dat alle niet-afvalbedrijven uiterlijk 31 
december 2020 de beschikbare informatie over ZZS aanleveren. De uitvraag bij 
afvalbedrijven en bij bedrijven met indirecte lozingen op het riool loopt langer door. 

2 
 

Landbouw: Afdoening motie 40-2020 Provinciale pacht tijdens corona (B-agenda 
NLG 11-01-2021) 

Op 18 mei 2020 hebben Provinciale Staten een motie aangenomen waarin zij 
Gedeputeerde Staten oproepen om, gelet op de coronacrisis, ondersteuning van 
land- en tuinbouwers door de provincie Noord-Holland te onderzoeken. In een brief 
lichten Gedeputeerde Staten toe hoe zij deze motie uitvoeren. 

3 
 

Natuur: Brief Landelijk Netwerk Bossen-en Bomenbescherming wat ontbreekt in 
Bossenstrategie (C-agenda NLG 11-01-2021) 

4 
 

Omgevingsdienst: Nieuwsbrief OD NZKG december 2020 (C-agenda NLG 11-01-
2020) 

5 
 

Energie en Klimaat: Biomassa uit Zee en afdoen M62-2015 (B-agenda RWK 11-01-
2021) 

Op 9 november 2015 is de PS motie M62 09-11 ingediend. GS hebben de motie in 
uitvoering genomen. TNO Energy Transition, het Nationaal Instituut voor Onderzoek 
der Zee (NIOZ) en Wageningen Marine Research (WMR) hebben een gezamenlijk 
projectplan ingediend. Het resultaat is het Rapport ‘Plantaardige Biomassa uit Zee’. 
Naar aanleiding van de marktanalyse bleek een knelpunt rondom het veilig en 
verantwoord gebruik van zeewier. Onderzoekers bevelen aan om zeewier te telen 
onder gecontroleerde condities via intensieve aquacultuur. Onderzoekers geven ook 
aan dat de zeewiereconomie een goede doorstart kan maken. Om dit mogelijk te 
maken vormt de provincie Noord-Holland een verbindende schakel tussen de 
onderzoekers en bedrijven aan de ene kant en het zeewierplatform van de Stichting 
Noordzeeboerderij in Den Haag aan de andere kant. GS verzoeken Provinciale Staten 
om de genoemde motie af te doen. 

 
 



 
 

2 
 

6 
 

Juridische Zaken: Statenvoordracht Verordening elektronische publicaties (A-agenda 
EFB 18-1-2021) 

De provincie wil kennisgevingen en mededelingen zoveel mogelijk langs digitale weg 
publiceren. Nu gebeurt dat nog via advertenties in huis-aan-huisbladen of regionale 
bladen. Na inwerkingtreding van de verordening kunnen berichten uitsluitend 
worden gepubliceerd op www.officielebekendmakingen.nl. Inwoners van Noord-
Holland kunnen zich bij deze site aanmelden om automatisch e-mails te ontvangen 
met berichten van de provincie over hun buurt. Hierdoor zullen de inwoners 
gemakkelijker worden bereikt. 

7 
 

Dierenwelzijn: Gesprek met Noord-Hollandse geitenhouders over regels 
geitenhouderij in Provinciale Ruimtelijke Verordening (C-agenda NLG 11-01-2021) 

In december 2018 hebben Provinciale Staten besloten om nieuwvestiging, 
uitbreiding van en omschakeling naar geitenhouderij te verbieden vanuit de 
voorzorg voor de volksgezondheid. Hiertoe zijn regels opgenomen in de Provinciale 
Ruimtelijke Verordening. Op 21 oktober 2020 zijn deze regels en de gevolgen ervan 
voor de geitenhouderij besproken met Noord-Hollandse geitenhouders. In de brief 
worden de conclusies uit het gesprek en vervolgacties benoemd. 

8 
 

Faunabeer: Verlenging Ganzenbeheerplan 2015-2020 (C-agenda NLG 11-01-2021) 

Het geldende Ganzenbeheerplan Noord-Holland 2015-2020 heeft een looptijd tot 1 
december 2020. De vaststelling van het nieuwe Ganzenbeheerplan Noord-Holland 
2021-2027 is nog niet geheel afgerond. Met dit besluit wordt de looptijd van het 
Ganzenbeheerplan daarom verlengd, zodat het huidige beheer na 1 december 2020 
voortgezet kan worden. Als het nieuwe Ganzenbeheerplan eenmaal van kracht is 
vervalt automatisch het verlengde Ganzenbeheerplan Noord-Holland 2015-2020, en 
dient de Stichting Faunabeheereenheid Noord-Holland de nieuwe vergunning- en 
ontheffingsverzoeken in bij de Omgevingsdienst Noord-Holland Noord. 

9 
 

Gezondheid / Milieu: Convenant Gebiedsgericht Beheer 't Gooi 2021-2030 (C-
agenda NLG 11-01-2021) 

10 
 

Water: Afhandeling Motie 109 2017 Opvolging rapport waterbestendig Westpoort (B-
agenda NLG 11-01-2021) 

Gedeputeerde Staten (GS) informeren Provinciale Staten over het voorstel om motie 
109-2017 als afgedaan te beschouwen. Als provincie Noord-Holland nemen wij 
onze verantwoordelijkheid voor een betere bescherming van vitale en kwetsbare 
infrastructuur (V&K). We brengen onze eigen assets op orde, participeren proactief 
of nemen regie in regionaal en nationaal projectteams en we zijn alert op signalen of 
er pilots V&K nodig zijn. 
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11 
 

Breedband: Brief GS aan PS inz. Uitstel stand van zaken Breedband buitengebied (C-
agenda EFB 30-11-2020) 

Eerder is aangekondigd in oktober/november een stand van zaken te geven op het 
dossier Breedband buitengebied. Omdat we nog steeds wachten op een uitspraak 
van de Raad van State en resultaten van twee pilots stellen GS dit uit naar het 
voorjaar. Door het aan de actualisatie van de economische uitvoeringsagenda te 
koppelen, kan het dossier in een breder perspectief worden geplaatst. 

12 
 

Omgevingsverordening: Afdoening moties 08-2019 en 01-2020 
Omgevingsverordening NH2020  (B-agenda RWK 11-01-2021) 

13 
 

Ruimte: Afhandeling reactieve aanwijzing bestemmingsplan Enkhuizerzand en 
IJsselmeergebied (C-agenda RWK 11-01-2021) 

Het instemmen van GS met het herstelbesluit van de gemeenteraad van Enkhuizen 
betekent het beëindigen van het proces van de reactieve aanwijzing. Daarmee 
verzetten GS zich niet langer tegen het van kracht worden van het bestemmingsplan 
Enkhuizerzand en IJsselmeergebied. 

14 
 

Wonen: Brief GS aan PS - Monitor Woningbouw 2020 en onderzoek wachttijden voor 
sociale huurwoningen in Noord-Holland (C-agenda RWK 11-01-2021) 

15 
 

Wonen: Woonakkoord Westfriesland (B-agenda 11-01-2021) 

In de provinciale Woonagenda (2020-2025) staat dat de provincie in woonakkoorden 
afspraken met regiogemeenten maakt over woningbouw, programmering en de 
fasering van woningbouwplannen. Het woonakkoord voor Westfriesland is de eerste 
van een nieuwe afsprakenreeks tussen de regio’s en de provincie. In dit 
woonakkoord staan de gezamenlijke woonopgaven met daaraan gekoppeld de 
afspraken en acties. 

16 
 

(Zee)havens: Aansluitingsverzoek Green Deal Zeevaart, Binnenvaart en Havens (C-
agenda M&B 18-01-2021) 

De provincie Noord-Holland heeft de wens om aan te sluiten bij de Green Deal 
Zeevaart, Binnenvaart en Havens. De Green Deal past bij de provinciale inzet op het 
gebied van luchtkwaliteit, verandering richting vervoer over water en ontwikkelingen 
van nieuwe technieken voor de verduurzaming van de scheepvaartsector. Een 
verzoek tot toetreding tot de Green Deal wordt ingediend. 

17 
 

Energie en Klimaat: besluitvorming Route 35 (C-agenda RWK 11-01-2021) 

In het Klimaatakkoord is afgesproken dat decentrale overheden regionale 
energiestrategieën (RES) opstellen, waarmee vóór 2030 35 TWh duurzame 
elektriciteit (uit zon- en windenergie) op land moet worden opgewekt. Ook is 
afgesproken dat de decentrale overheden zelf een verdeelsystematiek ontwikkelen 
voor het geval deze 35 TWh niet wordt gehaald. Het Interprovinciaal Overleg (IPO) 
heeft samen met de Vereniging Nederlandse Gemeenten (VNG) en de Unie van 
Waterschappen deze verdeelsystematiek nu opgesteld, Route 35.  
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Op 19 november besluit het IPO bestuur over Route 35. De Unie van Waterschappen 
heeft reeds ingestemd op 9 oktober en bij de VNG heeft ingestemd op 29 oktober. 

18 
 

Ruimte / Natuur: Discussienotitie PvdA over Verdozing in het Noord-Hollands 
landschap (B-agenda RWK óf NLG 11-01-2021) 

19 
 

Ruimte: Zienswijzen Wijdemeren - vervolg (C-agenda RWK 11-01-2021) 

20 
 

Water: Regionaal Waterprogramma Noord-Holland 2022-2027 (B-agenda NLG 11-
01-2020) 

In het Regionaal Waterprogramma Noord-Holland 2022- 2027 wordt uitvoering 
gegeven aan Omgevingsvisie Noord-Holland 2050 en aan Europese richtlijnen over 
water. Een goede waterkwaliteit, duurzaam voorraadbeheer en bescherming tegen 
overstroming zijn de centrale elementen van het programma. Voor de 
deelprogramma’s oppervlaktewater, grondwater en overstromingsrisico’s is 
uitgewerkt welke doelen de provincie wil bereiken en hoe hieraan een bijdrage wordt 
geleverd met een breed pakket aan maatregelen. Daarbij wordt extra aandacht 
besteed aan natuurgebieden, drinkwaterwinningen en zwemwateren, die volgens 
Europese richtlijnen worden beschermd vanwege de specifieke eisen die hier gelden. 
Na bespreking in de commissie zullen GS besluiten over het ontwerp programma dat 
ter visie wordt gelegd. 

21 
 

Energie: Advies opsporingsvergunning aardwarmte Purmerend  (C-agenda RWK 11-
01-2021) 

Eavor Europe BV heeft een opsporingsvergunning voor aardwarmte aangevraagd 
voor de locatie Purmerend. Dit valt onder de Mijnbouwwet, het Rijk is hiervoor het 
bevoegd gezag. Aan onze provincie is gevraagd om advies uit te brengen, omdat het 
zoekgebied in Noord-Holland valt. Het advies is voorbereid door de 
Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. 

22 
 

Energie: brief onderzoeksrapport Deltares over Zonne-atollen project Wieringerhoek 
(C-agenda RWK 11-01-2021) 

GS bieden het onderzoeksrapport ‘Zonne-atollen geven ruimte aan natuur en 
duurzame energie – een verkenning’ aan de ministers van IenW, LNV en EZK aan met 
het verzoek dit verder te betrekken bij de uitwerking van het MIRT project 
Wieringerhoek. Dit gebeurt mede namens het college van B&W Medemblik en 
Hollandse Kroon. 

23 
 

Zeehavens: Uitvoeringsregeling subsidie Duurzame Zeehavens 2020 (C-agenda M&B 
30-11-2020) 

GS hebben besloten een extra duurzaamheidsimpuls te geven aan de zeehavens van 
Noord-Holland te weten: het Noordzeekanaalgebied en Den Helder.  
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Hiervoor stellen zij een Uitvoeringsregeling subsidie duurzame zeehavens Noord-
Holland 2020 open met een totaal budget van € 4.245.105,-. De regeling loopt 
tot  23 december 2021 of zoveel eerder als het budget is uitgeput. 

24 
 

Gezondheid: Brief GS aan PS inzake ontwikkeling VTH bij provinciale bedrijven d.d. 
17 november 2020 (B-agenda NLG 23-11-2020) 

Het college van Gedeputeerde Staten informeert Provinciale Staten voorafgaand 
iedere vergadering van de commissie Natuur, Landbouw en Gezondheid over de 
ontwikkelingen op het gebied van vergunningverlening, toezicht en handhaving 
(VTH) bij bedrijven die onder provinciaal bevoegd gezag vallen. Hieronder vallen ook 
Tata Steel en Harsco Metals. 

25 
 

Gezondheid: Programma Tata Steel 2020 - 2050 Samenwerken aan een gezondere 
en veilige IJmond (B-agenda NLG 11-01-2021) 

De provincie en de gemeenten Beverwijk, Heemskerk en Velsen hebben het 
Programma Tata Steel 2020 – 2050: Samenwerken aan een gezondere en veilige 
IJmond vastgesteld.  

Dit programma richt zich op het zoveel mogelijk verminderen van de negatieve 
effecten van Tata Steel op de gezondheid en veiligheid in de IJmond.  

Daarnaast stelt de provincie het bijbehorende Uitvoeringsprogramma 
Vergunningverlening, Toezicht en Handhaving Tata Steel 2020 – 2022 van de 
Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied vast. 

26 
 

Recreatie: Twiske-Waterland – agenda en stukken vergadering AB 3 december 2020 
(C-agenda NLG 21-01-2021) 

27 
 

Stikstof: Instelling Regionaal Stikstofregistratiesysteem (RSRS) en wijziging 
Beleidsregel intern en extern salderen Noord-Holland (C-agenda NLG 11-01-2021) 

Gedeputeerde Staten stellen het Regionaal Stikstofregistratiesysteem (RSRS) in. 
Daarvoor moet de Beleidsregel intern en extern salderen Noord-Holland worden 
gewijzigd, die gaat over vergunningverlening van activiteiten die tot stikstofuitstoot 
leiden. Het instellen van dit boekhoudkundige systeem is een eerste (juridische) stap 
om uiteindelijk stikstofruimte te kunnen uitgeven voor nieuwe projecten. Pas in het 
voorjaar 2020 beslissen de provincies en het Rijk over de spelregels voor het 
uitgeven van deze stikstofruimte. 

28 
 

Economie: Brief GS aan PS inz. De Kop Werkt! Halfjaarrapportage en Jaarprogramma 
2020-2e tranche (B-agenda EFB 18-1-2021) 

De provincie Noord-Holland werkt met de vier gemeenten in de Kop van Noord-
Holland (Den Helder, Hollands Kroon, Schagen en Texel) aan de uitvoering van het 
programma De Kop Werkt! Over de voortgang van het programma wordt 
gerapporteerd en het jaarprogramma wordt ter goedkeuring aangeboden. 

29 
 

Gezondheid: Ingekomen mails inzake Tata Steel (C-agenda NLG 23-11-2020) 
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30 
 

Mobiliteit: Uitvoeringsregeling subsidie verbetering toegankelijkheid bushaltes 
Noord-Holland 2021 (C-agenda M&B 30-11-2020) 

De provincie hecht grote waarde aan een toegankelijk openbaar vervoer, waardoor 
ook reizigers met een beperking gebruik kunnen maken van de bus. Daardoor 
dienen zo veel mogelijk bushaltes toegankelijk te worden gemaakt. De provincie 
stelt hiervoor € 2 miljoen beschikbaar aan lokale wegbeheerders. Met deze 
subsidieregeling kunnen er in de gebieden Noord-Holland Noord, Haarlem/IJmond 
en Gooi en Vechtstreek in totaal ca. 100 toegankelijke haltes worden gerealiseerd. 

 
31 
 

Ruimte: Stand van zaken werkzaamheden Provinciaal Adviseur Ruimtelijke Kwaliteit 
(PARK) (C-agenda RWK 11-01-2021) 

Steven Slabbers is als PARK in beginsel voor een periode van 3 jaar (tot 1 januari 
2022) aangesteld, voor 2 dagen in de week.  

Inmiddels is de PARK ruim halverwege deze termijn. Hoogste tijd om een 
tussenbalans op te maken en vooruit te kijken.  

Deze tussentijdse balans vat de resultaten van de eerste 22 maanden aan onderzoek 
en adviezen over ruimtelijke kwaliteit samen en blikt vooruit. 

32 
 

Ruimte: Vervolg 2 - Afschriften zienswijzen aan gemeente Wijdemeren (C-agenda 
RWK 23-11-2020) 

33 
 

Wonen: Uitvoeringsregeling woonakkoorden 2021 (C-agenda RWK 11-01-2020) 

De provinciale Woonagenda (2020-2025), met daarin de ambities, uitgangspunten 
en acties op het gebied van wonen, is in maart dit jaar vastgesteld. In de 
Woonagenda staat dat de provincie subsidie beschikbaar stelt voor de uitvoering van 
de regionale woonakkoorden. Op basis van de vastgestelde regeling kunnen 
gemeenten per 1 januari 2021 subsidieaanvragen indienen. 

34 
 

Klimaat: Planning Actieprogramma Klimaat (C-Agenda RWK 23-11-2020) 

GS hebben PS een brief gestuurd met de planning van de belangrijkste acties uit het 
Actieprogramma Klimaat. 

35 
 

Bereikbaarheid: mail Vereniging Behoud de Polders Hillegom inzake Bereikbaarheid 
Bollenstreek-Haarlemmermeer (C-agenda M&B 30-11-2020) 

36 
 

Mobiliteit: Persbericht en kwartaalrapportage derde kwartaal 2020 OV ombudsman 
(C-agenda M&B 30-11-2020) 

37 
 

Water: Verzoek GL brief Starnmeer van de C- naar de B-agenda (B-agenda NLG 23-
11-2020) 

38 
 

Recreatie: Groengebied Amstelland – agenda en stukken  AB vergadering (C-agenda 
NLG 23-11-2020) 

39 
 

Water: Brief GS aan PS inzake Traject dijkversterking Uitdam (C-agenda NLG 23-11-
2020) 
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40 
 

Water: Brief Investeringskader Waddengebied in een notendop (C-agenda NLG 23-
11-2020) 

41 
 

Internationale Zaken: Brief GS aan PS inz. Leidraad voor internationale zaken (C-
agenda EFB 30-11-2020) 

Het doel van deze leidraad is om op een uniforme wijze afwegingen te maken 
wanneer internationale inzet vanuit de provinciale organisatie en bestuur gewenst is.  

Uniforme afwegingen voor internationale activiteiten zouden kunnen leiden tot het 
beter benutten van potentiële kansen voor internationale samenwerking, 
kennisuitwisseling en een optimaal vestigingsklimaat. De leidraad werkt middels een 
trechter model, hierin wordt op basis van een aantal afwegingen een positief of 
negatief advies afgegeven 

42 
 

Natuur: Openstellingsbesluit Natuur 2021 (C-agenda NLG 23-11-2020) 

Om de biodiversiteit te versterken subsidieert de provincie het natuurbeheer, 
agrarisch natuurbeheer, landschapsbeheer en omzetting van agrarische grond naar 
natuur. Hiervoor stelt de provincie jaarlijks de aanvraagperioden, de tarieven en de 
subsidieplafonds vast. 

43 
 

Natuur: Wijzigingsbesluit subsidieplafonds subsidie Kwaliteitsimpuls Natuur en 
Landschap (SKNL) (C-agenda NLG 23-11-2020) 

De provincie werkt aan de aanleg van nieuwe natuurgebieden om het Natuurnetwerk 
Nederland te voltooien. Eén van de mogelijkheden hierbij is dat grondeigenaren 
subsidie krijgen om hun land om te vormen naar natuurgebied. Omdat er dit jaar 
veel aanvragen zijn voor deze regeling, hebben Gedeputeerde Staten besloten om 
het subsidieplafond te verhogen, zodat kan worden doorgewerkt aan de realisatie 
van het NNN. 

44 
 

Ruimte: Vervolg afschriften zienswijzen aan gemeente Wijdemeren over plan 
Zuidsingel 8 (C-agenda RWK 23-11-2020) 

Dit zijn geanonimiseerde documenten zonder NAW-gegevens. 
De niet-geanonimiseerde stukken zijn voor Statenleden en commissieleden in te 
zien in het afgeschermde, besloten gedeelte van het vergadersysteem. 

45 
 

Water: Brief ontwikkelingen PWN 2020 (C-agenda NLG 23-11-2020) 

GS stuurt brief aan PS over stand van zaken strategische ontwikkelingen PWN 2020. 

46 
 

Wonen: Regionale Samenwerkingsafspraken Wonen Kop van Noord-Holland (C-
agenda RWK 23-11-2020) 

Conform de Provinciale Ruimtelijke Verordening en conform de 
Omgevingsverordening en Omgevingsregeling die naar verwachting op 16 november 
2020 in werking treden dient een regio regionale afspraken over woningbouw te 
maken. In de Kop van Noord-Holland is gekozen voor een bestuurlijk convenant, 
waarin de regionale kwantitatieve en kwalitatieve woningbouwafspraken en de 
werkwijze van de regio voor de beoordeling van nieuwe plannen zijn opgenomen.  
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In het convenant staan afspraken tussen regiogemeenten onderling en tussen 
regiogemeenten en provincie. Gemeente Texel heeft een status aparte en de 
woningafspraken voor deze gemeente zijn in een aparte bijlage opgenomen. Hierna 
gaat de regio aan de slag met het woonakkoord. 

47 
 

Mobiliteit: Beschikbaarheidsvergoeding Openbaar Vervoer 2020-2021 (C-agenda 
M&B 30-11-2020) 

Als gevolg van de coronamaatregelen reizen veel minder mensen met het openbaar 
vervoer, waardoor de vervoerders reizigersinkomsten mislopen. De rijksoverheid 
stelt voor 2020 en de eerste helft van 2021 een beschikbaarheidsvergoeding 
Openbaar Vervoer aan de vervoerders beschikbaar. Deze vergoeding compenseert 
een groot deel van de gederfde reizigersinkomsten als gevolg van de coronacrisis. 
De beschikbaarheidsvergoeding wordt via de concessieverleners aan de vervoerders 
uitgekeerd. Daarvoor moeten de concessiedocumenten voor de Noord-Hollandse 
OV-concessies worden aangepast. 

48 
 

Mobiliteit: Conceptonderzoeksagenda vervolg Regionaal OV Toekomstbeeld (B-
agenda M&B 30-11-2020) 

De provincie Noord-Holland wil – samen met vervoerders en overheden in de regio – 
een sterk OV-netwerk in de provincie. Eind 2019 is het Regionaal OV Toekomstbeeld 
2040 Noord-Holland en Flevoland vastgesteld. Om een vervolg te geven aan de 
uitwerking van het toekomstbeeld is het afgelopen jaar gewerkt aan een plan van 
aanpak en een conceptonderzoeksagenda. 

49 
 

Mobiliteit: Subsidieregeling Gedragsbeïnvloeding Verkeersveiligheid 2021 (C-agenda 
M&B 30-11-2020) 

De provincie vindt het belangrijk om verkeerseducatie aan te bieden aan scholieren 
op het basis en voortgezet onderwijs. Op deze manier leren scholieren op jonge 
leeftijd verkeersveilig gedrag aan wat ook op latere leeftijd doorwerkt.  

Subsidie voor verkeerseducatie kan worden aangevraagd door organisaties die 
verkeerseducatie op scholen aanbieden. 

50 
 

Adaptieve uitvoeringsstrategie energie-infrastructuur 

GS stellen de “Bouwstenen Adaptieve Uitvoeringsstrategie Energie-infrastructuur 
2020 – 2024” vast. Hierin staat een routekaart voor de provincie, die is opgesteld in 
samenwerking met de netbeheerders. Het doel is om op de korte termijn knelpunten 
in het elektriciteitsnet op te lossen en op de lange termijn toe te werken naar een 
hybride energiesysteem. In het hybride systeem vullen verschillende vormen van 
energie, zoals waterstof, warmte en elektriciteit, elkaar aan. 
De Routekaart is een vervolg op het Actieprogramma Klimaat dat recent door 
Provinciale Staten is vastgesteld. De energie infrastructuur vraagt om een integrale 
benadering.  
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Niet alleen tussen verschillende overheidslagen en tussen verschillende 
energiedragers (elektriciteit, waterstof, warmte en CO2) maar ook tussen 
verschillende thema’s (mobiliteit, wonen, werklocaties en landschap). 

51 Bereikbaarheid: Ingekomen mail BO-MIRT en ontwikkelingen in Duitsland die ook 
door de regio uitgebuit kunnen worden (C-agenda M&B 30-11-2020) 

52 
 

Bereikbaarheid: Ingekomen mail BO-MIRT Grensoverschrijdend spoor dan ook het 
Duitse deel in het Bundesverkerhswegeplan 2030, Wunderline-Zwolle - Münster (C-
agenda M&B 30-11-2020) 

53 
 

Bereikbaarheid: Ingekomen mail Lessen HSL-Zuid voor de Lelylijn en twee case 
studies over HSL in de USA (C-agenda M&B 30-11-2020) 

54 
 

Ruimte: Ingekomen brief aan PS over bewonersbrief gemeente Wijdemeren over 
haalbaarheidsonderzoek (C-agenda RWK 23-11-2020) 

Dit is een geanonimiseerde brief. 

55 
 

Financien: Voordracht Legesverordening 2021 en tarieventabel 2021 (A-agenda EFB 
30-11-2020) 

Met de vaststelling van de legesverordening 2021 en tarieventabel 2021 beschikt de 
provincie Noord-Holland over een redactioneel actuele verordening en tarieventabel. 

56 
 

Ruimte: Afschriften zienswijzen aan gemeente Wijdemeren over plan Zuidsingel (C-
agenda RWK 23-11-2020) 

Dit zijn geanonimiseerde documenten zonder NAW-gegevens. 
De niet-geanonimiseerde stukken zijn voor Statenleden en commissieleden in te 
zien in het afgeschermde, besloten gedeelte van het vergadersysteem. 

57 
 

Milieu: Persbericht Milieueffectrapport Argent Energy Nederland BV (C-agenda NLG 
23-11-2020) 

58 
 

Recreatie: Bestuursmededeling Spaarnwoude oktober 2020 (C-agenda NLG 23-11-
2020) 

59 
 

Dierenwelzijn: Brief dierenbescherming Jacht op wildlijstsoorten inperken (C-agenda 
NLG 23-11-2020) 

60 
 

Financiën: Voordracht Laatste begrotingswijziging 2020 (A-agenda NLG en RWK 23-
11-2020 en EFB 30-11-2020 en C-agenda M&B 30-11-2020) 

In de provinciale begroting wijzen Provinciale Staten toe voor welke doelen de 
provincie haar beschikbare middelen inzet. Deze laatste begrotingswijziging omvat 
een bijstelling van de verwachte inkomsten en uitgaven in 2020 op basis van de 
huidige verwachtingen. 

61 
 

Gezondheid: Brief aan GS inzake VTH taken Geurhinder (C-agenda NLG 23-11-
2020) 

62 
 

Landbouw: Kwartaalverslag Greenport Aalsmeer Q3 (C-agenda NLG 23-11-2020) 
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63 
 

Natuur: agroforestry de Noord-Hollandse bossenstrategie (C-agenda NLG 23-11-
2020) 

64 
 

Omgevingsverordening: Vaststellen omgevingsregeling, aanpassen mandaten en 
vaststellen beleidsregel (C-agenda RWK 23-11-2020) 

Op 22 oktober 2020 heeft PS de Omgevingsverordening NH2020 vastgesteld. De 
Omgevingsregeling is als eindconcept besproken door PS en is nu voorgelegd aan GS 
om definitief vast te stellen. Hierin zijn de nadere regels opgenomen waarvoor GS de 
bevoegdheid hebben gekregen.  

De planning is dat zowel de regeling als de verordening rond 16 november in 
werking zullen treden. Met dit besluit worden ook de mandaten van de 
Omgevingsdiensten en de Beleidsregel "Tegemoetkoming schade Noord-Holland" 
aangepast aan de nieuwe Omgevingsverordening NH2020. 

65 
 

Erfgoed:  Reactie GD op initiatiefvoorstellen SP Steunpunt Monumenten en 
Archeologie (A-agenda EFB 30-11-2020) 

Het college adviseert PS over twee initiatiefvoorstellen over de onderwerpen 
archeologie en erfgoed. 

66 
 

Europa: Startnotitie Europastrategie 2022-2025 (B-agenda EFB 30-11-2020) 

De startnotitie Europastrategie Noord-Holland 2022-2025 beschrijft het proces van 
het opstellen van de nieuwe Europastrategie voor de jaren 2022-2025. 

67 
 

Faunabeheer: Verlenging Faunabeheerplan Damhert 2016-2020 (B-agenda NLG 23-
11-2020) 

Het huidige Faunabeheerplan damherten in het Noord- en Zuid- Hollandse 
duingebied 2016-2020 heeft in het Noord-Holland gelegen deel een looptijd tot 17 
november 2020. De vaststelling van het nieuwe Faunabeheerplan damherten in het 
Noord- en Zuid- Hollandse duingebied 2020-2026 is nog niet geheel afgerond. Om 
te kunnen voorkomen dat er een gat in het beheer valt is verlenging van het 
faunabeheerplan noodzakelijk. Als het nieuwe faunabeheerplan eenmaal van kracht 
is vervalt automatisch het verlengde Faunabeheerplan damherten in het Noord- en 
Zuid- Hollandse duingebied 2016-2020. 

68 
 

Gezondheid: Voornemen Openbaar Ministerie tot strafrechtelijke vervolging Tata 
Steel vanwege stofverspreiding (C-agenda NLG 23-11-2020) 

Donderdag 22 oktober 2020 zijn verschillende berichten verschenen over het 
voornemen van het Openbaar Ministerie tot strafrechtelijke vervolging van Tata Steel 
vanwege stofverspreiding. Met deze brief worden Provinciale Staten (PS) hier over 
geïnformeerd. 

69 
 

Natuur / Formule 1: ontwerp ontheffing ex Wet natuurbescherming Circuitpark 
Zanvoort (B-agenda NLG 23-11-2020) 

Besluit over PS brief is aangehouden in de GS vergadering van 6 oktober 2020. 
Nieuwe PS brief en nieuwe bijlage 6 toegevoegd. 
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Provinciale staten worden geinformeerd over de F1/ontwerp ontheffing naar 
aanleiding van de toezegging door de portefeuillehouder in de vergadering van 
provinciale staten van 14 september jl. 

70 
 

Natuur: Startnotitie integraal gebiedsprogramma Laag Holland (B-agenda NLG 23-
11-2020) 

Gedeputeerde Staten, hoogheemraadschap, gemeenten, landbouw- en 
natuurorganisaties willen een gebiedsprogramma voor Laag Holland ontwikkelen, 
waarin gezamenlijk en integraal wordt gewerkt aan de opgaven voor een vitaal 
landelijk gebied: natuur, landbouw, water, bodemdaling, klimaat, recreatie en 
landschap. Gedeputeerde Staten hebben op 3 november 2020 de startnotitie 
vastgesteld. Het is de bedoeling dat het integrale gebiedsprogramma Laag Holland 
in 2021 wordt opgeleverd. 

71 
 

Recreatie: Voorstel organiseren Expertmeeting Recreatieschappen (B-agenda NLG 
23-11-2020) 

72 
 

Water: Versterking 5 waterkerende kunstwerken, coordinatie terinzagelegging (C-
agenda NLG 23-11-2020) 

Gedeputeerde Staten hebben kennis genomen van drie ontwerpprojectplannen, te 
weten de Spuisluis Oostoever in Den Helder, de Sassluis in Enkhuizen en de 
Hornsluis, Noorder- en Zuidersluis in Schardam van het hoogheemraadschap 
Hollands Noorderkwartier. Dit zijn kunstwerken die in primaire waterkeringen liggen 
en die moeten worden versterkt. Daarnaast heeft het hoogheemraadschap voor deze 
projectplannen m.e.r.-beoordelingsnotities opgesteld. De ontwerpprojectplannen, 
de m.e.r.-beoordelingsnotities alsmede de voor de uitvoering van de projectplannen 
benodigde uitvoeringsbesluiten worden op verzoek van het hoogheemraadschap 
door Gedeputeerde Staten gedurende zes weken voor eenieder ter inzage gelegd, 
volgens de coordinatieregeling van de Waterwet. 

73 
 

Economie/RO:  Beslissing hangende beroep over Wob-verzoek 
vaststellingsovereenkomst Distriport (C-agenda RWK 23-11-2020 en EFB 30-11-
2020) 

De provincie Noord-Holland is verwikkeld in een juridische procedure over een 
beslissing in het kader van de Wet openbaarheid van bestuur. De rechter heeft 
geoordeeld dat de provincie nog eens goed moet kijken naar de interne documenten 
en dat de provincie haar weigering om persoonlijke beleidsopvattingen uit interne 
documenten openbaar te maken beter moet motiveren. 

74 
 

Economie: Brief GS aan PS inz. Monitor Werklocaties 2020 (C-agenda EFB 30-11-
2020) 

De Monitor Werklocaties 2020 geeft informatie over feitelijke ontwikkelingen op 
bedrijventerreinen, kantoorlocaties en gemengde locaties.  
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Deze monitor laat de ontwikkelingen van 2019 zien, met peildatum van 1 januari 
2020. De consequenties van de Coronacrisis zijn hierin niet meegenomen. 

75 
 

Energie / Klimaat: Waterstofstrategie provincie Noord-Holland oktober 2020 en 
afdoen M45-2018 (B-agenda RWK 23-11-2020) 

Waterstof wordt door zowel het Rijk als de EU als energiedrager van de toekomst 
gezien. In Noord-Holland zijn er diverse ontwikkelingen op het gebied van waterstof 
en hebben publieke en private partijen hoge ambities daaromtrent. Ook de Provincie 
Noord-Holland ziet waterstof als essentieel onderdeel van onze 
verduurzamingsstrategie.  

Waterstof is noodzakelijk om de klimaatdoelen van 2030 en 2050 te behalen. Ook 
vanuit economisch perspectief en het behoud van werkgelegenheid is het inzetten 
op waterstof in Noord-Holland van groot belang. Om die reden hebben GS een 
waterstofstrategie opgesteld. Middels deze strategie willen GS de ontwikkeling van 
de waterstofmarkt ondersteunen. 

76 
 

Energie: Ingekomen brief aan PS over Geingebied - Afstemming over windmolens 
langs provinciegrens (C-agenda RWK 23-11-2020) 

77 
 

Grond: Beslissing op bezwaar Wob-procedure inzake taxatierapport (C-agenda NLG 
23-11-2020) 

Naar aanleiding van een procedure in het kader van de Wet openbaarheid van 
bestuur wordt informatie openbaar gemaakt betreffende een taxatierapport. Deze 
informatie is terug te vinden op onze website via www.noord-
holland.nl/Loket/Bezwaar_en_klachten/Bezwaar_maken en www.noord-
holland.nl/Loket/Wob_verzoek. 

78 Ontslag Statenlid hr. Everduim (fractie DENK) 

79 
 

Ruimte: Brief en afschriften van zienswijzen aan gemeente Wijdemeren over plan 
Zuidsingel fase 8 (C-agenda RWK 23-11-2020) 

Dit zijn geanonimiseerde documenten zonder NAW-gegevens. 
De niet-geanonimiseerde stukken zijn voor Statenleden en commissieleden in te 
zien in het afgeschermde, besloten gedeelte van het vergadersysteem. 

80 
 

(Motie 41) Brief GS aan PS  inz. Proposities noodfonds sociale infra NHN en MRA (C-
agenda EFB 30-11-2020) 

Provinciale Staten hebben op 18 mei jl. een motie aangenomen om een noodfonds in 
te stellen gericht op de culturele en maatschappelijke organisaties die schade 
hebben als gevolg van de landelijke maatregelen ter bestrijding van Covid-19. Op 
uitnodiging van de provincie hebben de samenwerkende gemeenten binnen de 
Metropool Regio Amsterdam (minus Amsterdam) en Noord-Holland Noord beide een 
voorstel ingediend voor het noodfonds. Gedeputeerde Staten nemen deze 
voorstellen over en verstrekken de bijdrage aan 37 gemeenten voor de noodsteun 
aan 100 culturele instellingen in Noord-Holland. 
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81 
 

Data: Brief GS aan PS inz. Voortgangsrapportage Datastrategie (B-agenda EFB 30-
11-2020) 

Het college van GS heeft een voortgangsrapportage vastgesteld over de uitvoering 
van de datastrategie. Deze rapportage vormt een bouwsteen voor de geactualiseerde 
datastrategie. Deze wordt in het voorjaar 2021 aan Provinciale Staten ter vaststelling 
aangeboden. 

82 
 

Economie:  Voordracht Verordening op de vergoeding voor commissies detailhandel 
2020 (A-agenda EFB 30-11-2020) 

De hoogte van de vergoedingen voor deelname aan door de provincie ingestelde 
commissies dient basis te vinden in het Rechtspositiebesluit decentrale politieke 
ambtsdragers. Dit is voor de deelname aan Regionale Advies Commissie Noord-
Holland Noord (RAC) en Adviescommissie Detailhandel Noord-Holland Zuid (ADZ) nu 
nog niet het geval en met de nu ter besluit voorliggende Verordening op de 
vergoeding voor diverse adviescommissies Detailhandel Noord-Holland 2020 wordt 
dit alsnog geregeld. 

83 
 

Recreatie: Evaluatie Uitvoeringsregeling Groen Recreatieve verbindingen 
wandelnetwerk en Toeristische Overstappunten (TOPs) (C-agenda NLG 23-11-2020) 

De provincie heeft  drie onderdelen van de Uitvoeringsregeling Groen geëvalueerd. 
Het gaat om de onderdelen Recreatieve verbindingen, Uitbreiding wandelnetwerk 
Noord-Holland en Toeristische Overstappunten. Uit de evaluatie blijkt dat het 
aannemelijk is dat alle drie de subsidies een positieve bijdrage hebben geleverd aan 
het toegankelijk maken van de provinciale groenstructuur voor recreatie. 
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Inleiding:  

Bijgevoegd treft u aan een gewijzigd overzicht van alle openstaande moties.  

  

Alle moties en amendementen zijn digitaal terug te vinden op de website en in 

iBabs. In de kolom “Voorstel voor PS/Presidium” op bijgevoegde lijst wordt 

aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS en/of commissie is 

gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 

 

Voorstel: 

in te stemmen met de afdoeningsvoorstellen bij de volgende moties: 
 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp Opmerking voor PS/Presidium 

M25A-2020 18-05-2020 Maatregelen 

projecten 

infrastructuur tegen 

recessie  

(VVD, D66, CDA, 

50PLUS/PvdO) 

In december is er een actualisatie vanuit cie 

M&B bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie M&B van 30-11-2020 stemt in met 

het afdoen van deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

M111-2019 18-11-2019 Samenhangend 

pakket 

klimaatmaatregelen 

rond klimaat, milieu, 

water gezondheid, 

dierenwelzijn en 

bodemdaling. 

(PvdD) 

In november is er een nieuwe actualisatie 

vanuit cie RWK bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- 

M107 en M111-2019 kunnen worden 

afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma 

Klimaat in cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M107-2019 18-11-2019 Natuurinclusief 

bouwen meenemen in 

klimaatambities voor 

gebouwde omgeving.  

In november is er een nieuwe actualisatie 

vanuit cie RWK bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- 
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(PvdD) M107 en M111-2019 kunnen worden 

afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma 

Klimaat in cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M106-2019 18-11-2019 Betrekken van 

jongeren en scholen 

bij energiebesparing. 

(PvdD, SP, D66) 

In november is er een nieuwe actualisatie 

vanuit cie RWK bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- 

M107 en M111-2019 kunnen worden 

afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma 

Klimaat in cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M104-2019 18-11-2019 Motie van 

ondersteuning: 

prioriteit versterking 

energie-infrastructuur 

N-H (PvdA, 

GroenLinks, PvdD, 

D66) 

In november is er een nieuwe actualisatie 

vanuit GS en cie RWK bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Cie RWK van 23-11-2020 stemt in met het 

afdoeningsvoorstel. 

Voorstel: motie afdoen. 

M103-2019 18-11-2019 Draagvlak 

klimaatakkoord. 

(CDA) 

In november is er een nieuwe actualisatie 

vanuit cie RWK bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- 

M107 en M111-2019 kunnen worden 

afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma 

Klimaat in cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M68-2019 11-11-2019 Bomen voor klimaat 

en stikstof. 

(PvdD) 

In november is er een nieuwe actualisatie 

vanuit cie RWK bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- 

M107 en M111-2019 kunnen worden 

afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma 

Klimaat in cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M57-2019 11-11-2019 Motie Stikstofbeleid. 

(PvdA, D66, 

GroenLinks, VVD) 

In oktober is er een actualisatie vanuit de GS-

besluitenlijst en in december vanuit 

commissie NLG bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie NLG van 26-11-2020 stemt in met 

het afdoeningsvoorstel. 

Voorstel: motie afdoen. 

M46-2019 30-09-2019 Andersoortige 

energietechnieken. 

(VVD, D66, PvdA) 

In november is er een nieuwe actualisatie 

vanuit cie RWK bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- 

M107 en M111-2019 kunnen worden 

afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma 

Klimaat in cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 
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M45-2019 30-09-2019 Klimaat en gevoel van 

urgentie. 

(GroenLinks, PvdA, 

SP) 

In november is er een nieuwe actualisatie 

vanuit cie RWK bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- 

M107 en M111-2019 kunnen worden 

afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma 

Klimaat in cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M56-2018 

 

12-11-2018 Verduurzaming 

wegaanleg en –

onderhoud. 

(PvdA, D66, CDA, CU-

SGP, ONH, PvdD, GL, 

SP) 

In oktober is er een actualisatie vanuit de GS-

besluitenlijst en in december vanuit cie M&B 

bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie M&B van 30-11-2020 stemt in met 

het afdoen van deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

M45-2018 12-11-2018 Grootste duurzame 

waterstofcluster van 

Europa. 

(VVD, D66, CDA, 

PvdA) 

In oktober en in november is er een 

actualisatie vanuit de GS-besluitenlijst en 

vanuit cie RWK bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Motie is besproken in cie RWK van 23-11-

2020. De commissie stemt in met het 

afdoeningsvoorstel. 

Voorstel: motie afdoen. 

M13-2018 11-06-2018 Onderzoek naar 

luchthaven in 

Noordzee. 

(50PLUS, D66, ONH, 

VVD) 

In december is er een actualisatie vanuit cie 

M&B bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie M&B van 30-11-2020 stemt in met 

het afdoen van deze motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

 

Instemmen leidt tot opschoning van de lijst moties na vaststelling in PS van 14 december 

2020.  
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Deze lijst wordt door GS 4x per jaar geactualiseerd voor PS van 9 maart, 29 juni, 14 september en 14 december 2020. Tussentijds 

worden de moties door de griffie geactualiseerd op GS-besluitenlijst en op advies commissievergaderingen, wanneer daar moties aan 

de orde zijn geweest. 

 

Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks 
naar de afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor 
PS/Presidium” wordt aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M187-2020 16-11-2020 Optimaal onderhouden 

snelfietsroutes 

 

M185-2020 16-11-2020 Varende fietspaden  

M184-2020 09-11-2020 Investeren in stageplekken voor 

Noord-Hollandse jongeren 

 

M183-2020 09-11-2020 Extra provinciale ondersteuning 

voedselbanken etc. 

 

M179-2020 09-11-2020 Meer laadpalen  

M178-2020 09-11-2020 Onderzoek naar toepassing 

gelijkstroom 

 

M177-2020 09-11-2020 Maatwerkdemocratie  

M175-2020 09-11-2020 Bibliotheken open houden  

M174-2020 09-11-2020 Helder taalgebruik  

M155-2020 09-11-2020 Ondersteuning provinciale 

vrijwilligers in coronatijden 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks 
naar de afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor 
PS/Presidium” wordt aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M150-2020 09-11-2020 Spaarpalen voor 

verkeersveiligheid 

 

M149-2020 09-11-2020 Bescherming bedreigde 

diersoorten 

 

M148-2020 22-10-2020 Heroverweging Zijpe –en 

Hazepolder  

 

M147-2020 22-10-2020 Functiewijziging agrarisch 

bouwperceel  

 

M146-2020 22-10-2020 Tiny Houses positief tegemoet 

treden 

 

M116-2020 05-10-2020 Leidraad Weidevogels  

M115-2020 05-10-2020 Weidevogels Zijpe   

M97-2020 05-10-2020 Aanpassen begrenzing bij terrein 

Tergooi ziekenhuis in Blaricum  

 

M143-2020 05-10-2020 RES-Geingebied  

M140-2020 05-10-2020 RES-participatie  

M138-2020 05-10-2020 Kansen voor de werkgelegenheid 

in de RES 

 

M137-2020 05-10-2020 Voortgangsrapportage andere 

duurzame energietechnieken 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks 
naar de afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor 
PS/Presidium” wordt aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M136-2020 05-10-2020 Gedragscode duurzaam in de 

natuur - RES 

 

M135-2020 05-10-2020 Motie bij concept-RESsen over 

burgerparticipatie 

 

M134-2020 05-10-2020 Motie bij concept-RESsen over 

advies commissie M.E.R. 

 

M131-2020 05-10-2020 Maak effecten duurzame 

energieprojecten transparant 

 

M130-2020 05-10-2020 Participatie voor iedereen  

M128-2020 05-10-2020 Oproep voor aanpassing 

financieringssystematiek 

 

M126-2020 05-10-2020 Provinciale visie op RES  

M125-2020 05-10-2020 Koppel biodiversiteit aan de 

energietransitie 

 

M121-2020 05-10-2020 Uitwerking zoekgebieden in 

relatie tot de internationale 

vogeltrekroute langs de Noordzee 

kust 

 

M75-2020 14-09-2020 Pont Ilpendam-Landsmeer  

M52-2020 29-06-2020 Tata Steel Innovatie  
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks 
naar de afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor 
PS/Presidium” wordt aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M50-2020 29-06-2020 Dierenverzorgers verdienen ook 

hulp in crisistijden 

 

M48-2020 29-06-2020 Motie Educatie Koloniaal verleden  In december is er een actualisatie vanuit de GS-besluitenlijst bij de motie 

gepubliceerd. 

M42-2020 18-05-2020 Motie Economisch Herstel- en 

Duurzaamheidsfonds (VVD, 

GroenLinks, PvdA, D66, CDA) 

In oktober is er een actualisatie vanuit de GS-besluitenlijst en vanuit cie 

EFB bij de motie gepubliceerd. 

 

M41-2020 18-05-2020 Provinciaal Noodfonds Sociale 

Infrastructuur (PvdA, VVD, D66, 

SP, GroenLinks, ChristenUnie, 

CDA)  

In oktober is er een nieuwe actualisatie vanuit de GS-besluitenlijst bij de 

motie gepubliceerd. 

M40-2020 18-05-2020 Provinciale pacht tijdens Corona  

(CDA, ChristenUnie) 

 

M25A-2020 18-05-2020 Maatregelen projecten 

infrastructuur tegen recessie  

(VVD, D66, CDA, 50PLUS/PvdO) 

In december is er een actualisatie vanuit cie M&B bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie M&B van 30-11-2020 stemt in met het afdoen van deze 

motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

M21-2020  09-03-2020 Vang de kinderen van Moria op.  

(PvdA, GroenLinks, PvdD, D66, 

CDA, ChristenUnie, SP) 

 

M2-2020 03-02-2020 Stop de verhuurderheffing 
(SP, PvdA, PvdD, 50PLUS/PvdO) 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks 
naar de afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor 
PS/Presidium” wordt aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M1-2020 03-02-2020 Participatiebijeenkomsten met 

gemeenteraden over 

Omgevingsverordening 

(CDA, VVD, SP) 

 

M111-2019 18-11-2019 Samenhangend pakket 

klimaatmaatregelen rond klimaat, 

milieu, water gezondheid, 

dierenwelzijn en bodemdaling. 

(PvdD) 

In november is er een nieuwe actualisatie vanuit cie RWK bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- M107 en M111-2019 

kunnen worden afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma Klimaat in 

cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M107-2019 18-11-2019 Natuurinclusief bouwen 

meenemen in klimaatambities 

voor gebouwde omgeving.  

(PvdD) 

In november is er een nieuwe actualisatie vanuit cie RWK bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- M107 en M111-2019 

kunnen worden afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma Klimaat in 

cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M106-2019 18-11-2019 Betrekken van jongeren en 

scholen bij energiebesparing. 

(PvdD, SP, D66) 

In november is er een nieuwe actualisatie vanuit cie RWK bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- M107 en M111-2019 

kunnen worden afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma Klimaat in 

cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks 
naar de afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor 
PS/Presidium” wordt aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M104-2019 18-11-2019 Motie van ondersteuning: 

prioriteit versterking energie-

infrastructuur N-H (PvdA, 

GroenLinks, PvdD, D66) 

In november is er een nieuwe actualisatie vanuit GS en cie RWK bij de 

motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Cie RWK van 23-11-2020 stemt in met het afdoeningsvoorstel. 

Voorstel: motie afdoen. 

M103-2019 18-11-2019 Draagvlak klimaatakkoord. 

(CDA) 

In november is er een nieuwe actualisatie vanuit cie RWK bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- M107 en M111-2019 

kunnen worden afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma Klimaat in 

cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M98-2019 11-11-2019 Vergroting bekendheid van 

Noord-Hollandse burgers met 

provinciaal referendum, 

burgerinitiatief en inspraak. 

(FvD, DENK, PvdD, SP, PVV, CDA, 

50 Plus/PvdO) 

In december is er een actualisatie vanuit de GS-besluitenlijst bij de motie 

gepubliceerd. 

M96-2019 11-11-2019 Leefbaarheidsmonitor. 

(PvdA, D66, PvdD, SP) 

 

M93-2019 11-11-2019 Draagvlak voor voedselvisie. 

(D66, GroenLinks, PvdA, VVD, 

ChristenUnie) 

 

M92-2019 11-11-2019 Groencertificaten. 

(D66, GroenLinks, PvdA) 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks 
naar de afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor 
PS/Presidium” wordt aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M83-2019 11-11-2019 Fietsvriendelijke stoplichten. 

(ChristenUnie) 

 

M69-2019 11-11-2019 Urgenda-maatregelen. 

(PvdD, GroenLinks) 

 

M68-2019 11-11-2019 Bomen voor klimaat en stikstof. 

(PvdD) 

In november is er een nieuwe actualisatie vanuit cie RWK bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- M107 en M111-2019 

kunnen worden afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma Klimaat in 

cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M57-2019 11-11-2019 Motie Stikstofbeleid. 

(PvdA, D66, GroenLinks, VVD) 

In oktober is er een actualisatie vanuit de GS-besluitenlijst en in 

december vanuit commissie NLG bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie NLG van 26-11-2020 stemt in met het afdoeningsvoorstel. 

Voorstel: motie afdoen. 

M47-2019 30-09-2019 Draagvlak en participatie in de 

Regionale Energiestrategieën, RES. 

(SP) 

 

M46-2019 30-09-2019 Andersoortige energietechnieken. 

(VVD, D66, PvdA) 

In november is er een nieuwe actualisatie vanuit cie RWK bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- M107 en M111-2019 

kunnen worden afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma Klimaat in 

cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks 
naar de afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor 
PS/Presidium” wordt aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

M45-2019 30-09-2019 Klimaat en gevoel van urgentie. 

(GroenLinks, PvdA, SP) 

In november is er een nieuwe actualisatie vanuit cie RWK bij de motie 

gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Moties M45- M46- M68- M69- M103- M106- M107 en M111-2019 

kunnen worden afgedaan n.a.v. bespreking Actieprogramma Klimaat in 

cie. RWK 19-10-2020. 

Voorstel: motie afdoen. 

M08-2019 

 
04-02-2019 Motie windmolens op land. 

(PvdD, CU-SGP, GroenLinks, SP) 

 

M56-2018 

 
12-11-2018 Verduurzaming wegaanleg en –

onderhoud. 

(PvdA, D66, CDA, CU-SGP, ONH, 

PvdD, GL, SP) 

In oktober is er een actualisatie vanuit de GS-besluitenlijst en vanuit cie 

M&B bij de motie gepubliceerd. 

In oktober is er een actualisatie vanuit de GS-besluitenlijst en in 

december vanuit cie M&B bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Commissie M&B van 30-11-2020 stemt in met het afdoen van deze 

motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

M45-2018 12-11-2018 Grootste duurzame 

waterstofcluster van Europa. 

(VVD, D66, CDA, PvdA) 

In oktober en in november is er een actualisatie vanuit de GS-

besluitenlijst en vanuit cie RWK bij de motie gepubliceerd. 

Voorstel Presidium: 

Motie is besproken in cie RWK van 23-11-2020. De commissie stemt in 

met het afdoeningsvoorstel. 

Voorstel: motie afdoen. 

M13-2018 11-06-2018 Onderzoek naar luchthaven in 

Noordzee. 

(50PLUS, D66, ONH, VVD) 

In december is er een actualisatie vanuit cie M&B bij de motie 

gepubliceerd. 
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Overzicht met links naar alle openstaande moties. 
Alle moties en amendementen inclusief actualisaties zijn digitaal terug te vinden op de website en in iBabs. Via onderstaande hyperlinks 
naar de afzonderlijke moties kunt u online de actuele stand van zaken GS en commissies raadplegen. In de kolom “Voorstel voor 
PS/Presidium” wordt aangegeven wanneer er een nieuwe actualisatie vanuit GS is gepubliceerd en wanneer er een afdoeningsvoorstel ligt. 
Nummer 

(hyperlink) 
Datum PS Onderwerp en fractie 

 

Voorstel voor PS/Presidium 

Voorstel Presidium: 

Commissie M&B van 30-11-2020 stemt in met het afdoen van deze 

motie. 

Voorstel: motie afdoen. 

M109-2017 06-11-2017 Begroting 2018: opvolging 

rapport waterbestendig 

Westpoort. 

(D66) 

In november is er een actualisatie vanuit de GS-besluitenlijst en vanuit 

cie M&B bij de motie gepubliceerd. 

 



8.a Aanwijzen nieuw lid Algemene Vergadering Interprovinciaal Overleg (VD-62).

1 Voordracht 62-2020 Aanwijzen nieuw lid Algemene Vergadering Interprovinciaal Overleg (IPO) 

 

2020  62 

 

1 

 

 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland  

 

Haarlem, 14 december 2020 

 
Onderwerp:  aanwijzen nieuw lid Algemene Vergadering Interprovinciaal Overleg (IPO).  

 

Bijlagen:  

- Ontwerpbesluit 

 

1. Inleiding. 

Conform artikel 5, lid 2 van de op 14 november 2012 gewijzigde statuten van de vereniging 

Interprovinciaal Overleg (IPO) wijzen Provinciale Staten uit hun midden twee personen aan ter 

vertegenwoordiging van hun provincie in de Algemene Vergadering van het IPO (zie tevens de 

bijlage).  

 

 

2. Toelichting. 

De twaalf provincies werken sinds 1986 samen in het Interprovinciaal Overleg (IPO). Het IPO 

stelt zich ten doel “om de condities waaronder de provincies werken te optimaliseren en om 

provinciale vernieuwingsprocessen te stimuleren”. Het IPO heeft daartoe drie kernfuncties: 

 

- Belangenbehartiging: regelmatig overleg met het kabinet, de verschillende overheden 

            en maatschappelijke organisaties; 

- Platform: het creëren van gelegenheden om kennis en ervaringen uit te wisselen,  

            gezamenlijke standpunten te bepalen en initiatieven te ontplooien; en, 

- Vernieuwing: het stimuleren van vernieuwingsprocessen binnen provincies. 

 

Het IPO is een vereniging met twaalf leden; de provincies. De twaalf provincies worden door 

Statenleden vertegenwoordigd in de Algemene Vergadering (AV). Iedere provincie wordt 

vertegenwoordigd door twee leden. De AV bestaat daarom uit 24 leden. De AV benoemt en 

ontslaat het bestuur, keurt de beleidsstrategie goed en ziet toe op de uitvoering ervan 

(‘governance’). De voorzitter van de AV is de voorzitter van het IPO-bestuur. 

 

Het volgens art. 176 van de Provinciewet bevoegde provinciale bestuursorgaan dat een 

machtiging kan verstrekken om in de Algemene Vergadering van het IPO de provincie Noord-

Holland te vertegenwoordigen is de commissaris van de Koning. 
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2 

 

3. Voordracht. 

Tot op heden zijn mevrouw Er (GroenLinks) en de heer Everduim (DENK) aangewezen als 

vertegenwoordiger namens de Provincie Noord-Holland. Mevrouw Er zet haar werkzaamheden 

voort maar de heer Everduim dient zijn ontslag in als lid van Provinciale Staten.  

Het presidium heeft op 14 december 2020 gesproken over de opvolging van de heer Everduim 

(DENK) na zijn ontslag als Statenlid en draagt als nieuw lid voor de AV-IPO de volgende 

kandidaat ter benoeming voor:  

  

- Mevrouw A.A.J. Jellema (PvdA) 

 

 

4. Financiering en communicatie. 

Met de aanwijzing van deze nieuwe vertegenwoordiger in de AV-IPO door uw Staten zijn geen 

kosten gemoeid. Het IPO en het nieuw aangewezen lid zullen in kennis worden gesteld van het 

aanwijzen als lid van de Algemene Vergadering van het IPO. 

 

 

5. Proces en procedure. 

Het aanwijzen van de leden geldt vanaf de datum van het aanwijzen tot en met het einde van 

deze Statenperiode (2023).  

 

 

6. Voorstel. 

Het presidium stelt u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit.  

 

Het presidium, 

 

A.Th.H. van Dijk, voorzitter 

M.W. Admiraal, griffier  
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Ontwerpbesluit 

Nr. 62-2020 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland; 

Onderwerp: aanwijzen lid Algemene Vergadering Interprovinciaal Overleg; 

 

gelet op artikel 5, lid 2 van de op 14 november 2012 gewijzigde statuten van de vereniging 
Interprovinciaal Overleg; 

gelet op artikel 176 van de Provinciewet; 

gelezen de voordracht van het Presidium van 14 december 2020,  

 

besluiten: 

 

1. voor de Statenperiode 2019-2023 mw. A.A.J. Jellema als lid aan te wijzen van de 
Algemene Vergadering van het Interprovinciaal Overleg; 

2. de commissaris van de Koning te verzoeken ten aanzien van het onder besluitpunt 1 
genoemde Statenlid een machtiging te verstrekken tot vertegenwoordiging namens de 
provincie Noord-Holland in de Algemene Ledenvergadering van het Interprovinciaal 
Overleg. 

 

Haarlem, 14 december 2020 

 

Provinciale Staten van Noord-Holland, 

 

                                                                   , voorzitter  

 

 

                                                                   , statengriffier 

 



8.b Vaststelling Legesverordening 2021 en tarieventabel 2021 (VD-59).

1 Dossier 4798 voorblad.pdf 

PS-vergadering
Dossiernummer 4798
Extern Zaak ID 1505920
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 14 december 2020
Agendapunt 8.b
Omschrijving Vaststelling Legesverordening 2021 en tarieventabel 

2021 (VD-59).
Organisatieonderdeel CZ/FIN

Geagendeerd Vergaderdatum
Ingekomen stukken ter 
kennisname

30 november 2020

PS-vergadering 14 december 2020

Toelichting
Met de vaststelling van de legesverordening 2021 en tarieventabel 2021 beschikt de 
provincie Noord-Holland over een redactioneel actuele verordening en tarieventabel.



1 Brief aan PS over Legesverordening 2021 en tarieventabel 2021 
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Gedeputeerde Staten

POSTBUS 3007 | 2001 DA HAARLEM

CZ/FIN

Telefoonnummer +31235143683

houtenbosj@noord-holland.nl

1 1

Verzenddatum

1 O NOV. 2020Betreft: Legesverordening 2021 en tarieventabel 2021

Kenmerk

1505920/1505970
Geachte leden,

Uw kenmerk

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland,

rovünciesecretaris oorzitter

R.M. Bergkamp A.Th.H. van Dijk
3 bijlage(n)

Uw contactpersoon

dhr. J.J.A.S. Houtenbos

Provincie 
Noord-Holland

1. Statenvoordracht Legesverordening 2021
2. Tarieventabel 2021
3. Overzicht tarieven 2020-2021

Postbus 3007
2001 DA Haarlem 
Telefoon (023) 514 3143

Provinciale Staten van Noord-Holland
door tussenkomst van de statengriffier mw. drs. K. Bolt
Dreef 3, tweede etage
2012 HR HAARLEM

Hierbij ontvangt u ter besluitvorming de statenvoordracht met het 
daarbij behorende ontwerpbesluit Legesverordening 2021 en 
tarieventabel 2021 met bijlagen.

Houtplein 33
2012 DE Haarlem
www.noord-holland.nl
Kvk-nummer 34362354
Btw-nummer NL.001 0.03.1 24.B.08

h



1 Legesverordening 2020 

Verordening van Provinciale Staten van Noord-Holland houdende regels omtrent de heffing en 

invordering van leges (Legesverordening Noord-Holland 2020) 

Wetstechnische informatie 

Gegevens van de regeling 

Organisatie Noord-Holland 

Organisatietype Provincie 

Officiële naam 

regeling 

Verordening van Provinciale Staten van Noord-Holland houdende regels omtrent de 

heffing en invordering van leges (Legesverordening Noord-Holland 2020) 

Citeertitel Legesverordening Noord-Holland 2020 

Vastgesteld door provinciale staten 

Onderwerp financiën en economie 

Eigen onderwerp 

 

Opmerkingen met betrekking tot de regeling 

Deze regeling vervangt de Legesverordening 2017 en tarieventabel 2017. 

Wettelijke grondslag(en) of bevoegdheid waarop de regeling is gebaseerd 

artikel 220 van de Provinciewet 

Overzicht van in de tekst verwerkte wijzigingen 

Datum 

inwerkingtreding 

Terugwerkende 

kracht tot en 

met 

Datum 

uitwerkingtreding Betreft 

Datum 

ondertekening 

Bron 

bekendmaking Kenmerk voorstel 

01-01-2020 

  

nieuwe 

regeling 

16-12-2019 

prb-2019-

8464 

1274835/1274835 

Tekst van de regeling 

Intitulé 



Verordening van Provinciale Staten van Noord-Holland houdende regels omtrent de heffing en 

invordering van leges (Legesverordening Noord-Holland 2020) 

Provinciale Staten van Noord-Holland;  

  

Gelezen de voordracht van Gedeputeerde Staten van 5 november 2019;  

  

Gelet op artikel 220 van de Provinciewet besluiten vast te stellen:  

  

Besluiten vast te stellen: 

  

De Legesverordening Noord-Holland 2020 

Artikel 1 Begrippenkader  

In deze verordening wordt verstaan onder:  

a. 

leges: de rechten die worden geheven ter zake van het genot van de door of vanwege het 

Provinciebestuur verleende diensten bedoeld in deze verordening en de tarieventabel.  

b. 

tarieventabel: de Legestarieventabel behorende bij deze verordening 

Artikel 2 Belastingplichtig  

Belastingplichtig is de aanvrager van de dienst, dan wel degene ten behoeve van wie de dienst 

wordt verleend.  

Artikel 3 Heffingsmaatstaven en tarieven  

1. 

De leges worden geheven naar de heffingsmaatstaven en tarieven, opgenomen in de 

tarieventabel. 

2. 

Voor de berekening van de leges wordt een gedeelte van een in de tarieventabel genoemde 

eenheid als volle eenheid aangemerkt. 

3. 

Bijkomende door de provincie te maken kosten worden in rekening gebracht bij de aanvrager, 

mits de aanvrager voorafgaand aan het in behandeling nemen van de aanvraag daarover wordt 

geïnformeerd. 



Artikel 4 Wijze van heffing  

1. 

De leges worden geheven door middel van een mondelinge dan wel een gedagtekende 

schriftelijke kennisgeving van het gevorderde bedrag, waaronder mede wordt begrepen een nota, 

aanslagbiljet of factuur. 

2. 

De leges kunnen worden geheven bij voorlopige aanslag tot ten hoogste het bedrag waarop de 

aanslag vermoedelijk zal worden vastgesteld. 

Artikel 5 Termijnen van betaling  

1. 

In afwijking van artikel 9, eerste lid, van de Invorderingswet 1990 worden de leges betaald:  

a. 

op het moment van het doen van de kennisgeving van het gevorderde bedrag als deze mondeling 

wordt gedaan of; 

b. 

op het moment van uitreiken van de kennisgeving van het gevorderde bedrag dan wel binnen 30 

dagen na de dagtekening van de kennisgeving van het gevorderde bedrag. 

2. 

Indien de te heffen leges meer dan € 5000,- bedragen kunnen de leges worden betaald in vier 

gelijke termijnen, waarbij de eerste termijn vervalt 30 dagen na de dagtekening van de 

kennisgeving en elke volgende termijn telkens 30 dagen later. 

Artikel 6 Kwijtschelding  

Bij de invordering van leges wordt geen kwijtschelding verleend.  

Artikel 7 Teruggaaf  

1. 

Indien een aanvraag voor een vergunning voor een project dat geheel of gedeeltelijk incompleet 

(niet-ontvankelijk) is en niet verder in behandeling wordt genomen, omdat de aanvrager, na 

daartoe in de gelegenheid te zijn gesteld, de aanvraag niet of onvoldoende heeft aangevuld, vindt 

op verzoek van de aanvrager teruggaaf van het betaalde bedrag plaats ter hoogte van 80% van de 

op grond van die onderdelen voor de betreffende activiteit verschuldigde leges.  

2. 

Indien een nog niet-ontvankelijke vergunning door de aanvrager wordt ingetrokken, vindt op 

verzoek van de aanvrager teruggaaf van het betaalde bedrag plaats ter hoogte van 80% van de op 

grond van die onderdelen voor de betreffende activiteit verschuldigde leges.  

3. 



Indien de aanvrager de aanvraag om een vergunning intrekt terwijl deze aanvraag reeds in 

behandeling is genomen, vindt op verzoek van de aanvrager teruggaaf plaats ter hoogte van 50% 

van de op grond van die onderdelen voor de betreffende activiteit verschuldigde leges.  

4. 

Indien Gedeputeerde Staten een vergunning intrekken, vindt op verzoek van de 

vergunninghouder teruggaaf plaats ter hoogte van 25% van de op grond van die onderdelen voor 

de betreffende activiteit verschuldigde leges, mits op het tijdstip van het verzoek nog niet met de 

activiteiten is gestart en de aanvraag wordt ingetrokken binnen 6 maanden na verlening.  

5. 

Indien Gedeputeerde Staten een vergunning weigeren, vindt op verzoek van de aanvrager 

teruggaaf plaats ter hoogte van 25% van de op grond van die onderdelen voor de betreffende 

activiteit verschuldigde leges.  

6. 

Indien door een rechtelijke uitspraak een vergunning wordt vernietigd, vindt op verzoek van de 

vergunninghouder teruggaaf van het betaalde bedrag plaats ter hoogte van 25% van de op grond 

van die onderdelen voor de betreffende activiteit verschuldigde leges.  

7. 

Teruggaaf vindt niet plaats als het verschuldigde tarief minder bedraagt dan € 250,-.  

8. 

Een verzoek tot teruggaaf wordt ingediend bij de heffingsambtenaar van de provincie binnen zes 

weken nadat de omstandigheid, waardoor het recht op teruggaaf is ontstaan, zich heeft 

voorgedaan.  

Artikel 8 Nadere regels  

Gedeputeerde Staten kunnen nadere regels stellen met betrekking tot de heffing en invordering 

van de leges.  

Artikel 9 Overgangsregeling  

Voor diensten die zijn aangevraagd voor inwerkingtreding van deze verordening blijven de 

legestarieven gebaseerd op de Legesverordening Noord-Holland 2017 en tarieventabel 2017 van 

kracht.  

Artikel 10 Intrekking  

De Legesverordening 2017 en tarieventabel 2017 worden ingetrokken.  

Artikel 11 Inwerkingtreding  

Deze verordening met de daarbij behorende tarieventabel 2020 treedt in werking met ingang van 

1 januari 2020.  

Artikel 12 Citeertitel  

Deze verordening wordt aangehaald als: Legesverordening Noord-Holland 2020 



Haarlem, 16 december 2019 

Provinciale Staten voornoemd,  

A.Th.H. van Dijk, voorzitter  

K. Bolt, statengriffier  

Bijlage:   

Legestarieventabel 2020 

  

Hoofdstuk 1 Dienstverlening vallend onder de fysieke leefomgeving/omgevingsvergunning  

1.1  Begripsomschrijvingen  

1.1.1  Voor de toepassing van dit hoofdstuk wordt verstaan onder: 

1.1.1.1  Aanlegkosten: de aannemingssom exclusief omzetbelasting, bedoeld in paragraaf 1, eerste lid, 

van de Uniforme Administratieve Voorwaarden voor de uitvoering van werken 1989 (UAV1989), 

voor het uit te voeren werk, of voor zover deze ontbreekt, een raming van de aanlegkosten, 

exclusief omzetbelasting. Indien de werken of werkzaamheden geheel of gedeeltelijk door 

zelfwerkzaamheid geschieden wordt in deze titel onder aanlegkosten verstaan: de prijs die aan 

een derde in het economisch verkeer zou moeten worden betaald voor de werken of 

werkzaamheden waarop de aanvraag betrekking heeft;  

1.1.1.2  Bouwkosten: de aannemingssom exclusief omzetbelasting, bedoeld in paragraaf 1, eerste lid, van 

de Uniforme Administratieve Voorwaarden voor de uitvoering van werken 1989 (UAV 1989), voor 

het uit te voeren werk, of voor zover deze ontbreekt, een raming van de bouwkosten, exclusief 

omzetbelasting, bedoeld in het normblad NEN 2631, uitgave 1979, of zoals dit normblad 

laatstelijk is vervangen of gewijzigd. Indien het bouwen geheel of gedeeltelijk door 

zelfwerkzaamheid geschiedt wordt in deze titel onder bouwkosten verstaan: de prijs die aan een 

derde in het economisch verkeer zou moeten worden betaald voor het tot stand brengen van het 

bouwwerk waarop de aanvraag betrekking heeft;  

1.1.1.3  Sloopkosten: de aannemingssom exclusief omzetbelasting, bedoeld in paragraaf 1, eerste lid, van 

de Uniforme Administratieve Voorwaarden voor de uitvoering van werken 1989 (UAV 1989), voor 

het uit te voeren werk, of voor zover deze ontbreekt, een raming van de sloopkosten, exclusief 

omzetbelasting. Indien het slopen geheel of gedeeltelijk door zelfwerkzaamheid geschiedt wordt 

in deze titel onder sloopkosten verstaan: de prijs die aan een derde in het economisch verkeer 

zou moeten worden betaald voor het slopen van het bouwwerk waarop de aanvraag betrekking 

heeft.  

1.1.2  Wabo: Wet algemene bepalingen omgevingsrecht  

  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

1.2  Omgevingsvergunning 



1.2.1  een omgevingsvergunning voor een project: de som van de verschuldigde leges voor verschillende 

activiteiten of handelingen waaruit het project geheel of gedeeltelijk bestaat en waarop de aanvraag 

betrekking heeft en de verschuldigde leges voor de extra toetsen die in verband met de aanvraag 

moeten worden uitgevoerd, berekend naar de tarieven en overeenkomstig het bepaalde in 

hoofdstuk 1 van de tarieventabel. In afwijking van het voorafgaande kan ook per activiteit, 

handeling of andere grondslag een legesbedrag worden gevorderd.  

  

    Tarief 2020  

  

  

1.3  Vooroverleg/principeverzoek 

 

1.3.1  het vooroverleg of het principeverzoek over of het beoordelen van een 

principeverzoek tot het geheel of gedeeltelijk vaststellen of wijzigen van een 

inpassingsplan, een wijzigingsplan of andere besluiten gebaseerd op het bepaalde 

in artikel 3:26, eerste en tweede lid en artikel 3:6, eerste lid, Wro 

  

€ 500,00  

1.3.2  

  

indien volgend op het vooroverleg of het principeverzoek als bedoeld onder 1.3.1 

binnen één jaar voor hetzelfde plan of besluit een aanvraag tot het geheel of 

gedeeltelijk vaststellen, herzien, wijzigen of uitwerken van het inpassings- of 

wijzigingsplan in behandeling wordt genomen, wordt het op grond van artikel 

1.3.1. betaalde bedrag verrekend met de leges voor het in behandeling nemen van 

een aanvraag tot het verstrekken voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld 

onder 1.3.3.1.  

  

 

1.3.3  Bouwen van een bouwwerk 

 

1.3.3.1  

  

  

  

  

  

  

  

  

het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, eerste lid, onder a, 

Wabo of als bedoeld in art. 2.19a, tweede lid, onder a, van de Crisis- en herstelwet 

voor het aanleggen of bouwen van een bouwwerk;  

-bij bouwkosten tot € 50.000,- : € 103,- per €1.000,-  

  

  

-bij bouwkosten tussen € 50.000,- en € 400.000,- : €5.150,- vermeerderd met 

3,58% voor bouwkosten boven de €50.000,-  

  

-bij bouwkosten tussen €400.000,- en €1.000.000,- : €17.680,- vermeerderd met 

2,39% voor bouwkosten boven de € 400.000,-  

  

  

  

€ 103,00 

p/€ 1.000,-  

  

€ 5.150,00  

+ 3,58%  

  

€ 17.680,00  



  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

- bij bouwkosten tussen €1.000.000,- en € 5.000.000 : €32.020,- vermeerderd 

met 1,35% voor bouwkosten boven de € 1.000.000,-  

  

- bij bouwkosten tussen €5.000.000,- en €25.000.000:€86.020,- vermeerderd met 

0,227% voor bouwkosten boven de € 5.000.000,-  

  

-bij bouwkosten meer dan €25.000.000,- :€131.420,- vermeerderd met 0,052% 

voor bouwkosten boven de €25.000.000,-  

  

+ 2,39% 

  

€ 32.020,00  

+ 1,35%  

  

€ 86.020,00  

+0,227%  

  

€ 

131.420,00  

+ 0,052%  

  

  

  

  

  

  

  

    

1.3.3.2  Bouw-/aanlegkosten zonnecollectoren en -panelen  

 

  Bij het in behandeling nemen van een aanvraag voor een omgevingsvergunning of voor 

het beoordelen van een conceptaanvraag voor een omgevingsvergunning, die 

betrekking heeft op het plaatsen van een collector voor warmteopwekking of een paneel 

voor elektriciteitsopwekking worden de bouw-/aanlegkosten voor de collectoren of 

panelen op € 0,00 geraamd.  

Indien collectoren voor warmteopwekking of panelen voor elektriciteitsopwekking 

onderdeel uitmaken van een aanvraag omgevingsvergunning, dan wel conceptaanvraag 

omgevingsvergunning, bestaande uit meer onderdelen dan uitsluitend collectoren of 

  



panelen, dan worden voor de vaststelling van het legesbedrag de bouwkosten voor de 

collectoren of panelen buiten beschouwing worden gelaten.  

  Extra welstandstoets  

 

1.4  het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in 

art. 2.1, eerste lid, onder a, Wabo in verband met een extra toetsing aan 

welstandscriteria indien zich tijdens de beoordeling van de aanvraag wijzigingen voor 

doen in het bouwplan en daarvoor een nieuwe welstandstoets noodzakelijk is, worden 

de leges verhoogd met: 

€ 

215,00  

  Beoordeling advies agrarisch adviescommissie  

 

1.5  

  

het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in 

art. 2.1, eerste lid, onder a Wabo, indien de aanvraag tot het verstrekken van een 

vergunning krachtens wettelijk voorschrift slechts kan worden afgehandeld wanneer een 

advies van de agrarische adviescommissie wordt beoordeeld, worden de leges verhoogd 

met  

  

€ 

215,00  

  Beoordeling aanvullende gegevens  

 

1.6  

  

het in behandeling nemen van aanvullende gegevens, die worden ingediend nadat de 

aanvraag tot het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk 

als bedoeld in art.2.1, eerste lid, onder a, Wabo al in behandeling is genomen, :  

€ 

215,00  

  Toetsing of ontheffing in het kader van een exploitatieplan  

 

1.7  

  

het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in 

art. 2.1, eerste lid, onder a, Wabo, indien de aanvraag betrekking heeft op een 

bouwwerk,  

 

1.7.1  bij een ontheffing als bedoeld in art. 6.12, zesde lid, Wro € 

215,00  

1.7.2  

  

bij een toetsing aan een exploitatieplan  € 

215,00  

  

1.7.3  bij toepassing van art. 50a Woningwet € 215,00  

  Gebruik gronden en bouwwerken/vrijstellingen of ontheffingen bestemmingsplan e.a.  

 

1.8  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, eerste lid, onder c, Wabo 

tot het gebruiken van gronden of bouwwerken in strijd met:  

 



1.8.1  een bestemmingsplan of beheerverordening als bedoeld in art.2.1.12, eerste lid,onder 

a, subonderdeel 1, Wabo 

€ 215,00  

1.8.2  een bestemmingsplan of beheerverordening indien de vergunning betrekking heeft op 

een activiteit voor een bepaalde termijn als bedoeld in art. 2.12, eerste lid, onder a, 

onderdeel 2 ,Wabo (kruimellijst)  

€ 215,00  

1.8.3  een bestemmingsplan of beheerverordening als bedoeld in art. 2.12, eerste lid, onder 

a, onderdeel 3, Wabo: (buitenplans)  

€ 430,00  

1.8.4  een bestemmingsplan of beheerverordening als bedoeld in art. 2.12, eerste lid, onder 

b, Wabo : (afwijking exploitatieplan)  

€ 215,00  

1.8.5  de regels gesteld krachtens art. 4.1, derde lid Wro, als bedoeld in art. 2.12, eerste lid, 

onder b, Wabo(afwijking provinciale regeling)  

€ 215,00  

1.8.6  

  

de regels gesteld krachtens art. 4.3, derde lid, Wro, als bedoeld in art. 2.12, eerste lid, 

onder b, Wabo (afwijking nationale regeling)  

€ 215,00  

1.8.7  

  

een voorbereidingsbesluit voor zover toepassing is gegeven aan art. 3.7, vierde lid, 

tweede volzin, Wro als bedoeld in art. 2.12, eerste lid, onder c, Wabo:  

€ 215,00  

  Uitvoering werk of werkzaamheden  

 

1.9  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, eerste lid, onder b, Wabo 

voor het uitvoeren van een werk, geen bouwwerk zijn, of van werkzaamheden, in 

gevallen waarin dat bij een bestemmingsplan, beheerverordening of 

voorbereidingsbesluit is bepaald,  

€ 215,00  

  Deelbeoordeling activiteit het gebruiken van een bouwwerk met het oog op 

brandveiligheid  

 

1.10  een vergunning, die betrekking heeft op een activiteit als bedoeld in art. 2.1, eerste 

lid, onder d, van de Wabo bedraagt het tarief voor bouwwerken met een bruto 

vloeroppervlakte als bedoeld in het normblad NEN 2580, onverminderd het bepaalde 

in de andere onderdelen van dit hoofdstuk indien tevens sprake is van de in die 

onderdelen bedoelde activiteiten  

 

1.10.1  van 0 t/m 100 m2  € 450,00  

1.10.2  van 101 t/m 500 m2  € 525,00  

1.10.3  van 500 t/m 5.000 m2  € 800,00  

1.10.4  van 5.000 t/m 50.000 m2  € 

1.250,00  



1.10.5  van meer dan 50.000 m2 vermeerderd per m2 met €  € 

2.650,00  

  

  Monumenten/beschermd stads- of dorpsgezicht  

 

1.11  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in:  

 

1.11.1  Art. 2.1, eerste lid, onder f, Wabo voor het slopen, verstoren, verplaatsen of in enig 

opzicht wijzigen van een beschermd monument op een wijze waardoor het wordt 

ontsierd of in gevaar wordt gebracht, worden de leges verhoogd met  

€ 

2.155,00  

1.11.2  Art. 2.1, eerste lid, onder h, Wabo voor het slopen van een bouwwerk in een 

beschermd stads- of dorpsgezicht, worden de leges verhoogd met  

€ 

2.155,00  

1.11.3  Art. 2.2, eerste lid, onder b, onderdeel 1 en onderdeel 2, Wabo voor het slopen, 

verstoren, verplaatsen of in enig opzicht wijzigen van een krachtens provinciale of 

gemeentelijke verordening aangewezen monument, of het herstellen, gebruiken of 

laten gebruiken daarvan op een wijze waardoor het ontsierd of in gevaar wordt 

gebracht, worden de leges verhoogd met  

€ 

2.155,00  

1.11.4  Art. 2.2, eerste lid, onder c, Wabo voor het slopen van een bouwwerk, dat krachtens 

provinciale of gemeentelijke verordening is aangewezen als beschermd stads- of 

dorpsgezicht,  

€ 

2.155,00  

  Slopen  

 

1.12  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, eerste lid, onder 

g,Wabovoor het slopen van een bouwwerk in gevallen waarin dat een 

bestemmingsplan, beheerverordening of voorbereidingsbesluit is bepaald, dan wel als 

bedoeld in art.2.2, eerste lid, onderdeel a, Wabo voor het slopen van een bouwwerk 

voor zover daarvoor krachtens provinciale of gemeentelijke verordening een 

vergunning of ontheffing is vereist:  

€ 

2.155,00  

  Aanleggen of verandering brengen in een weg  

 

1.13  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2, eerste lid, onder d, 

Wabovoor het aanleggen of aanbrengen van een verandering in de wijze van aanleg 

van een weg, voor zover daarvoor tevens een verbod geldt als bedoeld in art. 2.1, 

eerste lid , onder b, Wabo,  

€ 835,00  

  Uitweg/inrit  

 

1.14  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2,eerste , onder e, Wabo voor 

het maken, hebben, veranderen of wijzigen van het gebruik van een uitweg of inrit,  

€ 475,00  

  Alarminstallatie  

 



1.15  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2, eerste lid, onder 

f,Wabovoor het in, op of aan een onroerende zaak hebben van een alarminstallatie die 

voor de omgeving een opvallend geluid of geluidsignaal kan produceren,  

€ 360,00  

  Kapactiviteiten  

 

1.16  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2, eerste lid, onder g, Wabo 

voor het vellen of doen vellen van houtopstand, worden de leges verhoogd met:  

- 

voor maximaal 5 bomen  

- 

met een opslag voor elke boom dan de vijfde boom  

  

  

  

€ 200,00  

€ 20,00  

  Handelsreclame en overige uitingen  

 

  

1.17  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in:  

 

1.17.1  Art 2.2, eerste lid, onder h, alsmede art. 2.2, tweede lid, Wabo voor het gebruiken van 

een zaak voor het aanbrengen of doen aanbrengen van opschriften, aankondigingen, 

afbeeldingen, reclameobjecten of constructies, in welke vorm dan ook, die zichtbaar zijn 

vanaf een voor het publieke toegankelijke plaats  

€ 

360,00  

1.17.2  Art. 2.2, eerste lid, onder i, alsmede art. 2.2, tweede lid, Wabo voor het als zakelijk 

gerechtigde of gebruiker van een zaak toe te staan voor het aanbrengen of doen 

aanbrengen van opschriften, aankondigingen, afbeeldingen, reclameobjecten of 

constructies, in welke vorm dan ook, die zichtbaar zijn vanaf een het publiek 

toegankelijke plaats  

€ 

360,00  

  Omgevingsvergunning in twee fasen  

 

1.18  het verstrekken van een omgevingsvergunning in twee fasen als bedoeld in art.2.5, 

eerste lid, Wabo ter zake van de:  

 

1.18.1  eerste fase : het bedrag dat voortvloeit door toepassing van de tarieven opgenomen in 

hoofdstuk 1 deze tarieventabel voor de vergunning(en) waarvoor de aanvraag voor de 

eerste fase wordt gedaan  

 

1.18.2  tweede fase : het bedrag dat voortvloeit door toepassing van de tarieven opgenomen in 

hoofdstuk 1 van deze tarieventabel voor de vergunning(en) waarvoor de aanvraag voor 

de tweede fase wordt gedaan  

 

  Beoordeling bodemrapport  

 



1.19  Onverminderd het bepaalde in de voorgaande onderdelen van dit hoofdstuk bedraagt 

het tarief, indien krachtens wettelijk voorschrift voor de in dat onderdeel bedoelde 

aanvraag een bodemrapport wordt beoordeeld  

 

1.19.1  bij de beoordeling van een milieukundig bodemrapport  € 

215,00  

1.19.2  bij de beoordeling van een archeologisch bodemrapport  € 

215,00  

  Verlenging tijdelijke vergunning  

 

1.20  Bij een verlenging van een tijdelijke vergunning voor de bouw/aanleg van een tijdelijke 

voorziening, waarbij de afronding van het project niet binnen de in eerste instantie 

bepaalde termijn mogelijk blijkt te zijn bedragen de leges:  

De verlenging wordt eveneens voor een bepaalde termijn verleend.  

€ 

800,00  

  Geringe wijziging  

 

1.22  tot een geringe wijziging van een vergunning als gevolg van een, naar de 

omstandigheden beoordeeld, geringe wijziging in het project  

€ 

215,00  

  Overige omgevingsvergunningen  

 

1.23  Het verstrekken van een omgevingsvergunning als bedoel in de Wabo voor zover 

daarvoor niet elders in hoofdstuk 1 van de tarieventabel een tarief is opgenomen  

€ 

215,00  

  Kosten kennisgeving  

 

1.24  het doen van kennisgevingen: per kennisgeving, indien van toepassing, ingevolge enig 

artikel van de Wabo  

  

€ 

320,00  

  

Hoofdstuk 2 Wegen en waterwegen  

  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

artikel  Omschrijving  Tarief 

2020  

 

Wegen  

 



  Wegenverkeerswet  

 

2.1.1  het verkrijgen van een ontheffing als bedoeld in art. 8 de Wegenverkeerswet 1994 

(WVW)  

€ 350,00  

2.1.2  een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld in de Wegenverkeerswet 

1994 (WVW)  

€ 135,00  

  Regeling voertuigen  

 

2.2.1  het verkrijgen van een ontheffing als bedoeld in art. 9.1 van de regeling voertuigen € 475,00  

2.2.2  een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld in art. 9.1 van de regeling 

voertuigen 

€ 170,00  

  Reglement Verkeersregels en verkeerstekens 1990  

 

2.3.1  het verkrijgen van een ontheffing als bedoeld in art. van het Reglement Verkeerregels 

en verkeertekens 1990  

€ 210,00  

2.3.2  een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld in art. van het Reglement 

Verkeerregels en verkeertekens 1990  

€ 175,00  

  Wegenverordening  

 

2.4.1.1  het verkrijgen van een vergunning ingevolge de Wegenverordening Noord-Holland 

voor:  

- 

het aanleggen of in stand houden van een kunstwerk over een weg of binnen de grens 

van een weg;  

- 

het veranderen van een kunstwerk, zodanig dat zij daardoor niet meer voldoen aan de 

bestemming en de omschrijving in de wegenlegger;  

- 

het opbreken van een wegverharding en het verlagen of ophogen van een weg  

  

  

  

  

  

  

  

€ 

1.200,00  

2.4.1.2  een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld in de Wegenverordening 

Noord-Holland  

€310,00  

2.4.2  het uitvoeren van kleine graafwerkzaamheden in een weg € 155,00  



2.4.3  het verkrijgen van een vergunning als bedoeld in de Wegenverordening Noord-Holland 

voor:  

- 

het afdammen, dempen of verminderen van het water-afvoerend vermogen van een 

langs of op de grens van een weg gelegen sloot;  

- 

het aanbrengen en hebben van opslagtanks, bakken, putten, goten e.d., voetpaden, 

stoepen, bouwconstructies, verhogingen van wallen en andere  

€ 350,00  

  - 

voorwerpen;  

- 

het weiden van dieren;  

- 

het aanbrengen, hebben of verwijderen van beplanting, borden of palen;  

- 

het leggen of hebben liggen van rails;  

- 

het laten afstromen of aflopen van fecaliën, gier, mest of afvalwater via bermsloten of 

hemelwater van daken of uit goten; 

- 

het innemen van een (vaste) standplaats met voertuigen ten behoeve van handel of 

bedrijf;  

- 

het plaatsen of laten liggen van agrarische of andere producten of materialen binnen 

2 meter uit de kant van de verharding;  

- 

het over of boven de weg aanbrengen en hebben van uitspringende constructiedelen 

of voorwerpen, het laten draaien van voorzieningen waaraan hang- of sluitwerk is 

bevestigd of het aanbrengen en hebben van andere zaken. 

  

2.4.4  een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld onder 2.4.3  € 175,00  



2.4.5  het verkrijgen van een vergunning als bedoeld in de Wegenverordening Noord-Holland 

voor het in een weg leggen of hebben liggen van leidingen (buizen en kabels 

daaronder begrepen):  

- 

voor de eerste 100 meter (of gedeelte daarvan)  

- 

voor elke volgende 100 meter (of gedeelte daarvan) tot 1.000 meter  

- 

voor elke volgende 100 meter ( of gedeelte daarvan) van 1.000 tot 10.000 meter  

- 

voor elke volgende 100 meter (of gedeelte daarvan) boven de 10.000 meter  

  

  

  

  

  

€ 465,00  

€ 87,35  

  

€ 77,75  

  

€ 31,20  

2.4.6  een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld onder 2.4.5 of een 

opdracht tot het verleggen in opdracht van de provincie Noord-Holland  

€ 465,00  

2.4.7  het verkrijgen van een vergunning als bedoeld in art. 5 van de Wegenverordening voor 

het in een weg leggen of hebben liggen van een duiker  

€ 350,00  

2.4.8  een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld onder 2.4.7  € 115,00  

2.5  Waterwegen  

 

2.5.1  het verstrekken van een ontheffing als bedoeld in:  

- 

art. 4.7, eerste lid, onder a, van de Waterverordening provincie Noord-Holland  

- 

art. 4.7, eerste lid, onder b, van de Waterverordening provincie Noord-Holland  

  

  

€ 

1.100,00  

  

€ 

1.100,00  

2.5.2  een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld onder 2.5.1  € 620,00  

2.5.3  het verstrekken van een ontheffing als bedoeld in art. 4.7, eerste lid onder c van de 

Waterverordening Noord-Holland voor:  

  

  



a. 

kunstwerken;  

b. 

remming- en geleide- werken en wachtplaatsen, afzonderlijk bij reeds bestaande 

kunstwerken;  

€ 620,00  

€ 465,00  

  c. 

oeverwerken, met inbegrip van los- en laadplaatsen;  

d. 

voorwerpen, waaronder palen en steigers;  

e. 

kabels, buizen en leidingen:  

  

€ 465,00  

€ 310,00  

€ 475,00  

2.5.4  een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld onder 2.5.3 voor:  

a. 

kunstwerken;  

b. 

remming- en geleide- werken en wachtplaatsen, afzonderlijk bij reeds bestaande 

kunstwerken;  

c. 

oeverwerken, met inbegrip van los- en laadplaatsen;  

d. 

voorwerpen, waaronder palen en steigers;  

e. 

kabels, buizen en leidingen:  

  

  

  

  

€ 550,00  

€ 350,00  

€ 350,00  

€ 210,00  

€ 355,00  

2.6.1.1  het verstrekken van een ontheffing, vergunning, toestemming of vrijstelling als 

bedoeld in Scheepvaartverkeerswet of als bedoeld in Binnenvaartpolitiereglement, 

waaronder een vergunning als bedoeld art. 1.21, tweede lid, van het 

Binnenvaartpolitiereglement voor incidenteel bijzonder transport, of ontheffing voor 

het innemen van een ligplaats  

€ 225,00  



2.6.1.2  het wijzigen van een ontheffing, vergunning, toestemming of vrijstelling als bedoeld 

in Scheepvaartverkeerswet of als bedoeld in Binnenvaartpolitiereglement, waaronder 

een vergunning als bedoeld art. 1.21, tweede lid van het Binnenvaartpolitiereglement 

voor incidenteel bijzonder transport, of ontheffing voor het innemen van een ligplaats  

€ 75,00  

2.6.2  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 1.21 tweede van het 

Binnenvaartpolitiereglement (bijzonder transport) voor een jaar  

€ 235,00  

2.6.3  een wijziging of verlenging van een ontheffing, vergunning, toestemming of 

vrijstelling als bedoeld onder 2.6.2  

€ 115,00  

2.6.4  het begeleiden van schepen door of met behulp van een ambtenaar van de provincie 

Noord-Holland;  

- 

begeleiding per voertuig per kwartier (of gedeelte daarvan);  

- 

begeleiding per vaartuig per kwartier (of gedeelte daarvan);  

  

  

€ 16,60  

€ 25,05  

  

  

Hoofdstuk 3 Waterwet  

  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

    Tarief 

2020  

3.1  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 6.4 van de Waterwet per m3 

nominale pompcapaciteit per uur van de pompinstallatie waarmee water aan de grond 

wordt onttrokken dan wel in de grond wordt geïnfiltreerd;  

- 

met een minimum per vergunning van  

- 

met een maximum per vergunning van  

  

  

€ 24,25  

€ 715,00  

€ 

13.845,00  

3.2  het verstrekken van een vergunning als bedoeld onder 3.1 letter a, waarbij sprake is van 

samenloop conform art. 6.17 van de Waterwet per m3 nominale pompcapaciteit per uur 

van de pompinstallatie waarmee water aan de grond wordt onttrokken dan wel in de 

grond wordt geïnfiltreerd;  

  

  

  



- 

met een minimum per vergunning van  

- 

met een maximum per vergunning van  

€ 32,25  

€ 950,00  

€ 

18.405,00  

3.3  een wijziging van een vergunning, als bedoeld onder 3.1 en 3.2, indien deze leidt tot 

een wijziging van de pompcapaciteit, een minimumbedrag van een en ander met dien 

verstande dat indien de wijziging leidt tot een uitbreiding van de pompcapaciteit 

overeenkomstig het bepaalde onder 3.1 en 3.2 met inachtneming van het 

minimumtarief en het maximumtarief 

€ 715,00  

3.4.  een wijziging van een voorschrift van een vergunning als bedoeld onder 3.2. per te 

wijzigen voorschrift  

€ 345,00  

3.5  het verkrijgen van een gedoogbeschikking voor het tijdelijk zonder vergunning in 

werking hebben van een inrichting of een gedeelte van een inrichting in samenhang met 

een te starten of gestarte vergunningsprocedure, waarbij het aangevraagde gedogen 

anticipeert op verlening van de vergunning, het overeenkomstig het onder 3.1 ( van de 

tarieventabel) vast te stellen bedrag voor het aanvragen van een vergunning, met dien 

verstande dat 25% van de onder 5.1 (van de tarieventabel) genoemde bedragen worden 

geheven, met een minimum van 

€ 180,00  

3.6  het verkrijgen van een gedoogbeschikking, waarbij in andere gevallen als bedoeld in 3.6 

toestemming wordt gegeven dat tijdelijk bepaalde vergunningsvoorschriften niet 

worden nageleefd, met uitzondering van gevallen waarbij sprake is van het niet tijdig 

nemen van een besluit op een onder 3.1 en 3.2 genoemde aanvraag binnen de in art. 

3:18 van de  

Algemene wet bestuursrecht genoemde termijn van zes maanden  

€ 180,00  

 

Kosten kennisgevingen  

 

3.7  het doen van kennisgevingen: per kennisgeving, indien van toepassing;  

- 

ingevolge de Waterwet;  

- 

in relatie tot een in behandeling genomen aanvraag  

€ 320,00  

  tot het verkrijgen van een gedoogbeschikking  € 320,00  

  

Hoofdstuk 4 Wet hygiëne en veiligheid badinrichtingen en zwemgelegenheden  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 



    Tarief 

2020  

4.1  het verstrekken van een ontheffing als bedoeld in art. 5 , eerste lid van de Wet hygiëne en 

veiligheid badinrichtingen en zwemgelegenheden voor een badinrichting of 

zwemgelegenheid:  

€ 

550,00  

4.2  een wijziging of aanvulling dan wel intrekking van een ontheffing als bedoeld onder 4.1.  € 

300,00  

  

Hoofdstuk 5 Ontgrondingenwet, ontgrondingenverordening Noord-Holland 2010 

5.1  Begripsomschrijvingen  

5.1.1  Voor de toepassing van dit hoofdstuk wordt verstaan onder: 

5.1.1.1  Oppervlaktedelfstoffen: bouwgrondstoffen zoals zand, klei, grind en leem  

  

  

  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

  

    Tarief 2020  

5.2  het verstrekken van een vergunning ingevolge de Ontgrondingenwet en de 

Ontgrondingenverordening Noord-Holland 2010:  

a. 

ingeval geen oppervlaktedelfstoffen van de desbetreffende percelen wordt afgevoerd  

b. 

ingeval oppervlaktedelfstoffen van de desbetreffende percelen wordt afgevoerd, dient 

het tarief zoals vermeld onder 5.1.a te worden vermeerderd met:  

- 

per m3  

- 

tot een maximum van  

  

  

€ 3.400,00  

  

  

  

€ 0,10  

€ 

104.600,00  



5.3  een wijziging van een vergunning als bedoeld onder 5.2.b, indien deze leidt tot 

vergroting van de maximum hoeveelheid oppervlaktedelfstoffen voor winning waarvan  

(oorspronkelijk) vergunning is verleend, een bedrag gelijk aan het verschil tussen het 

met  

 

  toepassing van het bepaalde onder 5.2.b, verschuldigde bedrag voor de opnieuw 

vastgestelde hoeveelheid en het reeds betaalde bedrag  

  

5.4  a. 

een wijziging van een vergunning als bedoeld onder 5.2.a, anders dan in de onder 

5.2.b genoemde gevallen;  

b. 

een machtiging krachtens art. 12 van de Ontgrondingswet 

€ 1.125,00  

  

€ 1.125,00  

5.5  een wijziging van een vergunning als bedoeld onder 5.2.a waarbij sprake is van een 

combinatie van de onder 5.3 en 5.4 genoemde gevallen, de bedragen conform 5.2.a en 

5.2.b betekent de wijziging echter dat er geen gebruik wordt gemaakt van de 

vergunning en de vergunning wordt ingetrokken, dan bestaat er recht op teruggaaf 

van 50% van de opgelegde aanslag van de onder 5.2.b per m3 genoemde bedragen.  

Het onder 5.2.a. genoemde bedrag is nooit onderdeel van de teruggaaf. 

 

5.6.  het doen van kennisgevingen: per kennisgeving ingevolge de Ontgrondingswet en de 

Ontgrondingenverordening Noord-Holland 2010 volgens procedure afdeling 3.4 van de  

Algemene wet bestuursrecht 

€ 320,00  

  

  

Hoofdstuk 6 Wadloopverordening 2019 provincie Friesland  

  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

    Tarief 2020  

6.1  een vergunning als bedoeld in art. 4 van de “Wadloopverordening 2019” voor:  

a. 

rechtspersonen die per jaar tot 1.000 wadlopers begeleiden;  

b. 

rechtspersonen die per jaar 1.000 tot 5.000 wadlopers begeleiden;  

  

  

€ 750,00  

€ 2.500,00  

€ 4.000,00  



c. 

rechtspersonen die per jaar 5.000 of meer wadlopers begeleiden;  

d. 

natuurlijke personen die groepen tot 12 personen begeleiden;  

e. 

natuurlijke personen die solo lopen;  

  

€ 250,00  

€ 125,00  

6.2  een erkenning tot wadloopgids;  € 35,00  

6.3  een begeleiderspas;  € 35,00  

6.4  Een met beperking in tijd of plaats vanaf 50 personen: a. voor natuurlijke personen;  

b. 

voor rechtspersonen en andere organisaties  

  

€ 75,00  

€ 250,00  

6.5  voor een solopas;  € 35,00  

6.6  a. 

voor droogvallende platen voor groepen kleiner dan 50 personen;  

b. 

voor droogvallende platen voor groepen van meer dan 50 personen  

€ 0,00  

€ 200,00  

  

  

Hoofdstuk 7 Wet Natuurbescherming (Wnb) 

  

Het tarief bedraagt voor het nemen van een besluit over de verlening van: 

    Tarief 

2020  

7.1  a. € 

300,00  



een tegemoetkoming in geleden schade, aangericht door in het wild levende beschermde 

dieren als bedoeld in art. 6.1. eerste lid Wnb; beschermde dieren als bedoeld in art. 6.1. 

eerste lid Wnb  

b. 

de retributie wordt niet geheven als het gaat om schade die is aangericht: 1. in een 

foerageergebied of ganzenrustgebied gedurende de periode dat de schadeveroorzakende 

diersoort niet mag worden verjaagd of gedood.  

2. door de das, de bever, de wilde kat, de otter, de wolf of de lynx;  

  

c. 

er vindt geen teruggaaf plaats als de aanvraag, als bedoeld in art. 7.1. letter a wordt 

ingetrokken en er al een taxatie van de schade heeft plaatsgevonden;  

d. 

In afwijking van artikel 8 van de Legesverordening Noord-Holland 2020 vindt er geen 

teruggaaf plaats indien het verzoek wordt afgewezen of geweigerd.  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

7.2  een vergunning voor het realiseren van projecten of het verrichten van andere 

handelingen als bedoeld in artikel 2.7, tweede en 3 lid, Wet natuurbescherming m.u.v. 

vergunningen die worden verleend in het kader van beheer en schadebestrijding in Natura 

2000-gebieden, alsmede voor vergunningen voor het uitvoeren van herstel en 

instandhoudingsmaatregelen in het belang van Natura 2000gebieden zoals bedoeld in 

artikel 2.2. van de Wet natuurbescherming.  

€ 

2.000,00  

7.3  een ontheffing als bedoeld in artikel 3.3, eerste lid, , artikel 3.8, eerste lid, artikel 3.10, 

tweede lid, artikel 3.17, artikel 3.25, artikel 3.32 en artikel 3.34 Wet natuurbescherming, 

m.u.v. de ontheffingen die worden verleend t.b.v. schadebestrijding en populatiebeheer, 

alsmede t.b.v. onderzoek, onderwijs en opvang van beschermde inheemse diersoorten  

€ 

2.250,00  

7.4  een ontheffing als bedoeld in artikel 4.5, eerste en derde lid Wet natuurbescherming 

(houtopstanden)  

€ 400,00  

  

Hoofdstuk 8 Wet Luchtvaart (Wlv)  

  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor 

    Tarief 

2020  



8.1  een ontheffing van maximaal 2 starts en 2 landingen per dag voor bemande helikopters 

als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en uitzonderlijk gebruik)  

€ 690,00  

8.2  een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en 

hetzelfde terrein voor bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en 

uitzonderlijk gebruik)  

€ 690,00  

8.3  een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en 

hetzelfde terrein voor bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en 

uitzonderlijk gebruik), indien voor niet meer dan 10 starts en/of landingen voor één dag 

wordt gebruikt  

€ 377,00  

8.4  een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en 

hetzelfde terrein voor luchtvaartuigen niet zijnde bemande helikopters als bedoeld in 

art.  

8a. 51 Wlv (tijdelijk en uitzonderlijk gebruik)  

€ 690,00  

8.5  

  

  

een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en 

hetzelfde terrein voor luchtvaartuigen niet zijnde bemande helikopters als bedoeld in 

art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en uitzonderlijk gebruik), indien voor niet meer dan 10 starts 

en/of landingen voor één dag wordt gebruikt 

€ 377,00  

8.6  een luchtvaartregeling als bedoeld in art. 8.64 eerste lid Wlv, op verzoek, niet zijnde 

“omzettingen” van ontheffingen op grond van art. 13 (voormalige) Luchtvaartwet  

€ 

3.388,00  

8.7  een wijziging vaneen luchtvaartregeling als bedoeld in art. 8.64 eerste lid Wlv, op 

verzoek,  

€ 

1.695,00  

8.8  een luchtvaartbesluit als bedoeld in art. 8.43 Wlv, op verzoek, niet zijnde “omzettingen” 

van ontheffingen op grond van art. 13 (voormalige) Luchtvaartwet 

€ 

9.815,00  

8.9  een wijziging vaneen luchtvaartbesluit als bedoeld in art. 8.43 Wlv, op verzoek,  € 

4.907,00  

8.10  behalve de leges bedoeld in hoofdstuk 8 wordt voorts in rekening gebracht een bedrag 

voor te maken kosten per kennisgeving 1) 

€ 320,00  

  

  

Hoofdstuk 9 Overige diensten t.b.v. legesverordening  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

    Tarief 

2020  



9.1  a. 

het verstrekken van een vergunning, ontheffing, vrijstelling, toestemming, machtiging, etc. 

krachtens een provinciale verordening, provinciaal reglement of enig ander wettelijk 

voorschrift, anders dan hiervoor genoemd;  

b. 

een wijziging of verlenging van een vergunning, ontheffing, vrijstelling, toestemming, 

machtiging, etc. als bedoeld onder 9.1.a  

€ 

215,00  

  

  

  

€ 

107,50  

9.2  behalve de leges bedoeld in hoofdstuk 9 wordt voorts in rekening gebracht een bedrag 

voor te maken kosten per kennisgeving  

€ 

320,00  
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Hoofdstuk  1 Dienstverlening vallend onder de fysieke leefomgeving/omgevingsvergunning  

 

1.1  Begripsomschrijvingen 

 1.1.1  Voor de toepassing van dit hoofdstuk wordt verstaan onder: 

 1.1.1.1  Aanlegkosten: de aannemingssom exclusief omzetbelasting, bedoeld in paragraaf 1, eerste lid, van de   
Uniforme Administratieve Voorwaarden voor de uitvoering van werken 2012 (UAV2012), voor het uit te voeren 
werk, of voor zover deze ontbreekt, een raming van de aanlegkosten, exclusief omzetbelasting. Indien de 
werken of werkzaamheden geheel of gedeeltelijk door zelfwerkzaamheid geschieden wordt in deze titel onder 
aanlegkosten verstaan: de prijs die aan een derde in het economisch verkeer zou moeten worden betaald 
voor de werken of werkzaamheden waarop de aanvraag betrekking heeft; 

 1.1.1.2  Bouwkosten: de aannemingssom exclusief omzetbelasting, bedoeld in paragraaf 1, eerste lid, van de Uniforme 
Administratieve Voorwaarden voor de uitvoering van werken 2012 (UAV 2012), voor het uit te voeren werk, of 
voor zover deze ontbreekt, een raming van de bouwkosten, exclusief omzetbelasting, bedoeld in het normblad 
NEN 2699,  of zoals dit normblad laatstelijk is vervangen of gewijzigd. Indien het bouwen geheel of gedeeltelijk 
door zelfwerkzaamheid geschiedt wordt in deze titel onder bouwkosten verstaan: de prijs die aan een derde in 
het economisch verkeer zou moeten worden betaald voor het tot stand brengen van het bouwwerk waarop de 
aanvraag betrekking heeft; 

1.1.1.3 Tijdelijk bouwwerk: In afwijking van artikel 1.1.1.2 geldt als grondslag voor de vaststelling van de bouwkosten 

voor een tijdelijk bouwwerk:  
1.1.1.3.1 indien het een bouwwerk betreft dat qua constructie niet bedoeld is om verplaatsbaar te zijn, de 

aannemingssom dan wel een raming van de bouwkosten vastgesteld als omschreven in artikel 1.1.1.2 

1.1.1.3.2 indien het een gehuurd bouwwerk betreft dat qua constructie bedoeld is om verplaatsbaar te zijn, de 
plaatsingskosten vermeerderd met de huurkosten van het bouwwerk berekend over de beoogde 
instandhoudingtermijn. Deze kosten zijn exclusief de omzetbelasting; 

1.1.1.3.3 indien het niet een gehuurd bouwwerk betreft dat qua constructie bedoeld is om verplaatsbaar te zijn, de som 
van de plaatsingskosten en de aanschaf-, leverings- en (ver)bouwkosten van het bouwwerk. Deze kosten zijn 
exclusief de omzetbelasting; 

 1.1.1.4 Sloopkosten: de aannemingssom exclusief omzetbelasting, bedoeld in paragraaf 1, eerste lid, van de Uniforme 
Administratieve Voorwaarden voor de uitvoering van werken 2012 (UAV 2012), voor het uit te voeren werk, of 
voor zover deze ontbreekt, een raming van de sloopkosten, exclusief omzetbelasting. Indien het slopen geheel 
of gedeeltelijk door zelfwerkzaamheid geschiedt wordt in deze titel onder sloopkosten verstaan: de prijs die 
aan een derde in het economisch verkeer zou moeten worden betaald voor het slopen van het bouwwerk 
waarop de aanvraag betrekking heeft. 

1.1.2 Wabo: Wet algemene bepalingen omgevingsrecht 
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Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

1.2  Omgevingsvergunning 

1.2.1  een omgevingsvergunning voor een project: de som van de verschuldigde leges voor verschillende activiteiten 
of handelingen waaruit het project geheel of gedeeltelijk bestaat en waarop de aanvraag betrekking heeft en 
de verschuldigde leges voor de extra toetsen die in verband met de aanvraag moeten worden uitgevoerd, 
berekend naar de tarieven en overeenkomstig het bepaalde in hoofdstuk 1 van de tarieventabel. In afwijking 
van het voorafgaande kan ook per activiteit, handeling of andere grondslag een legesbedrag worden gevorderd. 

 

    Tarief 2021 

      

 1.3  Vooroverleg/principeverzoek  

1.3.1   het vooroverleg of het principeverzoek over of het beoordelen van een principeverzoek tot het 
geheel of gedeeltelijk vaststellen of wijzigen van een inpassingsplan, een wijzigingsplan of andere 
besluiten gebaseerd op het bepaalde in artikel 3:26, 1ste  en 2de  lid en artikel 3:6, 1ste  lid, Wro 
 

€ 510,00 

1.3.2 
  

indien volgend op het vooroverleg of het principeverzoek als bedoeld onder 1.3.1 binnen één jaar 
voor hetzelfde plan of besluit een aanvraag tot het geheel of gedeeltelijk vaststellen, herzien, wijzigen 
of uitwerken van het inpassings- of wijzigingsplan in behandeling wordt genomen, wordt het op 
grond van artikel 1.3.1. betaalde bedrag verrekend met de leges voor het in behandeling nemen van 
een aanvraag tot het verstrekken voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld onder 1.3.3.1. 

 

 

 1.3.3  Bouwen van een bouwwerk  

1.3.3.1  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder a, Wabo of als bedoeld in 
art. 2.19a, 2de lid, onder a van de Crisis- en herstelwet voor het aanleggen of bouwen van een 
bouwwerk; 
-bij bouwkosten tot € 50.000,-                                        : € 100,- per €1.000,-     
 
       
-bij bouwkosten tussen € 50.000,- en € 400.000,-       : €5.000,-  vermeerderd   met 3,00% voor 
bouwkosten boven de €50.000,-            
             
-bij bouwkosten tussen €400.000,- en €1.000.000,-   : €15.500,- vermeerderd met 2,39% voor 
bouwkosten boven de € 400.000,- 
 
 
 
- bij bouwkosten tussen €1.000.000,- en € 5.000.000 : €29.000,- vermeerderd met 1,35% voor 

 
 

 
€ 100,00 

per € 1.000,- 
 

€ 5.000,00 
+ 3,00% 

 
 € 15.500,00 + 

2,40% 
 
 
 

€ 29.000,00 
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bouwkosten boven de € 1.000.000,- 
 
- bij bouwkosten tussen €5.000.000,- en €25.000.000:€ 83.000- vermeerderd met 0,25%  voor 
bouwkosten boven de € 5.000.000,- 
 
-bij bouwkosten meer dan €25.000.000,-                      :€133.000,- vermeerderd met 0,05% voor 
bouwkosten boven de €25.000.000,- 
 

+ 1,35% 
 

€ 83.000,00 
+ 0,25% 

 
€ 133.000,00 

+ 0,050% 
 

 

1.3.3.2  Bouw-/aanlegkosten zonnecollectoren en -panelen  

 Bij het in behandeling nemen van een aanvraag voor een omgevingsvergunning of voor het 
beoordelen van een conceptaanvraag voor een omgevingsvergunning, die betrekking heeft op het 
plaatsen van een collector voor warmteopwekking of een paneel voor elektriciteitsopwekking 
worden de bouw-/aanlegkosten voor de collectoren of panelen op € 0,00 geraamd.  
Indien collectoren voor warmteopwekking of panelen voor elektriciteitsopwekking onderdeel 
uitmaken van een aanvraag omgevingsvergunning, dan wel conceptaanvraag omgevingsvergunning, 
bestaande uit meer onderdelen dan uitsluitend collectoren of panelen, dan worden voor de 
vaststelling van het legesbedrag de bouwkosten voor de collectoren of panelen buiten beschouwing  
gelaten. 

 

   Extra welstandstoets   

 1.4  het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in art. 2.1, 1ste 
lid, onder a Wabo  in verband met een extra toetsing aan welstandscriteria indien zich tijdens de 
beoordeling van de aanvraag wijzigingen voor doen in het bouwplan en daarvoor een nieuwe 
welstandstoets noodzakelijk is, dan worden de leges verhoogd met: 

€ 220,00  

 Beoordeling advies agrarisch adviescommissie  

1.5  
  

het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in art. 2.1, 1ste 
lid, onder a Wabo, indien de aanvraag tot het verstrekken van een vergunning krachtens wettelijk 
voorschrift slechts kan worden afgehandeld wanneer een advies van de agrarische adviescommissie 
wordt beoordeeld, dan worden de leges verhoogd met 
 

€ 220,00  

 Beoordeling aanvullende gegevens  

1.6 
  

het in behandeling nemen van aanvullende gegevens, die worden ingediend nadat de aanvraag tot 
het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in art. 2.1, 1ste 
lid, onder a Wabo al in behandeling is genomen, dan worden de leges verhoogd met  :  

€ 220,00  

 Toetsing of ontheffing in het kader van een exploitatieplan  
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1.7 
 

het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in art. 2.1, 1ste 
lid  onder a, Wabo, indien de aanvraag betrekking heeft op een bouwwerk,   

 

1.7.1 bij een ontheffing als bedoeld in art. 6.12, 6de lid Wro € 220,00  

1.7.2 
 

bij een toetsing aan een exploitatieplan € 310,00 

1.7.3 bij toepassing van art. 50a Woningwet € 220,00  

  Gebruik gronden en bouwwerken/vrijstellingen of ontheffingen bestemmingsplan e.a.  

1.8 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder c, Wabo tot het gebruiken 
van gronden of bouwwerken in strijd met:  

 

1.8.1  een bestemmingsplan of beheerverordening als bedoeld in art.2.1.12, 1ste lid onder a sub 1, Wabo  € 260,00 

1.8.2 een bestemmingsplan of beheerverordening indien de vergunning betrekking heeft op een activiteit 
voor een bepaalde termijn als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder a, sub 2,Wabo (kruimellijst) 

€ 310,00 

1.8.3  een bestemmingsplan of beheerverordening als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder a, sub 3, Wabo: 
(buitenplans) 

€ 410,00 

1.8.4  een bestemmingsplan of beheerverordening als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder b, Wabo : 
(afwijking exploitatieplan) 

€ 310,00 

1.8.5          de regels gesteld krachtens art. 4.1, 3de lid Wro, als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder b, Wabo 
(afwijking provinciale regeling) 

€ 310,00 

1.8.6 
 

de regels gesteld krachtens art. 4.3, 3de lid, Wro, als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder b Wabo 
(afwijking nationale regeling) 

€ 220,00  

1.8.7 
 

een voorbereidingsbesluit voor zover toepassing is gegeven aan art. 3.7, 4de lid, 2de volzin, Wro als 
bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder c, Wabo : 

€ 220,00  

 Uitvoering werk of werkzaamheden  

1.9 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder b, Wabo voor het uitvoeren 
van een werk, geen bouwwerk zijn, of van werkzaamheden, in gevallen waarin dat bij een 
bestemmingsplan, beheerverordening of voorbereidingsbesluit is bepaald,  

€ 285,00 

 Deelbeoordeling activiteit het gebruiken van een bouwwerk met het oog op brandveiligheid  

1.10 een vergunning, die betrekking heeft op een activiteit als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder d van de 
Wabo bedraagt het tarief voor bouwwerken met een bruto vloeroppervlakte als bedoeld in het 
normblad NEN 2580, onverminderd het bepaalde in de andere onderdelen van dit hoofdstuk indien 
tevens sprake is van de in die onderdelen bedoelde activiteiten 

 

1.10.1 van 0 t/m 100 m2                                                                                  €  458,00  

1.10.2 van 101 t/m 500 m2                                                                            € 534,50  

1.10.3 van 500 t/m 5.000 m2                                                                                                                                          € 814,40 

1.10.4 van 5.000 t/m 50.000 m2                                                                                                                                                        € 1.272,50  

1.10.5 van meer dan 50.000 m2                                                                                                                                                € 2.698,00  

1.10.6 
 

Het verstrekken van een advies inzake de beoordeling van de brandveiligheid € 612,50 
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 Monumenten/beschermd stads- of dorpsgezicht  

1.11 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in:  

1.11.1 Art. 2.1, 1ste lid, onder f, Wabo voor het slopen, verstoren, verplaatsen of in enig opzicht wijzigen van 
een beschermd monument op een wijze waardoor het wordt ontsierd of in gevaar wordt gebracht, 
worden de leges verhoogd met 

€ 2.195,00  

1.11.2 Art. 2.1, 1ste lid, onder h, Wabo voor het slopen van een bouwwerk in een beschermd stads- of 
dorpsgezicht,  worden de leges verhoogd met 

€ 2.195,00  

1.11.3 Art.2.2, 1ste lid, onder b, sub 1 en sub 2, Wabo voor het slopen, verstoren, verplaatsen of in enig 
opzicht wijzigen van een krachtens provinciale of gemeentelijke verordening aangewezen monument, 
of het herstellen, gebruiken of laten gebruiken daarvan op een wijze waardoor het ontsierd of in 
gevaar wordt gebracht, worden de leges verhoogd met 

€ 2.195,00  

1.11.4 Art. 2.2, 1ste lid, onder c, Wabo voor het slopen van een bouwwerk, dat krachtens provinciale of 
gemeentelijke verordening is aangewezen als beschermd stads- of dorpsgezicht, worden de leges 
verhoogd met 

€ 2.195,00  

 Slopen  

1.12  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder g, Wabo voor het slopen 
van een bouwwerk in gevallen waarin dat een bestemmingsplan, beheerverordening of 
voorbereidingsbesluit is bepaald, dan wel als bedoeld in art.2.2, 1ste lid, onderdeel a, Wabo voor het 
slopen van een bouwwerk voor zover daarvoor krachtens provinciale of gemeentelijke verordening 
een vergunning of ontheffing is vereist: 

€ 2.455,00  

 Aanleggen of verandering brengen in een weg  

1.13 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2, 1ste lid, onder d, Wabo voor het 
aanleggen of aanbrengen van een verandering in de wijze van aanleg van een weg, voor zover 
daarvoor tevens een verbod geldt als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid , onder b, Wabo,  

 € 850,00  

 Uitweg/inrit  

1.14 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2,1ste , onder e, Wabo voor het maken, 
hebben, veranderen of wijzigen van het gebruik van een uitweg of inrit,  

€ 483,55 

 Alarminstallatie  

1.15 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2, 1ste lid, onder f, Wabo voor het in, op of 
aan een onroerende zaak hebben van een alarminstallatie die voor de omgeving een opvallend geluid 
of geluidsignaal kan produceren,  

€ 366,50  

 Kapactiviteiten  

1.16 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2, 1ste lid, onder g,  Wabo voor het vellen of 
doen vellen van houtopstand, worden de leges verhoogd met: 

- voor maximaal 5 bomen 
- met een opslag voor elke boom dan de vijfde boom 

€ 305,00 
€ 30,50 

 Handelsreclame en overige uitingen  

1.17 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in:  

1.17.1 Art 2.2, 1ste lid, onder h, alsmede art. 2.2, 2de lid Wabo voor het gebruiken van een zaak voor het € 305,00 
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aanbrengen of doen aanbrengen van opschriften, aankondigingen, afbeeldingen, reclameobjecten of 
constructies, in welke vorm dan ook, die zichtbaar zijn vanaf een voor het publiek toegankelijke plaats  

1.17.2 Art. 2.2, 1ste lid, onder i, alsmede art. 2.2, 2de lid Wabo voor het als zakelijk gerechtigde of gebruiker 
van een zaak  toe te staan voor het aanbrengen of doen aanbrengen van opschriften, 
aankondigingen, afbeeldingen, reclameobjecten of constructies, in welke vorm dan ook, die zichtbaar 
zijn vanaf een voor het publiek toegankelijke plaats  
 

€ 305,00 

 Omgevingsvergunning in twee fasen  

1.18 het verstrekken van een omgevingsvergunning in twee fasen als bedoeld in art. 2.5, 1ste lid, Wabo ter 
zake van de: 

 

1.18.1 1ste fase : het bedrag dat voortvloeit door toepassing van de tarieven opgenomen in hoofdstuk 1  van 
deze tarieventabel  voor de vergunning(en) waarvoor de aanvraag voor de 1ste fase wordt gedaan 

 

1.18.2 2de fase : het bedrag dat voortvloeit door toepassing van de tarieven opgenomen in hoofdstuk 1 van 
deze tarieventabel voor de vergunning(en) waarvoor de aanvraag voor de 2de fase wordt gedaan 

 

 Beoordeling bodemrapport  

1.19 Onverminderd het bepaalde in de voorgaande onderdelen van dit hoofdstuk bedraagt het tarief, 
indien krachtens wettelijk voorschrift voor de in dat onderdeel bedoelde aanvraag een bodemrapport 
wordt beoordeeld 

 

1.19.1 bij de beoordeling van een milieukundig bodemrapport € 310,00 

1.19.2 bij de beoordeling van een archeologisch bodemrapport € 310,00 

 Verlenging tijdelijke vergunning  

1.20  Bij een verlenging van een tijdelijke vergunning voor de bouw/aanleg van een tijdelijke voorziening, 
waarbij de afronding van het project niet binnen de in eerste instantie  bepaalde termijn mogelijk 
blijkt te zijn bedragen de leges: 
De verlenging wordt eveneens voor een bepaalde termijn verleend. 

€ 815,00 

1.21  Vuurwerkvergunning   

 Het verstrekken van een vuurwerkvergunning voor evenementen € 205,00 

 Geringe wijziging  

1.22 tot een geringe wijziging van een vergunning als gevolg van een, naar de omstandigheden 
beoordeeld, geringe wijziging in het project   

€ 220,00  

 Overige omgevingsvergunningen  

1.23  Het verstrekken van een omgevingsvergunning als bedoel in de Wabo voor zover daarvoor niet elders 
in hoofdstuk 1 van de tarieventabel een tarief is opgenomen 

€ 220,00  

 Kosten kennisgeving  

1.24 het doen van kennisgevingen: per kennisgeving, indien van toepassing, ingevolge enig artikel van de 
Wabo 
 

€ 325,00  
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Hoofdstuk  2 Wegen en waterwegen  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

artikel Omschrijving Tarief 2021 

 
 

Wegen   

 Wegenverkeerswet  

2.1.1  het verkrijgen van een ontheffing als bedoeld in art. 8  de Wegenverkeerswet 1994 (WVW)  € 325,00 

2.1.2 een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld in de Wegenverkeerswet 1994 (WVW) € 125,00 

 Regeling voertuigen  

2.2.1  het verkrijgen van een ontheffing als bedoeld in art. 9.1 van de regeling voertuigen € 660,00 

2.2.2   een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld in art. 9.1 van de regeling voertuigen € 210,00 

 Reglement Verkeersregels en verkeerstekens 1990  

2.3.1   het verkrijgen van een ontheffing als bedoeld in art.  van het Reglement Verkeerregels en 
verkeertekens 1990   

€ 290,00 

2.3.2   een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld in art.  van het Reglement Verkeerregels 
en verkeertekens 1990   

€ 160,00 

 Omgevingsverordening NH2020 betreffende provinciale wegen  

2.4.1.1 het verkrijgen van een vergunning voor: 
- het aanleggen of in stand houden van een kunstwerk over een weg of binnen de grens van 

een weg; als bedoeld in art. 4.81, lid 1 onder b  van de Omgevingsverordening NH2020 
- het veranderen van een kunstwerk, zodanig dat deze daardoor niet meer voldoet aan de 

bestemming en de omschrijving in de wegenlegger; als bedoeld in art. 4.81, lid 1 onder b 
van de Omgevingsverordening NH2020 

- het opbreken van een wegverharding en het verlagen of ophogen van een weg; als bedoeld 
in art. 4.80, lid 1 onder a van de Omgevingsverordening NH2020 

 
€ 2.500,00 

2.4.1.2  een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld in 2.4.1.1 € 310,00 

2.4.2   het uitvoeren van kleine graafwerkzaamheden in een weg, als bedoeld in art. 4.80, onder a van de 
Omgevingsverordening NH2020 

€ 155,00 

2.4.3  het verkrijgen van een vergunning voor: 
- het afdammen, dempen of verminderen van het water-afvoerend vermogen van een langs 

of op de grens van een weg gelegen sloot, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder b, van de 
Omgevingsverordening NH2020; 

- het aanbrengen en hebben van opslagtanks, bakken, putten, goten e.d., voetpaden, 
stoepen, bouwconstructies, verhogingen van wallen en andere voorwerpen, als bedoeld in 
art. 4.81, lid 1, onder b en c van de Omgevingsverordening NH2020; 

- het weiden van dieren, (zorgplichtbepaling  art. 4.79 Omgevingsverordening NH2020) 
- het aanbrengen, hebben of verwijderen van beplanting, (zorgplichtbepaling  art. 4.79 

€ 325,00 
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Omgevingsverordening NH2020); 
- het aanbrengen, hebben of verwijderen van borden of palen, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, 

onder c van de Omgevingsverordening NH2020; 
- het leggen of hebben liggen van rails, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder b van de 

Omgevingsverordening NH2020; 
- het laten afstromen of aflopen van fecaliën, gier, mest of afvalwater via bermsloten of 

hemelwater van daken of uit goten, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder c van de 
Omgevingsverordening NH2020; 

- het innemen van een (vaste) standplaats met voertuigen ten behoeve van handel of bedrijf, 
, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder c van de Omgevingsverordening NH2020; 

- het plaatsen of laten liggen van agrarische of andere producten of materialen binnen 2 
meter uit de kant van de verharding, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder c van de 
Omgevingsverordening NH2020; 

- het over of boven de weg aanbrengen en hebben van uitspringende constructiedelen of 
voorwerpen, het laten draaien van voorzieningen waaraan hang- of sluitwerk is bevestigd 
of het aanbrengen en hebben van andere zaken, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder c van 
de Omgevingsverordening NH2020; 

2.4.4 een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld  onder 2.4.3 € 160,00 

2.4.5 - het verkrijgen van een vergunning als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder b van de 
Omgevingsverordening NH2020; voor het in een weg leggen of hebben liggen van leidingen 
(buizen en kabels daaronder begrepen): 

- voor de 1ste 100 meter (of gedeelte daarvan) 
- voor elke volgende 100  meter (of gedeelte daarvan) tot  1.000 meter 
- voor elke volgende 100 meter ( of gedeelte daarvan) van 1.000 tot 10.000 meter 
- voor elke volgende 100 meter (of gedeelte daarvan) boven de 10.000 meter 

 
 

 
 

€ 415,00 
€ 88,90 
€ 78,35  
€ 31,75  

2.4.6 een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld onder 2.4.5  of een opdracht tot het 
verleggen in opdracht van de provincie Noord-Holland  

€ 415,00 

2.4.7 het verkrijgen van een vergunning als bedoeld in art.  4.81, lid 1, onder b van 
OmgevingsverordeningNH2020 voor het in een weg leggen of hebben liggen van een duiker 

€ 245,00 

2.4.8 een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld onder 2.4.7 € 115,00 

2.5 Omgevingsverordening NH2020 betreffende provinciale waterwegen  

2.5.1 het verstrekken van een ontheffing als bedoeld in: 
- art. 4.76, lid 1, onder a van de Omgevingsverordening NH2020; 
- art. 4.76, lid 1, onder b van de Omgevingsverordening NH2020; 

 
€ 1.120,00 
€ 1.120,00 

2.5.2 een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld onder 2.5.1 € 550,00  

2.5.3 het verstrekken van een ontheffing als bedoeld in art. 4.76, lid 1, onder b van de 
Omgevingsverordening NH2020 voor: 

a. kunstwerken; 

 
 

€ 550,00 
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b. remming- en geleide- werken en wachtplaatsen, afzonderlijk bij reeds bestaande 
kunstwerken; 

c. oeverwerken, met inbegrip van los- en laadplaatsen; 
d. voorwerpen, waaronder palen en steigers; 
e. kabels, buizen en leidingen: 
 

€ 415,00 
 

€ 415,00 
€ 285,00 
€ 415,00 

2.5.4 een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld onder 2.5.3 voor: 
a. kunstwerken; 
b. remming- en geleide- werken en wachtplaatsen, afzonderlijk bij reeds bestaande 

kunstwerken; 
c. oeverwerken, met inbegrip van los- en laadplaatsen; 
d. voorwerpen, waaronder palen en steigers; 
e. kabels, buizen en leidingen: 

 

 
 

€ 550,00 
€ 385,00 

 
€ 325,00 
€ 300,00 
€ 325,00 

302.6.1.
1 

het verstrekken van een ontheffing, vergunning, toestemming of vrijstelling als bedoeld in 
Scheepvaartverkeerswet of als bedoeld in Binnenvaartpolitiereglement, waaronder een vergunning 
als bedoeld art. 1.21, 2de lid van het Binnenvaartpolitiereglement voor incidenteel bijzonder 
transport, of ontheffing voor het innemen van een ligplaats 

€ 210,00 

2.6.1.2 het wijzigen van een ontheffing, vergunning, toestemming of vrijstelling als bedoeld in 
Scheepvaartverkeerswet of als bedoeld in Binnenvaartpolitiereglement, waaronder een vergunning 
als bedoeld art. 1.21, 2de lid van het Binnenvaartpolitiereglement voor incidenteel bijzonder 
transport, of ontheffing voor het innemen van een ligplaats 

€ 75,00 

2.6.2 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 1.21 2de van het Binnenvaartpolitiereglement 
(bijzonder transport) voor een jaar 

€ 210,00 

2.6.3 een wijziging of verlenging van een ontheffing, vergunning, toestemming of vrijstelling als bedoeld 
onder  2.6.2 

€ 115,00 

€2.6.4 het begeleiden van schepen door of met behulp van een ambtenaar van de provincie Noord-Holland; 
- begeleiding per voertuig per kwartier (of gedeelte daarvan); 
- begeleiding per vaartuig per kwartier (of gedeelte daarvan); 

 
 

€ 16,90  
€ 25,50  
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Hoofdstuk 3 Waterwet  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

 

  Tarief 2021 

   

 3.1  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 6.4 van de Waterwet per m3 nominale 
pompcapaciteit per uur van de pompinstallatie waarmee water aan de grond wordt onttrokken dan 
wel in de grond wordt geïnfiltreerd; 

- met een minimum per vergunning van  
- met een maximum per vergunning van  

 
 

€ 24,70  
€ 728,00  

€ 14.095,00  
 

3.2   het verstrekken van een vergunning als bedoeld onder 3.1 letter a, waarbij sprake is van samenloop 
conform art. 6.17 van de Waterwet per m3 nominale pompcapaciteit per uur van de pompinstallatie 
waarmee water aan de grond wordt onttrokken dan wel in de grond wordt geïnfiltreerd; 

- met een minimum per vergunning van  
- met een maximum per vergunning van 

 
 
 

€ 32,85  
€ 967,00  

€ 18.735,00  
 

 3.3  een wijziging van een vergunning, als bedoeld onder 3.1 en 3.2, indien deze leidt tot een wijziging 
van de pompcapaciteit, een minimumbedrag van een en ander met dien verstande dat indien de 
wijziging leidt tot een uitbreiding van de pompcapaciteit overeenkomstig het bepaalde onder 3.1 en 
3.2 met inachtneming van het minimumtarief en het maximumtarief 

€ 4.190,00 

 3.4   een wijziging van een voorschrift van een vergunning als bedoeld onder 3.2. per te wijzigen 
voorschrift 

 
€ 2.095,00 

 3.5   het verkrijgen van een gedoogbeschikking voor het tijdelijk zonder vergunning in werking hebben 
van een inrichting of een gedeelte van een inrichting in samenhang met een te starten of gestarte 
vergunningsprocedure, waarbij het aangevraagde gedogen anticipeert op verlening van de 
vergunning, het overeenkomstig het onder 3.1 ( van de tarieventabel) vast te stellen bedrag voor het 
aanvragen van een vergunning, met dien verstande dat  25% van de onder 5.1 (van de tarieventabel) 
genoemde bedragen worden geheven, met een minimum van 

€ 1.060,00 

 3.6   het verkrijgen van een gedoogbeschikking, waarbij in andere gevallen als bedoeld in 3.5 
toestemming wordt gegeven dat tijdelijk bepaalde vergunningsvoorschriften niet worden nageleefd, 
met uitzondering van gevallen waarbij sprake is van het niet tijdig nemen van een besluit op een 
onder 3.1 en 3.2 genoemde aanvraag binnen de in art. 3:18 van de Algemene wet bestuursrecht 
genoemde termijn van zes maanden 

€ 1.060,00 

 Kosten kennisgevingen  
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3.7  het doen van kennisgevingen: per kennisgeving, indien van toepassing; 
         -  ingevolge de Waterwet; 
        -   in relatie tot een in behandeling genomen aanvraag  
             tot het verkrijgen van een gedoogbeschikking 

 
€ 325,00  
€ 325,00  

 

 

Hoofdstuk 4 Wet hygiëne en veiligheid badinrichtingen en zwemgelegenheden  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

  Tarief 
2021 

 4.1  het verstrekken van een ontheffing als bedoeld in art.  5 , 1ste lid van de Wet hygiëne en veiligheid 
badinrichtingen en zwemgelegenheden voor een badinrichting of zwemgelegenheid: 

€ 825,00 

4.2  een wijziging of aanvulling dan wel intrekking van een ontheffing als bedoeld onder 4.1. € 700,00 

 

  Hoofdstuk  5 Ontgrondingenwet  

5.1  Begripsomschrijvingen 

 5.1.1  Voor de toepassing van dit hoofdstuk wordt verstaan onder: 

 5.1.1.1  Oppervlaktedelfstoffen: bouwgrondstoffen zoals zand, klei, grind en leem 
 

 

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

  Tarief 2021 

    

 5.2  het verstrekken van een vergunning ingevolge de Ontgrondingenwet en de Omgevingsverordening 
NH2020: 

a. ingeval geen oppervlaktedelfstoffen van de desbetreffende percelen wordt afgevoerd 
b.  ingeval oppervlaktedelfstoffen van de desbetreffende percelen wordt afgevoerd, dient het 

tarief zoals vermeld onder 5.1.a te worden vermeerderd met: 
- per m3 

 
 

        € 4.790,00 
 

€ 0,10 
€ 106.480,00 
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                tot een maximum van  
 
 

5.3  een wijziging van een vergunning als bedoeld onder 5.2.b, indien deze leidt tot vergroting van de 
maximum hoeveelheid oppervlaktedelfstoffen voor winning waarvan (oorspronkelijk) vergunning is 
verleend, een bedrag gelijk aan het verschil tussen het met toepassing van het bepaalde onder 5.2.b, 
verschuldigde bedrag voor de opnieuw vastgestelde hoeveelheid en het reeds betaalde bedrag  

 

5.4 a.  een wijziging van een vergunning als bedoeld onder 5.2.a, anders dan in de   
     onder 5.2.b  genoemde gevallen; 
b. een machtiging krachtens art. 12 van de Ontgrondingswet 

€ 2.095,00 
 

€ 2.095,00 

5.5  een wijziging van een vergunning als bedoeld onder 5.2.a waarbij sprake is van een combinatie van de 
onder 5.3 en 5.4 genoemde gevallen, de bedragen conform 5.2.a en 5.2.b betekent de wijziging echter 
dat er geen gebruik wordt gemaakt van de vergunning en de vergunning wordt ingetrokken, dan bestaat 
er recht op teruggaaf van 50% van de opgelegde aanslag van de onder 5.2.b per m3 genoemde bedragen.  
Het onder 5.2.a. genoemde bedrag is nooit onderdeel van de teruggaaf. 

 

5.6  een vergunning voor activiteiten in een grondwaterbeschermings-gebied, die van grote maatschappelijke 
relevantie zijn 

€ 7.657,50 

5.7.    het doen van kennisgevingen: per kennisgeving  € 325,00  

 

Hoofdstuk  6 Wadloopverordening 2019  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

  Tarief  2021 

 6.1  een vergunning als bedoeld in art. 4 van de “Wadloopverordening 2019” voor: 
a. rechtspersonen die per jaar tot 1.000 wadlopers begeleiden; 
b. rechtspersonen die per jaar 1.000 tot 5.000 wadlopers begeleiden; 
c. rechtspersonen die per jaar 5.000 of meer wadlopers begeleiden; 
d. natuurlijke personen die groepen tot 12 personen begeleiden; 
e. natuurlijke personen die solo lopen; 

 

 
€ 750,00 

€ 2.400,00 
€ 4.000,00 
€ 260,00 
€ 130,00 

€6.2 een erkenning tot wadloopgids; € 36,00 

6.3 een begeleiderspas; € 36,00 

6.4 Een met beperking in tijd of plaats vanaf 50 personen: 
a.    voor natuurlijke personen; 
b.    voor rechtspersonen en andere organisaties 

 
€ 77,00 

€ 260,00 

6.5 voor een solopas; € 36,00 

6.6 a.     voor droogvallende platen voor groepen kleiner   
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        dan 50 personen; 
b.    voor droogvallende platen voor groepen van 
        meer dan 50 personen 

€ 0,00 
€ 205,00 

 

Hoofdstuk 7 Wet Natuurbescherming (Wnb)  

 

Het tarief bedraagt voor het nemen van een besluit over de verlening  van: 

  Tarief 

2021 

7.1  a. een tegemoetkoming in geleden schade, aangericht door in het wild levende beschermde        
dieren als bedoeld in art. 6.1. 1ste lid Wnb; 

b. de retributie wordt niet  geheven als het gaat om schade die is aangericht: 

1. in een foerageergebied of ganzenrustgebied gedurende de periode dat de 
schadeveroorzakende diersoort niet mag worden verjaagd of gedood. 

2. door de das, de bever, de wilde kat, de otter,  de wolf of de lynx; 

3. schade die is aangericht in de winterperiode van 1 oktober tot en met 31 maart; 

c. er vindt geen teruggaaf plaats als de aanvraag, als bedoeld in art. 7.1. letter a wordt 
ingetrokken en er al een taxatie van de schade heeft plaatsgevonden; 

d. In afwijking van artikel 7 van de Legesverordening Noord-Holland 2021 vindt er geen 
teruggaaf plaats indien het verzoek wordt afgewezen of geweigerd. 

€ 300,00 

 

Het tarief bedraagt voor het in behandeling van een aanvraag voor; 

   Tarief 
 2021 

 7.2 een vergunning voor het realiseren van projecten als bedoeld in artikel 2.7, 2de en 3de lid, Wet 
natuurbescherming  m.u.v. vergunningen die worden verleend:  

€ 2.250,00 
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a. ten behoeve van beheer en schadebestrijding in Natura 2000-gebieden; 
b.  voor het uitvoeren van herstel en instandhoudingsmaatregelen in het belang van Natura 

2000-gebieden zoals bedoeld in artikel 2.2. van de Wet natuurbescherming.  
c. ten behoeve van het realiseren van stikstof gerelateerde projecten, die mogelijk significante 

effecten voor habitats of soorten kunnen veroorzaken 

 
7.3  een vergunning voor het realiseren van projecten of het uitvoeren van andere handelingen als 

bedoeld in artikel 2.7, 2de en 3de lid, Wet natuurbescherming, aangevraagd door of namens een 
particulier 

€ 865,00 

7.4 een ontheffing als bedoeld in artikel 3.3, 1ste lid, artikel 3.8, 1ste  lid, artikel 3.10, 2de  lid, artikel 3.32 2de 
en artikel 3.34 3de lid Wet natuurbescherming, m.u.v.  de ontheffingen die worden verleend t.b.v.: 

a.  schadebestrijding, overlastbestrijding en populatiebeheer; 
b. onderzoek en onderwijs als bedoeld in artikel 3.3. 4de lid , sub b onder 5 en als bedoeld in 

artikel 3.8. 5de lid , sub b  onder 4  van de Wet natuurbescherming; 
c. de opvang van beschermde inheemse vogels en zoogdieren 

 

€ 2.420,00 

7.5.  een ontheffing als bedoeld in artikel 3.3, 1ste lid, artikel 3.8, 1ste  lid, artikel 3.10, 2de  lid, artikel 3.32 2de 
en artikel 3.34 3de lid Wet natuurbescherming, aangevraagd door of namens een particulier 

€ 865,00 

 7.6  een ontheffing als bedoeld in artikel 4.5, 1ste  en 3de  
lid Wet natuurbescherming (houtopstanden) 

€ 430,00 

 

 

 

Hoofdstuk 8 Wet Luchtvaart  (Wlv)  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor 

  Tarief 2021 

   

8.1 een ontheffing van maximaal 2 starts en 2 landingen per dag voor bemande helikopters als bedoeld 
in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en uitzonderlijk gebruik) 

€ 855,00 

8.2  een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en hetzelfde 
terrein voor bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en uitzonderlijk gebruik) 

€ 1.110,00 

8.3 een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en hetzelfde 
terrein voor bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en uitzonderlijk gebruik), 

€ 950,00 



                                                      Tarieventabel legesverordening 2021 

 
15 

 

indien voor niet meer dan 10 starts en/of landingen voor één dag wordt gebruikt  
8.4  een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en hetzelfde 

terrein voor luchtvaartuigen niet zijnde bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk 
en uitzonderlijk gebruik) 

€ 1.110,00 

8.5 
 
 

 een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en hetzelfde 
terrein voor luchtvaartuigen niet zijnde bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk 
en uitzonderlijk gebruik), indien voor niet meer dan 10 starts en/of landingen voor één dag wordt 
gebruikt 

€ 955,00 

8.6. Voor de aanvragen genoemd onder de artikelen 8.7 t/m 8.10  worden de leges berekend op basis 
van een vooraf door de aanvrager ingediende begroting waarin de toerekenbare kosten zijn 
opgenomen die voor de vergunningsaanvraag noodzakelijk  zijn. De in te dienen begroting wordt 
vooraf afgestemd met de provincie. De toerekenbare kosten worden vastgesteld  op het moment dat 
de aanvraag wordt ingediend. 

 

8.7  een luchtvaartregeling als bedoeld in art. 8.64 1ste lid Wlv, op verzoek, niet zijnde “omzettingen” van 
ontheffingen op grond van art. 13 (voormalige) Luchtvaartwet 

  

8.8  een wijziging  van  een luchtvaartregeling als bedoeld in art. 8.64 1ste lid Wlv, op verzoek,   

8.9   een luchtvaartbesluit als bedoeld in art. 8.43  Wlv, op verzoek, niet zijnde “omzettingen” van 
ontheffingen op grond van art. 13 (voormalige) Luchtvaartwet 

  

8.10  een wijziging  van  een luchtvaartbesluit als bedoeld in art. 8.43 Wlv, op verzoek,    

8.11    behalve de leges bedoeld in hoofdstuk 8 wordt voorts in rekening gebracht een bedrag voor te 
maken kosten per kennisgeving  

€ 325,00  

 

 

Hoofdstuk  9 Overige diensten  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

  Tarief 
2021 

    

 9.1  a. het verstrekken van een vergunning, ontheffing, vrijstelling, toestemming,   
     machtiging, etc. krachtens een provinciale verordening, provinciaal reglement of  
     enig ander wettelijk voorschrift, anders dan hiervoor genoemd; 
 b. een wijziging of verlenging van een vergunning, ontheffing, vrijstelling,    
     toestemming, machtiging, etc.  als bedoeld onder 9.1.a 

€ 219,00 
 
 

€ 109,50 

9.2 behalve de leges bedoeld in hoofdstuk 9 wordt voorts in rekening gebracht een bedrag voor te maken 
kosten per kennisgeving 

€ 325,00 
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Overzicht tarieven 2020-2021 

Hoofdstuk  1 Dienstverlening vallend onder de fysieke leefomgeving/omgevingsvergunning 

 

1.1  Begripsomschrijvingen 

 1.1.1  Voor de toepassing van dit hoofdstuk wordt verstaan onder: 

 1.1.1.1  Aanlegkosten: de aannemingssom exclusief omzetbelasting, bedoeld in paragraaf 1, eerste lid, van de   
Uniforme Administratieve Voorwaarden voor de uitvoering van werken 2012 (UAV2012), voor het uit te voeren 
werk, of voor zover deze ontbreekt, een raming van de aanlegkosten, exclusief omzetbelasting. Indien de 
werken of werkzaamheden geheel of gedeeltelijk door zelfwerkzaamheid geschieden wordt in deze titel onder 
aanlegkosten verstaan: de prijs die aan een derde in het economisch verkeer zou moeten worden betaald 
voor de werken of werkzaamheden waarop de aanvraag betrekking heeft; 

 1.1.1.2  Bouwkosten: de aannemingssom exclusief omzetbelasting, bedoeld in paragraaf 1, eerste lid, van de Uniforme 
Administratieve Voorwaarden voor de uitvoering van werken 2012 (UAV 2012), voor het uit te voeren werk, of 
voor zover deze ontbreekt, een raming van de bouwkosten, exclusief omzetbelasting, bedoeld in het normblad 
NEN 2699,  of zoals dit normblad laatstelijk is vervangen of gewijzigd. Indien het bouwen geheel of gedeeltelijk 
door zelfwerkzaamheid geschiedt wordt in deze titel onder bouwkosten verstaan: de prijs die aan een derde in 
het economisch verkeer zou moeten worden betaald voor het tot stand brengen van het bouwwerk waarop de 
aanvraag betrekking heeft; 

1.1.1.3 Tijdelijk bouwwerk: In afwijking van artikel 1.1.1.2 geldt als grondslag voor de vaststelling van de bouwkosten 

voor een tijdelijk bouwwerk:  
1.1.1.3.1 indien het een bouwwerk betreft dat qua constructie niet bedoeld is om verplaatsbaar te zijn, de 

aannemingssom dan wel een raming van de bouwkosten vastgesteld als omschreven in artikel 1.1.1.2 

1.1.1.3.2 indien het een gehuurd bouwwerk betreft dat qua constructie bedoeld is om verplaatsbaar te zijn, de 
plaatsingskosten vermeerderd met de huurkosten van het bouwwerk berekend over de beoogde 
instandhoudingtermijn. Deze kosten zijn exclusief de omzetbelasting; 

1.1.1.3.3 indien het niet een gehuurd bouwwerk betreft dat qua constructie bedoeld is om verplaatsbaar te zijn, de som 
van de plaatsingskosten en de aanschaf-, leverings- en (ver)bouwkosten van het bouwwerk. Deze kosten zijn 
exclusief de omzetbelasting; 

 1.1.1.4 Sloopkosten: de aannemingssom exclusief omzetbelasting, bedoeld in paragraaf 1, eerste lid, van de Uniforme 
Administratieve Voorwaarden voor de uitvoering van werken 2012 (UAV 2012), voor het uit te voeren werk, of 
voor zover deze ontbreekt, een raming van de sloopkosten, exclusief omzetbelasting. Indien het slopen geheel 
of gedeeltelijk door zelfwerkzaamheid geschiedt wordt in deze titel onder sloopkosten verstaan: de prijs die 
aan een derde in het economisch verkeer zou moeten worden betaald voor het slopen van het bouwwerk 
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waarop de aanvraag betrekking heeft. 

1.1.2 Wabo: Wet algemene bepalingen omgevingsrecht 

 

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

1.2  Omgevingsvergunning 

1.2.1  een omgevingsvergunning voor een project: de som van de verschuldigde leges voor verschillende activiteiten 
of handelingen waaruit het project geheel of gedeeltelijk bestaat en waarop de aanvraag betrekking heeft en 
de verschuldigde leges voor de extra toetsen die in verband met de aanvraag moeten worden uitgevoerd, 
berekend naar de tarieven en overeenkomstig het bepaalde in hoofdstuk 1 van de tarieventabel. In afwijking 
van het voorafgaande kan ook per activiteit, handeling of andere grondslag een legesbedrag worden gevorderd. 

 

    Tarief 
2020 

Tarief 2021 

       

 1.3  Vooroverleg/principeverzoek   

1.3.1   het vooroverleg of het principeverzoek over of het beoordelen van een principeverzoek tot het 
geheel of gedeeltelijk vaststellen of wijzigen van een inpassingsplan, een wijzigingsplan of andere 
besluiten gebaseerd op het bepaalde in artikel 3:26, 1ste  en 2de  lid en artikel 3:6, 1ste  lid, Wro 
 

€ 500,00 € 510,00 

1.3.2 
  

indien volgend op het vooroverleg of het principeverzoek als bedoeld onder 1.3.1 binnen één jaar 
voor hetzelfde plan of besluit een aanvraag tot het geheel of gedeeltelijk vaststellen, herzien, wijzigen 
of uitwerken van het inpassings- of wijzigingsplan in behandeling wordt genomen, wordt het op 
grond van artikel 1.3.1. betaalde bedrag verrekend met de leges voor het in behandeling nemen van 
een aanvraag tot het verstrekken voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld onder 1.3.3.1. 

 

  

 1.3.3  Bouwen van een bouwwerk   

1.3.3.1  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder a, Wabo of als bedoeld in 
art. 2.19a, 2de lid, onder a van de Crisis- en herstelwet voor het aanleggen of bouwen van een 
bouwwerk; 
-bij bouwkosten tot € 50.000,-                                        : € 100,- per €1.000,-     
 
       
-bij bouwkosten tussen € 50.000,- en € 400.000,-       : €5.000,-  vermeerderd   met 3,00% voor 
bouwkosten boven de €50.000,-            
             
-bij bouwkosten tussen €400.000,- en €1.000.000,-   : €15.500,- vermeerderd met 2,39% voor 

 
 

 
€ 103,00 

p/€ 1.000,- 
 

€ 5.150,00 
+ 3,58% 

 
€ 17.680,00 

 
 

 
€ 100,00 

p/€ 1.000,- 
 

€ 5.000,00 
+ 3,00% 

 
 € 15.500,00 + 
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bouwkosten boven de € 400.000,- 
 
 
 
- bij bouwkosten tussen €1.000.000,- en € 5.000.000 : €29.000,- vermeerderd met 1,35% voor 
bouwkosten boven de € 1.000.000,- 
 
- bij bouwkosten tussen €5.000.000,- en €25.000.000:€ 83.000- vermeerderd met 0,25%  voor 
bouwkosten boven de € 5.000.000,- 
 
-bij bouwkosten meer dan €25.000.000,-                      :€133.000,- vermeerderd met 0,05% voor 
bouwkosten boven de €25.000.000,- 
 

+ 2,39% 
 
 
 

     € 32.020,00 
+ 1,35% 

 
€ 86.020,00 

+0,227% 
 

€ 131.420,00 
+ 0,052% 

2,40% 
 
 
 

€ 29.000,00 
+ 1,35% 

 
€ 83.000,00 

+ 0,25% 
 

€ 133.000,00 
+ 0,050% 

 
 

1.3.3.2  Bouw-/aanlegkosten zonnecollectoren en -panelen   

 Bij het in behandeling nemen van een aanvraag voor een omgevingsvergunning of voor het 
beoordelen van een conceptaanvraag voor een omgevingsvergunning, die betrekking heeft op het 
plaatsen van een collector voor warmteopwekking of een paneel voor elektriciteitsopwekking 
worden de bouw-/aanlegkosten voor de collectoren of panelen op € 0,00 geraamd.  
Indien collectoren voor warmteopwekking of panelen voor elektriciteitsopwekking onderdeel 
uitmaken van een aanvraag omgevingsvergunning, dan wel conceptaanvraag omgevingsvergunning, 
bestaande uit meer onderdelen dan uitsluitend collectoren of panelen, dan worden voor de 
vaststelling van het legesbedrag de bouwkosten voor de collectoren of panelen buiten beschouwing 
worden gelaten. 

    

   Extra welstandstoets    

 1.4  het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in art. 2.1, 1ste 
lid, onder a Wabo  in verband met een extra toetsing aan welstandscriteria indien zich tijdens de 
beoordeling van de aanvraag wijzigingen voor doen in het bouwplan en daarvoor een nieuwe 
welstandstoets noodzakelijk is, worden de leges verhoogd met: 

€ 215,00 € 220,00  

 Beoordeling advies agrarisch adviescommissie   

1.5  
  

het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in art. 2.1, 1ste 
lid, onder a Wabo, indien de aanvraag tot het verstrekken van een vergunning krachtens wettelijk 
voorschrift slechts kan worden afgehandeld wanneer een advies van de agrarische adviescommissie 
wordt beoordeeld, worden de leges verhoogd met 
 

€ 215,00 € 220,00  
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 Beoordeling aanvullende gegevens   

1.6 
  

het in behandeling nemen van aanvullende gegevens, die worden ingediend nadat de aanvraag tot 
het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in art. 2.1, 1ste 
lid, onder a Wabo al in behandeling is genomen,  :  

€ 215,00 € 220,00  

 Toetsing of ontheffing in het kader van een exploitatieplan   

1.7 
 

het verstrekken van een vergunning voor het bouwen van een bouwwerk als bedoeld in art. 2.1, 1ste 
lid  onder a, Wabo, indien de aanvraag betrekking heeft op een bouwwerk,   

  

1.7.1 bij een ontheffing als bedoeld in art. 6.12, 6de lid Wro € 215,00 € 220,00  

1.7.2 
 

bij een toetsing aan een exploitatieplan € 215,00 € 310,00 

1.7.3 bij toepassing van art. 50a Woningwet € 215,00 
 
 

€ 220,00  

  Gebruik gronden en bouwwerken/vrijstellingen of ontheffingen bestemmingsplan e.a.   

1.8 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder c, Wabo tot het gebruiken 
van gronden of bouwwerken in strijd met:  

  

1.8.1  een bestemmingsplan of beheerverordening als bedoeld in art.2.1.12, 1ste lid onder a sub 1, Wabo  € 215,00 € 260,00 

1.8.2 een bestemmingsplan of beheerverordening indien de vergunning betrekking heeft op een activiteit 
voor een bepaalde termijn als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder a, sub 2,Wabo (kruimellijst) 

€ 215,00 € 310,00 

1.8.3  een bestemmingsplan of beheerverordening als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder a, sub 3, Wabo: 
(buitenplans) 

€ 430,00 € 410,00 

1.8.4  een bestemmingsplan of beheerverordening als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder b, Wabo : 
(afwijking exploitatieplan) 

€ 215,00 € 310,00 

1.8.5          de regels gesteld krachtens art. 4.1, 3de lid Wro, als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder b, Wabo 
(afwijking provinciale regeling) 

€ 215,00 € 310,00 

1.8.6 
 

de regels gesteld krachtens art. 4.3, 3de lid, Wro, als bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder b Wabo 
(afwijking nationale regeling) 

€ 215,00 € 220,00  

1.8.7 
 

een voorbereidingsbesluit voor zover toepassing is gegeven aan art. 3.7, 4de lid, 2de volzin, Wro als 
bedoeld in art. 2.12, 1ste lid, onder c, Wabo : 

€ 215,00 € 220,00  

 Uitvoering werk of werkzaamheden   

1.9 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder b, Wabo voor het uitvoeren 
van een werk, geen bouwwerk zijn, of van werkzaamheden, in gevallen waarin dat bij een 
bestemmingsplan, beheerverordening of voorbereidingsbesluit is bepaald,  

€ 215,00 € 285,00 

 Deelbeoordeling activiteit het gebruiken van een bouwwerk met het oog op brandveiligheid   

1.10 een vergunning, die betrekking heeft op een activiteit als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder d van de 
Wabo bedraagt het tarief voor bouwwerken met een bruto vloeroppervlakte als bedoeld in het 
normblad NEN 2580, onverminderd het bepaalde in de andere onderdelen van dit hoofdstuk indien 
tevens sprake is van de in die onderdelen bedoelde activiteiten 
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1.10.1 van 0 t/m 100 m2                                                                                  € 450,00 €  458,00  

1.10.2 van 101 t/m 500 m2                                                                            € 525,00 € 534,50  

1.10.3 van 500 t/m 5.000 m2                                                                                                                                          € 800,00 € 814,40 

1.10.4 van 5.000 t/m 50.000 m2                                                                                                                                                        € 1.250,00 € 1.272,50  

1.10.5 van meer dan 50.000 m2                                                                                                                                                € 2.650,00 € 2.698,00  

1.10.6 
 

Het verstrekken van een advies inzake de beoordeling van de brandveiligheid  Geen tarief € 612,50 

 Monumenten/beschermd stads- of dorpsgezicht   

1.11 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in:   

1.11.1 Art. 2.1, 1ste lid, onder f, Wabo voor het slopen, verstoren, verplaatsen of in enig opzicht wijzigen van 
een beschermd monument op een wijze waardoor het wordt ontsierd of in gevaar wordt gebracht, 
worden de leges verhoogd met 

€ 2.155,00 € 2.195,00  

1.11.2 Art. 2.1, 1ste lid, onder h, Wabo voor het slopen van een bouwwerk in een beschermd stads- of 
dorpsgezicht,  worden de leges verhoogd met 

€ 2.155,00 € 2.195,00  

1.11.3 Art.2.2, 1ste lid, onder b, sub 1 en sub 2, Wabo voor het slopen, verstoren, verplaatsen of in enig 
opzicht wijzigen van een krachtens provinciale of gemeentelijke verordening aangewezen monument, 
of het herstellen, gebruiken of laten gebruiken daarvan op een wijze waardoor het ontsierd of in 
gevaar wordt gebracht, worden de leges verhoogd met 

€ 2.155,00 € 2.195,00  

1.11.4 Art. 2.2, 1ste lid, onder c, Wabo voor het slopen van een bouwwerk, dat krachtens provinciale of 
gemeentelijke verordening is aangewezen als beschermd stads- of dorpsgezicht, 

€ 2.155,00 € 2.195,00  

 Slopen   

1.12  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid, onder g, Wabo voor het slopen 
van een bouwwerk in gevallen waarin dat een bestemmingsplan, beheerverordening of 
voorbereidingsbesluit is bepaald, dan wel als bedoeld in art.2.2, 1ste lid, onderdeel a, Wabo voor het 
slopen van een bouwwerk voor zover daarvoor krachtens provinciale of gemeentelijke verordening 
een vergunning of ontheffing is vereist: 

€ 2.155,00 € 2.455,00  

 Aanleggen of verandering brengen in een weg   

1.13 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2, 1ste lid, onder d, Wabo voor het 
aanleggen of aanbrengen van een verandering in de wijze van aanleg van een weg, voor zover 
daarvoor tevens een verbod geldt als bedoeld in art. 2.1, 1ste lid , onder b, Wabo,  

€ 835,00  € 850,00  

 Uitweg/inrit   

1.14 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2,1ste , onder e, Wabo voor het maken, 
hebben, veranderen of wijzigen van het gebruik van een uitweg of inrit,  

€ 475,00 € 483,50 

 Alarminstallatie   

1.15 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2, 1ste lid, onder f, Wabo voor het in, op of 
aan een onroerende zaak hebben van een alarminstallatie die voor de omgeving een opvallend geluid 
of geluidsignaal kan produceren,  

€ 360,00 € 366,50  

 Kapactiviteiten   

1.16 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 2.2, 1ste lid, onder g,  Wabo voor het vellen of   € 200,00 € 305,00 
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doen vellen van houtopstand, worden de leges verhoogd met: 
- voor maximaal 5 bomen 
- met een opslag voor elke boom dan de vijfde boom 

€ 20,00 
 

€ 30,50 

 Handelsreclame en overige uitingen   

1.17 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in:   

1.17.1 Art 2.2, 1ste lid, onder h, alsmede art. 2.2, 2de lid Wabo voor het gebruiken van een zaak voor het 
aanbrengen of doen aanbrengen van opschriften, aankondigingen, afbeeldingen, reclameobjecten of 
constructies, in welke vorm dan ook, die zichtbaar zijn vanaf een voor het publieke toegankelijke 
plaats  

€ 360,00 € 305,00 

1.17.2 Art. 2.2, 1ste lid, onder i, alsmede art. 2.2, 2de lid Wabo voor het als zakelijk gerechtigde of gebruiker 
van een zaak  toe te staan voor het aanbrengen of doen aanbrengen van opschriften, 
aankondigingen, afbeeldingen, reclameobjecten of constructies, in welke vorm dan ook, die zichtbaar 
zijn vanaf een het publiek toegankelijke plaats  
 

€ 360,00 € 305,00 

 Omgevingsvergunning in twee fasen   

1.18 het verstrekken van een omgevingsvergunning in twee fasen als bedoeld in art. 2.5, 1ste lid, Wabo ter 
zake van de: 

  

1.18.1 1ste fase : het bedrag dat voortvloeit door toepassing van de tarieven opgenomen in hoofdstuk 1 deze 
tarieventabel  voor de vergunning(en) waarvoor de aanvraag voor de 1ste fase wordt gedaan 

  

1.18.2 2de fase : het bedrag dat voortvloeit door toepassing van de tarieven opgenomen in hoofdstuk 1 van 
deze tarieventabel voor de vergunning(en) waarvoor de aanvraag voor de 2de fase wordt gedaan 

  

 Beoordeling bodemrapport   

1.19 Onverminderd het bepaalde in de voorgaande onderdelen van dit hoofdstuk bedraagt het tarief, 
indien krachtens wettelijk voorschrift voor de in dat onderdeel bedoelde aanvraag een bodemrapport 
wordt beoordeeld 

  

1.19.1 bij de beoordeling van een milieukundig bodemrapport € 215,00 € 310,00 

1.19.2 bij de beoordeling van een archeologisch bodemrapport € 215,00 € 310,00 

 Verlenging tijdelijke vergunning   

1.20  Bij een verlenging van een tijdelijke vergunning voor de bouw/aanleg van een tijdelijke voorziening, 
waarbij de afronding van het project niet binnen de in eerste instantie  bepaalde termijn mogelijk 
blijkt te zijn bedragen de leges: 
De verlenging wordt eveneens voor een bepaalde termijn verleend. 

€ 800,00 € 815,00 

1.21  Vuurwerkvergunning    

 Het verstrekken van een vuurwerkvergunning voor evenementen n.v.t. € 205,00 

 Geringe wijziging   

1.22 tot een geringe wijziging van een vergunning als gevolg van een, naar de omstandigheden 
beoordeeld, geringe wijziging in het project   

€ 215,00 € 220,00  

 Overige omgevingsvergunningen   

1.23  Het verstrekken van een omgevingsvergunning als bedoel in de Wabo voor zover daarvoor niet elders € 215,00 € 220,00  
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in hoofdstuk 1 van de tarieventabel een tarief is opgenomen 

 Kosten kennisgeving   

1.24 het doen van kennisgevingen: per kennisgeving, indien van toepassing, ingevolge enig artikel van de 
Wabo 
 

€ 320,00 € 325,00  

  

Hoofdstuk  2 Wegen en waterwegen 

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

artikel Omschrijving Tarief 
2020 

Tarief 2021 

 
 

Wegen      

 Wegenverkeerswet   

2.1.1  het verkrijgen van een ontheffing als bedoeld in art. 8  de Wegenverkeerswet 1994 (WVW)  € 350,00 € 325,00 

2.1.2 een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld in de Wegenverkeerswet 1994 (WVW) € 135,00 € 125,00 

 Regeling voertuigen   

2.2.1  het verkrijgen van een ontheffing als bedoeld in art. 9.1 van de regeling voertuigen € 475,00 € 660,00 

2.2.2   een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld in art. 9.1 van de regeling voertuigen €170,00 € 210,00 

 Reglement Verkeersregels en verkeerstekens 1990   

2.3.1   het verkrijgen van een ontheffing als bedoeld in art.  van het Reglement Verkeerregels en 
verkeertekens 1990   

€ 210,00 € 290,00 

2.3.2   een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld in art.  van het Reglement Verkeerregels 
en verkeertekens 1990   

€ 175,00 € 160,00 

 Omgevingsverordening NH2020 betreffende provinciale wegen   

2.4.1.1  het verkrijgen van een vergunning voor: 
- het aanleggen of in stand houden van een kunstwerk over een weg of binnen de grens van 

een weg; als bedoeld in art. 4.81, lid 1 onder b  van de Omgevingsverordening NH2020 
- het veranderen van een kunstwerk, zodanig dat deze daardoor niet meer voldoet aan de 

bestemming en de omschrijving in de wegenlegger; als bedoeld in art. 4.81, lid 1 onder b 
van de Omgevingsverordening NH2020 

- het opbreken van een wegverharding en het verlagen of ophogen van een weg; als bedoeld 
in art. 4.80, lid 1 on der a van de Omgevingsverordening NH2020 

 
 
 
 
 

€ 1.200,00 

 
 
 
 
 

€ 2.500,00 

2.4.1.2  een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld in 2.4.1.1 €310,00 € 310,00 

2.4.2   het uitvoeren van kleine graafwerkzaamheden in een weg, als bedoeld in art. 4.80, onder a van de 
Omgevingsverordening NH2020 

€ 155,00 € 155,00 

2.4.3  het verkrijgen van een vergunning voor: € 350,00 € 325,00 
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- het afdammen, dempen of verminderen van het water-afvoerend vermogen van een langs 
of op de grens van een weg gelegen sloot, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder b, van de 
Omgevingsverordening NH2020; 

- het aanbrengen en hebben van opslagtanks, bakken, putten, goten e.d., voetpaden, 
stoepen, bouwconstructies, verhogingen van wallen en andere voorwerpen, als bedoeld in 
art. 4.81, lid 1, onder b en c van de Omgevingsverordening NH2020; 

- het weiden van dieren, (zorgplichtbepaling  art. 4.79 Omgevingsverordening NH2020) 
- het aanbrengen, hebben of verwijderen van beplanting, (zorgplichtbepaling  art. 4.79 

Omgevingsverordening NH2020); 
- het aanbrengen, hebben of verwijderen van borden of palen, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, 

onder c van de Omgevingsverordening NH2020; 
- het leggen of hebben liggen van rails, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder b van de 

Omgevingsverordening NH2020; 
- het laten afstromen of aflopen van fecaliën, gier, mest of afvalwater via bermsloten of 

hemelwater van daken of uit goten, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder c van de 
Omgevingsverordening NH2020; 

- het innemen van een (vaste) standplaats met voertuigen ten behoeve van handel of bedrijf, 
, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder c van de Omgevingsverordening NH2020; 

- het plaatsen of laten liggen van agrarische of andere producten of materialen binnen 2 
meter uit de kant van de verharding, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder c van de 
Omgevingsverordening NH2020; 

- het over of boven de weg aanbrengen en hebben van uitspringende constructiedelen of 
voorwerpen, het laten draaien van voorzieningen waaraan hang- of sluitwerk is bevestigd 
of het aanbrengen en hebben van andere zaken, als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder c van 
de Omgevingsverordening NH2020; 

2.4.4 een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld  onder 2.4.3 € 175,00 € 160,00 

2.4.5 -  het verkrijgen van een vergunning als bedoeld in art. 4.81, lid 1, onder b van de 
Omgevingsverordening NH2020; voor het in een weg leggen of hebben liggen van leidingen 
(buizen en kabels daaronder begrepen): 

- voor de 1ste 100 meter (of gedeelte daarvan) 
- voor elke volgende 100  meter (of gedeelte daarvan) tot  1.000 meter 
- voor elke volgende 100 meter ( of gedeelte daarvan) van 1.000 tot 10.000 meter 
- voor elke volgende 100 meter (of gedeelte daarvan) boven de 10.000 meter 

 
 

€ 465,00 
€ 87,35 
€77,75 
€ 31,20 

 
 

€ 415,00 
€ 88,90 
€ 78,35 
€ 31,75 

2.4.6 een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld onder 2.4.5  of een opdracht tot het 
verleggen in opdracht van de provincie Noord-Holland  

€ 465,00 € 415,00 

2.4.7 het verkrijgen van een vergunning als bedoeld in art.  4.81, lid 1, onder b van 
OmgevingsverordeningNH2020 voor het in een weg leggen of hebben liggen van een duiker 

€ 350,00 € 245,00 

2.4.8 een wijziging of verlenging van een vergunning als bedoeld onder 2.4.7 € 115,00 € 115,00 

2.5 Omgevingsverordening NH2020 betreffende provinciale waterwegen   

2.5.1 het verstrekken van een ontheffing als bedoeld in:   



                                                      Tarieventabel legesverordening 2021 tarieven 2020-2021 

 
9 

 

- art. 4.76, lid 1, onder a van de Omgevingsverordening NH2020; 
- art. 4.76, lid 1, onder b van de Omgevingsverordening NH2020; 

€ 1.100,00 
€ 1.100,00 

€ 1.120,00 
€ 1.120,00 

2.5.2 een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld onder 2.5.1 € 620,00 € 550,00  

2.5.3 het verstrekken van een ontheffing als bedoeld in art. 4.76, lid 1, onder b van de 
Omgevingsverordening NH2020 voor: 

a. kunstwerken; 
b. remming- en geleide- werken en wachtplaatsen, afzonderlijk bij reeds bestaande 

kunstwerken; 
c. oeverwerken, met inbegrip van los- en laadplaatsen; 
d. voorwerpen, waaronder palen en steigers; 
e. kabels, buizen en leidingen: 
 

 
 

€ 620,00 
€ 465,00 

 
€ 465,00 
€ 310,00 
€ 475,00 

 
 

€ 550,00 
€ 415,00 

 
€ 415,00 
€ 285,00 
€ 415,00 

2.5.4 een wijziging of verlenging van een ontheffing als bedoeld onder 2.5.3 voor: 
a. kunstwerken; 
b. remming- en geleide- werken en wachtplaatsen, afzonderlijk bij reeds bestaande 

kunstwerken; 
c. oeverwerken, met inbegrip van los- en laadplaatsen; 
d. voorwerpen, waaronder palen en steigers; 
e. kabels, buizen en leidingen: 

 

 
 

€ 550,00 
€ 350,00 

 
€ 350,00 
€ 210,00 
€ 355,00 

 
 

€ 550,00 
€ 385,00 

 
€ 325,00 
€ 300,00 
€ 325,00 

2.6.1.1 het verstrekken van een ontheffing, vergunning, toestemming of vrijstelling als bedoeld in 
Scheepvaartverkeerswet of als bedoeld in Binnenvaartpolitiereglement, waaronder een vergunning 
als bedoeld art. 1.21, 2de lid van het Binnenvaartpolitiereglement voor incidenteel bijzonder 
transport, of ontheffing voor het innemen van een ligplaats 

€ 225,00 € 210,00 

2.6.1.2 het wijzigen van een ontheffing, vergunning, toestemming of vrijstelling als bedoeld in 
Scheepvaartverkeerswet of als bedoeld in Binnenvaartpolitiereglement, waaronder een vergunning 
als bedoeld art. 1.21, 2de lid van het Binnenvaartpolitiereglement voor incidenteel bijzonder 
transport, of ontheffing voor het innemen van een ligplaats 

€ 75,00 € 75,00 

2.6.2 het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 1.21 2de van het Binnenvaartpolitiereglement 
(bijzonder transport) voor een jaar 

€ 235,00 € 210,00 

2.6.3 een wijziging of verlenging van een ontheffing, vergunning, toestemming of vrijstelling als bedoeld 
onder  2.6.2 

€ 115,00 € 115,00 

2.6.4 het begeleiden van schepen door of met behulp van een ambtenaar van de provincie Noord-Holland; 
- begeleiding per voertuig per kwartier (of gedeelte daarvan); 
- begeleiding per vaartuig per kwartier (of gedeelte daarvan); 

 
€ 16,60 
€25,05 

 
€ 16,90  
€ 25,50  

 

Hoofdstuk 3 Waterwet  
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Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

 

  Tarief 
2020 

Tarief 2021 

     

 3.1  het verstrekken van een vergunning als bedoeld in art. 6.4 van de Waterwet per m3 nominale 
pompcapaciteit per uur van de pompinstallatie waarmee water aan de grond wordt onttrokken dan 
wel in de grond wordt geïnfiltreerd; 

- met een minimum per vergunning van  
- met een maximum per vergunning van  

 
 

€ 24,25 
€ 715,00 

€ 13.845,00 

 
 

€ 24,70  
€ 728,00  

€ 14.095,00  
 

3.2   het verstrekken van een vergunning als bedoeld onder 3.1 letter a, waarbij sprake is van samenloop 
conform art. 6.17 van de Waterwet per m3 nominale pompcapaciteit per uur van de pompinstallatie 
waarmee water aan de grond wordt onttrokken dan wel in de grond wordt geïnfiltreerd; 

- met een minimum per vergunning van  
- met een maximum per vergunning van 

 
 
 

€ 32,25 
€ 950,00 

€ 18.405,00 

 
 
 

€ 32,85  
€ 967,00  

€ 18.735,00  
 

 3.3  een wijziging van een vergunning, als bedoeld onder 3.1 en 3.2, indien deze leidt tot een wijziging 
van de pompcapaciteit, een minimumbedrag van een en ander met dien verstande dat indien de 
wijziging leidt tot een uitbreiding van de pompcapaciteit overeenkomstig het bepaalde onder 3.1 en 
3.2 met inachtneming van het minimumtarief en het maximumtarief 

€ 715,00 € 4.190,00 

 3.4   een wijziging van een voorschrift van een vergunning als bedoeld onder 3.2. per te wijzigen 
voorschrift 

 
€ 345,00 

 
€ 2.095,00 

 3.5   het verkrijgen van een gedoogbeschikking voor het tijdelijk zonder vergunning in werking hebben 
van een inrichting of een gedeelte van een inrichting in samenhang met een te starten of gestarte 
vergunningsprocedure, waarbij het aangevraagde gedogen anticipeert op verlening van de 
vergunning, het overeenkomstig het onder 3.1 ( van de tarieventabel) vast te stellen bedrag voor het 
aanvragen van een vergunning, met dien verstande dat  25% van de onder 5.1 (van de tarieventabel) 
genoemde bedragen worden geheven, met een minimum van 

€ 180,00 € 1.060,00 

 3.6   het verkrijgen van een gedoogbeschikking, waarbij in andere gevallen als bedoeld in 3.5 
toestemming wordt gegeven dat tijdelijk bepaalde vergunningsvoorschriften niet worden nageleefd, 
met uitzondering van gevallen waarbij sprake is van het niet tijdig nemen van een besluit op een 
onder 3.1 en 3.2 genoemde aanvraag binnen de in art. 3:18 van de Algemene wet bestuursrecht 
genoemde termijn van zes maanden 

€ 180,00 € 1.060,00 

 Kosten kennisgevingen   

3.7  het doen van kennisgevingen: per kennisgeving, indien van toepassing;   
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         -  ingevolge de Waterwet; 
        -   in relatie tot een in behandeling genomen aanvraag  
             tot het verkrijgen van een gedoogbeschikking 

€ 320,00 
€ 320,00  

€ 325,00 
€ 325,00  

 

Hoofdstuk 4 Wet hygiëne en veiligheid badinrichtingen en zwemgelegenheden  

 

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

  Tarief 
2020 

Tarief 
2021 

     

 4.1  het verstrekken van een ontheffing als bedoeld in art.  5 , 1ste lid van de Wet hygiëne en veiligheid 
badinrichtingen en zwemgelegenheden voor een badinrichting of zwemgelegenheid: 

€ 550,00 € 825,00 

4.2  een wijziging of aanvulling dan wel intrekking van een ontheffing als bedoeld onder 4.1. € 300,00 € 700,00 

 

Hoofdstuk  5 Ontgrondingenwet  

5.1  Begripsomschrijvingen 

 5.1.1  Voor de toepassing van dit hoofdstuk wordt verstaan onder: 

 5.1.1.1  Oppervlaktedelfstoffen: bouwgrondstoffen zoals zand, klei, grind en leem 
 

 

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

  Tarief 2020 Tarief 2021 

     

 5.2  het verstrekken van een vergunning ingevolge de Ontgrondingenwet en de Omgevingsverordening 
NH2020: 

a. ingeval geen oppervlaktedelfstoffen van de desbetreffende percelen wordt afgevoerd 

 
€ 3.400,00 

 
 
 
 

 
€ 4.790,00 
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 b. ingeval oppervlaktedelfstoffen van de desbetreffende percelen wordt afgevoerd, dient het 
tarief zoals vermeld onder 5.1.a te worden vermeerderd met: 
- per m3 

tot een maximum van 

 
 

€ 0,10 
€ 104.600,00 

 

 
 

€ 0,10 
€ 106.480,00 

5.3  een wijziging van een vergunning als bedoeld onder 5.2.b, indien deze leidt tot vergroting van de 
maximum hoeveelheid oppervlaktedelfstoffen voor winning waarvan (oorspronkelijk) vergunning is 
verleend, een bedrag gelijk aan het verschil tussen het met toepassing van het bepaalde onder 5.2.b, 
verschuldigde bedrag voor de opnieuw vastgestelde hoeveelheid en het reeds betaalde bedrag  

  

5.4 a.  een wijziging van een vergunning als bedoeld onder 5.2.a, anders dan in de   
     onder 5.2.b  genoemde gevallen; 
b. een machtiging krachtens art. 12 van de Ontgrondingswet 

€ 1.125,00 
 

€ 1.125,00 

€ 2.095,00 
 

€ 2.095,00 

5.5  een wijziging van een vergunning als bedoeld onder 5.2.a waarbij sprake is van een combinatie van de 
onder 5.3 en 5.4 genoemde gevallen, de bedragen conform 5.2.a en 5.2.b betekent de wijziging echter 
dat er geen gebruik wordt gemaakt van de vergunning en de vergunning wordt ingetrokken, dan bestaat 
er recht op teruggaaf van 50% van de opgelegde aanslag van de onder 5.2.b per m3 genoemde bedragen.  
Het onder 5.2.a. genoemde bedrag is nooit onderdeel van de teruggaaf. 

  

5.6  een vergunning voor activiteiten in een grondwaterbeschermings-gebied, die van grote maatschappelijke 
relevantie zijn 

n.v.tt. € 7.657,50 

5.7.   het doen van kennisgevingen: per kennisgeving  € 320,00 € 325,00  

 

Hoofdstuk  6 Wadloopverordening 2019  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor: 

  Tarief 
2020 

Tarief  2021 

 6.1  een vergunning als bedoeld in art. 4 van de “Wadloopverordening 2019” voor: 
a. rechtspersonen die per jaar tot 1.000 wadlopers begeleiden; 
b. rechtspersonen die per jaar 1.000 tot 5.000 wadlopers begeleiden; 
c. rechtspersonen die per jaar 5.000 of meer wadlopers begeleiden; 
d. natuurlijke personen die groepen tot 12 personen begeleiden; 
e. natuurlijke personen die solo lopen; 

 

      
€ 750,00 

€ 2.500,00 
€ 4.000,00 
€ 250,00 
€ 125,00 

 
€ 750,00 

€ 2.400,00 
€ 4.000,00 
€ 260,00 
€ 130,00 

€6.2 een erkenning tot wadloopgids; € 35,00    € 36,00 

6.3 een begeleiderspas; € 35,00    € 36,00 
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6.4 Een met beperking in tijd of plaats vanaf 50 personen: 
a.    voor natuurlijke personen; 
b.    voor rechtspersonen en andere organisaties 

€ 75,00 
€ 250,00 

€ 77,00 
€ 260,00 

6.5 voor een solopas; € 35,00  € 36,00 

6.6 a.     voor droogvallende platen voor groepen kleiner  
        dan 50 personen; 
b.    voor droogvallende platen voor groepen van 
        meer dan 50 personen 

€ 0,00 
 

€ 200,00 
 
 

    € 0,00 
 

€ 205,00 

 

Hoofdstuk 7 Wet Natuurbescherming (Wnb)  

Het tarief bedraagt voor het nemen van een besluit over de verlening  van: 

  Tarief 

2020 

Tarief 

2021 

7.1  a. een tegemoetkoming in geleden schade, aangericht door in het wild levende beschermde        
dieren als bedoeld in art. 6.1. 1ste lid Wnb; 

b. de retributie wordt niet  geheven als het gaat om schade die is aangericht: 

1. in een foerageergebied of ganzenrustgebied gedurende de periode dat de 
schadeveroorzakende diersoort niet mag worden verjaagd of gedood. 

2. door de das, de bever, de wilde kat, de otter,  de wolf of de lynx; 

3. schade die is aangericht in de winterperiode van 1 oktober tot en met 31 maart; 

c. er vindt geen teruggaaf plaats als de aanvraag, als bedoeld in art. 7.1. letter a wordt 
ingetrokken en er al een taxatie van de schade heeft plaatsgevonden; 

d. In afwijking van artikel 7 van de Legesverordening Noord-Holland 2021 vindt er geen 
teruggaaf plaats indien het verzoek wordt afgewezen of geweigerd. 

€ 300,00 € 300,00 

Het tarief bedraagt voor het in behandeling van een aanvraag voor; 
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   Tarief  2020 Tarief 
 2021 

 7.2 een vergunning voor het realiseren van projecten als bedoeld in artikel 2.7, 2de en 3de lid, Wet 
natuurbescherming  m.u.v. vergunningen die worden verleend:  

a. ten behoeve van beheer en schadebestrijding in Natura 2000-gebieden; 
b.  voor het uitvoeren van herstel en instandhoudingsmaatregelen in het belang van 

Natura 2000-gebieden zoals bedoeld in artikel 2.2. van de Wet natuurbescherming.  
c. ten behoeve van het realiseren van stikstof gerelateerde projecten, die mogelijk 

significante effecten voor habitats of soorten kunnen veroorzaken 

 

€ 2.000,00 € 2.250,00 

7.3  een vergunning voor het realiseren van projecten of het uitvoeren van andere handelingen als 
bedoeld in artikel 2.7, 2de en 3de lid, Wet natuurbescherming, aangevraagd door of namens een 
particulier 

n.v.t. € 865,00 

7.4  een ontheffing als bedoeld in artikel 3.3, 1ste lid, artikel 3.8, 1ste  lid, artikel 3.10, 2de  lid, artikel 
3.32 2de en artikel 3.34 3de lid Wet natuurbescherming, m.u.v.  de ontheffingen die worden 
verleend t.b.v.: 

a.  schadebestrijding, overlastbestrijding en populatiebeheer; 
b. onderzoek en onderwijs als bedoeld in artikel 3.3. 4de lid , sub b onder 5 en als 

bedoeld in artikel 3.8. 5de lid , sub b  onder 4  van de Wet natuurbescherming; 
c. de opvang van beschermde inheemse vogels en zoogdieren 

 

€ 2.250,00 € 2.420,00 

7.5. een ontheffing als bedoeld in artikel 3.3, 1ste lid, artikel 3.8, 1ste  lid, artikel 3.10, 2de  lid, artikel 
3.32 2de en artikel 3.34 3de lid Wet natuurbescherming, aangevraagd door of namens een 
particulier 

n.v.t. € 865,00 

 7.6  een ontheffing als bedoeld in artikel 4.5, 1ste  en 3de  
lid Wet natuurbescherming (houtopstanden) 

€ 400,00 € 430,00 

 

 

 

 

Hoofdstuk 8 Wet Luchtvaart  (Wlv)  

Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor 



                                                      Tarieventabel legesverordening 2021 tarieven 2020-2021 

 
15 

 

  Tarief 
2020 

Tarief 2021 

     

8.1 een ontheffing van maximaal 2 starts en 2 landingen per dag voor bemande helikopters als bedoeld 
in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en uitzonderlijk gebruik) 

€ 690,00 € 855,00 

8.2  een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en hetzelfde 
terrein voor bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en uitzonderlijk gebruik) 

€ 690,00 € 1.110,00 

8.3 een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en hetzelfde 
terrein voor bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk en uitzonderlijk gebruik), 
indien voor niet meer dan 10 starts en/of landingen voor één dag wordt gebruikt  

€ 377,00 € 950,00 

8.4  een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en hetzelfde 
terrein voor luchtvaartuigen niet zijnde bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk 
en uitzonderlijk gebruik) 

€ 690,00 € 1.110,00 

8.5 
 
 

 een locatie gebonden ontheffing voor één of meerdere starts en/of landingen op één en hetzelfde 
terrein voor luchtvaartuigen niet zijnde bemande helikopters als bedoeld in art. 8a. 51 Wlv (tijdelijk 
en uitzonderlijk gebruik), indien voor niet meer dan 10 starts en/of landingen voor één dag wordt 
gebruikt 

€ 377,00 € 955,00 

8.6. 
(nieuw) 

Voor de aanvragen genoemd onder de artikelen 8.7 t/m 8.10  worden de leges berekend op basis 
van een vooraf door de aanvrager ingediende begroting waarin de toerekenbare kosten zijn 
opgenomen die voor de vergunningsaanvraag noodzakelijk  zijn. De in te dienen begroting wordt 
vooraf afgestemd met de provincie. De toerekenbare kosten worden vastgesteld  op het moment dat 
de aanvraag wordt ingediend. 

  

8.7(was 
8.6) 

 een luchtvaartregeling als bedoeld in art. 8.64 1ste lid Wlv, op verzoek, niet zijnde “omzettingen” van 
ontheffingen op grond van art. 13 (voormalige) Luchtvaartwet 

€ 3.388,00   

8.8 (was 
8.7) 

een wijziging  van  een luchtvaartregeling als bedoeld in art. 8.64 1ste lid Wlv, op verzoek, € 1.695,00   

8.9 (was 
8.8 

 een luchtvaartbesluit als bedoeld in art. 8.43  Wlv, op verzoek, niet zijnde “omzettingen” van 
ontheffingen op grond van art. 13 (voormalige) Luchtvaartwet 

€ 9.815,00   

8.10 
(was 
8.9) 

een wijziging  van  een luchtvaartbesluit als bedoeld in art. 8.43 Wlv, op verzoek,  € 4.907,00   

8.11 
(was 
8.10   

 behalve de leges bedoeld in hoofdstuk 8 wordt voorts in rekening gebracht een bedrag voor te 
maken kosten per kennisgeving  

€ 320,00 € 325,00  

 

 

Hoofdstuk  9 Overige diensten 
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Het tarief bedraagt voor het in behandeling nemen van een aanvraag voor 

  Tarief 
2020 

Tarief 
2021 

      

 9.1  a. het verstrekken van een vergunning, ontheffing, vrijstelling, toestemming,   
     machtiging, etc. krachtens een provinciale verordening, provinciaal reglement of  
     enig ander wettelijk voorschrift, anders dan hiervoor genoemd; 
 b. een wijziging of verlenging van een vergunning, ontheffing, vrijstelling,    
     toestemming, machtiging, etc.  als bedoeld onder 9.1.a 

€ 215,00 
 
 

€  107,50 

€ 219,00 
 
 

€ 109,50 

9.2 behalve de leges bedoeld in hoofdstuk 9 wordt voorts in rekening gebracht een bedrag voor te 
maken kosten per kennisgeving 

€  320,00 € 325,00 
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Provinciale Staten van Noord-Holland 

Haarlem, 3 november 2020

Onderwerp: Ontwerpbesluit vaststelling legesverordening 2021 en tarieventabel 2021

Kenmerk: 1505920/1505970

Bijlagen: 
Legesverordening 2021
Tarieventabel 2021
Vergelijk tarieven 2020-2021
Legesverordening 2020

1. Inleiding

In december 2019 is door Provinciale Staten de legesverordening 2020 en tarieventabel 2020 
vastgesteld. Voorts is ingestemd om de legestarieven, voor zover die nog niet kostendekkend 
waren, gefaseerd in 3 jaar op een kostendekkend niveau te brengen. Gekozen is voor een 
gefaseerde aanpassing van de tarieven, aangezien het verschil tussen de “oude” tarieven( 
vastgesteld in 2016) en de  kostendekkende tarieven bij een aantal tarieven te groot was om in 
één keer door te voeren. De eerste stap is gezet bij de vaststelling van de tarieven 2020. 
Kostendekkendheid wordt in eerste instantie bereikt door het optimaliseren van efficiency en in 
tweede instantie door het verhogen van de tarieven. Voor 2021 moeten wij concluderen dat wij 
nog niet voor alle tarieven voldoende en/of volledig inzicht hebben in de gemiddelde 
tijdsbesteding per vergunningsaanvraag. Het gaat hierbij met name om de 
vergunningsaanvragen voor de WABO, Ontgrondingenwet en Waterwet. Dat inzicht hebben wij 
wel bij de overige vergunningsaanvragen, waarbij in een aantal gevallen al in 2021 sprake zal 
zijn van kostendekkende tarieven. Door meer inzicht in de kostenstructuur en 
kostentoerekening is het zelfs mogelijk om een aantal tarieven 2021 te verlagen (zie overzicht 
tarieven 2020-2021). Uitgangspunt is dat bij de vaststelling van de legesverordening 2022 in 
december 2021 de tarieven kostendekkend zijn. Na vaststelling van de Omgevingswet hebben 
de provincies de mogelijkheid om ingaande 2022 (weer) leges te gaan heffen voor de aanvragen 
milieuvergunningen. Op dit moment vindt er tussen IPO, VNG en de vereniging van 
omgevingsdiensten m.b.t. de milieuleges overleg plaats over de redactionele aanpassingen in 
de diverse verordeningen. Over de keuze of de provincie Noord-Holland daadwerkelijk 
milieuleges gaat heffen en welke tarieven gehanteerd gaan worden, wordt u in het 1ste kwartaal 
2021 nader over geïnformeerd. In december 2021 vindt hierover bij de vaststelling van de 
legesverordening 2022 de besluitvorming plaats. Vanaf april van dit jaar biedt de provincie de 
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aanvragers van de vergunningen de mogelijkheid om een verzoek tot uitstel van betaling in te 
dienen,  indien zij a.g.v. COVID niet in staat zijn de aanslag binnen de vastgestelde termijnen te 
betalen. Deze mogelijkheid blijft vooralsnog ook in 2021 van kracht.

2. Doelstellingen en evaluatiecriteria

Met de vaststelling van de legesverordening 2021 en tarieventabel 2021beschikt de provincie 
weer over een redactioneel actuele regelgeving. Het betreft hier o.a. de redactionele 
aanpassingen in de tarieventabel, die voortvloeien uit de vaststelling van de 
Omgevingsverordening NH2020. Voorts is een volgende stap gezet om te komen tot 
kostendekkende legestarieven in 2022, die gebaseerd zijn op de gemiddelde tijdsbesteding per 
vergunningsaanvraag. 

3. Financiering, communicatie en (burger)participatie

Financiële consequenties zijn op dit moment nog niet exact aan te geven, aangezien dit mede 
afhankelijk is van de in 2021 in te dienen vergunningsaanvragen. Ook de genomen maatregelen 
en nog te nemen maatregelen voortvloeiende uit coronacrisis kunnen van invloed zijn op het 
aantal in te dienen aanvragen. In de begroting 2021 is een totale opbrengst leges geraamd van 
€ 2,9 miljoen (afgerond).

4. Proces en procedure

Na vaststelling door Provinciale Staten worden de legesverordening 2021 en tarieventabel 2021 
gepubliceerd en worden de desbetreffende sectoren van de provincie en de omgevingsdiensten 
(ODNZKG en OD NHN) geïnformeerd.

5. Voorstel

Wij stellen u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit.

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland,

dhr. A.Th.H. van Dijk, voorzitter

mw. R.M. Bergkamp, provinciesecretaris
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Ontwerpbesluit

Nr. 59-2020 

Provinciale Staten van Noord-Holland;

gelezen de voordracht van Gedeputeerde Staten van 3 november 2020;

gelet op artikel 220 van de Provinciewet,

besluiten vast te stellen:

De legesverordening Noord-Holland 2021 en de bijhorende Legestarieventabel 2021

Artikel 1 Begrippenkader
In deze verordening wordt verstaan onder:
a. leges: de rechten die worden geheven ter zake van het genot van de door of vanwege het

  Provinciebestuur verleende diensten bedoeld in deze verordening en de tarieventabel.
b. tarieventabel: de Legestarieventabel.

Artikel 2 Belastingplichtig
Belastingplichtig is de aanvrager van de dienst, dan wel degene ten behoeve van wie de dienst 
wordt verleend. 

Artikel 3 Heffingsmaatstaven en tarieven
1. De leges worden geheven naar de heffingsmaatstaven en tarieven, opgenomen in de bij deze

verordening behorende tarieventabel.
2. Voor de berekening van de leges wordt een gedeelte van een in de tarieventabel genoemde

eenheid als volle eenheid aangemerkt.
3. Bijkomende door de provincie te maken kosten worden in rekening gebracht bij de

aanvrager, mits de aanvrager voorafgaand aan het in behandeling nemen van de aanvraag
daarover wordt geïnformeerd.
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Artikel 4 Wijze van heffing
1. De leges worden geheven door middel van een mondelinge dan wel een gedagtekende

schriftelijke kennisgeving van het gevorderde bedrag, waaronder mede wordt begrepen een
nota, aanslagbiljet of factuur.

2. De leges kunnen worden geheven bij voorlopige aanslag tot ten hoogste het bedrag waarop
de aanslag vermoedelijk zal worden vastgesteld.

Artikel 5 Termijnen van betaling
1.In afwijking van artikel 9, eerste lid, van de Invorderingswet 1990 worden de leges betaald:
a. op het moment van het doen van de kennisgeving van het gevorderde bedrag als deze

mondeling wordt gedaan of;
b. op het moment van uitreiken van de kennisgeving van het gevorderde bedrag dan wel

binnen 30 dagen na de dagtekening van de kennisgeving van het gevorderde bedrag.
2.Indien de te heffen leges meer dan € 5000, -- bedragen kunnen de leges worden betaald in

vier gelijke termijnen, waarbij de eerste termijn vervalt 30 dagen na de dagtekening van de
kennisgeving en elke volgende termijn telkens 30 dagen later.

Artikel 6 Kwijtschelding
Bij de invordering van leges wordt geen kwijtschelding verleend.

Artikel 7 Teruggaaf
1.Indien een aanvraag voor een vergunning voor een project dat geheel of gedeeltelijk

incompleet (niet-ontvankelijk) is en niet verder in behandeling wordt genomen
omdat de aanvrager, na daartoe in de gelegenheid te zijn gesteld, de aanvraag niet of
onvoldoende heeft aangevuld, vindt op verzoek van de aanvrager teruggaaf van het betaalde
bedrag plaats ter hoogte van 80% van de op grond van die onderdelen voor de betreffende
activiteit verschuldigde leges.

2.Indien een nog niet-ontvankelijke vergunning door de aanvrager wordt ingetrokken, vindt op
verzoek van de aanvrager teruggaaf van het betaalde bedrag plaats ter hoogte van 80% van de
op grond van die onderdelen voor de betreffende activiteit verschuldigde leges.

3.Indien de aanvrager de aanvraag om een vergunning intrekt terwijl deze aanvraag reeds in
behandeling is genomen, vindt op verzoek van de aanvrager teruggaaf plaats ter hoogte van
50% van de op grond van die onderdelen voor de betreffende activiteit verschuldigde leges.

4.Indien Gedeputeerde Staten een vergunning intrekken, vindt op verzoek van de vergunning- 
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 houder teruggaaf plaats ter hoogte van 25% van de op grond van die onderdelen voor de
 betreffende activiteit verschuldigde leges, mits op het tijdstip van het verzoek nog niet met
 de activiteiten is gestart en de aanvraag wordt ingetrokken binnen 6 maanden na verlening.

5.Indien Gedeputeerde Staten een vergunning weigeren, vindt op verzoek van de aanvrager
teruggaaf plaats ter hoogte van 25% van de op grond van die onderdelen voor de betreffende
activiteit verschuldigde leges.

6.Indien door een rechtelijke uitspraak een vergunning wordt vernietigd, vindt op verzoek van
de vergunninghouder teruggaaf van het betaalde bedrag plaats ter hoogte van 25% van de op
grond van die onderdelen voor de betreffende activiteit verschuldigde leges.

7.Teruggaaf vindt niet plaats als het verschuldigde tarief minder bedraagt dan € 250,00.

8. De teruggaafregeling bedoeld in de voorgaande leden heeft geen betrekking op de kosten
zoals bedoeld in artikel 3, derde lid.

9.Een verzoek tot teruggaaf wordt ingediend bij de heffingsambtenaar van de provincie binnen
zes weken nadat de omstandigheid, waardoor het recht op teruggaaf is ontstaan, zich heeft
voorgedaan.

Artikel 8 Nadere regels 
Gedeputeerde staten kunnen nadere regels stellen met betrekking tot de heffing en invordering 
van de leges. 

Artikel 9 Hardheidsclausule
Gedeputeerde staten zijn bevoegd voor bepaalde gevallen of groepen van gevallen tegemoet te 
komen aan onbillijkheden van overwegende aard die zich bij de toepassing van de tarieven 
kunnen voordoen. 

Artikel 10 Overgangsrecht
Voor diensten die zijn aangevraagd voor inwerkingtreding van deze verordening blijven de 
legestarieven gebaseerd op de Legesverordening Noord-Holland 2020 en tarieventabel 2020 
van kracht.

Artikel 11 Intrekking
De Legesverordening 2020 en tarieventabel 2020 worden ingetrokken.

Artikel 12 Inwerkingtreding
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Deze verordening met de daarbij behorende tarieventabel 2021treedt in werking met ingang 
van 1 januari 2021. 

Artikel 13 Citeertitel
Deze verordening wordt aangehaald als: “Legesverordening Noord-Holland 2021”.

Haarlem, 14 december 2020

Provinciale Staten van Noord-Holland, 

  , voorzitter

  , griffier
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Artikel 1 Begrippenkader 

Redactioneel niet gewijzigd. 

Artikel 2 Belastingplicht 

Redactioneel niet gewijzigd.

Artikel 3 Heffingsmaatstaf en tarieven 

Redactioneel niet gewijzigd.

Artikel 4 Wijze van heffing 

 Redactioneel niet gewijzigd.

Artikel 5 Termijnen van betaling 

Redactioneel niet gewijzigd.

Artikel 6 Kwijtschelding 

Redactioneel niet gewijzigd.

Artikel 7 Teruggaaf 

Het 8ste lid is toegevoegd. Deze bepaling was ook in de eerdere legesverordeningen opgenomen en 
is in de verordening 2020 abusievelijk niet opgenomen.  Het betreft hier de bijkomende kosten die 
door derden aan de provincie ten behoeve van de vergunningverlening door derden in rekening 
zijn gebracht. Deze bijkomende kosten komen niet voor teruggaaf in aanmerking. 

Artikel 8 Nadere regels 

Redactioneel niet gewijzigd.

Artikel 9 Hardheidsclausule 

Redactioneel niet gewijzigd.  Mochten zich bijzondere situaties voordoen die als onbillijk worden 
ervaren dan hebben Gedeputeerde Staten de mogelijkheid om in deze bijzondere situaties nadere 
regels te stellen. In 2020 hebben Gedeputeerde Staten nadere regels gesteld inzake 
vergunningsaanvragen Wet Natuurbescherming waarbij het ging om stikstof gerelateerde 
aanvragen.  Ook bij vergunningsaanvragen die als gevolg van de coronamaatregelen geen doorgang 
konden vinden zijn er door Gedeputeerde Staten nadere regels gesteld.

Artikel 10 Overgangsregeling 
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Redactionele aanpassing ter waarborging dat de oude legesverordening (Legesverordening 2020) 
en de daarbij behorende tarieventabel van toepassing blijven voor de “oude” aanvragen die in het 
voorafgaande jaar zijn ingediend.

Artikel 11 Intrekking 

Dit artikel dient ter bevestiging dat oude verordening (Legesverordening 2020) en de daarbij 
behorende tarieventabel zijn ingetrokken nu de nieuwe verordening wordt vastgesteld. 

Artikel 12 Inwerkingtreding  

Dit artikel geeft datum inwerkingtreding van de verordening en de daarbij behorende tarieventabel 
aan. 

Artikel 13 Citeerartikel 

De citeertitel wordt gebruikt bij het opleggen van de aanslagen en bij de uitspraken op 
bezwaarschriften.



1 Advies EFB 30 november 2020 bij Voordracht Legesverordening 2020 en tarieventabel 2021 

Uw contactpersoon
M.C.A. de Zwart
AD/STG

Doorkiesnummer 023-514 3756
zwartm@noord-holland.nl

3 december 2020 1|2

Advies aan Provinciale Staten

T.b.v. Statenvergadering d.d. 14 december 2020
Commissie Economie, Financiën en Bestuur 
Datum commissievergadering 30 november 2020

Onderwerp:  Voordracht 59 Legesverordening en tarieventabel 
                        2021 

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als hamerstuk te agenderen 
voor de PS-vergadering van 14 december  2020. 
Voor de gemaakte opmerkingen zie hieronder het uittreksel uit het conceptverslag van de commissie 
Economie, Financiën en Bestuur van 30 november 2020. 

5.a. Financiën: Voordracht Legesverordening 2021 en tarieventabel 2021
Dhr. Heijnen (CDA) constateert dat de kosten van een aantal onderdelen fors verhoogd worden. Gebeurt dit 
vanwege het streven naar kostendekkendheid of zijn er andere redenen? Is overwogen om de kosten meer 
geleidelijk te laten stijgen dan in een keer bijvoorbeeld met 500%?

Mw. Bezaan (PVV) sluit zich aan bij het CDA. Wat is de oorzaak van de extreme stijgingen? 

Mw. Kapitein (D66) vindt het een hamerstuk, want de kostendekkendheid van leges wordt ondersteund. Bij 
een aantal vergunningen leidt dit zelfs tot verlaging van leges. Het voorstel van GS voor het mogelijk heffen 
van leges voor milieuvergunningen in 2021 wordt afgewacht.

Dhr. Klein (CU) ondersteunt de kostendekkendheid van leges. Zijn de kosten voor het wadlopen afgestemd 
met andere provincies? 

Ines Kostiç (PvdD) verzoekt GS de mogelijkheden in kaart te brengen om korting te verlenen op zogenaamde 
groene leges voor projecten die een bijdrage leveren aan maatschappelijke doelen, dierenwelzijn, circulariteit, 
waterkwaliteit, etc. Graag een voorstel van GS voor een gelijksoortig beleid als de gemeente Enschede 
hanteert om een impuls te geven aan duurzaamheid.  

Dhr. Hartog (VVD) ondersteunt de kostendekkendheid van leges, want dat biedt ook een sturingsinstrument 
met het oog op de efficiency van de organisatie. In het eerste kwartaal 2021 wordt besloten of er wel of geen 
leges worden geheven op milieuvergunningen. Graag een toelichting.

Gedeputeerde Pels constateert dat de kostendekkendheid leidt tot zowel hogere als lagere leges. Hiermee 
wordt de efficiency vergroot omdat er meer inzicht ontstaat in de werkzaamheden van derden en omdat het 
gesprek kan worden aangegaan met de OD over haar activiteiten. Dit verklaart mede de grote stijgingen, met 
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name die onder punt 3 omdat hier flinke gaten moeten worden gedicht. Dit is een eerste stap naar 
kostendekkendheid, maar de totale verhoging is over een aantal jaren verdeeld. De vergunningen voor het 
wadlopen zijn afgestemd met Groningen en Friesland (de vergunningverlener). Er vindt momenteel onderzoek 
plaats naar het heffen van leges voor milieuvergunningen, ook binnen IPO, aangezien er landelijk afstemming 
moet plaatsvinden om grote interprovinciale verschillen te voorkomen. De resultaten van dit gesprek worden 
afgewacht. Voor het plaatsen van zonnepanelen worden geen leges gevraagd, dit is een voorbeeld van een 
korting op groene leges en gericht op het bevorderen van duurzaamheid. De PvdD wordt verzocht om een 
concreet voorstel voor te leggen, aangezien het verzoek nu erg breed is. Daarna kan het gesprek worden 
aangegaan. 

Ines Kostiç (PvdD) verzoekt GS om de mogelijkheden na te gaan van het toepassen van groene leges op 
duurzame beleidsterreinen, zoals in het kader van natuurinclusiviteit en klimaat. 

Gedeputeerde Pels meldt dat er een politieke afweging nodig is over de inzet van een specifiek instrument, 
waarvoor GS wel informatie kunnen aandragen, maar PS nemen hierover een besluit. 

Ines Kostiç (PvdD) zal haar vraag schriftelijk aan GS voorleggen. 

De voorzitter constateert dat de voordracht als hamerstuk wordt doorgeleid naar PS.



8.d Vaststelling Verordening op vergoeding voor diverse adviescommissies Detailhandel NH 2020 (VD-61).

1 Dossier 4681 voorblad.pdf 

PS-vergadering
Dossiernummer 4681
Extern Zaak ID 899423
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 14 december 2020
Agendapunt 8.d
Omschrijving Vaststelling Verordening op vergoeding voor diverse 

adviescommissies Detailhandel NH 2020 (VD-61).
Organisatieonderdeel BEL/RE&E

Geagendeerd Vergaderdatum
Ingekomen stukken ter 
kennisname

30 november 2020

PS-vergadering 14 december 2020

Toelichting
De hoogte van de vergoedingen voor deelname aan door de provincie ingestelde commissies 
dient basis te vinden in het Rechtspositiebesluit decentrale politieke ambtsdragers. Dit is 
voor de deelname aan Regionale Advies Commissie Noord-Holland Noord (RAC) en 
Adviescommissie Detailhandel Noord-Holland Zuid (ADZ) nu nog niet het geval en met de nu 
ter besluit voorliggende Verordening op de vergoeding voor diverse adviescommissies 
Detailhandel Noord-Holland 2020 wordt dit alsnog geregeld.



1 Brief aan PS over verordening op de vergoeding voor diverse adviescommissies Detailhandel Noord-Holland 2020 

liHI
POSTBUS 3007 I 2001 DA HAARLEM

BEL/REE

Telefoonnummer +31 235143752

heckm@noord-holland.nl

1 I 2

Verzenddatum

2 9 OKI. 2020
Kenmerk

899423/1508530
Geachte leden J

Uw kenmerk

Betreft: Verordening op de vergoeding voor diverse 
adviescommissies Detailhandel Noord-Holland 2020

In 2010 zijn door de provincie twee Regionale Adviescommissies (RAC) 
Detailhandel ingesteld (2010), namelijk de Regionale Adviescommissie 
Noord-Holland Noord (RAC) en de Adviescommissie Detailhandel Zuid 
(ADZ). Deze commissies stemmen grote detailhandelsontwikkelingen 
regionaal af. De commissies zijn samengesteld uit zowel gemeentelijke 
vertegenwoordigers als vertegenwoordigers vanuit het bedrijfsleven, 
brancheverenigingen en onafhankelijke experts. De voorzitter van de 
commissie is onafhankelijk en de commissie wordt ondersteund door 
een secretariaat. De provincie vergoedt de kosten van het secretariaat, 
voorzitter en onafhankelijke experts. De hoogte van de vergoedingen 
voor deelname aan door de provincie ingestelde commissies dient basis 
te vinden in het Rechtspositiebesluit decentrale politieke ambtsdragers. 
Dit is voor de deelname aan RAC en ADZ thans nog niet het geval en 
met de nu ter besluit voorliggende Verordening op de vergoeding voor 
diverse adviescommissies Detailhandel Noord-Holland 2020 wordt dit 
alsnog geregeld.

Hierbij ontvangt u ter besluitvorming de bijgaande statenvoordracht 
met het bijbehorende ontwerpbesluit over de Verordening op de 
vergoeding voor diverse adviescommissies Detailhandel Noord-Holland 
2020.

Postbus 3007
2001 DA Haarlem 
Telefoon (023) 514 3143

Provinciale Staten van Noord-Holland
door tussenkomst van de statengriffier mw. drs. K. Bolt
Dreef 3, tweede etage
2012 HR HAARLEM

Houtplein 33
2012 DE Haarlem
www.noord-holland.nl
Kvk-nummer 34362354
Btw-nummer NL.001 0.03.1 24.B.08

Provincie 
Noord-Holland

Gedeputeerde Staten

Uw contactpersoon

mevr. M. Heek

it
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Hoogachtend >

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland,

/

/

voorzitterróvinciesecretaris

R.M. Bergkamp
A.Th.H. van Dijk

1 bijlage

Voordracht van GS aan PS
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Provinciale Staten van Noord-Holland 

Haarlem, 29 september 2020 

Onderwerp: Vaststelling van de Verordening op de vergoeding voor diverse 

adviescommissies Detailhandel Noord-Holland 2020 

Kenmerk: 899423/1508530 

Bijlagen: 0 

1. Inleiding

Ten behoeve van de uitvoering van haar detailhandelsbeleid heeft de provincie Noord-Holland in 

2010 twee regionale adviescommissies voor de detailhandel ingesteld voor de regionale 

afstemming van grote detailhandelsontwikkelingen. 

De werkgebieden van de beide commissies, de Regionale Advies Commissie Noord-Holland 

Noord (RAC) en de Adviescommissie Detailhandel Noord-Holland Zuid (ADZ), bestrijken samen 

de hele provincie Noord-Holland.  

De adviescommissies zijn bevoegd gevraagd en ongevraagd advies uit te brengen aan 

gedeputeerde staten over ruimtelijke plannen en beleid op het gebied van detailhandel. 

Een aantal onderwerpen dient verplicht ter advisering aan RAC en/of ADZ te worden 

voorgelegd, waaronder gemeentelijke bestemmingsplannen in voorbereiding met een 

detailhandelscomponent boven een bepaalde ondergrens. Ook regionale detailhandelsvisies en 

het detailhandelsbeleid van de provincie zijn adviesplichtig. Lokale en regionale overheden 

kunnen daarnaast ook detailhandelskwesties waarvoor het niet verplicht is, toch aan de 

adviescommissies voorleggen. 

De commissies zijn samengesteld uit vertegenwoordigers van gemeenten of regio’s uit het 

werkgebied van de commissie, vertegenwoordigers van branches of sectoren, onafhankelijke 

deskundigen, en een onafhankelijke voorzitter. Voor het bijwonen van de vergaderingen en 

bijeenkomsten ontvangen de voorzitter en de onafhankelijke deskundigen een vergoeding. 

Deze vergoeding ligt voor de ADZ hoger dan bij de RAC vanwege de grotere complexiteit van de 

vraagstukken in Noord-Holland Zuid. De vergoedingen die aan voorzitter en adviseurs van de 

adviescommissies detailhandel worden betaald zijn gebaseerd op de specifieke deskundigheid 

die van hen word gevraagd. Voor de voorzitter is het daarnaast met het oog op breed draagvlak 

voor de uitgebrachte adviezen vereist te beschikken over een goed gevoel voor de bestuurlijke 

verhoudingen en zowel gemeentelijke als provinciale besluitvormingsprocessen. 

De hoogte van de vergoedingen voor deelname aan door de provincie ingestelde commissies 

dient basis te vinden in het Rechtspositiebesluit decentrale politieke ambtsdragers. Dit is voor 

de deelname aan RAC en ADZ thans nog niet het geval en met de nu ter besluit voorliggende 

Verordening op de vergoeding voor diverse adviescommissies Detailhandel Noord-Holland 2020 

wordt dit alsnog geregeld. De huidige vergoedingen worden daarbij uitgedrukt in een ongeveer 

overeenkomend percentage van de basisvergoeding uit genoemd besluit. Het basisbedrag 
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wordt jaarlijks geïndexeerd waardoor met de vaststelling van deze verordening de indexatie 

ook voor de vergoedingen voor de adviescommissies detailhandel zal gelden. 

2. Financiering en communicatie

De vergoeding van de voorzitter van de ADZ wordt vastgesteld op 275% van het basisbedrag. 

De voorzitter van de RAC ontvangt een vergoeding van 225% van het basisibedrag. De 

vergoedingen voor de onafhankelijke deskundigen bedragen respectievelijk 175% (ADZ) en 

125% (RAC) van het basisbedrag. 

Deze vergoedingen zijn onderdeel van de totale secretariaatskosten van de adviescommissies 

die geheel voor rekening komen van de provincie. Het nu relateren van de vergoeding aan 

voorzitter en deskundigen aan de basisvergoeding uit het genoemde Rechtspositiebesluit 

betekent verder geen verhoging van de totale secretariaatskosten van ADZ en RAC. De 

begrotingspost ten laste waarvan deze kosten komen biedt daarvoor voldoende ruimte.De 

verordening wordt bekendgemaakt in het provinciaal blad op overheid.nl en treedt met 

terugwerkende kracht in werking per 1-1-2020. 

3. Voorstel

Wij stellen u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit. 

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland, 

dhr. A.Th.H. van Dijk, voorzitter 

mw. R.M. Bergkamp, provinciesecretaris 
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Ontwerpbesluit 

Nr. 61-2020

Provinciale Staten van Noord-Holland; 

Overwegende dat het wenselijk is de aan een commissielid toegekende vergoeding voor het 

bijwonen van de vergaderingen van een commissie te verhogen op grond van zijn bijzondere 

beroepsmatige deskundigheid op het taakgebied van de commissie en gezien de zwaarte van 

zijn taak en de omvang van de door hem te verrichten arbeid.; 

Gelet op artikel 2.4.2. van het Rechtspositiebesluit decentrale politieke ambtsdragers; 

Gelet op artikel 145 Provinciewet; 

Besluiten vast te stellen: 

Verordening op de vergoeding voor diverse adviescommissies Detailhandel Noord-Holland 

2020 

Artikel 1 Begripsbepalingen 

In deze verordening wordt verstaan onder: 

a. ADZ: de Adviescommissie Detailhandel Noord-Holland Zuid;

b. besluit: Rechtspositiebesluit decentrale politieke ambtsdragers;

c. lid: een onafhankelijk lid van de commissie, benoemd door Gedeputeerde Staten of de

voorzitter van de commissie;

d. onafhankelijk lid: een lid als bedoeld in artikel 3 van het Reglement adviescommissie

detailhandel Noord-Holland Zuid of een lid als bedoeld in artikel 3 van het Reglement

regionale adviescommissie detailhandel Noord-Holland Noord;

e. RAC: de Regionale Adviescommissie detailhandel Noord-Holland Noord;

f. regeling: Rechtspositieregeling decentrale politieke ambtsdragers;

g. vergadering: een bijeenkomst;

- ten behoeve van advisering van Gedeputeerde Staten over de ruimtelijke plannen en

beleid op het gebied van detailhandel die verplicht aan de commissie moeten worden

voorgelegd;

- ten behoeve van advisering van Gedeputeerde Staten over zaken op het gebied van

detailhandel die overheden uit het werkgebied van de commissie ter niet-verplichte

advisering aan haar voorleggen;

- ten behoeve van uitwisseling en vergroting van de kennis van de leden van de

commissie over relevante onderwerpen op het gebied van detailhandel.

h. voorzitter: een voorzitter als bedoeld in artikel 4 van het Reglement adviescommissie

detailhandel Noord-Holland Zuid of een voorzitter als bedoeld in artikel 4 van het

Reglement regionale adviescommissie detailhandel Noord-Holland Noord.

Artikel 2 Vergoedingen ADZ 

1. De vergoeding voor het bijwonen van vergaderingen van de ADZ bedraagt per vergadering

voor een onafhankelijk lid 175% en voor een voorzitter 275% van het bedrag genoemd in

artikel 2.4.1 van het besluit.

2. Reiskosten worden vergoed conform het besluit en de regeling

.Artikel 3 Vergoedingen RAC 

1. De vergoeding voor het bijwonen van vergaderingen van de RAC bedraagt per vergadering

voor een onafhankelijk lid 125% en voor een voorzitter 225% van het bedrag genoemd in

artikel 2.4.1 van het besluit.

2. Reiskosten worden vergoed conform het besluit en de regeling.
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Artikel 4 Inwerkingtreding 

Deze verordening treedt in werking met ingang van de dag na de datum van uitgifte van het 

provinciaal blad waarin het wordt geplaatst en werkt terug tot 1 januari 2020 

Artikel 5 Citeertitel 

Deze verordening wordt aangehaald als: Verordening op de vergoeding voor diverse 

adviescommissies Detailhandel Noord-Holland 2020 

Haarlem, 14 december 2020

Provinciale Staten van Noord-Holland 

, voorzitter 

, statengriffier
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1 Advies EFB 30 november 2020 bij Voordracht Verordening op de vergoeding voor commissies detailhandel 2020 

Uw contactpersoon
M.C.A. de Zwart
AD/STG

Doorkiesnummer 023-514 3756
zwartm@noord-holland.nl

3 december 2020 1|1

Advies aan Provinciale Staten

T.b.v. Statenvergadering d.d. 14 december 2020
Commissie Economie, Financiën en Bestuur 
Datum commissievergadering 30 november 2020

Onderwerp:  Voordracht 61 Verordening op de vergoeding voor 
commissies detailhandel 2020 

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als hamerstuk te agenderen 
voor de PS-vergadering van 14 december  2020. 
Voor de gemaakte opmerkingen zie hieronder het uittreksel uit het conceptverslag van de commissie 
Economie, Financiën en Bestuur van 30 november 2020. 

7.a.1. Economie: Voordracht Verordening op de vergoeding voor commissies detailhandel 2020
Het CDA, VVD, SP en D66 zien de voordracht als hamerstuk. 

Dhr. Carton (PvdA) vraagt op welke wijze de hoogte van het bedrag wordt bepaald. 

Dhr. Zoon (PvdD) vindt het een hamerstuk. De PvdD stelt voor in een ander gremium te spreken over meer 
openheid over een aantal aspecten van dit onderwerp, want normaliter komen dergelijke voorstellen die toch 
over belangrijke zaken gedaan zoals de omschakeling van de detailhandel naar een ander ruimtegebruik, niet 
op de agenda. 

Gedeputeerde Zaal stelt voor op een ander moment te spreken over de onderwerpen die in deze commissie 
aan de orde gesteld worden. In de verordening is een basisbedrag opgenomen en vervolgens wordt 
beoordeeld welke kennis vereist is voor een bepaalde functie. Op die basis wordt een redelijke vergoeding 
berekend.  

De voorzitter constateert dat de voordracht als hamerstuk naar PS wordt doorgeleid.



9 Laatste begrotingswijziging 2020 (VD-60)

1 Dossier 4738 voorblad.pdf 

PS-vergadering
Dossiernummer 4738
Extern Zaak ID 1489423
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 14 december 2020
Agendapunt 9
Omschrijving Laatste begrotingswijziging 2020 (VD-60)
Organisatieonderdeel CZ/FIN

Geagendeerd Vergaderdatum
Ingekomen stukken ter 
kennisname

30 november 2020

PS-vergadering 14 december 2020

Toelichting
In de provinciale begroting wijzen Provinciale Staten toe voor welke doelen de provincie haar 
beschikbare middelen inzet. Deze laatste begrotingswijziging omvat een bijstelling van de 
verwachte inkomsten en uitgaven in 2020 op basis van de huidige verwachtingen.



1 Brief aan PS over laatste begrotingswijziging 2020 

mi
Gedeputeerde StatenPOSTBUS 3007 | 2001 DA HAARLEM

CZ/FIN

Telefoonnummer +31235144992

koningj@noord-holland.nl

Verzenddatum

- 5 NOV. 2020Betreft: Laatste begrotingswijziging 2020

Kenmerk

1489423/1498782
Geachte leden,

Uw kenmerk

Hoogachtend

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland,

proyinciesecretaris voorzitter

R.M. Bergkamp A.Th.H. van Dijk

2 bijlage(n)

Voordracht laatste begrotingswijziging 2020

- Laatste begrotingswijziging 2020

Hierbij ontvangt u ter besluitvorming de bijgaande statenvoordracht 
met het bijbehorende ontwerpbesluit, met bijlagen, over de Laatste 
begrotingswijziging 2020

Provinciale Staten van Noord-Holland
door tussenkomst van de statengriffier mw. drs. K. Bolt
Dreef 3, tweede etage
2012 HR HAARLEM

Provincie 
Noord-Holland

Postbus 3007
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Telefoon (023) 514 3143
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2012 DE Haarlem
www.noord-holland.nl
Kvk-nummer 34362354
Btw-nummer NL.001 0.03.1 24.B.08

Uw contactpersoon
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1 Inleiding en leeswijzer 

 

Inleiding 

Voor u ligt de laatste begrotingswijziging 2020. De laatste begrotingswijziging 2020 is onderdeel 

van de Noord-Hollandse P&C cyclus die bestaat uit de kaderbrief, de begroting, 

begrotingswijzigingen en de jaarstukken. In deze laatste begrotingswijzigingen worden de 

geraamde inkomsten en uitgaven in 2020 bijgesteld op basis van de actuele verwachtingen. 

Daarnaast worden uw Staten in de laatste begrotingswijziging verzocht om in te stemmen met 

een aantal uitgestelde intenties waarmee budget voor incidentele beleidsintenties uit 2020 wordt 

doorgeschoven naar 2021.  

 

Leeswijzer 

Hoofdstuk 2 bevat het financieel overzicht waarin een samenvatting wordt gegeven van alle 

financiële ontwikkelingen die zijn opgenomen in deze laatste begrotingswijziging. Hoofdstuk 3 

bevat het overzicht van de financiële wijzigingen per begrotingsprogramma. Voor ieder 

begrotingsprogramma vindt u in dit hoofdstuk de financiële tabel waarop het budgetrecht van uw 

Staten van toepassing is. De financiële wijzigingen in het programma zijn onder de budget tabel 

toegelicht per operationeel doel. In hoofdstuk 4 vindt u een overzicht van de begrote 

capaciteitskosten in 2020 en de verdeling hiervan over de begrotingsprogramma's. In hoofdstuk 5 

vindt u een overzicht van de in 2020 begrote stortingen en onttrekkingen in/aan de reserves na 

deze laatste begrotingswijziging. In hoofdstuk 6 vindt u de voorgestelde wijzigingen op de lijst 

subsidies buiten uitvoeringsregeling.  
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2 Financieel overzicht 

 

2.1 Verloop begroting 2020 

Verloop begroting 2020   ( x  € 1.000 ) Saldo 

Begroting 2020 0 

Eerste begrotingswijziging 2020 1.807 

Kaderbrief 2021 2.948 

Tweede begrotingswijziging 2020 5.245 

Laatste begrotingswijziging 2020 - 4.933 

Begroting totaal na Laatste begrotingswijziging 5.067 

 

 

2.2 Laatste begrotingswijziging in één oogopslag 

Saldo van lasten en baten per programma (x €1.000) 

min is voordelig 
Begroot 2020  

voor laatste 
wijziging 

Laatste  
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2020  
na laatste 
wijziging 

1 Openbaar bestuur 23.289 50 23.339 

2 Bereikbaarheid 282.315 -43.598 238.718 

3 Water 9.217 -3.671 5.546 

4 Milieu 52.752 -7.529 45.223 

5 Ruimte 57.545 -17.807 39.738 

6 Groen 96.941 -24.267 72.674 

7 Cultuur en Erfgoed 30.466 -3.251 27.215 

8 Financiën en Bedrijfsvoering -360.990 -9.457 -370.447 

Totaal saldo van lasten en baten 191.534 -109.529 82.005 

 

Stortingen 295.165 96.727 391.892 

Onttrekkingen -476.698 7.869 -468.829 

Totaal mutaties reserves -181.533 104.596 -76.937 

 
    

Begrotingsresultaat 10.000 -4.933 5.067 
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2.3 Samenvatting Laatste begrotingswijziging  

2.3.1 Niet Budgettair Neutrale wijzigingen. (NBN) 

Niet budget neutrale wijzigingen zijn de mutaties in de laatste begrotingswijziging die het 

begrotingsresultaat beïnvloeden. Het Begrotingsresultaat wordt in de laatste begrotingswijziging 

met € 4,9 mln. voordelig bijgesteld. Het resultaat wijzigt van € 10 mln. naar € 5,1 mln. nadelig. In 

de tabel hieronder worden de mutaties die het begrotingsresultaat beïnvloeden weergegeven. 

Uitgebreidere informatie over de niet budget neutrale wijzigingen is te vinden in de toelichtingen 

per programma. Deze wijzigingen zijn aangeduid met het kenmerk ‘NBN’. 

Financiële ontwikkelingen die het resultaat beïnvloeden 

Ontwikkeling 

Financieel effect op het 

begrotingsresultaat 

(x € 1mln.) 

Voordelig (V) / 

Nadelig (N) 

   

Begrotingsresultaat voor laatste begrotingswijziging 10 N 

   

Financiën en bedrijfsvoering: Meer opbrengsten opcenten 

motorrijtuigenbelasting 
-4,6 V 

Financiën en bedrijfsvoering: Lagere uitkering Provinciefonds 4,0 N 

Financiën en bedrijfsvoering: afrekeningsverschillen voorgaande 

jaren 
- 3,3 V 

Ruimte: minder uitgaven breedband -2 V 

Groen: Meer uitgaven faunaschade 2 N 

Financiën en Bedrijfsvoering: Storten inkomsten vanuit de ruimte 

onder het BTW compensatiefonds (provinciefonds) in de Algemene 

reserve 

1 N 

Financiën en Bedrijfsvoering: minder inkomsten uit dividend 1 N 

Groen: minder uitgaven subsidies Natuur- en landschapsbeheer - 0,9 V 

Ruimte: meer inkomsten uit grondverkopen -0,9 V 

Ruimte: minder uitgaven voedselvisie -0,9 V 

   

Overige ontwikkelingen (zie toelichting bij de betreffende 

programma's) 
  

Programma 1 – Openbaar Bestuur -0,6 V 

Programma 2 - Bereikbaarheid 0,6 N 

Programma 3 – Water -0,1 V 

Programma 4 – Milieu 0,5 N 

Programma 5 – Ruimte 0,1 N 

Programma 6 - Groen 0 - 

Programma 7 – Cultuur en erfgoed -0,2 V 

Programma 8 – Financiën en Bedrijfsvoering -0,4 V 

   

Begrotingsresultaat na Laatste begrotingswijziging 5.1  N 
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2.3.2 Uitgestelde Intenties (UI) 

In de laatste begrotingswijziging kunnen uitgestelde intenties worden opgenomen. Incidenteel 

voor een beleidsintentie geraamde middelen waarvan in het jaar waarin zij geraamd zijn, als 

gevolg van factoren van buitenaf, geen verplichtingen zijn aangegaan, kunnen worden 

doorgeschoven naar 2021 door middel van een uitgestelde intentie. In deze laatste 

begrotingswijziging wordt voorgesteld om in totaal € 17 miljoen aan middelen door te schuiven 

naar 2021 door middel van uitgestelde intenties. Het betreft de volgende incidentele budgetten: 

Uitgestelde intentie 
Bedrag 

 (x € 1.000) 

  

Bereikbaarheid: Bijdrage Boerenverdrietsluis 13.000 

Cultuur en erfgoed: Provinciaal noodfonds sociale infrastructuur  2.808 

Milieu: Vergunningverlening door de omgevingsdiensten voor 

bijzondere eenmalige projecten  
550 

Bereikbaarheid: Bevorderen biodiversiteit 300 

Openbaar bestuur: Sponsoring 180 

Cultuur en erfgoed: Archeologie 140 

Groen: Opvangcentra wilde dieren 95 

Ruimte: Invoering Omgevingswet 85 

  

Totaal Uitgestelde intenties 17.158 

 

Een toelichting op de uitgestelde intenties is te vinden  bij de programma’s. Uitgestelde intenties 

zijn in de toelichting aangeduid met het kenmerk ‘UI’. 

 

2.3.3 Begrotingsneutrale wijzigingen (BN) 

Begrotingsneutrale wijzigingen zijn wijzigingen die geen effect op het saldo van de begroting 

hebben. Ze zijn opgeteld bij elkaar altijd 0. Omdat wel het totaal aan baten en het totaal aan 

lasten per programma wijzigt, is hierop het budgetrecht van uw Staten van toepassing. Daarom 

worden deze mutaties hierbij aan u voorgelegd. Het betreft vaak een verschuiving van lasten 

tussen twee begrotingsprogramma's en bijstellingen van specifieke baten (bijdragen van derden), 

waar even hoge lasten tegenover staan. Begrotingsneutrale wijzigingen groter dan € 100.000 zijn 

toegelicht en worden aangeduid met het kenmerk ‘BN’. 

 

2.3.4 Reserves (RESV) 

Veel uitgaven van de provincie fluctueren sterk over de jaren en worden gedekt vanuit de 

bestemmingsreserves. Omdat deze uitgaven gedekt worden vanuit de bestemmingsreserves 

hebben wijzigingen hierin geen effect hebben op het begrotingssaldo. De mutaties die zijn 

doorgevoerd in de uitgaven, gedekt vanuit de bestemmingsreserves, zijn te vinden in de 

toelichtingen bij de programma’s. Mutaties in de uitgaven vanuit, de stortingen in, en de 

overhevelingen tussen de reserves die geen effect hebben op het begrote resultaat zijn in de 

toelichting aangeduid met het kenmerk ‘RESV’.  



7 

 

2.3.5 Capaciteitskosten (CAP) 

De doorbelasting van de capaciteitskosten naar de operationele doelen is geactualiseerd. Dit leidt 

tot verschuivingen in de begrote capaciteitskosten tussen de programma's. Deze mutaties in de 

capaciteitskosten hebben geen effect op het begrotingsresultaat, maar wel op het budget per 

programma. Het betreft een geactualiseerde verdeling over de programma’s.   

Ontwikkeling Capaciteitskosten 

Verschuivingen capaciteitskosten 

tussen de programma’s 

in miljoen € 

Programma 1 – Openbaar Bestuur 0,8 

Programma 2 - Bereikbaarheid 1,2 

Programma 3 – Water 1,0 

Programma 4 – Milieu 1,4 

Programma 5 – Ruimte -1,6 

Programma 6 - Groen 1,9 

Programma 7 – Cultuur en erfgoed -0,1 

Programma 8 – Financiën en Bedrijfsvoering -4,6 

Totaal effect actualisatie verdeling capaciteitskosten op de programma's 0 

 

De oorzaak van de verschuivingen is gelegen in het feit, dat begin dit jaar de werkprogramma's 

zijn geactualiseerd op basis van de begroting en het coalitieakkoord. Dit was nog niet financieel 

in de programma's verwerkt. 
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3 Overzicht per programma 
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Programma 1 Openbaar bestuur 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2020 voor 
laatste wijziging 

Laatste 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2020  
na laatste  
wijziging 

 Lasten 23.394 50 23.444 

 Baten 105 0 105 

 Saldo van baten en lasten 23.289 50 23.339 

 

 Stortingen 

1.4.2 Resv. Cofinanciering Europese projecten 0 0 0 

 Onttrekkingen 

1.4.2 Resv. Cofinanciering Europese projecten -1.192 0 -1.192 

 Totaal mutaties reserves -1.192 0 -1.192 

 

 Programma Resultaat 22.097 50 22.147 

 

 

1.1.2 Functioneren van Gedeputeerde Staten faciliteren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Door corona wordt er veel thuis gewerkt. Bij de facilitaire kosten is er 

daarom minder geld nodig voor drukwerk. 

Lasten -35 V 

 

1.2.3 Rijkstaken commissaris van de Koning uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN De raming voor de rijkstaken van de  commissaris van de koning is 

geactualiseerd. Door Corona worden er minder uitgaven gedaan voor 

publieke taken. 

Lasten -42 V 

 

1.4.1 Bestuurshandelingen communiceren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
Vanwege de coronapandemie konden veel geplande evenementen en 

communicatieve activiteiten niet doorgegaan. Daardoor zijn/worden er 

minder kosten gemaakt, ook voor de bijbehorende communicatiemiddelen.  

Lasten - 200 V 

UI 
Door corona is een groot aantal evenementen in 2020 niet doorgegaan, 

waaronder SAIL Amsterdam. De daarvoor beschikbaar gestelde middelen 

worden in 2021 ingezet voor extra sponsoring van evenementen 

Lasten - 180 V 
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1.4.2 Provinciale inzet leveren bij gemeenschappelijke opgaven op Europees, landelijk, 

regionaal en lokaal niveau 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Vanwege de coronacrisis is de inzet van Noord-Holland als strategisch 

partner voor het Prinsjesfestival herzien (- € 149.000). 

De bijdrage aan het IPO is lager uitgevallen dan eerder begroot  

(- € 77.000). De kosten voor de Coördinatie van het Europabeleid zijn door 

de coronacrisis ook lager dan eerder begroot (- € 100.000) 

 

Lasten - 326 V 

 

Capaciteitskosten programma 1 Openbaar bestuur 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

CAP De verdeling van de totale capaciteitskosten over de programma's is 

geactualiseerd aan de hand van geactualiseerde ramingen voor de benodigde 

capaciteit per programma. Over alle programma's heen is dit neutraal. 

Lasten 833 N 

 



11 

 

Programma 2 Bereikbaarheid 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  
Begroot 2020 voor 

laatste wijziging 
Laatste 

begrotings- 
wijziging 

Begroot 2020  
na laatste  
wijziging 

 Lasten 321.932 -69.967 251.966 

 Baten 39.617 -26.369 13.248 

 Saldo van baten en lasten 282.315 -43.598 238.718 

 

 Stortingen 

2.1.1 Resv. Mobiliteitsbeleid 655 0 655 

2.1.2 Resv. Uitvoeren Mobiliteitsbeleid door derden 19.105 155 19.260 

2.2.1 Resv. Kaplst. Wegen 0 16.596 16.596 

2.2.1 Resv. Ontwikkelen provinciale Infrastructuur 33.804 0 33.804 

2.2.1 Resv. Kaplst. OV 0 29.810 29.810 

2.3.2 Resv. Groot onderhoud wegen 17.657 0 17.657 

2.3.2 Resv. Investeringen kunstwerken 10.190 15 10.205 

2.3.2 Resv. Kapitaallasten kunstwerken 8.574 9.948 18.522 

2.3.3 Resv. Groot onderhoud vaarwegen 9.299 -15 9.284 

2.3.3 Resv. Kapls. Vaarwegen 0 684 684 

2.4.2 Resv. Innovatieprojecten mobiliteit 1.245 50 1.295 

2.4.2 Resv. Kaplst. Innovatieprojecten mobiliteit 0 6.500 6.500 

2.5.1 Resv. OV projecten 51.882 0 51.882 

 Onttrekkingen 

2.1.1 Resv. Mobiliteitsbeleid -1.262 0 -1.262 

2.1.2 Resv. Uitvoeren Mobiliteitsbeleid door derden -77.019 15.127 -61.892 

2.2.1 Resv. Kaplst. Wegen -2.575 0 -2.575 

2.2.1 Resv. Kaplst. OV -95 0 -95 

2.2.1 Resv. Ontwikkelen provinciale Infrastructuur -104.152 -46.530 -150.682 

2.3.2 Resv. Groot onderhoud wegen -29.142 5.960 -23.182 

2.3.2 Resv. Kapitaallasten kunstwerken -103 0 -103 

2.3.2 Resv. Investeringen kunstwerken -8.574 -9.948 -18.522 

2.3.3 Resv. Kaplst. Vaarwegen 0 0 0 

2.3.3 Resv. Groot onderhoud. Vaarwegen -11.745 3.681 -8.064 

2.4.2 Resv. Innovatieprojecten mobiliteit -16.777 -1.577 -18.354 

2.5.1 Resv. OV projecten -54.120 1.546 -52.574 

 Totaal mutaties reserves -153.153 32.002 -121.152 

 

 Programma Resultaat 129.162 -11.596 117.566 
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2.1.2 Mobiliteitsbeleid uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN De uitgaven voor het programma MRA Elektrisch vervoeren worden 

verlaagd met € 176.000 vanwege per saldo lagere lasten voor diverse 

dagelijkse activiteiten (communicatie, latere inhuur projectleiders etc). De 

lagere uitgaven leiden tot een evenredige verlaging dekking door bijdragen 

van derden.  

Lasten 

Baten 

- 176 V 

- 176 N 

RESV Reserve Uitvoeren mobiliteitsbeleid door derden 

De geraamde uitgaven ten laste van de reserve Uitvoeren mobiliteitsbeleid 

door derden worden verlaagd met € 15,1 miljoen. Het betreffen de 

volgende wijzigingen. 

Infrastructuur € 5,2 miljoen minder uitgaven: 

·  €  2,2 miljoen minder uitgaven Kleine infrastructuur. Onze inschatting 

is dat ca. een kwart van het totale plafondbedrag voor de regeling van 

2020 (8,0 miljoen) niet in 2020 wordt verleend. Een deel van de 

aanvragen zal in boekjaar 2021 worden verleend. Dat heeft 

voornamelijk te maken met een langere behandeltermijn doordat 

aanvragen regelmatig retour gaan met een wijzigingsverzoek. De 

aanvragen in september zullen daardoor deels niet meer in het 

huidige boekjaar worden verleend. 

·  € 2,4 miljoen minder uitgaven OV-SAAL (Schiphol – Amsterdam – 

Almere – Lelystad) vanwege dat door de gemeente eerder was 

aangegeven dat er mogelijk gestart zou worden met de 1e 

maatregelen. De uitvoering is echter nog niet zover, planvorming 

vergt meer tijd door complexiteit. 

·  € 0,55 miljoen minder uitgaven Bergerweg – Alkmaar (deelproject 

Investeringspakket  Bereikbaarheid IPB Alkmaar) . In overleg met de 

gemeente Alkmaar wordt wegens de mogelijke 

herziening/herverdeling van middelen binnen het IPB Alkmaar deze 

subsidie niet in 2020 aangevraagd. 

 

Fietsinfrastructuur € 4,6 miljoen minder uitgaven: 

·  € 3,3 mln. minder uitgaven Actieprogramma Fiets vanwege dat 

projecten als gevolg van Corona virus wel deels ingediend worden in 

2020 maar niet meer in 2020 verwerkt zullen worden en naar 2021 

doorschuiven. 

·  € 1,3 miljoen minder uitgaven Fietstunnel Velsertraverse vanwege 

doorschuiven naar 2021. project wordt uitgevoerd  i.s.m. gemeente, 

planning is 2022 gereed, gemeente vraagt in 2021 subsidie aan. 

·  0,1 miljoen meer uitgaven overige mutaties.  

 

Openbaar vervoer € 351.000 minder uitgaven) 

·  € 517.000 minder uitgaven Bereikbaarheid kust Zuid-Kennemerland: 

Zandvoort doordat een deel van de BTW toch gecompenseerd wordt 

(circa 200.000) en het deelproject “aanpassing overwegen” pas in 

2021 wordt afgerond. 

·  € 155.000 meer uitgaven door verlening incidentele subsidie voor 

Lasten 

Storting 

Onttrekking 

 

-15.050 V 

155 N 

15.050 N 
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ontwikkeling Kennisnetwerk- en platform verenigingen buurtbussen 

in Noord-Holland. 

·  € 11.000 meer uitgaven overige mutaties. 

Hiernaast wordt vanwege de structurele onderbesteding van de subsidies 

voor mobiliteitsbeleid de uitgaven aanvullend met € 5,0 miljoen afgeraamd 

(verdeeld over infrastructuur, fiets en OV met respectievelijk € 0,75 

miljoen, 0,75 miljoen en € 3,5 miljoen). 

 

Overige mutaties: € 0,1 miljoen minder uitgaven door verschuiven lasten 

naar OD 2.2.1. 

 

Er wordt € 155.000 overgeheveld vanuit de reserve OV-projecten (OD 2.5.1) 

ter dekking van de incidentele subsidie voor het ontwikkelen van een 

kennisnetwerk- en platform voor verenigingen buurtbussen. 

 

2.2.1 Studies voor infrastructuur uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Er wordt € 50.000 minder uitgegeven voor Kleine wegenwerken. Lasten - 50 V 

BN Er wordt € 722.000 meer uitgegeven voor Kleine wegenwerken. Deze 

verhoging is gelijk aan de ontvangst van de bijdrage van Vervoerregio 

Amsterdam (VRA) in de projectkosten Getsewoud ad € 722.000, gelijk aan 

95% van de € 760.000 aan projectkosten. 

Lasten 

Baten 

 

722 N 

722 V 

 

RESV De onttrekking aan de reserve Ontwikkelen provinciale infrastructuur 

wordt verhoogd met € 124.000. Het betreft voor € 47.000 aanvullende 

studiekosten PMI en voor € 77.000 een verschuiving van de dekking van 

capaciteitskosten van OD 2.1.2. naar OD 2.2.1. 

Lasten 

Onttrekking 

 

47 N 

-124 V 

 

RESV Overheveling reserves 

Op basis van het verwachte investeringsvolume in 2020 wordt een 

overheveling begroot van € 46,4 mln. vanuit de reserve Ontwikkelen 

provinciale infrastructuur naar de kapitaallasten reserve OV (€ 29,8 mln.) 

en de kapitaallasten reserve Wegen ( € 16,6 mln.).  

Storting 

Onttrekking 

 

46.406 N 

- 46.406 V 

 

  

2.3.2 OV, wegen en kunstwerken in stand houden 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN  Lagere lasten gebiedscontracten doordat areaaluitbreiding dubbel 

was opgenomen. 

 Lagere baten door gebiedsaannemers ingediende schadeclaims 

die buiten de scope van het uitvoeringscontract vallen. 

Lasten 

Baten 

-482 V 

- 440 N 

BN  Werken voor derden: met name als gevolg van vertraging van 

twee grote projecten (Zaanbrug en A9 Aansluiting Heiloo) wordt 

€ 26.955.000 doorgeschoven naar 2021 (zowel de lasten als de 

baten). 

 Een correctie op de indexering van de gebiedscontracten zorgt 

voor een lagere last op dit Operationeel Doel ad € 220.000. 

Lasten 

Baten 

 

-27.066 V 

- 26.955N 
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Hiertegenover staat een budget neutrale verwerking op de 

stelpost indexering (OD 8.1.7). 

 Overige mutaties < € 100.000 

RESV  Als gevolg van de actualisatie van de projecten worden voor € 

5.960.000 uitgaven voor 2020 doorgeschoven naar 2021. 

Hierdoor wordt er in 2020 minder onttrokken uit de reserve 

groot onderhoud wegen.  

 Op basis van het verwachte investeringsvolume in 2020 wordt  € 

9.948.000 overgeheveld van de reserve Investeringen 

kunstwerken naar de reserve kapitaallasten kunstwerken. 

 Daarnaast wordt nog € 15.000 overgeheveld van de reserve groot 

onderhoud vaarwegen (zie OD 2.3.3) naar de reserve 

kapitaallasten kunstwerken. 

Lasten 

Storting 

Onttrekking 

 

-5.960 V 

9.963 N 

-3.988 V 

 

2.3.3 Beheeractiviteiten vaarwegen uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
Hogere lasten door gebiedsaannemers ingediende schadeclaims die buiten 

de scope van het uitvoeringscontract vallen. 

Lasten 175 N 

UI 
De realisatie van subsidie met betrekking tot de Boerenverdrietsluis zal 

pas in 2021 plaatsvinden. 

Lasten -13.000 V 

BN 
 Een correctie op de indexering van de gebiedscontracten zorgt 

voor een lagere last op dit Operationeel Doel ad € 30.000. 

Hiertegenover staat een budget neutrale verwerking op de 

stelpost indexering (OD 8.1.7). 

 Werken voor derden: als gevolg van vertraging van project 

Boerenverdrietsluis wordt € 3.350.000 doorgeschoven naar 2021 

(zowel de lasten als de baten). 

Lasten 

Baten 

-3.380 V 

- 3.350 N 

RESV 
 Als gevolg van de actualisatie van de projecten worden voor € 

4.365.000 uitgaven voor 2020 doorgeschoven naar 2021. 

Hierdoor wordt er in 2020 minder onttrokken uit de reserve 

groot onderhoud vaarwegen.  

 Op basis van het verwachte investeringsvolume in 2020 wordt € 

684.000 overgeheveld van de reserve Groot onderhouder 

vaarwegen naar de reserve kapitaallasten vaarwegen. 

Daarnaast wordt nog € 15.000 overgeheveld van de reserve groot 

onderhoud vaarwegen naar de reserve kapitaallasten kunstwerken (zie OD 

2.3.2). 

Lasten 

Storting 

Onttrekking 

 

-4.365 V 

669 N 

3.681 N 
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2.4.1 Netwerkmanagement en verkeerskundig beheer uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Betreft een afkoopsom aan Rijkswaterstaat Hollands Noorderkwartier (€ 

597.000) en extra kosten leasewagens in verband met langer doorrijden (€ 

17.000). 

Lasten 614 N 

NBN Er valt € 100.000 vrij vanuit het budget bevorderen biodiversiteit Lasten - 100 V 

UI Uitgestelde intentie bevorderen biodiversiteit: Als gevolg van vertraging in de 

contractering kunnen de geplande werkzaamheden (zoals sinusmaaien, 

inzaaien, transitie vegetatie en aanleg houtrillen) dit jaar niet allemaal meer 

plaatsvinden, en worden delen van deze werkzaamheden in 2021 uitgevoerd. 

een bedrag van € 100.000 valt vrij en € 300.000 wordt doorgeschoven naar 

2021 via een uitgestelde intentie. 

Lasten -300 

BN  Het project Collectieve Energie Provincies (CEP) wordt voor een deel 

verhaald op de deelnemende provincies. Hiermee is € 180.000 mee 

gemoeid. (lasten en baten). 

 Met betrekking tot het project Data top 15 vindt ook verrekening 

met deelnemers plaats (€ 150.000). 

Lasten 

Baten 

280 N 

280 V 

 

2.4.2 Innovatieprojecten mobiliteit uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten 38 N 

RESV  Als gevolg van vertraging in de Innovatie projecten mobiliteit, 

met name als gevolg van de coronacrisis wordt € 4.923.000  aan 

uitgaven doorgeschoven naar 2021. Hierdoor wordt eenzelfde 

bedrag in 2020 minder onttrokken vanuit de reserve 

Innovatieprojecten Mobiliteit. 

 Op basis van het verwachte investeringsvolume in 2020 wordt € 

6,5 mln. overgeheveld van de reserve Innovatieprojecten 

mobiliteit naar de reserve kapitaallasten innovatieprojecten 

mobiliteit. 

 Er wordt bij deelproject Levensduurverlengende innovaties een 

hogere bijdrage (€ 50.000) van een derde verwacht. Dit bedrag 

wordt gestort in de reserve innovatieprojecten mobiliteit. 

Lasten 

Baten 

Storting 

Onttrekking 

 

-4.923 V 

50 V 

6.550 N 

-1.577 V 

 

2.5.1 OV concessies beheren en verlenen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Beschikbaarheidsvergoeding Connexxion (€ 3,5 miljoen) 

Het ministerie van I&W stelt voor 2020 een Beschikbaarheidsvergoeding 

Openbaar Vervoer (BVOV) beschikbaar aan de concessiehouders in het OV, 

vanwege de sterk achterblijvende reizigersopbrengsten als gevolg van het 

coronavirus. Zij ontvangen op basis van de BVOV een vergoeding die voor 

2020 leidt tot een kostendekkingsgraad van minimaal 93%. De BVOV (en de 

bevoorschotting daarvan) wordt uitgekeerd via de concessieverleners, dus 

Lasten 

Baten 

 

 

3.500 N 

-3.500 V 
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ook via de provincie Noord-Holland aan Connexxion. De provincie is 

daarom ook de aanvragende partij voor deze vergoeding. De definitieve 

aanvraag volgt in oktober of november 2020. Het nu opgenomen bedrag is 

een inschatting op basis van de door Connexxion geleverde informatie. 

RESV Reserve OV projecten 

De uitgaven vanuit de reserve openbaar vervoer projecten worden netto 

verlaagd met € 1,7 miljoen, bestaande uit: 

 € 1,8 miljoen verlaging uitgaven vanwege de uitbraak van het 

coronavirus (maart 2020) dat een groot effect heeft op het 

gebruik van het OV waardoor de afrekening 2020 naar 

verwachting € 800.000 lager zal uitvallen. Ook vertraagd hierdoor 

zijn de ontwikkelingen en activiteiten die waren voorzien in 2020 

met aanvullende dekking voor totaal € 4,8 miljoen vanuit de OV 

visie (Programma eindigt in 2020) voor de onderdelen 

vervangingsopgave/investeringen buurtbussen, 

marketingcampagnes en Zero Emissie investeringen in bussen. 

Op de huidige begroting is € 1 miljoen afgeraamd. 

Zo zijn de marketing- en promotieactiviteiten en campagnes voor het 

aantrekken van reizigers vanaf maart 2020 opgeschort. Deze worden 

opgestart zodra het voor meer mensen weer vertrouwder wordt om te 

reizen / de overheid mensen niet meer aanmoedigt om thuis te werken.  

Ook de voorbereiding van de aanvullende investeringen in Zero Emissie 

zijn tijdelijk gestopt, in afwachting op de uitwerking van een herijking van 

de concessies Noord-Holland Noord en Haarlem-IJmond. Deze herijking, 

die al gepland stond, wordt nog belangrijker in het licht van de gevolgen 

van de corona-epidemie. Het OV Visie budget is na 2020 nog nodig om de 

verduurzaming van het OV te bevorderen. Medio 2021 verwachten we 

inzichtelijk te hebben waar deze middelen alsnog worden ingezet ten 

behoeve van onze ZE-opgave.  

Doordat buurtbussen vanaf maart 2020 niet rijden, verschuift het moment 

dat deze moeten worden vervangen ook naar achteren. Deze vervanging is 

nu voorzien vanaf eind 2021 tot eind 2022. Voorjaar 2021 zal hiervoor een 

opdracht worden verstrekt aan Connexxion. 

Gezien bovenstaande ontwikkelingen verzoeken wij u de OV visie gelden 

na 2020 nog te mogen inzetten voor de genoemde onderdelen. 

 € 0,1 miljoen hogere uitgaven overige mutaties 

 Er wordt € 155.000 overgeheveld naar de reserve Uitvoeren 

mobiliteitsbeleid door derden (OD 2.1.2) ter dekking van de 

incidentele subsidie voor het ontwikkelen van een kennisnetwerk- 

en platform voor verenigingen buurtbussen. 

Lasten 

Onttrekking 

 

-1.701V 

1.546N 

Capaciteitskosten programma 2 Bereikbaarheid 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

CAP De verdeling van de totale capaciteitskosten over de programma's is 

geactualiseerd aan de hand van geactualiseerde ramingen voor de benodigde 

capaciteit per programma. Over alle programma's heen is dit neutraal. 

Lasten 1.210 N 
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Programma 3 Water 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2020 voor 
laatste wijziging 

Laatste 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2020  
na laatste  
wijziging 

 Lasten 10.743 -3.704 7.039 

 Baten 1.526 -33 1.493 

 Saldo van baten en lasten 9.217 -3.671 5.546 

 

 Stortingen 

3.1.2 Resv. Meekoppelkansen bij dijkversterk. en kustontw. 620 0 620 

3.1.3 Resv. Klimaatadaptie 1.320 0 1.320 

3.2.1 Resv. Waterrecreatie 2.000 0 2.000 

 Onttrekkingen 

3.1.2 Resv. Meekoppelkansen bij dijkversterk. en kustontw. -2.856 1.450 -1.406 

3.1.3 Resv. Klimaatadaptie -250 0 -250 

3.2.1 Resv. Waterrecreatie -6.889 3.111 -3.778 

 Totaal mutaties reserves -6.055 4.561 -1.494 

 

 Programma Resultaat 3.162 890 4.052 

 

3.1.2 Versterkingsplannen primaire keringen beoordelen en investeren in ruimtelijke 

kwaliteit 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Meekoppelkansen bij dijkversterkingen en kustontwikkeling.  

De verwachte uitgaven worden met € 1,45 miljoen naar beneden 

bijgesteld. Het betreft de volgende mutaties: 

- Omdat er nog een uitspraak van de Raad van State werd verwacht 

kon destijds het benodigde budget voor proceskosten minder 

nauwkeurig worden aangegeven. De RvS heeft eind april 2020 

uitspraak gedaan. In het eerste halfjaar van 2020 zijn minder 

proceskosten gemaakt omdat met de werkzaamheden niet 

vooruit gelopen kon worden op de uitspraak. Ook de coronacrisis 

heeft geleid tot lagere proceskosten doordat projecten wat 

vertraagd zijn.  Daarom kan €250.000 worden afgeraamd. 

- De subsidie aan staatsbosbeheer van € 1,2 miljoen wordt dit jaar 

niet meer verleend.  

Lasten 

Onttrekking 

 - 1.450 V 

 1.450 N 
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3.2.1 Waterrecreatie stimuleren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Waterrecreatie  

Aanpassing van de kasraming van de reserve Waterrecreatie. In 2020 is 

er, op basis van de Visie Waterrecreatie 2030, gewerkt aan het opstellen 

van een nieuwe Uitvoeringsregeling. Afgelopen jaar was er tijdelijk geen 

uitvoeringsregeling van kracht, waardoor er minder budget is besteed 

dan geraamd. Op basis van de nieuwe Uitvoeringsregeling wordt er vanaf 

2021, naast allerlei andere projecten, ook weer budget geraamd ten 

behoeve van cofinanciering van projecten. 

Lasten 

Onttrekking 

-3.111V 

3.111N 

 

3.2.2 Schoon en voldoende oppervlaktewater bevorderen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Voor de Uvr zwemwater zijn minder aanvragen binnen gekomen dan 

verwacht. Ook is er minder uitgegeven op het budget van kaderrichtlijn 

water. Hierdoor kunnen de lasten verlaagd worden met € 105.000. 

Lasten - 105 V 

 

3.2.3 Schoon en voldoende grondwater bevorderen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN  Aframing leges waterwet. Verwachte minder opbrengst € 33.000. Aantal 

aanvragen t/m augustus 2020 (46) vrijwel gelijk aan t/m augustus 2019 

(41). Geconcludeerd moet worden dat de raming in de begroting 2020 te 

optimistisch is geweest. 

Baten 33 N 

 

Capaciteitskosten programma 3 Water 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

CAP De verdeling van de totale capaciteitskosten over de programma's is 

geactualiseerd aan de hand van geactualiseerde ramingen voor de 

benodigde capaciteit per programma. Over alle programma's heen is dit 

neutraal. 

Lasten 962 N 
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Programma 4 Milieu 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2020 voor 
laatste wijziging 

Laatste 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2020  
na laatste  
wijziging 

 Lasten 55.667 -7.533 48.134 

 Baten 2.915 -4 2.911 

 Saldo van baten en lasten 52.752 -7.529 45.223 

 

 Stortingen 

4.1.3 Resv. Bodemsanering 5.715 0 5.715 

4.1.6 Resv. Gezonde Leefomgeving 3.300 1.261 4.561 

4.2.1 Resv. Energietransitie 6.150 3.727 9.877 

4.2.2 Resv. Circulaire economie 100 0 100 

4.2.3 Resv. Verduurzaming bestaande woningvoorraad 100 0 100 

 Onttrekkingen 

4.1.3 Resv. Bodemsanering -6.105 1.500 -4.605 

4.1.6 Resv. Gezonde Leefomgeving -3.000 2.000 -1.000 

4.2.1 Resv. Energietransitie -9.118 3.223 -5.895 

4.2.2 Resv. Circulaire economie -473 0 -473 

4.2.3 Resv. Verduurzaming bestaande woningvoorraad -1.000 350 -650 

 Totaal mutaties reserves -4.331 12.061 7.730 

 

 Programma Resultaat 48.421 4.532 52.953 

 

4.1.2 Geluidbelasting bewaken 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Om de geluidshinder van provinciale wegen terug te dringen is in het 

Actieplan geluid provinciale wegen 2018-2022 besloten om 83 solitair 

gelegen woningen met een hoge geluidsbelasting, langs wegvakken die niet 

in aanmerking zullen komen voor bronmaatregelen, gevelmaatregelen aan te 

bieden. Hiertoe zijn vanuit motie 110 middelen beschikbaar gesteld en er is 

in de begroting 2020 nog extra budget beschikbaar gesteld voor een 

aanvulling op het actieplan geluid. Er staat voor 2020 € 1,2 miljoen in de 

begroting, maar de uitgaven worden gedaan in 2021 en 2022.  Aangezien de 

werkzaamheden in 2021 en 2022 gepland zijn is het voorstel het gehele 

begrote budget te storten in de reserve Gezonde leefomgeving. 

 

De geluidsbelasting vanaf provinciale wegen op de gevel van deze solitair 

gelegen woningen is hoger dan de door GS gestelde plandrempel (60 dB 

Lasten 

 

 - 1.261 V 
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buitenstedelijk en 63 dB binnenstedelijk). Om deze woningen toch een 

comfortabel leefklimaat te bieden, wil de provincie bijdragen aan een 

acceptabele binnenwaarde van deze woningen. Enkel de kosten voor de 

geluidreducerende maatregelen worden vergoed. Wanneer een gevel 

bijvoorbeeld in een te slechte toestand verkeert om geluidsmaatregelen te 

treffen, zal deze eerst op een minimaal werkbaar niveau worden gebracht. 

De kosten die hieraan verbonden zijn, zullen voor de huiseigenaar zijn. 

De eigenaren/bewoners van deze woningen worden komende tijd nader 

geïnformeerd over het feit dat zij voor deze regeling in aanmerking komen. 

Het inventariseren van de benodigde isolatiemaatregelen aan de gevel, om de 

gemeten binnenwaarde van de geluidsgevoelige ruimten van de woning te 

laten voldoen aan de streefwaarde van 38dB (conform art. 3.10 2a Besluit 

geluidhinder) start in 2020. De uitvoering is gereed in 2022, wat ook binnen 

de looptijd van het Actieplan geluid is.  

Zie ook operationeel doel 4.1.6 

 

4.1.3 Kwaliteit bodem en ondergrond verbeteren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV 
Reserve Bodemsanering 

Met betrekking tot subsidies waterbodems en maatschappelijke sanering 

zijn er nog geen aanvragen; de provincie wil de regeling verlengen t/m 

2021 in verband met de invoering van de Omgevingswet. Verschuiving is € 

1.000.000. Daarnaast wordt de stelpost risicoreservering niet ingezet. 

Hierdoor wordt eenzelfde bedrag in 2020 minder onttrokken vanuit de 

reserve bodemsanering. 

Lasten 

Onttrekking 

-1.500 V 

1.500 N 

4.1.5 VTH-taken uitvoeren en coördineren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
De verwachte leges voor de Wabo, ontgrondingen en hygiene zwembaden 

zijn naar beneden bijgesteld. Dit komt aan de ene kant doordat er minder 

vergunningaanvragen zijn binnen gekomen en de investeringen zijn minder 

hoog dan in 2019. Aanvragers zijn mogelijk voorzichtig met hun 

investeringen a.g.v. corona.  

Baten - 459 N 

UI 
Voor vergunningverlening door de omgevingsdiensten voor bijzondere 

eenmalige projecten is incidenteel budget beschikbaar gesteld. Deze 

projecten maken geen deel uit van de jaarlijks met de omgevingsdiensten te 

sluiten overeenkomsten. Doordat de projecten vertraging oplopen, door 

verschuivingen in de planning van het totale project, vindt een deel van de 

vergunningverlening in 2021 plaats. 

Lasten  - 550 V 

BN 
De directie Beleid heeft een werkprogramma opgesteld om het 

coalitieakkoord te realiseren. Hiervoor groeit directie Beleid in fte’s, voor in 

ieder geval de periode tot en met 2023. Dit wordt betaald uit 

programmabudgetten. € 180.000 wordt gehaald uit de reserve Gezonde 

leefomgeving operationeel doel 4.1.6 en komt bij dit operationeel doel in de 

capaciteitskosten. 

Lasten  180 N 
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4.1.6 Gezonde leefomgeving bevorderen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Er wordt € 1,2 mln. gestort in de reserve Gezonde leefomgeving ten 

behoeve van de uitvoering van het actieplan geluid. Zie de inhoudelijke 

toelichting bij operationeel doel 4.1.2 

Storting 1.261 

BN 
De directie Beleid heeft een werkprogramma opgesteld om het 

coalitieakkoord te realiseren. Hiervoor groeit directie Beleid in fte’s, voor 

in ieder geval de periode tot en met 2023. Dit wordt betaald uit 

programmabudgetten. € 180.000 wordt gehaald uit de reserve Gezonde 

leefomgeving en komt bij het operationeel doel 4.1.5 in de 

capaciteitskosten. 

Lasten -  180 V 

RESV 
Reserve Gezonde leefomgeving 

Voor de Uitvoeringsregeling (Uvr) Gezonde leefomgeving was dit jaar 

€ 2 miljoen geraamd. Maar de voorbereiding voor deze Uvr heeft meer 

tijd in beslag genomen dan verwacht. Dit komt doordat de sessie die er 

met de Gemeentes zouden zijn over deze Uvr niet zijn doorgegaan of op 

een andere manier hebben moeten plaatsvinden vanwege corona. 

Daarom worden de eerste verleningen op deze Uvr pas in 2021 verwacht. 

Lasten 

Onttrekking 

- 2.000 V 

 2.000 N 

 

4.2.1 Bijdragen aan energietransitie 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV 
Reserve Energietransitie 

In de reserve Energietransitie wordt € 3,7 miljoen gestort dit bestaat uit: 

 Decentralisatie uitkering RES € 1,7 miljoen 

 Decentralisatie uitkering Geothermie € 1,5 miljoen 

 Ontvangen bijdrage Geothermie € 425.000 

 Ontvangen bijdrage Zon € 30.000 

  

De Uitgaven vanuit de reserve Energietransitie worden met  € 3,7 miljoen 

verlaagd. Het betreft de volgende mutaties: 

 De subsidie aan OCAP BV wordt dit jaar niet verleend, omdat de 

staatssteuntoets nog doorlopen moet worden (€ 3 miljoen). 

 De subsidie aan HVC wordt dit jaar niet verleend, omdat HVC 

zich teruggetrokken heeft (€ 794.000).  

 Voor 2020 was er € 1,5 miljoen geraamd voor Geothermie, 

bedoeld voor het SCAN-ondergrondonderzoek en een 

garantieregeling proefboringen. Het SCAN-onderzoek is 

vertraagd (voornamelijk door Corona) en daardoor ook de 

eerste proefboring geothermie in de MRA. Daarom wordt deze 

kasraming voor 2020 naar beneden bijgesteld naar € 250.000. 

 Voor het onderwerp Zon binnen de reserve Energietransitie 

wordt de kasraming verhoogd met € 195.000. Dit komt door 

nog niet geraamde kosten voor zonnepanelen bij de 

Waterwolftunnel en Weg en Waterhuis te Heerhugowaard die nu 

wel zijn opgenomen en een aframing van kosten voor de posten 

zon op dak en zon innovatief meervoudig ruimtegebruik. 

Lasten 

Baten 

Storting 

Onttrekking 

 

- 3.223 V 

455 V 

3.727 N 

3.223 N 
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 De directie Beleid heeft een werkprogramma opgesteld om het 

coalitieakkoord te realiseren. Hiervoor groeit directie Beleid in 

fte’s, voor in ieder geval de periode tot en met 2023. Dit wordt 

betaald uit programmabudgetten. € 360.000 wordt gehaald uit 

de reserve Energietransitie. 

 Bij de decembercirculaire 2019 is een decentralisatie uitkering 

(DU) ontvangen voor de RES van €1,7 miljoen. Een deel van dit 

budget wordt ingezet in 2020 dat is € 1.275 miljoen. Totale 

uitgaven voor de RES voor 2020 worden € 2,125 miljoen. 

Waarvan € 375.000 uit de Reserve Energietransitie komt, 

€475.000 ontvangen wordt van de gemeente Haarlem en het 

overige deel wordt betaald uit de DU. Het overige deel van de 

DU wordt in 2021 uitgegeven 

 Op de lijst subsidies buiten uitvoeringsregeling staan twee 

subsidies die dit jaar verleend worden, maar waar nog geen 

kasraming voor opgenomen is. Het gaat om de subsidies voor 

TNO, Warming up € 50.000 en Vereniging Energiecoöperaties en 

Initiatieven in Noord-Holland (VEI-NH), ondersteuning van de 

doelen van de VEI-NH € 34.500. In totaal is de kasraming voor 

deze subsidies € 85.000. 

 Overige mutaties < € 100.000 

 

 

4.2.3 Verduurzaming bestaande woningvoorraad stimuleren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV 
Reserve Verduurzaming woningbouw 

De kasraming van de reserve wordt met € 350.000 naar beneden bijgesteld 

omdat er minder subsidieaanvragen zijn binnengekomen dit jaar. Diverse 

subsidieontvangers geven aan dat de coronacrisis de uitvoering van 

projecten belemmert. Het voornemen is om de termijn waarbinnen 

projecten moeten zijn afgerond met een jaar te verlengen, waardoor het 

programma in 2022 doorloopt. 

Lasten 

Onttrekking 

 -350 V 

350 N 

 

Capaciteitskosten programma 4 Milieu 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

CAP 
De verdeling van de totale capaciteitskosten over de programma's is 

geactualiseerd aan de hand van geactualiseerde ramingen voor de benodigde 

capaciteit per programma. Over alle programma's heen is dit neutraal. 

Lasten 1.351 N 
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Programma 5 Ruimte 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2020 voor 
laatste wijziging 

Laatste 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2020  
na laatste  
wijziging 

 Lasten 67.654 -18.089 49.565 

 Baten 10.109 -282 9.827 

 Saldo van baten en lasten 57.545 -17.807 39.738 

 

 Stortingen 

5.2.1 Resv. OV Knooppunten 8.398 0 8.398 

5.2.3 Resv. Ontwikkeling Havencomplexen 250 0 250 

5.2.4 Resv. Ruimtelijke Ontwikkeling 0 0 0 

5.2.5 Resv. Afwaardering gronden groen 0 5.455 5.455 

5.3.1 Resv. Herstructurering bedrijfsterreinen 2.500 0 2.500 

5.3.2 Resv. MKB 3.750 1.800 5.550 

5.3.4 Resv. Duurzame landbouw 0 0 0 

5.3.5 Resv. Europese projecten landbouwsubsidies 3.548 -2.184 1.364 

5.4.1 Resv. Woonbeleid 0 250 250 

5.4.2 Resv. Woningbouw 1.200 0 1.200 

 Onttrekkingen 

5.2.1 Resv. OV Knooppunten -3.110 0 -3.110 

5.2.3 Resv. Kaplst. Havencomplexen -140 0 -140 

5.2.3 Resv. Ontwikkeling Havencomplexen -1.300 0 -1.300 

5.2.4 Resv. Ruimtelijke Ontwikkeling -4.997 2.840 -2.157 

5.3.1 Resv. Herstructurering bedrijfsterreinen -2.425 100 -2.325 

5.3.2 Resv. MKB -7.500 -628 -8.127 

5.3.4 Resv. Duurzame landbouw -3.244 2.004 -1.240 

5.3.5 Resv. Europese projecten landbouwsubsidies -4.609 3.527 -1.082 

5.4.1 Resv. Woonbeleid -1.100 125 -975 

5.4.2 Resv. Woningbouw -5.770 2.900 -2.870 

 Totaal mutaties reserves -14.549 16.190 1.641 

 

 Programma Resultaat 42.996 -1.617 41.379 
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5.1.1 Omgevingsvisie uitdragen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

UI 
Door de corona crisis is de invoering van de omgevingswet uitgesteld. 

Hierdoor zijn ook grote bijeenkomsten niet doorgegaan. Waardoor een deel 

van het budget niet uitgegeven is. We verwachten dat dit in 2021 wel 

uitgegeven gaat worden. Het gaat om € 85.000. 

Lasten - 85 V 

 

5.1.2 Ruimtelijke kwaliteit borgen en stimuleren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
Dit jaar heeft de PARK 7 adviezen aan GS uitgebracht. Door de maatregelen 

vanwege het corona virus hebben alleen de debatten over ruimtelijke 

kwaliteit middels fysieke bijeenkomsten geen doorgang kunnen vinden. 

Hierdoor is er minder geld uitgegeven. 

Wel is begin dit jaar een publicatie opgeleverd over de debatten rondom de 

reizende tentoonstelling ‘Panorama Nederland’. 

Lasten - 40 V 

 

5.2.1Bijdragen aan de optimalisering van OV-knooppunten en ketens 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN 
 Mutaties < € 100.000 

Lasten 72 N 

 

5.2.2 Beleid luchthavens uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
De verwachte leges voor de luchtvaarttaken worden verlaagd met € 40.000 

tot € 6.000. In 2020 zijn slechts 4 vergunningsaanvragen ingediend. Er is een 

duidelijke relatie met de coronamaatregelen. Tal van evenementen waar een 

zogenoemde TUG-vergunning voor noodzakelijk is hebben geen doorgang 

gevonden. 

Baten - 40 N 

 

5.2.4 Ruimtelijke structuur versterken 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
Voor Metropolitaan landschap en voor de omgevingswet was budget 

gereserveerd. Maar door corona is een aantal projecten vertraagd en zijn 

bijeenkomsten niet doorgegaan. Hierdoor was er genoeg budget voor deze 

onderwerpen in andere operationele doelen en kan er hier € 100.000 

worden afgeraamd. 

Lasten  - 100 V 

BN 
Voor twee projecten ontvangen we van externe partijen een bijdrage voor 

het uitvoeren van projecten. Het gaat hierbij om € 140.000. Deze bijdragen 

worden ook dit jaar uitgegeven.  

Er wordt in totaal € 125.000 overgeheveld van dit operationeel doel naar 

Lasten 

Baten 

 

-125 V 

 140 V 
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het programma OV-knooppunten (5.2.1) (€ 75.000) en naar Woonbeleid 

(5.4.1)(€ 50.000) voor extra proceskosten en voor een onderzoek naar 

huisvesting voor buitenlandse werknemers.  

RESV 
Reserve Ruimtelijke ontwikkeling  

Voor de subsidie aan de GEM Bloemendalerpolder BV was € 1,8 miljoen 

geraamd. De subsidie is nog niet ingediend omdat de GEM samen met de 

kwaliteitscommissie en de gemeente Weesp in overleg zijn over de eisen 

die aan de extra kwaliteit van de faunapassage moeten worden gesteld. 

Deze subsidie wordt in 2021 verleend.  

Lasten 

Onttrekking 

- 1.840 V 

 1.840 N 

 

5.2.5 Grondbeleid uitvoeren t.b.v. provinciale doelen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
De raming voor grondverkopen BBL/PASO (voormalige Bureau Beheer 

Landbouwgronden en gronden voor Plan van Aanpak Schiphol en Omgeving) 

is geactualiseerd. 

Baten - 440 N 

 

NBN 
De raming voor andere grondaankopen wordt op basis van de reeds 

gerealiseerde grondverkopen in 2020 geactualiseerd. 

 

        Baten 854 V 

NBN 
De betaling aan SLP (Schiphol Logistics Park) vindt plaats op het moment van 

de eerste levering van een perceel in SLP-Zuid aan de rechtsopvolger. De 

eerste levering is verschoven van 2020 naar 2021. 

       Lasten -690 V 

NBN 
Het beheerteam heeft grote personele wisselingen gehad. Daardoor was er te 

weinig capaciteit om in te zetten voor het meerjaren onderhoudsplan voor 

provinciale bezittingen in het kader van grond. 

       Lasten -420 V 

NBN 
De raming van de huur- en pachtinkomsten zijn geactualiseerd (per saldo 

€ 287.000 minder inkomsten), o.a. door beperkende voorwaarden in de 

pachtovereenkomsten van percelen gelegen binnen het Natuurnetwerk 

Nederland (versnelling realisatie NNN), Corona: uitstel betaling en 

kwijtscheldingen en lagere inkomsten variabele deel inkomsten tankstations. 

        Baten - 287 N 

BN 
Er zijn minder grondverkopen voor BBL/PASO (voormalige Bureau Beheer 

Landbouwgronden en gronden voor Plan van Aanpak Schiphol en Omgeving) 

dan geraamd. Daardoor zijn er ook minder bijkomende kosten en wordt er 

minder afgeschreven van de balans. 

Lasten 

Baten 

-1.164 V 

- 1.164 N 

BN 
Er hebben meer andere grondverkopen plaatsgevonden dan geraamd. 

Daardoor zijn er ook meer bijkomende kosten voor grondverkoop en wordt 

er ook meer boekwaarde afgeschreven van de balans. 

Lasten 

Baten 

655 N 

655 V 

RESV 
Overheveling reserves 

Vanuit de reserve Groen wordt € 5.027.000 overgeheveld naar de reserve 

waardevermindering Grond Groen. Zie instellingsbesluit reserve bij Tweede 

Begrotingswijziging 2020 (betreft 84 hectare NNN-aankopen). 

Storting 5.027 N 
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RESV 
Overheveling reserves 

Vanuit de reserve Oostelijke Vechtplassen wordt € 428.000 overgeheveld 

naar de reserve waardevermindering Grond Groen. Zie instellingsbesluit 

reserve bij Tweede Begrotingswijziging 2020 (betreft aankoop van waterplas 

t.b.v. baggerdepot en natuurontwikkeling). 

Storting 

 

428 N 

 

 

5.3.1 Ruimtelijk vestigingsklimaat verbeteren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Op het gebied van Breedband/digitale infrastructuur heeft de 

provincie veel bereikt (PS zijn hierover in september 2020 

geïnformeerd). De provinciale rol en opties bij het oplossen van de 

restopgave wordt nog nader bekeken. Een belangrijk deel van het 

budget (€ 2 mln.)  kan vrijvallen. 

Lasten -2. 000 V 

BN Er wordt € 100.000 vanuit programma 7 overgeheveld ten behoeve 

van een subsidie (via lijst buiten uitvoeringsregeling)  uitvoering 

traject Ode aan het landschap. 

lasten 100 N 

RESV Reserve Herstructurering bedrijfsterreinen 

De uitgaven vanuit de reserve Herstructurering bedrijfsterreinen 

worden als volgt bijgesteld: 

 € 25.000 minder uitgaven voor onderzoek, regionale visies 

en kennisbijeenkomsten. Dit project wordt doorgeschoven 

naar 2021 

 € 200.000 minder uitgaven uitvoeringsregeling 

winkelgebieden 

 € 75.000 minder uitgaven uitvoeringsregeling werklocaties 

 € 200.000 meer uitgaven subsidie buiten uitvoeringsregeling 

gemeente Haarlemmermeer  stimuleringsmaatregelen 

transformatie en verplaatsingen van bedrijven  

Lasten 

Onttrekking 

- 100 V 

100 N 

 

5.3.2 Een innovatief klimaat bevorderen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN  De € 4,0 mln. die in 2020 is gereserveerd voor regiodeals wordt 

gestort in de reserve Laag Holland. Zie ook operationeel doel 

6.1.4. 

 Er wordt € 59.000 aan budget opgenomen voor de 

financieringstafels. Dit budget is beschikbaar gesteld vanuit het 

Rijk als decentralisatie-uitkering. 

Lasten 

 

 

Lasten 

- 4.000 V 

 

 

59 N 

RESV Reserve MKB 

De uitgaven vanuit de reserve MKB worden omhoog bijgesteld.  Het betreft 

de volgende wijzigingen:  

 extra inzet van Programma Investeringsbereidheid MKB (PIM) 

vanwege corona  €  70.000 (actualiteitenoverzicht 2 maart 2020);  

 uitvoering van het internationaliseringsprogramma Globaliser  

€ 50.000;  

Lasten 

Onttrekking 

627 N 

 -627 V 
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 het niet doorgaan van het innovatiefestival vanwege corona 

€ 93.000.  

 voor de kosten van de uitvoering Corona Overbruggingslening in 

Noord-Holland wordt € 600.000 beschikbaar gesteld in 2020 ten 

behoeve van de uitvoeringskosten voor de regeling naar 

aanleiding van GS besluit. 

RESV Reserve MKB 

De provincie heeft € 1,8 mln. van het Rijk ontvangen voor de uitvoering 

van de MIT regeling. Dit bedrag wordt gestort in de reserve MKB.  

Storting 1.800 N 

 

5.3.4 Een duurzame agrosector behouden en versterken 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN De geraamde uitgaven voor de voedselvisie worden verlaagd. Omdat de 

voedselvisie nog niet gereed is wordt er in 2020 € 885.000 minder 

uitgegeven dan eerder begroot. De Voedselvisie zal naar verwachting eind 

2020/begin 2021 ter vaststelling aan de Staten worden aangeboden. De 

ambities uit het coalitieakkoord op dit beleidsterrein zijn ongewijzigd en 

na het gereed komen van de voedselvisie zal worden bezien of aanvullend 

budget bovenop de € 4,5 mln. die nu nog begroot is voor de periode 2021-

2023 nodig is. 

Lasten - 885 V 

RESV Reserve Duurzame Landbouw 

De uitgaven vanuit de reserve Duurzame landbouw worden omlaag 

bijgesteld met € 2,4 mln.  Het betreft een verlaging van de uitgaven voor 

de POP3 regeling glastuinbouw verplaatsingen in 2020. 

Lasten 

Onttrekking 

- 2.374V 

2.374N 

RESV Overheveling reserves 

In 2019 zijn de kosten voor de POP3 verplaatsingsregeling glastuinbouw 

ten laste gebracht van de reserve Europese landbouw projecten. De 

middelen voor deze regeling zijn gereserveerd in de reserve Duurzaam 

landbouw. Met deze correctie brengen we die kosten alsnog ten lasten van 

juiste reserve, namelijk de reserve Duurzame landbouw. 

Onttrekking -370 V 

 

5.3.5 Europese landbouwprojecten co-financieren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Europese projecten landbouwsubsidies  

Dit betreft een technische correctie op de verwachte uitgaven vanuit de 

reserve Europese projecten landbouwsubsidies die eerder niet correct in 

de begroting zijn opgenomen. De daadwerkelijk verwachte uitgaven vanuit 

deze reserve zijn: € 1,1 mln.  

Lasten 

Storting 

Onttrekking 

- 973 V 

-2.184 V 

3.157 N 

RESV Overheveling reserves 

In 2019 zijn de kosten voor de POP3 verplaatsingsregeling glastuinbouw 

ten laste gebracht van de reserve Europese landbouw projecten. De 

middelen voor deze regeling zijn gereserveerd in de reserve Duurzaam 

landbouw. Met deze correctie brengen we die kosten alsnog ten lasten van 

juiste reserve, namelijk de reserve Duurzame landbouw. 

Onttrekking -370V 
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5.4.1 Afstemming en regionale programmering woningbouw 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Mutaties < € 100.000 Lasten  50 N 

RESV Reserve Woonbeleid 

 Dit jaar was er een kasraming opgenomen van € 1,1 miljoen. Het 

lijkt erop dat er dit jaar € 975.000 wordt uitgegeven, dus 

€125.000 wordt afgeraamd. Dit komt doordat er minder 

aanvragen waren voor de uitvoeringsregeling (uvr) Woonvisie dan 

verwacht. Restant van de Uvr Woonvisie wordt volgend jaar 

gebruikt voor de Uvr Woonakkoorden. 

 In de decembercirculaire 2019 is € 250.000 beschikbaar gesteld 

voor Flexwonen vanuit het Rijk. Dit wordt gestort in de reserve 

Woonbeleid. 

Lasten 

Storting 

Onttrekking 

 

-  125 V 

250 N 

 125 N 

 

 

5.4.2 Bijdragen aan versnelling woningbouwproductie en binnenstedelijk bouwen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Woningbouw 

Twee subsidies  op de lijst subsidies buiten uitvoeringsregelingen zijn 

lager vastgesteld dan verwacht. Zaandam Mauritsbuurt is €875.000 

geworden in plaats van € 1 miljoen en Zaanstad Kogerveld € 225.000 in 

plaats van € 3 miljoen. De subsidie van Zaanstad Kogerveld blijft in totaal 

wel € 3 miljoen, maar het restant wordt in 2021 verleend. Aframing is 

€ 2,9 miljoen. 

Lasten 

Onttrekking 

- 2.900 V 

 2.900 N 

 

Capaciteitskosten programma 5 Ruimte 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

CAP De verdeling van de totale capaciteitskosten over de programma's is 

geactualiseerd aan de hand van geactualiseerde ramingen voor de benodigde 

capaciteit per programma. Over alle programma's heen is dit neutraal. 

Lasten -1.583 V 

 



29 

 

Programma 6 Groen 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2020 voor 
laatste wijziging 

Laatste 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2020  
na laatste  
wijziging 

 Lasten 98.210 -23.591 74.619 

 Baten 1.269 676 1.945 

 Saldo van baten en lasten 96.941 -24.267 72.674 

 

 Stortingen 

6.1.1 Resv. Groen 24.284 286 24.570 

6.1.1 Resv. Kaplst. Groen 0 50 50 

6.1.2 Resv. Groene Uitweg 107 0 107 

6.1.3 Resv. Oostelijke Vechtplassen 1.518 0 1.518 

6.1.4 Resv. Laag Holland 0 4.166 4.166 

6.3.2 Resv. Landschap 300 0 300 

6.3.3 Resv. Cofinanciering Waddenzee 5.000 0 5.000 

 Onttrekkingen 

6.1.1 Resv. Groen -50.760 21.641 -29.119 

6.1.1 Resv. Kaplst. Groen -67 0 -67 

6.1.2 Resv. Groene Uitweg -3.157 838 -2.319 

6.1.3 Resv. Oostelijke Vechtplassen -2.100 -39 -2.139 

6.1.4 Resv. Laag Holland 0 -430 -430 

6.3.2 Resv. Landschap 0 0 0 

6.3.3 Resv. Cofinanciering Waddenzee -1.884 -1.171 -3.055 

 Totaal mutaties reserves -26.759 25.341 -1.418 

 

 Programma Resultaat 70.182 1.074 71.256 
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6.1.1 Beschermen en ontwikkelen van NNN en Natura2000-gebieden 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Groen 

De verwachte uitgaven uit de reserve Groen wordt met € 26,7 miljoen naar 

beneden bijgesteld. De kasraming kan worden verlaagd omdat de 

grondaankopen voortaan middels een overheveling naar de nieuwe reserve 

waardevermindering grond Groen lopen. Daarnaast schuiven er enkele 

subsidies door naar 2021 en ook een aantal werkzaamheden voor de PAS 

schuiven door naar 2021. 

Voor het project NHN28, fietspad Wierdijk wordt een bijdrage vanuit het 

Waddenfonds verwacht van € 771.000, dit zal in de reserve Groen gestort 

worden. Hiernaast nog enkele wijzigingen < dan € 100.000. 

De storting in de reserve Groen vanuit verkoop BBL- en PASO- gronden 

wordt verlaagd met € 435.000 (zie hiervoor ook het OD 5.2.5). Hiernaast 

nog enkele wijzigingen < € 100.000. 

 

Lasten 

Onttrekking 

 

 

 

Baten 

Storting 

Onttrekking 

 

 

Storting 

 

-26.706 V 

26.706 N 

 

 

 

721 V 

771 N 

-38 V 

 

 

- 435 V 

 Overheveling reserves 

Vanuit de reserve Groen wordt € 5.027.000 overgeheveld naar de reserve 

waardevermindering Grond Groen voor de beginstand van deze reserve op 

01-01-2020. Zie instelling reserve bij Tweede Begrotingswijziging 2020 

(betreft 84 hectare NNN-aankopen). 

Onttrekking - 5.027 V 

 

6.1.2 Programma Groene Uitweg uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Groene Uitweg 

 Als gevolg van de actualisatie van de projecten worden voor € 

850.000 uitgaven voor 2020 doorgeschoven naar 2021. Hierdoor 

wordt er in 2020 minder onttrokken uit de reserve groene uitweg. 

 Op basis van het verwachte investeringsvolume in 2020 wordt 

een overheveling begroot van € 12.000 van de reserve Groene 

uitweg naar de reserve kapitaallasten groen. 

Lasten 

Onttrekking 

-850 V 

838 N 

 

6.1.3 Programma Oostelijke Vechtplassen uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Oostelijke Vechtplassen (OVP) 

De verwachte uitgaven vanuit de reserve Oostelijke Vechtplassen worden 

met € 389.000 omlaag bijgesteld op basis van een uitgevoerde doorlichting 

van de kosten. 

 

Lasten 

Onttrekking 

 

-389 V 

389 N 

 Overheveling reserves 

Vanuit de reserve Oostelijke Vechtplassen wordt € 428.000 overgeheveld 

naar de reserve waardevermindering Grond Groen voor de beginstand van 

deze reserve op 01-01-2020. Zie instelling reserve bij Tweede 

Begrotingswijziging 2020 (betreft aankoop van waterplas t.b.v. 

baggerdepot en natuurontwikkeling). 

Onttrekking -428 V 
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6.1.4 Programma bodemdaling veenweidegebieden uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Laag Holland 

In de nieuwe reserve Laag Holland worden de middelen gestort voor de 

Regiodeal (€ 4 miljoen, beschikbaar gesteld bij de Kadernota 2019) en de 

middelen uit het budget voor Bodemdaling Veenweide ( € 166.000).  

De onttrekking uit de reserve in 2020 wordt geraamd op € 430.000 ten 

behoeve van twee subsidies. 

Lasten 

Storting 

Onttrekking 

264 N 

4.166 N 

-430 V 

 

6.2.1 NNN en agrarische natuur beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN N.a.v. een actualisatie van de verstrekte subsidies kan het budget voor 

Natuur- en Landschapsbeheer met € 867.000 verlaagd worden. Deze 

middelen zijn nu niet nodig. Wij stellen voor dit bedrag af te ramen en terug 

te laten vloeien naar de algemene middelen. 

Lasten -867 V 

 

6.2.3 Uitvoering geven aan de Wet natuurbescherming 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Bijstelling van de te ontvangen leges voor Wet Natuurbescherming. Baten - 45 N 

UI Coalitieakkoord-middelen voor Opvangcentra wilde dieren, opnemen in de 

UI. Kort voor het zomerreces hebben GS besloten over de besteding van het 

budget voor de opvangcentra voor wilde dieren. Daarna kon worden gestart 

met de uitvoering. Het offertetraject voor ondersteuning bij het opstellen 

van protocollen waaraan de opvangcentra moeten voldoen, kan naar 

verwachting in november 2020 worden afgerond. Wij reserveren 10% van het 

budget dat hiervoor beschikbaar is voor 2020, wat overeenkomt met € 5.000. 

De rest van de opdracht (€ 45.000) zal in 2021 uitgevoerd worden. Ook de 

uitvoeringsregeling voor de subsidie voor opvangcentra zal naar verwachting 

in november worden vastgesteld. De subsidie zelf zal worden opengesteld 

per 1 januari 2021, zodat opvangcentra nog een maand de tijd hebben om de 

regeling te bekijken en alvast voorbereidingen te treffen. Derhalve kan het 

gehele subsidiedeel van het budget voor opvangcentra (€ 50.000) worden 

overgeheveld naar 2021. 

Lasten -95 V 

6.2.4 Tegemoetkomingen faunaschade uitkeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Verhogen budget Faunaschade. Vanwege de geplande invoering van een 

eigen risico bij faunaschade is het beschikbare budget voor faunaschade in 

het coalitieakkoord met € 2 miljoen naar beneden bijgesteld tot € 6 miljoen. 

De invoering van het eigen risico vindt, onder andere vanwege de 

coronacrisis, een jaar later plaats dan in het coalitieakkoord was voorzien. 

Daarom moet het beschikbare budget voor 2020 worden verhoogd met € 2 

miljoen. 

Lasten 2.000 N 
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6.3.3 Balans ecologie en economie Waddengebied nastreven 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV Reserve Cofinanciering Waddenzee  

De kasraming van de reserve Cofinanciering Waddenzee wordt aangepast, 

omdat er voor meer projecten subsidie is aangevraagd dan vooraf was 

ingeschat onder de Uitvoeringsregeling Cofinanciering Waddenfonds en 

het Investeringskader Waddengebied. 

Lasten 

Onttrekking 

1.171 N 

-1.171 V 

 

Capaciteitskosten programma 6 Groen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

CAP De verdeling van de totale capaciteitskosten over de programma's is 

geactualiseerd aan de hand van geactualiseerde ramingen voor de benodigde 

capaciteit per programma. Over alle programma's heen is dit neutraal. 

Lasten 1.863 N 
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Programma 7 Cultuur en Erfgoed 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2020 voor 
laatste wijziging 

Laatste 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2020  
na laatste  
wijziging 

 Lasten 30.496 -3.251 27.245 

 Baten 30 0 30 

 Saldo van baten en lasten 30.466 -3.251 27.215 

 

 Stortingen 

7.4.1 Resv. Monumenten 6.751 0 6.751 

7.4.2 Resv. SvA/NHW Werelderfgoed 0 0 0 

 Onttrekkingen 

7.4.1 Resv. Monumenten -8.472 0 -8.472 

7.4.2 Resv. SvA/NHW Werelderfgoed -3.304 0 -3.304 

 Totaal mutaties reserves -5.025 0 -5.025 

 

 Programma Resultaat 25.441 -3.251 22.190 

 

7.2.1 Bovenlokale culturele samenwerking ondersteunen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

UI Voor het uitvoeren van motie 41 (Noodfonds sociale infra) zijn, na een 

intensief samenwerkingstraject, twee proposities aangeleverd: één van de 

gemeenten in Noord-Holland Noord de andere van de gemeenten in de MRA 

(excl. Amsterdam) voor een totaalbedrag van € 7.192.400 (provinciale 

bijdrage). Met deze proposities is het beschikbare budget van het noodfonds 

niet geheel besteed. Reden hiervoor is dat het noodfonds zich conform de 

motie richt op de vitale regionale infrastructuur die niet door het Rijk of 

gemeenten zelf overeind gehouden kan worden. De voorwaarden van het 

noodfonds zijn vanuit deze doelstelling scherp geformuleerd. Mede door de 

verlenging van de landelijke Covid-19 maatregelen is duidelijk geworden dat 

de nood aanhoudt bij deze culturele instellingen van regionaal belang en er 

in 2021 ‘vervolgschade’ is bij deze instellingen. De gemeenten vragen 

daarom in hun proposities om het resterende provinciale budget van € 

2.807.600 in te zetten in 2021 en willen hierbij ook weer 35% matching 

inbrengen. Op basis hiervan stellen wij voor het resterend budget door te 

schuiven naar 2021. 

Lasten - 2.808V 

7.3.1 Cultuurhistorische waarden landschap versterken 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten -85 N 
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7.3.2 Kennis cultuurhistorische structuren vergoten 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Er is € 15.000 minder nodig voor Projecten cultuurhistorische structuren in 

2020. 

Lasten -15N 

BN Overige mutaties < € 100.000 Lasten -15N 

 

7.3.3 Investeren in behoud van archeologisch erfgoed 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

UI In coalitie akkoord is voor onderwater archeologie budget beschikbaar 

gesteld, een deel van de uitvoering is verschoven en wordt verwacht volgend 

jaar te worden uitgevoerd.  

Lasten - 140V 

 

7.4.1 Investeren in behoud en herbestemming monumenten 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Er is € 45.000 minder nodig in 2020 voor Herbestemming monumenten dan 

nu begroot. 

Lasten -45V 

 

7.4.2 UNESCO Stelling van Amsterdam behouden en herbestemmen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN In juli 2020 stond een Unesco bijeenkomst op de agenda in China waar het 

besluit zou worden genomen om de werelderfgoedstatus van de Stelling van 

Amsterdam uit te breiden met de Nieuwe Hollandse Waterlinie. Vanwege 

corona is deze bijeenkomst voor onbepaalde tijd uitgesteld en daarmee ook 

de besluitvorming over de aanwijzing van nieuwe werelderfgoederen. In 

begroting hadden we al rekening gehouden met de uitbreiding van de 

werelderfgoedstatus, door een bijdrage te reserveren voor het op te richten 

gemeenschappelijk orgaan met de provincies Utrecht, Gelderland en Noord-

Brabant. Deze bijdrage vervalt voor 2020. We ramen daarom € 100.000,- af 

van het exploitatiebudget. 

Lasten - 100 V 

 

Capaciteitskosten programma 7 Cultuur en Erfgoed 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

CAP De verdeling van de totale capaciteitskosten over de programma's is 

geactualiseerd aan de hand van geactualiseerde ramingen voor de benodigde 

capaciteit per programma. Over alle programma's heen is dit neutraal. 

Lasten -43 V 
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Programma 8 Financiën en Bedrijfsvoering 

Mutaties budgettabel (x 1.000 euro) 

  

Begroot 2020 voor 
laatste wijziging 

Laatste 
begrotings- 

wijziging 

Begroot 2020  
na laatste  
wijziging 

 Lasten 82.883 -10.382 72.501 

 Baten 443.873 -925 442.948 

 Saldo van baten en lasten -360.990 -9.457 -370.447 

 

 Stortingen 

8.1.8 Algemene Reserve 64.424 18.173 82.597 

8.2.1 Resv. Bedrijfsvoering 1.420 0 1.420 

8.2.4 Resv. huisvesting 0 0 0 

 Onttrekkingen 

8.1.8 Algemene Reserve -32.089 -5.381 -37.470 

8.2.1 Resv. Bedrijfsvoering -2.692 1.500 -1.192 

8.2.4 Resv. huisvesting -782 0 -782 

8.2.5 Resv. GO-gelden -750 150 -600 

 Totaal mutaties reserves 29.531 14.442 43.973 

 

 Programma Resultaat -331.459 4.985 -326.474 

 

 

8.1.1 Lokale heffingen innen 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
De raming van de motorrijtuigenbelasting wordt met €4.605.000 naar boven 

bijgesteld. Over de 1ste kwartalen van 2020 zien we een stijging van het 

aantal personenauto’s met circa 1,95%. In totaal gaat het om 25.575 

personenauto’s. De stijging zien we met name bij voertuigen die gebruik van 

de brandstof benzine en de elektrische auto’s, alhoewel deze laatste 

brandstofcategorie geen MRB verschuldigd is.  Het aantal voertuigen dat 

gebruikt maakt van diesel af. Daarnaast wordt de meeropbrengst 

veroorzaakt door de toename van het aantal voertuigen in de zwaardere 

gewichtsklasse van 1050 tot 1750 kg. 

Baten  4.605 V 
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8.1.2 Algemene uitkering provinciefonds beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
Op basis van de septembercirculaire wordt de uitkering uit het 

provinciefonds met €4.021.000 naar beneden bijgesteld. Dit wordt enerzijds 

veroorzaakt door een hogere uitkering als gevolg van het toevoegen van de 

ruimte onder het BTW-compensatiefonds (ad +/+ €1.015.000) en anderzijds 

door een lagere uitkering als gevolg van een hogere aftrek van de opbrengst 

motorrijtuigenbelasting (ad -/- €5.036.000). Dit laatste bedrag wordt (deels) 

gecompenseerd door een hogere raming van de opbrengst op de 

motorrijtuigenbelasting (zie 8.1.1) 

 

 

Baten - 4.021 N 

 

8.1.3 Dividend beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN Het dividend wordt per saldo met €1.004.000 naar beneden bijgesteld. Het 

gaat hierbij om de volgende deelnemingen: 

 Bank Nederlandse Gemeenten (BNG) ad -/- €775.000 

 Nederlandse Waterschapsbank (NWB) ad -/- €96.000 

 Nutsbedrijven ad +/+ €5.000 

  Ontwikkelfonds Duurzame Energie Noord-Holland BV (ODENH) ad 

-/- €138.000 

 

De aframing van de banken heeft te maken met het feit dat de Europese 

Centrale Bank (ECB) banken heeft aanbevolen om dividendbetalingen uit te 

stellen in 2020. Dit in verband met COVID-19. De hierboven vermelde 

banken hebben aangegeven dat ze nog steeds de intentie hebben om het 

dividend na 2020 uit te betalen.  

De aframing van ODENH is een administratieve correctie; deze was twee keer 

meegenomen in de primaire raming. 

 

Baten - 1.004 N 

 

8.1.5 Overige Algemene dekkingsmiddelen beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
In 2020 zijn verleende subsidies uit voorgaande jaren vastgesteld. Als de 

vaststelling lager is dan de verlening, leidt dit tot een voordeel in 2020. Een 

deel van deze verleningen werd gedekt vanuit een bestemmingsreserve. Per 

1-1-2020 zijn een aantal bestemmingsreserves opgeheven, zodat lagere 

subsidievaststellingen niet meer terug kunnen vloeien in deze 

bestemmingsreserves. De lagere vaststellingen komen nu als voordeel op het 

operationeel doel 8.1.5 terecht.   

Lasten  -3.311 V 
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8.1.7 Stelposten beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
De stelpost indexeringen wordt met €398.000 afgeraamd. Dit wordt vooral 

veroorzaakt door een lagere indexering voor de Recreatieschappen en de 

onderhoudsbudgetten voor wegen en vaarwegen. 

Lasten  - 398 V 

BN 
Een correctie op de indexering van de gebiedscontracten zorgt voor een 

lagere last in programma 2. Dit budget wordt teruggeboekt naar de stelpost 

prijsstijging.  

 

Lasten 250 N 

 

8.1.8 Algemene reserve beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN In de septembercirculaire 2020 van het provinciefonds is de ruimte onder 

het plafond van het BTW-compensatiefonds toegevoegd. Conform afspraak 

worden deze extra inkomsten gestort in de algemene reserve. Deze actie 

vloeit voort uit het herstelplan van de algemene reserve (zie voordracht 

begroting 2020). De toename bedraagt €1,015 miljoen.  

Storting 1.015 N 

UI 
Algemene Reserve 

Het totaal van de Uitgestelde intenties bij de laatste begrotingswijziging 

2020 bedraagt € 17,1 mln. Dit wordt gestort in de algemene reserve en bij de 

eerste begrotingswijziging 2021 weer onttrokken aan deze reserve en 

toegevoegd aan de hiervoor bestemde budgetten. 

Storting 17.158 N 

BN 
In de decembercirculaire provinciefonds 2019 is € 5,4 mln. beschikbaar 

gesteld aan decentralisatie-uitkeringen. Het betreffen de volgende 

decentralisatie-uitkeringen: 

 € 1.800.000,- MKB innovatiestimulering topsectoren 

 € 1.772.000,- Regionale energiestrategiën 

 €1.500.000,- Garantiefonds Geothermie 

 € 250.000,- Versnelling flexwonen 

 € 59.000,- regionale financieringstafels 

Omdat besteding in 2019 niet meer plaats kon vinden zijn deze middelen in 

2019 in de algemene reserve gestort. Deze middelen worden nu onttrokken 

uit de algemene reserve en ingezet voor de betreffende taken in 2020. 

Onttrekking  - 5.381 V 

 

8.2.1 Overhead beheren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV 
Bij de uitvoering van projecten uit het I-portfolio is vertraging ontstaan, 

onder andere door het coronavirus. Daardoor wordt minder besteed dan 

begroot. De lasten worden gedekt door een onttrekking uit de reserve 

bedrijfsvoering. 

Lasten 

Onttrekking 

 - 1.500 V 

1.500 N 
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8.2.2 Bedrijfsvoering realiseren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

NBN 
De kosten van de nazorg en de afwikkeling van de vliegramp nemen jaarlijks 

met een klein bedrag af. 

Lasten -14 V 

BN Met de provincie Flevoland is een overeenkomst gesloten over 

werkzaamheden die de provincie Noord-Holland voor haar uitvoert in het 

kader van het landelijk gebied.  De provincie Noord-Holland kan de 

afgesproken capaciteit niet leveren. Daarom wordt de geraamde opbrengst 

van deze overeenkomst bijgesteld. Daar tegenover staan ook lagere 

capaciteitskosten voor de inzet van provinciaal personeel. Overigens is deze 

overeenkomst per 2020 beëindigd. 

 Overige mutaties < € 100.000 

Lasten 

Baten 

 

  -505 V 

- 505 N 

 

8.2.5 Decentrale arbeidsvoorwaarden uitvoeren 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

RESV 
De uitgaven voor het TalentBudget zijn in 2020 lager dan eerder begroot. 

Medewerkers volgen minder opleidingen, onder andere door het uitbreken 

van de coronavirus. Doordat de uitgaven worden gedekt uit de reserve GO-

gelden, wordt er ook minder onttrokken dan begroot. 

Lasten 

Onttrekking 

- 150 V 

150 N 

 

Capaciteitskosten programma 8 Financiën en Bedrijfsvoering 

 Financiële ontwikkeling  Bedrag 

(x € 1.000) 

CAP 
De verdeling van de totale capaciteitskosten over de programma's is 

geactualiseerd aan de hand van geactualiseerde ramingen voor de benodigde 

capaciteit per programma. Over alle programma's heen is dit neutraal. 

Lasten -4.593 V  
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4 Bedrijfsvoering 

De actualisatie van de verdeling van capaciteitskosten over de programma's heeft effect op het 

totaal ter beschikking gestelde budget per programma. Deze mutaties zijn daarom bij de 

programmabudgetten opgenomen. 

In het beleid voor capaciteitssturing is afgesproken, dat alle capaciteit inclusief ingehuurde 

capaciteit in het programma bedrijfsvoering wordt vermeld, inclusief het verdeelpercentage over 

de programma's.  

Wanneer wordt ingehuurd van een programmabudget, wijzigt niet het budget van het 

operationele doel. Zo'n mutatie is dus niet zichtbaar bij de programma's. Om PS goed te 

informeren over de totale capaciteit (inclusief inhuur) die ten laste komt van de programma's en 

investeringen is deze "paragraaf bedrijfsvoering" opgenomen.  

Overigens kan ook de laatste maanden van 2020, na deze begrotingswijziging, nog capaciteit 

worden "gekocht" ten laste van het budget van het operationele doel. Dit wijzigt niets aan het 

totaalbedrag van het programma of operationele doel, maar hierdoor kan wel het hieronder 

vermelde capaciteitspercentage wijzigen. In de paragraaf bedrijfsvoering van de jaarrekening zal 

hierover verantwoording worden afgelegd en zullen totaalbedragen en definitieve percentages 

waarmee de verdeling heeft plaatsgevonden, worden vermeld, uitgesplitst naar ingehuurde en 

eigen capaciteit. 

Totale Capaciteitskosten 

Capaciteitskosten in de 

programma’s 

in miljoen € 

Verdeel percentage 

Programma 1 – Openbaar Bestuur 10,6 9,0% 

Programma 2 - Bereikbaarheid 26,7 22,7% 

Programma 3 – Water 3,0 2,6% 

Programma 4 – Milieu 6,8 5,8% 

Programma 5 – Ruimte 9,3 7,9% 

Programma 6 - Groen 9,2 7,9% 

Programma 7 – Cultuur en erfgoed 1,8 1,5% 

Programma 8 – Financiën en Bedrijfsvoering 49,9 42,5% 

Totaal programma's 117,4 100% 

Naar investeringen* 15,7 n.v.t. 

Totale  capaciteitskosten 133,1 100% 

*Capaciteitskosten die ten laste van investeringen worden gebracht, worden niet via een door PS vastgesteld 

percentage verdeeld, maar worden d.m.v. tijd schrijven aan de investeringen toegerekend. 
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5 Overzicht begrote mutaties reserves 

 

Begrote mutaties reserve 2020 (x 1.000 euro) 

OD Reserve Mutatie BGR 2020 EBW 2020 TBW 2020 LBW 2020 Totaal 

1.4.2 Resv. Cofinanc. EU projecten Onttrekking -183 -1.009 0 0 -1.192 

2.1.1 Resv. Mobiliteitsbeleid Onttrekking -1.124 162 -300 0 -1.262 

    Storting 655 0 0 0 655 

2.1.2 Resv. Uit. Mob. beleid door derden Onttrekking -52.329 -26.991 2.301 15.127 -61.892 

    Storting 20.113 92 -1.100 155 19.260 

2.2.1 Resv. Kaplst. Wegen Onttrekking -2.116 0 -459 0 -2.575 

    Storting 0 0 0 16.596 16.596 

  Resv. Kaplst. OV Onttrekking -522 0 427 0 -95 

    Storting 0 0 0 29.810 29.810 

  Resv. Ontwikkelen. prov. Infra. Onttrekking -98.664 -2.350 -3.138 -46.530 -150.682 

    Storting 29.874 0 3.930 0 33.804 

2.3.2 Resv. Groot onderhoud wegen Onttrekking -22.027 -2.810 -4.305 5.960 -23.182 

    Storting 16.689 204 764 0 17.657 

  Resv. Kaplst kunstwerken Onttrekking -1.239 0 1.136 0 -103 

    Storting 8.574 0 0 9.948 18.522 

  Resv. Invest. kunstwerken Onttrekking -8.574 0 0 -9.948 -18.522 

    Storting 7.900 0 2.290 15 10.205 

2.3.3 Resv. Kapls. Vaarwegen Onttrekking -8 0 8 0 0 

    Storting 3 0 -3 684 684 

  Resv. GO. Vaarwegen Onttrekking -7.851 -665 -3.229 3.681 -8.064 

    Storting 7.887 305 1.107 -15 9.284 

2.4.2 Resv. Innovatie. Proj. Mobiliteit Onttrekking -9.487 -6.649 -641 -1.577 -18.354 

    Storting 1.178 -133 200 50 1.295 

 Resv. kaplst. innovatie proj. mobiliteit Storting 0 0 0 6.500 6.500 

2.5.1 Resv. OV projecten Onttrekking -56.733 65 2.549 1.546 -52.574 

    Storting 51.034 135 713 0 51.882 

3.1.2 

Resv. Meekoppelkans bij dijkverst. En 

kustontw. Onttrekking -750 -1.664 -442 1.450 -1.406 

    Storting 50 0 570 0 620 

3.1.3 Resv. Klimaatadaptie Onttrekking 0 -250 0 0 -250 

    Storting 1.100 220 0 0 1.320 

3.2.1 Resv. Waterrecreatie Onttrekking -2.000 -2.374 -2.515 3.111 -3.778 

    Storting 2.000 0 0 0 2.000 

4.1.3 Resv. Bodemsanering Onttrekking -397 0 -5.708 1.500 -4.605 

    Storting 5.619 -223 319 0 5.715 

4.1.6 Resv. Gezonde Leefomgeving Onttrekking 0 -3.300 300 2.000 -1.000 

    Storting 2.700 500 100 1.261 4.561 

4.2.1 Resv. Energietransitie Onttrekking -1.000 -12.019 3.901 3.223 -5.895 

    Storting 6.150 0 0 3.727 9.877 

4.2.2 Resv. Circulaire economie Onttrekking -652 179 0 0 -473 
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    Storting 100 0 0 0 100 

4.2.3 Resv. Verduurzaming woningvoorraad Onttrekking -1.000 0 0 350 -650 

    Storting 0 100 0 0 100 

5.2.1 Resv. OV Knooppunten Onttrekking -5.000 2.000 -110 0 -3.110 

    Storting 8.398 0 0 0 8.398 

5.2.3 Resv. Ontw. Havencomplexen Onttrekking 0 -300 -1.000 0 -1.300 

    Storting 250 0 0 0 250 

  Resv. Kaplst. Havencomplexen Onttrekking -140 0 0 0 -140 

5.2.4 Resv. Ruimtelijke Ontwikkeling Onttrekking -2.500 -2.497 0 2.840 -2.157 

5.2.5 Resv. Afwaardering grond Groen Storting 0 0 0 5.455 5.455 

5.3.1 Resv. Herstructurering bedrijfster. Onttrekking -1.970 -317 -138 100 -2.325 

    Storting 2.500 0 0 0 2.500 

5.3.2 Resv. MKB Onttrekking -3.000 -1.260 -3.240 -628 -8.127 

    Storting 3.750 0 0 1.800 5.550 

5.3.4 Resv. Duurzame  Landbouw Onttrekking 0 -3.244 0 2.004 -1.240 

5.3.5 Resv. EU proj. landbouwsubsidies Onttrekking -1.000 -2.554 -1.055 3.527 -1.082 

  Storting 250 744 2.554 -2.184 1.364 

5.4.1 Resv. Woonbeleid Onttrekking -1.100 0 0 125 -975 

    Storting 0 0 0 250 250 

5.4.2 Resv. Woningbouw Onttrekking 0 -5.770 0 2.900 -2.870 

    Storting 1.200 0 0 0 1.200 

6.1.1 Resv. Groen Onttrekking -36.666 -297 -13.797 21.641 -29.119 

    Storting 23.193 -391 1.482 286 24.570 

  Resv. Kaplst. Groen Onttrekking -67 0 0 0 -67 

    Storting 0 0 0 50 50 

6.1.2 Resv. Groene Uitweg Onttrekking -12.817 -1.661 11.321 838 -2.319 

    Storting 180 -180 107 0 107 

6.1.3 Resv. Oostelijke vechtplassen Onttrekking -2.314 0 214 -39 -2.139 

    Storting 1.460 0 58 0 1.518 

6.1.4 Resv. Laag Holland Onttrekking 0 0 0 -430 -430 

  Storting 0 0 0 4.166 4.166 

6.3.2 Resv. Landschap Onttrekking 0 -100 100 0 0 

    Storting 250 50 0 0 300 

6.3.3 Resv. Cofin. Waddenzee Onttrekking 0 -4.500 2.616 -1.171 -3.055 

    Storting 5.000 0 0 0 5.000 

7.4.1 Resv. Monumenten Onttrekking -5.510 -2.722 -240 0 -8.472 

    Storting 6.751 0 0 0 6.751 

7.4.2 Resv. SvA/NHW Werelderfgoed Onttrekking -1.939 -2.435 1.070 0 -3.304 

8.1.8 Algemene reserve Onttrekking -8.669 -13.781 -9.639 -5.381 -37.470 

  Storting 57.573 0 6.851 18.173 82.597 

8.2.1 Resv. Bedrijfsvoering Onttrekking -1.342 0 -1.350 1.500 -1.192 

    Storting 1.420 0 0 0 1.420 

8.2.4 Resv. huisvesting Onttrekking -782 0 0 0 -782 

8.2.5 Resv. GO-gelden Onttrekking -500 0 -250 150 -600 

Eindtotaal   -78.172 -97.690 -5.671 104.596 -76.937 
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6 Lijst subsidies buiten uitvoeringsregeling 

 

Toelichting 

In de Algemene wet Bestuursrecht is geregeld op welke grondslagen de provincie subsidie kan 

verstrekken. Naast het subsidiëren op basis van uitvoeringsregelingen (wettelijk voorschrift, 

bevoegdheid hiervoor ligt bij Gedeputeerde Staten), kan onder andere subsidie worden verstrekt 

met de provinciale begroting als juridische grondslag: de zogenoemde lijst buiten 

uitvoeringsregeling, een bijlage bij de begroting. Op deze lijst worden beoogde 

subsidieontvangers met naam, projectnaam en (maximale) hoogte van de te verstrekken subsidie 

opgenomen.  

De lijst wordt bij vaststelling en wijziging van de begroting vastgesteld door Provinciale Staten en 

biedt daarmee de juridische grondslag voor het verstrekken van deze subsidies door 

Gedeputeerde Staten;  

De lijst omvat subsidies waarvoor geen uitvoeringsregeling beschikbaar is maar die wel bijdragen 

aan de provinciale doelen. In de eerste kolom (OD) op de lijst staat aangegeven aan welk 

operationeel doel van de begroting het gesubsidieerde project bijdraagt. De uitgaven (lasten) die 

voor de subsidie begroot zijn, zijn onderdeel van de begrote uitgaven binnen het betreffende 

operationele doel waaraan de subsidie is gekoppeld. De wijzigingen op deze lijst betreffen dus 

enkel wijzigingen in de juridische grondslag voor GS om subsidies te kunnen verstrekken en niet 

een wijziging in de begroting zelf.  

De lijst wordt iedere begrotingsbehandeling aangepast. Nieuwe subsidieaanvragers en projecten 

worden toegevoegd, projecten waarvan zeker is dat die in het lopende begrotingsjaar (nog) geen 

doorgang vinden worden verwijderd en soms wordt de hoogte van de te verstrekken subsidie 

aangepast of vindt een aanpassing van de gegevens van de subsidieontvanger plaats. Deze 

aanpassingen blijven gedurende het hele jaar zichtbaar op de lijst. Aan het einde van het jaar, bij 

de laatste begrotingswijziging is als het ware de definitieve lijst bekend.  

 

Programma 1 – Openbaar bestuur 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 

2020 

Gewijzigd 

1.1.3 Amsterdam Smart City (ASC) € 100.000  

1.3.3 Stichting Meld Misdaad Anoniem € 83.006 Nieuw 

    

 

Programma 2 - Bereikbaarheid 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 

2020 

Gewijzigd 

2.1.2 Stichting CROW: Bijdrage kennisplatform verkeer en Vervoer € 185.000  

2.1.2 Gemeente Amsterdam: ZuidasDOK  € 28.500.000  

2.1.2 RWS: Busvoorzieningen A1 € 1.500.000  

2.1.2 Gemeente Hilversum: OV SAAL inpassingsgelden € 3.750.000 Vervalt 

2.1.2 Gemeente Gooise Meren: OV SAAL inpassingsgelden € 875.000  

2.1.2 Gemeente Gooisemeren: Inpassing nieuwe westelijke entree € 250.000 Vervalt 
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station Naarden Bussum 

2.1.2 Gemeente Haarlem: Doorfiets route K'land € 452.250  

2.1.2 Gemeente Velsen: Doorfiets route K'land € 694.634  

2.1.2 Gemeente Haarlemmermeer: Fiets filevrij realisatie F200 

Haarlem-Amsterdam 

 

€ 805.300 

 

2.1.2 
Gemeente Haarlem: Fiets filevrij realisatie F200 Haarlem-

Amsterdam 

€ 108.058  

2.1.2 Gemeente Haarlem: Investeringsagenda OV € 2.133.000 

€ 1.573.000 

Gewijzigd 

2.1.2 Gemeente Heerhugowaard: Investeringsagenda OV € 1.080.000  

2.1.2 RWS: Investeringsagenda OV € 100.000 

€ 25.000 

Gewijzigd 

2.1.2 Gemeente Alkmaar: Investeringsagenda OV € 1.429.000  

2.1.2 Gemeente Beverwijk: Investeringsagenda OV € 3.200.000  

2.1.2 Gemeente Velsen: Investeringsagenda OV € 500.000  

2.1.2 
Regionaal Overleg orgaan Consumenten belangen Openbaar 

vervoer: jaarlijkse bijdrage 

€ 50.000  

2.1.2 Gemeente Haarlem: Herinrichting Houtplein € 3.803.000  

2.1.2 Gemeente Velsen: Velsertraverse onderdoorgang € 1.300.000 Vervalt 

2.1.2 Prorail: Verbetering Bereikbaarheid kust Zuid Kennemerland per 

spoor (Bereikbaarheid Zandvoort) 

€ 1.450.000  

2.1.2 Koning Arthur: Kenniscentrum kleinschalige vervoervormen € 190.000  

2.3.2 Gemeenten Zaanstad en Wormerland / vervanging Zaanburg € 11.562.750  

2.3.3 Gemeente Haarlem, onderhoud busbaan Schalkwijk   € 249.000  

 2.3.3 Gemeente Den Helder, aanpassingen Boerenverdrietsluis  € 13.000.000 Vervalt 

      

 

Programma 3 - Water 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 

2020 

Gewijzigd 

3.1.1 
HHNK, compartimenteringsonderzoek 

€ 10.000  

3.1.1 
Rijnland, onderzoek naar actualisering van de normering 

regionale keringen 

€ 10.000  

3.1.2 Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier, aanleg wandel 

en fietspaden en dijkplaatsen en het nemen van 

inrichtingsmaatregelen voor natuur voor de dijkversterking 

van Hoorn-Amsterdam 

€ 12.000.000  

3.1.2 
Rijkswaterstaat, opknappen en uitbreiden monument 

Afsluitdijk 

€1.000.000  

3.1.2 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier: Prins 

Hendrikdijk 

€706.000  

3.1.3 Provincie Zuid-Holland, procesondersteuning door Infram van 

de zoetwaterregio West-Nederland 

€ 10.000  

3.1.3 Provincie Groningen, procesondersteuning door Infram van de 

zoetwaterregio IJsselmeergebied 

€ 3.000  

3.1.3 HHNK, regiomanager Zoet zout knooppunt € 30.000  

3.1.3 Diemen, monitor klimaatadaptieve maatregelen  €70.000  

3.2.1 Gemeente Amsterdam: opstellen zwemwaterprofiel zwemplek 

Marineterrein 

€ 3.000  

3.2.1 Gemeente Gooise Meren: vooronderzoek naar twee nieuwe € 25.000  
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zwemplekken  

3.2.1 Gemeente Haarlem: aanleg steigers voor diverse doelgroepen 

in Leidsevaart 

€ 7.500 Vervalt 

3.2.1 Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord, procesgeld voor 

het uitvoeren van een haalbaarheidsonderzoek naar het 

realiseren van een verbinding voor pleziervaart met het 

Groetkanaal, conform GS-besluit d.d. 4 december 2018 

 € 50.000  

3.2.1 Stichting maaien waterplanten IJmeer Markermeer, maaien 

waterplanten 

€ 72.600  

3.2.1 Gemeente Haarlem, Heemstede en Bloemendaal, aanleg 

steigers voor diverse doelgroepen in de Leidsevaart 

€ 30.000 Vervalt 

3.2.1 Ontwikkelbedrijf Noord-Holland Noord, Onderzoek naar de 

haalbaarheid van het realiseren van twee overhalen in  het 

HAL-gebied  

€ 60.000  

3.2.1 
Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord,  Technisch 

onderzoek naar de renovatie van de sluis Broek op Langedijk  

€ 25.000  

3.2.1 
Coöperatie Gastvrije Randmeren, onderzoek en voorbereiding 

tegen waterplantenoverlast in Gooi- en/of Eemmeer 

€ 30.000 Vervalt 

3.2.1 Gemeente Wijdemeren, NK Marathonschaatsen € 50.000  

3.2.2 Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier / 

Waterberging en Natuur 

€ 450.000  

3.2.2 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier, Maatregelen 

bodem en water 

€ 400.000  

 3.2.2 
 AGV/Waternet, Proefproject stikstoflimitering Sloterplas 

€ 100.000   

 

Programma 4 - Milieu 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 

2020 

Gewijzigd 

4.1.5  Omgevingsdienst Noord-Holland Noord € 83.541  

4.1.5  Regionale Brandweer Amsterdam/Amstelland € 16.493  

4.1.5  Omgevingsdienst IJmond € 76.291  

4.1.5  Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied € 265.905  

4.1.5 Omgevingsdienst Flevoland-Gooi en Vechtstreek € 36.247  

4.1.5 
Sanne Walvisch, websitebeheerder stofmelder.nl, beheer van de 

website stofmelder.nl 

€ 5.000  

4.2.1 N.V. HVC Alkmaar/ afvang CO2 bij biovergister Middenmeer € 794.000 Vervalt 

4.2.1 OCAP BV/CO2 vervloeier en lokaal distributienetwerk voor 

glastuinbouwgebieden Alton en Het Grootslag 

€ 3.000.000 Vervalt 

4.2.1 
Vereniging Energiecoöperaties en Initiatieven in Noord-Holland 

(VEI-NH), ondersteuning van de doelen van de VEI-NH 

€ 34.500  

4.2.1 
TNO, Warming UP 

€ 50.000  

4.2.2 
C-creators, uitvoeren activiteiten voor circulaire economie 

€ 70.000  

4.2.3 
Duurzaam Bouwloket/integratie woningadviestool in website 

energieloket 

€ 50.000  

4.2.3 
Green Home/integratie woningadviestool in website 

energieloket 

€ 50.000  
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Programma 5 - Ruimte 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 

2020 

Gewijzigd 

5.2.1 Gemeente Zaanstad, Knooppunt Kogerveld fase 1 € 3.000.000  

5.2.2 Stichting Ondersteuning Omgevingsraad Schiphol (SOORS) € 112.500  

5.2.4 GEM Bloemendalerpolder CV; Bloemendalerpolder 

Kwaliteitsimpuls – Faunapassage                                                 

€ 2.840.000  

5.2.4 
Gemeente Weesp; Bloemendalerpolder Kwaliteitsimpuls 

Openbare Voorzieningen – Brede School 

€ 2.157.000  

5.3.1 Gemeente Haarlemmermeer, stimuleringsmaatregelen 

transformatie en verplaatsingen van bedrijven (naast de 

Ringvaart) 

€ 200.000  

5.3.1 Gemeente Amsterdam/Regionale Detailhandelsvisie Groot 

Amsterdam 

€ 10.000  

5.3.1 Gemeente Haarlemmermeer Uithoorn/Regionale 

Detailhandelsvisie Amstelland-Meerlanden 

€ 10.000 Gewijzigd 

5.3.1 Gemeente Zaanstad/Regionale Detailhandelsvisie Zaanstreek-

Waterland 

        € 10.000 
 

 

5.3.1 Gemeente Hoorn/Regionale Detailhandelsvisie West-Friesland         € 10.000 
 

5.3.1 NBTC Holland Marketing/HollandCity strategie € 100.000  

5.3.1 
Stichting OdeaanNH € 150.000 

 

5.3.1 
3D Makerzone € 75.000 

 

5.3.1 Coöperatie Breedband Beemster B.V.    € 4.800.000 
 

5.3.1 Glasvezelnetwerk Hollands Kroon B.V.  € 12.200.000 
 

5.3.2 Gemeente Den Helder/cofinanciering Regiodeal € 2.000.000  

5.3.2  Gemeente Zaanstad, Regiodeal ZaanIJ € 3.000.000  

5.3.3 Nova College/Techport Instroom Carrière project € 50.000 Vervalt 

5.3.3 ROC van Amsterdam Vakschool Technische 

Installaties/bewustwording en studiekeuze 

€ 20.000 Vervalt 

5.3.3 Nova College/Smart JIT Maintenance € 90.000 Vervalt 

5.3.3 ROC De Kop/Offshore-Wind-Maintenance € 90.000 Vervalt 

5.3.3 Inholland/TerraTechnica leren innoveren 
€ 180.000 

€ 60.000 
Gewijzigd 

5.3.3 Clusius/RIFMBO Greenfield 
€ 300.000 

 

5.3.3 Luchtvaartcommunity Schiphol/prog. Skillsbased inclusief 
€ 150.000 

Vervalt 

5.3.3 Stichting Techport/smart maintenance 
€ 65.000 

Vervalt 

5.3.3 Zaancampus/OVO-Zaanstad vmboTechYourTalent, uitrol 

escaperoom 

€ 60.000 
Vervalt 

5.3.3 Novacollege RIF aanvraag Smart Maintenance 
€ 250.000 

 

5.3.3 Stichting Techport/Gemeente Velsen, Techport Innovation 

Centre 

€ 750.000 
 

5.3.3 HuisvhWerk, ONHN, RPAnhn, Skillsaanpak MatchNHN 
€ 100.000 

Vervalt 

5.3.4 Greenport Aalsmeer/programmabureau € 150.000  

5.3.4 Greenport Aalsmeer/uitvoeringsprogramma € 100.000  

5.3.4 Greenport Noord-Holland Noord/programmabureau € 165.000  

5.3.4 Greenport Noord-Holland-Noord/uitvoeringsprogramma € 100.000  

5.3.4 Greenports Nederland/programma € 150.000  

5.3.4 Stichting Voedsel Verbindt/bijdrage PNH aan € 125.000 
 



46 

 

programmabureau 

5.3.4 Stichting Voedsel Verbindt/bijdrage aan uitvoeringsagenda € 400.000 
 

5.4.1 Vereniging Dorpswerk Noord-Holland, Toekomstplan voor dorp 

en dorpshuis 

€ 10.225  

5.4.2 Gemeente Zaanstad, Knooppunt Kogerveld € 3.000.000  

5.4.2 Gemeente Zaanstad, Knooppunt Zaandam € 1.000.000  

5.4.2 Gemeente Haarlem/ Gebiedsontwikkeling Koepelterrein 

Versnelling binnenstedelijk bouwen 

€ 1.000.000  

       

 

Programma 6 - Groen 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 

2020 

Gewijzigd 

6.1.1 
Gemeente Gooise Meren; Faunapassages/ 

ontsnipperingsmaatregelen (GV53) 

€ 250.000  

6.1.1. 
Stichting Bovenlanden Aalsmeer; Aanleggen ecologische 

verbindingszone Groen AS sluitstuk 

€ 1.050.000  

6.1.4 
Groengebied Amstelland; Groene Uitweg Gaasperplas € 450.000 

Vervalt 

6.1.2 Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier (NHN23) 6 ha, 

3e fase 

€ 239.144  

6.1.2 Gemeente Schagen; Boskerpark realisatie NNN Inrichting 

(NHN16) 

€ 247.000 Vervalt 

6.1.2 Landschap Noord-Holland; NNN inrichting Zandpolder (NHN17) € 700.000  

6.1.2 Groene Uitweg; Fietsbrug Nigtevecht (GV15); Provincie Utrecht € 660.775 Vervalt 

6.1.4 
Gemeente Amsterdam; Vitaal Platteland Burkmeer 

€ 500.000 Vervalt 

6.1.4 
Landschap Noord-Holland; Vitaal Platteland Ilperveld 

€ 1.100.000 Vervalt 

6.1.4 
Recreatie Noord-Holland; Vitaal Platteland Alkmaarder- en 

Uitgeestermeer 

€ 1.250.000 

€ 230.000 

Gewijzigd 

6.1.4 
Recreatie Noord-Holland; Vitaal Platteland Recreatief grid 

€ 200.000  

6.1.4 
Staatsbosbeheer;  Vitaal Platteland Waterland-Oost 

€ 4.200.000 Vervalt 

6.1.4 
Water, Land en Dijken;  Vitaal Platteland Landelijk Noord 

€ 784.764 Vervalt 

6.1.4 
Natuurmonumenten; Vitaal Plateland Wormer- en Jisperveld 

€ 1.865.000 Vervalt 

6.1.4 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier; Vitaal 

Platteland Waterkennis 

€ 250.000 Vervalt 

6.1.4 Regio Gooi en vecht; Recreatiemakelaar Gooi- en Vechtstreek € 20.000  

6.2.1 Natuurmonumenten; Life monitoring € 3.531  

6.2.1 Stichting Natuurcollectief Noord-Holland; Begeleiding kleine 

natuurbeheerders 

€ 35.000  

6.2.1 Vereniging Agrarisch Natuur- en Landschapsbeheer Water, Land 

& Dijken; Correctie Beheervergoeding 

€ 35.000 Vervalt 

6.2.1 
Gebiedscoöperatie Noord-Holland Zuid U.A.; Scan-Gis voor het 

Agrarisch natuurbeheer;  

€ 45.692  

6.2.1 
Gebiedscoöperatie Noord-Holland Zuid U.A.; Aanvullend beheer 

akkernatuur 

€ 30.000 Vervalt 

6.2.1 
Gebiedscoöperatie Noord-Holland Zuid U.A.; Professionalisering 

processen ANlb 

€ 25.000 Nieuw 

6.2.1 Agrarische Natuurvereniging Hollands Noorden; 

Doorontwikkelen Akkerbeheer 

€ 45.000 

€ 15.000 

Gewijzigd 

6.2.1 Goois Natuurreservaat € 841.460   
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6.3.2 Nationaal Park Zuid-Kennemerland € 121.789  

6.3.2 Nationaal Park Duinen van Texel € 173.506  

6.2.2 Gemeente Haarlemmermeer: Invoering duurzaam watersysteem 

en aanleg ondiepe plas PARK21 

€ 5.697.359 Vervalt 

6.2.2 Gemeente Haarlemmermeer; Groen-recreatieve projecten € 2.070.000 Vervalt 

6.2.2 Stichting Wandelnet; coördinatie en systeembeheer van de 

landelijke routenetwerken wandelen 2020-2023 

€ 157.340  

6.2.2 Stichting Landelijk Fietsplatform; coördinatie en systeembeheer 

van de landelijke routenetwerken fietsen 2020-2023 

€ 100.000  

6.2.1 
Stichting Fietsplatform: Landelijke Icoonroute € 22.000 

Vervalt 

6.2.2 Regio Gooi- en Vechtstreek; afronden 1e fase pilot 

Biocomposiet  

€ 30.000  

6.2.3 Faunabeheereenheid € 960.000 

€ 970.000  

Gewijzigd 

6.3.1 Landschap Noord-Holland; Uitvoering Programma 'Betrekken 

bij Groen' 

€ 708.000  

6.3.2 Vereniging Agrarisch Natuur- en Landschapsbeheer Water, Land 

& Dijken; Boerderij-educatie Laag Holland 

€ 80.000  

6.3.2 Bureau Promotie Laag Holland € 80.000  

6.3.2. Vogelbescherming Nederland; Interreg project BIO BUILD  € 92.000  

6.3.3 Merk Fryslân; Vermarkten Wadden Werelderfgoed € 610.000  

6.3.3 Stichting Sense of place; Project Sense of place € 350.000 Vervalt 

6.3.3 Natuur- en Milieufederatie Noord-Holland; Donkerte van de 

Wadden 

€ 200.000 

€ 181.575 

Gewijzigd 

6.3.3 Stichting Acacia Water; Zoete Toekomst Texel € 405.000  

6.3.3 Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier; Noordkop € 7.138.000 

€ 238.000 

Gewijzigd 

6.3.3 Stichting Feel The Night; Project Dark Sky Wadden € 350.000 Vervalt 

6.3.3 Landschapsbeheer Groningen; Terpen- en Wierdenland € 350.000 Vervalt 

6.3.3 Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier; Koepelkosten 

Ruim baan voor Vissen 

€ 413.000  

6.3.3 Vogelbescherming Nederland; Wij- en Wadvogels 
€ 400.033 Vervalt 

6.3.3 FME; Green Shipping Noord-Holland, fase 1 € 559.372 Nieuw 

 

Programma 7 - Cultuur & erfgoed 

OD Naam subsidie aanvrager Max subsidie 

2020 

Gewijzigd 

7.1.1 Vereniging Dorpswerk Noord-Holland € 60.000  

7.1.1 Sportservice € 120.000  

7.2.1 Plein C € 300.000  

7.2.1 Probiblio 
   € 2.834.240 

 

7.3.1 Stichting NMF/Steunpunt M&A € 180.864 
      

7.3.1 Mooi Noord-Holland/Steunpunt M&A € 279.136 
      

7.3.2 Molenfederatie € 15.000  

7.3.2 Noord-Hollands Archief € 125.000  

7.3.3 Museum Kaap Skil/Beheer- en behoudaspecten permanente 

tentoonstelling Palmhoutwrak 

€ 360.000 Vervalt 

7.3.3 Stichting Huis van Hilde/publieksfunctie Huis van Hilde € 125.000  

7.4.1 ROP Midden West € 17.000  

7.4.2 Stichting Liniebreed Ondernemen/publiekscommunicatie 

Stelling van Amsterdam 

€ 90.000  
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7.4.2 Gemeente Gooise Meren/herstructurering parkeerplaatsen, 

openhouden schootsvelden, verlegging Mariahoeveweg 

€ 2.200.000  

7.4.2 Stichting Pampus, vernieuwen ontvangstgebouw en 

energieneutrale maatregelen 

€ 500.000  

7.4.2 Stichting Fort van Hoofddorp, informatievoorziening Stelling 

van Amsterdam op Fort bij Hoofddorp 

€ 90.000  

7.4.2 Stichting Fort van Hoofddorp/Fort bij Hoofddorp € 110.000  

7.4.2 Vestigingsmuseum Naarden/ Gele loods, restauratie en 

informatiepunt Vesting Naarden en Nieuwe Hollandse 

Waterlinie 

€ 330.000  

       

 

 

 

 

 



1 Voordracht 60-2020 Laatste begrotingswijziging 2020 

2020

1

Provinciale Staten van Noord-Holland 

Haarlem, 3 november 2020

Onderwerp: Laatste begrotingswijziging 2020

Kenmerk: 1489423/1498782

Bijlagen: 
- Laatste begrotingswijziging 2020

1. Inleiding

Hierbij bieden wij u de laatste begrotingswijziging 2020 aan. De laatste begrotingswijziging 
2020 is onderdeel van de Noord-Hollandse P&C cyclus die bestaat uit de kaderbrief, de 
begroting, begrotingswijzigingen en de jaarstukken. In deze laatste begrotingswijziging worden 
de geraamde inkomsten en uitgaven in 2020 bijgesteld op basis van de actuele verwachtingen. 

In deze voordracht stellen wij u voor de reserve Laag Holland in te stellen en de reserve OV 
knooppunten te wijzigingen (zie paragraaf 6). In paragraaf 7 wordt het voorstel om een 
correctie op de resultaatbestemming 2019 toe te passen toegelicht. 

2. Doelstellingen en evaluatiecriteria

De laatste begrotingswijziging is een standaard onderdeel van de P&C cyclus en stelt Provinciale 
Staten in staat om het budgetrecht uit te oefenen. 

3. Toelichting

Financiële ontwikkelingen
Zoals in onderstaande tabel is te zien wordt het begrotingsresultaat in de laatste 
begrotingswijziging met € 4,9 mln. voordelig bijgesteld. Het begrote resultaat wijzigt van € 10 
mln. nadelig naar € 5,1 mln. nadelig. Uw Staten zijn bij de tweede begrotingswijziging 
geïnformeerd over het ontstaan van dit negatieve begrotingssaldo voor 2020. Het regelen van 
de dekking voor het ontstane tekort is onderdeel van de uitwerking van motie 41. Zoals 
vermeld in de aan PS verstuurde brief over het raamwerk voor de uitwerking van motie 42 
(Kenmerk: 1494135/1494136) zullen wij uw Staten een voorstel doen voor de financiële 
uitwerking bij de Eerste begrotingswijziging 2021. Op pagina 5 van de begrotingswijziging is 
een specificatie gegeven van de meest omvangrijke wijzigingen die leiden tot de bijstelling van 
het begrotingssaldo van € 10 naar € 5,1 mln.
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Saldo van lasten en baten per programma (x €1.000)

min is voordelig
Begroot 2020  voor 

laatste wijziging

Laatste 
begrotings-

wijziging

Begroot 2020 
na laatste 
wijziging

1 Openbaar bestuur 23.289 50 23.339

2 Bereikbaarheid 282.315 -43.598 238.718

3 Water 9.217 -3.671 5.546

4 Milieu 52.752 -7.529 45.223

5 Ruimte 57.545 -17.807 39.738

6 Groen 96.941 -24.267 72.674

7 Cultuur en Erfgoed 30.466 -3.251 27.215

8 Financiën en Bedrijfsvoering -360.990 -9.457 -370.447

Totaal saldo van lasten en baten 191.534 -109.529 82.005

Stortingen 295.165 96.727 391.892

Onttrekkingen -476.698 7.869 -468.829

Totaal mutaties reserves -181.533 104.596 -76.937

Begrotingsresultaat 10.000 -4.933 5.067

6. Instellen reserve Laag Holland en wijzigen reserve OV Knooppunten
Uw Staten zijn bevoegd tot het instellen van nieuwe reserves. Bij deze Laatste
begrotingswijziging stellen wij u voor om de reserve Laag Holland in te stellen. U vindt het
instellingsbesluit, conform de nota reserves, hieronder.

Daarnaast stellen wij voor de naam en het doel van de reserve OV knooppunten te wijzigen. 
Deze reserve bevat naast het budget voor OV-knooppunten nu ook de middelen voor het OV 
fonds (Zie ook PS besluit 14 september 2020, kenmerk:1413429/1413431). Met deze 
verbreding van de scope van deze reserve past het om ook de naam en het doel van de reserve 
hierop aan te passen. 
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Instellingsbesluit Reserve Laag Holland

Naam Reserve Laag Holland

Functie Budgetgerichte bestemmingsreserve 

Doel Het dekken van de kosten voor de provinciale doelen binnen het integrale gebiedsprogramma Laag 
Holland waarin onder provinciale regie en in samenwerking met alle relevante partners wordt gewerkt 
aan de integrale opgaven voor natuur, landbouw, water, bodemdaling, klimaat, recreatie en landschap en 
aan de daarbij behorende projecten.

Programma Programma 6 Groen (6.1.4) (vanaf 2021 Programma 5 – 5.1.4) 

Voeding
 € 4 miljoen vanuit Regiodeals;
 € 166.000  uit het budget Bodemdaling Veenweide;
 Daarnaast wordt nog onderzocht van welke interne budgetten het wenselijk is dat die op basis 

van het nog in ontwikkeling zijnde integrale Gebiedsprogramma in de reserve worden gestort.

Looptijd Het integrale gebiedsprogramma Laag Holland heeft een looptijd van 2020 t/m 2030.

Maximale hoogte Onbepaald

Wijzigingsbesluit Reserve OV-knooppunten

Naam* Reserve OV-fonds inclusief OV-knooppunten

Functie Budgetgerichte bestemmingsreserve 

Doel* De reserve heeft als doel om de kosten te dekken van cofinanciering van projecten die een bijdrage leveren 
aan de verbetering van de OV bereikbaarheid, het optimaliseren van de ketenreis (deur-tot-deur reis), 
efficiënt ruimtegebruik door het clusteren van functies rondom OV-knooppunten en/of het verbeteren van 
de kwaliteit van de leefomgeving in het (bus- of trein)stationsgebied. In het Bestedingsplan OV-fonds (PS-
besluit 14 september 2020, nr.  1413429/1413431) zijn hiervoor uitgangspunten en randvoorwaarden 
bepaald. Het betreft veelal langjarige integrale projecten met meerdere (co)financiers. Gemeenten zijn 
verantwoordelijk voor de aanvraag. 

Programma 5. Ruimte  ( vanaf 2021: 3. Ruimte en Water)

Voeding
In de kaderbrief 2017 is er €8,9 miljoen beschikbaar gesteld voor OV-knooppunten en in de kaderbrief 2018 
€ 7,8 miljoen. Het restant hiervan van €10,5 miljoen is nog beschikbaar voor OV-knooppunten. In het 
coalitieakkoord Duurzaam doorpakken is €20 miljoen beschikbaar gesteld voor het OV-fonds (incl OV-
knooppunten). 

Looptijd De looptijd is gelet op het BBV onbepaald.

Maximale hoogte De maximale hoogte van de reserve wordt bepaald door de door PS vastgestelde stortingen ten behoeve 
van de dekking van de doelen van de reserve.

* Dit betreffen de gewijzigde kenmerken van de reserve
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5. Correctie op de resultaatbestemming 2019
Bij de resultaatbestemming van het jaarrekeningresultaat hebben uw Staten bij voordracht
2020-22 besloten om € 1.865.784 aanvullend te onttrekken aan de bestemmingsreserve
Europese projecten landbouwsubsidies. Hierbij is de volgende motivatie gegeven:

‘Aanvullende onttrekking bestemmingsreserves
De uitgaven binnen het programma Ruimte waarvoor dekking aanwezig is binnen de reserve 
MKB en de reserve Europese projecten landbouwsubsidies zijn hoger dan begroot. Omdat
P5 deze hogere onttrekking nog niet geautoriseerd hebben in de actuele begroting is deze
niet verwerkt in de jaarrekening. We stellen u voor de middelen via resultaatbestemming
alsnog te onttrekken aan de betreffende reserves’

Het blijkt dat er een fout is gemaakt bij het opstellen van dit besluit tot resultaatbestemming. 
Volgens dit besluit wordt er namelijk meer onttrokken aan de reserve Cofinanciering Europese 
landbouwprojecten dan er aan middelen beschikbaar is in deze reserve per einde 2019. Een 
bedrag van € 233.000 had moeten worden onttrokken aan de reserve Duurzame Landbouw. Wij 
stellen u bij deze laatste begrotingswijziging voor het besluit tot resultaatbestemming 2019 als 
volgt te corrigeren.

Reserve Resultaatbestemming 
was (onttrekking)

Resultaatbestemming 
Correctie (onttrekking)

Resultaatbestemming 
wordt (onttrekking)

A. Europese projecten
landbouwsubsidies

€ 1.865.784,- - € 232.910,- €1.632.874,-

B. Duurzame landbouw € 0,- + € 232.910,- € 232.910,-
C. Totale onttrekking
(A+B)

€ 1.865.784,- € 0,- € 1.865.784,-

Toelichting
In 2019 zijn de kosten voor de POP3 verplaatsingsregeling glastuinbouw ten laste gebracht van 
de reserve Cofinanciering Europese landbouw projecten. Het geld voor deze regeling is echter 
gereserveerd in de reserve Duurzaam landbouw. Met deze correctie op de resultaatbestemming 
en de opgenomen overheveling in de laatste begrotingswijziging van de reserve Europese 
projecten landbouwsubsidies naar de reserve Duurzame landbouw worden de uitgaven voor de 
POP3 verplaatsingsregeling glastuinbouw alsnog volledig ten laste gebracht van de juiste 
reserve, namelijk de reserve Duurzame Landbouw.

60



2020

5

6. Voorstel

Wij stellen u voor te besluiten overeenkomstig het bijgaande ontwerpbesluit.

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland,

dhr. A.Th.H. van Dijk, voorzitter

mw. R.M. Bergkamp, provinciesecretaris
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2. De reserve OV knooppunten te wijzigen conform het in de voordracht opgenomen
wijzigingsbesluit

3. De in deze laatste begrotingswijziging 2020 opgenomen stortingen in- en
onttrekkingen aan de reserves vast te stellen;

4. De Laatste begrotingswijziging 2020 vast te stellen;

5. Het besluit tot resultaatbestemming van het jaarrekeningresultaat 2019 als volgt te
herzien:

a. In plaats van € 1.865.784,- te onttrekken aan de reserve Europese projecten
landbouwsubsidies een bedrag van € 1.632.874 te onttrekken aan de reserve
Europese projecten landbouwsubsidies

b. De € 232.910 die minder wordt onttrokken aan de reserve Europese projecten
landbouwsubsidies te onttrekken aan de reserve Duurzame landbouw.

Haarlem, 14 december 2020

Provinciale Staten voornoemd,

 , voorzitter

 , statengriffier
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1. De reserve Laag Holland in te stellen conform het in de voordracht opgenomen
instellingsbesluit;

Ontwerpbesluit

Nr. 60-2020

 
Provinciale Staten van Noord-Holland;

gelezen de voordracht van Gedeputeerde Staten van 3 november 2020;

besluiten:



1 Advies EFB 30 november 2020 bij Voordracht Laatste begrotingswijziging 2020 

Uw contactpersoon
M.C.A. de Zwart
AD/STG

Doorkiesnummer 023-514 3756
zwartm@noord-holland.nl

3 december 2020 1|3

Advies aan Provinciale Staten

T.b.v. Statenvergadering d.d. 14 december 2020
Commissie Economie, Financiën en Bestuur 
Datum commissievergadering 30 november 2020

Onderwerp:  Voordracht 60 Laatste begrotingswijziging 2020 

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als hamerstuk te agenderen 
voor de PS-vergadering van 14 december  2020. 
Voor de gemaakte opmerkingen zie hieronder het uittreksel uit het conceptverslag van de commissie 
Economie, Financiën en Bestuur van 30 november 2020. 

5.c. Financiën: Voordracht Laatste begrotingswijziging 2020
Dhr. Heijnen (CDA) vraagt zich af of het combineren van de reserves OV fonds en OV knooppunten verstandig 
is, want in het verleden is er juist voor gekozen om beide reserves te scheiden, mede omdat OV knooppunten 
zowel wonen als bedrijvigheid betreft. Is het verstandig om nu al te besluiten om middelen zoals voor het 
Zuidasdok, naar volgend jaar over te hevelen? In totaal wordt voor € 17 miljoen voor uitgestelde intenties 
doorgeschoven naar 2021. Deze afweging kan beter gemaakt worden bij de vaststelling van de jaarrekening.

Dhr. Carton (PvdA) stemt in met de voordracht. Bij de jaarrekening is al gesproken over de onderbesteding en 
ook de coronacrisis heeft invloed op de uitgaven van de provincie. Welke onzekerheden – die doorlopen naar 
2021 – zien GS voor dit jaar nog, ook voor de cofinanciering samen met partners?

Dhr. Dulfer (GL) gaat akkoord met de voordracht en met de besluiten over de reserves. Door corona ontstaan 
er dit jaar vertragingen bij de realisatie van projecten, omdat gemeenten en partners in financiële problemen 
raken of omdat er geen uitvoering kan plaatsvinden. Hierdoor zal een aantal projecten niet doorgaan. Ook bij 
de vorige jaarrekening is gesproken over onderbesteding en in 2019 ging dat zelfs om € 111 miljoen en dat 
zal ook in 2020 weer het geval zijn. Herkennen GS dit beeld voor 2020? Is het een idee om de € 111 miljoen 
deels of geheel in te zetten voor de uitvoering van motie 42?

Dhr. Hartog (VVD) vindt het prematuur om nu al aan GS te vragen om de onderbesteding van € 111 miljoen 
op voorhand in te zetten voor motie 42. Een flink bedrag van ongeveer € 100 miljoen wordt doorgeschoven 
naar de reserves, maar er wordt op vertrouwd dat deze volgend jaar wel tot besteding komen. Worden de 
technische vragen nog beantwoord? 

Dhr. Hoogervorst (SP) vraagt hoe de VVD tot de conclusie komt dat er € 100 miljoen wordt doorgeschoven 
naar de reserves.  
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Dhr. Hartog (VVD) heeft dit in de stukken gelezen, maar hij wacht het antwoord van GS op deze vraag af. 
Ondanks alles komt het verwachte verlies bij de tweede begrotingswijziging van € 10 miljoen uit op € 5 
miljoen. Hoe verhoudt dit bedrag zich tot de inkomsten motorrijtuigenbelasting? Aan dividend  is € 1 miljoen 
minder begroot vanwege het advies van de ECB aan de banken om de dividendbetaling in 2020 uit te stellen. 
Wordt het dividend wanneer dat in 2021 wordt uitgekeerd, alsnog verwerkt in de begroting en hoe wordt dit 
in de jaarstukken verwerkt? De voordracht wordt ondersteund.

Dhr. Hoogervorst (SP) vraagt naar de reden om het fonds OV knooppunten te combineren met het OV fonds. 
Het is juist beter om deze gescheiden te houden, omdat de doelstellingen van beide fondsen niet helemaal 
overeenstemmen. De bijdrage uit het Provinciefonds is € 4 miljoen lager dan begroot. Graag een toelichting. 

Mw. Kapitein (D66) is blij met het begrotingsresultaat, want men had een negatief resultaat verwacht. Bijna € 
100 miljoen wordt doorgeschoven naar de reserves en € 110 miljoen is niet besteed. De vele redenen 
hiervoor zijn bekend, planningsoptimisme, corona en de afhankelijkheid van andere partijen. Goed dat het 
college de onderbesteding heel kritisch gaat managen, want de plannen in 2021 zijn terecht heel ambitieus. 
De voordracht wordt ondersteund. 

Dhr. Klein (CU) ondersteunt de vraag over het combineren van de twee reserves. In deze wijziging is de eerste 
helft voor de dekking van motie 41 gevonden, met als resultaat € 600.000 netto extra inkomsten, 
afrekeningsverschillen van € 3,3 miljoen euro en het niet meer reserveren van € 2 miljoen voor breedband. 
Graag een toelichting op de afrekeningsverschillen. Men is met name bezorgd over het niet meer reserveren 
van het geld voor breedband, want de uitrol van breedband is in de buitengebieden nog niet volledig 
gerealiseerd. Graag een reactie van GS.

Gedeputeerde Pels vindt het heel goed dat de onderbesteding gezamenlijk is omarmd als een probleem dat 
moet worden opgelost. Voor deze laatste begrotingswijziging hebben GS uitgebreid gesproken over de 
uitgestelde intenties en over de aannemelijkheid of deze werkelijk tot besteding gaan komen. Dit heeft ertoe 
geleid dat er strakker op zal worden gestuurd. Daarom worden de projecten die in 2020 niet tot uitvoering 
komen zoals nu reeds bekend is, doorgezet naar 2021. Er vindt momenteel een analyse plaats van de 
werkwijze in andere provincies om met onderbesteding om te gaan. Het is inmiddels duidelijk dat gedurende 
het jaar niet alle plannen gerealiseerd worden en dan worden deze automatisch doorgeschoven naar het 
volgende jaar. Dat is een terugkerend patroon en dat leidt continu tot een extra inzet bovenop de bestaande 
begroting. Aangezien de capaciteit hiervoor ontbreekt, zal bij de eerste begrotingswijziging voortaan goed 
onderbouwd worden welke plannen worden doorgeschoven naar het volgende jaar en welke plannen 
daadwerkelijk gerealiseerd worden in het huidige jaar. De middelen die niet tot besteding komen, blijven in 
de reserves zitten en deze worden opnieuw opgevoerd bij de eerste begrotingswijziging om de plannen in het 
komende jaar alsnog te realiseren. Over de haalbaarheid zal een goed gesprek gevoerd worden, ook met PS 
bij de eerste begrotingswijziging. Het combineren van de fondsen van OV knooppunten en het OV fonds is 
ingegeven door het streven naar het creëren van één reserve voor één doel want beide fondsen hebben veel 
met elkaar gemeen. Daarom zijn beide fondsen ook recent gezamenlijk in één notitie besproken. De 
onderbesteding naar aanleiding van corona en cofinanciering wordt scherp gemonitord en de resultaten 
komen terug in de begrotingswijziging. Deze monitoring wordt gecontinueerd, evenals het sturen op de 
risico’s. Wanneer resterende gelden terugvloeien naar de algemene reserve, dan worden deze als als 
algemeen dekkingsmiddel aangemerkt. Bij de eerste begrotingswijziging zal met in een keer een heel groot 
bedrag de dekking van motie 42 herstelfonds voorgelegd worden. De technische vragen van de VVD zien op 
de Europastrategie en die worden nog beantwoord. In mei 2021 wordt een technische briefing georganiseerd 
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over de totale inkomsten van de provincie en de ontwikkelingen ten aanzien van het provinciefonds en de 
opcenten. Zolang het dividend niet is ontvangen, komt het niet terug in de jaarrekening. Of de dividenden in 
2021 wel tot uitkering komen, moet worden afgewacht. 

Dhr. Hartog (VVD) stelt voor de dividenden als vordering op de balans op te nemen, dan kunnen deze als 
inkomsten in de jaarrekening worden aangemerkt. 

Gedeputeerde Pels meldt dat de bijdrage uit het provinciefonds wordt verlaagd, aangezien er een verrekening 
plaatsvindt met de door de provincie niet optimaal benutte belastingcapaciteit (lagere opcenten).  

Dhr. Hoogervorst (SP) gaat ervan uit dat GS vooraf op de hoogte zijn gesteld van de verlaagde uitkering uit 
het provinciefonds.

Gedeputeerde Pels meldt dat dit vooraf niet altijd duidelijk is, dat geldt ook voor gemeenten die soms in de 
septembercirculaire verrast worden met een lagere uitkering. Daarnaast hangt het samen met het aantal 
auto’s dat wordt verkocht per jaar. Daarom moet men altijd afwachten hoe het Rijk de opcenten verrekent 
met het provinciefonds.

Gedeputeerde Zaal meldt dat in september een update is gegeven over breedband. Toen waren er nog twee 
onzekerheden, het vervolg van de pilots om kleine gebieden te ontsluiten en de rechtszaken bij de Raad van 
State. Er is een brief van GS onderweg met de mededeling dat hier nog geen uitsluitsel over kan worden 
gegeven, dus sinds september is geen nadere update mogelijk. Voorgesteld wordt om hier het gesprek over 
aan te gaan bij de actualisatie van de economische agenda. 

Dhr. Klein (CU) vraagt zich af of dan het juist is om nu al € 2 miljoen af te boeken op de reservering gezien de 
vele bestaande onzekerheden. 

Gedeputeerde Zaal antwoordt dat dit hier los van staat, er is voldoende geld beschikbaar voor het afronden 
van de huidige projecten. Bovendien nemen marktpartijen het steeds verder over. 

Dhr. Klein (CU) constateert dat er nog steeds witte plekken bestaan in de provincie, mede vanwege vertraging 
in de activiteiten van marktpartijen. 

Gedeputeerde Zaal meldt dat de afboeking van € 2 miljoen is gebaseerd op de geldige financiële regelgeving. 
Zij stelt voor om bij de actualisatie van de economische agenda alsdan de stand van zaken, ook ten aanzien 
van marktpartijen, te bespreken. 

De voorzitter concludeert dat de voordracht als hamerstuk naar PS wordt doorgeleid.
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1 A55-2020 CU Breedband Internet 

Provinciale Staten Noord-Holland 

Amendement Breedband Internet 

Betreft agendapunt 8.c (VD-60): Laatste Begrotingswijziging 2020 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 14 december 2020, ter behandeling 
van voordracht VD-60, inzake ontwerpbesluit Laatste Begrotingswijziging 2020, 

besluiten in bovengenoemd ontwerpbesluit “besluit 4” als volgt aan te vullen: 

met dien verstande dat in de laatste begrotingswijziging 2020:  

1. onder het kopje 5.3.1 "Ruimtelijk vestigingsklimaat verbeteren” op blz. 26 de volgende
tekst wordt verwijderd:

Een belangrijk deel van het budget (€ 2 mln.) kan vrijvallen. 

2. onder het kopje 2.3.1 "Niet Budgettair Neutrale wijzigingen.” op blz. 5 de volgende tekst
wordt verwijderd:

Ruimte: minder uitgaven breedband -2 V 

3. de begroting en het begrotingsresultaat dienovereenkomstig worden aangepast

Michel Klein, Dennis Heijnen Fabian Zoon Wim Hoogervorst 
ChristenUnie CDA PvdD SP 

Gerard Kohler Johan Dessing 
OSNH  FvD 

A55-2020 / PS 14-12-2020VERWORPEN



Toelichting 

Een goede digitale infrastructuur in de gehele provincie is erg belangrijk. Op het gebied van 
breedband heeft de provincie de afgelopen jaren veel inspanning geleverd; veel witte vlekken zijn 
inmiddels aangesloten of staan op de nominatie om aangesloten te worden. Er zijn echter ook nog 
steeds veel inwoners c.q. ondernemers voor wie de digitale infrastructuur te wensen overlaat. Dit is 
zichtbaar in de Breedband Atlas (http://www.stratix.nl/glaskaart/). Indieners stellen voor om de 
reserve, die voor dit doel is ingericht, in stand te houden zolang het nog niet duidelijk is hoe de 
restopgave opgelost gaat worden. Als in een later stadium blijkt dat de middelen definitief niet meer 
nodig zijn om de ambities van Noord-Holland ten aanzien van breedband internet te realiseren, 
kunnen deze vrijvallen. 

A55-2020



9.a Vragenuur. 

1 Mondelinge vragen SP Afslag A9-Heiloo 

Mondelinge vragen SP inzake afslag A9-Heiloo 
 
voor de vergadering Provinciale Staten van Noord-Holland  -  maandag 14 december 2020 
 
 
De fractie van SP vraagt uw aandacht voor het volgende. 
 
In het kader van het infrastructureel mobiliteitsproject “Afslag A9 – Heiloo” werden wij enkele weken 
geleden geconfronteerd met het politieke feit, dat het College van B & W van de gemeente Heiloo de 
meerderheidssteun in de gemeenteraad kwijt is geraakt. De gemeente Heiloo is trekker van het 
project. 
 

Al lange tijd deelt de fractie van de SP, overigens samen met andere fractie in dit huis, haar ernstige 
zorgen over dit project an sich en tevens over de wankele financiering van de afslag met GS. 
 

Wat ons betreft zijn nut en noodzaak van de afslag nooit daadwerkelijk aangetoond en kunnen 
argumenten die worden aangevoerd steeds in twijfel worden getrokken. Natuurlijk zijn er partijen 
die graag de afslag willen zien aangelegd, maar argumenten blijven vaag en alternatieven blijven in 
beeld. 
 

Intussen steeg het beschikbaar gestelde krediet voor dit project. De deelnemende gemeenten 
tastten steeds dieper in de buidel, en de provincie ging daar tot op heden steeds in mee.  
Tot de val van de Heiloose coalitie – sinds enkele weken is de weg naar alsmaar stijgende budgetten 
voor dit project versperd door de bestuurscrisis in deze gemeente. 
 
Ons bereikten afgelopen dagen zorgelijke berichten over de stand van zaken.  
Hierover willen we GS de volgende vragen stellen. 
 

1. Heeft GS, in de persoon van gedeputeerde Olthof, onlangs – na het ontstaan van de 
bestuurscrisis en na onze vragen tijdens de laatste commissievergadering M&B – een 
gesprek gevoerd met belanghebbende partijen in het plangebied over de ontstane situatie 
rond de financiering van de afslag A9-Heiloo? 
Zo ja: wanneer heeft dit gesprek plaatsgevonden en wie waren hierbij betrokken? 

 
De berichten die ons bereikten spreken van:  
 

“Olthof heeft van zijn kant gezegd dat het project de verantwoordelijkheid van alle deelnemende 
partijen is en dat het project robuust en conservatief is begroot en er niet snel nadere 
kostenoverschrijdingen te verwachten zijn. Hij heeft ook enkele handreikingen gedaan”. 
 

2. Waarop baseert gedeputeerde Olthof de uitspraak ‘het project is robuust en conservatief 
begroot’? 

 

3. De afgelopen jaren is het krediet alsmaar verhoogd, op basis van besluiten in de 
deelnemende gemeenten. Waarop baseert de gedeputeerde de aanname dat ‘er niet snel 
nadere kostenoverschrijdingen te verwachten zijn’? 

 

4. Wat zijn de handreikingen die de gedeputeerde volgens de bron heeft gedaan? 
En: welke rol spelen PS in de verantwoording van deze handreikingen? 
 

 
 
Wim Hoogervorst 
SP 



1 Mondelinge vragen PvdA Kleiwig Uitdammerdijk 

Mondelinge vragen fractie PvdA voor PS 14 december 2020 
Inzake Kleiwig Uitdammerdijk. 
 
 
 
Graag zou ik - t.b.v. De Statenvergadering van aanstaande maandag 14 december - een rondvraag  
stellen aan gedeputeerde Loggen: 
 
Voorafgaand: 
De - participerende - bewoners van Uitdam hebben op 9 december jl. een MEMO vanuit het HHNK 
(Hoogheemraadschap Hollands Noordkwartier) gekregen over het ‘Standpunt Kleiwig Uitdam’  
De ‘tijdigheid’ van deze MEMO heeft mij verrast, immers: wij waren in afwachting van de 
terugkoppeling van de gedeputeerde over de 2 expertmeetings die er over de Uitdammerdijk zijn 
gehouden. 
 

•  Kan de gedeputeerde een toelichting geven op het proces zoals dat nu gelopen is en over 
de inbreng van de Provincie daarin / daarop?  

• Kan de gedeputeerde aangeven hoe de verdere overleggen (tussen de verschillende 
partijen) nu zullen gaan?  

 
Aukelien Jellema 
PvdA-nh 
 



10 Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming Provinciale Staten).

1 Actualiteit SP Datacenters Hollands Kroon 

* Actualiteiten kunnen tot uiterlijk 

vrijdag voorafgaand aan de 

Statenvergadering om 12.00 uur 

schriftelijk worden ingediend  

bij de griffie. 

(statengriffie@noord-holland.nl). 

 Zie verder artikel 48 van het 

Reglement van orde voor 

de vergaderingen en andere 

werkzaamheden van Provinciale 

Staten en Statencommissies van 

Noord-Holland 2015.

** De in te vullen kaders zijn beperkt 

tot het blauwe vlak. Indien 

er meer tekst nodig is bij de 

toelichting en/of de reden van 

spoedeisendheid, kunt u dat in 

een word-document als bijlage 

toevoegen.

Voor de Statenvergadering van

Onderwerp :

Toelichting : **

Reden van spoedeisendheid : **

Indiener (naam/namen invullen)

ACTUALITEIT*

NH0120

14-12-2020

Datacentra Hollands Kroon

Ondanks dat de volledige procedure van het bestemmingsplan nog niet is 
afgerond, heeft Microsoft al een begin gemaakt met werkzaamheden. Een 
tweede reden is dat er behoorlijk veel commotie is ontstaan rond de 
datacenters in Hollands Kroon. De provincie moet een sterkere rol in het 
participatietraject op zich nemen. Bovendien ontbreekt het aan een aantal 
zorgvuldigheidseisen rond MER en archeologie.   
 
De SP heeft in ieder geval een vijftal vragen. Helaas passen deze vragen 
niet in dit sjabloon. Daarom treft u ze in de meegestuurde bijlage aan.

Er vinden nu al werkzaamheden plaats. Die zouden pas moeten 
plaatsvinden nadat de volledige procedure is afgerond. 
 
Via een motie vreemd komt het niet tot een debat, via mondelinge vragen 
kan ik geen motie(s) indienen. Kortom: een actualiteit is dan het 
aangewezen instrument. 

Hoogachtend, 
Remine Alberts 



1 Bijlage bij actualiteit SP Datacenters in Hollands Kroon 

 

 

Haarlem, 30 november 2020 

Geachte Statengriffie, 

 

Bij deze de vragen die de SP in ieder geval heeft bij de Actualiteit, aangaande de 
ontwikkelingen in Hollands Kroon rondom datacenters. 

1. Wanneer zijn de gesprekken van GS met B&W van Hollands Kroon gestart en 
wat was het verloop/de uitkomst daarvan? 

2. Wat was de reden om een zienswijze op de voorgenomen 
bestemmingsplanwijziging in te dienen? In hoeverre heeft deze handeling te 
maken met de komst van een (en mogelijk meerdere) datacenter(s), in plaats 
van “normale” bedrijven naar deze bedrijventerreinen? 

3. Was de voorgenomen bestemmingsplanwijziging mogelijk onder de PRV? En 
nu onder de Omgevingsverordening? 

4. Op het perceel B1 zijn al werkzaamheden gestart. Deelt u de mening dat dit 
wel heel voorbarig is? Deelt u de mening dat deze werkzaamheden met 
onmiddellijke ingang moeten worden stopgezet (in ieder geval totdat de 
gehele procedure is doorlopen, inclusief mogelijke rechtszaken)? 

5. Welke instrumenten heeft u ter beschikking als Hollands Kroon ijzerenheinig 
doorgaat op de ingeslagen weg? 

 

De SP behoud zich voor om met aanvullende vragen te komen, indien dit aan de 
orde komt. 

 

Hoogachtend, 

Remine Alberts 



1 M199-2020 AANGEHOUDEN -SP-OSNH Datacenters - MER 10 Actualiteiten (onder voorbehoud van instemming Provinciale Staten).

1 AANGEHOUDEN M199-2020 SP - Datacenters MER 

Fractie OSNH

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,

Constaterende:

 dat voor grote projecten altijd een MER moet worden aangevraagd
 dat dit voor het bestemmingsplan Agriport B1 niet is gedaan;
 dat de gemeente Hollands Kroon in eerste instantie daarvoor bevoegd

gezag is.

Overwegende:

 dat het voornoemde bestemmingsplan de voorbereiding is voor de
komst van een datacenter;

 dat datacenters heel groot zijn en er dus gesproken kan worden van een
groot project, waarvoor dus een MER moet worden aangevraagd.

Besluit: 

GS op te roepen zelf een MER-aanvraag in te dienen.

Indiener Indiener
Remine Alberts, SP Ivo Mantel, OSNH

motie
vergadering Provinciale Staten – 14 december 2020
agendapunt 10  – Actualiteit SP – Datacenters Hollands Kroon 

“Datacenters - MER”

M199-2020 / PS 14-12-2020

AANGEHOUDEN



1 M200-2020 AANGEHOUDEN -SP-FvD-OSNH Datacenters - Archeologie 1 AANGEHOUDEN M200-2020 SP - Datacenters - Archeologie v.2 

Fractie OSNH

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,

Overwegende:

 dat de komst van een datacenter een enorme impact heeft op het
landschap, niet alleen op het maaiveld en daarboven, maar ook in de
bodem;

 dat de gemeente Hollands Kroon nog niet heeft aangegeven dat er voor
de komst van het datacenter op het terrein B1 archeologisch onderzoek
zal worden gedaan;

 dat archeologie in het recente verleden van de gemeente Hollands Kroon
een stiefkindje is gebleken.

Constaterende: 

 dat de provincie de hoeder is van de archeologie.

Besluit: 

GS op te roepen zelf opdracht te geven voor het doen van archeologisch 
onderzoek, indien de gemeente Hollands Kroon dit verzuimt.

motie
vergadering Provinciale Staten – 14 december 2020
agendapunt 10  – Actualiteit SP – Datacenters Hollands Kroon 

“Datacenters - Archeologie”

M200-2020 / PS 14-12-2020

AANGEHOUDEN



Indiener Indiener Indiener
Remine Alberts, SP Ivo Mantel, OSNH Johan Dessing, FvD

M200-2020



1 M201-2020 AANGEHOUDEN -SP-OSNH Datacenters - Regie 1 AANGEHOUDEN M201-2020 SP - Datacenters - Regie 

Fractie OSNH

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen,

Overwegende:

 dat datacenters niet weg te denken zijn uit de ICT-ontwikkelingen;
 dat datacenters altijd in een gemeente worden gebouwd, waardoor die

gemeente het bevoegd gezag is om voor de benodigde papierwinkel te
zorgen;

 dat datacenters niet uitsluitend een lokale functie hebben, maar een
functie die dat vele malen overstijgt: regionaal, provinciaal, nationaal,
internationaal;

 dat het een te grote verantwoordelijkheid is voor een enkele gemeente
om een dergelijke klus te klaren;

 dat er daarom reden is voor regie.

Besluit: 

GS op te roepen deze regierol op zich te nemen en tevens te onderzoeken hoe 
de besluitvorming over de komst van datacenters in handen van de provincie kan 
komen.

motie
vergadering Provinciale Staten – 14 december 2020
agendapunt 10  – Actualiteit SP – Datacenters Hollands Kroon 

“Datacenters - Regie”

M201-2020 / PS 14-12-2020

AANGEHOUDEN



Indiener Indiener 
Remine Alberts, SP Ivo Mantel, OSNH

M201-2020



1 M202-2020 AANGEHOUDEN -SP Datacenters - Bouwstop 1 AANGEHOUDEN M202-2020 SP - Datacenters Bouwstop 

 
 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen, 

Overwegende: 

 dat datacenters niet weg te denken zijn uit de ICT-ontwikkelingen;

 dat datacenters een enorme impact hebben op landschap, energievoorziening,

waterhuishouding, weginfrastructuur;

 dat datacenters nog niet hebben kunnen laten zien wat de positieve gevolgen zijn,

zoals restwarmtegebruik en werkgelegenheid;

 dat er minstens vijf datacenters gepland staan in de gemeente Hollands Kroon.

Besluit: 

GS de opdracht te geven deze effecten zorgvuldig in kaart te brengen en daarover te 

rapporteren aan PS en tot die tijd een bouwstop voor datacenters af te kondigen. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Indiener 
Remine Alberts 
SP 

motie 
vergadering Provinciale Staten – 14 december 2020 

agendapunt 10  – Actualiteit SP Datacenters Hollands Kroon

“datacenters bouwstop” 

M202-2020 / PS 14-12-2020

AANGEHOUDEN



1 M203-2020 VERWORPEN -OSNH Rol burgerparticipatie en draagvlak ruimtelijke ordening 1 M203-2020 OSNH - participatie 

Motie
Rol van burgerparticipatie en draagvlak bij ruimtelijke ordening  

Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 14 december 2020, te Haarlem, ter 
behandeling van de actualiteit datacenters. 

Constaterende dat: 
- Er op 28 januari 2020 een motie is aangenomen in de Eerste Kamer1 bij de behandeling van de

omgevingswet die overheden verplicht om participatiebeleid op te stellen waarin vastgelegd
wordt hoe participatie wordt vormgegeven en welke eisen daarbij gelden;

- Dit participatiebeleid moet worden vastgesteld door respectievelijk de gemeenteraad, provinciale
staten en het algemene bestuur van het waterschap.

Overwegende dat: 
- Er grote vraagtekens kunnen worden gezet bij het draagvlak omtrent de komst van datacenters en

windturbines in Noord-Holland Noord;

Verzoekt Gedeputeerde Staten, er op toe te zien dat de gemeente Hollands Kroon de eisen die aan 
burgerparticipatie worden gesteld naleeft, 

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

Ivo Mantel 
Onafhankelijke Statenfractie Noord-Holland 

1

https://www.eerstekamer.nl/behandeling/20200128/gewijzigde_motie_van_het_lid_2/document3/f=/vl5pgt
ntfkyo_opgemaakt.pdf 

M203-2020 / PS 14-12-2020

VERWORPEN



11 Indien aan de orde: stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag.

1 M191-2020 AANGEHOUDEN -PvdD-SP-CU Onafhankelijk onderzoek inzake alternatieven storting asfaltgranulaat Circuitpark Zandvoort 

11 Indien aan de orde: stemming motie(s) Vreemd aan de Orde van de Dag.

1 AANGEHOUDEN M191-2020 PvdD Onafhankelijk onderzoek inzake alternatieven storting asfaltgranulaat Circuitpark Zandvoort 

Motie Onafhankelijk onderzoek inzake alternatieven storting asfaltgranulaat CZ 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 14 december 2020, te Haarlem, ter 
bespreking van motie vreemd aan de orde van de dag inzake het doen van onafhankelijk onderzoek 
naar alternatieven voor asfaltgranulaat voor fundering van tribunes bij Circuitpark Zandvoort (CZ); 

constaterende dat: 

- het CZ asfaltgranulaat heeft laten storten in een leefgebied van beschermde diersoorten;
- eerder dit jaar door GS en Omgevingsdienst Noord-Holland Noord (OD) is vastgesteld dat

ongeveer vier voetbalvelden leefgebied van beschermde diersoorten permanent of langdurig
zijn aangetast;

- volgens natuurorganisaties zelfs bij mogelijkheden tot herstel, dat herstel van leefgebied tot
20 jaar kan duren;

- het CZ hier vooraf geen ontheffing voor heeft aangevraagd;
- door de OD in juni is vastgesteld dat met deze handeling van CZ de wet is overtreden;1

- de storting van asfaltgranulaat al in de periode van januari tot maart 2020 gebeurde, maar
dat OD er pas achter kwam na oplettendheid van natuurorganisaties.

- de OD op 17 juni 2020 besloot om over te gaan tot volledige handhaving van de
geconstateerde overtreding van het duingebied;

- de OD (namens GS) in juli toch besloot om het grootste deel van de overtreding onbestraft te
laten en er sinds 7 september 2020 een ontwerpbesluit voor een ontheffing is, waarmee de
storting van asfaltgranulaat achteraf toch gelegaliseerd kan worden;

- het al slecht gaat met kwetsbare natuur en diersoorten in Nederland;
- de provincie verantwoordelijk is voor bescherming van de natuur en daarin levende dieren

en een zorgplicht heeft;

overwegende dat: 

- het CZ eerder een ontheffing Wet Natuurbescherming (Wnb) heeft gekregen om tijdelijk
bedreigde diersoorten te verstoren en hun leefgebied aan te tasten voor de bouw van extra
tribunes;

- door het CZ en provincie Noord-Holland daarbij altijd werd gesteld dat de aantasting van het
leefgebied van deze dieren als tijdelijk moet worden opgevat en dat o.a. daarom de
ontheffing te verantwoorden was;2

- de huidige aantasting door asfaltgranulaat niet tijdelijk is;
- een belangrijk argument wat de OD een 180 graden draai deed maken tussen juni en

juli/september is omdat er volgens het CZ geen goede alternatieven zijn voor het plaatsen
van tribunes en volgens het CZ dit alleen kan door het aanbrengen van asfaltgranulaat in het
duingebied;

1 “Samenvattend komen wij tot de conclusie dat er sprake is van overtreding van art. 3.5, vierde lid van de Wnb omdat rust- en 
voortplantingsplaatsen van de zandhagedis zijn aangetast en vernield.” 
2 ODNHN schrijft in haar voornemen voor last onder dwangsom (17 juni 2020): “De beoordeling van de aangevraagde activiteiten, de 
toetsing van mogelijke andere bevredigende oplossingen, en de rechtvaardiging door dwingende redenen van groot openbaar belang, 
hebben dan ook nadrukkelijk slechts betrekking op de zeer tijdelijke aantasting van de rust- en verblijfplaatsen, en niet op een 
(half)verharding van die gebieden, en het jarenlang ongeschikt blijven van deze gebieden.” 

M191-2020 / PS 14-12-2020AANGEHOUDEN



- er door de natuurorganisaties alternatieven zijn aangedragen op basis van de technische
rapportage van Inpijn-Blokpoel Ingenieursbureau die door CZ en/of OD niet volledig zijn
onderzocht en/of technisch uitgewerkt;

- op 23 november 2020 natuurorganisaties tijdens hun inspraak helder hun standpunt hebben
toegelicht over die mogelijke alternatieven en hebben uitgelegd waarom door het CZ niet
serieus gezocht is naar alternatieven die recht doen aan de functie van het duingebied als
leefgebied van beschermde diersoorten;3

- PvdD, ChristenUnie en SP in de PS-vergadering van 14 september 2020 aan GS hebben
gevraagd onafhankelijk onderzoek te laten verrichten naar een alternatieve fundering voor
asfaltgranulaat;

- GS in haar brief van 3 november 2020 aan PS, besproken in de commissie NLG van 23
november 2020, desondanks aangeeft dat de OD zich namens GS puur heeft gebaseerd op
informatie van het CZ;

- Follow the Money in kaart heeft gebracht hoe door o.a. het leunen op alleen de gegevens
van de aanvrager zoals het CZ, natuur het bijna altijd verliest van economische belangen en
onvoldoende wordt beschermd;4

- het van groot belang is om bij activiteiten die schadelijk zijn voor de natuur een degelijk en
onafhankelijk onderzoek te doen naar meer natuurvriendelijke alternatieven;

verzoeken Gedeputeerde Staten om: 

- de OD zo snel mogelijk – in ieder geval vóór het definitieve besluit over de Wnb-ontheffing- 
alsnog onafhankelijk onderzoek te laten doen naar de door o.a. natuurorganisaties
aangedragen alternatieven voor de fundering die minder schadelijk zijn voor de natuur in het
duingebied;

- PS te informeren over de resultaten daarvan;
- deze resultaten te betrekken in het definitieve Wnb-besluit;

en gaan over tot de orde van de dag. 

Ines Kostic Eric Smaling Michel Klein 

Partij voor de Dieren SP ChristenUnie 

3 “De belangrijkste reden waarom er hier op grote schaal asfaltgranulaat in het duingebied is aangebracht, is niet omdat er geen 
alternatieven zijn, maar dat is omdat er bij het vernieuwen van de racebaan veel asfaltgranulaat vrij kwam. Het afvoeren van deze afvalstof 
en hergebruik op een andere locatie zou veel geld kosten en daarom is het materiaal gebruikt voor het op grote schaal verharden van het 
duingebied. Er is kortom niet serieus gezocht naar alternatieven die recht doen aan de functie van het duingebied als leefgebied van 
beschermde diersoorten. Stichting Duinbehoud vraagt de provincie in deze om haar verantwoordelijkheid te nemen voor het beschermen 
van de natuur in de provincie en handhavend op te treden.” - Marc Janssen, Stichting Duinbehoud 
4 https://www.ftm.nl/artikelen/livecast-11-juni-pakhuis en https://www.ftm.nl/artikelen/intellectuele-prostitutie-milieuadvies 

M191-2020



1 M192-2020 AANGEHOUDEN -CU-PvdD-SP Waarborgen onafhankelijk onderzoek ter bescherming kwetsbare waarden 1 AANGEHOUDEN M192-2020 CU Waarborgen onafhankelijk onderzoek ter bescherming kwetsbare waarden 

Motie Waarborgen onafhankelijk onderzoek ter bescherming 
kwetsbare waarden 

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 14 december 2020, te Haarlem, ter 
bespreking van motie vreemd aan de orde van de dag inzake het waarborgen van onafhankelijk 
onderzoek ter bescherming van kwetsbare waarden;  

constaterende dat: 

- het CZ asfaltgranulaat heeft laten storten in een leefgebied van beschermde diersoorten;
- eerder dit jaar door GS en Omgevingsdienst Noord Holland Noord (OD) is vastgesteld dat

daardoor ongeveer vier voetbalvelden leefgebied van beschermde diersoorten permanent of
langdurig zijn aangetast;

- het CZ hier vooraf geen ontheffing voor heeft aangevraagd;
- door de OD in juni is vastgesteld dat met deze handeling van CZ de wet is overtreden;1

- de OD (namens GS) in juli toch besloot om het grootste deel van de overtreding onbestraft te
laten en er sinds 7 september ‘20 een ontwerpbesluit voor een ontheffing is, waarmee de
storting van asfaltgranulaat achteraf toch gelegaliseerd kan worden;

- een belangrijk argument van de OD/GS daarvoor is dat er volgens informatie aangeleverd
door alleen het CZ geen goede alternatieven zijn voor het plaatsen van tribunes en volgens
het CZ dit alleen kan door het aanbrengen van asfaltgranulaat in het duingebied;

- er door de natuurorganisaties serieuze alternatieven zijn aangedragen, maar dat die door de
OD niet volledig zijn onderzocht en/of technisch uitgewerkt;

overwegende dat: 

- de OD zich in zulke zaken namens GS steeds baseert op informatie van een aanvrager zoals
het CZ en geen contra-expertise uitvoert;

- Follow the Money in kaart heeft gebracht hoe door o.a. het leunen op alleen de gegevens
van de aanvrager zoals het CZ, natuur het bijna altijd verliest van economische belangen en
onvoldoende wordt beschermd;2

- het al slecht gaat met kwetsbare natuur en diersoorten in Nederland;
- de provincie verantwoordelijk is voor bescherming van de natuur en daarin levende dieren

en een zorgplicht heeft;
- het van groot belang is om bij activiteiten die schadelijk zijn voor de natuur een degelijk en

onafhankelijk onderzoek te doen naar meer natuurvriendelijke alternatieven;

verzoeken Gedeputeerde Staten om: 

1 “Samenvattend komen wij tot de conclusie dat er sprake is van overtreding van art. 3.5, vierde lid van de Wnb omdat rust- en 
voortplantingsplaatsen van de zandhagedis zijn aangetast en vernield.” 
2 https://www.ftm.nl/artikelen/livecast-11-juni-pakhuis en https://www.ftm.nl/artikelen/intellectuele-prostitutie-milieuadvies 

M192-2020 / PS 14-12-2020AANGEHOUDEN



- in de eerste helft van 2021 te onderzoeken hoe in toekomstige situaties waarbij kwetsbare
belangen als natuur en gezondheid in het geding zijn, en er grote twijfels zijn vanuit
maatschappelijke organisaties, er (naast de informatie van de aanvrager) contra-expertise
ingeschakeld kan worden om tot een volledig geïnformeerd besluit te kunnen komen;

- PS te informeren over de resultaten daarvan;

en gaan over tot de orde van de dag. 

Michel Klein Ines Kostic      Eric Smaling 

ChristenUnie Partij voor de Dieren     SP 

M192-2020



1 M193-2020 VERWORPEN -CDA-OSNH-50PLUS/PvdO-FvD Ruimte bieden aan onderzoek naar toekomstige thoriumreactor 1 M193-2020 CDA ruimte geven aan toekomstige thoriumreactor 

Motie vreemd: Onderzoek naar toekomstige thoriumreactor 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op 14 december 2020,

Constaterende dat:

 De energietransitie alleen succesvol kan zijn wanneer er voldoende CO2 vrije stroom
geproduceerd kan worden om de energieproductie uit fossiele bronnen te vervangen;

 Op dit moment nog onzeker is of dat haalbaar is;

 De kans op haalbaarheid kleiner wordt, naar mate meer technieken worden uitgesloten;

Overwegende dat

 Het wenselijk is om nieuwe technieken te ontwikkelen die een bijdrage kunnen leveren aan
een toekomstige betrouwbare, betaalbare en duurzame energievoorziening;

 Moderne kernreactoren, zoals kleine, modulaire reactoren, kernfusie-reactoren of
gesmolten-zout reactoren voordelen kunnen hebben ten opzichte van de meest toegepaste
bestaande techniek voor kernenergie (de drukwaterreactor of hogedrukreactor);

 Noord-Holland met o.a. het onderzoek in Petten kennis heeft over gesmolten-zout-reactoren
/ thoriumreactoren;

 De TU Delft over dit type kernreactoren het volgende zegt: “De thoriumreactor is inherent
veilig, produceert veel minder (en minder gevaarlijk) radioactief afval en is daarmee een
uitstekende technologie om mondiaal de CO2-uitstoot terug te brengen, bijvoorbeeld in
combinatie met zonne- en windenergie.”

 Het onderzoek in Petten kan leiden tot een proefcentrale waarmee meer duidelijk kan
worden over  haalbaarheid en betaalbaarheid van deze techniek;

Roept het college op:

 Ruimte te bieden aan onderzoek naar de ontwikkeling van een toekomstige gesmolten-zout-
proefreactor / thoriumproefreactor

Wilma van Andel (CDA)

Daniël van den Berg (Onafhankelijke Statenfractie Noord-Holland)

Wil van Soest (PvdO / 50 Plus)

Ralf Dekker (FvD)

M193-2020 / PS 14-12-2020

VERWORPEN



1 M194-2020 INGETROKKEN -OSNH Onderzoek naar toekomstige thoriumreactor 1 INGETROKKEN M194-2020 OSNH onderzoek naar toekomstige thoriumreactor 

Motie vreemd

Onderzoek naar toekomstige thoriumreactor 

Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op 14 december 2020,

Constaterende dat:

 De energietransitie alleen succesvol kan zijn wanneer er voldoende CO2 vrije stroom
geproduceerd kan worden om de energieproductie uit fossiele bronnen te vervangen;

 Op dit moment nog onzeker is of dat haalbaar is;

 De kans op haalbaarheid kleiner wordt, naar mate meer technieken worden uitgesloten;

Overwegende dat

 Het wenselijk is om nieuwe technieken te ontwikkelen die een bijdrage kunnen leveren aan
een toekomstige betrouwbare, betaalbare en duurzame energievoorziening;

 Moderne kernreactoren, zoals kleine, modulaire reactoren, kernfusie-reactoren of
gesmolten-zout reactoren voordelen kunnen hebben ten opzichte van de meest toegepaste
bestaande techniek voor kernenergie (de drukwaterreactor of hogedrukreactor);

 Noord-Holland met o.a. het onderzoek in Petten kennis heeft over gesmolten-zout-reactoren
/ thoriumreactoren;

 De TU Delft over dit type kernreactoren het volgende zegt: “De thoriumreactor is inherent
veilig, produceert veel minder (en minder gevaarlijk) radioactief afval en is daarmee een
uitstekende technologie om mondiaal de CO2-uitstoot terug te brengen, bijvoorbeeld in
combinatie met zonne- en windenergie.”

 Het onderzoek in Petten kan leiden tot een proefcentrale waarmee meer duidelijk kan
worden over  haalbaarheid en betaalbaarheid van deze techniek;

Roept het college op:

 Ruimte te bieden aan onderzoek naar de ontwikkeling van een toekomstige gesmolten-zout-
proefreactor / thoriumproefreactor

Wilma van Andel (CDA)

Daniël van den Berg (Onafhankelijke Statenfractie Noord-Holland)

Wil van Soest (PvdO / 50 Plus)
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1 M195-2020 VERWORPEN -PvdD-PVV-SP-OSNH RedTeam Second opinion voor de damherten 1 M195-2020 PvdD RedTeam Second opinion voor de damherten 

Motie RedTeam:  Second opinion voor de damherten

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag 14 december 2020, ter 
bespreking van Motie Vreemd aan de orde van de dag inzake oprichten van een RedTeam voor 
faunabeheer;

constaterende dat:

 het Faunabeheerplan damherten 2016-2020 niet heeft gebracht wat Gedeputeerde Staten
voor ogen had;

 het nieuw opgestelde Faunabeheerplan damherten Duingebieden Noord- en Zuid-Holland 
2020-2026 een voorzetting van het huidige beleid is;

 vele duizenden damherten tussen 2020 en 2026 doodgeschoten zullen worden;
 het plan is om ook daarna elk jaar opnieuw circa 470 damherten te blijven doden;

overwegende dat:

 er geschoten wordt op zwangere hindes en hindes met kinderen;
 bij het opstellen van het Faunabeheerplan damherten dierenbeschermingsorganisaties

vrijwel geen invloed hebben gehad;
 een second opinion buiten de Faunabeheereenheid, nieuwe, innovatieve mogelijkheden kan

bieden;
 de huidige ontheffing van GS is verlengd tot (uiterlijk) 1 november 2021;

verzoeken GS om:

 om een RedTeam samen te stellen, vanuit wetenschappers en dierenwelzijnsorganisaties;

 het RedTeam de opdracht te geven een second opinion te geven op het vraagstuk
damherten in de Amsterdamse Waterleidingduinen en Nationaal park Zuid-Kennemerland, 
met geweldloze intentie en hierover een advies uit te brengen aan GS;

 dit advies te geven binnen 2 maanden na samenstelling;

 te wachten met het verlenen van ontheffingen gebaseerd op het Faunabeheerplan
damherten 2020-2026 totdat er een advies ligt van het RedTeam;

en gaan over tot de orde van de dag.

Fabian Zoon Remine Alberts Marco Deen Eric Jensen
Partij voor de Dieren SP PVV Onafhankelijke Statenfractie 

Noord-Holland
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1 M196-2020 VERWORPEN -OSNH Fractie_Bijdragen 1 M196-2020 OSNH Fractie_Bijdragen 

Motie Vreemd

Verzoek toepassing artikel 7, derde lid, van de Subsidieverordening fractie-
bijdragen Noord-Holland 2015.1

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 14 december 2020, te Haarlem, ter 
behandeling van Motie Vreemd. 

Constaterende dat: 

- Per heden, 14 december 2020, de Onafhankelijke Statenfractie Noord-Holland (OSNH)
toetreedt tot Provinciale Staten;
- Deze fractie bestaat uit vijf leden uit de Forum voor Democratie Noord-Holland (FVD NH)
fractie;
- De fractie OSNH qua omvang (5:3) groter is dan de FVD NH fractie;
- Poging tot onderlinge minnelijke schikking mislukt is;
- OSNH als gevolg daarvan Provinciale Staten verzoekt zich uit te spreken over rechtmatige
opvolging.

Overwegende dat: 

- Het wenselijk is om alle gekozen leden van Provinciale Staten optimaal te kunnen laten
functioneren;
- Dit door toepassing van artikel 7 lid 1 en 2 de komende 2 jaar niet het geval kan zijn;
- Als gevolg daarvan 10% van de statenleden min of meer voor spek en bonen meedoen
- De 5 statenleden van OSNH gezamenlijk minder spreektijd en ondersteuning hebben dan een
eenmansfractie;
- Dit nooit de bedoeling geweest kan zijn van de in 2015 aangescherpte subsidieverordening,
die tot doel had te voorkomen dat elke afsplitsing een volledig vast budget en spreektijd kreeg;
- Daarmee de mogelijk om naar rato te verdelen onmogelijk is;
- Lid 3 van het artikel echter wel deze mogelijkheid biedt als PS niet kan beoordelen wie
rechtmatig opvolger is;
- Er goede argumenten zijn om ook geen rechtmatig opvolger aan te wijzen:
2 van de 5 huidige actieve bestuursleden van de Stichting fractieondersteuning FVD NH ook nog
steeds lid van FVD zijn;
- de 5 fractieleden van OSNH het provinciale programma van FVD nog altijd steunen en ook
als eigen OSNH programma gaan voeren;

M196-2020 / PS 14-12-2020
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- De leden van OSNH juist onder andere titel doorgaan vanwege doorlopende politieke
bemoeienis vanuit het hoofdkantoor met het oorspronkelijke FVD NH programma;
- De verwikkelingen binnen FVD het geloofwaardig opereren de FVD NH fractie steeds
onmogelijker maakten en veel individuele FVD statenleden ook persoonlijk beschadigde;
- Dit uiteindelijk de druppel was voor 5 statenleden om afstand te nemen van de naam FVD en
noodzakelijkerwijs tot het samengaan in een nieuwe fractie genoodzaakt waren.

Verzoekt Gedeputeerde Staten, artikel 7.3 van het subsidiereglement toe te passen en daarmee 5 
statenleden tot maart 2022 normaal te kunnen laten functioneren, 

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

Gerard Kohler 

M196-2020



1 M197-2020 VERWORPEN -SP-OSNH Stopzetten zusterrelatie NH met Chinese provincie Shandong  1 M197-2020 SP - Stopzetten zusterrelatie Shandong - incl OSNH 

Fractie OSNH
MOTIE
Vreemd aan de orde van de dag

Vergadering Provinciale Staten - 14 december 2020

“Stopzetten zusterrelatie Noord-Holland met Chinese provincie Shandong”

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 14 december 2020 

Constaterende dat:
 de provincie Noord-Holland al sedert 10 mei 1994 economische zusterrelatie heeft

met de provincie Shandong in China;
 de opvattingen over mensenrechten in China sterk afwijkend zijn van de opvattingen

over mensenrechten in Nederland;
 de mensenrechtenorganisatie Amnesty International de opvatting huldigt dat China

de mensenrechten niet respecteert;
 dit blijkt uit de wijze waarop de volksrepubliek China omgaat met de mensenrechten

in Xinjiang, Tibet en Hongkong

Overwegende dat:
 de provincie Noord-Holland de mensenrechten van de inwoners respecteert en hoog

in het vaandel heeft;
 zich dit niet vertaalt in de zusterrelatie met de provincie Shandong in China, omdat de

zusterrelatie louter economisch is en bedoeld om het bedrijfsleven zakelijke
verbindingen te doen aangaan;

 het onmogelijk is om bij elke bijeenkomst, gericht op het versterken van de contacten
van het Noord-Hollandse bedrijfsleven met de Chinese provincie Shandong, de
Chinese mensenrechtensituatie aan de orde te stellen;

 Gedeputeerde Staten in deze bestuursperiode niet (meer) voornemens is om
handelsmissies naar Shandong te organiseren;

 het daarom wenselijk  is om als provincie Noord-Holland ook in de toekomst geen
contacten meer te hebben met een Chinese provincie

Besluit: 
 met een voorstel te komen waarin wordt toegewerkt naar het opzeggen van de

de zusterrelatie met de provincie Shandong dan wel naar het bevriezen van deze
zusterrelatie totdat de mensenrechten in China weer gerespecteerd zullen worden;

 dit als zodanig de Chinese provincie Shandong onder de aandacht te brengen.
 dit betreffende voorstel aan PS voor te leggen uiterlijk 31-3-2021.

En gaat over tot de orde van de dag,
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Namens de fractie van de SP, Mede-indiener van OSNH,

Wim Hoogervorst Gerard Kohler
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1 M198-2020 AANGEHOUDEN -GL Damherten 1 AANGEHOUDEN M198 -2020 GL damherten 

Provinciale staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 14 december 2020, 

constaterende dat:
 De afgelopen jaren is het aantal damherten toegenomen. Dit zorgt voor schade aan de

natuur en voor overlast in het verkeer en de omgeving.
 Ondanks veelvuldig onderzoek naar diervriendelijke alternatieven voor populatiebeheer,

is tot op heden afschot de best mogelijke oplossing gebleken.
 Het actief beheer met afschot heeft echter niet tot de gewenste populatie van duizend

damherten geleidt;
 De Faunabeheereenheid Noord-Holland nu voorstelt in haar nieuwe beheerplan om de

komende twee jaar vierduizend damherten te doden.

overwegende dat:
 Afschot de afgelopen jaren niet tot het gewenste resultaat heeft geleidt.
 Hoewel afschot momenteel de meest geschikte oplossing lijkt, het mogelijk is dat er in de

toekomst betere en diervriendelijkere alternatieven beschikbaar worden die de provincie
kan inzetten en waarvoor de provincie zich in de tussentijd moet blijven inzetten.

 Het veterinair instituut Utrecht afdeling voortplanting onder leiding van professor Tom
Stout al meer dan dertig jaar bezig is met anticonceptie voor grote grazers waaronder
damherten;

 Uit een rapport van 5 maart 2020  van prof. Stout en vijf hoogleraren blijkt dat
anticonceptie gegeven kan worden aan herten, paarden en runderen;

 Hieruit volgt dat anticonceptie in de toekomst een goed alternatief zou kunnen zijn voor
afschot met betrekking tot de populatiebeheer van damherten in de Amsterdamse
Waterleidingduinen.

verzoeken het college van GS:

 Te onderzoeken of het toedienen van anticonceptie aan damherten zoals voorgesteld in
het onderzoek van prof. Stout toepasbaar is de Amsterdamse Waterleidingduinen.

en gaan over tot de orde van de dag. 

Ayṣe Er
GroenLinks Noord-Holland
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